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Predsjedavajuća: 
 
Dobar vam dan. Otvaram 33. Radnu sjednicu Skupštine Kantona Sarajevo. 
 
Pozdravljam uvažene kolege i koleginice poslanike, predstavnike Vlade, sve uvažene goste, 
kao i predstavnike medija koji prate rad današnje sjednice. 
 
U ime svih nas upućujem pozdrave i cijenjenim gledaocima Televizije Kantona Sarajevo. 
Nama želim uspješan rad i ugodnu atmosferu.  
 
Prema evidenciji Službe, sjednici danas prisustvuje 29  poslanika,  što je dovoljan broj za 
punovažan rad i odlučivanje. 
 
Izostanak sa ove sjednice opravdali su: gdin Amor Mašović, gdin Hadžem Hajdarević, i gdin 
Naser Nabil. 
 
Prijedlog dnevnog reda 33. Radne sjednice Skupštine Kantona Sarajevo utvrdio je Kolegij  na 
sjednici održanoj dana 03.02.2014.godine. 
Ja vas lijepo molim za malo pažnje i mira. Ovo je mali prostor, vrlo je teško raditi ako je 
žamor. 
 
Zbog novonastale situacije Kolegij je na sjednici održanoj dana 10.02.2014.godine donio 
Zaključak da se termin održavanja 33. Radne sjednice koja je bila zakazana za 17.02.2014. 
pomjeri za dan 24.02.2014.godine. 
 
Na osnovu člana 73. Poslovnika Skupštine Kantona Sarajevo Kolegij Skupštine Kantona 
Sarajevo, dana 20.02.2014.godine, prihvatio je zahtjev Vlade Kantona Sarajevo za dopunu 
dnevnog reda 33. Radne sjednice sa sljedećim tačkama: 
 

1. Razmatranje Prijedloga zaključka Kolegija Skupština Kantona Sarajevo po Zahtjevu 
Plenuma građana i građanki Kantona Sarajevo; (Razmatraće se kao tačka 1.) 

2. Prijedlog odluke o davanju saglasnosti na Program rada JU „Služba za zapošljavanje  
Kantona Sarajevo“ - Sarajevo za 2014. godinu; (Razmatraće se kao tačka 8.) 

3. Prijedlog odluke o davanju saglasnosti na Finansijski plan prihoda i  izdataka JU 
„Služba za zapošljavanje Kantona Sarajevo“ - Sarajevo za 2014. godinu; (Razmatraće 
se kao tačka 9.) 

4. Izvještaj o stanju u oblasti socijalne zaštite, zaštite civilnih žrtava rata i zaštite 
porodice sa djecom u 2013. godini; (Razmatraće se kao tačka 16.) 

5. Prijedlog odluke o davanju saglasnosti na zasnivanje založnog prava na pokretnim 
stvarima, po zaključenom sporazumu između KJKP ”Gras” d.o.o. Sarajevo i Uprave za 
indirektno oporezivanje BiH. ; (Razmatraće se kao tačka 10.) 

6. Izvještaj o realizaciji Ugovora za rekonstrukciju postrojenja za prečišćavanje otpadnih 
voda na Butilama u Sarajevu i način realizacije kreditnih sredstava Svjetske banke. ; 
(Razmatraće se kao tačka 17.) 

 
 
PRELAZIMO NA UTVRĐIVANJE DNEVNOG REDA DANAŠNJE SJEDNICE 
Dozvolite da završim sa prijedlogom pa onda. Vjerovatno imate dopunu dnevnog reda, lijepo 
vas molim. Dobro. Hajte gdine Čardžiću možda je bolje sada. 
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Poslanik / zastupnik Damir Čardžić: 
Hvala vam. Pozdravljam sve prisutne, goste, one koji nas prate putem malih ekrana. Ja bih 
želio da upoznam skup da sam poslao u skladu sa članom 72. Poslovnika Skupština Kantona 
Sarajevo kao zastupnik u Skupština Kantona Sarajevo podnosim zahtjev da se u prilogu 
dostavljena Deklaracija stavi na dnevni red prve radne sjednice Skupština Kantona Sarajevo a 
deklaracija je o izmjeni Ustava FBIH. Dobili ste u spisu sav materijal pa bih zamolio da se 
ova Deklaracija stavi na dnevni red. Hvala. 
 
Predsjedavajuća: 
Gdine Čardžiću hvala vam što nas podsjećate ali vi niste bili na Kolegiju iako obično budete. 
A da ste bili znali bi ste da je to Kolegij razmatrao i s obzirom da se radi o ustavnoj 
nadležnosti koja zadire u ustave iznad nivoa vlasti Kantona mi smo to hitno proslijedili 
komisiji za Ustavna pitanja Kantona Sarajevo i po njegovom očitovanju jer je takva procedura 
on će doći odmah na dnevni red Kantona.  
 
Poslanik / zastupnik Damir Čardžić: 
Znači poštovana predsjedavajuća ne znam zašto tako tendenciozno govorite, ja nisam član 
Kolegija i ne znam zašto kažete da ste bili. Ja nisam bio. Dolazio sam ovdje na radnim 
grupama. Rečeno mi je da mogu prisustvovati a da ne mogu komentirati prema tome nije vam 
na mjestu ta vaša konstatacija. A drugo prema članu 72 Poslovnika a ustavna su pitanja u 
pitanju, mi odavde samo šaljemo poruku višim nivoima vlasti vi pročitajte tamo i ovu 
deklaraciju da stavimo na dnevni red i da ustvari to je poruka naše Skupštine odavde koja je 
veoma dobronamjerna da se ne bi bavili bijelim hljebom, ukidanjem plata i svega da jednim 
potezom pokrenemo proces za ukidanje Kantona u FBIH i to je proces koji Narodna stranka 
radom za boljitak i ja radimo već godinu dana. Hvala vam. 
 
Predsjedavajuća: 
Ma ne bih ja s vama polemisala o vašem pravu. Ja samo govorim proceduralno. Mi smo u 
obavezi deklaracija je političko očitovanje Skupštine. Vaša deklaracija zadire u Ustavna 
pitanja i cijeli Kolegij je jednoglasno donio odluku da ta deklaracija prođe, dobije zeleno 
svjetlo ili ne dobije, ali vjerovatno dobije zeleno svjetlo od ustavne komisije. Jedino što mi ne 
smijemo poremetiti su procedure koje su predviđene zakonom i poslovnikom i to je jedini 
razlog. Pozivate se na 92. To su inicijative, deklaracija ima drugi član ali uopće nije bitno. 
Dakle suština je u tome da je prvo što smo uradili na dnevni red Kolegija stavili vašu 
inicijativu niko je nije ignorisao. Možemo li konačno jel sada rasprava o čemu? Izvolite 
intervencija gdin Backović. 
 
Poslanik / zastupnik Zaim Backović: 
Nema rasprave gđo predsjedavajuća. Veliki broj gledalaca se žali da uopšte nemaju tona u 
ovom prenosu pa ako je moguće nešto učiniti jer bi voljeli da znaju šta mi to govorimo. Evo ja 
sam 11 poruka dobio. 
 
Predsjedavajuća: 
Dobili smo mi oficijelno informaciju TVSA ima problema sa nekim linkovima i molili su nas 
da se strpimo koji minut dok oni to poprave.  
 
Poslanik / zastupnik Predrag Kojović: 
Zahvaljujem predsjedavajuća. Na prethodnoj redovnoj sjednici mi smo prekinuli sjednicu na 
tački koja se zvala Revizorski izvještaj Vlade Kantona Sarajevo. Postojao je jedan dogovor 
mislim i zaključak,  mislim da je dopredsjedavajući, ja ne bih ovo sada problematizirao da se 
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ne radi o nečemu što smatram da je vrlo važno za tačke o kojima ćemo razgovarati na ovoj 
sjednici jer znači samo u jednoj rečenici sada da kažem. Revizorski izvještaj za 2012 godinu 
upućuje na mnoge sistemske greške u trošenju javnog novca a mi ćemo sada da raspravljamo 
o novom budžetu Kantona Sarajevo. Apsurdno bi bilo da ne prođemo kroz sve ono na šta taj 
revizorski izvještaj upućuje da vidimo da li je išta od tih stvari ispravljeno i da onda možemo 
diskutovati o ovome. Znači samo mislim da nije u redu da se kako bih rekao taj dogovor ili 
zaključak koji smo tada postigli na neki način nije ispoštovan.  
 
Predsjedavajuća: 
Kolega Kojoviću ja opet moram informisati javnosti radi. Mi smo se na Kolegiju dogovorili i 
jednoglasno odlučili da ne zanemarujući neophodne tačke dnevnog reda koje nismo završili, 
koje moraju doći na tapet i koje moramo obraditi a zbog novonastale situacije i na zahtjev 
Plenuma građana i građanki odlučili smo da ovu 33. Radnu sjednicu počnemo bez tog 
nastavka a s obzirom na ustupljeni prostor koji koristimo i vrijeme koje će nam trebati da 
savladavamo ovaj dnevni red dogovorili smo se da čim ovo (nerazumljivo) idemo sa 
nastavkom sjednice koju nismo završili. Dakle, poštujući Plenum građana i građanki Kolegij 
je jednoglasno zaključio da ovu sjednicu počinjemo odmah da ne bi smo raspravu o tako 
važnim izvještajima kakvi su revizorski vodili i budžet vodili onoliko koliko ćemo voditi i da 
to ispadne kao ignorisanje zahtjeva Plenuma. A što se tiče uticaja na budžet pred nama je nacrt 
budžeta i dabome da nećemo doći u fazu usvajanja budžeta i usvajanja prijedloga prije nego 
što obavimo sve te rasprave koje su zaostale. Tako da će svako imati priliku sigurno da se 
očituje o tome koliko je budžet u nacrtu respektovao ili u prijedlogu sve ono što su bili nalozi 
revizorskog tima.  
 
Mogu li ja konačno da vam pročitam kako glasi Prijedlog dnevnog reda današnje 33. Sjednice 
Skupština Kantona Sarajevo?  Ja vas lijepo molim za malo mira. 
 

1. Razmatranje Prijedloga zaključaka Kolegija Skupština Kantona Sarajevo po zahtjevu 
Plenuma građana i građanki Kantona Sarajevo; 

2. Nacrt budžeta Kantona Sarajevo za 2014. godinu; 
3. Nacrt zakona o izvršavanju Budžeta Kantona Sarajevo za 2014. godinu; 
4. Informacija o stepenu realizacije skupštinskih zaključaka za čiju je realizaciju zadužena 

Vlada Kantona Sarajevo;  
5. Prijedlog zakona o izmjeni i dopuni Zakona o Vladi Kantona Sarajevo (skraćeni 

postupak); 
6. Prijedlog zakona o taksi prijevozu u Kantonu Sarajevo; 
7. Nacrt zakona o izmjenama i dopunama Zakona o sudskim taksama; 
8. Prijedlog odluke o davanju saglasnosti na Program rada JU „Služba za zapošljavanje  

Kantona Sarajevo“ - Sarajevo za 2014. godinu;  
9. Prijedlog odluke o davanju saglasnosti na Finansijski plan prihoda i  izdataka JU 

„Služba za zapošljavanje Kantona Sarajevo“ - Sarajevo za 2014. godinu; 
10. Prijedlog odluke o davanju saglasnosti na zasnivanje založnog prava na pokretnim 

stvarima, po zaključenom sporazumu između KJKP ”Gras” d.o.o. Sarajevo i Uprave za 
indirektno oporezivanje BiH. ; 

11. Prijedlog odluke o uslovima i načinu rješavanja stambenog pitanja mladih putem 
zakupa uz obavezu kupoprodaje stana; 

12. Prijedlog odluke kojom se vrši promjena osnivača i usklađivanje djelatnosti sa 
Klasifikacijom djelatnosti Bosne i Hercegovine u privrednom društvu Hotel "Maršal" 
Bjelašnica d.o.o. Sarajevo 
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13. Prijedlog odluke o izmjenama i dopunama Odluke o usklađivanju statusa Javnog 
preduzeća “Kantonalna veterinarska stanica Sarajevo” sa Zakonom o javnim 
preduzećima u Federaciji Bosne i Hercegovine; 

14. Prijedlog odluke o davanju saglasnosti Fondu "IKRE" na Pravilnik o kriterijima za 
dodjelu sredstava za školovanje djece boraca i djece poginulih boraca; 

15. Prijedlog odluke o davanju saglasnosti na srednjoročni Plan i program održavanja 
zaštite, rekonstrukcije i izgradnje javnih puteva na području Kantona Sarajevo za 
period od 4 (četiri) godine 

16.  Izvještaj o stanju u oblasti socijalne zaštite, zaštite civilnih žrtava rata i zaštite 
porodice sa djecom u 2013. godini; 

17. Izvještaj o realizaciji Ugovora za rekonstrukciju postrojenja za prečišćavanje otpadnih 
voda na Butilama u Sarajevu i način realizacije kreditnih sredstava Svjetske banke. 

18. Također po preporuci Kolegija, odnosno po zajedničkom stavu, Poslanička pitanja, 
inicijative i odgovori, koji inače idu kao prva tačka. 
 

JA VAS MOLIM DA SE IZJASNIMO O DNEVNOM REDU, GLASAMO RUKAMA. 
 
Ima li ko suzdržan? Ima li ko protiv?  
 
Dakle imamo 4 suzdržana, nikog protiv i 24 ZA jer su nam se pridružile neke kolege pa nas je 
trenutno 30. 
 
KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA ZA 33. RADNU SJEDNICU SKUPŠTINE 
KANTONA SARAJEVO USVOJILA  DNEVNI RED, KAKO JE I PREDLOŽEN. 
 
 
Uz današnji materijal dostavljena vam je i Informacija o monitoringu i evaluaciji Programa 
sufinansiranja zapošljavanja pripravnika VSS, VŠS, SSS i KV stručne spreme – 2012 
 
a u prilog dopunskog materijala dostavljeni su vam i Zaključci Kolegija, Amandmani na 
Zakon o taksi prevozu, dio izvještaja radnih tijela Skupštine i dio odgovora na poslačnika / 
zastupnička pitanja. 
 
Prelazimo na realizaciju tačke 1. 
 
AD – 1. 
 
RAZMATRANJE PRIJEDLOGA ZAKLJUČAKA KOLEGIJA SKUPŠTINA 
KANTONA SARAJEVO PO ZAHTJEVU PLENUMA GRAĐANA I GRAĐANKI 
KANTONA SARAJEVO. 
 
Dana 18. Februara Plenum građana i građanki Kantona Sarajevo dostavio je zahtjeve 
Skupštini Kantona Sarajevo. A s obzirom da je Skupština svojim zaključkom ovlastila Kolegij 
da ostvari socijalni dijalog sa Plenumom građana i građanki, Kolegij je održao sjednicu 20 i 
21. 02.2014. godine, razmatrao zahtjeve Plenuma i donio Zaključke koje predlaže Skupštini 
da se usvoje. Ja pretpostavljam da su sve kolege dobile i Zahtjev i Zaključke Skupštine 
Kantona. Treba li, iako je javnost upoznata s tim to sve ponovo pročitati. Ako nemate ništa 
protiv, onda ja prvo čitam.  
Plenum građana i građanki Kantona Sarajevo Inicijativni odbor za organizaciju Plenuma. 
Dostava zahtjeva protokolisana kod nas 18.02. 
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Zahtjev glasi: 

Poštovani, 

Odlukom 14.02. 2014.godine koja je izglasana na drugoj sjednici Plenuma građana i građanki 
a potvrđena na 3. Sjednici Plenuma, 15.02. građani i građanke Kantona Sarajevo dostavljaju 
svoja četiri zahtjeva Skupštini Kantona Sarajevo čije odgovore traže odmah, a najkasnije u 
roku od 72 sata. Zahtjevi Plenuma sastoje se od: 

1. Uspostavljanje ekspertske Vlade; zahtijevamo od Skupština Kantona Sarajevo da hitno 
Vladu povjeri eminentnim osobama, ekspertima iz oblasti u kojima su se u svom 
dosadašnjem radu pokazali uspješnim u ostvarivanju rezultata. Plenum insistira da 
sastav Vlade ne bude prioritetno stranački određen. 

2. Revizija plata i benificija nosioca javnih funkcija u Kantona Sarajevo i njihovo 
usklađivanje sa trenutnom ekonomskom situacijom. U to pod dva idemo po tezama: 

- Trenutno ukidanje bijelog hljeba odnosno isplata plata i prinadležnosti premijeru i 
ministrima nakon prestanka vršenja dužnosti 

- Ukidanje dodatnih beneficija zastupnicima u Kantona Sarajevo po osnovu učešća 
u komisijama, odborima i drugim tijelima koji su sastavni dio Skupština Kantona 
Sarajevo  

- Uvođenje zabrane svim zastupnicima i nosiocima javnih funkcija u Kantona 
Sarajevo za učešće u upravnim i nadzornim odborima javnih preduzeća i institucija 
od javnog značaja u Kantona Sarajevo, 

- Svođenje najviše plate obnašatelja javnih funkcija na nivo dvije prosječne plate u 
Kantona Sarajevo  

- Reduciranje voznog parka javnih institucija Kantona Sarajevo za 50% i svih 
troškova vezano za korištenje službenih vozila i službenih putovanja. 

3. Revizija privatizacije, naložiti KAP da hitno izvrši reviziju procesa privatizacije u 
javnim preduzećima Kantona Sarajevo u kojima prioritet imaju Feroelektro, Holidaj 
inn, Sarabon Zora, Ključ, te u svim drugim preduzećima u kojima je izvršena 
sumnjiva privatizacija uključujući preduzeća od federalnog značaja, Vranica, 
Hidrogradnja, GP put, UNIS, PRETIS i druga.  

4. Uspostavljanje nezavisne komisije za utvrđivanje činjenica o dešavanjima 07.02. čiji 
će sastav uključivati i delegirane članice i članove Plenuma građana i građanki 
Sarajeva sa pravom popisa i procjene štete, kao i utvrđivanje odgovornosti policijskih 
službenika za prekomjernu upotrebu sile i zlostavljanje privedenih. Plenum smatra da 
samo učešće u demonstracijama ne smije predstavljati krivično djelo i da vođenje 
ovakve istrage predstavlja pritisak na javnost i zloupotrebu ovlasti. Plenum građana i 
građanki zahtjeve u originalnoj formi također dostavlja u prilogu dana 18.02. a 
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zahtjeve će vam uručiti izabrani delegati Plenuma građana i građanki. I potpisano je 
desetak predstavnika. 

Dakle, vi ste naš prijedlog zaključaka koje je usvojio Kolegij dobili,a li zbog javnosti, ja 
ću ih sada pažljivo pročitati. 

Kolegij Skupštine Kantona Sarajevo na  sjednici održanoj 21.02.2014. godine, razmatrajući 
zahtjeve Plenuma građana i građanki Kantona Sarajevo  donio je  

Z A K LJ U Č K E 

1. Skupština Kantona Sarajevo prihvata zahtjev za formiranje ekspertske Vlade u skladu 
sa Ustavom, zakonom, pozitivnim zakonskim propisima i podzakonskim aktima. 
S tim u vezi Skupština poziva Klubove zastupnika u SKS da predsjedavajućoj 
Skupštine u roku od 7 (sedam) dana dostave svoje prijedloge kandidata za premijera. 

2. Konstatujemo da u Kantonu Sarajevo trenutno jedan imenovani zvaničnik koristi 
pravo na naknadu plaće nakon prestanka javne funkcije tzv. „bijeli hljeb“. 

Pozivamo sve ministre i zastupnike u Kantonu Sarajevo da se odreknu korištenja ove 
beneficije. 

Nalaže se Komisiji za izbor i imenovanja i administrativna pitanja da obustavi 
donošenje Rješenja o naknadi plaće nakon prestanka javne funkcije. 

- Konstatujemo da zastupnici u SKS po osnovu učešća u komisijama, odborima i drugim 
tijelima, koja su sastavni dio Skupštine Kantona Sarajevo ne primaju nikakvu naknadu, 
niti imaju dodatne beneficije. 

- U skladu sa Zakonom o sukobu interesa u upravljačkim strukturama JKP nema izabranih 
zvaničnika. Po navedenom zakonu moguće je imenovanje izabranih zvaničnika u 
upravljačke strukture Javnih ustanova. 

Skupština Kantona Sarajevo poziva sve zastupnike i izabrane zvaničnike  koji se   nalaze u 
upravljačkim strukturama JU, da odmah podnesu ostavke. 

Obavezuje se Vlada Kantona Sarajevo da na prvoj narednoj sjednici razriješi sve izabrane 
zvaničnike imenovane u upravljačkim strukturama JU, te ne vrši dalja imenovanja po 
ovom zakonu. 

- Nalaže se Vladi KS odnosno Ministarstvu finansija KS da u roku 10 dana izvrši analizu 
primjene ovog zaključka u smislu da plaće vršioca javnih funkcija svedu na nivo dvije 
prosječne plate u KS. Nakon toga će se SKS na prvoj narednoj sjednici izjasniti o 
modalitetu primjene ovog zaključka. 

- Nalaže se Vladi KS i upravljačkim strukturama svih javnih institucija da u roku od 10 
dana dostave prijedlog racionalizacije korištenja motornih vozila i službenih putovanja za 
2014. godinu. 
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3. Skupština Kantona Sarajevo na Hitnoj sjednici održanoj dana 12.02.2014. godine, 
donijela je zaključak kojim se nalaže  Agenciji za privatizaciju Kantona   Sarajevo da 
u roku od 7 (sedam) dana dostavi Skupštini sve  ugovore o privatizaciji.  

 
Agencija za privatizaciju je dana 18.02.2014. godine dostavila ugovore po zaključku 
Skupštine i Skupština će ih proslijediti na dalje postupanje. 
 
Dostavljeni spisak će se proslijediti Kantonalnom tužilaštvu i MUP-u KS od kojih će se 
tražiti da nam dostave spisak firmi protiv kojih se vodi postupak. 
 
Javno pozivamo sve građane da MUP-u, Kantonalnom tužilaštvu ili Kolegiju dostave sve 
informacije ili dokumentaciju koja ukazuje na inkriminaciju u procesu privatizacije u 
preduzećima sa liste. 
 
4. S obzirom da već postoje nadležne institucije kao što je Ured za pritužbe građana, čije 

članove je izabrala Komisija za izbor i imenovanja i administrativna pitanja Skupštine 
KS iz reda građana i policije, pozivamo predstavnike Plenuma i druge građane koji se 
smatraju oštećenim da se obrate ovom Uredu. 

 
Skupština KS će po dobijanju analize o dešavanjima od 07.02.2014. godine istu razmatrati na 
prvoj narednoj sjednici, kao i informaciju Nezavisnog odbora za izbor i reviziju policijskog 
komesara i s tim u vezi donijeti određene zaključke, preporuke i mjere ukoliko budu utvrđena 
kršenja ljudskih prava itd. 
Kolegij izražava spremnost da sve informacije koje ima na raspolaganju kroz institucije za 
koje su nadležni, stavi na uvid predstavnicima Plenuma. 
 

To su bili zaključci koje je Kolegij usvojio i koji se sada nalaze pred kolegicama i kolegama 
poslanicima. Ja otvaram raspravu  dabome. Ono što je Kolegij jednoglasno usvojio je vama 
predstavljeno upravo zbog toga da bi ste mogli donijeti svoju ocjenu. Kolega Radeljaš ima 
pitanje. Izvolite. 
 
Poslanik / zastupnik Esed Radeljaš: 
Pozdravljam sve prisutne kao i građane koji nas prate putem malih ekrana. Ja bih imao jedno 
pitanje predsjedavajuća vezano za ekspertnu Vladu jer vi ste rekli da Kolegij dostavi spiskove 
u roku od sedam dana mandatara. Šta to podrazumijeva? A tamo smo prije na Kolegiju rekli 
kako mora 18 ruku imati i onda dostaviti. Znači li to da predsjednici klubova moraju ganjati 
18 poslanika pa vama dostaviti ime premijera ili samo dostaviti ime premijera pa će neko 
drugi to. želio bih da mi pojasnite to. 
 
Predsjedavajuća: 
Hvala vam lijepo na pitanju sve kolege zastupnici odnosno poslanici vrlo dobro poznaju 
Poslovnik. Zaključak je da skupština poziva klubove zastupnika da predsjedavajućem 
Skupštine u roku od sedam dana dostave prijedloge kandidata. Vrlo dobro znamo proceduru. 
Prethodni (nerazumljivo) je naša spremnost da formiranje ekspertne Vlade kojem procedura 
mora teći u skladu sa Ustavom i zakonskim pozitivnih propisa. Onaj ko misli da će preuzeti 
na sebe da u ime kluba ili više klubova predloži mandatara mora znati da iza toga mora imati 
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18 potpisa što je najmanje da bi procedura mogla teći. I to je uobičajena procedura koju smo 
mi prolazili u više navrata. Prema tome to sve kolege znaju. Jesam li bila jasna kolega 
Radeljaš? Izvolite.  
 
Poslanik / zastupnik Kenan Ademović: 
Hvala lijepo. Poštovana predsjedavajuća, dopredsjedavajući, poštovani ministri, kolege 
zastupnici, građani Kantona Sarajevo SBB podržava sve zahtjeve Plenuma građana i građanki 
Kantona Sarajevo. Podržavamo da izabrani zvanični ne koriste pravo na naknadu plaće nakon 
prestanka javnih funkcija tzv. bijeli hljeb i to pravo da poslije onoga što su radili ili nisu radili 
u mandatu primaju novac za svoj nerad. Podsjećamo SBB u Kanton Sarajevo to pravo nije 
iskoristio nakon odlaska s funkcije. Kada je u pitanju današnja Skupština, ova Vlada se 
ponaša kao da se ništa ne dešava. Čak vidim da je ovdje pod tačkom 17.  Stavljeno Izvještaj o 
realizaciji ugovora o rekonstrukciji postrojena 
 
Predsjedavajuća. 
Uvaženi gdine Ademoviću molim vas ostanite na tačci broj 1. Budite ljubazni. Posebno za to 
što niste kao predsjednik kluba učestvovali u radu Kolegija pa nam je vrlo zanimljiv stav 
vašeg kluba. 
 
 
Poslanik / zastupnik Kenan Ademović: 
Hvala lijepo. Ja sam dolazio, bio a učestvovao je gdin Nabil Naser koliko se ja sjećam.  
 
Predsjedavajuća: 
Dakle, kolega Nabil bio je u radnoj grupi ali nije kada smo usvajali. 
 
 
Poslanik / zastupnik Kenan Ademović: 
To je dovoljno. Građani moraju dobiti informaciju ko je od naših zastupnika u upravljačkim 
strukturama  JP, UO i koliko su na osnovu toga do sada primili naknada. Podržavamo zahtjev 
građana da se sve privatizacije ja ću ovdje spomenuti tzv. Prljave privatizacije one koje nisu 
bile u skladu sa zakonom su iskorištene kako bi se uništila javna velika preduzeća, oni koji su 
to privatizirali, otjerali naše građane na ulicu a oni se obogatili na osnovu naših građana. Te 
nadležna tužilaštava a ne Agencije za privatizaciju. Znači ponavljam tužilaštva da odmah 
provedu istragu i da na osnovu krivičnih prijava koje stoje u ladicama tužilaca pokrenu istragu 
vezano za ove privatizacije. Podvlačim, a što ima analogije sa ovim, da je SBB tražio da se 
poveća broj tužilaca u Kantona Sarajevo radi ovog što građani Kantona Sarajevo traže ali da 
zastupnici SDP-a i SDA su bili protiv ovog. Pogledajte stenogram na jednoj od inicijativa 
kada je bio premijer gdin Fikret Musić. SBB nije uništio Kantona Sarajevo nije uništio javna 
preduzeća nije uništio budžet koji je sada ionako u deficitu oko 200 miliona. Nije vršio 
prljavu privatizaciju nije potpisivao štetne ugovore o javnim preduzećima. Nije potpisivao 
tendere i nije uzimao mito s tendera. Nije namještao kupovinu raznih zgrada za potrebe 
pojedinih firmi po nekoliko puta. SBB nije pokušao da uništi GRAS.  
 
 
Predsjedavajuća: 
Kolega Ademoviću molim vas. Zaključci. 
 
Poslanik / zastupnik Kenan Ademović: 



10 

Sačekajte me molim vas. SBB nije potpisao štetne ugovore Grasa. Nije uništio Skenderiju, 
nije uništio javna preduzeća kao VIK. Nije namjestio firmi iz Gračanice da dobije skoro za 
gratis da pravi zgradu u centru Sarajeva niti da uništi Vranicu. Oni koji su bili na vlasti doveli 
su da imamo pola miliona nezaposlenih, korupciju i da naši građani moraju platiti 10.000 KM 
svoje pravo da se zaposle u kliničkim centrima, domovima zdravlja, Telecomu itd. Zvaničnici 
SBB-a nisu u onim firmama gdje nestaje po 3 cm asfalta. Sve ovo gore navedeno urađeno je i 
radi se za vrijeme SDA, SDP, SBIH u to vrijeme. Vlada, ova Vlada je imala imalo morala 
nakon traženja ostavke od građana i to opravdanih ne bi ovdje sjedila i ne bi donosila nikakve 
prijedloge zakona. Da je ovo tačno i da ova Vlada radi isto što su radile i prošle podijelit ću sa 
građanima Kantona Sarajevo jednu informaciju koju sam dobio sinoć. Da Ministarstvo 
saobraćaja trenutno kada je tražena njihova ostavka, da je Ministarstvo objavilo konkurs na 
čelu ministarstva je BPS, gdina Sefera Halilovića, novi konkurs za 19 da bi se primilo novih 
19 uposlenika ugovora o djelu koji su došli prije dva tri mjeseca. A da oni koji su radili osam, 
devet godina da će vjerovatno dobiti otkaz. Kako bi ovi koji su bili na dva mjeseca došli na 
njihove pozicije. Gospodo poslanici iz SDA i SDP i ostali koji učestvujete u ovoj vlasti 
objasnite Plenumu građana i građanki Kantona Sarajevo zašto ste uništili javna preduzeća, 
zašto ste namještali tendere, zašto ste kupili talgo vozove, zašto ste htjeli uništiti GRAS? Sve 
ovo gore navedeno SBB što traže građani i građanke Kantona Sarajevo ukazivao je 2010 
godine. Postoje stenogrami i tražimo da se kada su u pitanju tenderi gdje su najveća mita da 
TVSA direktno prenosi svako otvaranje tendera. SBB neće učestvovati više u radu Skupštine 
Kantona Sarajevo sve dok ova Vlada je na ovoj poziciji kakvoj jeste jer kakva je ova Vlada, 
šta su uradili svoje mišljenje dali su građani Kantona Sarajevo. Hvala vam lijepo. 
 
Predsjedavajuća: 
Gdine Ademoviću ja se nadam da će vaše kolege  učestvovati i u raspravi vezanoj za 
konkretne zaključke. 
 
Poslanik / zastupnik Elmedin Konaković replika: 
Poštovana predsjedavajuća, uvaženi dopredsjedavajući, poštovani sekretaru, cijenjeni v.d. 
premijeru, ministri i ministrice u Vladi Kantona Sarajevo, poštovani gosti, poštovani gledaoci 
TVSA esselamu alejkum i dobar vam dan. Imam jednu malu repliku sa željom da barem mali 
dio ovog što ću reći dođe do ušiju sviju nas koji ovdje sjedimo. Da vas zamolim da ono čime 
nimalo ne doprinosimo rješavanju ove situacije ne radimo. Naše političke kako bih to nazvao, 
a nisu to igre, to je nešto puno drastičnije od toga ali ne mogu baš onu najvulgarniju riječ u 
ovoj Sali i drugim salama dovele su do ovoga. Pokušaj bježanja od bilo kakve odgovornosti 
su ovi ljudi također jasno prepoznali i svima nama poslali poruku šta oni o svima nama misle. 
Dobili smo danas njihove konkretne zahtjeve, a mi pripremili prijedloge zaključaka o kojima 
treba da se izjasnimo. Imali smo vremena da o radu ove Vlade i svih drugih Vlada na 
izvještajima o radu Vlade govorimo pa nisu mnogi imali potrebu da tada kažu ovog karaktera. 
Da sada uvućete mene da jedino vi niste glasali za smanjenje paušala na Komisiji za izbor i 
imenovanja ili da niste učestvovali sada u ovom radu. To su argumentovane stvari ali one će 
nas odvesti tamo gdje nas sve ovo vodi. U anarhiju i u nerješavanje problema ovih ljudi koji 
su šturo napisani i ničim nisu pogodili u srž ove problematike. Mi danas treba da govorimo i o 
onome što oni ne znaju a jeste problem ovog društva. Ja ću reći deset stvari koje treba da nam 
napišu kao prijedlog zaključaka na koje treba da odgovorimo. Da ja nabrajam članske karte 
članova vaše partije koji su u mojoj stranici napravili sve ovo o čemu vi pričate pa došli kod 
vas. A vi meni danas govorite da ja ne radim ili radim- to može i na taj način ali nas ne vodi 
nigdje. Ne vodi nas nigdje taj odnos prema problemu. Učestvovanje u radu. Ustanete odete sa 
skupštine. Vlada ne valja. Predložite mandatara. Predložite ministre. Predlagali ste ministre. 
Predlagali ste mandatara. Budite dosljedni svi ne mislim samo na vas koji ste imali potrebu da 
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pročitate to što vam je neko napisao kolega Ademoviću. To se valjda mora u političkim 
partijama. Znači mislim na vas pojedinačno koji imate istorijsku odgovornost da radite danas 
svoj posao. Da sve što ljudi od nas traže odgovorimo adekvatno. Da ono što ne znaju o 
Turističkoj zajednici Kantona Sarajevo koja visi između dva nivoa vlasti i milione godišnje 
negdje troši a ne znamo kako ili takve stvari ne spomenete. Ja vas molim kao kolege pri kraju 
mandata da tu vrstu političke perverzije koju sam izbjegao u prvom dijelu da kažem stavite 
ispod stola jer ona nije donijela ni jedno jedino rješenje za sve ove probleme o kojima ljudi 
danas nama govore jasno i neke od vas tjeraju sa protesta i iz sala jer ste političari. Nebitno 
kojoj političkoj stranci pripadate jer kažu mi vas nećemo. Da nađete milimetar motiva da 
vraćamo dignitet funkciji koja je najprofanisanija u državi BIH, zove se političar. Bez ovih 
stranačkih prepucavanja jer ja imam deset spremnih da odvedemo ovu priču u potpuno 
drugom pravcu. Pojedinačno u glavu ko je za šta glasao, ko šta nije predlagao, ko nije bio na 
Kolegiju, ko je na Komisiji za izbor i imenovanja odbijen ko nije, čiji ministar je poslao 
zahtjev pa mu nismo mogli udovoljiti po zakonu, čiji je koristio, ma ne bitno je. To je nebitno. 
A može tako trajati ili može trajati evo na ovaj način. Ljudi poslali prijedloge mi ćemo 
obrazložiti zaključke u kojima su poslali trivijalne prijedloge i trebaju tražiti jače i tačnije 
zaključke od nas. Hvala. 
 
Poslanik / zastupnik Damir Čardžić replika: 
Ja se zahvaljujem predsjedavajuća. Ja bih htio pomoć replicirati kolegi i ovom dopisu koji je 
napisan od strane Kolegija kao zaključci. Prvo ne postoji nikakva ekspertska Vlada, nego 
Vlada eksperata, prije bi trebali da kažu Vlada menadžera, ljudi sposobnih koji su napravili 
jednu dobru i kvalitetnu priču gdje se stvara nova vrijednost. Ja predlažem da tako u tom 
tekstu usvojimo da se predloži takva Vlada. I pod dva, veoma bitna stvar u jednom od 
zaključaka spominjana je privatizacija. Samo malo rekli ste da su doneseni svi. Evo ja ću 
sačekati. Pa replika. Ademoviću replika za privatizaciju dobivate pogrešne papire bolan.  
 
Poslanik / zastupnik Zaim Backović replika: 
Poštovani kolega Ademović u cilju cjelovitog informisanja i ipak davanja pune i istinite 
informacije tačno je da ministarstvo saobraćaja raspisalo ali ne za 19 nego za 9. I to po 
unutrašnjoj šemi  organizacije koja je rađena u vrijeme Vlade SBB SDP. I to su nepopunjena 
radna mjesta gdje su se upravo dešavale kolizije vezano za organizaciju saobraćaja taksi 
prevoze i tako redom. Znači radi se o unutrašnjoj organizaciji koju je usvojila Vlada. I po toj 
unutrašnjoj organizaciji vršen raspored i raspisan javni poziv ili konkurs koji više ne ide preko 
ministarstva nego preko Agencije za državnu službu. 
 
 
 
Poslanik / zastupnik Segmedina Srna: 
Zahvaljujem uvažena predsjedavajuća. I naravno pozdravljam sve prisutne. Naime ja sam 
željela apelirati na neki način da malo spustimo tenzije. Mislim da su nas te tenzije i ono na 
šta su ličile sjednice Skupština Kantona Sarajevo donekle i dovele do svega ovoga. Kolega 
Ademoviću ja vas moram podsjetiti da SDP nije sudjelovao ni bio dio parlamentarne većine 
niti ove zadnje Vlade. Dakle nju su činili, ja moram podsjetiti oprostite mi kolege, SDA, DF, 
BOSS, SDU i BPS. Kada je riječ o privatizaciji ja mislim da možemo dati nekako svoj 
doprinos ovim zaključcima s kojima se evo svi slažemo u tome smo barem saglasni i svi 
podržavamo ovo što je Kolegij donio. Ja bih jednu dopunu ovdje dala kada je u pitanju 
privatizacija. Dakle revizija privatizacije ali cjelovite i cjelokupne privatizacije provedene u 
Kantona Sarajevo bez izuzetaka, dakle obuhvatiti pored navedenih preduzeća kolega 
Ademoviću i Alhos i Sarajevsku pivaru i Union invest plastiku, Ogrev trans i sve druge koje 
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su prošle kroz taj proces. Raduje me evo da ne moramo više objašnjavati kako nema potrebe 
za ukidanjem dodatnih beneficija zastupnicima u Skupština Kantona Sarajevo po osnovu 
učešća u radu komisija odbora i drugih radnih tijela jer naprosto takve beneficije zaključkom 
našeg Kolegija ne postoje niti se plaća njihov rad u ovim tijelima. Dakle predmetna materija 
regulirana je Poslovnikom skupštine Kantona Sarajevo. I ono što me posebno raduje u 
potpunosti podržavamo prijedlog uvođenja zabrane svim zastupnicima i nosiocima javnih 
funkcija u Kantona Sarajevo da sudjeluju u UO, NO i skupštinama KJKP, KJP i JU Kantona 
Sarajevo i ne smijemo zaboraviti još jednu stvar da je potrebno pokrenuti i inicijativu za 
izmjene i dopune zakona o sukobu interesa koji reguliše ovu materiju. Toliko , i ponavljam još 
jednom nismo svi isti kolega Ademoviću. Nismo svi lopovi. Molim vas nemojte. 
 
Poslanik / zastupnik Adnan Solaković: 
Hvala lijepo. Niko nije rekao da je ovdje neko lopov ali fali para. Prema tome kako ćemo oda 
to nazvati? U budžetu fali para. Gđo Segmedina dok je bio gdin Musić vlast koja je preuzela 
premijer iz SDA 84 miliona je falilo. Prema tome to se stalno čuje kroz ovo. Deficit da je bio 
84 miliona da negdje fali. Ali eto ne znam kako bih drugačije nazvao. Gdine Konaković 
izuzetno vas cijenim i poštujem kao čovjeka, kao svog suborca. Nama nije niko pisao ovo. To 
je činjenica no ipak ja znam vašu koja vam je ako teška uloga da vi morate ispred svoje 
stranke, koji ste izuzetno kvalitetan demagog da morate da pravdate 20 godina nerada. Mi se 
slažemo samo sa Plenumom i treba samo sve ovo što građani traže da im se ispuni i da 
građani postavljaju svoje ljude koji im vjeruju a ne mi. I da opet bude to nečija stranačka 
pozicija. To je moj prijedlog. Hvala lijepo. 
 
Poslanik / zastupnik Mujo Hošić: 
Ja pozdravljam sve prisutne. Ja ću se strogo teme držati. Replika na izlaganje kolege 
Ademovića na traženje da ova Vlada ne radi. Pa samo prije sedam dana ovdje smo usvojili 
zaključak da Vlada mora da radi u punom kapacitetu. Ovoga momenta kada je nacrt budžeta u 
pitanju i imamo još mjesec i nešto da se usvoji budžet. Nerad Vlade bio bi anarhija. Da li 
neko priželjkuje da 31.marta odnosno 01. Aprila sve u Kanton Sarajevo stane, ja to  ne 
priželjkujem. Prema tome puna podrška ovoj Vladi, ustvari mi smo to već izglasali prije 
sedam dana da oni moraju raditi u punom kapacitetu. I drugo meni je žao ja sam najveća 
opozicija unutar pozicije bio godinu dana. Da prije sedam dana nismo dozvolili ni jednom 
ministru koji je odlaze da kaže, možda se moglo mnogo što šta čuti od tih ljudi na odlasku da 
priznaju da olakšaju savjest zašto smo ovdje gdje jesmo. Prema tome mi smo zaključili prije 
sedam dana ova Vlada mora raditi da 31.marta odnosno 1. Aprila ne bi stao život u Kanton 
Sarajevo. 
 
Predsjedavajuća: 
Vlada mora po zakonu da to radi kao Vlada u ostavci. 
 
Poslanik / zastupnik Kenan Ademović odgovori na replike: 
Ja ću samo kratko. Neću komentarisati vezano što je kolega Konaković rekao da je meni ovo 
neko pisao, to uopšte neću komentarisati. Što je rekla gđa Srna slažem se. S jednim time da 
postoje komisije u ministarstvima i mi imamo informacije da pojedini zastupnici su u 
komisijama u ministarstvu. Ja ne znam. Samo malo. Ja sam dobio sinoć takvo pismo iz 
boračkog ministarstva, da li je to tačno ili nije ali neka građani znaju da postoje takve indicije. 
Da imamo i zastupnika koji su u ministarstvima u komisijama i na taj način dobijaju naknadu. 
Da li je to tačno ili nije ja ne znam. Što se tiče slažem sa gdinom Hošićem naravno da Kanton 
treba da živi i da treba da dobije nacrt i prijedlog itd. Međutim oni koji su doveli u ovako 
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katastrofalnu situaciju ovaj Kanton nek odgovaraju zato što su to radili. Imaju zahtjeve 
građana i mi te zahtjeve podržavamo. To je to.  
 
Poslanik / zastupnik Damir Čardžić 
: 
E hvala predsjedavajuća. Ja ću se ponovo vratiti na ono da ne bude sada ono što je bila replika 
pa da ja. 
 
Predsjedavajuća: 
A oprostite odavde nemam pregled svih kolega. Upozorili su me da gdin Radeljaš ima još 
repliku. Gdine Radeljaš ja se izvinjavam. 
 
Poslanik / zastupnik Esed Radeljaš: 
Hvala predsjedavajuća. Replika se odnosi na kolegu Kenana Ademovića i na sve ostale. Znači 
da se ne bi pravila diskriminacija ko može ko ne može. Ja kao poslanik ove Skupštine tražim 
da se ukine svima plaćanje u UO, bio ga poslanik / zastupnik ne bio, svim vanjskim 
članovima skupštine, svima komisije vanjskim članovima komisije i da se sve stavi na nulu. 
Tražim da danas se Skupština izjasni o tome ovdje. Smatram da je s tim ušteda 10 miliona 
maraka. Znači svima bilo ga vanjski. Ovdje Plenum ne zna ovdje se nama obratio da nismo u 
komisijama. Nisu poslanici u komisijama ali zato jesu vanjski članovi koji se plaćaju. Tražim 
svima da se ne plaća nikome i da danas se izjasni ova Skupština o tome. Hvala. 
 
Poslanik / zastupnik Damir Čardžić: 
Eh elhamdulila što kažu od treće, treća sreća pa da krenem od početka imam vremena. Ja sam 
rekao da ne postoji ekspertna Vlada nego treba da se formira Vlada eksperata ili Vlada 
menadžera ljudi koji su dokazani u branši pojedinoj i da njih predložimo nestranačke ili 
stranačke ljude kako god hoćete ali da ovu situaciju riješe. Ovom prilikom želim da se 
zahvalim bivšem premijeru Suadu Zeljkoviću zato što je u tri navrata u zadnjih mjesec dana 
spriječi po meni jedan nemoralan akt. I na zadnjoj sjednici Vlade da se zahvalim gdinu 
Muhamedu Kozadri što je spriječio opet nešto za šta se ovaj Plenum hoće da izbori a on je 
svojim postupkom opravdao povjerenje poštenog i čestitog čovjeka. Ja ću taj primjer da 
navedem sada. Skupština Kantona Sarajevo na hitnoj sjednici dana 12 donijela je zaključak 
kojim se nalaže Agenciji za privatizaciju da u roku od sedam dana dostavi sve ugovore o 
privatizaciji. Jeste i vi ste rekli da je Agencija, predsjedavajuća ja mislim da bi dobro bilo da 
čujete mene pa imate vremena kasnije sa gdinom sekretarom da. Pošto je veoma bitno znate. 
Vi ste rekli ovdje da je Agencija za privatizaciju dostavila vama izvještaj o privatizaciji u 
prethodom periodu ako sam ja dobro razumio a niste rekli da je u tri navrata i četiri puta gdin 
Kozadra vratio Dostava prijedloga zaključka o pokretanju procesa privatizacije državnog 
kapitala u preduzeću Neretva ddo Sarajevo. Četvrti puta. A ta ista firma zahvaljujući meni koji 
sam zaustavio privatizaciju 2013 godine vratila je 480.000 kapitala svoga u vlasništvo i 
poslovala prvi puta u posljednje vrijeme sa 58.000 KM plusa. Zla namjera nekoga ovdje a to 
je ono što ja pozivam stalno i zbog toga sam i dobio i pardon samo da nađem papir a vi to svi 
već znate, kršenje pravila Etičkog kodeksa kada sam pozivao da ovdje neko neće da radi u 
skladu sa zakonom i iznosi neistine. Znači istina je sljedeća. Da je gdin Kozadra zahvaljujem 
vam se i ovako javno gdine Kozadra što ste i četvrti puta u zadnjih mjesec dana sklonili to sa 
dnevnog reda da ne bi neko ovdje protuzakonito ukrao tu firmu po principu kako su ukradene 
firme u prethodom periodu i onda se sada ovdje mi bavimo time kako da opravdamo ovom 
narodu ove pljačkaške privatizacije u proteklih 20 godina. Kome nije jasno ja to mogu 
predočiti papire svima da vidite da ne bude rekla kazala. Ja neću s time da se bavim. Znači 
tražim ovdje da se Skupština Kantona Sarajevo, a to je u našoj nadležnosti, da se izjasni da se 
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smijeni direktor Agencije za privatizaciju. Molim vas. Pa dobro vi to zapišite pa nađite vi ste 
sekretar trebate pravno da nam obrazložite te stvari kakav treba da bude i da se pozove 
ministar privrede koji je u potpisu ovdje vezano za aktiviranje ove privatizacije. Jedina firma 
je u zadnje vrijeme ovdje u KS popravila svoj bilans stanja poslovala pozitivno i hoće da se 
stavi u ruke nekoga da ne govorim dalje i zloupotrebljavam nekakve druge termine. Što se 
tiče ovih zaključaka Plenuma koji je došao nama na izjašnjavanje, ja smatram i rekao sam 
cijelo vrijeme da su ljudi ogorčeni. Ljudi su ogorčeni 20 godina. Ja neću da licitiram ovdje 
sve političke partije su učestvovale u tome. Bez razlike i jedna. Samo se ljudi preslagivali iz 
jedne pozicije u drugu. Nemoralno je pričati sada osuđivati neku političku partiju a nekoga 
abolirati od ovih stvari ali je činjenica samo da su neki ljudi samo, pogledajte iz nekih partija 
po sedam partija u promijenili u zadnjih 20 godina i dan danas sjede na jaslama i vode proces 
kako bi nekoga optuživali i nešto radili. Ja sam uz one poštene građane ne samo u KS nego i 
FBIH a ja ću svakako truditi se da ja i moja politička opcija da pokušamo kroz promjenu 
Ustava FBIH da ove stvari riješimo, ne ovako po segmentima nego jednim sveobuhvatnim 
zahvatom. Onda neće biti ovakvih propitivanja i ovakvih zahtjeva na ovakvim skupštinama i 
da  mi odlučujemo o sudbini tih ljudi. Ja svakako podržavam ovaj narod i u pravu su ovo što 
su tražili. Ali isto tražim i odgovornost i od vas i od svih faktora koji mogu i utiču na ovakve 
stvari da se protiv ovakvih ljudi koji rade ovakve stvari podnesu i sankcije i da odgovaraju za 
ovakav proces. Hvala. 
 
Poslanik/zastupnik Predrag Kojović replika:, 
Zahvaljujem predsjedavajuća. Nismo svi učestovali u tome jer mi nismo učestvovali i nismo 
bili članovi ni jedne od parlamentarne većine koje su izredale u Kanton Sarajevo do 2010 
godine. Također smo sistematski konzistentno od prvog dana upozoravali na pogrešno 
trošenje javnog novca, na budžete bez ikakvih mjera štednje na nezakonitosti od kojih je sve 
tri Vlade su se izmijenjale su iz svih oblasti koje su moguće, od međuetničkih odnosa do 
ekonomskih odnosa napravile katastrofalne greške i račun je sada ispostavljen. I interesantno 
je zaista gledati lakoća s kojom sada se svi pokušavaju oprati da nisu bili dio vlasti. Ali ja bih 
se vrati na ono što je možda kolega Konaković govorio u počeku. Ako ćemo ovako danas 
diskutovati o zahtjevima Plenuma, onda je naproduktivnije odluka SBB-a da se ne učestvuje u 
radu ove Skupštine. Kolegij je donio zaključak da za sedam dana se moraju predati i klubovi 
trebaju predati imena mandatara. Mi smo na prošloj  hitnoj sjednici koja se održavala u istoj 
ovoj Sali predložili prijedlog za koji smatramo da je bio najracionalniji a sastojao se u tome 
da se prvo formuliše određeni broj mjera koji se mogu i trebaju uraditi od sada do oktobra a 
da se onda pokuša pronaći model činovničke Vlade. Ja znam za argument koji se tiče Zakona 
i Poslovnika ali kolega Konakoviću kako kaže u Engleskoj parlament može sve samo ne može 
imati djecu. Ja stvarno vas pozivam da, mislim da su rezultati koji su ostali iza vaših Vlada 
koje su bile u tri godine dovoljno dobar kapital za predizbornu kampanju. Znači na osnovu 
toga će vas građani, ja se nadam, suditi. Ali ako ćemo se ada baviti ovim preispitivanjem šta 
je bilo u prethodne tri godine, nećemo biti u stanju da ispoštujemo jedan od prvih zaključaka 
Plenuma, a to je formiranje Ekspertske Vlade. Za kraj, samo da zvršim s tim, Naša stranka je 
također tražila formiranje Ekspertske Vlade, nekoliko puta. Prvi put to je bilo 25.09.2012 
godine. Naš prijedlog je tada ismijan. Drugi put smo to uradili 25. aprila 2013 godine. Opet je 
naš prijedlog bio ismijan. Također smo na prošloj sjednici predložili najracionalniji prijedlog i 
kolege iz SDA su rekle da to nije prijedlog nego je provokacija. Prema tome time smo mi 
kako bih rekao iscrpili zaista, tri puta smo pokušavali da stvorimo jedan, da damo jedan 
razuman racionalan prijedlog koji je u interesu građana Kantona Sarajevo a ne političke 
stranke kojoj ja pripadam. S obzirom da nam je to sve bilo smiješno, ili vam je bilo 
provokacija, ja zaista očekujem da u nastavku ove sjednice vi predložite model kako doći do 
oktobra, kako ispuniti ove uslove građana i kako učiniti nešto da se jedna ozbiljna finansijska 
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situacija u kantonu ne sanira ali kako da ona potraje barem dok u oktobru ne vidimo kakvi će 
biti rezultati izbora. Hvala. 
 
Poslanik/zastupnik Eldar Čomor replika Čardžiću: 
Uvažena predsjedavajuća, dopredsjedavajući, kolegice i kolege zastupnice i zastupnici, 
ministri, građani Kantona Sarajevo, esselamu alejkum i dobar dan. Ja ću samo replicirati 
kolegi Damiru Čardžiću. Čini mi se da je na onoj prošloj sjednici vanrednoj kada smo govorili 
o problemima u Kanton Sarajevo je spomenuta jedna stvar a tiče se Agencije za privatizaciju i 
smjene direktora Agencije za privatizaciju. Ja ću kolege podsjetiti u prošloj 2013 godini bio je 
izvještaj Agencije za privatizaciju za njen rad u 2012 godini i Skupština Kantona Sarajevo je 
oborila izvještaj odnosno nije ga usvojila i s tim u vezi tražim od Vlade da provede proceduru 
smjene direktora po onoj ustaljenoj proceduri kome se ne usvoji izvještaj da prestaje biti 
direktorom. Time ovi zahtjevi mislim da su nepotrebni već samo da se ova procedura dovrši 
do kraja. Hvala puno. 
 
Poslanik/zastupnik Damir Čardžić odgovor na replike: 
Greška ja sam kolegi Kojoviću htio replicirati niste me razumjeli. A zahvaljujem se kolegi 
Čomoru, ja sam rekao to da nije bio usvojen izvještaj. Hvala puno kolega Čomor. A replika 
kolegi Kojoviću. On kaže nisu odgovorni, ja ga upozoravam kao politička partija nisu 
odgovorni za ovu situaciju. Ja ga upozoravam da činjenje ili ne činjenje predstavlja krivično 
djelo ako ste saučesnik u tome svemu. Mislim ako učestvujete u cijeloj toj priči. Tako da 
nema izvlačenja sada u cijeloj ovoj priči. Ja ću napomenuti kako su oni činili to. 28.08.2013 ja 
sam podnio Vladi i Skupštini Kantona Sarajevo izvještaj o indicijama da se čine krivična djela 
u određenim firmama u Kanton Sarajevo i u ministarstvu privrede Kanton Sarajevo. Donio 
potkrijepio materijale da bi neosnovano sa strane evo kolege Kojovića, direktno meni upućene 
prijetnje da su to nekakvi privatni interesi da je to potpuno obrnuta situacija bez neprovjerenih 
informacija. A kada sam htio sa njih da mu predložim da sjednemo da mu podastrem 
dokumente on je meni rekao ja  s tobom neću da pričam jer si ti mene uvrijedio zbog nečega 
tamo. Ako hoćemo da se igramo demokratije onda moramo da budemo demokratični skroz i 
da budemo pošteni ne možemo da budemo pošteni prema svom egu a prema kriminalu da 
budemo tolerantni zbog toga što smo pošteni prema svom egu a ne bavimo se realnim 
stvarima. Zato vas pozivam ovom prilikom opet tražite moje zahtjeve od 28.08 i sprovedite u 
djelo. Nećete imati ovakvu situaciju kao što imate sada. Svi zastupnici i zajedno sa mnom u 
Skupština Kantona Sarajevo i Vlada u Kanton Sarajevo. Imat ćete riješenu situaciju. Plenum 
će vam pljeskati a ne da dolazimo sada u ovakve pozicije kakve imamo sada.  
Sekretar Abid Kolašinac: 
Molim vas uvažene zastupnice i zastupnici ja vas molim da se pridržavate Poslovnika i da 
radite kako je i predložen dnevni red. Vi ste ga usvojili. I molim vas prva tačka je da se 
izjasnite o zaključcima Kolegija koji je razmatrao zahtjeve Plenuma građana i građanki 
Kantona Sarajevo. Dakle treba, ako eventualno ima dopuna zaključaka Kolegija treba taj 
zaključak dostaviti a raspravljati o radu Vlade i ostalim institucijama je neka druga tema i za 
drugu sjednicu Skupštine. 
 
Poslanik/zastupnik Dževad Hodžić: 
Zahvaljujem sve vas pozdravljam i ja bih također htio da pozovem zamolim apeliram na sve 
kolege zastupnike da ovu priliku ne koriste da politiziraju tačku dnevnog reda kao što je to 
učinio šef Kluba SBB-a i kao što je u nešto manjoj mjeri i suptilnije učinio i Peđa Kojović 
koji također pokušava voditi političku kampanju na ovoj tačci. Kao što vidite mi uglavnom 
nećemo odgovarati na to stalno ponavljanje svih rezultata do sada, jer vjerujemo da su svi 
dosadašnji ciklusi i od strane Međunarodne zajednice i promatrača, a bilo ih je mnogo bili 
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demokratski izbori na kojima su se građani demokratski izjašnjavali. Tako da vjerujući i u 
demokratske izbore i u oktobru i polazeći od toga da ovdje sada imamo situaciju u kojoj sada 
pred sobom imamo zaključke, ja vas pozivam da se stvarno usmjerimo na njih. Drago mi je 
ako prepoznajem dobro tačno da se Klub SBB-a predomislio da ne napušta skupštinu. Ima na 
to pravo i ja odavno znam od prije 20 godina, klubovi neki su napuštali skupštinu ali ja 
mislim da svi izabrani zastupnici ovdje imaju odgovornost prije svega prema građanima koji 
su ih birali i mi treba da se suočimo sa ovim zahtjevima i pitanjima i da idemo ka njihovom 
usvajanju. 
 
Predsjedavajuća: 
Ja molim kolege da se strpe replike na žalost imaju prednost. Sve one koji su se do sada 
prijavili za diskusiju sekretar je uredno bilježio. Ja nemam više replika sem sad ponovo je 
replika gdina Solakovića. 
 
Poslanik/zastupnik Adnan Solaković replika: 
Hvala lijepa. Da se nadovežem na gdina sekretara Abida Kolašinca. Da budemo 
konstruktivniji i ko ima prijedlog ispred ove Skupštine da može da da prijedlog Plenumu. 
SBB daje jedan prijedlog a to je maloprije i predsjednik kluba naš iznio a to je da se svaki 
tenderi budu javni, medijski propračeni od sapuna tzv. do fabrike. Gospodo to nije bezazleno. 
Najveći kriminal je u tenderima. Prema tome da bude javnost upoznata šta se radi na 
tenderima i da budu da prate te stvari. Ova inicijativa od kolege Radeljaša. Hoću samo da 
kažem jedno molim vas. Mi smo ovu inicijativu još prije dvije godine podnijeli ali slažemo se 
sa gdinom Radeljašom. Tako da znate. 
 
Poslanik/zastupnik Zaim Backović replika: 
Trebalo bi kada se kaže o javnosti tendera ići ciljano prema čemu, na šta se misli i zbog čega 
se to kaže. Naime ovako javnost stiče utisak da je sve što se radi apsolutni kriminal. Sve. 
Adnane ja znam da nije sve. 
 
Predsjedavajuća. 
Ajte molim vas, tema dnevnog reda nije ono što će morati ako se to sve skupa usvoji kao 
prijedlog ići u zakonsku proceduru izmjena i dopuna procedura javnih poziva i onda 
regulisati. Nemojte da se sada replicira je li bilo nije bilo, nismo u toj priči ovog momenta. I 
nemam više replika. Ako je o tenderima molim vas nemojte. Druga replika gdina Solakovića. 
Poslanik/zastupnik Adnan Solaković replika: 
Gospodine Backoviću KC gdje mi dajemo najveći novac gore je najveći gubitnik u ovom 
ovdje u kantonu počev od da banaliziram stvar da me gledaoci ne shvate pogrešno, od toalet 
papira pa do svih mogućih magnetnih rezonanci i lijekova to ide na tender. Građani moraju da 
znaju gdje ide novac. I ko upravlja tim novcem. Oprostite molim vas ja mislim da ovaj 
prijedlog prema Plenumu ako ga usvoje građani uz dužno poštovanje da je ovo veoma bitna 
tačka. I gospodin Erdoan kada je došao na vlast prvo je to uradio ako niste znali. Hvala lijepo. 
 
Poslanik/zastupnik Zaim Backović replika: 
Drago mi je da ste konkretizirali jer i ja znam za sobu punu digitrona koji se više nigdje ne 
koriste u KC. Znači sobu čitavu sobu punu mašina za računanje i digitrona. Hvala. 
 
Predsjedavajuća: 
Nemamo više replika prelazimo na nastavak rasprave o tačci dnevnog reda. 
 
Poslanik/zastupnik Elmedin Konaković: 
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 SDA je učestovala u Vladi i u radu svih Vlada 20 godina. I ne bježi ni od jednog čina ili akta, 
zakona, procesa koji je unutar ovog vremenskog perioda donesen. Svoju spremnost da 
ozbiljno raspravljamo o ovim zaključcima i drugim zaključcima pokazali smo u radu evo 
ovog tijela u ove zadnje tri godine. Pokretanjem i uvrštavanjem i ove godine i prije protesta 
Zakona o porijeklu imovine i nelegalno stečene imovine u ovaj dom, u program rada, 
otvaranjem razgovora o JKP koji su bili tabu teme, a uvrštene su, govorim u duhu zaključaka 
jer ću imati još neke prijedloge na drugim tačkama o zaključcima i onome šta bi smo još 
dodatno trebali uraditi i neću ulaziti u ono što ste ovdje pričali a nije tačno, jer ću samo 
jednim dijelom ponoviti, svi ste vi sa nama svima u koaliciji. I ne možete od toga pobjeći, na 
svim nivoima vlasti. U ovom ovdje dokument ne. Ali na drugim nisu prljave ruke prljavih 
zastupnika kada treba gradski mandat ni jednoj partiji koja ovdje radi. Ali ni jednoj. Sa tri 
vječnika u jednoj lokalnoj zajednici od ta tri dva ovdje sjede, 9 SDA u toj opštini jedan ovdje 
sjedi i tada nisu to ni prljave ruke i nije nepoželjan partner. I to je tema koju razvodnjavate bez 
ikakve potrebe. Zaključci Plenuma su nešto što ima svoje zahtjeve, manjkavosti. Prvi problem 
koji smatram u ovoj tačci vrlo bitnim je način komuniciranja. Prije svega mi je žao što iz 
medija saznajem šta se dešava u Plenumu, još nisam imao priliku stupiti formalno u kontakt s 
licem, ni sa jednim članom Plenuma kao delegirannim predstavnikom bilo koje radne grupe 
da o bilo čemu razgovaramo. Iz medija sam pročitao da su najavili zahtjev nekih koji treba da 
prisustvuju današnjoj sjednici, nismo ga uspjeli ovdje još formalno naći. Nema zahtjeva 
zvaničnog Plenuma da barem tri ili četiri ili pet ljudi ovdje danas sjedi a trebalo je da sjedi, ili 
dva ili onoliko koliko imamo stolica. Evo jesu. Drago mi je. Ovo je moj prvi susret nakon 
ovih 15 dana s imenima i prezimenima, evo vjerovatno ljudi ovdje sjede pa im se izvinjavam 
zbog toga. U terminu ekspertna Vlada Kolegij je predložio usvajanje zaključka. Zaključak je 
usvojen i očekujemo prijedloge konstruktivne od svih političkih partija, Plenuma, udruženja 
građana, sindikata, ostalih subjekta koji učestvuju u životu i radu u Kanton Sarajevo. 
Formalizam u smislu da ga predlaže Klub je samo konstatacija. Klub SDA će predložiti u ime 
onih da je to najbolje rješenje nestranačkog čovjeka. I otkočili smo vam taj proces. Nemate 
problem s činjenicom da u Poslovniku piše a to nije kako je rekao moj kolega Kojović 
ismijavanje niti je ironija nego je samo poštovanje procedura. Niti jedna stvar ovdje se neće 
desiti mimo procedura. A spremni smo sjediti do prekosutra ujutro da te procedure 
promijenimo ako su zakoni ili  poslovnici ili akti o kojima odlučuje ovaj dom. I po svim 
ubrzanim i hitnim procedurama pristajemo da to uradimo danas. Evo da izmijenimo taj dio 
poslovnika u hitnoj proceduri da ostane komisija poslije ove sjednice, predloži sutra hitni 
Kolegij, prekosutra sjednica u kojoj se briše „kluba predlažu“ nego predlaže ko hoće. Kako 
god vi to zamislite. I to je formalizam. I to nije za raspravu. Slažemo se. Koja mene lično 
zanima jedna druga stvar, koja ekspertska Vlada po zahtjevu Plenuma i ko je predlaže jer smo 
već okarakterisani kao neko kome se apsolutno ne vjeruje i neko čiji prijedlozi ne bi trebali 
proći. Da li cijeni Plenum da ovdje sjedi bilo koja politička partija neka kažu, neka to 
predloži. I mi se slažemo s tim. Pa je to stav. Ne uvlačim političke partije u komunikaciju sa 
Plenumom jer je i to jedna trivijalna, banalna dnevna stvar koja opet odvlači pažnju od pravih 
problema. Ko je sredio Dom mladih ko nije, mi se  s tim igramo, šalimo se i ne pričamo o 
suštini ovih i svih onih zahtjeva koji nama ovdje fale. Treba danas da donesemo stav ko i na 
koji način s čim se mi to slažemo kao Skupština Kantona Sarajevo? Da to treba biti Vlada 
eksperata slažemo se. Ko je predlaže. To isto kao neku noć kada smo dobili poziv od Plenuma 
da prisustvujemo Plenumu a isti dan izlazi pet tekstova u kom kaže zabranjen vam je ulazak. 
Jel neko, jedan kaže toplo hladno, ovaj kaže dođite ovaj kaže nemojte. A što niste došli a što 
jeste došli. To je možda nečija želja samo se to ovdje neće dešavati. Ovdje ćemo razgovarati 
konkretno o svim stvarima. Ekspertska Vlada da. Prijedlozi svih klubova evo sada odmah ako 
neko ima prijedlog da odmah vidimo moralan kvalitetan čovjek uz sve svoje reference 
spreman da radi 6 mjeseci da stane na čelo ove Vlade i da kažemo jeste to je taj, ima 19 ZA, 
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35 zastupnika koji to predlažu i to nam je možda primarni zadatak nakon usvajanja ovog 
zaključka. Uspostavljanje te vrste dnevnog dijaloga višesatnog da kažemo to je tako. Svi 
zaključci u tačci 2 pokazuju neinformiranost svih onih koji su pisali ove zahtjeve a imaju 
opravdanje u nečemu što je brutalno u BIH. Ja sam sada dok sam slušao kako predsjedavajuća 
čita znam i zaključke i zahtjeve, čitao jedan tekst koji je autentičan i na CCI imat ćrte 
informacije o primanju naših kolega u USK: o paušalu od 1800 KM, o dolasku na sjednicu 
komisije 135 KM, rad u komisiji 135 KM, plata 2800 KM. Kada saberete to i kada kažete da 
moj kolega Hodžić koji ovdje sjedi  a profesor je na Fakultetu islamskih nauka ima total 
primanja, total sve u što u sklopu svog posla obavljanja svih funkcija što u kantonu zaradi je 
554 KM mjesečno, paušala. Ni marku više. Ni za jednu komisiju u kojoj radi, to isto i kolega 
Talović, to i svi oni koji nisu profesionalci u ovoj Sali. Ni marku više ni jednu nadoknadu i 
nije ni u jednoj upravljačkoj strukturi a radi u komisijama redovno dolazi. A tih 550 KM je 
nadoknada za ono što izađe sa tog posla i ovdje dođe. I prijevoz njegov i dolazak i boravak ti 
to što mu gore neko možda oduzme ovdje mu da. I ljudi kažu jedan od najznačajnijih zahtjeva 
nama da vam se ukine plaćanje komisija koje se ne plaća. Da vam se ukine mogućnost da 
radite u upravljačkim strukturama. Jedan ili dva kolega u četiri godine ovog mandata jesu bili 
članovi nekih upravljačkih struktura, javnih ustanova a ne JKP. Dakle to je samo pokazatelj  
koliko je neinformiranost dovela do jednog nepravednog odnosa prema nekim ljudima u ovoj 
Skupštini koji nisu isti kao svi. Dakle to je činjenica i naravno da Kolegij kaže to je činjenica i 
implementirano već. Dakle dio ovih zahtjeva implementiran munjevitom brzinom. Ne postoji. 
Dakle to ne postoji. Čak i u ovom dijelu u kom bi se moglo desiti evo donijet ćemo zaključke 
siguran sam da će se oni danas prihvatiti jednoglasno siguran sam da neće niko biti protiv 
ovih zaključaka, da se i preventivno i ako neko pomisli da to uradi a tri i pol godine nije ni 
pomislio, Vladi nalaže da slučajno to ne uradi i ne imenuje te ljude u te upravljačke strukture. 
To je veći dio ovog zaključka 2. imamo problem zakona. I tužbi i suda u kojem mi možemo 
donijeti akt u kom kažemo u zakonu o izabranim dužnosnicima i njihovim pravima i 
benefitima nemate pravo na bijeli hljeb i svako ko hoće to da zloupotrijebi a taj bijeli hljeb je 
potpuno nepotreban, i napomenut ću vas koliko smo se puta o njemu referirali, koliko je puta 
kolegica Vajzović pokretala inicijativu za ukidanje tog benefita u ovom domu i bili saglasni i 
pokretali procedure nemoguće je to tako uraditi. Ne može bez federalnog zakona. Ono što 
može a ja ću sazvati Komisiju za izbor i imenovanje da nam pripremi akt u kom piše 
: „Pod punom moralnom , materijalnom odgovornošću odričem se prava kao zastupnik, kao 
ministar u ovoj Vladi na potraživanje bijelog hljeba da se potpiše i pečatom ovjeri. To je 
moralni čin i nema veze sa zakonom jer u suprotnom onaj ko traži sve će dobiti i još će 
Kanton platiti sudske troškove. Tu smo ko biva ko fol uštedili , ne nego smo još više potrošili. 
Ovo govorim ovima koji su koncipirali zahtjeve prema nama. Agencija za privatizaciju 
Kantona Sarajevo, nekoliko samo bitnih podataka. Agencija za privatizaciju je dostavila ovom 
tijelu sve što smo mi od nje avansno tražili u odnosu na zahtjeve. Ovo što nama kažu zahtjevi, 
mi smo avansno na prošloj sjednici odradili to i dobili 183 privatizacijska ugovora. 183 
privatizacijska ugovora. A sada istine radi da znate i sljedeću stvar. Zbog čega nekome jeste a 
nekome nije a mora doći do toga, to su krucijalni zahtjevi da se razdvoji istina od neistine. U 
procesu privatizacije od 99 do 2012 od tih 183 ugovora u dvije godine, 2000 i 2001 i 2002 
odrađeno je 120 privatizacijskih ugovora. Eto to malo taj politički dio, u vrijeme vladavine 
nekoga u odnosu na nekoga. Ko je tada bio ko tada nije bio. Ako vas čisto zanima, 120 za 
dvije godine i za svih 11 godina ostalih 63. sa egzaktnim pokazateljima koliko je ko čega 
platio certifikatima, koliko je ko čega platio novcima i to će bez obzira na rodbinske veze bilo 
koga u ovoj Sali ko sjedi, njegovih bližih familija doći ovdje na sto. Imenom , prezimenom za 
svakog ponaosob. Bliži članovi familija. To će doći to je pravi zahtjev. Dakle to je zahtjev s 
kojim smo se avansno složili i tražili smo modalitet da ne idemo mi formalno i da ne idemo 
mi preko agencije nego kazali smo u tom zaključku dobit ćemo a onda ćemo sve potrebne 
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mjere preuzeto prema famoznom Tužilaštvu koje ovdje ima nula ljudi koji ovdje misle da oni 
rade dobro. Da je ovdje ikada iko rekao da tamo neko dobro radi posao, ja ne vjerujem da bi 
danas ovdje sjedio u ovoj Sali. Godinama tražimo istrage a nema ni to u zahtjevima, 
konkretnih prijedloga šta se to s Grasom desilo, šta sa ZOI-em šta sa Butmirima. Znači nema. 
Ni to nije sastavni dio zahtjeva građana Plenuma prema nama. Nema ga nego jeste samo ovo 
što u suštini većim dijelom ne postoji. Većim dijelim ne postoji ovo što se od nas tražilo i što 
mi ko biva danas prihvatamo. Evo i prihvatamo. Ovaj dio koji je indikativno nekim ljudima 
postao prebitan a tiče se istine i o dešavanjima 07.02. će također doći na stolove s imenima i 
prezimenima. Ja generalno nemam ništa protiv toga da izražavanje bunta građana ima čak i tu 
dozu do jedne mjere ne mogu reći nasilno ali moraju ljudi to iz sebe izbaciti. I to je druga 
faza. Prvo nije ovo adresa. Ovo nije adresa. Ne može kantonalna Skupština reći e evo što je 
bilo ništa nije bilo, nema veze. Ni policajci povrijeđeni ni ništa to mi kažemo danas nije bilo i 
nije bilo. Ne može. Imaju organi koji se zovu baš policija tužilaštva sudstva koji vode 
procese. E te procese neće zaustaviti niko. Niko, jer oni možda vode do organizatora koji je 
možda zloupotrijebio ovo o čemu mi pričamo i možda je to neko ovdje od nas i mi treba da 
kažemo nemojte sada istraživati. Jok. Nego ćete sve istražiti i sve će dijagnosticirati. I to će 
ovdje doći kao i familije u revizije privatizacijskih ugovora užih članova porodice političkih 
lidera. I to će doći. Dakle to su stvari koje su uslovljene a Kolegij je išao tako daleko sa 
željom da napravi potpuno transparentnim komunikaciju, informaciju, sve što je danas u 
ovom vremenu bitnu prema tim ljudima li i svim drugim građanima. Ja  moram reći svoj stav, 
meni nije ključ informacija koliko ljudi stoji na ulici. Niti mi je snaga koliko ljudi sjedi u 
Plenumu niti ko sjedi u Plenumu. Nikada to neću zloupotrijebiti matematički. Zato što snaga 
ove poruke ovog dešavanja je preozbiljna da bi se to sve tamo minimaliziralo, je prepozbiljna. 
U njoj fali puno slova da bi ona bila kompletna. I ako ima ovdje mudrosti i hrabrosti mi ćemo 
otvoriti to a na osnovu te poruke a ne na osnovu nikakvog pritiska jer pritiska već nema. Ali 
ako nećemo prepoznati poruku i djelovati po toj poruci ovako i još ozbiljnije onda nema 
smisla ni oktobar ni ne oktobar. Ima evo odmah i lokalni izbori su pokazali slogane jedna 
godina 50 godina nešto dođu lokalni izbori kaže neko ništa. Druga dođu Banovići kaže neko 
ništa. To je politička tema, to nije bitno. Bitno je kako ćemo se mi u oči nakon četiri godine 
mandata ovdje pogledati. I kažem još samo par rečenica o ovom zadnjem zahtjevu. Postoje 
organi na taj način napravljeni Ured za žalbe je organ napravljen od strane tako da u njemu 
učestvuju građani Kantona Sarajevo koji mogu biti referentni po žalbi bilo kojeg građanina za 
zloupotrebu ili prekomjernu upotrebu sile policije da se o tome referiraju. Mi ćemo napraviti 
komunikaciju nek Plenum napravi svoju radnu grupu i neka ih pošalje na sastanak sa Uredom 
za žalbe. Neka pregledaju sve papire neka dostave papire i treba im dati svaki akti koji 
ukazuje na bilo kakvu anomaliju i dobit će ga. Nezavisni odbor postoji radi svoj posao sve što 
treba, sastanak , i nas i Nezavisnog odbora i bilo kog kao organa legitimnog ovog tijela mora 
biti moguć i mora biti svakodnevan da ljudi imaju sigurnost da niko tamo ništa ne lažira. To 
treba ali praviti paralelni organ, zaustavljati a praviti amnestiju nečega za šta ne znamo ni 
hoće li se desiti je li neko krivično odgovoran ili nije, prejudicirati neki sudski stav kako to i 
ko na to ima pravo, dakle čak smo taj šturi zahtjev mi preobličili i dodali mu malo materijala 
da kažem ljudi hajde idite odmah sada i vidite ko je to tamo upotrijebio silu prekomjernu. 
Idite odmah vidite tamo šta to neko krije i sve informacije morate dobiti. Dakle ova četiri 
zaključka su nadam se početak komunikacije građana koji bi se trebali još kvalitetnije 
organizovati sa nama. Pa pričat ću o budžetu i pričat ću na drugim tačkama o tome što 
smatram bitnim a Peđa je bio tu u pravu. Dakle i tu revizorski izvještaj ovih dešavanja iz 12 
meni jesu polazni osnov za prijedloge mjera koji treba ovdje da uslijede da se ne bi ponavljale 
godine koje su prošle iza nas. A tiču se evo ušteda na ovim stvarima. Pomenuo sam par neću 
otvarati ove prijedloge turističkih zajednica i nekih drugih informacija koje treba, taksija 
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danas koji nam je na dnevnom redu i nekih drugih mjera koje mi treba da poduzmemo da do 
ovoga ne bi došlo. Eto, hvala. 
 
 
Poslanik/zastupnik Adnan Solaković replika: 
Uvaženi kolega Konakoviću, slažem se apsolutno što se tiče demonstracija da je to vjerovatno 
kako sam ja zaključio da neko možda i ovdje sjedi a koji je možda učestvovao u tome i da to 
treba da odgovara svako ko je uradio neko nečasno djelo prilikom demonstracija. No međutim 
ne možete vi građanima da govorite hoće li izaći ili neće. To nije vaše pravo, to je pravo 
građana i njihovo nezadovoljstvo. No međutim volio bih gospodine Dino Konakoviću da ste 
reagovali ovako isto kada su se mnogi borci samozapaljivali pred vladom a tu niste reagovali. 
 
Poslanik/zastupnik Elmedin Konaković odgovor na repliku: 
Osobito mi je drago što ste ostali da radite na današnjem zasjedanju ove Skupštine, bit će mi 
žao ako odete, mislim da morate biti odgovorniji da ne odete sa ove Skupštine. Jer jedna stvar 
sugeriranje i ukazivanje na problem a druga stvar je prijedlozi njihovih rješenja. Jedna stvar je 
to ne valja ja odoh kući. A druga stvar je to ne valja, a bolje je ovako, može ovako, ko je za, 
svi za? E to vam ja sugerišem prijateljski pošto smo to prijateljski. Kako sam se ja Solakoviću 
ponašao kada su se borci samozapaljivali ti nemaš pojam niti ti znaš moju dnevnu 
komunikaciju s bilo kim od boraca i to ni ti ni niko ko ovdje sjedi u ovoj Sali meni nikada ne 
možete govoriti. Dakle to negdje drugo. Šta sam ja to radio, to je stvar moje lične i moralne 
odgovornosti za koju sam ja svaki dan spreman i dolazim i radim na svakoj Skupštini u svakoj 
TV emisiji, debati i gdje treba i gdje ne treba da se pojavim zbog toga da o tome govorim. 
Dakle nije to ni bitno niti imate na to pravo. Dakle to generalno mi nećete uzeti. I još samo 
jednu malu repliku kolegi Kojoviću, ova je manje bitno bila vama, nego je ova bitna. Kada 
sam govorio o ovom dijelu zakona, činovničke Vlade, nije bilo pitanje ismijavanja Peđa da li 
neko može ili ne može, pitanje zakona i sukoba interesa tih ljudi koji mogu donositi kako 
Zakon tamo kaže, i ovih dana se to priča o Tuzli, neke pojedinačne odluke a ne kolektivne. 
Zakon to prepoznaje. To bi bila paraliza 80% procesa života u kantonu a 20% onih nultih 
potrebnih je moguće na taj način realizovati. Po meni to nije potrebno rješenje. To nije ono što 
zadovoljava evo sve ovo o čemu mi sada pričamo. Da nađete hrabrog, da nađete  moralnog 
poštenog, da mu smanjite platu duplo onu koja u Kanton Sarajevo nije ni blizu svih primanja 
u drugim kantonima i da ga dovedete ovdje šest mjeseci i da preuzme to prije izbora i da sve 
poreda i pokrene procese. Pa jel to ljudi realno u ovom trenutku u Kanton Sarajevo? Dakle iz 
banalnosti u banalnost. Između toga realni problemi, mi se sada bavimo političkom 
odgovornošću i banalnim problemima. Između toga svi ovi ljudi koji čekaju da stane život. To 
je iz tog razloga samo bilo tretirano od strane nas a spremni smo ako niko nema novi model 
učestvovati u kolektivnom radu te Vlade, svi zajedno. To je prijedlog. I to su ljudi i to su 
imena i to su mjere i to su ti Grasovi, turističke zajednice, ZOI, KC , tenderi i slažem se ja s 
Adnanom u ovom dijelu oko tendera. Zakon ima jasne procedure.  A mi možemo minitoring 
na tim procedurama pojačati. Ja isto mislim da na sferi tih tendera ima jako puno para. I 
možemo formirati skupštinsku komisiju ili komisiju neku drugu koja može se isto tako 
informisati. Ne možete baš to, Zakon kaže, a reći ću vam još samo jednu stvar u okviru ove tri 
minute. Primjer kada se tamo negdje pojavi neki tender i ljudi se dogovore pa njih trojica 
formiraju cijenu. I kažu drva su vam 105 KM od sve trojice. Oni rade po zakonu. I ponude 
vam 105 KM a na pijaci je 60 KM. Onda se ministar dosjeti i kaže obaram ga dva puta, evo 
vama po 60, pa vi kupite na pijaci sami i uštedim po 45 KM  na svakom. To je primjer i tako 
se može u okviru zakona. I te principe ćemo podržati svaki pojedinačni prijedlog. Hvala. 
 
Poslanik/zastupnik Mujo Hošić poslovnička intervencija: 
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Gđo predsjedavajuća ja stvarno molim da se držimo dnevnog reda. Imamo četiri zaključka 
pred sobom a pričamo Markove konake. Ukoliko nastavimo ovako, replika na repliku i stvari 
koje nemaju nikakvu veze sa prvom tačkom možemo do sutra razgovarati.  
 
Predsjedavajuća: 
Hvala vam lijepo. Evo ja se nadam da su kolege to shvatile. 
 
Poslanik/zastupnik Enes Zeković replika: 
Tako je. Zahvaljujem i mom kolegi Konakoviću repliciram na dio izlaganja koji je , u kojem 
je otišao od onoga što nam je tačka dnevnog reda. Ili nikakav nije problem da onda otvorimo 
onda posebnu tačku dnevnog reda da kažemo šta je ono ispred Skupština Kantona Sarajevo s 
čime se slažemo i naše mišljenje je šta bi to trebalo još izmijeniti i dopuniti zahtjev Plenuma 
građana Kantona Sarajevo. Ovo što imamo danas pred sobom ovo je kap u moru ispred 
građana Kantona Sarajevo to je početak rješavanja određenih problema. Ja bih zamolio kolege 
da se držimo dnevnog reda, da podržimo ili ne podržimo ono što je Plenum građana podržao, 
a slažem se apsolutno se slažem sa svim onim kolegama koji su željni da pomognu u 
rješavanju problema nagomilanih problema svih ovih godina iza nas da sjednemo i zajednički 
ja sam očekivao neki dan da će se pojaviti predstavnici Plenuma da sjednemo zajednički i da 
definišemo ili prepoznamo sve one probleme koji tište građane Kantona Sarajevo. Eto toliko 
od mene. 
 
Poslanik/zastupnik Besim Mehmedić: 
Hvala gđo predsjedavajuća neću najavljivati kratko izlaganje i ponukan sam nečim što je 
vezano za ovo što imamo odgovor prema Plenumu. Naime, na jednoj od sesija a preko 
Twitera ili kako se sada kaže moderno je rečeno da su ovi odgovori koji su došli od Kolegija i 
trebaju da budu danas izglasani kao nešto što se zove istinita laž. Ja sam u ime svojih kolegica 
i kolega prisustvovao radnoj sjednici, donijeli smo jedinstvenu zaključke, sve opcije koje 
sjede ovdje u Skupština Kantona Sarajevo su u radnoj sjednici donijele identične ove 
zaključke. I to je tačno i to je fakat i zahvaljujući predsjedavajućoj i dopredsjedavajućim mi 
smo to uradili onako kako je traženo od građana da im odgovorimo. Odgovorili smo na 
njihove zahtjeve. I zašto sam ovo sve htio da kažem? U dogovoru sa svojim kolegama mi smo 
glasali a ja u ime njih isključivo po svojoj savjesti. Ne zbog toga što ne uvažavamo ili hoćemo 
da prenepregnemo nekim političkim pričama kako je sada važno nešto važno reći oko toga. 
Nego svojom savješću smo odlučili da učestvujemo u Kolegiju i ovoj Skupštini i glasat ćemo 
za ove zaključke. Ali ono što hoću da kažem je da kažem svojim kolegama i javnosti. Mi 
ćemo i dalje učestvovati u radu Skupštine u donošenju važnih političkih odluka, pa i ovo što 
se spominje oko eventualnog saziva nove Vlade, na isti način kao što smo to radili za ove 
četiri godine. Da li to neko vjeruje ili ne vjeruje to je njegova stvar. Opet samo po svojoj 
savjesti ali budite sigurni, nećemo učestvovati ni u jednom glasanju, raspravi ili donošenju 
odluke koji će doprinijeti da u Kantonu Sarajevo u buduće bude lažna istina. Hvala vam 
lijepo. 
 
Poslanik/zastupnik Munir Talović: 
Gđo predsjedavajuća zahvaljujem pozdravljam sve prisutne u Sali kao i gledaoce koji nas 
prate preko TVSA. Ono što sam ja htio da kažem jednim dijelom je zastupnik Konaković 
rekao u svojoj dilemi da li je ovaj drugi dio sjednice prioritetan u odnosu na neke činjenice 
koje smo mi do sada napravili a to je da smo prije nekoliko dana podhitno smijenili Vladu 
Kantona Sarajevo jednoglasno kao da su oni glavni krivci. Ne vjerujem da se ikada desilo da 
je Vlada jednoglasno uspostavljena i da je smijenjena  i poslije toga ništa nismo uradili. Sada 
siguran sam da ćemo sve zahtjeve odnosno zaključke Plenuma koji predstavljaju 
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nezadovoljne građane nagomilanih nezadovoljstva dugi vremenski period. Siguran sam da 
ćemo to usvojiti i tu što je  maloprije sam rekao Dino Konaković nagovijestio da li je sada 
poslije toga što usvojimo zahtjeve dobro i kvalitetno obezbjediti način kako možemo te 
zahtjeve provesti u praksu i realizirati da li je to prioritetnije i po meni je to daleko važnije 
nego ući u ovaj drugi dio gdje ćemo raspravljati o Nacrtu budžeta koji je pripremila ova 
Vlada. Kako možemo onda udovoljiti zahtjevu Plenuma ako mi usvojimo Nacrt budžeta koji 
će determinirati sve one aktivnosti buduće Vlade. Kakvog ima smisla buduća Vlada, Vlada 
eksperata kada bude ograničena budžetom koji već u sebi nema ove neke od prijedloga 
Plenuma kao što je usklađivanje plaća vršioca javnih dužnosti, kao što su uštede, kao što su 
skidanja komisija, paušala itd. Znači sve ono što bi moglo da utiče na smanjenje budžeta mi 
ćemo sada pustiti kroz Nacrt budžeta a tek ćemo nekada formirati neku Vladu koja će sjesti na 
budžet koji će determinirati njihovu dalju aktivnost. Nisam siguran da je ovaj redoslijed 
najbolji ako ćemo ovu prvu tačku završiti na način da ćemo udovoljiti zahtjevima Plenuma, 
onda bi se trebalo baviti kako to realizirati i je li to ta ekspertska Vlada koja će čim prije 
preuzeti te vrste odgovornosti za realizaciju. Hvala vam lijepo. 
 
Poslanik/zastupnik Elmedin Konaković replika: 
Ima to sve potpuno smisla kolega Taloviću profesore. Ono što ste dobro detektovali, dajte 
nam odmah neke prijedloge, iz nekog organa pravnog subjekta, ekonomskog subjekta. Ovaj 
nacrt budžeta je kod nas već mjesec dana čini mi se. Ako je svako ko ga je ozbiljno pročitao 
već ima određene vjerovatno prijedloge i primjedbe na ono što bi trebali ovdje mijenjati a 
posebno u sferi izdavanja i plaćanja.  Dakle ono što još, evo maloprije nadovezujem se i na 
onu priču i na ovu priču. Odlično primijećeno, evo očekujemo da neko ovdje kaže a na 
osnovu toga ovdje ćemo i ovdje i u nacrtu i u raspravio i u prijedlogu stvari umanjiti. Ulazimo 
u jednu još novu sferu većih problema. Mi ćemo biti svi moralni i svi ćemo ovdje zbog svega 
što se ovdje trenutno dešava uraditi sve što je do nas. I na kraju epilog recimo umanjenja plata 
nosioca najviših funkcija u kantonu, još jednom napominjem koji je daleko ispod svih ostalih 
Kantona u državi. Možda jedan ili dva imaju ovaj nivo primanja. I velika su. I treba ih rezati. I 
to se slažem. Mi se i to slažemo bez obzira na Tuzlu, na Bihać na sve one koji gore duplo i tri 
puta više primaju novca od svakog ovdje po na osob. Ali evo moje pitanje. Kada to uradi nas 
30, 35 i 12 ministara i oni koji će doći a to ne urade državni službenici na osnovu kolektivnog 
ugovora, kada ministar bude imao 2/3 plate državnog službenika kom je nadređen, jesu li to 
eksperti koji su spremni doći u tim uslovima ovdje raditi. Je li taj koji dođe i sjedne na tu 
funkciju spreman upravljati procesom od 500, 1000 ili u obrazovanju 11 ili 12.000 ljudi za 
platu manju od 50% svojih saradnika. Evo tog da ga predloži Japan ja prihvatam sada. Bez 
obzira ko ga predlaže. Da je spreman, moralan, kvalifikovan i sposoban. Tog ja predlažem 
sada, evo potpis. Ustvari prihvatam. Potpis. Sada su to ljudi pitanja koja moramo 
svakodnevno mi rješavati zato što je situacija ozbiljna i prijedlozi mjera koje vi imate i to 
podržavam. A bili su ovdje ljudi iz sindikata državnih službenika koji su nama rekli šta oni 
misle o tome što bi se trebalo desiti. E onda taj s manjom platom nek ide s njima pričati da 
čuje kako i ti ljudi žive. Da čuje i ove druge ljude koji isto tako ovise od ovog cjelokupnog 
procesa. Tako da očekujemo konkretne procesa. 
 
Dopredsjedavajući Kemal Ademović: 
Hvala zastupniku Konakoviću. Dakle upućujem i zastupniku Taloviću i Konakoviću. Sljedeća 
tačka ne nacrt budžeta. Dakle naš zadatak je da odgovorimo na zahtjeve građana kroz ove 
naše zaključke koje je predložio Kolegij. Niko ne sprječava niti je sprječavao skupštinu niti 
Vladu da i prije ove sjednice a i u ovoj sjednici pod nekom drugom tačkom , i na sljedećoj 
sjednici donese niz mjera koje će biti jače i drastičnije od ovoga što su tražili građani. Dakle 
molim vas da se fokusiramo na ovo što je predložio Kolegij i da se u konačnici o tome 
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izjasnimo i da budemo malo efikasniji dakle, vi sebi dozvoljavate da u diskusijama naravno 
koje se vežu uz ove zaključke sada da se predlažu, evo mi ćemo. Ko vam to sprječava pod 
nekom drugom tačkom. Dakle mi jednostavno treba da pronađemo mjeru i da odgovorimo na 
zahtjeve građana. Naravno nismo trebali čekati zahtjeve građana da odgovorimo na to. Mogli 
smo to i prije ovoga uraditi. Možemo to uraditi na nacrtu budžeta i usklađivati te mjere sa 
budžetom tako rekli koliko je jorgan dug da se može pokriti da se mogu neke stvari završiti. 
Ovi zaključci koji su predloženi od strane Kolegija su provodivi izuzev nekoliko za koje treba 
pokrenuti inicijative za izmjenu federalnih zakona. Ali na našem nivou mi možemo donijeti 
odluke da nećemo dalje izvršavati kao što je u pitanju tzv. bijeli hljeb. 
 
 
Poslanik/zastupnik Zaim Backović: 
Zahvaljujem se predsjedavajući. Poštovanje mojim kolegama, predstavnicima Vlade 
ministrima, i gledaocima KTV. Zaključke koje imamo pred sobom su zaključci koji proizlaze 
iz onoga što je dostavljeno od strane foruma i ja ću ako dozvolite čisto zakona radi, 
zakonitosti i aspekta efikasnijeg provođenja ovakvih zaključaka reći nekoliko riječi. U 
cijelosti se slažem da je formiranje Vlade znalaca neophodno s tim što moramo dobro voditi 
računa kada kažemo ko kako i na koji način je znalac neke struke jer se kod nas radi o 
multidisciplinarnim ministarstvima. Navest ću primjer. Ministarstvo privrede je Ministarstvo 
vodoprivrede, privrede, šumarstva, trgovine, turizma eksperti iz pet oblasti moramo naći u 
jednoj osobi. Ministarstvo zdravstva nije samo Ministarstvo zdravstva u toj formi kako se 
riječ nego je to multidisciplinarno Ministarstvo. Ministarstvo obrazovanja je Ministarstvo koje 
pokriva najširi aspekt od predškolskog do visokog obrazovanja do polaganja vozačkog ispita. 
I tako redom. Tako da moramo dobro voditi računa ko kako i na koji način i koju vrstu ljudi 
budemo predlagali. Tačka 2 ja podržavam u cijelosti. Tačka dva. Imamo sada ovdje nekoliko 
stvari koje su u sukobu zakona, mislim mi to moramo znati. Zakon o privrednim društvima 
koji je na osnovu okvirnog zakona o privrednim društvima na nivou države donesen na nivou 
FBIH definirao je ko, kako i na koji način može biti u upravljačkim strukturama firmi. Taj 
Zakon je definisao da to mogu biti ljudi sa najmanje pet godina staža, odgovarajuće 
kvalifikacije odnosno visokoobrazovani i onda kažemo da će to da nam rade bez novca. Mi to 
moramo reći kako. Znači rekao sam. Moraju biti najmanje sa pet godina radnog staža, to je 
Zakon koji je usklađen sa radnim zakonodavstvom EU. Jedne od prvih zakona koji su se 
uskladili. Zakon o privrednim društvima i Zakon o radu. I sada moramo reći i odgovoriti na to 
pitanje, ukoliko ljudi ne budu htjeli da prihvataju tako da rade na dođem ti. Na ništa. Još jedna 
stvar koja je tu jako važna to je nivo organizovanja naših privrednih društava. Mi 
zaboravljamo da i u okviru JP imamo dionička društva. Da nisu sve društva ograničene 
odgovornosti. DD su firme u kojima još neko postoji pored Kantona u suvlasništvu. To jeste 
po privatizacijskom procesu koji je vođen prije početka agresije na BIH, tzv. Markovićevoj 
privatizaciji ljudi su upisivali dio dioničkog kapitala. I oni imaju pravo, puno pravo da 
učestvuju u Skupštini i imaju puno pravo da učestvuju u upravljačkim strukturama. I tu je još 
nešto što smo mi potpuno zaboravili. Oko angažmana u tijelima u upravljačkim strukturama 
shodno zakonu o sukobu interesa imamo veliki problem. Upravo SBB je predložio Zakon o 
sukobu interesa koji je na nivou države. Nemamo mi Zakon o sukobu interesa na nivou 
Kantona. Znači Zakon na nivou države i trenutno CIK nema nikakvu nadležnost nad 
provođenjem procesa u sukobu interesa. A vijeće ministara uporno neće da postavi komisiju 
koja će odlučivati šta je to u sukobu interesa, a ono što je navedeno  u Zakonu o sukobu 
interesa je tako urađeno da bukvalno danas svaki čovjek, a ja ću navesti primjere može biti u 
upravljačkim strukturama. Pa vi danas imate u državnoj Agenciji za prenos električne energije 
NO i UO su Vlade entiteta, premijeri entiteta. Imate Federalnu banku za razvoj gdje je 
Skupština firme Vlada FBIH a u UO članovi Vlade FBIH. Znači zaposlenici. Imate u Zavodu 



24 

za javno zdravstvo FBIH pogledajte imena. Upravo zato što je takav Zakon koji je donesen na 
nivou države i koji su aminovali međunarodni posrednici i rekli da je u redu. Nisu spriječili 
donošenje takvog zakona. Mi zaboravljamo da imamo tu hijerarhiju zakona i mi ćemo morati 
na to pitanje odgovoriti jer mi smo nenadležni da mijenjamo državni Zakon. Znači to je 
kratko vezano za tačku dva. Za tačku tri donijela je zaključke i nalaže agenciji. Ja ovdje 
postavljam jedno pitanje. Da li se radi o potpunoj neinformisanosti ili se svi mi ovdje pravimo 
da ne slušamo šta nam se govori za skupštinskom govornicom. Ovdje je ministar MUP-a ili je 
izašao. Eksplicite je rekao podnijeli smo nakon kontrola rada saznanja, spoznaja, za 11 javnih 
preduzeća prijave Tužilaštvu Kantona Sarajevo. On je to eksplicite za govornicom rekao ako 
je to tako, onda je prava instanca kantonalno tužiteljstvo gdje kako i zašto je završilo ovo. To 
je tih 11 . ja znam za ranije i ni jedna nije procesiurana. Kada je u pitanju privatizacija mi 
ćemo imati strahovite probleme. U reviziji privatizacije. Pošto je privatizacija pod sobom 
podrazumijeva sticanje vlasništva u dioničkom obliku ne u apsolutnom vlasništvu i nema ni 
jedna firma koja je privatizirana da je u apsolutnom vlasništvu jednog lica. U međuvremenu je 
formirana Sarajevska berza i Banjalučka berza, formirane brokerske kuće i došlo je do 
višestrukog prometa dioničkog kapitala. Višestrukog prometa. Pa će biti vrlo interesantno na 
koji način ćemo mi. Ja mogu da prekinem odmah ali ovo su stvari koje se zanemaruju i 
zaboravljamo u kakve ćemo probleme upasti. Jer ukidanje berze je kako se to kaže izuzimanje 
imovine od vlasništva odnosno ono što je radilo se 45. ja se slažem apsolutno i to govorim na 
svakoj sjednici stotine je kriminalnih privatizacija. Stotine je pljački, i zato sam ja tražio da mi 
se dostave ugovori, sjetite se sjednice. Ja sam tražio da se tačno izađe koliko je zaposlenih po 
privatizacijskim ugovorima. Ali mi nismo jer piše ne može se u roku od tri godine 
prometovati dionicama. Da vidimo šta se dalje desilo. Pa ćemo ustanoviti ovdje se navodi 
Sarabon da je privatizacija poništena i da je firma otišla u stečaj. Poništena uzeto vlasnicima. 
Javit ću se za drugu diskusiju. 
 
Dopredsjedavajući Ivan Brigić poslovnička intervencija: 
Sve vas pozdravljam pošto se prvi put javljam moja intervencija se odnosi na sljedeće. Naša 
tačka dnevnog reda nosi naziv Razmatranje prijedloga zaključaka Kolegija Skupština Kantona 
Sarajevo o zahtjevu Plenuma građana i građanki Kantona. Po logici stvari i našem Poslovniku 
naša rasprava treba da se vodi o tome. Ja interevenišem radi toga što sam bio član radne grupe 
koja je pripremila ove zaključke. Gdje smo cijeli dan vodili raspravu i jednoglasno koliko se 
ja sjećam utvrdili ovakav tekst. Poslije te radne grupe mi smo održali Kolegij i na Kolegiju 
također jednoglasno prihvatili ove zaključke. Koliko ja znam i u Plenumu građana i u javnosti 
Sarajevo ne mislim na sve ljude, ovi zaključci su primljeni dobro. Na određen način 
prihvaćeni kao odgovoran odnos Skupština Kantona Sarajevo prema zahtjevima Plenuma i 
građana. I zato bih ja molio da ne širimo temu da se izjasnimo o ovim zaključcima i da se o 
tome izjasnimo i da nastavimo sa radom. Iz ovih zaključaka proistiće niz stvari mislim da je 
najšire konkretno govorio kolega Konaković. Onda treba i Kolegij i Skupština da pristupe 
daljoj razradi. Jer da smo mi pravili zaključke Kolegij mi bi napravili drugačije zaključke. Mi 
smo pravili zaključke o zahtjevima Plenuma građana. I to je naš zadatak i obim zadatka koji 
smo imali i mislim da je ova radna grupa i Kolegij časno i dobro uradili. Hvala. 
 
 
Predsjedavajuća: 
Hvala gdinu Brigiću. Prije nego što bilo kome dam riječ dužna sam više zbog javnosti nego 
zbog koleginica i kolega zastupnika, odnosno zastupnica da vas zvanično informišem da je 
sekretar dobio od predsjednika Kluba SBB-a informaciju da su nas oni napustili i neće više 
učestvovati u današnjem radu Skupštine. 
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Poslanik/zastupnik Damir Čardžić ispravka krivog navoda: 
Poštovani kolega Brigiću ako je Kolegij raspravljao i donio zaključke ovdje to nije isključeno 
danas 35 zastupnika imamo pravo da komentiramo i upustimo se  u raspravu. Znači nije 
božije slovo ako ovaj Kolegij da zaključke, molim vas. Zato sam ja rekao svima nama je 
dozvoljeno imamo pravo da polemišemo i iznesemo svoje stavove jer ovo nije interes 
Kolegija nego interes svih nas zastupnika. Ja ustvari nikako nisam u Kolegiju i hoću da se moj 
glas čuje, ja svoj glas govorim tri godine ovdje i hoću i sada da se čuje, sa mojim stavovima. 
Hvala. 
 
Predsjedavajuća: 
Nećemo trošiti raspravu na nešto što je sasvim logično zato su i stavljeni prijedlozi zaključaka 
jednoglasno usvojenog Kolegija da bi se svi kao Skupština izjasnili. Ali suština našeg 
pokušaja kao rukovodstva ove Skupštine je da ne elaboriramo zaključke nego da ih probamo 
poboljšati jer idu prema Plenumu. Gđo Vajzović izvinite što ste čekali, izvolite. 
 
Poslanik/zastupnik Hanka Vajzović: 
Pozdravljam sve koji prate današnje zasjedanje. Evo zapravo sam htjela ostati u okvirima ove 
tačke, kazati da nisam član Kolegija, da sam svojevoljno insistirala da pristustvujem takvoj 
raspravi , i iz prve ruke da vidim kako ide s tim zahtjevima i našim zaključcima, čak bila član 
radne grupe i svakako podržavam ono što smo donijeli kao zaključke s tim da imam potrebu, 
mada poslije uvaženog zastupnika Konakovića teško da šta još mogu dodati, većinu onoga što 
sam htjela kazati on je već rekao. Napominjem ili barem evo molim i u daljoj diskusiji 
smatram iskreno da nije vrijeme, situacija je preozbiljna, nije vrijeme ni za politikantstvo nije 
vrijeme za patetiku, nije vrijeme za podmetanja. Mislim da danas se trebamo vrlo ozbiljno 
odrediti prema onom što građani od nas traže. Čini se da je u ovim njihovim zahtjevima, 
pored onoga lopovi i ostavke, najčešće spominjan bijeli hljeb i paušali. Slažem se sa Dinom, 
ponekad je i to išlo nekako paušalno utoliko što neki od njih čini se nisu dovoljno ni upoznati 
a onda mi još kada na to dodamo našu priču, naši  ministri nisu i slažem se jednog smo vratili, 
dakle što nije dobio ne treba se time hvaliti i to uzimati kao političku prednost. Što se tiče, 
Dino je govorio o paušalu. Ja bih kazala još da je vrlo ozbiljna situacija u smislu takvog 
betoniranja stereotipa da je riječ o prestrašnim i u kantonu plaćama od 10,000 KM, o 
beneficijama tipa auta koji vrijede ne znam ni ja koliko i šta se sve ne nabraja i ovaj prilog 
kojeg smo sinoć svi mogli vidjeti iz drugih Kantona, dakle dobro je da kažemo da građani 
kažu kako stvari stoje. Šta god to da jeste da kažemo da tako jeste. U vezi s bijelim hljebom 
htjela sam samo podsjetiti da sam 05.juna još tražila, išla sam sa inicijativom za izmjene i 
dopune zakona o plaćama i naknadama u organima vlasti Kantona Sarajevo član 11 gdje su 
ujedno obuhvaćena i ova pitanja i ovaj bijeli hljeb i još 13.11.2013 godine podsjetila jer mi  
niko nije osvrnuo se na takvu inicijativu pa evo da kažem zašto to jeste, zašto je tada. Dakle 
nije moguće nama iz Kantona, Tuzla nema ima sada samo odluku , nema čak ni u Zakon 
ugrađeno ali nama ja se slažem da ne možemo iz Kantona nego u ovom trenutku ići prema 
federalnom nivou a ne sami mijenjati. Povod što sam tada, bio je problem sa nekim 
ministrima, dakle nije problem samo zakonska odredba nego nastojanje da se čak ni ona ne 
ispoštuje nego da se mimo zakona uzme taj bijeli hljeb i imali smo takva četiri ministra i 
imamo inspekcijski izvještaj koji to potvrđuje, mislim da evo i takve stvari trebaju građani 
znati. Zato sam odlučila se evo bila za inicijativu kada bude tačka inicijative no ukoliko 
imam, a imam još malo vremena da kažem da sam u ime transparentnosti našeg rada, građani 
zaista na to imaju pravo, pripremila sam za inicijative molbu da nam skupštinske službe 
dostave cjelovit izvještaj o primanjima svih zastupnika pogotovo što u poređenju s drugim 
kantonima evo tako stvari stoje nikako ne tvrdim da je ovdje bajno sjajno, zastupnika u 
Skupštini Kantona u proteklom vremenu od početka ovog mandata, tekućeg mandata 
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zaključno recimo sa decembrom, ja imam takve podatke za Dom naroda, za skupštinu bih, a 
mi smo se to i prije, ja sam to i prije doduše neoficijalno tražila i na komisiji pa evo dobro bi 
bilo da i tako naprosto da nekako se stavi tačka i na napuhavanje tih stereotipa i na činjenicu, 
ne da se pere ovaj Kanton ali da barem javnost zna gdje jesmo u nekim omjerima u FBIH i da 
prestanu i međusobne optužbe, podmetanja, što jeste kako reče Dino neka tako bude neka se 
to tako i zna. Eto to je to, hvala.  
 
Poslanik/zastupnik Branislav Crnogorac: 
Pozdravljam sve prisutne. Naravno ja osobno i moj Klub podržavamo prijedlog Plenuma i 
zaključke Kolegija i mi kao SDP naravno da nismo za ono da mali broj ljudi ima previše a da 
previše ljudi nema ništa. A to dokazujemo iz sjednice u sjednicu. Ja se prisjećam da sam jako 
puno puta tražio da se umanje plaće ne samo nas zastupnika, nego da se umanje plaće i u 
javnim preduzećima, javnim ustanovama itd. I naravno sve je to zabilježeno i ja sam svoje 
inicijative uredno predavao sekretaru Skupštine. Tako da dakle naš mandat nismo trošili 
uzalud nego smo na određen način pokušavali da neke stvari dovedemo na neki realan nivo. 
Također kada je u pitanju vozni park, ja sam tražio još  drastičnije od ovoga što je plenum 
tražio, odnosno što je ovdje sada zaključak. Tražio sam da se za 70% ukine vozni park i da se 
vozila prodaju itd. kako bi na određen način uštedili i to mogli proslijediti u neka socijalna 
davanja i sve ono što evo danas vidimo da i Plenum traži. Također ako govorimo i 
privatizaciji, i privatizacijskoj pljački mi znamo u tu privatizaciju na određeni način nas je 
gurnula i Međunarodna zajednica i mi znamo šta je o čemu je  bilo riječi tada. Šta će donijeti 
ta privatizacija. Ona je trebala da donese više radnih mjesta, nove tehnologije, nove vještine 
itd. a u konačnici danas vidimo šta je ta privatizacija donijela. Znači privredna groblja, radnici 
su istjerani na ulice itd. Nedavno sam imao priliku da čitam o jednoj od takvih privatizacijskih 
pljački gdje piše da je fizičko ili pravno lice kupilo 200 duluma zemlje, od toga 130 duluma 
pod zgradama i sve je to kupljeno za nekih 800.000 KM a kada je taj kupac ušao u posjed te 
firme na računu te firme je našao 800.015 KM. Pogledajte to je samo jedan od primjera. 
Imamo mi primjer RMK Zenica gdje je Mital to kupio za marku. Naravno da to nije moglo 
izdobriti i naravno da smo upravo zbog te privatizacijske pljačke mi danas ovdje gdje jesmo i 
imamo potpuno opravdane proteste. Dalje ja bih rekao evo govorili smo o primanjima UO, 
NO, dakle ja bih također inicirao da vidimo naravno to u ovom trenutku mi zakonski ne 
možemo provesti ali ja bih inicirao da se apsolutno da razmišljamo u pravcu da ukinemo UO, 
i Skupštine. Pogledajte mi danas raspravljamo izvještaje tek posljednjih godinu dana 
raspravljamo o izvještajima JP a ranije to nismo činili i ne znam kakva je funkcija onda 
Skupština preduzeća- dakle u tom smislu bi mogli napraviti znate uštede i u tom smislu bi 
pomogli i socijalnim kategorijama i u budžetu bi bilo više prostora za upošljavanje itd. Evo 
toliko hvala.  
 
Poslanik/zastupnik Mujo Hošić: 
Evo ja ću probati stvarno da budem kratak i u okviru tačke. Prije sedam dana sam rekao ja i 
SDU podržavamo opravdan revolt građana. Ne podržavamo rušenje iako sam tada rekao da ga 
donekle razumijemo. I prelazim na tačku dnevnog  reda. Ja uvijek upozoravam unaprijed. Ja 
bih volio da mi neko objasni šta znači ekspert. Građani Kantona Sarajevo u roku 15 dana ili 
mjesec dana će vidjeti šta znači ekspertna Vlada. Nema većeg eksperta od Muhameda 
Kozadre ovog momenta što se tiče budžeta u Kanton Sarajevo. Prije osam mjeseci sam tražio 
o njegovu ostavku evo neću da se vraćam na to i zbog čega. Ali ovog momenta to je jedini 
čovjek koji može u malom prstu svakome objasniti kakvo je stanje u budžetu Kantona 
Sarajevo. Ko će imati hrabrosti po toj prvoj tački ja ću tražiti i podržat ću Vladu, ne Vladu 
eksperata jer je to nikakav pojam. Ljude koji će imati hrabrosti da kažu istinu. Od ove Vlade 
sam ja tražio istinu. Većina njih nije kriva za stanje koje su zatekli ali su nastavili 
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funkcionisati kako funkcioniše sistem zadnjih 15 godina. Ko će se prihvatiti da bude premijer 
u kantonu Sarajevo i da predloži Vladu koja će izaći sa prijedlogom budžeta od 635 miliona, 
ne 775 ? i hoćete li vi kao Skupština onda podržati zaduženja od 140 miliona da pomognete 
toj ekspertnoj Vladi da preživi do oktobra 2014? Samo napominjem. Drugi zaključak Kolegija 
beneficije. Evo ja otvoreno kažem svakome od tih koji sjede na Plenumu koji opravdano 
protestiraju poručujem da nismo svi lopovi. Mujo Hošić kao poslanik u Skupština Kantona 
Sarajevo za 11 mjeseci prošle godine primio 5.940 KM. I to su sva primanja. I potrošio na 
konobare i taksiste. Prema tome, kada neko traži od mene da ga poštujem hoću da uvažava da 
ima pojedinaca koji nisu hajrovali ništa od ove države. Treći zaključak revizija privatizacije. 
Da li se sjećate kada smo usvajali izvještaj od Agencije za privatizaciju. Čak ni jedan medij 
nije objavio tada sam vam probao skrenuti pažnju da je u 10 godina privatizacije bilo 10 puta 
izmjena i dopuna Zakona o privatizaciji. I na kraju će biti sve je u skladu sa zakonom. Zadnji 
izvještaj kada smo usvajali to nam je pisalo svima. Znači za deset godina deset puta je bila 
izmjena i dopuna zakona o privatizaciji. Prije deset godina ova Skupština, ne u ovom sastavu 
jednoglasno donijela zaključak da Agencija za privatizaciju svaki put prije isteka onih 
ugovornih obaveza na tri mjeseca dostavi izvještaje skupštini o realizaciji tih ugovora. Nisam 
nikada vidio da je ikome dostavljen i jedan ugovor. I tu će se morati evo ja  ću podržati one 
snage koje kažu ali na većem nivou usvojit ćemo Zakon da nema zastare kriminala u 
privatizaciji. I tu ću završiti. I četvrti zaključak, podržavam ja što ljudi hoće da naprave uvid u 
nešto što se dešava i sve što je u okviru zakon apsolutno podržavam. Ali sve ono što je izvan 
ustavnopravnog poretka ne pada mi na pamet da prihvatamo ucjene. Zaključna rečenica ova 
četiri zaključka Kolegija Skupštine ja ću podržati ali ih treba detaljno razraditi.  
 
Poslanik/zastupnik Dževad Hodžić: 
Zahvaljujem ja ću nadam se vrlo kratko u okviru mog sudjelovanja u ovoj diskusiji prvo bih 
htio da ukažem na zaključak jedan koji mi danas treba da usvojimo. Naime on glasi Skupština 
Kantona Sarajevo prihvata zahtjev za formiranje ekspertske Vlade odnosno Vlade eksperata. 
Ja bih volio da se mi dobro razumijemo i da poslije ne bude nesporazuma ili neosnovanih 
optužbi kako je eventualno nije ispoštovan prvi zahtjeva  ja predviđam i mogućnost da se 
Vlada bude da će se Vlada morati formirati i po nekom drugom kriterijumu. A to znači da ja 
ovaj zaključak razumijem i na sljedeći način. Skupština Kantona Sarajevo prihvata mogućnost 
da se konstituira odnosno izabere Vlada eksperata. Ili ukazujem i na ovo. Da je u jednom od 
dopisa ili oglašavanja Plenuma koji se oglašava kao što je već istaknuto ponekada ovako , 
ponekada onako koji nije potpuno definiran, koji jednom kaže da ima predstavnike , drugi put 
da nema predstavnike da neće doći. Ali evo sve da to ostavimo, svi počinjemo sada da 
invokacijom kako podržavamo Plenum građana i ja se pridružujem tome. Ali se primarno 
pridružujem onome što je posebno naglasio kolega Konaković. Da mi moramo učiniti mnogo 
više od onoga što je u zahtjevima Plenuma građana i građanki prema nama. Ja mislim da se 
rad i o tome da mi ne smijemo upasti u zamku ili u konstalaciju političku a to je važno za 
buduće dane ovdje u ovom kantonu i buduće mjesece da se ne radi o tome da Skupština 
predlaže Plenumu a Plenum odlučuje. A ponekada se dalo i da pa čak između redova i u 
diskusijama nekih kolega zastupnika prepoznati da se sada stvar tako razumije. To vodi 
opasnom populizmu koji dolazi do izražaja u tome da mi sada evo i u našim nastupima da mi 
sada predlažemo plaću eksperta toliko koji treba da 26 sati radi od 24 da mi predlažemo neke 
mjere koje će. Šta znači ekspert jedan ministar? To znači da ekspertiza će pokazati da 
određenim firmama treba proglasiti stečaj. Ja sam slušao jedno svjedočenje kada su u 
Hrvatskoj u nekoj državnoj firmi doveli eksperte iz Njemačke koji su rekli da im pronađu 
rješenje. Oni im pronašli rješenje da umjesto 1500 treba raditi 600 radnika. Ovi rekli ali šta 
ćemo sa ovih 700 socijalni problemi, štrajkovi druge vrste do remize do ne znam gdje, 
eksperti rekli ne mi nismo eksperti za to, mi smo eksperti kako jedno preduzeće može 
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funkcionisati. Dakle sa konstalacijom da Skupština predlaže a da neki Plenum, čiji su zahtjevi 
evo da opet kažem opravdani aposlutiziramo na taj način da on odlučuje hoće li prijedlog 
Skupštine biti prihvaćen ili ne dakle u to ne smije upadati. A pomalo upadamo. Ja mislim 
dakle da mi treba ovaj zaključak da usvojimo al da bude vrlo jasno da to znači da smo 
otvoreni za mogućnost da svako predloži mandatara koji će formirati Vladu eksperata ali da 
računajući i sa drugim mogućnostima računamo s tim da ni jedan Plenum građana i građanki 
ne može, i tu se slažem sa kolegom Konakovićem, kada dva čovjeka, kada jedan kaže jedan 
izađe pa kaže da je socijalne pravde malo, da je puno kriminala, da je puno korupcije, da niko 
ne radi, da sudovi ne rade i sa jednim se slažemo, ali ni sam jednim Plenumom se ne možemo 
apriorno složiti da on odluči je li Muhamed Kozadra ekspert ili nije. Odnosno tu je pitanje 
dakle našeg mandata, naših mandata i naše odgovornosti pred građanima. I da s tim u vezi s 
prvim zaključkom završim, ja mislim da ćemo i kada dobijemo neki prijedlog od nekog kluba 
od dva kluba od nekog od Plenuma građana i građanki recimo da ministra obrazovanja mi 
ćemo htjeti pored naše analize pojedinačno svakog zastupnika da čujemo i predstavnika i 
Akademska zajednice i učitelja i nastavnika i učiteljica i sindikata i jednog i drugog i td. A 
dakle nikako da se Plenum građana apsolutizirati. Ja vas upozoravam, ja nas sve upozoravam 
da se time dovodimo u opasnost isklizavanja u populizam koji će samo produbiti neke 
probleme. Nemam vremena i ne bih htio dalje o tome da govorim a moglo bi se još šire to 
elaborirati. Moj drugi dio sudjelovanja u ovoj diskusiji tiče se jednog prijedloga. Ako mi 
možemo da uz ove zaključke kojima mi prihvatamo zahtjeve Plenuma građana mi još 
izglasamo jedan zaključak koji je apel koji je poziv onim građanima demonstrantima koji 
svaki dan blokiraju raskrsnicu u gradu Titova Alipašina da im uputimo poziv da prestanu s 
tim. Znam ja svi smo mi vidjeli kako je prošao građanin na plenumu koji je rekao da su 
građani ljuti zato što se blokira raskrsnica. Ja ne moram tako da kažem ja bih htio da kažem 
da građani koji demonstriraju s pravom, ne treba i ne mogu istovremeno da demonstriraju 
protiv svih građana i da se pozivaju na to da govore protiv svih građana. Ja mislim da i ja ću 
sudjelovati u demonstracijama zato što se slažem sa velikim brojem zahtjeva ili kako bih 
rekao nezadovoljstva ali da te demonstracije ne usmjeravamo protiv građana. Ja sam nekoji 
dan u jednoj javnoj emisiji rekao koristim to kao metaforički naravno pristup mada mogu i 
doslovno da prihvatim neka mi budemo kao Skupština na neki načne, način ne mogu govoriti 
u ime svih, ali da mi budemo blokirani, da se na nas vrši pritisak, da se protiv vladajućih kako 
bih rekao i zakonodavnih i drugih tijela demonstrira ali ne protiv svih građana a još se onda 
pri tome poziva da se govori u ime svih građana. Ja bih predložio da jedan takav, evo mi 
usvajamo zaključke. I peti zaključak nazovimo ga poziv građanima da deblokirati raskrsnice 
prave se i na taj način znatne štete, demonstriraju na taj način protiv građana, dobit će veću 
podršku ja mislim kada deblokiraju raskrsnice i konačno treba da se u tom pozivu pozovemo i 
na zakonske odredbe koje treba da poštuju svi građani pa i oni koji demonstriraju i da 
eventualno vidimo koje tu mogućnosti policija ima da naprosto primjenjuje zakonsku odredbu 
da se odredbe iz zakona o javnom okupljanju. Ali minimum da uputimo poziv da se prekine sa 
blokadom raskrsnica. To je moj prijedlog nekog petog zaključka u ovim zaključcima s kojima 
se evo slažem. Hvala vam. 
 
Poslanik/zastupnik Tarik Haverić: 
Hvala lijepa. U svom izlaganju koje nadam se neće biti predugo ja ću biti prisiljen da se 
povremeno udaljim od tačke dnevnog reda  u onom mjeri u kojoj su se prethodne diskusije 
udaljavanje od tačke dnevnog reda u elementima na koje ne bi bilo dovoljno da repliciram. 
Umjesto tri četiri replike za koje sam osjećao da treba da iskažem ja ću njih ugraditi u ovo 
svoje izlaganje i u vrijeme koje mi je dodijeljeno. Jako mi je žao što moram u jednom ovako 
ipak važnom trenutku i u životu Kantona i u životu ovog zakonodavnog tijela da počnem 
nečim što je lična opservacija i nadam se da ću pokazati u izlaganju zašto je to povezano sa 
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ovim o čemu mi govorimo. Ja sam poslanik/zastupnik u ovoj Skupštini nešto više od godinu 
dana. Vjerujem za sebe da sam i pismen i usmen i nije mi teško da bez neke posebne pripreme 
i govorim i reagiram kada treba i podsjetit ću vas samo na dvije situacije u kojima sam bio 
lično izložen napadu i u kojima nisam reagirao a objasnit ću i zašto. Iz skupštinskih klupa čuo 
sam da učestvujem u specijalnom ratu i da je jednog kolegu poslanika strah za njegovu djecu i 
čuo sam isto tako iako nisam spominjao imena iz ovih klupa da podržavam generala Sisija i 
njegov udar u Egiptu. Nikada se ja nisam žalio ni etičkim komitetima, nisam nešto žestoko na 
to replicirao niti se vrijeđao jer znam svašta se kaže kada se priča i to recimo ide u nekakav 
poslanički staž, da se svašta čuje. Postoje međutim reakcije na izlaganja moja i kolege 
Kojovića koja sada dotiču suštinu stvari koja ne idu u nekakve lične animozitete mada u ovim 
slučajevima o kojima govorim nije tu bilo nikakvih posebnih netrpeljivosti. Na prošlom 
hitnom zasjedanju mi smo iznijeli jedan prijedlog koliko god gospodin Konaković pokušavao 
da predstavi da je animozitet koji je naš prijedlog izazvao bio uzorkovan njegovom pravnom 
neutemeljenošću ja ću podsjetiti da kolega njegov stranački koji je reagirao i proglasio to 
provokacijom, nije ni sačekao da ja završim, pa nije mogao znati kako mi to zamišljamo. 
Gospodin Brigić je barem bio decentan i pristojan pa je sačekao da kažemo šta hoćemo prije 
nego što je to odbacio. Sada čuli smo u jednoj od reakcija da se kolega Predrag Kojović koji 
je objašnjavao, podsjećao da smo dva puta tražili ekspertsku Vladu koja je sada upravo tačka 
dnevnog reda da se suptilno bavi politikantstvom. Mene čudi što nikakve reakcije u tom 
smislu nije izazvao ponovljeni istup gdina Konakovića koji je i prošli put a i danas najviše 
držao do toga da podsjeti kao nema nedužnih, svi smo krivi dakle to je očita priprema izbora 
tamo u oktobru 2014 te da je Naša stranka s njima u nekakvim koalicijama u nekakvim 
različitim nivoima. Zašto ja nisam tada reagirao, zato što smo mi svome članstvu i svojim 
glasačima u čiju inteligenciju ne sumnjamo objasnili o čemu se tu radi a oni glasovi koje 
gospodin Konaković pokušava na ovaj način da prikupi nas strukturno ne zanimaju. Ko je s 
kim u koaliciji se zna ovih dana u opštinskim vijećima kada vijećnici Naše stranke stavljaju 
neuspješno i bezuspješno smanjenje plaća profesionalnih zaposlenih a ti s kojima smo 
navodno u koaliciji prijete da će izglasati njihovu smjenu. I to je jedino mjerilo oko toga ko 
učestvuje a ko ne učestvuje u ovoj vlasti. Sada da se koncentriram na prvu tačku o kojoj je 
riječ a to je zahtjev za ekspertskom vladom. Mi pred sobom imamo zaključke Kolegija a ne 
zahtjeve Plenuma. Ne može se međutim izbjeći da se mi osvrćemo i na ono što smo čuli da 
građani koji prosvjeduju postavljaju kao pitanje a što se u ovim zaključcima ne nalazi zato što 
se ne nalazi ni u njihovim zahtjevima koji su formalizirani. Ja ću se tu složiti sa pred 
govornicima koji su govorili da ti zahtjevi čak nisu dovoljno duboki, da ne idu čak ni u širinu, 
da je trebalo da budu oštriji, da to ne bi ispao nekakav demagoški iskaz ja ću podsjetiti da je i 
u Kanton Sarajevo i u drugim kantonima jedna od ključnih riječi bila nepotizam. Nema je u 
zahtjevima i nema je u zaključcima. Nepotizam i oprostite mi na tom ekskursu malom, to je 
moja profesionalna deformacija, dolazi od latinskog „nepot“ što znači nećak. Od brata i od 
sestre mali. Zapošljavanje rodbine. U to vrijeme štampa je puna obavještavanja o izboru o 
namještenom konkursu za nećaka predsjednika Vlade u ostavci. Na jednom sarajevskom 
fakultetu. Od uvjeravanja da su konkursi raspisani u Ministarstvu saobraćaja u skladu sa 
zakonom  da je to popuna opet niko da se izjasni da kaže ima ili nema tu rodbine, ministarske 
djece itd. Ja jako cijenim nastojanje gdina Konakovića da nekada jednom se saznah koji su 
članovi porodica 2002 ali mi sada imamo otvorene procese u kojima izbjegavamo da se 
izjašnjavamo. Pa bih onda volio da se fokusiramo na ono što je naš posao sa ovim 
zaključcima ili mimo njih. Što e nas tiče, vrijeme za ekspertsku Vladu je prošlo. Mi smo to 
predlagali zato što smo mislili da je tada vrijeme. Ali upravo iz ovih razloga koje ste iznijeli 
mislimo da to sada nije vrijeme. Naš program kakav god naš prijedlog kako god bio saopšten i 
formuliran onda je išao u pravcu toga da se premosti na najbezbolniji način vrijeme do izbora. 
Ali sadržavao je i onaj drugi dio da Skupština formulira mjere da ne čekamo nikakve zahtjeve 
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da formulira mjere koje onda takvi službenici i činovnici mogu samo da provode. U tome 
nismo bili saslušani ne želeći da opstruiramo rad kažemo da ćemo vrlo dobronamjerno 
saopštiti bilo čiji Zakon. Mi smo tada govorili o velikim strankama koje imaju odgovornost. 
Jedna se povukla pa je sada stvar jasnija. Vrlo dobronamjerno ćemo sve zahtjeve i prijedloge 
o mandataru i ekspertskoj o vakvoj ili onakvoj Vladi razmotriti ali ćete shvatiti zbog čega 
prema tome već sada izražavamo rezerve. Kada je riječ o drugim zahtjevima za koje 
smatramo isto tako da su otišli nedovoljno daleko, mi ćemo podržati sve za šta smatramo da 
će doprinijeti ispunjavanju odgovoru ukupnom društvenom trenutku a ako slučajno budemo 
imali rezerve mi ćemo to na vrijeme obrazložiti. Nadamo se da ćemo to moći ovoga puta 
učiniti bez podmetanja. Hvala lijepa. 
 
Poslanik/zastupnik Elmedin Konaković replika; 
Ja bih nekako volio da ste vi s obzirom na vašu kapacitiranost bilo šta predložili, ali bilo šta. 
Jednu stvar. Prijedlog Naša stranka ja zastupnik prijedlog. Bilo bi mi boga mi drago. O ovome 
sam ja govorio kada sam govorio ukazivanje na greške i ne predlaganju ničega. Hipotetički 
prijedlog tada vas da bude ekspertska Vlada je jedna teza. Druga teza kada ste ukazivali na 
nepravilnosti u sklopu tih Vlada ili recimo sada , dobro ovaj ču drugi dio prijedloga 
zaključaka samo malo prokomentarisati. Kada ste sumnjali na sve zakonite procese u radu ove 
Vlade onda vas pozove neka većina i kaže uzmite Ministarstvo pravde i sve kontrolišite tamo 
šta se dešava i kažete nemamo baš vremena. Nekako vama stvarno politika dođe kao hobi. Ja 
sam to jednom rekao i ovdje vam to sada potvrđujem. Vas nekoliko ozbiljno radi a generalno 
se ko hobijem bavite politikom. I ovo što pričate deset, dvanaest minuta, bez i jednog 
prijedloga nekih novih mjera je na tom fonu. Zaključke nove sam i ja primijetio da ih treba 
dorađivati i rekao sam da ću predlagati nove zaključke na drugim tačkama a ne na tačci na 
kojoj smo mi odgovorili na zahtjev Plenuma. Dakle svoje stavove prema radu Plenuma prema 
protestima vrlo ste jasno vi pokazali u prvih nekoliko dana svih tih dešavanja. Pa ste ih malo 
revidirali a i dalje ste na tom fonu da je sve to tako, ništa ne valja i dalje niste ponudili ni 
jedno rješenje. Barem ste mogli ponuditi rješenje za kulturu i sport, eto barem u tom domenu 
ste mogli reći ima jedan pravi čovjek, a ne reći mi sada u ovom trenutku ni u to ne vjerujemo. 
I moram ovu jednu malu digresiju. Gospodine Haveriću bitno je da me čujete jer ovo je istine 
radi. Nema tu nikakvih političkih kampanja svi su krivi, svi nisu krivi. Vi meni hoćete da 
kažete da u Novom Sarajevu, gdje ste vi Naša stranka i mi SDA, protokolom poslali u 
gradsku skupštinu od vaša tri, dva vijećnika kao predstavnika grada, od naših 9 jednog 
vijećnika kao predstavnika Grada, gdje ste u opštini Centar dobili poziciju predsjedavajuće 
Opštinskog vijeća a SDA zamjenika predsjedavajućeg opštinskog vijeća. Vi kažete da to nije 
istina. Na to ja mislim. A sve nekako neću duboko dok vi nekako nešto ne ispolitizirate, ne 
raširite, ne objasnite naširoko, pojedinačna odgovornost. Ja vas nikada nisam u ovoj Sali, 
nemate strpljenja ni da čujete, nikada vas nisam pozvao da pričamo o ovoj Sali, ovaj Sali 
nisam rekao. Govorim samo ovo što ste odbili. A za ove druge sale to su sve činjenice, istina i 
vi ste ovdje u Gradsko vijeće poslali rukama stranke SDA vijećnike i onda ste poslije rekli da 
vam taj partner ne odgovara. Eto hvala. 
 
Poslanik/zastupnik Segmedina Srna replika: 
Zahvaljujem i možda dugujem izvinjenje kolegi Haveriću i kolegi Kojoviću. Dakle dok vi ne 
koncipirate tačan odgovor ja u principu želim ponukana vašom diskusijom o nepotizmu želim 
na neki način još i dodatno zahvaliti Plenumu. Jer da Plenuma nije bilo mi ne bi na tragu 
onoga o čemu ste govorili mi vjerovatno ne bi dobili odgovore na neka naša pitanja koja smo 
postavljali pa sada već mogu reći i godinama našeg mandata. Pa evo ja bih samo upozorila da 
se izanalizira u ovom kontekstu neka prezimena, to mi je pomogao Fazlija, znači ne radi se o 
odgovoru na moje pitanje. Već na pitanje kolege Hadžema Hajdarevića koji nije tu, među 
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zaposlenima to smo pitali u ZZO su neka prezimena koja su baš zvučna, pa čak i prezime 
bivšeg premijera, ali neka se ustanovi da li je nešto u srodstvu sa bivšim premijerom 
Musićem, Musić Irfan, koji je uposlen. Pa onda Vajzović Lejla. Da li je ona u srodstvu sa 
zastupnicom Hankom Vajzović? Pa Ganija Merima, i to prezime je zvučno u posljednje 
vrijeme u Skupštini. I Radeljaš Aida, ne tako često prezime. Eto to je nešto. Dakle, hvala 
Plenumu. Oni vjerovatno da su znali pitali bi i za ovo. Pa evo da im pomognemo, mi imamo 
još materijala da im damo. Zahvaljujem. 
 
Poslanik/zastupnik Predrag Kojović replika: 
Zahvaljujem predsjedavajuća. Nismo gospodine Konakoviću kada ste nam vi nudili 
ministarstva mi rekli nemamo vremena. Nego smo rekli kada smo vidjeli tim ljudi da mi ne 
mislimo da se može biti dobar igrač u tom timu. Principijelno smo 2010 godine kada ste 
sklopili koaliciju sa SDP-om rekli da ne vjerujemo da takva jedna koalicija koja je ideološki 
nekompatibilna može ostvariti bilo kakav napredak u ovoj zemlji. Principijelno sam rekao da 
je razlog zašto ne može to uraditi zbog toga što vi učestvujete u toj koaliciji. Nije znači samo 
problem bio da ste vi u koaliciji sa SDP-om nego problem je kolega Konakoviću s vama ne 
mogu po mom mišljenju, sprovesti reforme koje su nama neophodne, zato što ste vi dio 
problema i ne možete biti dio rješenja jer vi ste nas kao što ste rekli na početku sjednice, vi 
jeste bili na vlasti u dijelu vlasti od početka i snosite najveću odgovornost, odnosno ne 
najveću nego u onoj mjeri u kojoj ste bili dio te vlasti. Složite to. Na kraju će se ispostaviti da 
smo mi bili u pravu da to nije bio tim u kome smo mi mogli odigrati dobro. A zašto? Znači, 
vrlo smo vam jasno pokušali reći nemojte imenovati čovjeka koji je pravosnažno osuđen za 
krivično djelo prevara u produženom trajanju da rukovodi najmoćnijim van-budžetskim 
fondom u Kanton Sarajevo. Vi ste to uradili. Pa smo vam rekli nemojte stavljati porodice 
ministara u NO institucija koje ti ministri treba da kontrolišu kao što je slučaj u zdravstvu, pa 
ste to uradili. Pa sam tri puta znači onda govorio o tome kako je neozbiljno u zemlji koja 
doživljava recesiju duboku, i ima rast od minus 0,5% praviti budžete u kojim se kaže da će 
rast biti 3,5%, rast indirektnih poreza biti 10% itd. pa se onda ispostavi da se stvara 
akumulirani deficit. I onda. Ali sada vam kažem kako se ne može biti dobar igrač. I ministar 
Kozadra jer to mi je jasno iz komunikacije koju je imao upozorava svoju Vladu, upozorava 
Vladu, gospodo nema prihoda moramo donijeti odluku o obustavi izvršenja budžeta, Vlada ga 
ignoriše. Pa onda on kaže gospodo situacija je ozbiljan tražimo rebalans pa ga Vlada ignoriše.  
O tome sam gospodine Konakoviću kada sam vam rekao ne može se biti dobar igrač u 
takvom timu, to je bio razlog zbog čega nismo prihvatili.  
 
Poslanik/zastupnik Zaim Backović: 
Poslovnička intervencija se odnosi na ukupan razvoj diskusije ovdje. Ovdje počinje političko 
prepucavanje i ja vas molim gđo predsjedavajuća, da se mi vratimo ovom o čemu smo 
razgovarali, u suprotnom nam onda dozvolite da svi možemo ovdje održati po jednu tribinu 
jer za to imamo puno materijala. Ovdje nije tribina političkih stranka, ovo je Skupština 
Kantona Sarajevo i da se vratimo na temu. Ja vas molim. Hvala. 
 
Predsjedavajuća: 
Ma hvala vam svima na pomoći. Obadva predsjedavajuća, sekretar i ja u nekoliko navrata 
smo pokušali da podsjetimo sve kolege zastupnike ili poslanike, kako god hoćete, da je pred 
nama zaključak jednoglasno usvojen na Kolegiju, formuliran precizno prema preciznim 
zahtjevima Plenuma građana i građanki. Procedure nas obavezuju da to verificira Skupština. 
Mi smo stvarno očekivali u dobroj namjeri da će kolege koje nisu učestvovale u radu Kolegija 
koji je bio proširen i u radnoj grupi koja je bila koncentrirana da bi mogla biti uspješna 
doprinijeti svojim diskusijama da se poboljšaju formulacije u ovim zaključcima. Rasprava na 
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žalost ide u jednom puno širem pravcu i ja ne znam koliko vrijede, maloprije u nekoliko 
navrata sam sa dopredsjedavajućima se dogovarala da li da intervenišemo kada svak od 
kolega ko je uzeo riječ, uz časne izuzetke, ide puno šire nego što je prijedlog nama danas na 
raspravi. Ali evo, nakon ove intervencije ja imam dvije intervencije za repliku na repliku 
gdina Kojovića a to su gospodin Konaković , Radeljaš ali prije njih sviju ima Crnogorac jer 
sam vidjela. Odgovor na repliku čega i gospodin Haverić pa vas molim ako taj krug se 
završava jer je počeo s vama onda ćete možda da ne biste koristili tri replike odgovoriti svima 
odjedanput. 
 
Poslanik/zastupnik Elmedin Konaković odgovor na repliku: 
Visoko intelektualno je objasnio kolega Haverić prostor koji mi zloupotrebljavamo jer su ovi 
zaključci tako široko koncipirani da prije nego što budu doneseni ili prihvaćeni imamo pravo 
na neku vrstu analize- e onda dok mi analiziramo ko je to šta dozvolio neki bijeli hljeb i onda 
ide na ovo, vi ste krivi, mi smo htjeli vi niste i teško je ostati imun. A pogotovo je teško ostati 
imun ovako imenom i prezimenom. Ja ću samo par stvari da kažem. Ja sam za dekana 
Elektrotehničkoga fakulteta, ja malo kraće i malo direktnije to od vas govorim pokretao niz 
inicijativa o njegovim aktivnostima na tom fakultetu koje ste vi spominjali, a tiču se tih 
nepotizama, zaključaka, visokih plata, ušteda, jer taj čovjek je prekršio osnovna prava boračke 
populacije i šehidske djece da tamo studiraju. Tačka. To je moj stav o tom čovjeku. O tome šta 
on radi dole kao nepotizam i to sve podržavam nema ni tu prostora. Ovo što kolega Kojović 
kaže ja ipak mislim da moramo konkretizirati neke prijedloge i ja vama ne prigovaram. Ja 
sam rekao za Skupština Kantona Sarajevo to sam ovlaš spomenuo, ali nekako niste dosljedni. 
Ovdje vi ne vidite nikoga za tim s kim bi vi nešto pravili. Imate li vi neki tim koji vi ovdje 
vidite kao tim s kim bi vi nešto napravili, evo to je pitanje konkretno po pitanju ovih 
zaključaka. Ko je tim za vas? Ima li iko ovdje da je tim? Ili bi ste sami. Evo sami krenite bez 
tima da vam mi budemo suport. Druga stvar kako ste nedoslijedni? SDA kao takva koja 
osporava, koja urušava nije znate partner on je katastrofa ali je super da nam date poziciju 
predsjedavajuće Opštinskog vijeća Centar i da nam date mjesta u gradskoj. Tada SDA nije 
tako vama nepoželjan partner. Tu bacate sjenu na realne probleme, sjedite u istom organu koji 
o tome odlučuje. Ja sam vas samo tu dijagnosticirao i problematizirao. Tamo jesmo vamo 
nismo, gore bi ovamo ne bi. Ovdje ste sve dijagnosticirali ali sada je kasno za ekspertnu 
Vladu, a sada ne b i ste vi imate neke druge prijedloge zaključaka. Zašto ste ovo. Morat ćete 
jednom nešto predložiti konkretno, osim papirnih kesa koje ste do sada predlagali da se 
zamijene za ove plastične za papirne i uključiti se u rad Skupština Kantona Sarajevo i organa 
u Skupštini Kantona i Vladi Kantona Sarajevo. Dakle ja mislim da vi morate jednom izaći na 
polje bojno u kom se bije ovaj teški boj pun problema nepotizma korupcije, ponuditi rješenja, 
stati iza rješenja i lobirati za rješenja. Hvala.  
 
Poslanik/zastupnik Branislav Crnogorac replika: 
Ja sam htio samo reći da imamo jako puno problema i sasvim je u redu ukidanje i bijelog 
hljeba itd. Ali nekako nam se podkrala grešaka i niko od nas nije komentirao dakle penzionere 
ljude sa punim iznosom penzije, sa dobrim penzijama koji se na određen način vrlo često 
uhljebe kao savjetnici pa pored tako dobrih penzija oni jako dobre plaće primaju kao 
savjetnici a uvaženi kolega Kojoviću čini mi se da i neki od vaših članova penzionera su 
savjetnici hajde recimo predsjednicima nekog općinskog vijeća itd. I samim tim su jako dobro 
plaćeni. Dakle evo ja otvaram pitanje by the way i pitanje savjetnika odnosno penzionera koji 
su uhljebljeni kao savjetnici ali ne samo na jednom nego na svim nivoima i mislim da je to 
poruka i Plenumu na određen način da razmišlja i o ovim kategorijama uposlenika. Dakle 
penzioner radi kao savjetnik i na taj način uskraćuje jedno jako dobro mjesto nekome od 
mladih ljudi bez posla. Hvala. 
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Poslanik/zastupnik Esed Radeljaš replika: 
Hvala predsjedavajuća, nadam se kolega Ivane da neću prekršiti ponovo da me stavite u 
Etičko vijeće ali osjećam za ovom govornicom i na kraju to m i Kodeks dozvoljava da kažem. 
Gospoda iz Naše stranke da bi zastupali i predstavljali ovaj narod i ovaj Plenum morali su 
braniti ovu državu. Tako se samo brani. Oni su je napustila i oni su dezerteri i jedan i drugi. 
Odgovorno tvrdim. I da je pravne države ni jedan ovdje ne bi sjedio jer bi me bilo stid. Na 
kraju ja ću tražiti da se predstavljamo imenom i prezimenom i kažemo taj i taj bio u Armiji od 
tad i tad , boravio tu. Svako da od nas to kaže. To ni jedan ni drugi to ne govore. Pažljivo 
slušao gdina Haverića koji je pobjegao, znači pobjego a ovdje nam moral drži, priča nam o 
moralu. Da bi vi gospodine zastupali ove građane koji traže pravdu i pravednost morali ste vi 
braniti ovu državu jer je po vama ona bi pala, pa ne bi bilo ni ovog Kolegija ni ovoga svega. 
Tako da ne stoji to što vi govorite. A to po treći put , četvrti ako si sudija gospodine idi u sud 
tamo nemoj ovdje, pa sudi i tuži. Nemoj još mnoge stvari da iznosim koje znam i za vašeg 
oca, šta je radio, liječio, i koga je liječio, bolje malo stanite i šutite. A to odgovorno tvrdim. 
Prema tome, sve ovo što govorim stojim javno, moralno i materijalno. Ako smatrate da sam 
vas uvrijedio, eno suda, vi me tužite ja ću dokazivati. Hvala lijepo. 
Predsjedavajuća: 
Ništa od naših upozorenja. Ne ne govorim ja to vama. Nego govorim o temi o kojoj 
raspravljamo već tri puna sata. Nećemo još 12 jer ovdje možemo raditi samo do četiri. Ne 
možemo sutra jer je Predstavnički dom sutra i prekosutra, zaboravljate da mi sjedimo u 
prostoru koje je samo blagonaklonošću Gradskog vijeća i dogovorima sa obadva doma FBIH 
nama može biti ustupljen kada njima nije na korist. Prema tome ima, neću da ograničim ali 
vas lijepo  molim pokušajmo se usresrediti na ono što je tačka našeg dnevnog reda. 
 
Poslanik/zastupnik Tarik Haverić odgovor na replike: 
Hvala lijepa. Ja ću nastojati da kratko sintetiziram sve ono što bih imao da kažem na ova 
izlaganja. Bojim se da dijelim vaše mišljenje da na ovaj način nećemo napredovati. Jako mi je 
žao što je gospodin Konaković otišao nećemo tako Dino. Naša osnovna primjedba koju ovom 
prilikom mogu samo da ponovim jeste da politiku ne shvatamo lično, evo vam Ministarstvo 
stavite koga hoćete, pa ste onda i vi u tome. Za nas je to stvar političke kulture. I jednostavno 
nismo dobili uvjeravanja da bi se našim preuzimanjem bilo kojeg ministarstva ta politika 
kultura mogla promijeniti što se na kraju potvrdilo. Odgovor je prost na pitanje gdina 
Konakovića kako mogu dvojica vijećnika imati ne znam koliko u vijeću. To je stvar 
matematike jer ne bi ste ni vi imali da nismo mi glasali za vaše. Prije vas smo ponudili SDP-u 
nisu . jedina moja intervencija to je sporazum ko će za koga glasati a ne koalicija u što vi 
pokušavate da pretvorite. I drugo, mnogo važnije, ako vam smeta kako mogu dvojica 
vijećnika u opštini imati trojicu u vijeću građana pitajte se kako jedan poslanik u Skupštini u 
kojoj ste vi član i vaša koalicija može imati dva ministarstva. O tome se i radi. Međutim vi to 
ne tematizirate gospodine Konakoviću. Što se tiče najnovijih interpretacija i dalje smatramo 
da nije trebalo osuđene kriminalce stavljati na važna mjesta bez obzira na to ko je branio grad. 
A ovo je jedan direktan pokušaj da se krv boraca upotrijebi kao maska i opravdanje za 
kriminalne radnje. Mislim da preko ovoga nećemo moći prijeći pa ćemo nadležnim 
instancama donijeti određene papire i tražiti da se sve jednostavno optužbe o dezeterstvu i 
svemu ostalom dokažu. Ne bi smo dalje širili. Ponavljamo, ekspertska Vlada u koju nismo 
uvjereni imat će našu podršku ako je neko podrži. Hvala vam lijepa. 
 
Poslanik/zastupnik Zaim Backović replika: 
Tarik mogu na ti jer ima tu više razloga zašto mogu s tobom na ti. Prvo kod mene se nalaze 
akti koje si ti pisao i to je 280 i nešto strana akata pisanih tvojom rukom. Znači ja to 
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posjedujem. Tarik ja sam rekao ja posjedujem i ja sam rekao ja dalje neću polemisati. S tim 
što ću malo polemisati s ovim. Jedan poslanik/zastupnik ima dva ministarstva to nije tačno. To 
je unutarnja preraspodjela nastupila kroz sasvim drugi vid političke saradnje. I sada ovdje 
gledam te u oči i kažem kod ministra Bubice od kako je postao ministar nisam ušao u 
kancelariju, imate tamo sekretaricu, sekretara ministarstava, daj bože tri ili četiri puta. Daje 
bože. Ali si mi tako rekao i to nije u redu. 
 
Predsjedavajuća: 
Ja nemam više replika. Ajte molim vas. Dajete, ako smo toliko ozbiljni i odgovorni kao što 
pokušavate da se predstavite onda pomislite i da nam je jako važna zbog budžetskih korisnika 
i tačka broj dva koja nas čeka. 
Nakon sedam replika evo prve diskusije gdina Čardžića. Izvolite.  
 
Poslanik/zastupnik Damir 
Hvala. Ja ću svoju diskusiju da podijelim na tri dijela. Ustvari svoje izlaganje. Prvi dio je da ja 
kao zastupnik Skupština Kantona Sarajevo kažem ovdje šta sam ko sam da ne bi sudili o 
nekome koji nije moralan i kriminalac. 
 
 
Predsjedavajuća: 
Ajte molim vas. Nemojte u vašoj diskusiji nakon 17 intervencija, vaših 7 replika ostanite na 
tačci dnevnog reda. Ne interesuje nas ni javnost vaš lik i djelo. Ja ću vas sada zaista prekinuti. 
 
Poslanik/zastupnik Damir Čardžić: 
Zašto mi uzimate svi su pričali okolo zaokole a ja vama vraćam se na tačku dnevnog reda. 
Molim vas, znači zastupnik u Skupština Kantona Sarajevo ja neću da kažem kao vaša 
kolegica Segmedina Srna ja sam poštena nismo svi isti ovdje. Ne ja hoću drugačije da kažem. 
Molim vas u dnevnom listu izađe jednome, članak  i piše, Čardžić novi kriminalac. Molim tu i 
tu novinu da na naslovnu sliku stavi Damira Čardžića da narodu spozna novog kriminalca. 
Zijad Turković bit će mala maca za njega. Molim vas gospodo koga god ovdje da je stid da 
sjedi sa kriminalcem kao što sam ja ili da ja izađem i da mogu da raspravljam ako smatrate da 
sam pošten na nivou poštenih građanina ovdje. Vi ste primijetili veoma rijetko da sam se ja 
izjašnjavao u medijima, ja kao ja o meni su pisali, ja nisam ništa ni komentirao niti sam davao 
kakav intervju nego su pisali o meni. Pisali su iz sljedećeg razloga: zato što sam upozoravao 
stalno da se dešava dirigovani nered na području FBIH i da će nas ovo dočekati ovdje. 
Smatram da je narodni bunt opravdan. Teško je gledati ljude po kontejnerima da ne pričam 
dalje da ne bi sada nekakva sociološka priča bila. Molim vas ako ja mogu završiti. 
 
Predsjedavajuća: 
Kažu da poslovnička intervencija zahtjeva da se prekine govornik. Ja nisam vas prekinula 
nego sam rekla kažu. Ja vas lijepo molim da budete pristoji. Nisam vas prekinula. 
Gospodine Čardžiću molim vas sekundu upravo zbog toga sam htjela pitati gdina Mehmedića 
koji ima hoćete li sačekati sa svojom poslovničkom intervencijom da gospodin Čardžić završi. 
Ja vas molim da budete pristojni i onda neće biti nesporazuma. Ja sam upravo samo to htjela 
pitati gdina Mehmedića. Hvala vam gospodine Mehmediću. 
 
Poslanik/zastupnik Damir Čardžić: 
Pošto sam ja osoba koja je u medijima predstavljena kao odstrel ja bih vas zamolio da me 
slušate pa kasnije recite da lažem. Ja sam ovu svoje izlaganje podijelio na tri dijela. Iz ovoga 
dirigovanog nereda koji je pravljen u FBIH za posljedicu imamo sada da je ova Skupština 
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ovdje poput velikog brata, mi trebamo sve probleme sada da riješimo u Kanton Sarajevo i da 
poslušamo i želje i Plenuma koji kaže opravdano ima postavljen zahtjev. I ostali građana 
Sarajeva koji opet opravdano imaju svoje zahtjeve. I oni koji huligane smo nazivali koji opet 
svoje opravdane zahtjeve imaju a nisu trebali to uraditi što su trebali uraditi. Smatram isto 
tako da je politička partija SBB trebala da ostane ovdje da podijeli odgovornost sa nama 
svima koji smo ovdje od prvog dana i ovih zadnjih par mjeseci koji trebamo da obnašamo ove 
pozicije ovdje i da donesu nešto pametno ovdje. Hvala vam što prekidate ali stavljajte mi to u 
tajming da mi ne oduzimate to vrijeme da barem iznesem jedanput kako treba. Ja očekujem 
poslije ovoga svega da svi zajedno u ovoj Sali izađemo u da glasamo. To je prvi dio. Drugi 
dio mog izlaganja odnosi se na sljedeće: ko je taj koji može da predloži mandatara u ovoj Sali 
i da dobije po ustavu, a Ustav je najveći pravni akt u državi pravo da ga neko aminuje. Ako 
ćemo mi obarati procedure i zakone. Onda mi nemamo razloga da sjedimo ovdje. Izaći ćemo 
svi, evo ja ću svoj mandat staviti ovdje na raspolaganje pa neka dođe taj neko tamo koji misli 
da treba da imenuje Vladu i premijera neka ga on imenuje, mi nemamo ovdje šta tražiti. 
Smatram. 
 
Poslanik/zastupnik Besim Mehmedić poslovnička intervencija: 
Dosta više. Imam pravo Poslovniku neka me Etički komitet kazni za ono što sam vam 
dozvolio da kršim Poslovnik. Moje pravo je da imam intervenciju je sada u ovom trenutku po 
Poslovniku iznad vašeg prava. Vi možete kasnije govoriti. Nema ni predsjedavajućeg ni 
dopredsjedavajućeg ali ima decentni gospodin Brigić. Dame i gospodo, zastupnici i 
zastupnice ja mislim da je ovo zaista prevazišlo svu mjeru. Ovo je klasični vid hipokrizije. 
Nemojte više. Ja ću učestvovati u ovom dalje ali ne želim i tražim od vas sviju da prekinite 
hipokrizijom. Mi smo danas ovdje po ovom tačci došli da glasamo o onome što su plenum i 
građani tražili. Vi ste ovo pretvorili u svoje političke tribine. To je hipokrizija. Vi imate pravo 
imate legitimitet imate legalitet. Ispred svojih stranaka to da radite. Ali ja kao samostalni 
zastupnik ne dozvoljavam i u ovom trenutku koliko god to izgleda jeres sve ono što su ovi 
ljudi do sada tražili i sve ono što nisu dobro uradili samo im idete u korist onoga što nisu 
dobro uradili. Njihov bunt vi sada pretvarate našom hipokrizijom da su za sve u pravu. 
Nemate pravo kao zastupnici, radite po svojoj savjesti i nemojte izlaziti sa svojim stranačkim 
zastavama. Mi ovdje odgovaramo građanima kako vi to god hoćete. Donijeli smo na Kolegiju 
onako kako Ustav i Zakon nama obavezuje odgovore prema građanima kakvi god bili i 
nemate pravo ovu skupštinu da iskorištavate u ovom trenutku da svojim političkim stavovima 
naručenim  ili ne naručenim pravite od ove situacije još goru. Zato je moja intervencija i 
predsjedavajućem da prekine. Imate pravo da idemo na izglasavanje jer očigledno da do sada 
ničim osim malih izmjena nismo dobili ni jedan prijedlog oko ovih zaključaka. Ja kažem osim 
nekih. Dajte na izglasavanje oni koji su dali konkretno šta se to može popraviti ako nema toga 
molim vas prekinite ovu diskusiju, napravite pauzu da se dogovorimo kako ćemo dalje raditi. 
Hvala. 
 
Poslanik/zastupnik Esed Radeljaš poslovnička intervencija: 
Hvala. Gospodine zamjeniče predsjedavajućeg pošto je ovdje izrečeno maloprije jedna teška 
rečenica kriminalac, tražim od vas kao predsjednika Etičkog vijeća da se pokrenete 
odgovornost prema gdinu za riječ kriminalac koju je reko. I ovdje su čuli svi a i tužit ću ga 
privatno. Želim da kažem ovo na mikrofon a podnijet ću prema vama ovu rečenicu da je 
izrekao da sam kriminalac. Hvala. 
 
Dopredsjedavajući Ivan Brigić: 
Samo da odgovorim pošto sam slučajno i predsjednik Etičkog vijeća. Etičko vijeće odnosno ja 
kao njegov predsjednik ne dajemo inicijative i ne pokrećemo pitanje. Mi razmatramo 
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prijedloge, sugestije, zahtjeve, zastupnika i drugih ovlaštenih, da kažemo čak građana 
predlagača i onda to razmatramo po postupku koji je strogo normiran i sa punim pravima i 
onima onoga na koga se te optužbe odnose. Tako da to Radeljašu to morate pokrenuti i to će 
ići u proceduru. 
 
Poslanik/zastupnik Damir Čardžić: 
Ma kakve dvije minute nisam ni uspio ispričati. Molim vas, dobro. Znači ja pozivam 
Tužilaštvo da provjeri sve ove navode za nas sviju ovdje koji smo kriminalci pa da oni kažu. 
Dalje ja sam konkretno jedan prijedlog htio da predložim. To je drugi dio mog izlaganja. 
Znači pošto je sada situacija takva, imamo šest sedam mjeseci do izbora ja mislim da nema 
čarobnjaka koji može ovu situaciju da pretoči iz želja i da bude u kontinuitetu sve dobro do 
izbora ili da nas na kraju krajeva uvede u naredne izbore. Ja predlažem sljedeće:pošto su 
izbori u oktobru jedino rješenje za izlazak iz ove cijele situacije mi moramo sada da 
napravimo najmanju štetu od moguće štete koja može da se desi, a mislim da je 
najkompetentnija osoba trenutno u Kanton Sarajevo da obnaša vd premijera ili premijera to je 
gospodin Kozadra zato što ima sve instrumente u rukama i kontrolira cijelu finansijsku 
situaciju u Kanton Sarajevo. A da uz njega se postave eto što kažete vi da se napravi 
rekonstrukcija Vlade i da se stave eksperti, ovi menadžeri ili kako god vi to hoćete, jer ja 
mislim svaka druga varijanta u ovom momentu neće biti dobra i vodit će još većem problemu. 
I treća stvar koju sam ja htio da kažem. Sada se držim stalno zaključaka vidite i prvi je bio 
zaključak. Treća stvar koja se tiče ovih zaključaka je sljedeća. Ovdje su sve stvari nabrojane 
želje. Ja kažem da su opravdane. Da vidimo koliko to pravno formalno se to može uraditi da 
se ne tiče gore viših istanci gore zakona ili Ustava FBIH koje mi možemo da promijenimo 
ovdje ili da uputimo ili rezoluciju deklaraciju za promjenu Ustava gore, pa da složimo se da 
na kraju izvučemo po željama tih građana ako nam je stvarno namjera da to uradimo. Treći 
moj dio taj izlaganja opet će završiti se sa zaključcima sljedećim: da mi kao Skupština 
izglasamo sljedeće: 

1. ja sam uputio zahtjev za onu deklaraciju to bi bilo prvo. 
2. da damo glas onima, zaključak da bude koji će napraviti minimalno 100.000 radnih 

mjesta u realnom sektoru u proizvodnji da možemo ostvariti u narednom periodu šta ja 
znam neki dugoročni projekat 

3. da promijenimo zakone o porezima da uvedemo da oslobodimo poreza i nameta sve 
ondje gdje se stvara nova vrijednost i proizvodni sektor i  

4. da zaštitimo domaću proizvodnju. 
 
To su četiri stvari jedine koje mogu ovoj BIH da pomognu. Mi s ovoga nivoa ne možemo da 
direkt utičemo na te zakone koji su na državnom i federalnom nivou ali sa ovog mjesta 
možemo jasnu poruku da pošaljemo putem deklaracije i rezolucija višim nivoima vlasti i da se 
tome u narednom periodu posvetimo. Kada sam rekao ovdje o ovoj deklaraciji za ukidanje 
Kantona ja znam da sam puno neprijatelja dobio u zaposlenicima koji rade unutar stuktura 
koje su na kantonalnom budžetu ali oni moraju da shvate da u reorganizaciji oni se spuštaju 
na niži nivo vlasti općinski ili na viši federalni i neće ostati bez posla a neki će sigurno pola 
njih morati da se zaposle u realnom sektoru. To su rješenja. Evo ja sam vam ponudio tri stvari. 
Znači prva da ponovim ponovo da se uzme kao zaključak da prvo preispita Tužilaštvo sve 
navode u novinama i ovdje što su se iznosile protiv mene da li sam ja kao kriminalac, kao 
zaključak. Tako je.  
Da postavimo za ovo kratko vrijeme Muhameda Kozadru da mu damo povjerenje tamo da 
svih 25 zastupnika stane zato što čovjek najbolje Vlada ovom situacijom. Ja mislim da je to 
najbolje rješenje sada. 
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I treća, da se ovi moji zaključci, ova četiri, stave na glasanje u Skupština Kantona Sarajevo i 
to bi bilo jedino prava situacija za izlazak iz ove krize. Hvala. 
 
Dopredsjedavajući Ivan Brigić: 
Gospodine Čardžiću ovako na brzinu gledajući meni izgledaju suvislo svi ovi vaši prijedlozi. 
Ali Skupština mora raditi jedino tako može biti uspješna po procedurama koje su utvrđene i 
poslovniku o radu Skupštine i Ustavu Kantona. Da ne govorim o drugim principima 
parlamentarnog rada. Ja vam sugerišem da sva tri ova zaključka napišete da dostavite 
predsjedavajućoj da se umnože zastupnicima i mi ćemo o njima glasati. Što izglasamo to je 
demokratija.  
 
Poslanik/zastupnik Džavad Hodžić ispravka krivog navoda: 
 Hvala. Možda nije neophodna ali budući da je kolega Čardžić govoreći o prijedlogu da se 
gospodin Kozadra imenuje za rukovodioca Vlade eto tako da kažem, izrekao jednu 
konstataciju koja se eventualno ako se uzme doslovno i strogo kako je on izrekao može zaista 
krivo razumjeti. On je rekao da budući da ministar Kozadra i onako ima sve instrumente u 
rukama i da potpuno kontrolira finansijsku situaciju može da znači da na njega tovarimo i u 
ovom trenutku neku veći odgovornost nego što ima. On nema nikakve instrumente u rukama 
izvan onih koje ima kao ministar finansija dosadašnji i sada koordinator rada Vlade koja radi 
u takvim uvjetima u kojima radi i poznaje finansijsku situaciju. Dakle, to bi bilo važno da ne 
bude nekih zloupotreba. 
 
Poslanik/zastupnik Damir Čardžić: 
Hvala na ispravci. Možda je lapsus kolega Hodžiću u pravu ste vi. Ja sam htio da kažem samo 
da ministar Kozadra trenutno raspolaže svim informacijama, najbolje je upućen u cijelu 
situaciju i da može najviše pomoći u svemu ovome. A hvala kolega Brigiću ja sam deklaraciju 
za ukidanje Kantona poslao ovdje i u narednom periodu ćete sigurno dobiti od mene 
rezoluciju ili deklaraciju vezano da se mi izjasnimo prema višim nivoima vlasti za ove teme 
koje sam ja dao. Hvala puno.  
 
Poslanik/zastupnik Amir Zukić: 
Želim da poselamim i pozdravim pošto sam strpljivo čekao sve da dođem na red. Selamim i 
pozdravljam rukovodstvo skupštine, delegate, predstavnike Vlade i građane koji učestvuju u 
radu i predstavnike Plenuma i one sve koji prate današnji tok sjednice. Mi smo mnogi su 
spominjali prije 23 godine. Da prije 23 godine BIH se opredijelila za parlamentarnu 
demokratiju i da građani putem neposrednih izbora biraju svoju vlast. To je civilizacijski 
doseg čovječanstva i mislim da u ovom momentu nema uspješnijeg modela kako građani da 
biraju svoju vlast. Isto tako prije 23 godine smo se opredijelili za slobodu djelovanja i 
izražavanja i ja mislim tamo da je granica te slobode dok ja svojom slobodom ne ugrožavam 
drugog. Mislim da građani Sarajeva pa i BIH  imaju puno pravo da se organizuju i da traže 
svoje zahtjeve. Normalno tom svojom organizovanošću i slobodom ne treba da ugroze nečiju 
drugu. I smatram da su ovi zahtjevi građana koji su upućeni u proceduru preko Skupština 
Kantona Sarajevo odnosno Kolegij poštujući proceduru i Poslovnik uputila ka nama 
delegatima sasvim legitimni i legalni. Da li su oni po dubini i širini dobri i da li trebaju da idu 
dalje i šire, normalno da trebaju i vjerovatno će se kroz nastavak sesija oni i opredjeljivati. U 
tom smislu bih se ja osvrnuo na zaključak o privatizaciji. Da, sve su vlasti učestvovale i 
političke partije imamo ovdje izvještaj Agencije za privatizaciju o početku privatizacije, 
njenom kraju i broju preduzeća koja su privatizovana na različite modele. Ja bih želio da se 
ovaj zaključak proširi da mi do iduće sjednice dobije tačno titulare te privatizacije. Da nam 
Agencija za privatizaciju razgraniči one koje su uspješne, koje su ispunile svoju privatizaciju i 



38 

da nam tačno predoči imena onih i titulare koji nisu uspjeli šta je dokle se sa tim predmetima i 
mi i javnost dobijemo na uvid i da ih prezentujemo u javnosti i da se okrenemo onima koji su 
to zloupotrijebili i da vidimo kroz imena i prezimena kroz vlasničku strukturu firmi čiji su 
stranački kadrovi upotrijebili i zloupotrijebili tu funkciju. Čiji je rođak gurao, obezbjeđivao i 
na koji način je to uradio. Da, forum građana bi trebao i kroz privatizaciju a i kroz razne,a i mi 
poslanici ne treba se na forum građana, i tu sam želio da repliciram kolegi Crnogorcu, neg mi 
poslanici, delegati izabrani treba to da tražimo. Isto tako treba tražiti kroz razne podsticaje 
subvencije, finansiranje kroz različite fondove različitih projekta da li su oni uspješni, da li su 
ostvarili svoju misiju i da li su to samo pod navodnicima šuplji projekti. Žao mi je što nema 
kolega iz SBB-a mislim da smo mi birani da učestvujemo i da radimo i da doprinosimo kroz 
svoje diskusije aktivnom rješavanju svih problema i građani mogu biti neupoznati, mogu 
naslućivati i nagađati. Meni je drago, kolega Haverić je imenom i prezimenom ukazao na 
devijantna ponašanja određenih kadrova. Iznenađuje me kolege Ademović koji je advokat. Ne 
može on reći u nekom Ministarstvu. On ima dovoljno pristupa informaciji isto kao što i 
građani imaju pristup informacijama, ali on mnogo više i mnogo bolje znati čije se to ime vrti 
kroz razne komisije u ministarstvima i ovdje ga imenom i prezimenom reći. Iznenađuje me da 
kolege iz SBB citiraju i način i postupke Taip Erdoana premijera Turske. To je vjerovatno za 
pohvalu uvođenje nekih modela koji su dobri. Da li je dobro da neko je predložio da se 
tenderi javno prenose. Ja mislim da je otvaranje tendera javna obaveza i da svako od nas može 
pristupiti i sigurno da kroz taj model pojačanje javnosti građani imaju uvid u trošenje javnih 
sredstava. To je otprilike moja diskusija i mislim da je doprinijela i da sam se držao tačke 
dnevnog reda. Zahvaljujem. 
 
Poslanik/zastupnik Nedžad Fazlija: 
Zahvaljujem predsjedavajuća. Evo koliko je 13,40. pozdravljam sve prisutne pošto se prvi put 
javljam i gledaoce koji nas prate i na žalost još jednom prisustvuju političkim tribinama 
pojedinaca. Stranaka pa i ličnim da tako kažem uvredama i prepucavanjima. Ja sam vjerovao 
nakon stvarno konstruktivna dva dana, da tako kažem onog rada u Kolegiju gdje smo od 
strane Skupštine zaduženi da otvorimo taj socijalni dijalog sa Plenumom građana gdje smo u 
dva dana po dobijanju njihovih zaključaka četiri zaključka doduše, ali sa dodatnim alinejama, 
crticama, svaki ponaosob analizirali, razmatrali i predložili neke mjere. Kao što je više puta 
rečeno evo i ja ću ponoviti u tom Kolegiju su bili predstavnici svih parlamentarnih 
proširenom Kolegiju bili svi predstavnici svih parlamentarnih grupa, jer imaju člana u 
Kolegiju. Izuzev kolega iz Naše stranke i oni su činili taj prošireni Kolegij. Naravno bilo je 
pošto je Kolegij uvijek javan bilo je poslanika koji su izrazili želju da prisustvuju Kolegiju i 
dali su svoj doprinos. Zaključci su koje je predložio Kolegij jednoglasno da tako kažem 
usvojeni, dvostepeno. Prvo znači na komisiji a onda i na samom Kolegiju i ja sam iz tog 
razloga vjerovao pošto smo imali jednu argumentovanu raspravu dva dana je trajala bez puno 
prepirki bez bilo kakvih replika možda je razlog to što nije bilo tada kamera da ćemo ovu 
tačku dnevnog reda završiti vrlo brzo upravo iz razloga što smo svi na neki način učestvovali 
bar sa svoji predstavnicima. Ako imamo svoje predstavnike odnosno ako se pojedine 
parlamentarne grupe mogu dogovoriti oko raspodjele onoga kolača za finansiranje 
parlamentarnih grupa, ne vidim zašto te parlamentarne grupe ne mogu imati jedinstvene 
stavove pa i zastupanje u Kolegiju pa i na ovoj Skupštini. Meni je žao što neki od ovih 
zahtjeva Plenuma građana su proistekli vjerovatno iz zahtjeva drugih Plenuma odnosno na 
osnovu onih beneficija što imaju zastupnici u pojedinim skupštinama u FBIH i mi što se toga 
tiče mi nismo imali puno da tako kažem oko toga posla. Mi smo jednostavno prihvatili te 
zaključke. Ako treba ima prostora i da se dodatno smanjuju plaće zastupnika i ministara nije 
nikakav problem. Ali evo, kao što su neke kolege već spomenule onda ulazimo u jedan 
prostor gdje će kako se to kaže izabrani dužnosnik itd. imati možda i manju plaću od državnih 
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službenika i uposlenika odnosno ovih 11 ili 12 hiljada budžetskih korisnika. Slažem se ako 
ima i treba da ima i naravno to ćemo podržati kao Klub SDP-a i odmah da kažem mi u 
potpunosti podržavamo ove zahtjeve Plenuma građana i ove zaključke koje je Kolegij donio. I 
samo ću vam reći ovo je bilo u četvrtak i rano ujutro u petak. Kao što je kolega Mehmedić 
rekao mi smo članovi Kluba SDP-a koji participiraju u radu Kluba SDP-a po svojoj savjesti 
glasali za ove zaključke, predlagali ove zaključke i tako smo ih usvojili. Glavni odbor SDP je 
zasjedao u petak popodne i mi smo na sveukupnu situaciju donijeli određene stavove i evo 
nećete vjerovati ali ovi zahtjevi Plenuma građana se upravo podudarili sa zaključcima i 
glavnog odbora SDP-a. Ovo su jedni sasvim normalni zaključci i ne vidim razloga da bilo ko 
ko razumije socijalnu situaciju u BIH može uopšte ima bilo šta protiv ovih zaključaka 
odnosno samo se može još dodati neki do zaključaka. Evo vidjeli smo ka daljoj racionalizaciji 
i uštedi troškova. I samo ću još reći ova komunikacija sa Plenumom građana, odnosno mi kao 
Klub SDPa, vjerovatno i druge stranke su imali do sada susrete sa pojedincima sa građanima, 
sa grupama građana, sa javnim ustanovama, sa JP, sa sindikatima sa svima smo razgovarali. 
Pokušavali da riješimo neke probleme ovdje u Skupština Kantona Sarajevo jer na kraju 
krajeva mi smo predstavnici tih građana i ovo je prva situacija da mi imamo priliku na ovakav 
način da prenosimo ili da razmatramo stavove i grupe građana koja se zove Plenum građana i 
građanki. I ja bih im se zahvalio u ime Kluba SDPa zahvalio na tome što su nas, ne natjerali, 
nego što su i stavove Kluba SDPa i stavove drugih stranaka koje participiraju u ovoj Skupštini 
i pojedinih zastupnika još dodatno osnažili da mi možemo ono što su građani Kantona 
Sarajevo i ono što smo mi na kraju krajeva sami vidjeli ali jednostavno nismo imali ili 
dovoljan broj ruku ili dovoljno snage ili nismo bili dovoljno argumentirani da to prenesemo 
ono što građani ne samo našeg Kantona nego i cijele države BIH tišti a to su ovi socijalni 
problemi. Evo mi smo opet vidjeli po ne znam koji put da najmanje smo pričali o ovim 
socijalnim problemima evo vraćamo se ko je kriv ko je za šta odgovoran ko je koga gdje 
smjestio itd. Zahvaljujem se također poslanicima koji su iskazali podršku ovim zaključcima 
Kolegija i koji su također predložili još neke svoje zaključke. Eto toliko. Hvala vam. 
 
Poslanik/zastupnik Edina Papo: 
Dobar dan svima. Već toliko dugo sjedimo od 10,00 sati jutros pa evo sve do sada i čini mi se 
da se vrtimo u krug. Svako imalo društveno ili socijalno osviješten prihvata, zapravo je za ove 
zaključke Plenume, pardon njihove zahtjeve i naše zaključke koje ćemo nadam se usvojiti. 
Narod govori kroz stomak i usta. Dakle, svi zaključci koji su ovdje izneseni su prvenstveno 
zbog toga što je u pitanju novac, novac, korupcija , novac i novac. Zakon o korupciji i 
nezakonitom bogaćenju je pao na Federalnom parlamentu a taj Zakon upravo je govorio o 
tome što danas građani govore. Dakle mi danas do deset sati šaljemo takvu sliku građanima i 
Plenumu da se bavimo sami sobom, ponovo, i da ne želimo malte ne da čujemo šta ljudi 
govore. Ja neću mnogo govoriti, ja nisam pravnik, ja nisam ekonomista, ja vidim  šta se 
dešava oko mene, ja želim samo jedno da kažem, nismo svi isti. Ja sam zastupnika u kantonu 
Skupštine Sarajevo i u Parlamentu FBIH, moj paušal u dva parlamenta iznosi 530 KM. 
Sjedim u dvije komisije , ni za jednu komisiju ne primam niti feninga i radim to zdušno 
koliko mogu i koliko je to u mojim kapacitetima da upozorim pokažem i na neki drugi način 
uradim za ovo naše društvo, napaćeno  i ovako formirano kako jeste. Dakle, ja bih još samo 
nešto da kažem mislim da su građani u svojim zahtjevima osim ovih plaća nadoknada, raznih 
komisija, upozorili na privatizaciju. Koliko su oštećeni. Treba li još da obrate pažnju ako nisu 
znali, evo kazat ću da obrate pažnju na još jednu pojavu koja mislim da na neki način je nefer 
a možda i problem u našem društvu. Spomenut ću finansiranje samostalnih zastupnika u svim 
parlamentima. Ja sam namjerno spomenula svoja primanja. Ja radim u kulturi a znamo gdje je 
kultura u redu za čekanje. Dakle svi moramo biti svjesni toga da ovom društvu i našim 



40 

ljudima koji tamo stoje i protestvuju koji imaju pravo da su digli svoj glas pošaljemo poruku 
da svi želimo da im sutra bude bolje. Evo ja bih toliko za sada. Hvala lijepa. 
 
Poslanik/zastupnik Mirsad Pindžo: 
Hvala gđo predsjedavajuća. Pozdravljam sve prisutne na ovom današnjem zasjedanju kao i 
građane koji se muče ako već nisu promijenili kanal a trebali su davno. Evo nepuna četiri sata 
strpljivo slušam i potpuno razumijem one koji kažu da je predizborna kampanja davno 
krenula. Razumijem i potrebu da se političke ideje i političke stavovi iznose pa i na ovakvim 
sjednicama. Ali ovo je danas prevršilo svaku mjeru. Ovoliko populizma , politikanstva, 
patetike, cinizma, odavno nije bilo u ovoj Sali. I to će biti moj jedini komentar i ne želim dalje 
komentarisati, doljevati ulje na vatru. Bit ću vrlo kratak kao i obično. I konkretan. U ovim 
zaključcima u tački dva konstatuje se da jedan izabrani zvaničnik koristi pravo. Nije tačno 
izabrani nego imenovani. Izabrani zvaničnici su jedino ovih 35 zastupnika, svi ostali su 
imenovani. Da se to ispravi.  I drugo ovim zaključcima predlažem da se to doda još jedan da 
Skupština Kantona Sarajevo pokreće inicijativu prema Vijeću ministara i Parlamentarnoj 
Skupštini BIH za hitne izmjene Zakona o sukobu interesa u organima vlasti u BIH aludirajući 
i usmjeravajući na dvije okolnosti, činjenice ili set članova zakona koji to tretiraju. Zabrana 
izabranim, imenovanim zvaničnicima koji se odnose nakon prestanka vršenja funkcije što je i 
bio smisao uvođenja bijelog hljeba koji je naravno zloupotrebljavan i s pravom ga treba 
ukinuti. Drugi set je obnašanje dužnosti u UO i NO u JU. Da se i to zabrani isto kao i u JP. I 
druga inicijativa prema Parlamentu FBIH za izmjenu zakona o plaćama i naknadama u 
organima vlasti FBIH jer sve ovo što smo mi danas ovdje raspravljali i zaključili  i donijet 
ćemo siguran sam ove zaključke, tiče se tog zakona da ne bi ušli u nezakonitost potrebno je 
pristupiti hitno izmjenama zakona kako bi i mi mogli provesti u djelo ono što građani s 
pravom traže a našom voljom ćemo i izglasati. Hvala lijepo. 
 
Predsjedavajuća: 
Hvala lijepo. Ja imam s ovim iscrpljene diskusije u prvoj alternaciji. Sada imam prijave za 
drugi put diskusije gdina Backovića i gdina Kojovića. Samo vas podsjećam na ograničenost 
trajanja druge diskusije tri minute. Ne može, žao nam je. U ime kluba. Molim vas stvarno nije 
vrijeme da raspravljamo ako neko semantički to znači govori u ime kluba onda ne govori niko 
iz tog kluba. Ako govori kao predsjednik, jer u Poslovniku piše predstavnik kluba a ne 
predsjednik kluba. Prema tome molim vas imate tri minute.  
 
Poslanik/zastupnik Zaim Backović: 
Poslovnička intervencija prvo. Poštovana gospođo gospodin Konaković je govorio ispred 
Kluba i onda su govorili jedan drugi, treći ali je njegova diskusija trajala preko 15 minuta. 
Tako je. Gospodin iz SDP je govorio ispred Kluba a pored govorili su, jedno, dvoje, troje. 
Ovo je poslovnička intervencija. Ne moraju ljudi čuti šta ću reći, uopšte nije važno. 
Sada se vraćam na temu, mjerite vrijeme, sad.  Dok sam razmatrao dio koji se tiče 
privatizacije i realne privatizacijske pljačke naveo sam neke dileme na koje ćemo naići i nešto 
što će biti veliki problem. Naime, neophodno je napraviti ne ovakvu analizu kakva se sada 
govori nego analizu efekta privatizacije, efekat privatizacije je bio krajnji ishod ili podvučeno 
biti će zaposleno zadržani plus još toliko. To plus je po mojim saznanjima trebalo da danas 
više nemamo nezaposlenih u Kanton Sarajevo. To je ono što je jako važno. Sljedeća stvar je 
nešto što se tiče socijale, ovdje uopšte ne diramo, a pokrenuto je u vrijeme Vlade Denisa 
Zvizdića. Jako me zanima jer su tada uložena i sredstva, socijalna karta unutar Kantona 
Sarajevo. Šta je s tim projektom, gdje je on, gdje je stao i zašto nije završen? Sljedeća stvar 
koja je jako važna ovdje to je eksplicite narediti inspekciji rada da počne kontrolu u sektoru 
bilo kom realno zaposlenih. Ja sam frapiran činjenicom da imamo više poslovnih prostora 
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nego zaposlenih u tim prostorima. Govorit ću ciframa, lakše je. Ako je 1000 poslovnih 
prostora u PIO oficijalno imamo prijavljeno 500 ljudi. Perpetum mobile rade. Mala dopuna 
gospodine Pindži nećete se naljutiti, u izmjeni zakona jer ja sam inicirao na početku svoje 
diskusije to da se odnosi i na finansijske institucije jer danas imate Vladu FBIH koja 
Skupština Federalne investicijske banke, korporacija. Imate sada gdje su premijeri članovi UO 
pa se mijenjaju, malo je jedan predsjednik, malo drugi Elektroprenosa, odnosno prenosa 
električne energije. I tako redom da ne nabrajam. Taj konflikt interesa je užasan ali upravo 
postojeći Zakon je sve to anulirao i ne postoji više nigdje. Postojeći Zakon o sukobu interesa. 
Znači kako ćemo ga uspjeti promijeniti ja to ne znam jer je to i upravo inicijativa SBB-a i 
onog gdje se sada ne slažu nikako gdina Dodika. O brzoj izmjeni tog zakona i taj Zakon je 
brzo izmijenjen. Sljedeća stvar koju bih želio da se ovdje napomene, da treba upoznati 
građane da upravo jedan dio onih koji su s njima i zloupoptrebljava, ovo govorim 
dobronamjerno. Ovom kantonu se duguje u minusu je preko 50 miliona sredstava koja su data 
na bazi jednokratnih pozajmica i kredita koji nisu vraćeni koji upravo ti građani neće da vrate. 
I to je nešto što moramo reći građanima. I da se upozna ko su i šta su. I na kraju oko 
zloupotrebe i upotrebe sile. Smatram da je zaključak dobar. Naime, postoji onaj koji je 
nadležan da se ovim bavim. Da je formiranje svakog tijela znači pokušaj skretanja od 
ukupnog realnog stanja. Apsolutno se slažem da je socijalna situacija užasna. Apsolutno se 
slažem da smo doveli građane u bezizlaznu situaciju sa rušilaštvom koje smo već dobro prošli 
se ne slažem. Hvala. 
 
Poslanik/zastupnik Esed Radeljaš: 
U ime Kluba tražim pauzu od pola sata.  
 
Predsjedavajuća: 
Žao mi je ne mogu vam dati pauzu jer nemamo prostora da radimo. 
 
Poslanik/zastupnik Esed Radeljaš: 
Po Poslovniku morate mi dati pauzu a vi ako ne možete vi nemojte. Ja tražim pauzu da mi 
date. 
 
Predsjedavajuća: 
Onda ću ja reći kolegama mi radimo u iznajmljenom prostoru odnosno posuđenom, 
ustupljenom. Običaj ove kuće je da sve od obezbjeđenja do radnika prostor napušta u četiri i 
zaključava zgradu. Mi oficijelno još uvijek imamo dopuštenje da u ovom prostoru radimo do 
četiri. Ako smo toliko odgovorni koliko pokušavamo već četiri sata da se predstavimo 
građanima onda bi naša odgovornost morala dosezati makar do naredne tri tačke. Prema tome 
molim vas da ne pravimo pauzu dok ne završimo bar jedan dio posla. I nije korektno tražiti 
pauzu uoči posljednjeg govornika pred izjašnjavanje. Nemojte da to drugačije bude 
protumačeno. Molim vas ako nije hitno nemojte da pravimo pauzu. Evo ja vas ljudski molim 
a mogu iz hiljadu razloga da kažem da ovo sada nije vrijeme za pauzu. 
 
 
Poslanik/zastupnik Esed Radeljaš: 
Predsjedavajuća, da smo ranije ovo napravili, ovo što sada se diskusiju uopšte nije u korist 
Plenuma ni građana. Iz tog razloga najviše tražim pauzu jer sve replika iza replike. Molim 
vas. 
 
Predsjedavajuća: 
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Ali nema više replika, ništa više ne smirujete sada ćete samo odložiti glasanje. Nema prijava 
imamo samo još jednu diskusiju od tri minute prije nego što budemo glasali. Molim vas.  
 
Poslanik/zastupnik Esed Radeljaš: 
I šta sada ja trebam da uradim? 
 
Predsjedavajuća: 
Evo molim vas da za sada odustanete od pauze dok završimo makar izjašnjavanje po prvoj 
tačci dnevnog reda. 
Poslanik/zastupnik Esed Radeljaš: 
Ne, samo ću se složiti da svi odustanemo u protivnom tražim pauzu. Ili ćemo svi odustati da 
glasamo ili neće se praviti privilegije. Nema veze. Nek i gospodin odustane, ako ne, tražim 
pauzu od pola sata. 
 
Predsjedavajuća: 
Ma ne može se tražiti pauza uoči glasanja. Mislim izvinite Poslovnik vam ne daje za pravo da 
u svako doba. Ako su svi odustali molim vas kolege pred nama su formulisani zaključci 
Kolegija. Ja imam samo još jednu malu molbu, s obzirom da su neke kolege imale u vezi sa 
našim mandatom koji ste nam vi dali na prošloj sjednici da otvorimo dijalog socijalni sa 
Plenumom građana i sa svima onima, od sindikata pa na dalje, imaju potrebu da s nama 
rješavaju ovu situaciju ja imam obavezu i zadatak koji je Kolegij jednoglasno mi dao u 
zadaću. Koordinacioni odbor boračkih organizacija Kantona Sarajevo 19.02. nam je uputio 
sljedeće zaključke od kojih je za ovu tačku i u ovom momentu za dijalog sa Plenumom 
građana i građanki značajna tačka 2 koja kaže: Tokom pregovora sa organizatorima protesta 
zahtijevati da se deblokira glavna saobraćajnica. O tome su i neke kolege govorile u svojim 
raspravama a mi nismo imali susret jer su građani bili spriječeni ili su odustali da s nama 
komuniciraju. Mi smo ih čekali da im ovo pročitamo u izravnoj komunikaciji i ovo je sada 
prilika da i Kolegij prenese ova saznanja na skupštinu, a  takorekući indirektno i građanima. 
Dakle, da se deblokira glavna saobraćajnica kako bi građani imali nesmetan pristup KCUS, 
državnoj bolnici Abdulah Nakaš, drugim zdravstvenim institucijama koje su u blizini, kao i 
drugim institucijama i javnim ustanovama od vitalnog značaja koje su svakodnevno na usluzi 
građana Kantona Sarajevo. Ako ne postignete dogovor koji smo tražili tražimo da se 01.03. 
građani suzdrže od protesta kako bi se ovaj značajni datum dostojanstveno obilježio. Dakle 
ovo je samo informacija. Ja ne otvaram raspravu o ovome. Samo mi je bitno da sam zadaću 
koju je Kolegij prihvatio na sebe prenijela i vama.  
 
Molimo vas da se izjasnite o prijedlogu Zaključaka Kolegija Skupštine Kantona, formulisanih 
po zahtjevu Plenuma građana i građanki Kantona Sarajevo. 
 
 
Molim vas samo momenat. Ja mislim da su svi shvatili. Cijela jutrošnja rasprava ima smisla 
ako će naše dalje aktivnosti biti usmjerene da se dalje elaborira i s njima komunicira i dalje 
prave hodogrami kako ovo sve realizirati. Ali u ovom momentu mi moramo prije svega 
usvojiti zaključke koje smo po dogovoru s vama već uputili na Plenum i oni od danas od nas 
očekuju da ih mi verificiramo. I zato vas pozivam da se po ovim zaključcima sada izjasnimo. 
 
 
Ko je za? Molim službe da verifikuju ovo. 
 
Još jedanput ćemo javnosti radi, 26 je ZA, od nas 26. 
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Ali evo. Ima li iko suzdržan? Nema. Ima li iko protiv? Nema. Sem kolega koji su nas napustili 
pa ne znamo kako bi ovo prihvatili. 
 
Konstatujem da smo jednoglasnim. 
 
Čekajte kako pitanje. Njima je registrovano da su napustili, to nema opravdano i 
neopravdano. Pa ja sam to rekla na koncu. To se zna kako poslovnik. Dakle, ja sada molim 
nekoga od naših službi ili sekretara da raspetlja šta je sa našim terminom rada i da vidimo 
možemo li raditi i duže. Ako možemo onda bi pauza mogla biti tolika da stignete više. Evo 
momenat. Samo da ja prenesem šta mi je sekretar sada rekao. Dakle, navodno, nije navodno 
nego citiram sekretara do 17,00 možemo raditi što se tiče službi pomoćnih koje nas opslužuju, 
obezbjeđuju ili šta god. Gdine Kojoviću izvolite, pa ćemo onda napraviti možda pauzu. 
 
Poslanik/zastupnik Predrag Kojović: 
Zahvaljujem gđo predsjedavajuća. Zapravo interesantno ja sam se javio da govorim o nečemu 
što će se tek kasnije nakon što se prijavio ste vi problematizirali ovdje. Vrijeme i okolnosti u 
kojima živimo su nepobitna činjenica isto kao svaka druga činjenica. I ja zaista ne mogu da 
vjerujem i smatram neozbiljnim da se mi u radu ove Skupštine rukovodimo radnim vremenom 
nekih ljudi koji dobijaju pare iz budžeta. Sada ću vam reći zašto to mislim. Jedan od zahtjeva 
Plenuma koji se ne nalazi među zaključcima ali je sasvim sigurno bio u zahtjevima, jeste da 
ova Skupština pređe u stalno zasjedanje. Ja smatram da je kako bih rekao zaista neophodno 
bilo da se tehnički pronađe prostor i mislim još uvijek da je to važno koji će nam omogućiti 
da radimo dok ne riješimo ove probleme koji se pred nas postavljaju. A upozoravam vas da se 
mi zašto, evo samo dozvolite minut i pol. Ja bih volio kada bi ova prva mjera koju smo 
usvojili smanjenje plaća i naknada dovela budžet Kantona Sarajevo u balans ili kako bih 
rekao napravila značajno promijenila finansijsku situaciju u kantonu. Ali nije. Njena snaga je 
najvećim dijelom u moralnom i simboličkom efektu koji će imati. Da bi se vrlo ozbiljna ja bih 
upotrijebio i možda težu riječ za finansijsko stanje u kojem se nalazi Kanton Sarajevo riješilo, 
potrebna su sistemska rješenja. Mi do tih sistemskih rješenja u ovom nacrtu budžeta koji se 
pred nama sada nalazi ne možemo doći ako smo ograničeni da radimo do tri, do četiri do kada 
neko mora da ide kući. 31.03. je dan kada će iz budžeta Sarajevo osim dugova međunarodnih 
i domaćih svi drugi rashodovni transferi morati stati i vi sada ako radite jednostavno to da 
shvatite da imamo 15 dana javne rasprave, dođete u situaciju da mi ako nastavimo raditi kako 
smo danas počeli ćemo doći u situaciju da budžet usvajamo po hitnom postupku, znači bez 
amandmana. A ja smatram da je najveći dio ovih zahtjeva koji se između ostalog i Plenuma 
koje mi smatramo da će biti neophodno biti uraditi u ovom budžetu, moguće biti izvesti samo 
ako imamo dovoljno vremena da reagujemo na ovaj budžet. Prema tome. Da zaključim, 
mislim da je preduslov svih uslova da se počnemo baviti problemima u kojima smo se našli. 
Da nađemo prostor u kome možemo raditi onoliko koliko trebamo da radimo, a ne onoliko 
koliko možemo da radimo. Hvala. 
 
Predsjedavajuća: 
Ajte molim vas da ne gubimo sada još vrijeme o ovakvim pričama. Samo izvolite ali ne znam 
povodom čega. Mislim ja moram reći je li se to odnosi na tačku 1 koju smo završili ili uvod u 
tačku 2. 
 
Poslanik/zastupnik Zaim Backović: 
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Upravo o tome kako ćemo nastaviti. Poštovani gdine sekretaru moja saznanja su ovakva. Mi 
sjedimo u prostoru koje je vlasništvo Kantona Sarajevo. I recite mi samo način na koji će iz 
vlasništva neko da deložira vlasnika da ne može da radi. A da li smo mi neki. 
 
Predsjedavajuća: 
Nemojte da trošimo vrijeme na to. Mi moramo jer nam to Zakon nalaže  i propisi imati tonske 
zapise sa naših sjednica. Tonske zapise trenutno ne rade uposlenici koji su nam to radili prije 
nego što su nam zapalili i ruinirali i uništili zgradu. Nego to rade ljudi koji nisu iz gradske 
uprave. Samo zahvaljujući dobroj volji gradske uprave mi imamo jednu sobu koju pored dva 
službenika iz gradske uprave sjedi naših četiri i imamo kabinet predsjedavajućeg Gradskog 
vijeća u kojem cjelodnevno svakodnevno radi uži Kolegij. Imamo jedan kompjuter koji nam 
posuđuju kada oni ne mogu da rade da vidimo šta nam je došlo na mail. Prema tome moramo 
shvatiti nismo mi ni u Skupštini ni u rukovodstvu nas doveli u ovu situaciju. A niko nam drugi 
iz grada ni ponudio ni dao prostor. Ja znam da je to teoretski tačno i ja radim cjelodnevno 
svakodnevno ali uslove za rad nije samo da se mi sastanemo pa da pričamo onako nego da 
svako može provjeriti tonskim zapisom šta je rekao jer odgovara za svoju riječ, za svoju ideju 
pa vas lijepo molim nemojte da puno pametujemo dajte da pokušamo pokazi se odgovornim i 
da završimo makar onaj bitni dio dnevnog reda koji se odnosi na potrebe i servisiranje 
građana ovog Kantona a to je budžet.  
Mogu li ja zamoliti da ta pauza od pola sata bude pola sata. Pa evo pola sata dole radi nešto, 
možete pojesti šta god ima. Da se nastavi raditi u 14,40. nastavljamo raditi. Ja molim kolege 
koji su odgovorni da dođu. 
 
 
 
 
NASTAVAK NAKON PAUZE 
 
 
Predsjedavajuća: 
Mogu li zamoliti za malo pažnje molim vas. Dakle nastavljamo sa radom i prelazimo na 
realizaciju tačke 2. Našeg dnevnog reda. To je 
 
AD – 2. 
 
NACRT BUDŽETA KANTONA SARAJEVO ZA 2014.GODINU 
 
Materijal  za ovu tačku dobili ste uz poziv za sjednicu. A evo sada razloga zašto stoji. 
Predstavnik predlagača će da podnese uvodne napomene. Ministar Kozadra to ima 
pripremljeno u elektronskoj formi i naše sjedenje ovdje bi vam smetalo pristupu i to je razlog 
što ću ja sada da se pomaknem. A dati riječ ministru Kozadri. Uvaženi ministre izvolite. 
 
Ministar Muhamed Kozadra: UVODNO IZLAGANJE (PREZENTACIJA) 
 
Predsjedavajuća: 
U ime sviju nas ja mislim da se imam pravo zahvaliti uvaženom gdinu Kozadri na izuzetnom 
trudu ali ono što je još bitnije na jednoj pravoj slici našeg finansijskog poslovanja, stanja u 
Kantonu koje uveliko može onda da kanališe i našu raspravu i naše dobronamjerne pokušaje 
da korigujemo ono što mislimo da treba u toku rasprave o Nacrtu budžeta za koju se nadamo 
da ćemo današnjom sjednicom uspjeti da dođemo do zaključaka kojim utvrđujemo ovaj 



45 

materijal i puštamo ga u javnu raspravu. Dakle moje prvo pitanje je, imaju li pošto se radi o 
budžetu predstavnici radnih tijela potrebu da kažu i iznesu stavove relevantnih komisija. Ako 
mislite da ćete iskoristiti to vrijeme i kao predstavnici radnih tijela i kao poslanici nemam 
ništa protiv,  ne vidim ruke. Dobro. Onda prvo ima li pitanja za ministra Kozadru. 
 
Poslanik / zastupnik Nedžad Fazlija: 
Zahvaljujem predsjedavajuća. Pokušat ću vrlo kratko da postavim ovih par pitanja. Evo u 
okviru računa finansiranja odnosno primitaka planirano je 140 miliona dugoročnih kreditnih 
zaduženja što je 22,7 planiranih prihoda za 2014 godinu. S obzirom na postojeća zaduženja 
Kantona, može li budžet Kantona podnijeti novi veliku dugoročni kredit i pod kojim 
uslovima? I drugo pitanje je u sklopu ovoga može li ovaj Kanton bez ovoga? Odnosno može 
li ovaj  budžet bez ovoga kredita? Ovo ću preskočiti da ne oduzimam vrijeme. Broj 
zaposlenih nije mi nešto jasno pa molim dodatno. 10868 većeg od planiranog u 2013 za 112. 
A plaće su obračunate za 9 zaposlenih više. Ima po ovim strancima, str 81, 212 nešto mi se ne 
slaže. Izdaci za materijal i usluge iznose 52 miliona i veći su za 1 milion u odnosu na iste u 
2013 godini. Još uvijek su visoki iznosi za izdvajanje za ugovorene i druge usluge preko 14 
miliona i mislim da bi trebalo preispitati njihovu strukturu. Ministre hoćete li preispitati ova 
izdvajanja? Eto vrlo kratko ostala sam preskočio da ne oduzimam vrijeme. 
 
Predsjedavajuća: 
Ja mislim da je najzgodnije da ministar u jednu minutu pokuša da odgovori svakom poslaniku 
na postavljeno pitanje i onda ćete biti koncizniji. 
 
Ministar Muhamed Kozadra: 
Znači što je 10000- odbijeni su svi oni tačno imate tabele ovdje ko ide u penziju kada ide ti 
nisu sa 31.12. ne bi trebali da budu 2014 godine. Isto smo to planirani. A što je veći jesu 
pripravnici oni koji jesu bili. Između prijema i onog. Imate tabele i možete da dođete tačno do 
te cifre koja jeste. Dalje materijalni troškovi mi smo sve srezali što smo mogli srezati. Ako 
postoji još prečešljavanje u pojedinačnom dijelu od nacrta do prijedloga bujrum, izvolite i 
kažite treba to prekrižiti da se prekriži. Naravno ovdje su vam dati ugovori o djelu kod svakog 
budžetskog korisnika imate 4 miliona odnosno 5 miliona ugovora o djelu u 13 godini. Na koji 
nivo treba da se smanje ugovori o djelu. Mi smo smanjili za 50% ali vi ćete dati. Ja vas molim 
da ovo koristite kao dobru, neću da kažem kakvu ali dobru podlogu za javnu raspravu. Znači 
analiza i 13. Ona će jako odstupati koja će biti usvojena po završnom računu od onog što sam 
ja iznio ovdje. To su procjene bile izvršenja tako da možete doći do svega u javnoj raspravi da 
kažete o svemu. 130 miliona. Budžet se jedino može zatvoriti da bude ravnotežan jer član 6 
budžeta kaže: Budžet mora biti uravnotežen. Prihodi izvori jednaki rashodima. Mi smo 
kreditno zaduženje za deficit je 10 miliona onih direktnog zaduženja. To je 140 miliona da bi 
zatvorili. Ne mora se preuzeti taj ukupan kredit kao i danas što radimo. Plaćamo najstarije 
obaveze a pomjeramo. I prošlogodišnji deficit nismo isplatiti ali smo plaćali najstarije 
obaveze a neke nove se stvarale do konačnog nuliranja i zatvaranja da li sa suficitom u neko 
doba ili sa kreditom kako bi zatvorili sve obaveze koje bi imali. I tih 10 miliona koje smo 
preslikali iz 13 i kazali hoćemo škole ove ove koje su bile. Ne moraju biti uopšte ti projekti i 
kažite ili da se ne uzimaju uopšte krediti itd. Ne znam šta vam je još bilo pitanje. Bez kredita 
ne može. Mi želimo kroz zadnju simulaciju želimo samo da nam Federacija vraća svoj dug. 
Svak svoj dug da vraća i mi ćemo doći do prihoda bez kredita. I da nam dođu naši prihodi. 
Ako se veći nivo zadužuje neka on vraća ne mora po ovom modelu kako je sada. Gdje su sve 
kantoni općine itd. Mi smo umanjeni za to. da nije bilo samo toga mi ne bi bili u deficitu da se 
na drugi način vraća dug. I tu mora doći do izmjene zakona o pripadnosti, odnosno zakona o 
dugu i jemstvima i garancijama. Mora. To svi kantoni traže i mi to tražimo. 
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Poslanik / zastupnik Branislav Crnogorac: 
Vrlo kratko. Prvo čestitam na jednom iscrpnom izlaganju. Dakle pitanje prekovremeni sati 
upravo činimo mi se da je najviše prekovremenih sati isplatilo Ministarstvo finansija i 
Ministarstvo zdravstva. Kako to objašnjavate? 
 
Ministar Muhamed Kozadra: 
Objašnjavam Ministarstvo finansija je sa 6 ljudi manje prošle godine. Nikog nije primilo otišli 
u penziju i činjenica da mora sa mnom ili bez mene primiti određene ljude otišli su u penziju i 
zbog ovih analiza koje ste imali prošle godine i sada i svog rada koji jeste i ja deset zadnjih 
subota i nedjelja sam radio. Sa ekipom  ljudi koji jesu tamo. Ko je prolazio mogao je vidjeti 
svake subote i nedjelje rad gore i mi uopšte nismo protiv toga. Vratit ćemo ljude a 
prekovremeni rad gdje treba da bude neka treba ali gdje nije nek se siječe pa i Ministarstvo. 
Nismo bježali uopšte od prikazivanja stvarnog stanja i tako.  Ja ne znam. Ja sam samo iznio 
koliko je ko imao  zašto je tamo i koliko je. Znači vi imate tačno izbačeno po svakom 
budžetskom korisniku i komisije i prekovremeni rad i bolovanja i sve imate isplaćeno u 
tabelama kao i za svakog budžetskog korisnika.  
 
Poslanik / zastupnik Mujo Hošić: 
Konkretno pitanje za ministra Kozadru pošto sam ga ja na početku hvalio. Najveći dio 
njegovog izlaganja sam slušao- pričao je kada ovi ne učestvuju u prethodnih 10 godina u 
kreiranju budžeta. Znači realan budžet je 635 miliona. 147  predlažete zaduženje u 2014.  
 
Ministar Muhamed Kozadra: 
147 su prenesi krediti. Možemo li ovako direktno. Prenesih 7,2 i oni su u ukupnim kreditima. 
 
Poslanik / zastupnik Mujo Hošić: 
U ovom nacrtu je li predviđeno plaće za onih 170 policajaca koji su primljeni koji bi u 2014 
trebali da počnu raditi. 
Ministar Muhamed Kozadra. 
Ne one će se između prijedloga i nacrta od mjeseca kada počinju raditi uključiti. Od nacrta do 
prijedloga to smo mi rekli i na Vladi i na komisiji pa će se znati cifra kada oni počinju raditi 
jel to septembar oktobar za njih će se obračunati plaće i unijeti. 
 
Poslanik Mujo Hošić: 
I dobro da na kraju zaključim. Znači nama svima fali 147 miliona ne da napravimo, da 
otaljavamo 2014. U principu ja kažem nije problem potrošnja kada imaš para. Šta se 
preduzima ja sam gledao ove tabele i to je odlično da ste rekli da niko ne čini ništa na 
prikupljanjima. Ustvari ne da ne čini ništa nego ako u BIH ima 85 mulitmilionera i po neki 
milijarder 10% uzimanja od njih je milijarda. Meni ništa više ne znači što bilo koji nivo vlasti 
izađe i prikaže tabele neće niko da uzme koji je način da se uzme da prihodovna strana 
budžeta raste koje su mogućnosti na nivou Kantona Sarajevo. Hajde jednom da se potrudimo 
svi da objavimo bar 50 tih imena.  
 
Ministar Muhamed Kozadra: 
Ako mogu samo da kažem. Maloprije sam naveo ko vrši nadzor, zaista od vrha države do dna. 
Ko vrši nadzor ko treba da. To Kanton ne može uraditi može samo inicijativu dati. Još jednu 
činjenicu. Da tokom cijele godine i godina prošlih sem 2010 nisam mogao dobiti do jutros 
tražio sam uplaćene prihode iz Kantona Sarajevo. Znači zvaničnim dopisima sa urgencijama 
od uprave za indirektno oporezivanje da tačno daju po općinama i poreznim obveznicima 
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kako  bi znali ovdje koliko Kantona Sarajevo uplaćuje za onu svu priču koju sam govorio o 
raspodjeli prihoda.  
 
Poslanik / zastupnik Tarik Haverić: 
Gdine ministre volio bih pojašnjenje koje se tiče vaše koncepcije pripravnika i onoga što ste u 
vezi s njima rekli da bih se osigurao da sam dobro shvatio. Pripavnički staž vi ste shvatili kao 
mala vrata da osobe bez iskustva ostanu zaposlene na mjestu na kojem su ga stekli. Ja to ne 
shvatam tako i mislim da je uzrok nezadovoljstva kojem smo ovih dana svjedoci dobrim 
dijelom uzrokovan takvom koncepcijom. Ono čemu služi pripravnički staž jeste da u 
najrazličitijim državnim ustanovama preduzećima mladi ljudi dođu do staža kako bi se mogli 
javiti na redovne konkurse gdje se traži kakvo takvo radno iskustvo. Jedini propis koji bi imao 
smisla jeste da se izričito zabrani da oni ostaju tamo gdje su staž ostvarili jer da bi se mogla 
ostvariti koncepcija konkursa pod ravnopravnim uslovima za prijem državnih službenika u 
prvi radni odnos itd. Ovako čini se da je to za šta se vi zalažete ulazak na mala vrata. Ne 
mogu ti zaposliti maloga i mi je lakše da mu dam pripravnički staž i onda će imati prednost 
kada za to dođe vrijeme. Gdine ministre to je jako loše. Pripravnici treba da imaju samo prvo 
iskustvo i da onda idu u slobodnu konkurenciju a naš je posao da se na državnim ispitima ne 
daju pitanja unaprijed itd. i itd. Ovo za šta se vi zalažete je zapravo način da se zaobiđe 
konkurentnost zdrava u prijemu u državne institucije i na ova mjesta koja zavise od budžeta i 
zato vas molim da mi to pojasnite. 
 
Ministar Muhamed Kozadra. 
Hoću vrlo rado uvaženi poslaniče. Vi ste skroz u fuli. Jedino i najčistije primanje je primanje 
pripravnika preko državne službe. Jedini uvjeti bez subjektivnog je primanje pripravnika jeste 
procenat uspjeh na fakultetu i godine mjeseci čekanja na stažu. To je najbezbjednija nema 
subjektivnog da ga formira komisija pa da ga ocjenjuje svoje subjektivno. Ja se zalažem za 
tako. Da neko ko je sa desetkom završio i čeka godinu dana kada se primi u državnu službu 
negdje gdje je trebao da ostane tu. Jer je on pod najčistijim uvjetima došao tu. Znači dobar je 
student bio i najviše je čekao na birou. To su uslovi o zakonu u državnoj službi.  
Predsjedavajuća. 
I ako ja smijem dodati i preko Agencije za državne službenike. Uopšte ne ide preko 
ministarstva. 
 
Ministar Muhamed Kozadra: 
Nego ide preko državne Agencije za državne službenike i namještenike. Oni raspisuju 
konkurs i oni primaju znači ne prima Ministarstvo uopšte. U državnu službu se na taj način 
primaju pripravnici. 
 
Predsjedavajuća. 
Ja sam htjela moliti kolege da postavljaju pitanja bit će vremena i za diskusiju. 
 
Poslanik / zastupnik Elmedin Konaković replika: 
On je postavio pitanje i volio bih da čuje. Sekretaru samo malo. I ministar Kozadra i ja se 
obraćamo kolegi Haveriću. Bilo bi dobro da on ima pažnju. Ovo zaista ono kako sam ja 
shvatio i može shvatiti i ministar ko pitanje i kolega Haverić i kao repliku. Ja nisam shvatio 
ovaj dio u kojem on kaže da se prima pa da tamo ostane tako. Nego da se planski kada već 
imate evo primjerom nekoga ko te godine ide u penziju i primate regularnim procedurama 
nekoga ko na to mjesto dolazi da je logično da se on obući da na to mjesto ostane. Ali ako se 
primi putem državne službe po normalnom konkursu to je jedan od modaliteta koje vi 
problematizirate. Ja se ne slažem s tim. Ja mislim da ta zlatna značka koja može uraditi 
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pripravnički u JKP Rad za posao za koji treba da ga radi narednih godinu dana a na mjestu na 
kojem neko ide u penziju može biti jedan od modaliteta uspješnog upošljavanja sa efektima 
da on već osposobljen dođe na to radno mjesto. Pod ovom istom pretpostavkom da su 
konkursne procedure završene na regularan način, a ne pretpostavkom da neko tamo krši 
Zakon.  
 
Predsjedavajuća: 
Hvala vam lijepo. Dakle, još jednom, ja lijepo molim kolege zbog efikasnosti pogotovo jer 
ministar direktno odgovara, postavljajte pitanja, ostavite sve ono što mislite komentarisati 
kroz svoje diskusije.  
 
Poslanik / zastupnik Besim Mehmedić: 
Ova pitanja su postala diskusije. Ja se izvinjavam, ja imam pravo na svoje mišljenje. Od 
prvog pitanja koje je postavljeno i ministar odgovorio to je ličilo na odgovor i pitanje. Sve 
ovo poslije je diskusija, ja se sada prijavljujem na pitanje i evo ja ću postaviti pitanje u obliku 
svoje diskusije. Kolega postavlja pitanje pet minuta, replika na jedno pet minuta. Sad će još 
jedna replika pet minuta. Dokle ćemo.  
 
Predsjedavajuća: 
Imamo još trojicu kolega prijavljenih za pitanje. Ja se nadam da će uslišiti ove naše molbe da 
postavljaju pitanja. 
 
Poslanik / zastupnik Besim Mehmedić: 
Samo malo ja nisam ljut nego tražim pravo po Poslovniku da radim. Nisam uopće ljut. Dajte 
razdvojite.  
 
Poslanik / zastupnik Elmedin Konaković poslovnička intervencija: 
Tačno precizirano Poslovnikom koliko ko puta pravo ima kome precizirati. U okviru pitanja 
elementi neke diskusije koji rezultiraju na kraju pitanjem ja mislim da nisu nelogični, ne 
mislim da je iko od nas prekršio ovdje Poslovnik nego smo samo evo odmah počeli 
interaktivno u sekciji pitanja komunicirati i ni jednim aktima nnek mi neko pokaže gdje smo 
to eventualno prekršili Poslovnik. 
 
Predsjedavajuća. 
Nismo sem što koristimo pitanja da bi diskutovali i to molim da ne radimo dok su pitanja. 
 
Poslanik / zastupnik Esed Radeljaš: 
Hvala predsjedavajuća. Ja imam pitanje direktno ministru odnosi se na prekovremeni rad. 
Znači koliko znam da imaju dvije odluke. Dok je bio premijer Besim Mehmedić i premijer 
ove Vlade Suad Zeljković, izdate su odluke gdje kaže da se ne smije primati niko bez 
saglasnosti ministra i Vlade a gdje ide u penziju ime za ime da tu može bež odluke bez išta jer 
ne povećava budžet. Zašto se onda plaća prekovremeni rad i ko krši te odluke. Ti koji idu u 
penziju zašto se ne prime jer je jeftinije nego plaćati prekvoremeni rad? Hvala. 
 
Ministar Muhamed Kozadra: 
Prekovremeni rad se plaća po zakonu o radu. Ja sam rekao moj primjer kako je kod mene. 
Četvoro je otišlo u prijevremenu penziju. Četvoro je prihvatilo da ode u prijevremenu penziju. 
I otišli su. Nisam proveo procedure i ne mogu ih sada primiti uopšte. Moram tri mjeseca, to je 
kod mene slučaj, ne znam kako je kod drugih. Ali tamo gdje postoji obaveza za prekovremeni 
rad tamo po zakonu o radu se ispostavlja i daje. Ministarstvo finansija nikome ničiju šihtaricu 
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ne može prekrižiti. Šta je ispostavio, šta je platio, on odgovara za uvjete davanje 
prekovremenog rada, odobravanje nekom da radi i da se isplati na taj način. 
 
Poslanik / zastupnik Zaim Backović: 
Pažljivo sam pratio gdine ministre vaše izlaganje. Počet ću od školstva i postavljam prvo 
pitanje. Dali ste dijagram u kojem je od 2002 do 2014 izuzev u prvom periodu odnosno 2006 
-2007 na dalje pad ukupnog broja džaka u osnovnom obrazovanju. A rast broja uposlenih u 
osnovnom obrazovanju. Ima li tu ikakvo obrazloženje? Znači pad ukupnog broja djece a rast 
ukupnog broja zaposlenih. To je jedno. Identična situacija koju sam zapazio je i sa srednjim 
obrazovanjem. Imamo rast broja uposlenih a pad broja učenika. I treća stvar je visoko 
obrazovanje gdje ste pokazali otprilike konstantnosti broja studenata što znači sljedeće. I to 
me sada zanima jer mi plaćamo u odnosu na broj studenata koje mi odobrimo. Da otprilike 
70% naših srednjoškolaca bez obzira na školu koju završi upiše UNSA? Jesu li to studenti, 
pošto je školstvo na nivou Kantona Sarajevo ili uopšte studenti koji se upišu. Jako je to važno 
za budžetske korisnike ovog Kantona. Jako je to važno. Jer mi u Sarajevu imamo još nekoliko 
univerziteta nemamo samo Sarajevski univerzitet i mi imamo Zakon o univerzitetu koji 
jednako tretira sve univerzitete. To je vrlo interesantno pitanje. Rekli smo ono ima zlatnu 
značku UNSA. A šta je sa zlatnom značkom Turskog koleđa? Šta je sa zlatnom značkom ovog 
drugog univerziteta? I tako redom. No o tom ćemo kasnije elaborirati. Ovo je prvo pitanje.  
 
Ministar Muhamed Kozadra: 
Iz ovih tabela vidljivo je kretanje broja učenika.  A broj učenika srednjih i osnovnim školama 
je kriterij za dodjelu prihoda sa FBIH. Znači imamo 24% prihoda kada se dijeli sa FBIH na 
kantone na broj učenika osnovnih škola, pa 13% na broj učenika srednjih škola. I ovim 
tabelama je prikazan ili rast ili pad. Ali povećana. Recimo kod osnovnog obrazovanja 44 
miliona izdvojeno i tada je bilo , molim vas dio i plata je trebao biti vezan za ovo i para je 
trebao biti vezan, zato što (nerazumljivo) s Federacije. Drugo što mi nismo donijeli Zakon i 
nismo odnijeli obrazovanje na općine i onda bi se to tako vezalo. Znači 38.000 je bilo učenika 
pa se pelo na 40.000 to je bilo 2009. I onda je pad na 36.000 u ovoj godini. A broj zaposlenih 
je sa 3.096 sada je 3.724. gdje su uključeni tu su uključeni i pripravnici. U ovo 3.724. broj 
zaposlenih. Broj studenata. Ja sam dobio to od ministarstva obrazovanja. Za ove dvije godine 
nisam dobio. Studenti jesu upisani na univerzitet koji finansira Kanton. A na drugim nemam. 
 
Poslanik / zastupnik Zaim Backović: 
Obzirom na ukupan način poslovanja pravnih subjekata mislim na firme koje se oslanjaju na 
budžet koje se jel to grantovima ili kroz redovnog budžetskog korisnika imamo situaciju u 
kojoj se zbog toga što se ne primjenjuje u cijelosti Zakon o javnim preduzećima, javnim 
ustanovama , te firme dovode u nepovoljan položaj. Obrazloženje. Amortizaciona stopa koju 
te firme moraju izdvajati je takva da ih tjera u gubitak. Vlasnik te imovine je Kanton. Ukoliko 
Kanton preuzme vlasništvo a dozvoli rad firmi amortizaciona stopa po sadašnjem koeficijentu 
se ne obračunava. Po automatizmu te firme nisu više takvi gubitaši i mi nemamo ono po 
zakonu pokrivanje dijela gubitaka iz budžeta. Taj dio. Evo to sada pitam. 
 
Ministar Muhamed Kozadra: 
Zakon je dozvolio propisao minimalne amortizacione stope koje se trebaju obračunavati koje 
se priznaju u odbitnoj stavci od dohotka. Znači ako im obračunavate veću stopu onda vam se 
povećava dohodak. Isto tako Zakon je omogućio da smanjite stopu i da ne obračunavate za 
neku godinu. Ali to je direktni udar na poslovanje odnosno na zanavljanje stalnih sredstava 
koje ima subjekt i dolazi jednog trena da ne može izvršavati svoju funkciju. 
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Poslanik / zastupnik Zaim Backović: 
Potpuno smo se shvatili. Naime mi smo vlasnici te imovine mi po zakonu smo mi. To je 
Zakon. A ne vodimo je kao vlasnici, nego je predajemo. To je primjer ZOI, Skenderija, 
primjer BKC da ne nabrajam sada. I onda smo mi dužni da pokrivamo gubitke po tom 
osnovu. Umjesto da mi preuzmemo i onda je amortizaciona stopa nešto sasvim drugo. To je 
tako. Odakle ćemo postići zanavljanje to je nešto drugo. Ali firmu oslobađamo gubitaka. I na 
kraju sve ovo je vezano za budžet, vidiš da sam direktna. A ja ću posebno diskusiju. Ovo su 
sve pitanja koja su jako važna da se razvije diskusija. Izvinjavam se ostala pitanja ću u okviru 
diskusije. 
 
Poslanik / zastupnik Enes Zeković: 
Zahvaljujem. Ja ću u okviru diskusije reći ono što mislim da kažem a iz vašeg izlaganja 
ministre Nacrt budžeta shvatio sam kroz resorno Ministarstvo za boračka pitanja je li izvršena 
uplata Zlatnim ljiljanima za 11 i 12 mjesec i koji mjesec, ili samo za 11 i 12 prethodne 
godine?  
 
Ministar Kozadra: 
Ja to ovog trenutka ne mogu reći koja je zadnja uplaćena. Ali uplaćujemo da li je 11 i 12 ostao 
ili samo 12 samo moram vidjeti iz chach flow. To je na ovom trezoru na plaćanju i to mogu i 
lično dostaviti kao i ministar za boračka pitanja zna kada smo zadnju ja ne znam sada moram 
zvati Trezor vjerujte.  
 
Poslanik / zastupnik Eldar Čomor: 
E hvala predsjedavajuća. Čestitam na izlaganju i na ovim parametrima koje ste nam pokazali 
od do. I rekli šta nam je činiti i na koji način usvajati nacrt budžeta i eventualno prijedlog za 
2014 nakon obavljene javne rasprave. Za mene je ključno pitanje evo usvojit ćemo budžet 
nacrt i prijedlog u ovom iznosu u kojem ste ga predložiti plus minus par miliona. Šta nas 
očekuje nakon tog usvajanja u 2015 godini? Koji je rezultat dugoročnog zaduživanja kreditom 
od 130 miliona i revolving kredit. To smo kao Komisija za privredu tražili objašnjenje o 
revolving kredita od 30 miliona. Znači efekat ovogodišnjeg zaduženja od 130 miliona maraka 
u 2015 godini. Ako ćemo imati  račun ili budžet Kantona Sarajevo u 2015 godini čist od nekih 
novih zaduživanja onda je ovakav prijedlog u redu. Ali bih volio da dobijem objašnjenje šta 
dobijamo s ovim u 2015 godini. Mislim da je to ključno pitanje danas. 
 
Ministar Muhamed Kozadra: 
Prvo dugoročni kredit na 10, 15 i 20 godina sa grejs periodom 5, 7 kako god se Vlada odluči a 
u okviru stepena odobrenog za zaduženje. Znači tu moraju biti svi krediti prethodno uzeti, sve 
garancije koje smo izdali u ime nas, imamo Toplanama, imamo Grasu, imamo što smo izdali 
za Vodovod, znači sve to kada se sabere ne smije na godišnjem nivou preći 10%. I taj grejs 
period na koji se odlučimo on se mora utopiti. Mi sada možemo da posmatramo jedino 
statičkom metodom. Da je evo recimo 635 miliona svake godine bez da raste budžet. Po tom 
metodu mi računamo stepen zaduženosti. Ne možemo predviđati hoće li biti 700 ili 10 
miliona veći ili manji nego kada na osnovu projekcija koje u DOB-u trogodišnjem mi i 
dobijemo od FBHI odnosno od države mi uzimamo to kao ključni parametar za tri godine i 
više. I onda određujemo jel tri godine ili pet na grejs period trebao, 10 ili 15 godina ili 7 
godina otplate. To je način kako uvrštavamo, kako možemo uvrstiti jer Zakon nam neće 
dozvoliti. Znači u dugu ukupnom koji Kanton ima druga tabela i pitanje o izvršavanju budžeta 
to je bilo po komisijama. Šta je sve predloženo u zakonu je rečeno 232 miliona. Gdje ulaze 
krediti koji ne liježu na trezor, ne liježu na račun nego direktno država se zadužuje. Država 
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odozgo plaća direktno izvođačima radova i nema veze naš budžet sa tim parama. I šta je još 
bilo. 
 
Poslanik / zastupnik Predrag Kojović_: 
Zahvaljujem predsjedavajuća. Ja ću nekoliko vrlo kratkih pitanja koja će  pokazati ustvari 
zato je bilo važno da razgovaramo o revizorskom izvještaju prije nego što krenemo u ovu 
diskusiju. Znači pitanja su sljedeća: 
Koncesione naknade koje u prethodnim budžetima nisu bilježenje jer ministar privrede je 
mislio da trebaju slati fakture ugovor koji sklapa između koncesiorana i vlasnika koncesije 
dovoljan za naplatu. Da li se sada u ovom novom prijedlogu budžeta njih uračunali? Druga 
stvar naknada za prevoz koje su davane zaposlenima nelegalno jer nije određeno bilo ko od 
njih je udaljen dva kilometra od svog radnog mjesta i samo takvi imaju naknadu za prevoz.  
Sljedeće pitanje Komisije unutar ministarstava u kojima su naknade za komisije od 500 do 
1000 KM koje naplaćuju i obavljaju ministri i državni službenici u čiji opis radnog mjesta 
spadaju poslovi koje posebno naplaćuju. Jeste li se time pozabavili? Donacije 
grantovi,subvencije kako ih vi zovete komunalnim preduzećima su nelegalni sve do onog 
momenta dok oni ne isporuče Kantonu Sarajevo tržišnu cijenu pa Kanton Sarajevo donese 
odluku da neće iz socijalnih ili nekih drugih razloga donese odluku da građani plaćaju tu 
cijenu i onda u tom iznosu, razlici između tržišne cijene odnosno između stvarne i one koju 
Kanton zagovara cijene plaća tu razliku. I posljednje moje pitanje se odnosi na kada ćete vi 
prisiliti UNSA da pređe na trezorsko poslovanje? 
 
Ministar Muhamed Kozadra. 
Koncesione naknade. Znači koncesione naknade prošle godine koje smo imali oko 1,3 
miliona utuženih znači po ugovorima, donijeli smo Zakon o koncesijama , Zakon o javno 
privatnom partnerstvu i dioba tih prihoda sa općinama, znači ove godine smo predvidjeli oko 
1,5 milion čini mi se da je cifra tamo. A ovo utuženje po sudskim presudama, kako će doći, 
uglavnom smo utužili. I formiramo Registar. Sada se formira Registar koncesionih ugovora i 
Registar kolatera mjenica koje trebaju po tim ugovorima. Ko god uđe u koncesioni ugovor bit 
će kontrola naturalna u resornom ministarstvu a finansijska će biti sa položenim 
instrumentima, mjenicama itd. u Ministarstvu finansija. Sada se formira Registar po zakonu. 
Ja ovih dana sam trebao da na osnovu izvještaja godišnjeg o presudama koje jesu u procesu 
Pravobranilaštva u kojem su statusu obaveze ili procesi sudski i Registar Ministarstvo 
privrede da obezbijedi od svakog koncesionara. Ugovor koji mora doći u finansije i 
instrumenti koji su po ugovoru dati tamo. 
 
Poslanik / zastupnik Predrag Kojović: 
Znači to je nešto što ćete raditi u budućnosti jer do sada niste bili uopšte primili i uknjižili 
preko pola miliona maraka. 
 
Ministar Kozadra: 
Nit smo ih mogli. Ti ugovori stari svi ugovori. Novih ugovora i nemamo. Novi ugovori koji 
dođu  a svi ti stari ugovori mi ne možemo otići retroaktivno pa sada tražiti nešto što je bilo. 
Naknade za prevoz svako unutar svog resora donosi potvrdu mjesta adrese stanovanja i mjesta 
rada da bi se odredili ti troškovi prevoza odlazak  i dolazak na posao. Posebna je to priča gdje 
treba razriješiti i sa kuponima i davanjem. To ste raspravljali u predmetima GRASa. Naknade 
za komisije. Sve komisije koje jesu tamo, mi smo prepolovili Ministarstvo finansija je 
prepolovilo uz prijedlog da se definiraju. Ima stalnih komisija koje moraju biti i moraju se 
platiti. Recimo evo komisije za procjenu vrijednosti nekretnina drugostepena komisija. 
Općine to je njihov prihod i općinske komisije vrše. Oni se žale ministarstvu finansija a ta je 



52 

komisija sačinjena i od eksperata građevinaca, koji nisu u minsitarstvu i koje izlaze subotama 
i nedjeljama a najviše subotama i nedjeljama i poslije radnog vremena trebaju. Te komisije 
moraju. I ne znam još neke druge komisije po drugim ministarstvima. Sve ostale komisije 
gdje je uredbom definisano 1,5 osnovica za naknadu. To uredba i to predlažemo da se 
promijeni ta uredba koja će kazati da l treba ili ne treba i koliko treba za komisije. 
 
Poslanik / zastupnik Predrag Kojović: 
Jeste li adresirali pojavu da državni službenici u toku radnog vremena po opisu svojih 
poslova. 
 
Ministar Kozadra: 
Sve znači komisije rad komisija u ovoj analizi u svako ministarstvo možete da uđete da vidite 
koliko je plaćeno za komisije. Upravo sam sa ovom analizom dajući je u najširem smislu da 
možete ući u svako Ministarstvo da možete vidjeti gdje ima komisija, prekovremenog 
ugovora o djelu privremenih, povremenih poslova. Davanje grantova. Grantove koje dajemo 
to sam objasnio, ovo maloprije što je Zagi govorio oko davanja komunalnim preduzećima. 
Dio subvencija ide samo na ona preduzeća koja ne ostvaruju prihod. Znači dio Pokopa, dio 
Parka i dio KRO Rada. Drugi dio prihoda koje oni stiću. A ovaj dio plaćamo opšti. Plaćanje 
javne rasvjete, plaćanje košenja, čišćenja zimskog ljetnog, a pokriće gubitaka koje mi već 
nemamo dvije godine, izbrisali smo a u obavezi smo po zakonu o komunalnim djelatnostima, 
ako nema ekonomsku cijenu da se pokriva iz budžeta. Ili mu ekonomsku cijenu i nema 
budžeta ili drugo. Ja vas molim trezor, ja vas molim, evo od 2002 govorim o trezoru, 2011 
ključna godina bila tada su budžetski korisnici morali. 2012 smo uveli Djecu Sarajeva ostao je 
još fakultet. Jedini način jeste da ja dobijem naredbu da ne prebacujem fakultetu. Ja to nikada 
neću uraditi. Molim vas koncenzus mora biti. I oko prethodnim pitanja koja jesu integracija 
univerziteta. Itd. Moraju biti riješena na Skupštini pa da bi došli do fakulteta da kažemo da im 
ne plaćamo il da ne dajemo ili da mi definiramo stvari. Ministarstvo finansija to niti radi, niti 
je nadležno nit će uraditi. Jesam li odgovorio na sva pitanja. 
 
Poslanik / zastupnik Hanka Vajzović: 
Hvala. Ja sam mislila da će prije biti prostora i za izvještaje sa komisija. 
 
Predsjedavajuća: 
Ja sam pozvala, niste reagovali. Prvo sam pozvala meritorne komisije.  
 
Poslanik / zastupnik Hanka Vajzović: 
Nije važno. Sa Komisije su dva stava izvučena iz diskusije. To je pitanje ministru koje sam ja 
i na komisiji postavila ali bi dobro bilo evo da ponovim pitanje. Dva nova fakulteta koja su 
ušla na Univerzitet njihovo finansiranje. To su dva teološka fakulteta. Nema ih ovdje 
iskazanih. Pa je pitanje kako će biti finansirani da li idu na ovu cifru tekućih transfera kakav 
je ovdje iskazana? I drugo pitanje evo govorimo o integraciji Univerziteta mislim da nigdje 
nema takve stavke iako je odlukom Skupštine bilo rečeno mislim 2 miliona za taj proces 
integracije. U svakom slučaju sada ga nema ne javlja se. Još nekoliko pitanja odnose se na 
ono što je bilo, recimo na smanjenje sredstava. Šta je to 2014 za nauku je 0, za stipendije, 
smanjeno je na 100.000 za maturu. Za eksternu maturu bilo je 300 sada je 100.000. evo to bi 
nešto bilo što ugrožava sigurno daljnji proces. Ima takvih još detalja. U svakom slučaju moje 
pitanje je slično ovom koje je postavio kolega Kojović. Ministar je rekao da se naradio i ne 
sumnjamo da jeste, i dugo je radio. Moje pitanje je da li je u međuvremenu pošto su se 
dešavale stvari, dešavali su se ovi društveno politički procesi, da li je u međuvremenu 
prilagođeno prema zahtjevima i zaključcima koje smo mi donijeli. Da to i to ćemo uraditi da li 
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je u hodu negdje ovo nekoliko dana vodilo se o tome računa koliko je ukalkulisano u tih nekih 
zahtjeva realno. U smislu i ušteda i svega onoga što građani traže na ovim protestima? 
 
Ministar Muhamed Kozadra: 
Krenut ću od zadnjeg pitanja. Moji su zahtjevi i rezovi ministarstva finansija žešći nego što se 
traži. Znači još prošle godine prihvaćeni a ove godine dijelom implementirani. To ćete vidjeti 
kada budete analitički, ja vas molim da budžete i ovu analizu da vidite u dijelu gdje jesmo mi 
mogli uraditi. Gdje nismo mi mogli uraditi, gdje u vlastiti prihodi, transferi to nismo mogli 
smanjivati jer je neko dao svoje vlastite prihode na ugovore o djelu recimo. I nismo mogli 
50% gdje smo 50% drugima skinuli. Jer mi ne utičemo na vlastite prihode ali ćemo. Dva 
fakulteta znači prošle godine dogovoreno poslije donošenja budžeta ta dva fakulteta će biti 
ugrađena u kriterije. Znači fakulteta pojedinačno nema u budžetu. Mi imamo samo visoko 
obrazovanje i nauku. Po jednu cifru. Ista cifra. Cifra prošlogodišnja je povećana za 8,9 
miliona. Znači jedini koji su vraćeni na budžet 2012. Na 66 miliona.  Znači to nismo imali 
prošle godine kada smo razgovarali i ja i bivši ministar. Ja sam svjedokom tih razgovara gdje 
smo rekli da se trebaju uvrstiti i oni se trebaju. To sam dao odgovor na komisiji dao sam 
nekim profesorima koji su me pitali. Ministarstvo obrazovanja treba da ih uvrsti na listu i po 
kriterijima koji jesu da ono para što su dobili 66 miliona da raspoređuju i na njih. Kolika će to 
suma biti ja zaista ne znam do momenta davanja naloga za plaćanje u Ministarstvo finansija.  
 
Poslanik / zastupnik Hanka Vajzović: 
Ako mi dozvolite samo kratko pitanje. Ministar će znati jer sam sada s kolegicom vašom 
razgovarala nismo se mogli usuglasiti. Ovo na čemu je prosjek plaća izračunat. Da li su iz 
ministarstva obrazovanja na listama i oni koji nisu koje ne finansira Kanton na fakultetima? 
Mislim tu na jedan značajan dio kadra. Asistenti, viši asistenti čak išli su u zvanja i nisu kako 
bih rekla pokriveni ovim finansiranjem budžetskim sredstvima. Pa da li je to jer mi imamo taj 
problem, ja sam govorila to ministru ali evo. 
 
Ministar Muhamed Kozadra: 
Uvažena profesorice ja sam bio na Senatu. Tri sata sam bio gdje su svi bili dekani, Rektor i 
UO. Znači ja imam zvaničan podatak 2134. Svi kažu da je to blizu 3000. Ja taj podatak 
nemam. Ova masa para koja je ovdje dijeljena je sa zvaničnim brojem uposlenih. Šta je sa 
njima? Jesu li oni na ugovoru o djelu ili na plaći a nema ih da su na trezoru i za njih bi isto 
tako tačno rekli po svakom fakultetu rekli koliko ima uposlenih. Ovako ovo je jedini 
pokazatelj sa kojim mi raspolažemo, možemo raspolagati. Imaju vlastitih prihoda. 
 
Poslanik / zastupnik Mira Jurić: 
Svodi se isto na ove ugovore o djelu. Kako se riješiti upošljavanja na ugovore o djelu ako 
znamo da to obično budu uposlenici penzioneri na savjetnička mjesta ili partijski podobni pa 
da se uhljebe. Zaposleni su ili familijarno ili kako? Sve to na ugovor o djelu a ovamo 
omladina nam ne zaposlena hoda gradom, evo možda je to i danas za prvu tačku trebalo reći. 
Ako znamo evo skoro da je pouzdana informacija da u MUP-u je nedavno primljeno 50 
uposlenih na ugovor o djelu a traži se još da se primi policajaca pa ne znam je li to u redu i 
treba li to tako. I još samo jedno kratko pitanje. Raspored kreditnih sredstava u sufinansiranje 
izgradnje Osnovne škole „Zajko Delić“ na Kobiljoj glavi može biti planirano 100 KM 
kreditnih sredstava. Je li to greška ili ne vidim šta bi se moglo uraditi za 100 KM kreditnih 
sredstava. Hvala. 
 
Ministar Muhamed Kozadra: 
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Odmah to pitanje. To je ostalo 100 KM od kredita faktura koja je ispostavljena tih 100 KM je 
ostalo nepotrošeno i to će se do prijedloga prebaciti na bilo koji kredit. Znači to je stari kredit 
ali moramo uporedo. 13 – 14. I moramo unijeti. Ima sitnih iznosa još tamo na kreditima. To su 
završeni i isplaćeni a po fakturi kakva je došla ostatak. I ono će se prebaciti na drugi. A 
ugovori o djelu. Znači mi smo predvidjeli vidjet ćete iz tabela koliko križamo. Ministarstvo 
finansija. Nalog i stav Skupštine će biti ko može imamo određene djelatnosti koje jedino na 
taj način. Recimo kulturu ne može, moraju dovesti čovjeka kojeg mogu jedino po ugovoru o 
djelu platiti. A ostali svi gdje imaju uposleni nema pravo na to i ne treba da čini, treba to 
donijeti i spriječiti. Ja ovdje samo za ove sve. Ja se radujem jedan  sam od ljudi koji se raduju 
promjeni zakona koji je promijenjen o fiskalnoj odgovornosti. Do sada je adresa Ministarstvo 
finansija bilo da ministar finansija i uposlenici u Ministarstvu finansija odgovaraju za nečiji 
nehat, nemar ili namjeran rad. Znači niko ne može praviti rashode veće nego što jesu 
planirani. Vi ćete vidjeti i ove godine zašto su negativni revizorski izvještaji? I ove godine i 
svake godine dok mi onih 25 miliona koje po zakonu moramo. Mi moramo obračunati i dati a 
nemamo para. Znači prekoračujemo svjesno budžet u tom dijelu ispunjavanje zakona. Gdje 
nemamo dijela sredstava. A neko ko prekoračuje na rashodima na troškovima počevši ja imam 
strukturu ovdje reprezentacije i putni troškovi itd. Na tome prekoračiti to će biti neoprostivo. I 
tu će po zakonu imati svoju odgovornost. Zakon novi Zakon o budžetima je to definirao.  
 
Poslanik / zastupnik Mira Jurić. 
Žalosno je što svi direktori ostavljaju i dovode te svoje na ugovor o djelu. Mora se to 
sankcionisati. 
 
Ministar Kozadra: 
Vidjet ćete ko je više zaposlio, ko je manje zaposlio i tačno koliko je para isplatio. Postoji 
tabela ta tamo i ja želim da se referiramo. Znači ovdje 13 ljudi kupi sve gelere. Znači ministri 
svi kupe gelere od svega onoga što se po dubini dešava. Spreman sam da kažem ovog trena da 
predam ključeve da odem i ovo smatram jednom od naših javnih predaje poslova unutar 
ministarstava što jesmo radili i kako smo radili i koliko smo radili i gdje za to je ova analiza. 
A uzmite dubinski pa ćete da vidite u tom dijelu. Neko ne može biti u pozadini , raditi, 
primati. Ako smo mi rekli možeš kupiti jedno auto  ne možete zaposliti pet ljudi više. Puta 
20.000 na mjesečnom nivou koliko je para više ispostavljena faktura se mora dati onom ko je 
to učinio uradio bez dozvole. Neko je pomenuo odluke. Svaka Vlada je donosila odluku o 
upošljavanju.  Svaki do ministara je donosio na Vladu da kaže otišli mi u penziju, umro ili 
napustio da mu se dozvoli. A ima i onih koji su mimo dozvole. Saglasnost Vlade da se može 
uposliti. Ima ionih u ovom izvještaju koji to nisu činili i radili. Pa ima sankcija. Ima sankcija 
ali moramo znati ko podnosi sankcije i kako. Znači sve se svelo. Zna se revizija kada dođe, 
izvolite revizorski izvještaj predajte ga tamo. Ko je nadležan da provede revizorski izvještaj 
da utvrdi. Znači sada je formirana budžetska inspekcija. Budžetska inspekcija će imati 
drugačiju nadležnost no što je sada. Znači ona je sada utemeljena. Zakonom o budžetima i 
budžetska inspekcija će imati nalog da kontroliše tokom godine, da ukazuje i da predlaže 
sankcije. Znači ono što nije imala do sada. Nije imala sada  po novom zakonu ima. 
 
Predsjedavajuća: 
Hvala ministru. Ja nemam sem intervencije gdina Čomora da ima neko, nećete. Onda nemam 
više prijavljenih za pitanja. Otvaramo raspravu. 
 
Poslanik / zastupnik Besim Mehmedić. 
Hvala gđo predsjedavajuća. U svakom slučaju da je vrijednije pažnje ovo što je fizički 
ministar izdržao da nam da ovu prezentaciju i ja  mu na tome zahvaljujem. Bilo je malo teško 
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u ovom zagušenom prostoru to prezentirati. Međutim ima ono jedno osnovno pitanje zato sam 
i ostavio a i vi ste ministre predložili u nekoj svojoj budućoj raspravi oko toga ko je napravio 
140 miliona deficita. 130 izvinjavam se. To treba da se zna. Vi sigurno niste kako kažete i 
stavljate u odbranu i Vladu ali u svakom slučaju neko je donosio te odluke da se potroši više 
para. Ima Zakon o izvršenju budžeta koji jasno i decidno kaže ko odgovara. Mi još danas 
nismo dobili odgovor za to. vi ste u pravu ministre kada kažete da je neko potrošio više 5 KM 
ili 500 KM za auto. Ali neko je ušao u investiciju koja vrijedi 1,5 milion i nikada nije bio 
sankcioniran. To je npr tramvajska pruga. Bili ste član te Vlade, ostali ste i u drugoj i nikada 
niste poduzeli ništa od toga. Da se riješio problem 1,5 onoga što je urađeno protuzakonito 
možda govorim o velikom možda ne bi se danas možda dešavale i  ove stvari, ne zbog bunta 
nego zbog realne situacije. Ali to je u prilog današnjoj diskusiji i zato moj prilog ovom Nacrtu 
budžeta jeste i ono što sam i javno i dalje mislim. Bilo koja Vlada ovdje da dođe bilo šta da 
nastavi, vi ili bilo ko drugi jedini pravi alat je budžet. Za ovo kratko vremena niko ne može 
donijeti toliko reformskih zakona daj Boze da može, ali budžet je nešto što bi trebalo da bude 
kvalitetno. I obzirom da je ovaj nacrt ponudila razriješena Vlada Kantona Sarajevo to u ovoj 
novonastaloj situaciji ima novu dimenziju i obavezu ove skupštine da kvalitetan prijedlog 
budžeta bude njen prioritet. Budžet za 2014 godinu treba biti odraz razumne politike u kojoj 
neće biti nejasnih i obećavajućih stavki, koje bi u svojoj realizaciji poslužile uskostranačkim 
potrebama u izbornoj godini. Kao prilog javnoj raspravi za nacrt budžeta za 2014 godinu 
primjedbe i prijedlozi će se moje odnositi uglavnom na rashodovnu stranu vodeći računa da 
izmjene i umanjena finansiranja na određenim budžetskim stavkama ne ugrožavaju osnovna 
prava budžetskih korisnika. I podrška kreiranju racionalnog i svrsihodnog prijedloga budžeta. 
Najmanje tri budžetske stavke nisu u skladu as politikom dobrog planiranja. To je broj 
zaposlenih, i njihovo finansiranje, ugovorene i druge usluge, putni troškovi i izdaci za usluge 
prevoza i goriva i tekući transferi. Prijedlozi za izmjene će doprinijeti nadam se racionalnijem 
trošenju budžetskih sredstava, opet ne ugrožavajući vitalne funkcije Kantona Sarajevo koje 
ovise o ovom budžetu. Pa ću krenuti od onoga što sam rekao da imaju tri stvari. Plaće  i 
naknade. Predlažem da ukupan broj zaposlenih se smanji za 112. U budžetskoj 2013 godini 
uposlenih je bilo 10. 756. U 2014 planira se 10.868 uposlenika. Smanjenim brojem uposlenih 
na brojku 2013 ušteda bi iznosila cca 2.350.000 KM. Naknade i plaće za prekovremeni rad 
umanjiti za 1,7 miliona. Upravo ono što su neke kolege govorile pozivam se na izvještaj ureda 
za reviziju koji smo imali. Moguće je ove naknade uraditi. Izdaci za materijal i usluge. Na 
ovim se može uštedjeti ovako, izdatke za putne troškove umanjiti za 200.000. primjera radi 
neću dalje navoditi na tom dijelu u budžetu ostaje 750.000. znači nismo umanjili sve. 
Materijal umanjiti njegovu potrošnju za 200.000. ostat će još 8,5 miliona da se potroši. 
Izdatke za gorivo. To je u skladu sa zaključkom koji smo govorili oko vozila. Smanjiti za 
500.000. šta god vi uradili koliko god vozila smanjili, ukoliko ne smanjite ovo što se zove 
racionalizacija a da opet pri tome kažem za to isto gorivo je ostavljeno 1.247.000 budžetskim 
korisnicima a ne ono što oni mogu samostalno da zarade. Ugovorene i druge poslove i usluge 
treba smanjiti za 2,5 miliona. Rad u komisijama za 1,2 miliona. E. U prilog tome ja predlažem 
Skupštini da donese Zaključak u kojem se obavezuje Vlada Kantona da odmah izmijeni odluku 
o načinu obrazovanja i utvrđivanja naknade za rad radnih tijela koje obrazuje Vlada Kantona 
Sarajevo i rukovodioci kantonalnih organa državne službe na način da odluka ne sadržava 
utvrđivanje visine isplaćivanje naknade za komisije i rad. Jednim dijelom ću se samo pozvati 
na ono što je rekao neko ko je verifikovaniji i kompetentniji od mene. A to je Ured za reviziju 
FBIH. Direktno su rekli ljudi u svom izvještaju. Gotovo po pravilu rad članova komisija se 
obavlja u okviru radnog vremena a isti ostvaruju primanja iz redovnog odnosa. I zato ovaj ću 
zaključak staviti na glasanje zbog toga što mislim da je sasvim moguć i sasvim korektan. 
Ostale ugovorene usluge umanjiti za milion. Čim su ostale ja mislim da svako onaj koji se 
bavi ovim može u tom dijelu ostali naći ne Sejdića i Fincija nego naći nešto što je kvalitetno 
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da se može kvalitetnije finansirati. Također po izvještaju o reviziji iz 2012 je govoreno o 
reprezentaciji i ima cifra koja se koristi u budžetu 2012. Ukoliko bi se umanjila za 300.000 
ništa budžet ovaj ne bi izgubio. Tekuće transfere umanjiti ukupno za 900.000. i ja predlažem 
da se finansiranje stranaka i parlamentarnih grupa umanji za 770.000. i zato predlažem 
zaključak ovoj Skupštini jednostavan i zato ću ga pošto je dvije rečenice. Skupština Kantona 
Sarajevo je saglasna da se u budžetu Kantona Sarajevo za 2014 finansiranje političkih 
stranaka i parlamentarnih grupa umanji za 770.000 te da se ova sredstva usmjere na 
kapitalne projekte. Ovo obrazloženje možete shvatiti kako god hoćete s moje strane 
maliciozno, nako hajde neću dalje da kažem, moje obrazloženje. Zastupnici u Skupština 
Kantona Sarajevo izglasavanjem ovog zaključka potvrđuju da im je prioritetnije finansiranje 
kapitalnih projekata nego finansiranje rada političkih stranaka i parlamentarnih grupa. 
Također smatram da se može finansiranje ureda u Briselu za koji nikada nemamo izvještaja i 
stalno godinama bar ako ništa drugo pošto nemamo taj izvještaj umanji za 30.000. 
finansiranje tekućih transfera u Uredu premijera sasvim moguće umanjiti za 100.000 i ništa se 
neće njegova funkcija izgubiti. Što se tiče kapitalnih transfera predlažem da Direkcija za ceste 
nabavka stalnih sredstava se umanji za 1,5 milion. Ovdje ću biti otvoren i jasan. Ne treba 
dozvoliti finansiranje asfaltiranja tzv. Izbornih cesta. Direktno ova stavka koristi svima i 
uvijek je koristila pa ako i mene prozivate i ja ću to potvrditi. U Ministarstvu prostornog 
uređenja pokriće gubitka JP Park treba umanjiti za čitav iznos od 550.000. Ne zbog toga što 
imam nešto protiv Parka nego zato što nigdje ni jedno JKP nije i neće se pokrivati njegov 
gubitak. Na stavci za rušenje bespravnih objekata umanjiti za 200.000. ostat će rezervnih 
45.000 al nek mi neko kaže da je rušenje bespravnih objekata u izbornoj godini moguće i ja 
ću mu zaista čestitati. I pošto nikako nemamo izvještaja kakva je realizacija i kakva je 
kvaliteta i šta je dobit od SERDE predlažem ne kao kaznu, nego predlažem definitivno u 
ovom vremenu da i neke druge institucije trebaju da podnesu ono što se zove umanjenje 
budžeta i da se njegovo finansiranje umanji za 400.000. kada se saberu sva ova umanjenja 
dobije se iznos od 11 miliona. Zato predlažem da se ovaj iznos od 11 miliona koji je moguć 
preusmjeri na ono što se zove finansiranje kapitalnih investicija od 10. Miliona i ako ništa 
drugo u moru ovog kreditiranja bar ova jedna kašika da kažem od 10 miliona spasit će nam 
obraz jer nećemo kapitalne objekte finansirati iz kredita. I još nešto ja ću predložiti još jedan 
zaključak, na osnovu informacije koju sam dobio na jednoj od komisija i zaista zbog digniteta 
te osobe ne želim to da kažem, ali sam dobio podatak koji meni se tada činilo da je zvaničin i 
može se provjeriti. Da je ova Vlada u toku 2013 znači ova prethodna i u toku 2014 zaposlila 
odnosno dala odobrenje ministarstvima, javnim ustanovama i samostalnim upravnim 
organizacijama u brojci od 219 uposlenika. Zato predlažem zaključak ovoj Skupštini ja se 
izvinjavam ja sam ovaj zaključak, dužan sam objašnjenje, ukoliko normalno i Vlada i 
ministarstvo može ovo sve provjeriti , ukoliko nema 219 onda je sasvim logično je da taj 
zaključak će ostati na tom nivou. Nisam to mogao da predložim u zaključku nego na osnovu 
definitivno rasprava Komisije za privredu je bila i dobio sam taj podatak. Zato ga predlažem u 
ovom dijelu. Obavezuje se Vlada Kantona da odmah poništi sve zaključke koje je donijela 
tokom 2013 i 2014 godine kojim su odobreni zahtjevi ministarstava i JU, samostalnih 
upravnih organizacija o upošljavanju novih uposlenika te da se obustavi objavljivanje 
konkursa za upošljavanje i ponište već započete konkursne procedure za ovo zapošljavanje. 
Ukoliko je ova cifra vezana za ono što se zove tačan podatak u budžetu Kantona Sarajevo za 
2014 može se napraviti ušteda 4.380.000. kada se sve ovo sabere otprilike 16 miliona pošto je 
zapisnik a dat ću ovo sve svi ćete imati priliku da pročitate 16 miliona je po meni bio dobar 
pristup da dođemo do toga da svi zajedno ovom budžetu pomognemo zbog toga što smo 
dobili ovu informaciju i odnosno raspravljamo o njoj. Koliko mi ostaje još? Raspravljamo o 
tome šta izaći i kako izaći iz ovoga. Da li zaduženjem kredita ili onim što je već nekako i 
rečeno smanjenjem uposlenika. Ili jedno ili drugo. Jer na kraju kako je ministar da ga 
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parafraziram rekao u 2014 godini očigledno da ćemo imati platu do juna. I još nešto oko 
kredita koji su predloženi u oba slučaja koja su predložena kao investicija to je Saudijski fond 
i Austrijski kredit. Austrijski kredit ne slažem se da ga ova Vlada do kraja 2014 uopće 
raspravlja i donosi pred Skupštinu jer je ovaj saziv Skupštine isti taj kredit odbio. Drugo 
Saudijski fond isto tako treba staviti na da kažem moratorij. A zašto ovo kažem? Imao sam 
drugo obrazloženje. Sinoć sam slučajno bio u CUM-u. Evo objašnjenje jedno. Ukoliko je 
nama važnije u ovom trenutku u zdravstvu da imamo ono što se zove atomska zdravstvena 
fizika a neko nije bio na CUMu i vidio da sam četiri vozila koja su dovela bolesnike. Izvinite 
molim vas to nisu vozila ni za krompire. Zato predlažem ministarstvu zdravstva, ZZO da 
ozbiljno razmisle o tome na koji način uzimati kredite prema prioritetu i razmisliti o tome da 
ovi građani zaista nisu zaslužili da se voze u ambulantnim kolima koja izgledaju kao 
ambulantna kola za krompire. Hvala. Ja samo tražim ove zaključke da se izjasne. 
 
Predsjedavajuća: 
Ja moram reći da mi ne može prejudicirati zaključke. Ako ćete zaključke oni imaju proceduru. 
Bolje da to ide kao vaš doprinos raspravi o Nacrtu budžeta a onda ako to ministarstva prihvate 
moraju se neke od ovih stvari koje zadiru u zakonske promjene biti uz očitanje Vlade i onda 
ćemo se mi izjašnjavati kao skupština i imati šansu da ih podržimo. Jel znate? 
 
Poslanik / zastupnik Besim Mehmedić: 
Gđo predsjedavajuća meni je potpuno jasno i ja ove zaključke dajem u proceduru da bi se o 
njima mogli izjasniti. Ja očekujem da ćemo jednom doći do toga da izglasavamo ove 
zaključke. 
 
Poslanik / zastupnik Nedžad Fazlija replika: 
Zahvaljujem predsjedavajuća. Pa evo kolega Besim Mehmedić se malo u svojoj diskusiji 
udaljio od tačke dnevnog reda pa je spomenuo i prugu koju ja mislim da smo prošli put 
apsolvirali a ne znam iz kojih razloga jedan po meni ne samo i po meni nego treba pitati one 
ljude kuda ej ta pruga prošla da li je to uspješan ili nije uspješan projekat. Nije 1,5 miliona 
nego je 1,1 milion dodatnih radova. Koje je komisija do maloprije je bio direktor iz GRASa 
ovdje koji bi možda mogao potvrdi. Komisija iz GRASa je tražila nakon raskopavanja stare 
pruge je tražila da se promijeni posteljica i da ugradi napojni kabal i plus još dodatno na 
jednoj krivini asfaltiranje. Za ove radove, to pitam i ministra finansija pošto je to bilo u 
mandatu te Vlade u kojoj je ministar Kozadra bio, postoji saglasnost Vlade a nadzor nad 
izvođenjem ovih radova radio je Zavod za izgradnju. Ni jedna žalba nije bila na trenersku 
proceduru i ja ne vidim gdje je i u kojem segmentu ovog projekta je gdin Besim Mehmedić 
vidio kriminalne nezakonite ili bilo kakve druge radnje. Molim vas ministre Kozadra recite 
nam da li je neko ukrao 1,1 milion KM?  I da li je za 1,1 milion urađeno radova ili je neko 
ukrao te pare? A po informacijama koje ja raspolažem kolega Besimu Mehmediću u vašem 
mandatu je urađena privatizacija koju je kolega Brane Crnogorac spominjao, privatizacija 
Famosa sa skrivenim Hotelom Maršal u nekakvom podbilansu ili bilansu ne znam ni ja pa se 
evo sada isknjižava taj kao nije on bio predmet ugovora da je neko kupio 200 duluma zemlje 
pod objektima 130, molim vas imate pravo na repliku, sa objektima a za 800.000 KM a onda 
kada je ušao u kasi našao još 814.000 KM. I drugo u vašem mandatu, tehničkom da tako 
kažem periodu vi ste potpisali, ne vi , jeste replika, garaža kod Narodnog pozorišta. I evo da 
se ne kaže, u potpunosti podržavam vašu diskusiju vezano za novo upošljavanje. Ali evo 
imamo jedan primjer gdje su novo uposleni u samo roku od tri mjeseca kada su došli tamo 
gdje su uposleni otišli na trudničko bolovanje. I ja vas u potpunosti podržavam vezano za 
zabranu upošljavanja novih ljudi. 
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Poslanik / zastupnik Besim Mehmedić odgovor na repliku: 
Gdine Fazlija, možda ja u svom nekada nastupu kažem nešto i u svoje ime ali ja vam sada 
čitam izvještaj ureda revizije za 2012 godinu i molim vas, kao repliku. Ja nisam rekao 
kriminalne radnje ja sam rekao ono što hoću da vam naglasim. I nikada neću nikoga optužiti 
bez argumenata. Ja nisam ni sud ni policajac. Ja sam zastupnik. Kaže se dati komentar nema 
uticaja na naše nalaze u izvještaju jer smo jasno naveli da provedbene procedure izbora 
najpovoljnijeg dobavljača nisu u skladu sa Zakonom o javnim nabavkama. I šta sam ja tražio? 
Zato vam ja repliciram. Ja ne tražim ne daj bože da nekoga se procesuiram ja tražim da se  
procesuiraju procedure koje je kompetentan pa možda i jedini državni organ naveo u  svom 
izvještaju. To što stoji da sam ja tražio prije godinu dana taj isti izvještaj da dobijem to je 
nebitno. Bitnije je ono što je rekla ova revizija. Da taj ugovor u prvu ste je prekoračio obaveze 
iz onoga što Zakon o javnim nabavkama BIH obavezuje svakoga. A ako po tom zakonu 
potrošite više od 1.150.000 i veoma dobro znate da je to ključ u ruke i ne možete to. a što se 
tiče privatizacije Famosa ja moram odgovoriti. To sam odgovorio i stoji gdine. Vi ste postavili 
to pitanje. U vašem pitanju stoji odgovor. Besim Mehmedić kao premijer Kantona svojim ima 
kolega koje su tada sjedile tamo sam rekao ovaj ugovor se ne može potpisati dok ne dođe na 
ovjeru kod Vlade. To što je Agencija za privatizaciju deset dana poslije tog zaključka uradila 
to ja nisam ni pred zakonom ni pred kim drugim kriv. A postoji i treba i pozivam svakoga ko 
treba to da provjeri neka me pozove i ja stojim na ovome. A ovo treće neću ni komentirati. 
Hvala. 
 
Predsjedavajuća: 
S obzirom da nam curi vrijeme dužna sam da vas informišem ima još dosta prijavljenih za 
raspravu i ja se nadam da ćemo svi stići. Uprkos činjenici da smo upozoreni bili na određene 
limite, zahvaljujući dobroj volji mladog gdina koji radi tonsko snimanje on je obećao da može 
da ostane do 18,30. Dakle sve poslije 16,00 je njegov dobrovoljni rad. Hajte. Nije 
prekovremeni nego dobrovoljni. Prema tome ja vas lijepo molim dajte da se pokušamo 
fokusirati da rasprava prije glasanja o Nacrtu budžeta bude doprinos javnoj raspravi nacrta 
koji ćemo usvojiti i da svi koji su prijavljeni stignu i da stignemo jer nema inače smisla da 
prođemo i Zakon o nacrtu izvršenja budžeta Kantona Sarajevo jer jedino to onda ima smisla.  
Ja mislim da ministar to može na koncu balade jer evo ministre izvolite pitali su vas u ovim 
svojim međusobnim replikama bilo je još pitanja za vas vi ste to upratili. 
 
Ministar Muhamed Kozadra: 
Izvinjavam se ali nemojte shvatiti da ružim ali zaista ovdje moramo shvatiti ko je nadležan da 
kaže jel neko ukro ili nije. Mi moramo znati proceduru jedan put sam rekao iza skupštinske 
govornice kada se govori pokradeno, ukrao zna se gdje se ide. Znači put ako je neko uzeo 
ukrao zna se put kome se prijavljuje i ko to rješava. Nemojte tražiti od ministra finansija. 
Ministar finansija je bio tada član Vlade koji je tačno znam kada smo donijelio odluku da se 
krene u procedure prije donošenja budžeta zbog pruge kao specifičnog programa koji bi 
trebao projekta da se odradi da bi se ljeto škola. Dobro se sjećam toga kada je bilo. Nisam bio 
dijelom kada je to bilo i sve da je tako gdine Fazlija, ja vas molim da se jedanput i definitivno 
i svi naučimo putu. Koji je put. Ako neko postoji i ko je taj koji treba da da odgovor. Mi ovdje 
sve od Vlade tražimo. Vlada nije ta koja to odgovara. Znamo ima Tužilaštvo ima sud koji će 
reći ako postoji. Znate nemojte tražiti ni od kog poslanika ni od koga ministra da vam to kaže. 
Ja se izvinjavam na ovom ali je tako. I ovaj revizorski izvještaj kada tražite. Revizorski 
izvještaj ide Tužilaštvu, Tužilaštvo procjenuje i cijeni. Tamo postoji struka. Ja sam jedan od 
onih koji je zagovarao da Tužilaštvo eksperta za ekonomiju primi i nađe koji će pomoći da 
tumači sve ono što dolazi da im pomogne u rasvjetljavanju tih slučajeva. Ja se zahvaljujem i 
izvinjavam se. 
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Poslanik / zastupnik Esed Radeljaš replika; 
Hvala predsjedavajuća. Repliku na ovo kolegu Besima otpuštanje radnika odnosno što su 
ministri dali saglasnost pa da to sada kao ponište. Znači moram napomenuti da je procedura 
sljedeća. Ja govorim o zdravstvenim ustanovama. Kada se traži neko se obrati ustanovama da 
se primi radnik dođe do ministra, upućuje se javnom zdravstvu direktorici Snežani Balti da 
kaže ima li potrebe za to. pa onda Balta odgovori pa se traži od ZZO da se finansira onda se 
primi. To sve što je do sada urađeno i data saglasnost je legalno i legitimno i primljeno. Sada 
tražiti da se to poništi da se otpusti to bi bio novi bunt po ulicama. A mi tražimo da priznamo 
kadar koji je ostavljen nekada od zdravstva. I evo sljedeće. Evo imate konkretan primjer 
Hadžići i Ilijaš traži se non stop da se pokrije hitna pomoć. Išli su kod Sene treba 24 doktora 
ili timova i treba vozila da to uradi to će sada trebati dati saglasnost da bi se to uradilo. Ko to 
ne dadne on je protiv toga što se traži i što je tako. Hvala vam. 
 
 
Poslanik / zastupnik Mirsad Pindžo: 
Hvala gđo predsjedavajuća. Dakle slušam sada ove replike i izlaganja i ne znam ima li svrhe 
uopšte i diskutovati. Ako ova Skupština ne može dati politički nalog Vladi šta da uradi u 
budžetu i šta da promijeni onda ne znam šta bih uopšte diskutovao kao prilog javnoj raspravi i 
onda u nizu godinama ponavljanja iste priče a svake godine sve veći deficit. Svi ti koji su 
napravili prekršaje u budžetima da li primanjem uposlenika ili trošenjem mimo budžeta. Ja 
nešto nisam vidio da se Vlada pretrgla pa da ih se sankcionirala. Pa ni politički. Političko 
sankcioniranje znači ne usvajanje izvještaja na Vladi i poduzimanje odgovornosti za smjenu 
toga rukovodioca koji je to napravio. 99% izvještaja budžetskih korisnika Vlada je prihvatila. 
I ono malo što nije, nije odbila zbog toga nego iz političkih razloga. Niste vi baš tako ni 
nevini a ni nevješti. Ispade da je vrlo loše biti ministar a ja ne mislim da je tako. Zaključci 
koje predloži bilo koji zastupnik a ako iziskuju određena finansijska sredstva onda se mora 
tražiti mišljenje Vlade. Jel tako gdine predsjedavajući? E pošto ovi zaključci koje ću ja 
predložiti i sada pročitati ne traže i ne iziskuju nova finansijska sredstva nego naprotiv nego 
uštede onda ću ja tražiti da se Skupština ipak o njima izjasni iz vrlo jednostavnih razloga. Mi 
imamo kako ministar reče na raspolaganju 563 miliona i ne možemo pokriti obaveze koje su 
predviđene Ustavom i zakonima Kantona Sarajevo i FBIH koji su propisani. I šta onda 
možemo? Ili ćemo ići u stvaranje novih deficita novog zaduživanja ili ćemo shvatiti da to tako 
ne može dalje i praviti rezove. Ja sam prethodne tri godine na budžetu govorio o tim stvarima 
i naravno to je prolazilo ono pričam ti priču. Vlada da mišljenje ne može ovako onako i 
završena priča. Ova posljednja Vlada je imala jedinstvenu priliku i ja sam se iskreno nadao i 
zato sam je i podržao da će napraviti rezove da neće naslijeđeni deficit od 98 miliona povećati 
za novih 30 i nešto miliona nije to uradila i zato ne vjerujem više nikome i zato tražim da ova 
Skupština se izjasni o zaključcima da natjera Vladu da planira budžet u skladu sa zaključcima 
Skupštine. Šta ćemo napraviti time? Prvo nećemo više imati deficit bar na kraju ove godine 
jer kolega Čomor je pitao šta će biti sa ovih 140 miliona kredita. Pa neće ništa. Samo ćemo 
platiti obaveze i deficit potrošnju nikakvih novih investicija. Doslovno potrošnju. Govorim o 
130, 140 pokazat će završni račun za 2013 koliki je deficit jer i vi kažete da još ne znate koliki 
je. Pustite kredite, Saudijski fond i ostalo. Govorim o deficitima. Akumuliranom deficitu 
prethodnih godina. Ja vas molim da me pustite da završim. Ja neću da dođem u poziciju 31. 
Marta da imam pritisak na leđima da moram prihvatiti budžet kakav god on bio. Pritisak 
javnosti i budžetskih korisnika. Pritisak svih građana da ne smijem ugroziti sistem. Zato ću 
ovo predložiti. Zato tražim da Skupština se danas zaključkom se odredi prema ovim 
zaključcima koje ću predložiti u suprotnom ja odmah kažem da neću glasati za prijedlog 
budžeta Kantona Sarajevo ako bude ovakav kakav je nacrt. Neću da bar u zadnjoj godini 
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mandata napravim još veći deficit i da ostavimo još veće dugove pa i mojoj rukom. Ne želim 
to. ako će se usvojiti ovi i drugi zaključci koje je govorio ministar između ostalog o njima o 
uštedama, ili kolega drugi zastupnici. Onda ćemo prvo postići dva cilja, jedan je zaustavit 
ćemo deficit mogu nazvati i tri. Zaustavit ćemo novo zaduživanje i prekomjernu potrošnju 
mimo odobrenog budžeta i mimo onoga što imamo u džepu. Drugo ovim uštedama ćemo 
postići ja sam izračunao preko 40 miliona KM pa ćemo ta sredstva ja sam predložio zaključak 
i kako da se rasporede, novo zapošljavanje, kapitalni projekti i dio za socijalno ugrožene. 
Znači imat ćemo i taj efekat. S treće strane imat ćemo i ravnomjerno podnošenje tereta ove 
krize. Zato neću se zaustaviti samo na racionalizaciji troškova i umanjenju troškova 
raskalašenosti u potrošnji nego i u smanjenju plaća ali naravno prema određenoj kategoriji 
primanja. I evo da krenem čitanje ovih zaključaka. Molio bih službe pošto sam iskopirao ove 
zaključke da ih podijele svim zastupnicima. 

1. Svim budžetskim korisnicima znači od ministarstava službi zavoda da ne nabrajam se 
zabranjuje prijem novih uposlenika. Pustite vi više priču Vlada pa odobravat će. 
Zabranjuju. 

2. Nalaže se svim budžetskim korisnicima da sa današnjim danom ponište sve raspisane 
konkurse za prijem uposlenika. Znače one koji nisu primljeni ljudi. Ne govorim o 
otpuštanju već primljenih ono o čemu je govorio kolega, nego konkursi koji traju nisu 
okončani. Poništiti ih sa današnjim danom. Nema prijema novih uposlenika. 

3. Svi budžetski korisnici su dužni odmah raskinuti sve ugovore o djelu i ugovore o 
privremenim i povremenim poslovima i sa tako uposlenim u administraciji a 
najkasnije do 01.03. moramo ići na šok terapiju i radikalne rezove a ja sam apsolutno 
svjestan da ima ustanova gdje će se morati dio ugovora o djelu i obnavljati. Ali prvo 
raskinimo sve, izanalizirajamo šta treba i neka Vlada informiše ovu Skupštinu na 
prijedlog budžeta i kaže: za ugovor o djelu, lupam sada cifre, 7 miliona mi predlažemo 
da ostanemo 2 miliona iz tih i tih razloga i kod tih i tih ustanova a ne imamo 
sistematizovana radna mjesta, imao previše uposlenika i opet imamo ugovor o djelu na 
istim tim poslovima. To je krajnji bezobrazluk koji se mora prekinuti.  

4. Zabranjuje se svim budžetskim korisnicima plaćanje naknada za rad u komisijama. 
Nemojte da pomoćni ministara i sekretari prave uredbe i zakone. Pa za šta platu 
primaju? Da ne govorim dalje. Znači svima bez izuzetka. Jer ako tako ne budemo 
nastupili i onda okrenuli priču da Vlada kaže da moramo platiti ovo je struka i 
nemamo ih u okviru svoje administracije i platit ćemo ih to nije sporno i to će ova 
Skupština prihvatiti ali imamo li mi da nam nešto fali od struke među 11.000 
zaposlenih i plus univerzitet. Zar nam fali kakve struke? Pa sva pamet je tu uposlena 
ako već hoćemo, jer Univerzitet je tu.  

5. Zabranjuje se svim budžetskim korisnicima plaćanje prekovremenog rada 
uposlenicima. A tamo gdje postoji potreba za angažovanjem uposlenika mimo radnog 
vremena nadoknaditi davanjem slobodnih dana. Mi imamo ja znam šta govorim. Ja 
samo čitam zaključak. Rekao sam da moraju biti. 

6. Zadužuju se svi budžetski korisnici osim Uprave policije Kantona Sarajevo, Uprave za 
inspekcijske poslove, tužilaštva i sudova Kantona Sarajevo da donesu nove pravilnike 
o sistematizaciji radnih mjesta sa obavezom smanjenja uposlenika od 10% u odnosu 
na postojeći broj uposlenika. Ne u odnosu na postojeću sistematizaciju jer one su 
široko postavljenje da se može gomilati dokle god hoćete. Nego u odnosu na postojeći 
broj uposlenika na dan 31.12. 2013. Od toga 10% smanjiti i iste dostave Vladi 
Kantona Sarajevo.  

7. Plaće i naknade uposlenika u budžetu Kantona Sarajevo za 2014 godinu planirati 
prema broju uposlenih na dan 31.12.2013. da ne pomisle sada budžetski korisnici da 
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mi idemo da otpuštamo ljude. Ne planirati plate za sve ljude koji su radili 31.12. u 
svim budžetskim korisnicima. Znači svi da imaju platu nema niko da ostaje bez jela.  

8. Zadužuje se Vlada Kantona Sarajevo da donese plan zbrinjavanja tehnološkog viška 
ovih 10%. Na jedan od načina da upražnjena radna mjesta, penzionisanje, napuštanje 
radnih mjesta, smrtni slučajevi popunjava preraspodjelom postojećih uposlenika.  I na 
druge naravno Zakonom propisane načine. 

9. Novo zapošljavanje ali u izuzetnim slučajevima može odobriti Vlada Kantona sa 
obavezom da redovno informira Skupština Kantona Sarajevo o svakom pojedinačno 
odobrenom zahtjevu. O svakom pojedinačnom na sljedećoj sjednici da se informiše 
Skupština da bi mogli pratiti realizaciju da nam se ne desi kao što je prošla godina. 
Sada licitiramo broj. Ja sam se bavio malo istraživanjem 311 odobrenih od toga je 170 
MUP duplo više uposlenih bez i jednog odobrenja u javnim preduzećima. Bez i 
jednog. Prema tome nemojte da sada ulazimo u tu vrstu analize jer ne bi se svidjela 
ovim koji kažu da ministri a najveći broj tih zapošljavanja je bio na daljinski upravo 
od ministara. Držeći ljude vd mandatima i onda na daljinski primi ovoga primi onoga.  

10. Plaće uposlenika, svim budžetskim korisnika u budžetu Kantona Sarajevo za 2014 
godinu planirati sa umanjenjem.  I to: plaće do 1000 KM umanjiti za 5%. Plaće do 
1500 KM umanjiti za 10%. Plaće do 2000 KM u manjiti 15% a sve preko 2000 KM 
umanjiti 20%. Pa da malo ravnomjerno i oni koji imaju malo više daju od onih koji 
imaju manje. Da malo podnesemo krizu prema prihodima a ne linearno pa svima 
odreži. I po kome će, opet po bijedi po onima koji najmanje imaju. S tim što ovaj 
zaključak moram proširiti da se zadužuje Vlada Kantona Sarajevo da odmah stupi u 
pregovore sa Sindikatima i do usvajanja budžeta Kantona Sarajevo za 2014 godinu 
potpiše sporazum u skladu sa ovim prijedlogom. A da vidimo i Sindikati hoće li 
prihvatiti to. da vidimo hoćemo li doći u poziciju da za godinu dana ili za dvije nema 
niko plate. Da se potpuno sistem uruši ili ćemo ići u sanaciju ovoga do čega smo 
doveli u svih ovih prethodnih godina.  

11. Predviđena sredstva u Nacrtu budžeta Kantona Sarajevo za 2014 godinu zbirno 
umanjiti za finansiranje političkih stranaka i parlamentarnih grupa umanjiti za 50%. 
Bez obzira što je izborna godina ja bih bio radikalniji da se ukine potpuno ali da ipak 
nije realno pa da se bar prepolovi. 600.000 KM.  

12. Ugovorene i druge posebne usluge umanjiti za 30%.  
13. Putne troškove umanjiti za 15%. 
14. Izdaci za usluge prevoza i goriva 15% 
15. Iznajmljivanje imovine i opreme 10% 
16. Nabavku materijala 10% 
17. Izdaci za tekuće održavanje 10% 
18. I sredstva za finansiranje svih udruženja građana i manifestacija umanjiti za 10% 

 
Ovako dobivena sredstva su preko 40 miliona KM. Dobro ste čuli preko 40 miliona maraka. 
U prijedlogu budžeta. Naravno to Vladi može biti sugestija ne mora biti zaključak da se ne 
planiraju sredstva za kreditno zaduženje za kapitalne projekte od 10 miliona ono što je prošle 
godine palo u ovoj Skupštini nema ni potrebe ako imamo ova ušteđena sredstva na 
racionalizaciji odavde ta sredstva prebaciti i finansirati te kapitalne projekte prema tome ne 
potrebe period od tih 10 miliona. I drugo ovo što je kolega Mehmedić rekao već jednom 
odbijeni kredit iz programa Austrija II nemojte nam ga ponovo donositi nemojte nas siliti. Što 
sada jedna Vlada nije bila dobro završila sada je malo druga bolja. Malo drugačije dogovorili. 
Dajete molim vas nemojte da se igramo.  
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19. Sredstva obezbijeđena uštedama po gore navedenom prijedlogu rasporediti na sljedeći 
način:  
- 50% sredstava kao podrška zapošljavanju izričito u proizvodnim djelatnostima i 

poljoprivredi o čemu će kriterij na prijedlog Vlade Kantona utvrditi ova Skupština 
- 30% sredstava za kapitalne investicije i  
- 20% sredstva za pomoć socijalno najugroženijima 

 
I na kraju mora se utvrditi sankcije za ne provođenje onoga što su zaključci onoga što je 
budžet. Političke sankcije su smjene onih koji to ne poštuju zakonske su prekršajne ili 
krivične zavisi od djela koja su počinjena. Hvala lijepa. Izvinjavam se ako sam prekoračio 
vrijeme. 
 
Poslanik / zastupnik Enes Zeković: 
Zahvaljujem. Pokušat ću da sve ono što jer rečeno da pređem preko toga. Budžet se sastoji od 
prihodovne i rashodovne strane. Ja se zahvaljujem u svoje lično ime resornom ministru za sve 
ono što nam je u prezentaciji prikazao. Ono što je govorio o sredstvima koja dolaze sa većeg 
nivoa vlasti to je već stara priča i ti problemi su nam dobro poznati. Međutim imam želju da 
posvetim pažnju rashodovnoj strani. Čuli smo od vas lično da je nešto oko 635 miliona 
mogući priliv sredstava u Kantona Sarajevo. Tražimo 774 miliona maraka ili ta razlika od 
nekih 150 li 170 miliona koje jednostavno apsolutno nemamo. Naime od 2008 godine kako 
smo imali prilike da vidimo nije došlo ni do jednog rebalansa a budžet je doživljavao svake 
godine pad. I mislim da je tada početak ovog kolapsa kojeg imamo u Kantona Sarajevo. Da je 
to početak. Za 01.01. – 31.06. 2013 godine koliko sam mogao da vidim imamo oko 60 
miliona već manjka. Zakonska obaveza da se pokrene izmjena i dopuna budžeta je obaveza 
resornog ministarstva i resornog ministra. A ne samo davanje mišljenja. Pa smo imali u 2012 
godini 777 miliona. U 2013 739 miliona. U 2014 774 miliona. Svake godine imamo deficit a 
mi svake godine povećavamo budžet. Vidjeli smo imali smo prilike da vidimo porez na dobit 
preduzeća. Povećanje za 5 miliona. Predviđeno za ovu godinu. Ne znam na osnovu čega. Na 
osnovu kojih parametara. I imamo sigurno 20 do 30 stavki unutar ovog prijedloga budžeta 
koji nemaju apsolutno nikakvu osnovu da će biti na osnovu svega onoga što imamo iz budžeta 
u budžet u prethodnim godinama. Planiranje podizanja kredita za 10 miliona. I kredita za 130 
miliona maraka. To je 140 miliona. Gospodo draga imali smo mogućnost kada je Kanton 
tražio zaduženje za 10 miliona niko nam se nije javio. Ko će nam se javiti pogotovo nakon 
svega ovoga za 140 miliona. To je nerealno i jednostavno nemoguće od bilo koga dobiti taj 
kredit. Zakonom o izvršenju koji je sljedeća tačka dnevnog reda ali je povezana sa budžetom 
se omogućava zaduženje Kantona Sarajevo ne za 140 miliona nego za 232 miliona. Još 90 
miliona. Ja nemam riječi. Bruto plate. 2012 godina 201 miliona, 2013 202 miliona, 2014 212 
miliona. Dobili smo obrazloženje na osnovu čega je došlo po ugovoru o povećanju. Ja sam 
očekivalo do vas kao od osobe koju strašno uvažavam u poslu koji obavljate da kažete ovo što 
smo mi započeli da govorimo kako i na koji način smanjivati rashod pojedinačno. Po svim 
stavkama. To je jedini mogući način da ne doživimo kolaps od 165 miliona KM Kanton 
Sarajevo i da se zaduži on je sljedeće godine ili u naredne dvije godine gotov. To je totalni 
kolaps. Subvencije. O subvencijama bih samo nekoliko riječi. Koga mi to subvenciramo? 
Koje to firme mi subvenciramo? Na kraju krajeva imali smo 2013 onakvu kakvu smo imali. 
Jel treba Toplane subvencionirati? Nismo imali zime nikako. Da ne govorim o ciframa koje 
tamo pišu. KJKP Rad. Šta su oni trošili od sredstava koja su dobili 2013 godine. Toplane 
Sarajevgas i sve ostale te subvencije. Drago mi je što sam čuo od vas kao resornog ministra da 
razmišljate na način oko pripravnika kako i na koji način ovakav više ne ide. To mi je drago 
što sam čuo od vas. Treba se pronaći metod kroz školovanje možda da se završi pripravnički 
staž. Da bogdo Kanton ima toliku finansijsku moć pa da može da omogući svima da urade 
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pripravnički staž. To bi bilo fantastično. Međutim to je nemoguće. Gdine ministre imamo na 
birou za zapošljavanje vama za informaciju osobe koje sedam godina čekaju na birou za 
zapošljavanje pripravnički staž- i nisu u mogućnosti da ga urade nemaju nikoga iza leđa. 
Kirije 2,5 miliona. Govorili smo prošli put na budžetu Kanton Sarajevo pored ovolike 
imovine s kojom raspolaže nije u mogućnosti više da daje za godinu dana 2,5 miliona maraka 
na prostorije za korištenje pojedinih ministarstava. Dobar prijedlog ukinuti nadzorne odbore 
jer u većini je trezorsko poslovanje s jedne strane i resorno Ministarstvo s druge strane. Ko šta 
oni ustvari nadziru? To je totalno nepotrebno i samo služi za pojedine kadrove da se smjeste 
da imaju neku nadoknadu. Slažem se s onim primjerom prijedlogom za ukidanje 
prekovremenog sata. Prijevoz i gorivo 1,7 miliona za prijevoz i gorivo predviđeno. O čemu 
govorimo? Rekao sam Rad 7,7 , Park 6,3 , Pokop 4,6. Može li se iko ukopati da ne plati? Za 
šta 4,6 miliona Pokopu? Molim vas nemojte ja se rijetko kada javljam budem konkretan. 
Obustava prijema svih uposlenika. Ja bih volio da čujem i da čuju i gledaoci KTV od datuma 
izbijanja ovih protesta da li je Vlada ikoga zaposlila od tog datuma da ne govorimo o drugim 
datumima. Koliko je novo-uposlenih u Kanton Sarajevo za 2013 godinu molim vas. Čuli smo 
10 informacija. Ja sam jednu ja kažem čuo sam informaciju da je preko 300 ljudi zaposleno u 
ovih pet, šest mjeseci. Da je većina ljudi zaposlena u ministarstvo obrazovanja. Ne mimo 
policije. Drago mi je što ste predstavili u Ministarstvu obrazovanja šemu gdje se vidi broj 
džaka i broj uposlenih radnika. Haman duplo manji broj džaka, haman duplo veći broj 
uposlenih. Gradimo škole, imamo puno škola u Kanton Sarajevo u koje malte ne ne ulaze 
učenici. Ili zanemarivo. Pa nama se više isplati da kupimo autobuse i da prevozimo tu djecu u 
sto puta bolje uslove sto puta će nas jeftinije doći a da te škole zatvorimo, prodamo nekome 
nego ovo što radimo. Slažem se sa svim onim što je gdin Mehmedić i Pindžo rekli. Ja sam 
očekivao od Vlade i od vas kao dirigenta što se tiče finansija da li postoji mogućnost da 
pojedine ustanove, budžetske korisnike izvršimo spajanje. Fuziju. Da bi smanjili broj 
budžetskih korisnika. Pa čak zašto da ne da razgovaramo o i resornim ministarstvima da li 
postoji modus i mogućnost da imamo manji broj ministarstava. Kolika je tu ušteda. O 
ugovorima o kojima je ovdje bilo riječi od  pojedinih zastupnika treba razgovarati ali ono što 
će se tražiti u narednom periodu vrlo brzo tražit će se revizija aneksa ugovora. Aneksi 
ugovora potpisani od naših institucija. Evo zahvaljujem pa ću se ponovo javiti za nastavak 
diskusije.  
Predsjedavajuća: 
Mislim da moramo biti racionalni ja ne znam koliko puta treba da upozorim da nemamo svo 
vrijeme ovog svijeta na raspolaganju. 
 
Poslanik / zastupnik Eldar Čomor: 
Hvala uvažena predsjedavajuća. Svi govorimo o rashodovnoj strani vjerovatno ću i ja o tome 
govoriti ali niko ne govori od nas o prihodovnoj strani. Najlakše je pare potrošiti. Ali trebamo 
naći načina kako te pare dobiti i doći do tih sredstava da bi sve ove naše želje, željice ili 
zahtjeve opravdane zahtjeve mogli isfinansirati i dovesti do kraja 2014 godine. Kada sam 
pitao ministra finansija vezano za uzimanje ovoga kredita od 130 miliona. Član 25 Zakona o 
izvršavanju govori se o 232 miliona koji podrazumijeva sve kredite koji su do sada uzeti u 
Kanton Sarajevo a tiču se i kredita ERBD-a i kredita VIK-a itd. Svi su oni sabrani od tih 232 
miliona i 32 miliona revolving kredita koji bi služio za određena zatvaranja po mjesecima 
koliko sam ja to shvatio od predstavnika ministarstva finansija na Komisiji za privredu. 
Govorimo o prikupljanju sredstava i korištenje elemenata ili instrumenata države za 
prikupljanje sredstava tj inspekcija nadzora itd. Što je apsolutno opravdano i zakonski 
utemeljeno. Ali obično kada govorimo o inspekcijskim nadzorima i provjerama i obilascima 
uglavnom se baziramo na obične male piljare po Sarajevu a urijetko će inspekcija federalna ili 
bilo koja druga otići u neke druge kantone pogotovo malo južnije dole prema Jadranskom 
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moru pa nam se čude kada vide fiskalni račun. Šta je to zaboga. Plaćanje taksi, poreza i 
ostalog. A mi znamo da mi kao Kanton u FBIH izdvajamo dajemo u ukupnim ubrojana 
sredstva zajednički u Upravi za indirektno oporezivanje milijardu i 300 miliona a vrati nam se 
evo, predviđeno je 360 i nešto miliona. I svake godine nam se smanjuje. Svake godine iako 
Kanton Sarajevo od kredita MMF-a gotovo da ništa nije vidio uredno vraća tuđe kredite. 
Osim toga što to Kanton čini i i općine koje nisu vidjele isto tako i jednog feninga od toga 
indirektno vraćaju kredite onima koji su ih uzeli, a da ih se uopće nije ni pitalo. Ja kolegama 
koji su u Domu naroda FBIH savjetujem da se gore ponašaju, jedino se vi ponašate kao 
delegati naroda u Domu naroda Parlamenta FBIH. A svi ostali delegati se ponašaju kao 
zastupnici Kantona. Pa bez obzira na političku različitost zastupaju isti stav i interes kada je u 
pitanju njihov Kanton i njihova regija. Jedino mi ostajemo bez ljudi odnosno onih koji trebaju 
da govore o ovim stvarima otvoreno javno transparentno svima onima koji trebaju da znaju 
šta je Sarajevo bio i  šta treba da bude i koliko mi zajednički doprinosimo razvoju ne samo 
Kantona već i cijele države. Govorim o Kantonu ili podređenom položaju Kantona u odnosu 
na FBIH ali ću ja govoriti ovdje i o još podređenijem položaju jedinica lokalne samouprave u 
Kanton Sarajevo koje zbog nedostatka odgovarajućih zakona nemaju određena sredstva za 
finansiranje osnovnih potreba. I mislim da nije fer i korektno da se te jedinice lokalne 
samouprave dovode u poziciju da gotovo ništa nemaju od onoga da bi normalno funkcionisale 
na minimalnoj nekoj osnovi. Općine su postale i jesu po meni jedino kutije za žalbe. Građani 
se najprije za svoj problem obraćaju općinskoj vlasti, lokalnoj samoupravi a mi smo im uzeli 
ovlasti za ono što su najčešća pitanja i najčešći problemi građana u tim jedinicama lokalne 
samouprave i mislim da se ovaj odnos u budžetu prema tim jedinicama evo i ministar je 
spomenuo da će vjerovatno doći do korekcije u tom smislu. Tužilaštvo vidimo povećanje za 
nekih šest tužioca koliko sam primijetio u budžetu. Neka treba, treba možda i više. Ali efekat 
rada tužilaštva do sada svjedoci smo da je bio katastrofalan u svakom smislu u svakom 
pogledu. Za šta god smo kao zastupnici se borili govorili tražili i na kraju krajeva zašto ne 
koristiti riječi molili od strane tužilaštva nismo imali odgovora. Ali na kraju za sve te 
probleme koje je prouzrokovao nerad tužilaštva i suda većina nas ovdje zastupnika smo 
optuženi za nešto što su oni trebali uraditi ali nisu doveli do samog kraja. Prostorno uređenje- 
vidim da su tri preduzeća komunalna Vodostan Ilijaš, Komunalac Hadžići i JKP Trnovo 
gotovo pa skinuti sa budžeta Kantona Sarajevo. Ja mogu razumjeti da postoji tamo neki 
Zakon o komunalnim preduzećima koji ovo podrazumijeva. A isto tako postoji i drugi zakoni 
kao što je Zakon o pripadnosti prihoda i Zakon o lokalnoj samoupravi koji će jedinicama 
lokalne samouprave dati mogućnost da ta preduzeća i finansiraju. Međutim bez ova dva 
zakona skinuti ova preduzeća sa budžeta Kantona Sarajevo mislim da nije fer i korektno. Fer i 
korektno je skinuti ih u onome dijelu kada se govori o pokriću gubitka zbog cijene itd. to 
mogu razumjeti. Ali sva ostala sredstva koja su bila na prošlogodišnjem nivou mislim da treba 
da se nađu i u ovome budžetu. Privreda – pad poticaja u poljoprivrednoj proizvodnji. Mislim 
da ovdje samo pravednija raspodjela ovih sredstava može biti dovoljna u poticajima u 
poljoprivrednoj proizvodnji. Pravednija i bolja raspodjela i bolja kontrola i bolja inspekcija 
kada idemo tamo kada oni ljudi koji kontrolišu te poticaje da rade poštenije časnije 
transparentnije i mislim da će se sredstva koja jesu biti dovoljna. Ali bez obzira na to komisija 
za privredu je tražila da se iznađe i da se poštuje zaključak Skupština Kantona Sarajevo o 
izdvajanju većih sredstava u ovome smislu. Veterinarska stanica ja ovdje samo ću par 
prijedloga. Oni dobivaju sredstva namjenska sredstva koja ne mogu iskoristiti za plate pa 
vidimo velike probleme u ovoj instituciji i ne znam kako je dosadašnji direktor koristio ova 
sredstva i da li je ova namjenska sredstva trošio za plate. Po onome što sada radnici 
Veterinarske stanice pričaju čini mi se da jeste jer je bio primoran na to. ali mi imamo odluku 
na današnjoj sjednici o specifikaciji djelatnosti Veterinarske stanice i tamo se spominje i 
kontrola klaonica. Već punih deset godina gospodo, ustvari 12 godina Veterinarska stanica 
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Kantona Sarajevo ne vrši kontrolu klaonica zato što jedino se u Kanton Sarajevo poštuje 
državni Zakon o veterinarstvu. A svugdje u FBIH se poštuje federalni Zakon o veterinarstvu. 
Jedino je u Kanton Sarajevo veterinarska inspekcija zadužena za kontrolu klaonica a svugdje 
u svim drugim kantonima je to veterinarska stanica. Veterinarska stanica sa ovom djelatnošću 
može finansirati i izfinansirati svoje plaće zaraditi ti ih da na ne dolaze svako malo ovdje da 
nam protestvuju i štrajkuju tako daje po meni u većini slučajeva i opravdano. Industrijske 
zone sredstva kreditna od 1200 KM evo ministar je objasnio i za ovu školu zašto je to tako. 
Mislim da su industrijske zone prošle Vlade koje su finansirale ili investirale u ove 
industrijske zone su uradile dobar posao i mislim da ovaj posao treba da se nastavi u nekim 
drugim općinama gdje to ima prostora osim Ilijaša, Vogošće i Hadžića i mislim da su te 
industrijske zone doprinijele većem zapošljavanju tih ljudi u tim općinama i da se to treba 
proširiti i povećati. Brzo ću završiti. Samo obrazovanje. Govorili smo ovdje o fakultetima o 
drugim stvarima mislim da moramo promijeniti svi to ovdje govorimo. Ali nešto smo u zdanje 
vrijeme svima pada nešto novo na pamet i govorimo o tim stvarima. Upisna politika. Upisna 
politika u Kantonu Sarajevo i državi BIH je katastrofalna i u srednje škole i na fakultete. Mi 
proizvodimo srednjoškolce za koje smo svjesni smo da na kraju ako ne budu dalje nastavili 
školovanje neće imati hljeba, neće moći raditi. Imao podatke koji o tome govore ali niko ne 
vrši analizu  i ne sprječava da pojedini fakulteti na kraju krajeva u ovom Kantonu trebaju da 
se zatvore jer imamo dovoljno proizvedenog kadra da nam može biti za deset narednih godina 
da se upošljava i da radi. I da ne osjetimo da tih ljudi i fakulteta nema. I samo škole još. 
Pitanje Vladi ne mora odgovarati sada neka razmisli do prijedloga budžeta da li se u 
ministarstvu može izvršiti da se nađe koje škole su u prioritetu za izgradnju. Moramo odrediti 
prioritete u izgradnji. Ne možemo pustiti da se pojedine škole grade pet, šest godina. Škola u 
Ilijašu i škola u Hadžićima. Ne možemo to dopustiti mislim da bi te škole došle su u tu fazu 
ako se ne nastave graditi samo ćemo napraviti veću štetu na tim objektima u kojoj su oni sada 
fazi. Naravno ima i drugih objekata i naravno u proteklom periodu su se gradile škole na 
nekim mjestima gdje uopće nije bilo potrebe da one budu građene. Mi danas u Kanton 
Sarajevo imate polupraznih osnovnih škola. Imate škole koje su vrlo blizu jedne druge. Ali 
vrlo je teško naći načini model kako prevazići te situacije. Samo ću još ovo. OŠ Silvije 
Strahimir Krančević dobio sam dopis od advokata udruženja izviđača. Kada sam govorio o 
institucijama koje plaćaju kiriju za iznajmljene prostore na nekim drugim objektima osim u 
kantonalnim dobio sam od advokata Udruženja izviđača da ta OŠ koristi prostor njihov i da 
već čini mi se dvije godine dana nije uplaćena kirija i da je u fazi tužba itd. Mislim da trebate i 
o tome da vodite računa da vidite u čemu je problem tu. Hvala izvinjavam se. 
 
Predsjedavajuća: 
Dakle ja vas još jedanput moram upozoriti. Vodimo raspravu o Nacrtu budžeta. Apsolutno je 
nemoguće nastaviti ovu raspravu bez tonskog zapisa. Nemojte nas ovdje okriviti ako mladić 
koji je svojevoljno, dobrovoljno odlučio da ostane da bi smo završili danas ovaj dio posla ode 
a svaki dosadašnji diskutanata je najmanje pet minuta probio svojih deset minuta a ima još 
šest. Pa vas molim sve kolege koji su još najavljeni da govore da budu koncizni i da vode 
računa o vremenu. Ja se nadam da ćemo uspjeti završiti ovu raspravu. 
 
Poslanik / zastupnik Zaim Backović: 
Gdine Raki mogu li ja? Dozvoljavate li? Molim. Hajde onda ću ja unijet malo sarkazma 
unijeti malo ironije na ovaj budžet ako se dozvoli. Gdine ministre ja sam zadovoljan 
prezentacijom koju ste napravili (ne čuje se) to se samo ugasilo ja upalio. Pomogli ste mi u 
nekoliko stvari. Ja bih sada vas zamolio da ukoliko je to moguće napravite projekciju šta bi to 
značilo ukupno otpuštanje recimo hiljadu radnika u institucijama budžetskih korisnika u 
smislu pozitivnog efekta ali da ne zaboravite na to otpremnine, koliko bi koštale otpremnine 
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za te ljude. Koliko je smanjenje izdvajanja prema PIO i prema Fondu zdravstvenog 
osiguranja. Fondovima. Recimo kao primjer samo hiljadu ljudi. Šta bi bio efekat u budžetu a 
šta bi bio efekat na drugoj strani. Jako važno da ovo napravite. Rekao sam otpremnine i 
ostalo. Obzirom na sve intencije smanjenja ukupnih izdvajanja ja se slažem sa smanjenjima 
ali se ne mogu složiti nikako s tim da se u cijelosti ukine finansiranje nečega što se zove 
parlamentarni rad, odnosno političke stranke. Ne mogu se složiti. Ukoliko se s tim slažemo 
onda ja predlažem da idemo sa inicijativom za ukidanje političkih stranaka i da građani rade 
volonterski odnosno stranke rade ni od što. Odnosno da uvedemo dobrovoljni rad. Jer to je 
nigdje na svijetu. Ja sam stvarno pokušao da nađem svugdje je finansiranje ako želimo 
transparentno finansiranje kroz budžete. I naravno to što oni imaju mogućnost još i 
sponzorstva, to što je dozvolio i naš državni Zakon. Ovdje je racionalnost jer bi mi morali 
onda ukinuti i izbore. I izbori se plaćaju. Moramo onda reći i ukidanje sredstava za izbore. 
Znači sve. To je jedini način. Besime ja ovdje malo to sarkastično govorim. Prema tome mora 
se naći načina na koji će se obezbjediti finansiranje. Moja postojati. Nemojte mi uzimati 
vrijeme. Ja vas molim. Kada je u pitanju školstvo očito je da je demografska struktura ovog 
Kantona bitno poremećena. Da je starosna dobna struktura bitno poremećena ali od svega 
toga najgore je što je poremećena kvalifikaciona struktura u ovom Kantonu. I da danas mi 
imamo ogroman problem struke. Imamo inflaciju struka a sa druge strane imamo deflaciju 
onoga što bi trebalo da stvara višak vrijednosti. To je potpuno pogrešna politika i predlažem 
da u okviru budžeta naravno u saradnji sa ministarstvom obrazovanja da se napravi projekcija 
za naredni period. Jer ovakva politika će nas odvesti u još veće beznađe. Mi bazičnih nauka 
više praktično nemamo. Od srednjeg obrazovanja pa do visokog obrazovanja. Mi ukupnu 
produkciju bazičnih nauka imamo jedan na 70. Možete zamisliti. 1 bazični 70 ne znam 
društvenih nauka. To je nemoguće. Ne možemo  a govorimo hoćemo da idemo u razvoj 
privrede. Ministar prostornog uređenja ne znam da li je tu, na pauzi je. Neophodno je 
napraviti analizu propisa i iznaći način za stimulisanje investitora ali realno stimulisanje 
investitora i dovlačenje obezbjeđivanje uslova za brzu realizaciju projekata. Naše procedure 
su danas strašne a to je ogroman izvor sredstava kako za budžet tako i za zapošljavanje. Ja 
imam potpuno suprotno mišljenje od gdina Čomora i devastacija zemljišta izgradnjom novih 
industrijskih zona bi u cijelosti zabranio. Kvadratura ukupnih prostora pod halama u Kanton 
Sarajevo govorim kvadratura je tolika, da se može apsorbovati radnu snagu grada od milion 
stanovnika. A mi dajemo devastiramo zemlju za gradnju novih. Umjesto da stavimo u 
funkciju postojeće. Ja ću navesti lokalitete. Otiđite pa pogledajte na Stupu lokalitet 
Energoinvesta. Prazan. Lokalitet Pretisa. Lokalitet ovaj, da ih ne nabrajam. Bosanka Blažuj. 
Lokalitet tvornice Bjelašnica i redom da ne nabrajam. To su potpuno prazni objekti koji danas 
služe samo tako da bi se sutra eventualno pretvorili u stambene zone. I sada dolazim na taj 
dio. Naša građevinska operativa koja je bila najveći uvoznik novca i mašina za ostavljanje 
novca i punjenje novca je u cijelosti devastirana upravo zbog nas. Ne govorim mene ili vas 
kada kažem nas mislim uopće na sastave parlamenata od formiranja Kantona do danas. Da 
vidimo na koji način zaustaviti tašna firme da nam uzimaju najkvalitetnija zemljišta u gradu i 
pod formom stranih investitora to svako od nas zna raditi grade stanove koje prodaju i novac 
odnose iz ove države. Umjesto da naša građevinska operativa to preuzme i radi. To je naše 
zemljište. Mi imamo pravo da preferiramo našu firmu na našem prostoru. Pogledajte srce 
grada ko radi kako radi ko ga uzima i dajte mi koliko, i gdine ministre ovo tražim od vas, 
koliko te firme imaju prijavljenih zaposlenih radnika? Ko je onda izgradio te objekte? Ako je 
tačno da neke od tih firmi imaju u prosjeku 4 do 7 zaposlenih. Kako mogu napraviti objekat 
od 5, 10, 15 hiljada kvadrata. E sada smo došli na ovo. Hvala vam gdine Hošiću. Predlažem 
da izmijenimo Zakon o radu i da uvedemo dva sata volonterska rada svakog od nas u ovoj 
državi. Za dobrobit države. Jer na taj način mi,ja ovo govorim sarkastično, to nema veze. 
Naravno. Govorim zato što mi moramo obezbjediti prostor da mladi počnu da rade. A nećemo 
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ga obezbjediti ovakvom ni poslovnom politikom jer je budžet postao. Budžet je pravi posao. I 
nećemo ga obezbjediti politikom ukupnog stvaranja miljea za stvaranje viška vrijednosti. 
Ovdje se atmosfera ono što u narodu kada hodate kažu trange frange. Kupim prodam, prodam 
kupim, a onda proizvedem vrlo teško ili nemoguće. Dozvolite mi jednu rečenicu samo. Ja ću 
govoriti gdine kada mi se ćefne u ime Kluba, jer moj Klub zna da neću povrijediti njihova 
stanovišta. Molim vas dozvolite mi. Oko volonterskog rada koji je zakonom definisan 
predlažem da se volonterski rad u što većoj mjeri zastupi naročito na prostorima koje ovaj 
Kanton pokriva. Ja ne mislim prostorno kvadratima. Ja mislim na institucije, javne ustanove, 
javna preduzeća. Samo u volonterskom radu mogli bi smo iškolovati na desetine ljudi koji će 
sutra biti jako upotrebljivi u svojoj struci. A ni kroz volonterski rad djeca ne mogu da odrade 
pripravnički staž jer nema volontiranja. Dajte neka se te firme otvore. Jer mnogi će raditi kao 
volonteri da bi ispunili ono što se zove pripravnički staž. Nadam se da ćemo u pisanim 
formama kada budemo davali kroz javnu raspravu vrlo konkretno govoriti o zakonu, tim prije 
što mi ne smijemo dozvoliti da se kroz populističke pokušaje dobijaju poeni koji onda 
stvaraju negativan naboj prema budžetu. Budžet je ipak nešto što je ozbiljno. A ovaj budžet je 
okrenut prema građanima. On je u cijelosti socijalni budžet. Hvala.  
 
Poslanik / zastupnik Predrag Kojović: 
Zahvaljujem predsjedavajuća. Ja ću pokušati kroz dvije tri minute samo da iznesem naš stav. 
Ovaj prvo bih se osvrnuo na jednu kako bih rekao neobičnu političku pojavu ovdje koja dolazi 
od ministra Kozadre i pojedinih poslanika iz Kluba SDA a koja se odnosi na zahtjev 
delegatima u Domu naroda da traže pravedniju raspodjelu prihoda ili tako dalje. Neobičnost 
dolazi otuda što u Federalnoj Vladi vi imate četiri ministra. I vi ste kako bih rekao ne tako 
davno bili vlast u FBIH. I ne razumijem zašto niste ove probleme o kojima govorite rješavali 
na taj način. Što se tiče budžeta ja ću vrlo kratko iznijeti naše stanovište je skoro svako moje 
skupštinsko obraćanje u ovim prilikama kada se usvaja budžet je u posljednje tri godine skoro 
identično. I sastoji se uglavnom iz sljedećih stvari. Nerealno planirani prihodi, odsustva mjera 
štednje i nepravilnog iracionalnog trošenje javnog novca. U nacrtu ovoga budžeta mi ne 
vidimo adekvatne mjere za otklanjanje uzroka koji su doveli do kumuliranog deficita od 130 
miliona. Pogotovo nam je problematično to što ova autopsija finansijskog stanja u kojem smo 
se našli pokazuje da je Vlada krila nastajanje deficita od ove Skupštine, od javnosti, da je 
ignorisala upozorenje ministra finansija i da je prekršila Zakon. Mi se već dugo na raznim 
drugim nivoima također zalažemo za stavljanje moratorija na daljnje komercijalno 
zaduživanje i sasvim je sigurno da preuzimanje ovako značajnih kreditnih zaduženja od strane 
Vlade u ostavci, odnosno Vlade čiji sastav i namjere mi danas ne znamo, osam mjeseci pred 
izbore, predstavlja otežavajuću okolnost da bi smo podržali ovaj nacrt. Dakle naši razlozi 
zbog kojih nećemo podržati po prvi put ovaj nacrt je smatramo da nacrt nije dovoljno dobra 
osnova za javnu raspravu. Smatrali smo da je upravo na liniji ovoga što je gdin Pindžo 
govorio da će se voditi rasprava i da će se onda taj nacrt budžeta s obzirom na sve što se 
događa u posljednje dvije sedmice na neki način pokušati ugraditi što brže možemo u ovaj 
nacrt. Dakle, prihodi su nerealno planirani. Nedostaju sveobuhvatne radikalne mjere štednje. 
Nema nikakvih mjera za oživljavanje realne ekonomije i povrh svega toga, sav prethodni 
javašluk, neznanje i nesposobnost ove Vlade da krene u reforme se želi pokriti dodatnim 
komercijalnim zaduženjem od 130 miliona maraka. Hvala. 
 
Poslanik / zastupnik Elmedin Konaković: 
Prvo jedan dio odgovora je ja pretpostavljam da ga moj kolega Kojović zna. Da ta solidarnost 
svih političkih partija koje nisu iz Sarajeva i odnos prema Sarajevu je eklatantan primjer 
političke scene u BIH. Na svim nivoima vlasti. Ne SDA, ne ministara. Mi smo kao kantonalni 
odbor više puta pisali vrhu stranku da upozori ljude koji tamo sjede, isto to rade druge 
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političke partije koje gore participiraju i radile su. I kad god se treba nešto na uštrb Sarajeva 
izglasati, donijeti neka nova raspodjela, ustvari novi Zakon o raspodjeli ili neki drugi akt 
javnih prihoda, za sekundu se svi ujedine i svi donesu tu vrstu odluke. Ali bez razgovora.  
Dakle to je činjenica. Ja ću probati samo nekoliko bitnih stvari kao osvrt na ovaj budžet neću 
sigurno duže od pet minuta. 
Po meni ova dijagnoza je genijalna za svakoga ko misli raditi do izbora i poslije izbora ono 
što je sada neminovnost nema više vremena ni za šta. Osim radikalnih, brzih i korjenitih mjera 
ko god da tu dođe. Ovo što je napravio ministar Kozadra i Ministarstvo je predobra dijagnoza. 
Imali smo mi tu dijagnozu i prije i nije bilo političkih uslova i ambijenta u kom bi se to morali 
hrabrije raditi. Ne mislim da je samo ovaj pritisak ovih zadnjih dešavanja. Čak ne mislim da 
je toliko bitan, koliko je s druge strane bitan pokazatelj u kakvom se mi stanju nalazimo baš 
ovaj dokument koji je izradilo Ministarstvo finansija. Tako da nema trika mađioničarskog koji 
može sada do izbora nešto razvlačiti na fonu politika koje do sada jesu bile socijalne. Po mom 
mišljenju, osnovni zadatak pripreme ovog budžeta i koncepta djelovanja unaprijed ima dva 
dijela. Jedan je razdvajanje ekonomske i socijalne politike o kom je govorio ministar Kozadra. 
Funkcija svih javnih preduzeća sa ekonomskim cijenama bez ikakvih subvencija a na socijalu 
subveniranje. Govorim o nekoliko banalnih paradoksalnih primjera Toplana i stana mog 
prijatelja na Ciglanama od 140 kvadrata kom država subvenira i mog prvog komšije koji je na 
Sarajevu gasu kom država ne subvenira. Skupljaju mu raja da plati plin. To je dakle primjer 
kako to preduzeće posluje i kako mi još nismo imali hrabrosti a sada je neminovno da se 
podijeli ekonomski i socijalni faktor i siguran sam da će oba funckionisati puno normalnije i 
zdravije. Ne mora se govoriti o toj famoznoj socijalnoj karti, može se govoriti o parametrima i 
odlukama. Domaćinstvo koje ima primanja do tog iznosa i do tog iznosa ima pravo na 
ostvarenje beneficije toliko i toliko . i to je nešto što na bazi ovih parametara je nešto što je 
neminovno i po mom mišljenju nešto što je potpuno normalno. Reču još jednu stvar evo o 
GRASu. Isto to moj komšija brigadir u penziji, sa visokom vojnom penzijom i drugi komšija 
sa penzijom od 316 KM. Isto kupon, sve isto, ista prava. Bez ikakvog razloga da imaju ista 
prava. I tu se može u segmentima podijeliti taj socijalni dio da bi onda GRAS onda imao 
cijenu te ekonomske neke računice. Opet ću s GRASom za ovaj drugi dio. Drugi dio govori o 
raspodjeli poslova i o tom ljudskom segmentu unutar ministarstava i kompanija firmi tih 
upravljačkih struktura. Taj čisti ljudski menadžment. Da li da neko radi ili ne radi svoj posao. 
Je li lakše primiti za godinu dana 300 ljudi mimo dozvole Vlade pa disperzirati taj trošak i 
imati 300 novih uposlenih sa manjim brojem sati, pisanjem prekovremenih sati, to je ljudski 
momenat. To je nešto što upravljačka struktura u liku i djelu ministra kroz svoje organe ima 
svakodnevne kontakte i komunikacije koje stavljanje ljudi, plaćanje cijene rada, kontrole rada, 
kontrole ovih famoznih bolovanja koja su jedna trećina. Dakle 1/3 ljudi je godišnje nama na 
bolovanju. Mi i to plaćamo. To je čisti ljudski resurs. Dakle broj uposlenih, cijena rada i 
kontrola rada. To su dva segmenta koja su sada neminovnost. A opet ću ga evo komparirati sa 
GRASom. Mi smo dole u ovoj frci trci rekli hajde morate malo izaći samo kontrolisati naplatu 
tih karata. Izađe jedna obična kontrola u tramvajski saobraćaj od ljudi koji dole rade. Ima ih 
puno. Pa oni koji ne rade taj dan kažu hajd izaćete vi u neke kontrole. Onako interno se 
organizuju. Povećaju cijenu naplate na dnevnoj bazi 10 do 15 KM. U jednoj ad hok akciji 
koja može biti sistematizirana i puno kvalitetnija. A ne samo GRAS nego to govorim za sve 
ostale firme nakon što se ova dva preduslova riješe. Ovo što su kolege govorile ja se slažem 
sa zaključcima i kolege Pindže i kolege Besima Mehmedića ipak ne mislim da smo 
kapacitirani da sada kažemo da sada sve i odmah. I Vladi evo izvolite smanjite 5%, 10%, 
15%.ne može. Vi znate da ne može. Idite tamo sa Sindikatima dogovorite da oni pristanu. Evo 
Sindikata tu. Nema sada vremena da im se da govore a ja znam šta to znači. Do usvajanja 
budžeta do prijedloga budžeta da se usvoji smanjenje 5, 10 i 15 % na ove iznose plata. Ljudi 
ginuli da to ne bude tako. S konceptom se slažem. Ja se slažem da moraju svi biti svjesni i u 
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GRASu i u osnovnom obrazovanju i u srednjem i u policiji da smo mi na rubu. Na ivici 
provalije i da to neko mora homogenizirati da se na tim dnevnim sastancima donese takva 
vrsta odluke. Ali nisam baš siguran da sada moramo reći e sada vi Kozadra to morate uraditi. 
Pripremite nam to i donesite nam to. neka to bude evo inicijalno. I nije baš logično da kažemo 
da to ne zahtijeva novac po poslovniku kako mi kažemo ono što se tiče Vlade, mora ići na 
izjašnjenje Vladi. To je veliki dio novca koji je tema tog zaključka. To je dakle preraspodjela 
novca, to su milionski iznosi i tiču se Vlade. I ja ću podražati to da sve ide tako u paketu. 
Posebno ću podržati ovaj dio tih spornih, famoznih zapošljavanja. Posebno. Dakle tu analizu 
koju sada čujemo 219, 300 , u prošloj godini 500. Ne samo to. nego ćete vi nama sve dostaviti 
segmentalno iz tih kompanija iz ministarstava prezimena imena taj nepotizam, korupcija i 
zapošljavanje je problem notorni ovog društva. Dakle to ču dodati na ove zahtjeve. Svi koji su 
tamo na taj način došli ne govorim sada o zapošljavanju, kao nekoj lošoj pojavi, nego kada 
primate profesora fizičkog vaspitanja da vam radi u Toplana na nekom mjestu 
sistematiziranom... to je paradoks. E to su prezimena. To su familije. Ja o tome govorim. 
Naravno da to moramo kao preduslov vraćanja povjerenja nekim novim procesima staviti u 
fokus interesovanja u žižu našeg interesovanja. Dakle podržat ću ne na način da kažem baš 
ovako pogotovo ove ekonomske dijelove. Gdin Mehmedić nije ni tražio da se izjasni jer oni 
se tiču preraspodjele. I nas očekuje mjesec dana svakodnevnog rada i sastanaka. Ovu ćemo 
vjerovatno sjednicu morati nastaviti već za dva dana, za tri dana, da ovo bude projekcija nekih 
narednih sedam dana sa parametrima od Vlade. Hitna skupština koja će samo o tome govoriti. 
Sve se slažem to. sve to podržavam i evo bjanko ćemo na toj za sedam , osam ili deset dana a 
tiče se javne rasprave o budžetu i tiče se svega ovoga što smo mi ovdje govorili i to će biti po 
meni značajne mjere uz sva otvaranja procesa u tim famoznim preduzećima. Još primjera 
milion. Svi idemo tako daleko da pričamo i o esencijalnim listama i o nekim drugim stvarima 
koje će biti predmet interesovanja ali ne mislim da to treba biti baš večeras sve i odmah sada 
jer je to početak po mom mišljenju malo normalnijeg procesa političkog. Hvala. 
 
Poslanik / zastupnik Amir Zukić replika: 
Replika gdinu Kojoviću ali i svima ovima koji su danas diskutovali jedna je. Kada smo na 
Domu naroda glasali o uzimanju sredstava od Kantona Sarajevo nauštrb Posavskog Kantona i 
ne znam još nekoga, vi ste kolega Kojoviću to podržali a ja sam insistirao da to ide iz 
sredstava Vlade FBIH. Kao solidarnost. Kanton Sarajevo je uskraćen tada ja mislim za 5 
miliona. Vi ste glasali na sjednici Doma naroda da Posavski Kanton smanjenje budžeta 
Kantona ukupnih prihoda koja Federacija transferira na Kanton Sarajevo. Ovdje tačno mogu 
reći koji su delegati Doma naroda iz Sarajeva bili protiv toga a koji su bili za. Trebamo voditi 
brigu o finansiranju i povećanju prihoda. To je jedan od načina. Trebamo promijeniti model 
finansiranja jer Sarajevo mnogo više daje kroz naplatu prihoda Federaciji i ostalim nivoima 
vlasti nego ono što se vrati u Sarajevo. I sada imamo prostor za povećanje prihoda. Milijarda 
je ne naplaćenih poreza. Ovdje se niko nije  osvrnuo na način da efikasno to naplatimo. Ako 
od tih milijardu naplatimo 300 miliona riješili smo mnoge probleme.  
 
Poslanik / zastupnik Predrag Kojović replika: 
Ja ću vrlo kratko zaista ne želim da dužim. Vidite gdine Zukiću ja sam glasao za prijedlog 
Vlade. Ja imam drugačiju viziju od vas. Ja mislim da je važno da postoji Goraždanski Kanton. 
Ja mislim da je važno da postoji Posavski Kanton bez podjele sredstava po principu 
solidarnosti koji je predložen to ovi kantoni ne mogu postojati. Također sam naravno glasao 
da se krene u izradu nove formule koja će uzimati neke elemente koji su bitni za Kantona 
Sarajevo i ministar Kozadra također učestvuje u radnoj grupi toj. Ja zaista ne znam zašto sada 
ovdje potežete tu priču ali ako hoćete možemo razgovarati o tome.  
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Poslanik / zastupnik Amir Zukić odgovor na repliku: 
Ta sredstva su mogla biti usmjerena iz budžeta FBIH a ne nauštrb Sarajeva kolega Kojoviću. 
Tada smo trebali to podržati i na taj način pomoći tim dijelovima FBIH.  
 
Poslanik / zastupnik Besim Mehmedić replika: 
Ja ću iskoristiti ovaj minut repliciram uvaženom kolegi Konakoviću. Iz jedne rečenice koju 
sam rekao na početku osvrtanja na nacrt. Ja sam rekao da ova Skupština ima veliku 
odgovornost za prijedlog budžeta. Iz dva razloga. Ovo su dva jedan politički momentum u 
kojem moramo pomoći Vladi Kantona Sarajevo koja je Vlada ali se može desiti nešto. Da 
nam se u deset dana promijeni Vlada. Ne nagovještavam nikakvu političku informaciju koju 
ja imam. E sada ovo još da dodam. Svi ovi prijedlozi i zaključci koje sam bar ja predložio, a 
dobro sam razumio što je gdin Mirsad Pindžo on može u svoje, nisu u neskladu onoga kako se 
stvara budžet. Mi nismo oduzeli od budžeta da bi dali nekome nego u okviru budžeta smo 
uzeli sredstva i preusmjerili uslovno rečeno uzeli u isto ono što ostaje u okviru budžeta. 
Prema tome moje insistiranje na glasanju prema zaključcima nije da ne postoji potreba Vlade 
da odgovori, razumijem ja to. ali je za nju mnogo bolje da ove smjernice koje su kroz 
zaključke ima kao argument pa kada nam donesu odgovor na ove zaključke budite sigurno, 
argumentirano ako budu obrazloženi i za neke stvari ću biti protiv toga. Zato insistiram na 
ovim zaključcima, kao dobar pokazatelj nečega što Vladi mora pomoći da nađe uštede na 
onom dijelu u kojem je to po zakonu moguće. 
 
 
Poslanik / zastupnik Elmedin Konaković odgovor na repliku: 
Prvo se izvinjavam ovo su opet ljudi traže neke izjave naše stavove po pitanju budžeta. I ja 
sam hoću da kažem da ovo trebaju biti parametri i smjernice Vladi mislim da je jasno. Da je 
početak javne rasprave ova naša rasprava. Da su to smjernice koje sve iz stenograma mogu 
vidjeti i kao stav sviju nas bez izjašnjavanja. Ali ja neću da ulazim u stvari koje Poslovnikom 
nisu baš ili su precizirane a ja da ih drugačije radim. Neću da se izjašnjavam o zaključcima 
prije nego što Vlada o njima nešto kaže. Pa ću na narednoj sjednici za tri dana, za pet, za 
sedam. Na nastavku to ostavite pa kada dobijemo stav Vlade ja ću se o njima izjasniti. Jer je 
definisano poslovnikom da sve što traži ta materijalna sredstva a i te kako traži jer to znači 
prebacivanje s jednog koda na drugi unutar budžeta. Ja ne kažem da su to neka nova davanja. 
Na taj način neću da funkcionišem kao ni za sve ostalo. Mimo zakona, Poslovnika, Ustava 
ovdje neću da glasam. Ja lično, ne govorim o Klubu SDA ja govorim u svoje ime. A  da je to 
jasna smjernica i put ja sam to rekao javno. Evo ponavljam još jednom. I ti prijedlozi i 
prijedlozi kolege Pindže i još neki koje mi imamo. Ovo što vi radite se zovu amandmani na 
budžet. To se zovu amandmani koji se formulišu i imaju svoju formu. Pa se kaže govorim o 
prijedlogu kolege Mehmedića koji je rekao 3 miliona tamo prebacivati ovamo, 50 na 
kapitalna s ovog dijela. To je amandman i ja u tom dijelu neću danas da se izjašnjavam. A na 
javnu raspravu imate pravo. 
 
Poslanik / zastupnik Mirsad Pindžo: 
Ja ću replicirati kolegi Konakoviću prvo ovo nije nikakva preraspodjela. Ovo je politička 
instrukcija Vladi u pripremi budžeta. Znači niko ništa nije dobio dok se ne usvoji budžet. 
Kada se budžet usvoji e onda je preraspodjela s jedne pozicije na drugu. Prema tome ja sam 
prije nego što sam podnio ove prijedloge i uzeo diskusiju v.d. premijeru i ministru finansija 
dao ove zaključke da ih on sam pročita i pogleda. On mi je ovdje crvenom dao zeleno svjetlo i 
kaže Vlada bi bila rigoroznija. Ja ovo shvatam kao politički input Vladi, vjetar u  leđa da uradi 
ono što bi htjela a budžetski korisnici neće. Neće se niko odreći privilegija. Ako Skupština 
naloži Vladi da ide u ovom smjeru svi će se morati pomiriti s tim. Nema tu hoće neće. Jedini 
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problem ovdje su plaće što se mora dogovoriti sa Sindikatom. Sve drugo ni jednu jedinu 
marku u ovim zaključcima se ne iziskuje iz budžeta da se bilo kome plati ako se oni usvoje u 
formi politike instrukcije za izradu prijedloga budžeta Kantona Sarajevo. Ni jedna marka. 
Prema tome ne treba izjašnjenje Vlade. Ovo je politički stav. Ja razumijem i politički stav 
SDA. Ja ga potpuno razumijem. Nemoj da išta zadajemo napravit ćemo predizborni budžet i 
31. Marta ćemo svi morati za njega glasati zato što je izborna godina i ne smijemo ugroziti 
sistem u budžetu Kantona. Ja bih vas zamolio gospođo Papo da u hodnik izađete pa te grimase 
i dobacivanja a ne za ovom govornicom. Ja imam pravo da govorim još uvijek sam u okviru 
poslovnika nisam potrošio svoje vrijeme. Prema tome budite malo kolegijalni ako ništa drugo, 
neću reći kulturniji. Hvala vam lijepo. 
 
Poslanik / zastupnik Elmedin Konaković odgovor na repliku. 
Ja nekako taman pomislim mi smo normalizovali svoje političko djelovanje bez tih nekih 
ispod pojasa političkih udaraca u smislu predizborne SDA,mora, ne mora. SDA je povukla 
Vladu u Kantona Sarajevo sa premijerom Zeljkovićem. I radi do usvajanja prijedloga koji e 
zove novi mandatar i saziv nove Vlade. SDA sa aspekta političke komocije trenutno ne vidim 
razlog ni da se ovoliko trudi, ni da ovoliko radi ni da ovoliko nego da se opozcionarski 
priprema za ove izbore u Kanton Sarajevo gurnuvši nekome vreli krompir i da ste to rekli, ja 
bih to shvatio. Ali da kažete da mi ovdje otvaramo politički prijedlog budžeta na ono što ja 
vama nisam prigovorio da je politički ja nisam jer na ne mogu ispod toga. Neke vaše 
prijedloge ne mogu baš ispod toga politički. Ovo sve što je racionalno i što je normalno to 
mislim da cijeli dan provejava u ovoj Sali. Svi smo na to spremni. Ali ostat ću nekako iznad 
površine komentarisanja to šta je politički. Jer još jednom samo ponavljam da SDA priprema 
predizborni budžet ovdje u ovoj Sali ovdje gdje je povukla Vladu i rekla ostavka, idemo 
odmah hitno. Ja komisija, prijedlog razrješenje tačka. I čekanje novog mandatara i nove 
Vlade. I nekome serviramo sve ove materijale i priče. Kozadra je mogao politički djelovati da 
sve sakrije ovo, da kaže super vam je ovo, ekstra ko će od vas to preuzeti. Izvoli. I da ode 
čovjek kući. E to bi bilo političko djelovanje i priprema za izbore 31. Oktobra. Sve ovo je 
borba za nulto preživljavanje. Jer smo mi svi zajedno u ovoj Sali ovdje koalicijama, 
prekoalicijama, razgovorima dogovorima, imenovanjima, ljudima, tap, tap došli u ovu 
situaciju. I ako se budemo tako ponašali po mom mišljenju nećemo napraviti posao. Ako 
budemo objektivno razgovarali o svakom problemu ponaosob, po mom mišljenju napravit 
ćemo pretpostavku da bude malo bolji posao. Hvala. 
 
Poslanik / zastupnik Mujo Hošić replika: 
Zajedno gdinu Zukiću i Dinu Konakoviću. Za sve što je dobro u Kantona Sarajevo kriva je 
SDA. Ja hoću da vam pomognem prije osam godina ovo što se vi gdine Zukiću i Peđa 
prepucavate ovdje zašto animozitet na federalnom nivou prema Kantona Sarajevo postoji. Ja 
ću vam pomoći. Tada sam molio , kumio da sva prava boračkoj populaciji, socijali dignemo 
na nivo FBIH. Pitao sam drsko koja je razlika između majke šehida u Kanton Sarajevo, 
Goraždu ili palog borca u Orašju. SDA, SBIH ako hoćete već politički da razgovaramo 
trebalo je 100.000 viška u Kantona Sarajevo. Kanton Sarajevo ovo je početak otrežnjenja 
platit će nevjerovatnu cijenu pogrešne politike u prethodnih 15 godina. Iks puta sam ne samo 
na budžetu napominjao da u Kanton Sarajevo živi 100.000 nepostojećih ljudi, odnosno 
postojećih ljudi koje nam ne priznaju kada prave preraspodjelu na federalnom nivou a 
100.000 ljudi koji koriste kompletnu infrastrukturu, obrazovanje, komunalne preduzeća, 
zdravstvo u Kanton Sarajevo. I svi ćemo svaki put ako nastupamo samo populistički reći 
svaki naš povratnik u Istočnu Bosnu mi ćemo zadržati da ima pravo liječenja u Kantona 
Sarajevo. Ima pravo da se obrazuje u Kanton Sarajevo. Imaju svi drugi kantoni pravo da 
studiraju u Kantona Sarajevo. Ja mislim da je 2014 godina početka otrežnjenja.  
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Poslanik / zastupnik Tarik Haverić replika: 
Hvala lijepa. Mislim da bi dio ovih nesporazuma bio otklonjen da neke kolege poslanici nisu 
tako živahno reagovali na diskusije u prethodnom toku rasprave i prošli puta. Naprosto nije 
tačno da je ovo što je izložio kolega Pindžo amandmansko djelovanje. Kao što je gdin 
Konaković htio da kaže. Politička odluka da se zabranjuje prijem novih službenika, nije nešto 
što se može izraziti na način da se neka stavka u budžetu ospori ili da se prebaci itd. Upravo 
se sada potvrđuje koliko je bilo pogrešno upustiti se u samu raspravu nacrta budžeta bez 
rasprave koju smo mi predlagali da skupština donese politički program i da onda zaduži 
Vladu da prilagodi nacrt budžeta tom političkom programu. Ja nisam siguran da je sve što je 
kolega Pindžo i kolega Mehmedić rekli da je izvodivo. Nisam siguran u te cifre o uštedama 
itd. ali sam siguran da je trebalo tu raspravu povesti prije nego što uđemo u raspravljanje 
nacrta budžeta. A sada ćete biti svjedoci koliko će nas to sve koštati. To što neko kaže nemojte 
zapošljavati nove ljude i poništite postojeće konkurse nije amandman na budžet. Tu 
jednostavno niste u pravu.  
 
Poslanik / zastupnik Elmedin Konaković ispravka krivog navoda: 
Ja kolega Haveriću ne mogu da shvatim šta ste vi slušali od tog što sam ja dva puta govorio. 
Ja ne mogu da shvatim. Vrlo ste energično i prstima rekli meni. Meni to ne morate. Evo da ja 
vama objasnim. Nisam to rekao nazvao sam ispravka krivog navoda. Amandmanskim 
djelovanjem nazvao sam veći dio diskusije kolege Mehmedića koji kaže i predlaže uštede od 
16 miliona KM. Na stavkama ugovorene i druge usluge, na stavkama finansiranje političkih 
partija i predlaže kolega Mehmedić a pogledajte pročitajte stenogram šta je govorio kolega 
Mehmedić i šta sam govorio ja. S tih stavki predlaže finansiranje kapitalnih projekata. 
Predlaže. Dakle taj dio je amandmansko djelovanje da vam ja objasnim to. a dio kolege 
Pindže sam se ja potpuno složio i dodao neke svoje zaključke. Taj dio nisam komentarisao 
kao da je amandmansko djelovanje. Ne znam iz čega ste vi to mogli zaključiti. Kada je prvi 
put neko od kolega replicirao ja sam to dodatno pojasnio tako da sam dva puta o tome 
govorio. Amandmansko djelovanje je kada novac predložen budžetom na jednoj stavci 
prebacujete i predlažete na drugu stavku. On ima svoj proces. Zna se kako se piše i kako se 
dostavlja. I to je kolega Mehmedić radio kvalitetno. Ima super kvalitetnih prijedloga samo 
sam ja rekao da je to amandmanski i to ovdje svi znaju. A kolega Pindžo je predložio mjere 
koje su definisane aktom koji se zove zaključak Skupštine i on daje smjernice istina je Vladi 
Kanton Sarajevo i ja sam rekao da se s tim dijelom slažem. Samo ne sa dijelom i zato mi je 
bitno hoće li ih on razdvojiti u kom mi kažemo Vlada je dužna u narednih 15 dana sa 
sindikatom dogovoriti 5% na 1000 KM, 10% na 1500 KM i 20% na 2000 i preko KM novca. 
Smanjenje troškova. I to se tiče novca. Dakle o  tome sam ja govorio. Sve ostalo u smislu 
zapošljavanja, zabrane zapošljavanja. Zaustavljanje konkursa ja sam dodao još nešto 
radikalnije od toga, analiza zadnjih godinu dana upošljavanja i dvije godine. Nepotrebnih 
višaka. Ja sam i to dodao. I ne znam šta ste shvatili pa ste tako vi burno i žučno reagovali. I ja 
sam umoran ali ništa niste pogodili od onoga što sam ja govorio. Hvala. 
 
Poslanik / zastupnik Enes Zeković replika: 
Gospođo predsjedavajuća da li je neka ili nekakva to nije vaša stvar nepotrebno. Ja mom 
kolegi Konakoviću želim da repliciram u dijelu da je Vlada ta koja je u svakom pogledu 
prepoznala ono što je problem građana Kantona Sarajevo. Imali smo prvu tačku danas, 
večeras dnevnog reda usvajanje zaključaka građana Kantona Sarajevo ili Plenuma. I tamo 
smo usvojili jednoglasno sve one zaključke. Prijedlog budžeta, nacrt budžeta koji imamo pred 
sobom nije ni blizu onoga što smo usvojili pod prvom tačkom dnevnog reda. Gdine ministre 
evo ja vam odgovaram. MUP-u Kantona Sarajevo je jedino resorno ministarstvo koje je 
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odvojilo 35.000 KM za rješavanje ublažavanje ili kako god hoćete maloljetničke 
delinkvencije. Jel to direktno ili indirektno vezano za probleme u Kantonu koje imamo to 
prepuštam nama. MUP Kantona Sarajevo ja mislim da nije odvojio niti jedan fening 
povećanja za jačanje odjeljenja za privredni kriminal a danas smo usvojili zaključke gdje se to 
povisuje. Tužilaštvo Kantona Sarajevo za nabavku opreme ništa. Za vještačenje po 50.000 
KM. A usvojili smo zaključak da Tužilaštvo treba da preduzme sve moguće mjere za reviziju 
privatizacije i sve ostalo. O čemu mi govorimo. Sud još naprotiv smanjuje za 9 uposlenih. Jel 
to realizacija zaključaka pod tačkom jedan? I drago mi je ministre što ste rekli da nije bilo 
subvencioniranje GRASa, nego je plaćanje subvencija koje treba resorno ministarstvo tj 
Vlada Kantona da snosi za subvencioniranje karte. Možda ne bi bilo loše imali smo u 
prethodnom budžetu za 2013 godinu gdje smo dali na peškeš, unaprijed, kako god hoćete 
Toplanama, Sarajevogasu pare za nešto što još nije ni utrošeno. Nešto što se ne zna da li će 
biti utrošeno. Možda smo trebali to isto uraditi pa prebaciti sada GRASu nekih 10 ili 20 
miliona maraka koje će oni iskoristiti za svoje potrebe.  
 
Poslanik / zastupnik Esed Radeljaš replika: 
Hvala dopredsjedavajući. Ja repliciram svima. Znači svima repliciram. Nemojmo da bacamo 
građanima prašinu u oči i da pričamo jednu priču kada u novu vlast neće niko. Znači sve tri 
velike partije neće ni jedna neće da ide u vlast. Mi ovi mali nešto se komešamo ko hoćemo ali 
nemamo snage. Prema tome kažite narodu da nećemo ili da ostane ovako ili da sjednemo 
predlažem svaki dan Kolegij u proširenom sastavu i da sjednemo. Ali ne kao političari nego 
kao građani i da donesemo šta ćemo i šta je dobro. To je rješenje. Drugo bacamo prašinu samo 
sami sebi. Hvala. 
 
Poslanik / zastupnik Besim Mehmedić replika: 
Ja javno kažem jedan je Dino i ja mislim da će mene Dino razumjeti. Bez obzira. Iskoristio 
sam ovu govornicu za lično i izvinjavam se svim građanima Kantona. Ali gdine Konakoviću 
Vlada Kantona ne može donijeti političku odluku. Ako je ova Vlada ekspertna Vlada koju su 
stranke delegirale one nemaju težinu političke odluke. Zato vas molim da čujete zaključak 
koji sam ja napisao a to je: Skupština Kantona je saglasna, to smo mi svi, nas 35, da se u 
budžetu Kantona za 2014 finansiranje političkih stranaka i parlamentarnih grupa umanji za 
770.000 te da se ova sredstva usmjere na kapitalne. Ali ovo što je bitno zastupnici Skupštine 
Kantona izglasavanjem ovog zaključka potvrđuju da im je prioritetnije finansiranje kapitalnih 
projekata ovaj drugi dio neću da kažem. A stoji ovdje napismeno. Ne može Vlada Kantona 
donijeti političku vezano finansijsku odluku za umanjenje onoga što mi kao parlamentarne 
grupe i vi kao stranke po zakonu dobivate. Zbog toga sam insistirao. Jer kako će Vlada 
Kantona odlučivati o tome kada nema ni političku od Skupštine defel da može to da radi. Ne 
možemo mi, zato je moja konstatacija i molba bila da neki od ovih zaključaka budu političko 
izglasavanje. Kako će oni odgovoriti u ovom gdje ste vi u pravu da se može to finansijski. 
Ovo nije prebacivanje para. Zbog toga sam insistirao jer ovo je malte ne politička deklaracija. 
U kojem vi kao članovi stranaka i mi kao slobodni zastupnici preuzimamo ulogu u kojoj se 
određujemo o novcu jer je to konačno vaša stranačka ili naša slobodna ili bilo kakva druga 
volja da o tome odlučujemo. Zato sam insistirao na ovom zaključku da bi im se dala 
mogućnost da o tome odlučuju. I normalno opet će ga donijeti na prijedlog budžeta da ga 
izglasavamo. Eto to je moje pojašnjenje. Hvala.  
 
Poslanik / zastupnik Elmedin Konaković odgovor na repliku: 
Ja ću za takav vaš amandman glasati. Ja ću za taj amandman glasati. Ali ovo ipak što danas 
radite je politiziranje. Da u ovom trenutku prebacivanje sredstava s koda na kod zovete 
političkom odlukom, davanjem smjernica zato što je to jedna vruća tema o tome koliko ko 
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ovdje prima novca, koliko ko dobija po osnovu plata, plaćanja i onoga što stalno ljudi 
problematiziraju. Pa vi imate vjerovatno i moralnu obavezu da se od toga ogradite i kažete 
nećemo više da primamo ono što primaju političke partije. E to je po meni politiziranje. A za 
amandman ću glasati. Živ i zdrav. Ako budem ovdje na budžetu i budem imao pravo da 
glas,moj prst kaže za amandman kolege Besima Mehmedića. Imat ću prijedloge svojih 
amandmana koje danas ovdje ne otvaram. Također ušteda firme ma imam još deset pravih. 
Koji će u svakom segmentu to racionalizirati. I ja ću to uraditi. Ono što danas obavezuje ili ne 
obavezuje to je amandman. Vladu da ona uradi ili ne uradi pa da vi njima kažete jesu vratili su 
nisu promijenili. Ništa od ovog dokumenta ne mijenja. Mi smo od njih nacrt dobili. Mi ćemo 
od njih prijedlog dobiti. Hoće li u tom prijedlogu biti ovo 700 ili 1,5 milion ili 300 ili 600. To 
je nebitno. I ovaj zaključak je nebitan ako vi kažete ovdje se skida ovamo se stavlja, nas 18 za 
to glasa to će stajati u prijedlogu kakav će biti usvojen. Ako vi kažete skida se finansiranje 
političkih partija pa nema 18 to će na tom kodu ostati. I to je pitanje po meni normalno ali u 
ovom trenutku je političko i nije u skladu sa procedurama. 
 
Poslanik / zastupnik Besim Mehmedić replika: 
Gdine Dino vi imate potpuno pravo da moje svaki istup tumačite na način na koji hoćete. Ali 
ja vama kažem ovo. Ja o ovome ne politiziram moje je zastupničko pravo da predložim ovaj  
zaključak. Kada ćete vi iz svojih politikantskih razloga kako ste vi meni rekli, glasati to je 
vaše pravo ali molim vas ja vas uvjeravam ako mi vjerujete ovo vama se obraćam ne javnosti, 
ovo je politička stvar koja je za mene bitna. Kako je vi tretirate to je vaša stvar. 
 
Poslanik / zastupnik Nedžad Fazlija: 
Zahvaljujem predsjedavajuća. Izgleda se danas samo do riječi može doći ako se replicirah ili 
ispravlja nekakav krivi navod ili se pozove na poslovničku intervenciju. Nacrt budžeta kao i 
prethodnih godina za Klub SDPa je nerealno planiran u smislu prihodovne strane jer volimo i 
hoćemo da potrošimo više nego što možemo i tako to planiramo i u rashodovnoj strani. Bez 
obzira na to vratit ću se na ovaj spisak želja kasnije. Meni nije jasno kako kada su se već 
radile neke uštede ili kresanja ili smanjivanja na pojedinim stavkama. Neke su ostale iste neke 
pet, deset, dva, pedeset, sedamdeset posto a neke su stavke potpuno ukinute. Pa me interesuje 
po kojim šta je vodilo ministra ili ministarstvo da se neke stavke ukidaju. Kada govorimo o 
ovih 130 miliona kredita plus ovih 10 opet kredit za kapitalne projekte mene interesuje ako 
ćemo ove godine zatvoriti ovih 775 miliona koliko je planirano u rashodovnoj strani i evo 
preživjet ćemo ovu godinu. Šta će se dogoditi sa sljedećom godinom 2015 kada opet nam 
bude neko kriv. Neki od delegata u Domu naroda nije zastupao interese Kantona Sarajevo itd. 
i mi opet imamo 615 miliona a navikli smo da trošimo 775 miliona. Gdje ćemo sljedeće 
godine naći 130 ili 150 miliona. I pošto je u odnosu na prihodovnu stranu ovo sve kako sam 
rekao sve ostalo vamo je spisak želja koje čisto sumnjam da će se ostvariti evo i ja da kažem 
taksativno ću samo nabrojati neću se puno zadržavati. 
.vijeće nacionalnih manjina ukinuto je 10.000 znam koji su razlozi ali evo volio bih da mi se 
kaže razlog 

- Jedinicama lokalne samouprave su znatno smanjenja sredstva 
- TVSA je dobila 80.000 KM za digitalizaciju tako piše ne znam šta se može sa 

80.000 KM ili preći na tu digitalni signal 
- Sufinansiranje naših građana po raznim osnovama odnosno JKP ovo je kolega 

Konaković dotakao se , izgleda da je čitao pet politika bar u ovom segmentu gdje 
smo mi predvidjeli da je ovo jedan nekorektan i nepravedan nemoj se Dino ništa, 
ovo je pozitivno ne moraš mi replicirati. Ovo je jedan nekorektan i nepravedan 
sistem subvencioniranja gdje mi subvencioniramo firme a ne pojedince koji 
trebaju da dobiju tu subvenciju i onda imamo situacije da neko ko je 300 KM i 
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neko ko ima 3000 KM od te firme jer se ta firma subvencionira iz budžeta imaju ta 
dva korisnika istu subvenciju. 

- Vidio sam da ovim KP nema sredstava za pokrivanje gubitaka što je bilo do 
sadašnjim godinama 

- Nabavka opreme za policiju 940.000 KM evo maloprije smo vidjeli koliko su do 
sada dobili, da li treba više ili ne, vidjeli smo zadnji zahtjev da treba još nekih 4 ili 
5 miliona možda čak i više za nabavku te opreme. 

- Poticaji za poljoprivrednu proizvodnju su manji za milion maraka i konstantno se 
smanjuju a mi imamo zaključak i zakonska je obaveza do 2% i čak zaključkom 
Skupštine smo obavezali Vladu i mi sami sebe da ćemo izdvojiti 1%. Znači ako je 
750 to bi trebalo biti 7,5 miliona a sada ima 3,4 miliona 

- Studentski centar dobija iz godine u godinu tranšu od nas i nije ništa sporno. 
Međutim ja evo to mi je nekako ostalo ne mogu da se sjetim, ispravite me nismo 
nikada dobili njihov izvještaj. Da li mi to treba bar da ga ono što kažu dobijemo da 
ga  vidimo na uvid ne moramo ga usvajati ali eto bar da znamo kako i šta. 

- Program nauke 0KM 
- Komisija za mlade 0 KM 
- Eksterna matura 100 KM bilo 300 hiljada 
- Vrtići opremanje rekonstrukcija itd. naši su vrtići u katastrofalnom stanju u fazi 

raspadanja ima samo 33.000 KM ne možete ni pola jednog vrtića renovirati 
- Vrhunski sport je spao na 990.000 KM, logično rezultati će biti u skladu s tim 

ukupno sportu je smanjeno iz godine u godinu i ono malo novca što taj sport ima 
konstantno se smanjuje 

- Evo Disciplinski centar, Crveni križ. Crvenom križu sa 108.000 na 30.000 KM 
- Nacionalna univerzitetska biblioteka sa 200.000 na 138.000 KM 
- I još jedan zaključak koji mi nismo ispoštovali neki dan smo ga da tako kažem 

donijeli onih 17, 18, 19 koliko zaključaka vezano za GRAS i pokušaj ozdravljenja 
GRASa skoro jednoglasno su bili doneseni osim kolega iz , jer oni imaju jedan 
drugi stav po pitanju ove firme, nema stavke predviđene za nabavku polovnih ili 
novih voznih jedinica u nacrtu budžeta. 

- Gerontološki centar sa 525.000 na 200.000 KM itd. 
Zašto sam izvukao ove crte? Ovo su vrlo skromna sredstva koja u do sada ove stavke dobijale 
i mislim da je nepravedno da se oni da tako kažem u ovolikom procentu krešu. Ako je nama 
falilo da tako kažem 22,7% planiranih prihoda koliko iznosi ovaj kredit od 140 miliona zašto 
se nije išlo na tu varijantu da kako piše novca će biti samo za plaće o novim projektima nema 
govora zašto se onda nije išlo linearno da tako kažem 22,7% svima smanjenje pa ćemo ovu 
godinu da tako kažem nekako preživjet a do sljedeće vidjet ćemo šta će biti. I na kraju Klub 
SDP-a ukoliko bude ovo kreditno zaduženje u prijedlogu budžeta nisam siguran da ćete 
računati na naše ruke. Hvala. 
 
Poslanik / zastupnik Branislav Crnogorac: 
S obzirom da je već toliko toga rečeno i uistinu ne znam šta bih dodao da se ne ponavljam ali 
evo reču da smo mi u suštini i deklarativno za protiv korupcije, protiv kriminala itd. ali evo 
propustili smo priliku da usvojimo Zakon o oduzimanju nelegalno stečene imovine i 
vjerovatno bi na određeni način i to punilo budžete. Konstatirali smo i bilo je inicijative da se 
vozni park smanji prodajom dijela voznog parka ponovo bi došlo do određenih ušteda i 
vjerujem da bi i to pomoglo ovom našem budžetu. Nebrojeno puta smo derogirali zaključke u 
smislu da nema upošljavanja javnim ustanovama itd. pa smo onda naveli kao najdrastičniji 
primjer Dom zdravlja da bi taj Dom zdravlja koji je imao 500 uposlenih viška uglavnom 
nepriznatog medicinskog kadra a saznajemo da i dan danas se upravo u tom Domu zdravlja 
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upošljavaju ljudi i na taj način čini mi se nema nam spasa. Mi donesemo zaključak, neko ga 
derogira nema sankcija za onoga koji ga derogira i ja naprosto ne znam kako ćemo naprijed. 
Jedan od projekata koji mi je simpatičan a on se našao također u budžetu to je stambeno 
zbrinjavanje mladih pod povoljnim uvjetima- ali vrlo mizerno izdvajanje. Znači za takav 
jedan divan projekat mi smo udvojili tek 100.000 KM a ja pretpostavljam da se svi slažemo 
da bi tu trebalo izdvojiti bar par miliona kako bi zadržali mlade da nam mladi ne odlaze u 
inostranstvo posebno stručni kadar. Kada je sport u pitanju ja moram reći da ako pratimo 
budžet 2006 pa do danas budžet za sport je naprosto prepolovljen i ako nastavi ovim putem 
jednoga dana u dogledno vrijeme mi ćemo ostati bez budžeta za sport a naravno da svi na 
određen način se ponosimo sa rezultatima koje posebno u posljednje vrijeme postižu naši 
sportisti. 
 
Dopredsjedavajući Kemal Ademović: 
Hvala. Naravno kao i na svakom nacrtu budžeta čuli smo gdje sve fali i fali na sve strane 
zaista, a čuli smo i prijedloge da bi se moglo još na nekim stavkama rezati. Ja mislim da bi 
moglo. Ali najprije ću se referirati mada mi je žao što nema zastupnika Kojovića mislio sam 
to kao repliku, ali evo ostavio sam to kao diskusiju. Strpio sam se dakle. Imponuje mi njegovo 
hladno u rukavicama, njegova hladna konstatacija  kako ovaj nacrt ne valja ništa i kako ga 
neće podržati i kako principijelno već treću godinu uzastopno istu diskusiju imamo. Pa koristi 
priliku da ga pozovem mislim da još ima vremena mi smo danas donosim zaključak da se u 
roku od sedam dana predloži ime mandatara dakle pozivam zastupnika Kojovića da predloži 
mandatara što prije da bi mogao prije nego što bude prijedlog budžet koji ću ja lično podržat 
isto kao i tog mandatara što ću podržat. Dakle da malo skinete rukavice i da malo uprljate 
ruke ovim poslom. Najlakše sa strane kritikovat, posmatrat i konstatovat šta ne valja. To vam 
je isto kao kada gledate dvojicu kako igraju šaha. Naravno sa strane se bolje vidi i oni 
ponekad povlače dobre a ponekad malo lošije poteze. A onaj sa strane kibicer vidi i kaže ovo 
je al kada sjedne katastrofa. Izgubi partiju od onog drugog u tri minute. Zato bih volio da se v 
i oprobate. Da se zaista oprobate. Ja iskreno želim da to podržim i mislim da će u ovoj Sali 
takav prijedlog dobiti podršku. A sada bih se referirao na dosta prijedloga zaključaka koje sam 
čuo a koji se odnose na određene uštede. Mislim zaista da ima prostora tu i mislim zaista da bi 
mi u obliku nekih smjernica za izradu prijedloga budžeta kao političku poruku mogli da 
donesemo neke stvari. Ne naravno one gdje se kaže sa koda tog na kod taj premjesti toliko 
novca itd. ali bi mogli da kažemo da se izvrše određene uštede i da se ta sredstva usmjere u 
projekte zapošljavanja, socijale itd. Dakle mogli bi to da ostane Vladi tj ministarstvu da izradi 
da kroz javnu raspravu do izrade prijedloga budžeta da to uredi. I naravno to sve što se čulo, a 
odnosi se recimo na plaće, to znamo da to nije moguće tako lako, prvo treba sjesti pa 
razgovarati sa Sindikatima pa izaći sa prijedlogom. Jer predložiti bilo šta i usvojiti a s druge 
strane su Sindikati koji treba da kažu dobrovoljno da je unaprijed izgubljeni posao, izgubljeno 
vrijeme a znam sasvim sigurno ono gdje mi možemo sada da se dogovorimo jednu tako malu 
uštedu napravimo a da mi budemo moralni. A to je da mi zastupnici sada se dogovorimo da 
potpišemo izjavu po kojoj prihvatam umanjenje naše plače, dakle profesionalni zastupnici 
kantonalnoj Skupštini za 20% da nećemo podići tužbe. I taj zaključak će biti provodiv. I 
naravno oni koji imaju dobro veće plate profesionalni zastupnici odavde koji su u Domu 
naroda koji imaju dobro veće plate neću licitirati koliko veće da isto tako oni potpisu takvu 
izjavu da prihvataju smanjenje za 30%. Mislim da smo u jednoj moralnoj ravni ovdje dok se 
gledamo da ćemo zadovoljiti i formu i  suštinu na način da ćemo otpočeti reforme i moguće 
provodive naše odluke odmah i sada. Dakle na taj način. Ostale preporuke ili prijedlog 
zaključaka od zastupnika Mirsada Pindže mislim da bi trebalo izdvojiti jedan dio koji su 
realno provodivi za koje ne bi trebalo sada mijenjati propise itd. nego to kao smjernice 
Skupštine za izradu prijedloga budžeta mogli bi se o tome izjasniti. Naravno možda ćemo 
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prekršiti Poslovnik ali u političkoj situaciji u kojoj smo danas kao prvu tačku razmatrali 
zaključke prijedlog Kolegija na zahtjev Plenuma građana i naravno koje isto tako treba 
uvrstiti u budžet onda sasvim sigurno treba i mi da donesemo određene smjernice tj mjere za 
konsolidaciju ovog budžeta. I na kraju, ne prihvaćam ničije ako ne bude kako ja hoću ja neću 
nikako itd. Dakle to je u ovakvoj političkoj, sigurnosnoj i ekonomskoj situaciji 
neodgovornost. Naravno na ovaj način ne želim da vršim pritisak ni na bilo kojeg zastupnika 
u smislu da se to osjeti kao pritisak. Mora se usvojiti budžet kao što ste to koristiti u svojim 
istupanjima i diskusijama i neće niko na mene izvršiti pritisak. Ali evo čini mi se da je 
ministar Kozadra tj v.d. premijera Muhamed Kozadra danas kroz elaboraciju i uporedbu sa 
budžetima iz prethodnih godina pokazao dakle dao nam sve informacije koje su se mogle 
staviti na raspolaganje da mi stvorimo o tome sliku kako stvari stoje sa budžetom. Ne postoji 
čarobni štapić bilo koga ili bilo čega izuzev da neko nađe stotinjak miliona negdje na grani i 
donese ih da popuni taj budžet. Dakle deficit od 98 miliona iz 2013 sasvim je sigurno da će se 
prošetati narednu godinu. Ostat će deficit i naredne godine. Dakle mi eventualno kroz ove 
uštede možemo pokriti ovaj deficit koji je nastao od 30 miliona u prethodnoj godini. Ali onaj 
koji je nastao 2012 sasvim sigurno da ne možemo pokriti ničim. Ne mora Skupština otići u 
zaduženje ali taj deficit će ostati i dalje deficit. Hvala. 
 
Ministar Muhamed Kozadra: 
Zahvaljujem gđo predsjedavajuća. Neću osvrt praviti na sve ono što je rečeno. Ali hoću samo 
zamoliti da CD dostavi se svim poslanicima. Molim vas kada sam govorio o mjerama, kada 
sam govorio evo pojedinim pojedincima mi u ovom budžetu već takli određene za 20, 30 i 
50% stavke odnosno na 8 stranica nalaze se mjere ovdje direktno pišu mjere koje je Vlada 
preduzela u kreaciji ovog budžeta i preporukama od nacrta do prijedloga. Gdje treba i 
zakonskih promjena odnosno uputa tokom godine da se promijene zakoni uredbe odluke itd. I 
na kraju pet stranica mjera koje sam vam ja kroz moje izlaganje pojedinačno rekao. Niste ih 
naravno mogli upratiti i ne zamjeram vam uopšte što niste ih upratili ali stoje decidno eksterne 
mjere koje su od strane Vlade, resornog ministarstva preporučene da bi došli do svega ovoga 
što te večeras pričali. Mi znamo tačno pozicije kojih nema ovdje, ja nisam večeras o njima 
govorio uopšte. Nisam govorio o BAKSU 2,5 miliona nisam govorio o ovom što je Eldar 
govorio da pojedina preduzeća nisu dobila ništa itd. Ja vas molim ovo je analiza koja sadrži 
95% vaših mjera večeras što ste rekli sa preporukom na početku materijala što je upućeno 
prema budžetskim korisnicima da daju takav zahtjev. Nisu ispoštovane. Znači nije 
ministarstvo finansija niti Vlada otići korak dalje. Prihvatamo sve uz decidno ono što jeste 
jednako temporalnost promjena zakona ne može se prihvatiti ovdje. Može ali da se kaže kada 
će Skupština usvojiti Zakon da bi se to primijenilo. Što je sve do Vlade, odluke sve mi ćemo 
to i primijeniti i ugraditi ovdje. I ja vas molim ova rasprava koja je išla u skladu sa onim što 
ste rekli a vas molim posebno da sve ove analize imate ih uporedno i kada kažemo. Evo 
primjera radi, gorivo, ne možemo gorivo jer mi 90% goriva koje ne troše auta nego plaćamo 
cisterne za grijanje škola itd. Znači nema tu lineare mora se priči svakom pojedinačnom 
subjektu zašto i koliko troši. Da ne oduzimam više vremena ali ja mislim da je to pristup. 
Analiza ovog svih mjera koje jesu i koraci koji imaju promptni karakter da se može odraditi 
mi ćemo to odraditi odnosno resorna ministarstva. Hoće li to odraditi ova Vlada, ovi ministri 
uopšte nije bitno. Postoje državni službenici koji će to raditi i donositi vama. Ja vam se 
zahvaljujem toliko. 
 
Predsjedavajuća: 
Hvala najljepša ministre. Dakle ja mogu samo jednu stvar da sada kažem. Na svu sreću da 
imamo tonski zapis. Svi prijedlozi koji mogu a koje smo čuli ovdje koji mogu da idu u 
procedure bez zakonskih izmjena koje ne znače kršenje bi mogli biti već do idućeg nastavka 
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ove sjednice pripremljeni da možemo da glasanjem podržimo i da iskažemo našu dobru volju. 
Mislim da je većina diskutanata koja je ćula te prijedloge također to i podržala ja uopšte ne 
sumnjam da će oni dobiti zeleno svjetlo. Ono što se tiče preraspodjele s jedne partije na drugi 
zaista mora proći očitanje Vlade i ići u formi amandmana ali nisam sigurna da i za to neće biti 
dobre volje i razumijevanja od strane Vlade itd. Pa bih ja sada lijepo zamolila s obzirom na 
vrijeme i s obzirom da smo zaključili raspravu da smo čuli posljednju molbu gdina Kozadre 
da još jedanput preko CD-a dobro pogledamo ovu analizu koju je on danas uspio i da nam 
prezentira ja predlažem da mi pređemo na izjašnjavanje o zaključcima vezanim za Nacrt 
Budžeta. Vi znate da svi nacrti prolaze kroz stereotipnu formu četiri zaključka i ja vam ih 
predlažem. 
 

1. Utvrđuje se Nacrt budžeta Kantona Sarajevo za 2014. godinu;  
2. Javna rasprava održaće se u kantonalnim organima, jedinicama lokalne samouprave, 

naučnim i stručnim ustanova i trajaće 15  dana. 
3. Primjedbe, prijedlozi, sugestije zastupnika i mišljenja radnih tijela Skupštine 

dostavljaju se Vladi Kantona Sarajevo koja organizuje i provodi javnu raspravu. 
4. Vlada Kantona Sarajevo dužna je da nakon provedene javne rasprave podnese 

Skupštini Izvještaj o rezultatima javne rasprave koji sadrži primjedbe, prijedloge i 
mišljenja, kao i da da obrazloženje razloga zbog kojih pojedine primjedbe, prijedlozi i 
mišljenja nisu prihvaćeni u pripremi Prijedloga budžeta Kantona Sarajevo za 2014. 
godinu. 

 
Molim vas kolege da  pristupimo izjašnjavanju o predloženim zaključcima. 
 
3 protiv, niko suzdržan i 25 ZA. 
 
KONSTATUJEM DA SMO UTVRDILI NACRT BUDŽETA I PUSTILI GA U 
PETNAESTODNEVNU JAVNU RASPRAVU. 
 
 A ja još jedanput pozivam sve kolege da se što više uključe u tu javnu raspravu da bi mogli. 
Dopredsjedavajući Kemal Ademović: 
Ja tražim da stavite na izjašnjavanje moj prijedlog da mi obzirom možemo odlučiti o sebi kao 
zastupnici da dostavimo sekretaru Kolašincu potpisanu izjavu gdje prihvatamo smanjenje 
20% plaće odnosno 30% oni koji su u Domu naroda gore. Dakle tražim da se o tome 
izjasnimo. 
 
Predsjedavajuća: 
Ja nemam zaista ništa protiv. Evo odmah ako hoćete da testiramo našu spremnost ko će 
prihvatiti ovaj prijedlog. Ali prije toga izvolite. Mora to biti lično potpisana izjava. 
 
Poslanik / zastupnik Besim Mehmedić: 
Potpuno se slažem sa ovim što je gdin dopredsjedavajući predložio ali tražim također da se 
glasa o zaključku koji sam ja predložio o umanjenju finansiranja stranaka i parlamentarnih 
grupa. Ja tražim. 
 
Predsjedavajuća: 
Mogu li ja pojasniti finansiranje političkih partija regulisano je zakonom. Drugu stvar 
predlaže dopredsjedavajući Ademović. Ličnim činom svako od nas ako danas usvojimo ovaj 
prijedlog bez obzira na sumu koja bi nama trebala biti isplažena mi potpišemo kao pojedinci 
izjavu i ne dobijemo taj dio. I onda to nije.  
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Poslanik / zastupnik Besim Mehmedić: 
Gđo predsjedavajuća ja ne uslovaljavam ovim svojim zaključkom da neću glasati za ovo ali 
insistiram da stavite taj zaključak na izglasavanje kakav god da je. Ja insistiram. Skupština ga 
može odbiti možete glasati o tome hoće li uopće zaključak biti ima i ta parlamentarna 
procedura nema nikakvih problema. Ovo nije uvjetovano na prijedlog gdina 
dopredsjedavajućeg. Nego u mojoj konzistenciji onoga što ja hoću svoje pravo. Vi odbijte da 
glasate.  
 
Predsjedavajuća: 
Ovdje se samo postavlja pitanje imamo li mi kao zakonodavno tijelo pravo da derogiramo 
postojeći Zakon našom odlukom. Ja samo o tome govorim. Da mi sugerišemo da se taj Zakon 
promijeni u najhitnijoj proceduri to se slažem. 
 
Dopredsjedavajući: 
Ove dvije stvari nisu ni blizu iste. Dakle svako od nas kada potpise izjavu, znači ode u općinu 
kao i svaku drugu izjavu lične volje i kaže odričem se 20% do kraja mandata i odričem se 
mogućnosti pokretanja tužbe itd. jer se zna da je plaća po zakonu, ona je zakonita. A mi se 
odričemo 20%. To je preduslov da se izvrši administrativna zabrana. Dakle da se stavi u 
proceduru. Kada su u pitanju političke stranke finansiranje je regulisano zakonom na nivou 
BIH. Mi ovdje nismo ti koji možemo u ime tih stranaka odlučiti da ukidamo finansiranje, 
nismo mi to. to su stranke. Nismo mi. Mi to ne možemo. Mi pripadamo pojedinim strankama 
ali ne možemo to sami sebi ukinuti.  
 
Predsjedavajuća: 
Ne treba mi tumačenje- mi smo gdine Pindžo. Ja neću ako gdin dopredsjedavajući ovaj drugi 
zaključak hoće da stavi na glasanje neka izvoli. Za prvi odmah dižem ruku jer se odnosi na 
moj ili bilo čiji lični potpis. Ali Zakon na nivou države nikakvom našom odlukom mi ne 
možemo. Dakle samo to hoću da vam kažem. Ja nemam na to pravo. Jer prvo mi nismo 
nadležni da mijenjamo državni Zakon. Mi smo nadležni da ga primjenjujemo ili da iniciramo 
da se on koriguje da bude bolji. Možemo li prije rasprave o prijedlogu da se izjasnimo. 
Prijedlog gdina Ademovića uopšte nije sporan. Radi se o našoj ličnoj. Ima još replika prije 
vas.  
 
Poslanik / zastupnik Mujo Hošić: 
Profesorice nemojte da upadate u zamku. Ja čestitam gdinu Ademoviću na prijedlogu. Ali ja 
koji nisam profesionalac ne mogu da se izjašnjavam da li će ljudi dobrovoljno, to je bilo 46 
one akcije su bile dobrovoljno. Da se ja sada glasam koji nemam veze s tim i da njima 
nalažem da dobrovoljno potpišu izjave. Ali sada ja glasam da se oni dobrovoljno koji su 
profesionalci odreknu.  
 
Poslanik / zastupnik Esed Radeljaš 
Ja imam prijedlog koji je bolji a svodi se na isto da se ne bi Zakon federalni, državni Ustav 
povrijedio da se odreknemo svi paušala 552 KM u Kantonu. Svi paušala. To je isto to što gdin 
dopredsjedavajući traži 20 i 30. 
 
Dopredsjedavajući: 
To nije pošteno zato što oni zastupnici koji nisu na plaći ovdje kada se odreknu paušala 
nemaju ni jedne marke ovdje ne primaju ništa. Nije to isto. Ali da odgovorim zastupniku 
Hošiću ovo nije nametanje volje. Ovo je samo prohodnost zaključka da se krene u tu 
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proceduru a onaj ko hoće nije nametanje volje ako mi to izglasamo da to moraju. To ne mora 
niko uraditi ali donosimo zaključak ako ga prihvatimo da možemo skupštinska služba da to 
legaliziramo uz potpis jednu proceduru dakle uspostavljamo. Ne možemo to nikome 
nametnuti kada kažemo da će na dobrovoljnoj bazi svako donijeti. Onaj ko donese izjavu bit 
će mu odbijeno, ko ne donese neće i gotovo. Ali će taj manje imati mogućnost sljedeći put na 
nastavku sjednice da kaže ja pa ja ja predlažem reži iz budžeta. Odreži prvo sebi prijatelju 
malo. Pa onda reži okolo svima i zdravstvu i školstvu i svima.  
 
Poslanik / zastupnik Mirsad Pindžo: 
Gdine Ademoviću ja vam moram aplicirati prvo na način da vi provo niste korektni. Drugo, 
govorite i vi predsjedavajuća nešto što apsolutno nema veze sa zakonima  da vam pojasnim. 
Nemojte smatrati licemjernim moj prijedlog jer u mom prijedlogu stoji da se plaće preko 2000 
KM smanje za 20%. Upravo ovo što vi govorite i to za vas nije prihvatljivo jer to su 
preraspodjele a jesam vam prihvatljivo da izglasa Skupština zaključak koji ne obavezuje ni 
jednog zastupnika osim moralno. S druge strane ne krši se Zakon o finasiranju stranaka i 
parlamentarnih grupa time što ćemo smanjiti sredstva predviđena za izvršenje tog zakona. Ni 
jednim zakonom nije rečeno koliko će to biti. Hoće li biti 300.000 ili 500.000 ili milion 
maraka. U skladu sa mogućnostima u budžetu. Doslovno piše u zakonu. Prema tome gdine 
Ademoviću niste u pravu. I treće. Finansiranje političkih stranaka i parlamentarnih grupa 
nemojte imputirati drugima kao drugi neka se onda hoće li se javiti. Sami sebi umanjujemo jer 
se i mi po tom zakonu finansiramo i po Poslovniku finansiraju se i parlamentarne grupe u 
kojima sam i ja prema tome predlažemo i sebi smanjenje. Prema tome nemojte te političke 
kada je jednom može a drugi put ne može. Kažite mi samo u budžetu Kantona Sarajevo 
budžet nije donesen pitam ministra finansija i premijera Vlade u funkciji premijera može li se 
ova Skupština odlučiti da kaže neće biti putnih troškova bit će nula. Ja samo govorim 
hipotetički. Ako ova skupština kaže onda će biti nula. O kojoj vi preraspodjeli govorite pa 
niko još nije dobio marku. Ovo su političke instrukcije Vladi za pripremu budžeta i vi nećete 
to da stavite na glasanje a onda stavljate neke populističke zahtjeve. Dajte molim vas. 
 
Dopredsjedavajući Kemal Ademović: 
Replika zastupniku Pindži. Zastupniče Pindžo, dakle kada je u pitanju ono što ste vi predložili 
kada u pitanju smanjenje plaća vrlo pažljivo sam vas slušao. Vi ste predložili da se to desi 
svim budžetskim korisnicima u Kantonu Sarajevo. I taj zaključak bez Sindikata je neprovodiv. 
Neprovodiv. Ovaj zaključak koji sam ja predložio koji se odnosi na zastupnike je provodiv 
zato što mi sjedimo ovdje zato što je to čin lične volje i ako napravimo te izjave to je završena 
priča. Dakle i tome ćemo pokazati mi da mi hoćemo da napravimo određene korekcije i 
promjene. Kada je u pitanju Zakon o finansiranju političkih stranaka čini mi se da se tamo 
spominje 0,02. Dakle precizira. Prema tome kršenje budžeta na državnom nivou gdje mi ne 
možemo svojom ličnom voljom to primijeniti riješiti bez promjene tog zakona je donošenje 
zaključka od strane Skupštine koji je neprovodiv. Ne može se provesti.  
 
Poslanik / zastupnik Zaim Backović replika: 
Obzirom da čitavu noć govorimo pričamo i sve je usmjereno ka onome što smo dobili kao 
zahtjeve građana. Jedan od tih je i reduciranje plaća. Ja sam na našem Kolegiju da se izlistaju 
ukupna primanja svakog poslanika poimenično bez obzira gdje primanja ima. Imao u ovom ili 
odavde bio delegiran u Dom naroda. On je izabran iz ovog organa. Da se to izlita i javno 
objavi. Ne vidim ništa sporno. Da prvo se krene od ovog doma i tako pokažemo dobru volju 
da krenemo u čitav proces na svim nivoima. Jer ovako mi ovim sada što kažemo nećemo pa 
ne govorim ja neko hoće, imamo jednu lijepu poruku, upravo mi koji smo o tome raspravljali. 
Ništa drugo. Ja podržavam. Dobrovoljno je. Ko hoće hoće ko neće ne mora. 
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Poslanik / zastupnik Elmedin Konaković: 
Po mom mišljenju krucijalna stvar koju mi emitujemo uz ove sale je naša lična spremnost da 
krenemo u pravcu ušteda i taj čin za nekoga ne tako baš lagan i nije nimalo bezbolan je nešto 
što je prvi znak promjene. U našem ličnom odnosu. Ja sam rekao i opet se vraćam na formu 
prijedloga koji se zove za mene amandman u odnosu na ovo što se zove čin lične volje i s 
čime bih ja lično bio sretan da odem kući večeras eto ja sam od sebe krenuo pa sam 20% 
svojih primanja ovdje odrekao sam ih se. I spreman sam dalje insistiram na protesima koji 
vode u tom pravcu. I mogu glasnije i hrabrije i slobodnije. Svakome pa i političkim partijama. 
Pa i svim onim od kojih se ovo očekuje. I Sindikatima i svima njima izaći i reći e jesam ja 
sam to uradio prvi e došao sam kod vas jer je stanje takvo. Ja neću čekati šta ćete vi uraditi 
neću glasati ako vi nećete glasati. Ja ću tu izjavu potpisati. Sazvati komisiju za izbor i 
imenovanja neka se odazove ko hoće na toj ću komisiji predložiti prijedlog kolege Ademovića 
da se napravi urnek i formular u kom piše ja taj i taj zastupnik, pod punom moralnom 
materijalnom odgovornošću odričem se plate 20% koju ovdje primam. Taj ćete formular ako 
nas bude tamo 4 od 7 dobiti na ruke i ako nećete ja ću opet sam taj formular potpisati i 
dostaviti ga u skupštinsku službu. I krenuti dalje svaki dan o ovome o čemu smo mi danas 
razgovarali. 
 
Poslanik / zastupnik Nedžad Fazlija: 
Zahvaljujem predsjedavajuća mi kao Klub SDP-a podržavamo kao što smo podržali i 
zaključak vezano za zahtjev Plenuma građana. S tim što bi za Dom naroda dodali da je isto 
20% jer njima je malo veća plaća a to će u ukupnoj cifri biti skoro pa isto. Kemo ako je malo 
veća znači naših 20% i njihovih 20% bit će. A kada bi 30% puno je stvarno. I možda nije 
korektno da mi sada glasamo o ovoj inicijativi jer ovdje ima poslanika koji nisu profesionalno 
vezani. Nekorektno je da oni nama određuju hoćemo li mi ili nećemo. Ja se u potpunosti 
slažem neka se napravi. Nas je 13 ovdje , 15 profesionalnih zastupnika. Kolega Konakoviću 
vi napravite urnek i svakom na volju da to potpiše. Mada bih ja volio, ja bih volio da znam 
gdje ta sredstva idu. 
 
Poslanik / zastupnik Esed Radeljaš: 
Pa ja jesam za sve ali moramo prvo razjasniti kako. Evo ja primam platu u Domu naroda. 
Potpišem za platu 20%. Ko će te pare usmjeriti gdje. Evo pitam ja vas javno, kakvu socijalu 
kome. Znači to je u Kantonu izvodivo ali na Domu naroda to nije izvodivo. Nemojte da 
napravimo haos da tamo ne htjednu uputiti pare. Znači šta je Kemal predložio. Da ja potpišem 
20% u Domu naroda i da se prebace Kantonu pare. To je protuzakonito to neće niko uraditi. Ja 
đeče pare? Đeče? Nek mi odgovori. 
 
 
Poslanik Hanka Vajzović: 
Čini mi se da je 18 zastupnika koji su u Skupštini u profesionaliziranom odnosu. Mislim da 
sedam prima u Domu naroda a prijedlog koji jeste u skladu sa zakonom jer tamo kaže da nije 
nužno onaj ko prima naprotiv samo smo mi takvu odluku donijeli da onaj ko prima plaću da 
ima i paušal jer nije po ovome nije korektno da zastupnica Papo ima samo jedan paušal i za 
njega radi na dva mjesta. Ne znam kolega Hodžić radi na jednom ali opet za paušal. I takvih 
koliko ima. Umjesto tih skidanja plate zajedno sa Edinom sjedi tamo ima tri i kusur itd onda 
mislim da je logičnije skinuti paušal onima koji su u profesionaliziranom odnosu. Pa eto 
misilm da je lakše provesti na isto dođe s parama. 
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Poslanik / zastupnik Besim Mehmedić: 
Upravo su se doveli na kraju ovog svih zaključaka. U momentu kada smo predlagali ove 
zaključke onda je to izgledalo da je to amandmanski. U drugom momentu kada se to predlaže 
iz političkih razloga onda to nije amandmanski. E sada ni jedna ni druga strana nije u pravu. 
Zato ako je gdin predložio da mi potpišemo te izjave onda se pojavilo sada u ovoj raspravi 
gdje  idu te pare. Onda treba reći gdje idu te pare. Gdje u budžetu. Za razliku od ovog 
prijedloga ovaj moj prijedlog jeste amandmanski i Dino je u pravu. Formalno jeste. Ali ovaj 
moj prijedlog ima usmjerenje gdje. Ako se mi, a hoćemo da odreknemo ovih 20% gdje to stoji 
da u koji dio para budžeta ide. Znači ovo je kvalitetnije. A ovo drugo također treba naći načina 
gdje će to otići jer nema u prijedlogu gdina Ademovića gdje idu pare. Idu u dio budžeta gdje 
su plate. Onda i ovo može da ide u dio gdje su kapitalne investicije. Po istoj toj logici. Sasvim 
je svejedno.  
 
Predsjedavajuća: 
Molim vas samo sekundu. Sekretar ima jednu intervenciju zbog podsjećanja na Zakon. 
 
Sekretar Abid Kolašinac: 
Dakle uvažene zastupnice i zastupnici ne treba nikakva skupštinski zaključak kada je u pitanju 
paušal za profesionalne zastupnike dakle koji su u radnom odnosu. Član 8 Zakona o plaćama 
kaže u tačci tri: Komisija može utvrditi niži iznos paušala za zastupnike koji ostvaruju plaću 
na osnovu zastupničke dužnosti. Profesionalci. Dakle komisija za izbor i imenovanje zakaže 
sjednicu i utvrdi niži iznos i ne treba apsolutno nikakav. Ako se odlučite smanjenje na paušal. 
Ne na plaću. Samo oni koji su u radnom odnosu.  
 
Predsjedavajuća: 
Jesmo li mi apsolvirali ovaj. Mi smo izglasali došli smo do zaključaka koja su jedina dva u 
pismenoj formi bila od gdina Pindže i gdina Mehmedića. Šta sada vi hoćete da predložite 
kada smo već završili predlaganje zaključaka? 
 
Poslanik / zastupnik Enes Zeković: 
Ja se javljam samo da dopunim ovaj zaključak slažem se sa prijedlogom zaključka svi oni koji 
su predložili ovaj zaključak s tim da dodamo. Mislim da je ovo dobar čin prema ljudima koji 
su ovih dana na ulici. Ali bih samo dodao da i članovi Vlade isto spadaju u ovu kategoriju 
tako da građani Kantona Sarajevo prepoznaju spremnost kako zastupnika tako članova Vlade. 
Ne paušal.  
 
Predsjedavajuća: 
To ne možemo dati bez zakona a buduća Vlada to može dobiti kao preporuku od nas. Ova je 
već passe. 
 
Poslanik / zastupnik Eldar Čomor: 
Čini mi se da nismo usvojili Nacrt zakona o izvršenju budžeta. Mislim da bez toga ne 
možemo dalje. 
 
Predsjedavajuća: 
Ja hoću da zamolim kolege da ništa od ovoga što smo do sada razgovarali ne može biti 
operativno i krenuti u procedure rasprave dok se ne usvoji i nacrt zakona o izvršenju budžeta. 
Ja dosta kolega u raspravi o budžetu je spominjalo i nacrt zakona o izvršenju budžeta. Mogu li 
ja vas zamoliti sem ako ministar da dodatno pravi neko osobito uvodno slovo. 
Mogu li ja pozvati kolege oni koji hoće da podrže ovo podržat će i da ne vodimo raspravu.   
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Prešlo je na treću tačku. 
 
AD – 3. 
 
Molim vas ko je za to da bez rasprave pustimo u proceduru Nacrt zakona o izvršenju budžeta 
sa četiri standardna zaključka i sa 15 dana trajanja rasprave. Ima li neko suzdržan? 
 
4 suzdržana 22 ZA od 26 prisutnih. 
 
Dopredsjedavajući: 
Ja moram reći samo još jednu rečenicu. Nije isto skinuti paušal koji je svima linearan i 20% 
koji nije svima isti. I ja ne mogu lično prihvatiti sada ovo okretanje na paušal. Nije isto. Od 
3000 ko ima platu u Domu naroda 20%.  
 
Poslanik / zastupnik Elmedin Konaković: 
Gdine Ademoviću ja imam tehnički prijedlog a to će biti prijedlog na Komisiji za izbor i 
imenovanja da se iznos od 20% plate umanji sa isplate na paušalu. Jer su paušali sada banalno 
520 KM  a plata je 2100 KM. To je 20% 410 KM kada se za taj iznos umanji. Ili tako je da se 
iznos 20% plate umanji sa paušala. I svima će biti linearno 20% manje umanjeno. Ni manje ni 
više. 
 
Predsjedavajuća: 
To ćemo riješiti na komisiji i predložiti kolegama nije nikakav problem. Hvala vam lijepo. I 
ne znam kada ćemo nastaviti. Dobit ćete naknadno ja se nadam brzo. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

STENOGRAM NASTAVKA 
33. RADNE SJEDNICE 
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SKUPŠTINE KANTONA SARAJEVO 
ODRŽAN 04.03.2014.GODINE U GRADSKOM VIJEĆU 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Predsjedavajuća: 
Molim vas za malo pažnje počinjemo s radom. 
Otvaram nastavak 33. Radne sjednice Skupštine Kantona Sarajevo. 
 
Pozdravljam uvažene kolege i kolegice poslanike / zastupnike, članove Vlade i uvažene goste, 
kao i predstavnike medija koji prate rad današnje sjednice. 
 
U ime svih nas pozdravljam i gledaoce TVSA.  
 
Prema evidenciji Službe, sjednici prisustvuju 23 poslanika / zastupnika, što je dovoljan broj za 
punovažan rad i odlučivanje. 
 
Izostanak sa ove sjednice opravdali su poslanici / zastupnici: gdin Izudin Bajrović, Ivan 
Brigić, gđa Hanka Vajzović i Selma Filipović i Hadžem Hajdarević. A zastupnik Tarik 
Haverić je najavio kašnjenje. 
 
Podsjećam vas da smo na prethodnom zasjedanju koje je održano 24.02.2014.godine obradili 
prve tri tačke dnevnog reda, i nama preostaje realizacija sljedećih tačaka dnevnog reda: 
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4. Informacija o stepenu realizacije skupštinskih zaključaka za čiju je realizaciju zadužena 
Vlada Kantona Sarajevo;  

5. Prijedlog zakona o izmjeni i dopuni Zakona o Vladi Kantona Sarajevo (skraćeni 
postupak); 

6. Prijedlog zakona o taksi prijevozu u Kantonu Sarajevo; 
7. Nacrt zakona o izmjenama i dopunama Zakona o sudskim taksama; 
8. Prijedlog odluke o davanju saglasnosti na Program rada JU „Služba za zapošljavanje  

Kantona Sarajevo“ - Sarajevo za 2014. godinu;  
9. Prijedlog odluke o davanju saglasnosti na Finansijski plan prihoda i  izdataka JU 

„Služba za zapošljavanje Kantona Sarajevo“ - Sarajevo za 2014. godinu; 
10. Prijedlog odluke o davanju saglasnosti na zasnivanje založnog prava na pokretnim 

stvarima, po zaključenom sporazumu između KJKP ”Gras” d.o.o. Sarajevo i Uprave za 
indirektno oporezivanje BiH. ; 

11. Prijedlog odluke o uslovima i načinu rješavanja stambenog pitanja mladih putem 
zakupa uz obavezu kupoprodaje stana; 

12. Prijedlog odluke kojom se vrši promjena osnivača i usklađivanje djelatnosti sa 
Klasifikacijom djelatnosti Bosne i Hercegovine u privrednom društvu Hotel "Maršal" 
Bjelašnica d.o.o. Sarajevo 

13. Prijedlog odluke o izmjenama i dopunama Odluke o usklađivanju statusa Javnog 
preduzeća “Kantonalna veterinarska stanica Sarajevo” sa Zakonom o javnim 
preduzećima u Federaciji Bosne i Hercegovine; 

14. Prijedlog odluke o davanju saglasnosti Fondu "IKRE" na Pravilnik o kriterijima za 
dodjelu sredstava za školovanje djece boraca i djece poginulih boraca; 

15. Prijedlog odluke o davanju saglasnosti na srednjoročni Plan i program održavanja 
zaštite, rekonstrukcije i izgradnje javnih puteva na području Kantona Sarajevo za 
period od 4 (četiri) godine 

16.  Izvještaj o stanju u oblasti socijalne zaštite, zaštite civilnih žrtava rata i zaštite 
porodice sa djecom u 2013. godini; 

17. Izvještaj o realizaciji Ugovora za rekonstrukciju postrojenja za prečišćavanje otpadnih 
voda na Butilama u Sarajevu i način realizacije kreditnih sredstava Svjetske banke. 

18. Poslanička pitanja, inicijative i odgovori. 
Prelazimo na realizaciju tačke 4. 
 
Intervenciju ima gdin Mehmedić, izvolite. 
 
Poslanik / zastupnik Besim Mehmedić: 
Pozdravljam vas sviju. Mi smo na prošloj sjednici imali redoslijed dnevnog reda u kojem smo 
rekli da ćemo raditi nastavak 32. Nismo završili 32. Izvještaj Ureda o reviziji. 
 
Predsjedavajuća: 
Ja znam, ali ne možemo prekinutu sjednicu prekidati nastavkom. Dogovorili smo se da ćemo 
vrlo vjerovatno u sljedećoj alternativi imati taj nastavak. Moramo jednu imati u kontinuitetu. 
Ne možemo nakon treće tačke imati nastavak. Ja znam da smo to dužni. Nismo zaboravili. 
Sve znam.  
 
Poslanik / zastupnik Besim Mehmedić: 
Znate šta. Ja znam da vi niste zaboravili. Ja nisam bio do kraja na Kolegiju i intervenisao bih. 
Ali ja sam očekivao za ovaj poziv da ćemo po logici stvari završiti 32. Sjednicu. I ja što god 
kaže Skupština ja se slažem. Ali zato sam se javio, ovo je poslovnička intervencija, mi bi po 
nekoj logici stvari trebali prvo da završimo prvo 32. Jer kako smo tako uradili tako i ovo. 
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Pravimo duplu grešku. Kako kaže Skupština ja ću se složiti. Ja ne insistiram ali insistiram na 
logici. Završimo 32. Sjednicu. Ako kaže Skupština nećemo odredit ćemo datum kada ćemo to 
završiti, ali ne možemo ovako preći preko toga. 
 
Predsjedavajuća: 
Niko nije, nemamo mi pravo da ne završimo neku sjednicu. Samo vas pitam. Kolegij je tada 
odlučio da se ona sjednica odnosno 33 započne odmah upravo zbog toga što su prve tri tačke 
bile nužne za opstanak i funkcionisanje osnovnih vitalnih funkcija Kantona. A to je Nacrt 
budžeta za koji ionako imamo kratko vrijeme za javnu raspravu. To je bio jedini razlog zašto 
tako važne teme koje su nam preostale nismo stavili na početak odnosno pred početak 33 
sjednice. Evo ako neko ima pametno rješenje mi smo blizu tome da zakažemo poseban termin 
kada ćemo završiti 32 sjednicu. To je jedino što možemo uraditi a da budemo efikasni. 
 
Poslanik / zastupnik Besim Mehmedić: 
Ja se izvinjavam. Da ne bi ispalo da vodimo dijalog a očito da svima nam treba dijalog hajmo 
se pozvati na sasvim prirodno ono što jeste, logiku. 32. Sjednicu nismo završili. Razlog zašto 
je nismo završili je Nacrt budžeta koji smo svi prihvatili da prošli put radimo. I to je OK. To 
je iznad svega. Ali iznad svega, sada poslije završenog nacrta , imamo ono što trebamo da 
radimo ovdje. Skupština krši svoj Poslovnik. Radi nastavak 33. A ne radi nastavak 32. 
Sjednice. Moje je insistiranje da donesemo zaključak po kojem smo prekršili pravilnik, i 
radom 33 sjednicu kao nastavak a 32 sjednicu, zbog naše greške proceduralne određujemo 
datum kada će to biti. Ako ništa drugo, ako smo pogriješili hajmo onda reći da smo pogriješili. 
Ja neću dalje. 
 
Predsjedavajuća: 
Ja ne bih polemisala ni sa kim pa ni s vama kolega, ali Kolegij je ovako odlučio, ako hoćemo 
da napravimo bilo kakvu drugu odluku ja nemam ništa protiv da u bilo kojoj kratkoj pauzi 
danas odlučimo i informišemo Skupštinu kada ćemo nastaviti odlukom Kolegija ono što nam 
je preostalo a ozbiljne rasprave su nam preostale i zato nam treba vremena i to je bio razlog 
zašto ih nismo na prošlom terminu početka 33 sjednice kao odlukom Kolegija stavili da 
prethode raspravi i započinjanju 33 sjednice.  Slažete li se da Kolegij o tome odluči što prije? 
Poslanik / zastupnik Besim Mehmedić: 
Znate šta ovo nije za Kolegij ovo je za Skupštinu. 
 
Predsjedavajuća: 
Odluka Kolegija je bila ja zato kažem ne bih polemisala. A sada vi možete odlučiti šta god 
hoćete. Evo šta sada ja treba da postavim pitanje ili vi postavite pitanje. 
 
Poslanik / zastupnik Besim Mehmedić. 
Pa gospođo predsjedavajuća ja zaista. Vi rukovodite ovom sjednicom. Ja sam postavio pitanje 
vama i nama svima. Jednom smo to prekršili i tražim sada zaključkom Skupštine da  znamo 
kada ćemo imati nastavak 32 sjednice. Jer ovo je treći put da nemamo nastavak 32 sjednice. 
To je ozbiljno kršenje pravilnika Poslovnika Skupštine. To je ozbiljno kršenje. Neće se ova 
država ništa ohajrovati time što ćemo mi nastaviti ali ja insistiram na tome da skupština 
donese zaključak o tome kada ćemo imati nastavak 32 sjednice. Pošto Kolegij to nije uradio. 
 
Poslanik / zastupnik Elmedin Konaković poslovnička intervencija: 
Uvažena predsjedavajuća, dopredsjedavajuća, sekretaru, ministrice ministri u Vladi, 
poštovane kolege, gosti, gledaoci Tv Sa, esselamu alejkum i dobro vam jutro. Poslovnik je 
definisao utvrđivanje dnevnog reda tako da se ja slažem s vašim prijedlogom. Ne može 
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Skupština utvrditi neku promjenu dnevnog reda. Kolegij predlaže Skupština usvaja i ne 
mijenja. Ja se slažem da napravimo peto-minutnu pauzu da Kolegij eventualno odluči o 
prijedlogu kolege Besima ja podržavam prijedlog i slažem se evo raspravit ćemo prvo tu 
tačku koja je ostala pa ćemo onda nastaviti rad redovne ali poslovnik precizno deifniše ko na 
koji način utvrđuje i predlaže dnevni red a skupština se slaže ili ne slaže. Po onome što mi 
sada imamo očigledno Skupština se ne slaže. Da ne bi padali dnevni redovi evo ja se slažem 
peto-minutna pauza Kolegija u  kojem ćemo raspraviti o tome je li prijedlog kolege 
Mehmedića ima većinu i ako ima većinu to će biti prva tačka u nastavku. Ustvari nastavak te 
sjednice pa onda održavanje ove prekinute. 
 
Poslanik / zastupnik Nedžad Fazlija: 
Zahvaljujem predsjedavajuća. Pozdravljam sve prisutne i gledaoce koji nas trenutno prate. 
Samo da podsjetim da smo na Kolegiju pošto je kolega Konaković rekao utvrdili kako ćemo 
raditi ovu 33 kada će biti nastavak 32 i treba toga da se pridržavamo. Ako treba evo možemo 
pet minuta napraviti Kolegij da se dogovori da radimo po Poslovniku a nije ovako kako je 
Besim rekao da mi nešto kršimo. Mi ništa ne kršimo. On ako nije bio tada kada smo se 
dogovorili na Kolegiju, to je njegov problem,a li na Kolegiju smo se dogovorili idemo 33 pa 
poslije kada završimo 33 nastavit ćemo Revizorski izvještaj. 
 
Poslanik / zastupnik Zaim Backović: 
U skladu sa Poslovnikom i u skladu sa svim normama bar ako ništa poštivanja naših odluka, 
neophodno je da održimo brzu sjednicu Kolegija obzirom da smo nakon rasprave o Nacrtu 
budžeta i upućivanja u javnu raspravu rekli da je neophodno zauzeti stav po revizorskom 
izvještaju. To smo mi ovdje rekli i tako prihvatili. Obzirom da smo mi kao poslanici to tako i 
na taj način prihvatili intervencija gdina Mehmedića je sasvim u redu. Naime, ide javna 
rasprava mi kao poslanici po revizorkom izvještaju, odnosno našim daljim usmjerenjima po 
revizorskom izvještaju nismo donijeli. Hvala. 
 
Poslanik / zastupnik Adnan Solaković: 
Pozdravljam sviju, selam alejk i dobar dan. Tačka koja je Revizorski izvještaj veoma bitan ali 
je opširan dugo ćemo se zadržati no međutim da nam predsjedavajuća samo kaže limit 
korištenja ove sale jer ipak imamo dvije tačke koje su veoma bitne ovdje u dnevnom redu, to 
je Zakon o taksi prevozu i o GRASu ne minimizirajući ostale tačke. Pa ćemo su tu dugo 
zadržati pa samo da nam kažete vrijeme do kada možemo da koristimo salu.  
 
Predsjedavajuća: 
Danas nismo dobili bilo kakvo upozorenje i ograničenje. Prema tome od nas zavisi kada ćemo 
završiti.  
 
Poslanik / zastupnik Besim Mehmedić replika: 
Imam repliku gdinu Fazliji. Problem Kolegija nije kako ste vi rekli moj problem, ovdje se radi 
o tome definitivno da smo mi počeli nastavak 33 sjednice. A a ko je tako, a prekinuli smo 32 
zašto treba Kolegij za nastavak 32. Ako smo jednom kao Kolegij odredili se da imamo 
nastavak ovo je nastavak 33. Hajmo sasvim logično nastaviti 32. Ja vam repliciram da to nije 
moj problem. Ja ovdje nisam postavio problem da iskoristim vrijeme i da se produži ova 
rasprava. Ali ne mogu svojim razumom i logikom da pređem preko toga. Ne tražim Kolegij da 
bude neki poseban. Evo nas na Kolegiju možemo se dogovoriti sada ovdje pred kamerama ili 
kako god hoćete da kažete kada je nastavak 32. Ne trebamo praviti pauzu. Evo mi smo na 
Kolegiju ljudi sjede javni je rad. Dogovorit ćemo kada je nastavak 32. Ništa drugo. Nastavak 
je ne znam kada na sljedećem zasjedanju Skupštine ili bilo kada, jer ja ovo govorim zbog toga 
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zato što se može desiti da nastavak 32 sjednice ne bude nikako. Ja govorim zbog toga da se 
može desiti ne kažem vama predsjedavajuća. Evo napravit ćemo Kolegij sada, ne trebamo 
izlaziti, Kolegij. Otvorite Kolegij dogovorit ćemo se za nastavak 32 sjednice. Jednostavno 
rješenje. Ne trebamo nigdje izlaziti. 
 
Poslanik / zastupnik Nedžad Fazlija: 
Zahvaljujem predsjedavajuća, ja nemam ništa protiv da se razumijemo da mi sada nastavimo 
tu 32. Sjednicu. Ali moramo dovesti u okvire Poslovnika ono što smo se dogovorili. Ako je 
kolegiji taj koji utvrđuje dnevni red i ako je Kolegij donio odluku da ćemo nakon 33 sjednice 
nastaviti 32 da li ćemo mi imati dva nastavaka ove 33 ili četiri sasvim je svejedno,. Ali tada 
smo rekli da ćemo nastaviti 32. I nikakav problem nije napravit ćemo Kolegij odgovoriti se i 
krenuti sa 32 ali moramo uvesti u okvire poslovnika. Nemam ništa protiv da nastavimo daleko 
od toga da 32 neće nikada biti. 
 
Predsjedavajuća: 
Hvala vam lijepo. Evo u konsultaciji sa dopredsjedavajućim Ademovićem i sekretarom a s 
obzirom na odluku Kolegija da ovu sjednicu 33 radimo u kontinuitetu da je ne prekidamo 
zbog bitnosti sadržaja i da. Dakle da skratim svu priču. Prvi dan kada bude ova sala na 
raspolaganju hoće li to biti četvrtak petak ili ponedjeljak što je najvjerovatnije nastavit ćemo 
32 sjednicu. Da imamo definitivno dovoljno prostora o važnim izvještajima kakav je 
Revizorski raspravaljamo a da to ne bude skučeno i da ne bude ograničeno vremenom. I dobit 
ćete koliko sutra ili prekosutra informaciju kada je nastavak 32. Sjednice. Odnosno kada su 
preostale tri tačke. Tri su nam tačke ostale i svaka od nje zahtijeva ozbiljnu raspravu i vrijeme. 
Jel može tako? Jer to je već odluka Kolegija koju ja sprovodim.  
 
Poslanik / zastupnik Besim Mehmedić: 
Gospođo predsjedavajuća ja sam samo to tražio ja nisam za sebe ništa tražio nego samo po 
Poslovniku.  
 
Predsjedavajuća: 
Hvala vam lijepo. Prelazimo na realizaciju 4. Tačke 33 radne sjednice.  
 
AD – 4. 
 
INFORMACIJA O STEPENU REALIZACIJE SKUPŠTINSKIH ZAKLJUČAKA ZA 
ČIJU JE REALIZACIJU ZADUŽENA VLADA KANTONA SARAJEVO 
 
Za praćenje realizacije navedenih zaključaka i podnošenje izvještaja po istom zadužen je 
Sekretar Skupštine Kantona Sarajevo. 
Molim gdina Kolašinca da nas informiše o sudbini zaključaka Skupštine. Izvolite. 
 
Sekretar Abid Kolašinac: 
Uvažene zastupnice uvaženi ministri sve vas pozdravljam i ja imam dva zaključka odnosno 
dvije informacije o realizaciji zaključaka kojima je Vlada bila obavezna da ih realizuje.  
 
Dakle prvi zaključak se odnosi na zaduženje Vlade da za prvu narednu sjednicu Skupštine 
pripremi izvještaj o realizaciji ugovora o rekonstrukciji postrojenja za prečišćavanje otpadnih 
voda na Butilima u Sarajevu i način realizacije kreditnih sredstava Svjetske banke. Ovaj 
zaključak je realizovan. I tačka dnevnog reda je pod brojem 17 za današnju sjednicu 
predviđen. 
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Što se tiče druge informacije ona se odnosi na Agenciju za privatizaciju. Dakle mi smo 12. 02. 
Na hitnoj sjednici donijeli zaključak odnosno Skupština je donijela zaključak da se svi 
ugovori od Agencije dostave Skupštini i da se Skupština proslijedi na daljnje postupanje. 18. 
02. Agencija za privatizaciju je dostavila 255 ugovora. Dakle nije ona cifra 183 nego 255 
ugovora. Služba je kopirala te ugovore i na dvije adrese uputila. MUP-u i Tužilaštvu. Dakle 
nadležnom organu u okviru MUP-a to je Odjeljenje za privredni kriminal i Tužilaštvu. Dakle 
ugovori su jučer dostavljeni tako da su ta dva zaključka realizovana. Toliko i hvala vam. 
 
Poslanik / zastupnik Elmedin Konaković: 
Ja samo konstatujem da smo imali zahtjev za obraćanje po ovoj tačci a tiče se realizacije 
zaključaka a koje je zadužena Vlada po upitu jednog od Sindikata osnovnog obrazovanja i 
odobrili smo obraćanje po ovoj tačci a ne tretiramo taj dio. Na Kolegiju. Jedan od zahtjev za 
obraćanje na sjednici Skupština Kantona Sarajevo upućen Kolegiju bio je od strane Sindikata. 
Po ovoj tačci. Mi smo odobravali po tačci pet i jeste sigurno na tačci koja se zove zaključci jer 
ja vidim da su ljudi došli tu i sugerišu nam to.  
 
Predsjedavajuća: 
Ja nisam sigurna da se to odnosi na ovo zato što smo  mi imali radni dnevni red malo 
drugačije postavljen. Ali evo sekundu. 
 
Poslanik / zastupnik Besim Mehmedić: 
Hvala gđo predsjedavajuća. Ja bih samo htio da pitam ne samo nego pitam šta je sa 
zaključkom ove Skupštine u kojem je Vlada zadužena da do 31. Januara ove godine dostavi 
prijedlog načina osnivanja Regulatorne agencije za komunalnu privredu tako da kažem. 
Postavljam pitanje onome ko može da odgovori. Ja mislim da je tada Ministarstvo prihvatilo 
kao nosilac tih aktivnosti ministarstvo prostornog i ministar da će to biti urađeno. Ja pitam šta 
je sa realizacijom tog zaključka?  
 
Poslanik / zastupnik Faruk Efendić: 
Zahvaljujem predsjedavajuća. Ja sam 11.12.2013 godine pokrenuo dva zaključka prema 
Vladi. Prvi zaključak je da se pri dodjeli poslova ljetnog i zimskog održavanja cesta u 
Kantona Sarajevo u skladu sa zakonom javnim nabavkama putem pregovaračkog postupka da 
prioritet KJKP Rad u skladu sa njegovim raspoloživim kapacitetima za zimsko i ljetno 
održavanje. Znači ovaj zaključak je skupština jednoglasno usvojila i mi kao zastupnici 
nemamo nikakvog odgovora ni izjašnjenja Vlade po ovom pitanju. Drugi zaključak je bio 
također tretiran na istoj sjednici gdje se obavezuje Vlada Kantona Sarajevo i resorno 
Ministarstvo za saobraćaj Kantona Sarajevo da se parking kod JU Narodno pozorište vrati na 
naplatu KJP Rad. Također znači jedan je jednoglasno usvojen a ovaj drugi je dato vrijeme 
Vladi da se o njemu očituje. Jer ima određenih finansijskih efekata. Dakle mi smo kao radno 
tijelo dobili izjašnjenje resornog ministarstva koje je također bio komisijski zaključak. 
Međutim ovo su skupštinski zaključki i mi kao zastupnici nemamo to danas na stolu. Ja evo 
postavljam pitanje prije nego što počnem obrazlagati ovo što imam i što smo dobili kao 
komisija. Evo tražim odgovor. Hvala. 
 
Poslanik Zaim Backović: 
Prvi dio moje diskusije je uzeo gdin Mehmedić radi se o Regulatornoj agenciji s čim se 
apsolutno slažem. Obzirom na ukupne tenzije i ono što se dešava u ukupnom regulisanju 
obaveza građana prema onome što se zove komunalne potrebe. Drugi dio je jedan moj 
prijedlog da se ubuduće uz ovakav izvještaj dostavi izvještaj o realizaciji odgovora Vlade na 
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poslanička pitanja poslanika. Ovo sam iniciran tim što se u zadnje vrijeme sve češće vidi 
koliko je falsificiranih diploma u ovoj državi a ja sam slovom i brojem šest puta postavio 
pitanje do danas nisam dobio odgovor da se nama kao Skupštini, kao poslanicima dostave po 
imenu i prezimenu u svim javnim ustanovama, javnim preduzećima i tako redom sve ono što 
je pod upravom ovog Kantona, direktori, njihovi zamjenici, njihovi pomoćnici, njihovi 
savjetnici, izvršni direktori gdje su, kada su i šta su završili. To nam nikada nije dostavljeno. 
Naglašavam šest puta sam to postavio kao poslaničko pitanje. Jer imam saznanja da jedan 
brojnih koji su dobili visoke pozicije kupio i falsificirao svoje diplome. Hvala. 
 
 
Poslanik / zastupnik Damir Čardžić: 
Pošto se ja prvi puta javljam da vas sve prisutne pozdravim. Zahvaljujem predsjedavajuća. 
Medije. Imam samo jedno pitanje. Pošto je zaključak Vlade bio da se provjeri privatizaciju u 
prethodnom periodu i poslato je na tužilaštvo predmeti privatizacije. Ja sam upozorio na 
prošloj sjednici Skupština Kantona Sarajevo da je u proceduru u momentu kada se 
provjeravaju privatizacije protuzakonito stavljena u privatizaciju firma Neretva i tražio sam da 
se ispita zakonitost toga. Zahvaljujem se vd premijera Muhamedu Kozadri što je to skinuo sa 
dnevnog reda a to govorim iz sljedećeg razloga. Pripremljeni su svi dokumenti a nije prikazan 
završni račun ni bilans stanja ni uspjeha te firme. Tako da je to po meni klasično krivično 
djelo i tražim da se u narednom periodu i to prikači uz sve ove privatizacije koje su do sada 
rađene. 
 
Predsjedavajuća: 
Ja podsjećam kolege. Naša tačka dnevnog reda je Informacija o stepenu realizacije. Sve ovo 
što ste rekli nije došlo do nas a nešto što ste rekli neki od vas, nema veze s ovom tačkom 
dnevnog reda. Ne možemo pod informacijom o realizaciji zaključaka za čiju je realizaciju 
zadužena Vlada govoriti o stvarima koje nam se čine koje su pitanja i odgovori koje su neke 
druge stvari. Za sve to ima mjesta tamo gdje je predviđeno. Dakle Vlada nam se nije očitovala 
o Regulatornoj agenciji, Vlada nam se nije očitovala o parkingu kod pozorišta, Vlada nam se 
nije očitovala o prioritetima preduzeću KJKP Rad za održavanje zimsko i ljetno. I ja ne znam 
šta očekujte sada, ne možemo otvarati raspravu o tom pitanju. Možemo samo zamoliti da 
Vlada promptno reaguje na ono što su zaključci u Skupštini, jer sada otvarati raspravu o tome 
nema smisla. 
 
Poslanik Faruk Efendić: 
Zahvaljujem predsjedavajuća. Ali ovo su usvojeni zaključci. Kako ćemo mi znati u kojoj je 
fazi razmatranje istih i njihova implementacija? Mi smo u prethodnom periodu molim vas 
imali niz sesija odnosno sastanaka sa Sindikatima komunalne privrede. Ovi zaključci koji su 
prošle godine postavljeni su i dan danas zahtjeve tih sindikata, konkretno ovo preduzeće. Ja 
zaista tražim od vas i od resornog ministra da se očituje po ovim pitanjima. Ovo su vrlo važna 
pitanja. Dakle u cilju zaštite interesa imovine Kantona Sarajevo. I ovo trebamo što hitnije 
dobiti u kojoj su fazi implementirana ova dva zaključka. Hvala lijepo. 
 
Predsjedavajuća: 
Ja upravo u tom smislu i govorim. Evo sve ovo što ste rekli a što ej Vlada ostala dužna 
Skupštini je sasvim dovoljno podsjećanje ili upozorenje kako god hoćete to nazovite da 
resorni ministri to ažuriraju i da nam Vlada što prije dostavi svoja očitanja. Ako treba ponovo 
ćemo urgirati ali ja ne mislim da su naši ministri s amnezijom  oni vrlo dobro znaju. Samo je 
pitanje šta su im bili ovog momenta prioriteti. To nisu stvari koje ima neko ko je dostavio 



91 

neko ko nije. Ja ne znam. Mi stavove Vlade po našim zaključcima sem ovoga što vam je 
sekretar prezentirao nemamo.  
 
Poslanik / zastupnik Mirsad <Pindžo: 
Hvala gđo predsjedavajuća. Ja imam pitanje za vas. Zaključak skupštine je da se Skupština 
Kantona Sarajevo od Agencije za privatizaciju dostave svi privatizacijski ugovori i ugovori o 
izvršenoj privatizaciji. Zašto ti ugovori nisu dostavljeni zastupnicima? Ne može. Ako je svrha 
samo da ih proslijedimo. Ja smatram suprotno ne samo da se dostave zastupnicima nego da se 
stave na internet stranicu Skupština Kantona Sarajevo ako treba i raspravu o tome da obavimo 
jer i građani a i mi ovdje imamo malo više informacija nego samo Kolegij Skupština Kantona 
Sarajevo a zašto ne bi onda dali i ukazali na to i dali inpute i MUP-u i Tužilaštvu eventualno 
korisnim informacijama za procesuiranje onih koji su prekršili Zakon u oblasti privatizacije. 
Ja tražim da se to dostavi. Pitanje je zašto nam niste dostavili. 
 
Predsjedavajuća: 
Dakle vi nemate za mene pitanje. Zato što se nismo tako dogovorili. Ali molim vas nemojte 
da polemišem. 
 
Poslanik / zastupnik Mirsad Pindžo: 
Hoću da polemišem. Ja neću da s vama diskutujem o tome i polemišem kakav je zaključak. 
Zaključak Skupština Kantona Sarajevo je bio da Agencija za privatizaciju dostavi skupštini 
Kantona ugovore. Ne vama. Nego Skupštini. Vi ste bili dužni kao predsjedavajuća i stručna 
služba da ih distribuirate i zastupnicima. Onima koji su donijeli zaključak. Zato sam vas pitao.  
 
Predsjedavajuća: 
Sekretaru ja vas molim da intervenišete. 
 
Sekretar Abid Kolašinac: 
Pa nema razloga da se ne dostave zastupnicima ugovori. Dakle kopije ugovore treba napraviti. 
255 je ugovora. I zastupnici će dobiti sutra ugovore. Apsolutno nije problem. Ja bih samo da 
vam pročitam zaključak. Mi radimo u uslovima specifičnim,. Dakle nismo u situaciji da 
koristimo. Mi smo dobili i CD sa svim ugovorima mogli smo CD spržiti i vama dostaviti ali 
vi ne možete koristiti u ovoj Sali laptop. Jel tako. Dakle nismo u Sali u kojoj jesmo do sada 
radili iz tih razloga ja jedino da dam nalog štampariji našoj da ugovore kopira i da dobijete ii 
CD. U elektronskoj formi ćete dobiti sutra CD. 
 
 
Poslanik / zastupnik Zaim Backović: 
U skladu s ovim što je rekao gdin Pindžo. Ja nisam dobro shvatio gdine sekretaru došli su 
ugovori o privatizaciji. Svi. Ti ugovori imaju tri dijela, da li je sve došlo? Znači to je ugovor 
kada je urađena po javnom upisu tenderu, kombinovanoj metodi nije važno. To je ugovor. 
Drugo je kontrola izvršene privatizacije i ovjera ugovora o privatizaciji. To je drugi 
dokument. I treća je dokument o uvođenju u posjed kupca. Da li smo sve mi to dobili? 
 
Sekretar: 
Kada dobijete CD vidjet ćete jesmo li dobili sve ili nismo. Dakle dobit ćete CD sutra i na 
osnovu toga. Pa eto kada dobijete CD imat ćete priliku da vidite šta smo dobili i na osnovu 
toga će se voditi rasprava. Hvala. 
 
Predsjedavajuća: 
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Dakle sutra ćete svi dobiti Cd-ove koji su identični onome što je upućeno Skupštini. 
 
Možemo li preći na realizaciju 5. Tačke dnevnog reda. 
 
 
AD – 5. 
 
PRIJEDLOG ZAKONA O IZMJENAMA I DOPUNAMA ZAKONA O VLADI 
KANTONA SARAJEVO (skraćeni postupak) 
 
 
Poslanik / zastupnik Elmedin Konaković poslovnička intervencija: 
Niste  referirali na ovo što sam ja konstatovao i primjetili da smo dali obrazloženje. Po ovoj 
tačci jer je to bila i onda prelazimo na narednu. 
 
Predsjedavajuća: 
Hvala. Ja se izvinjavam. Evo izvolite imate riječ po tačci 5. Aha o statusu Sindikata. Izvolite. 
 
Sindikat o očitovanju vezano za status dva paralelna Sindikata. 
 
 
Predstavnik Sindikata Ibrahim Dedić: 
Ja vam se zahvaljujem poštovana predsjedavajuća, poštovani zamjenici, dame i gospodo 
poslanice i poslanici, članovi Vlade. Koristim priliku da vas selamim i pozdravim i  zahvalim 
vam što ste odobrili da se obratim ovom časnom domu Skupština Kantona Sarajevo. Ja sam 
Ibrahim Dedić predsjednik sa Samostalnog Sindikata osnovnog obrazovanja i odgoja Kantona 
Sarajevo i moje obraćanje poslanicima Kantona Sarajevo se odnosi na aktuelna pitanja 
Sindikata osnovnog obrazovanja Kantona Sarajevo. Prvo zašto Ministarstvo pravde Kantona 
Sarajevo , Ministarstvo obrazovanja nauke i mladih Kantona Sarajevo, MUP nisu u 
zakonskom roku od 90 dana dali odgovor na zaduženje i zaključak Skupštine da u roku od 30 
dana poslanicima i javnosti daju odgovor na pitanje: Da li je samostalni Sindikat osnovnog 
obrazovanja i odgoja BIH, kantonalni odbor Sarajevo ili samostalni Sindikat osnovnog 
obrazovanja i odgoja FBIH kantonalni odbor SSO Kantona Sarajevo u oba sa Saudinom 
Sivrom na čelu registrovan u ministarstvu pravde Kantona Sarajevo.  
Drugo s kim je Vlada Kantona Sarajevo i Ministarstvo obrazovanja Kantona Sarajevo u 
prošlosti potpisivala mnoge dokumente a ko postoje jasni dokazi da samostalni Sindikat 
osnovnog obrazovanja i odgoja Kantona Sarajevo samostalni Sindikat osnovnog odgoja i 
obrazovanja BIH kantonalni odbor Sarajevo u vrijeme potpisivanja nisu registrovani ni na 
jednom od tri nivoa, ministarstvo pravde Kantona Sarajevo, Ministarstvo pravde FBIH i 
Ministarstvo pravde BIH. Navest ću samo jedan dokumenat u nizu. Izmjene i dopune 
kolektivnog ugovora za djelatnost osnovnog obrazovanja i odgoja Kantona Sarajevo iz 2010 
godine. Izašao u Službenom listu 2010 godine gdje je ugovorna strana i supotpisnik Saudin 
Sivro ispred Samostalnog sindikata osnovnog obrazovanja i odgoja Kantona Sarajevo iako 
imamo dokumenat da u tom momentu taj Sindikat nije registoravan.  
Treće, zašto nadležna ministarstva pravde, ministarstvo obrazovanja, MUP nisu poduzeli 
nikakve pravne mjere protiv Saudina Sivre i Šatorović Selvedina nakon što su utvrdili da su se 
oni lažno predstavljali i koristili imena neregistriranih Sindikata. Te da samostalni Sindikat 
osnovnog obrazovanja i odgoja FBiH nije pravni sljednik nikakvog pravnog subjekta iz 
prošlosti nego je nanovo registrovan pravni subjekt od strane devet lica iz Sarajeva.  
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Četvrto, da li su dokumenti koje je Vlada Kantona Sarajevo potpisala sa neregistrovanim 
Sindikatima vežeći i pravno obavezujući? 
Peto, ko će odgovoriti za neprovedenu legitimaciju samostalnog Sindikata osnovnog odgoja i 
obrazovanja BIH, Samostalnog Sindikata OOO Kantona Sarajevo, SSOOO FBIH Kantonalni 
odbor SSO Kantona Sarajevo čime je otvoren prostor za manipulaciju za nezakonitu saradnju, 
pregovaranje i potpisivanje dokumenata i sporazuma sa neregistrovanim sindikatom Saudina 
Sivre i Selvedina Šatorovića a koji upotrebljavaju različite nazive sindikata prilikom svog 
djelovanja. 
Šesto, ko će odgovarati za izdvajanje 10.000 KM na godišnjem nivou iz budžeta Kantona 
Sarajevo za finansiranje neregistrovanog pravnog subjekta samostalnog Sindikata osnovnog 
obrazovanja BIH' 
Sedmo, zašto ministarstvo pravde Kantona Sarajevo nije zabranilo djelovanje samostalnog 
Sindikata osnovnog obrazovanja i odgoja BIH na području Kantona Sarajevo te upozorili 
Federalno i državno ministarstvo pravde o svojim saznanjima, pokrenulo upravni i krivični 
postupak protiv nepostojećeg pravnog subjekta i fizičkih lica koja zastupaju tog subjekta a sve 
sa ciljem sprječavanja djelovanja zbog ne registracije Sindikata, zbog lažnog predstavljanja i 
zbog dovođenja u zabunu zaposlenika u osnovnom obrazovanju i dovođenja u zabludu Vlade 
Kantona Sarajevo.  
Osmo, čija je imovina nastala i članarine u nepostojećem samostalnom Sindikatu osnovnog 
obrazovanja i odgoja BIH a sada oteta od samostalnog Sindikata osnovnog odgoja FBIH bez 
ikakvog pravnog akta iako se iz osnivačkih akata vidi da samostalni Sindikat osnovnog 
obrazovanja i odgoja FBIH nije pravni sljednik samostalnog Sindikata osnovnog obrazovanja 
i odgoja BIH.  
Deveto, zašto se dopušta sadašnje djelovanje samostalnog Sindikata osnovnog obrazovanja i 
odgoja FBIH na području Kantona Sarajevo ako se zna da je to novi pravni subjekt koji nema 
pravnu sljednost osnovan od devet lica iz Sarajeva. Da su to lica koja su nezakonito djelovala 
pod imenom samostalni Sindikat OOO BIH. SSOOO Kantona Sarajevo. Da se samostalni 
sindikat osnovnog odgoja i obrazovanja FBIH koristi kako bi legalizirao dotadašnje 
djelovanje nepostojećeg Sindikata i oteto imovinu neregistrovanog samostalnog Sindikata 
osnovnog odgoja i obrazovanja BIH te da je novi samostalni sindikat osnovnog obrazovanja i 
odgoja FBiH oteo svu infrastrukturu i članstvo nepostojećeg samostalnog Sindikata OOO 
BIH. M 
Moram kazati da smo mi registratorova Samostalni sindikat osnovnog obrazovanja i odgoja 
Kantona Sarajevo da bi smo ozakonili djelovanje Sindikata na području Kantona Sarajevo, 
zaštitili trenutnu vlast od zamke u koju su upale prethodne vlasti Kantona Sarajevo i zaštitili 
radnike od daljeg devastiranja sistema obrazovanja Kantona Sarajevo od strane gore 
navedenih lica. Mi nismo paralelan Sindikat nego jedini legalni sindikat koji želi preuzeti i 
ozakoniti sve dosadašnje ugovore, pravilnike, propise i zakone iz oblasti osnovnog 
obrazovanja Kantona Sarajevo. Te zaštiti imovinu nastalu dugogodišnjim izdvajanjem njenih 
članova. Osnovani smo u vašem mandatu ali ćemo nastaviti djelovati nakon vašeg mandata. 
Nismo mogli vjerovati da ćemo morati proći ovaj put koji ponižava inteligenciju čovjeka i 
naše zakonodavne izvršne organe vlasti uvjeravati u očite stvari. U prilogu vam dostavljamo 
dokaze gornjih navoda i očekujemo da Ministarstvo pravde, ministarstvo obrazovanja 
Kantona Sarajevo odmah suspenduju rad Samostalnog sindikata osnovnog odgoja i 
obrazovanja FBIH, zamrznu njihova sredstva i materijalna dobra te da provjere naše dokaze 
kroz ozbiljnu i sveobuhvatnu istragu ministarstva unutrašnjih poslova Kantona Sarajevo i 
tužilaštva Kantona Sarajevo. U nadi da ćete ovog puta zaista poduzeti ozbiljne pravne radnje 
očekujemo odgovore na gore navedena pitanja. Još jednom zahvaljujem se na mogućnosti da 
se obratim Skupština Kantona Sarajevo i zahvaljujem vam se na pažnji. 
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Poslanik / zastupnik Zaim Backović: 
Zahvaljujem vam se ja vam se zahvaljujem. Sada ne u ime svih nego u svoje ime. Jer ja sam 
izašao sa dokumentima tvrdeći da se radi o nelegalnom Sindikatu gdina Sivre. I imao sam 
strašnu presiju pozivanja, prozivanja jer sam rekao da se radi o nelagalnoj instituciju koja 
djeluje na području Kantona Sarajevo i da nam ta institucija pravi puno smetnji. Ja sam tražio 
da se gdin Sivro udalji iz Skupštine ako se sjećate imate zapisnik, i tada mi niko nije 
odgovorio niti je reagirao. Ni Ministarstvo pravde ni ova Skupština. Znači predao sam 
dokumente kojima sam dokazao da se radi o nelegalnom i da se radi o nečemu što ima 
eventualno u sebi i nešto što nije zakonito, što bi trebalo da rade službe koje se time bave. Da 
li je to predato dalje ja ne znam. Ali sada sam dobio potvrdu i vašim izlaganjem. Hvala vam 
jer sam ja trpio presiju. 
 
Poslanik / zastupnik Enes Zeković: 
Zahvaljujem gđo predsjedavajuća i koristim priliku da pozdravim sve prisutne i građane 
Kantona Sarajevo. Imali smo priliku da čujemo u nekoliko navrata o ovom slučaju ali ne 
mogu da razumijem evo tu sjedi ministrica pravosuđa i ima neko ko je zadužen direktno 
ispred ministarstva obrazovanja da dopusti da se ovo dešava i da dopusti ovaj momenat kada 
dolazi čovjek koji se predstavlja kao legalna institucija u Kantona Sarajevo. Da se apsolutno 
ništa nije preduzelo. Ja pored ovih zahtjeva koji je dotični gdin pročitao ja tražim odgovornost 
kao zastupnik Skupština Kantona Sarajevo tražim odgovornost svih onih koji su trebali da 
preduzmu određene radnje. Ovo je samo jedan u nizu dokaza da jednostavno u ovoj državi i u 
ovom Kantonu niko ni za šta nije odgovoran. Molim vas gospođo samo vi vaše mišljenje 
ostavite za sebe. Molim vas ja tražim kao zastupnik Skupštine Kantona Sarajevo sve one 
institucije koje su nadležne da istog momenta ne samo ovi zahtjevi da se ispune prema 
legalnom Sindikatu osnovnog obrazovanja nego prema onom ko je nelegalno da se poduzmu 
sve odgovarajuće mjere da se te osobe, osoba kazni i da se to javno obznani. Dokle više na 
ovakav način da dopustimo da se radi.  
 
Poslanik / zastupnik Nedžad Fazlija poslovnička intervencija: 
Predsjedavajuća ako smo dozvolili da se predstavnik Sindikata obrati ja mislim da ova tačka 
nije tačka dnevnog reda i mislim da po njoj ne bi trebala da bude diskusija. Pod broj dva ova 
Skupština se izgleda počela da bavi i utvrđivanjem ko je legalan ko nije legalan ko je zakonit 
znači sudija i kadija i sve. Mislim da to nije nadležnost Skupštine, imaju nadležni organi i na 
kraju krajeva nije na ovoj Skupštini da se miješa da tako kažem u ustroj sindikata da li od 
države pa na niže ili odozdo prema gore. Mislim da to trebaju da oni sami sebi riješe stvari a 
ne da im mi ovdje da se razvrstavamo ili na jednu ili na drugu stranu. I na osnovu nekih danas 
vi znate po Zakonu o udruženima i fondacijama tri čovjeka mogu registrovati šta hoće. Prema 
tome svako ovdje može mahati sa nekakvim papirima. Ja mislim da je to u nadležnosti 
Sindikata da oni to riješe ove nesuglasice ako ih imaju između sebe a ne da mi ovdje 
zauzimamo stavove po pitanjima jednog ili drugog ili petog ili desetog Sindikata. Hvala. 
 
Poslanik / zastupnik Enes Zeković replika: 
Gdine Fazlija mene apsolutno kao zastupnika u Skupština Kantona Sarajevo ne interesuje ko 
je sada u pravu više ili manje. Mene interesuje Zakon. Ja ovdje insistiram kao zastupnik u 
SKS da se preduzemu sve zakonom propisane mjere prema onome ko je zloupotrijebio 
Zakon. Ništa drugo. Apsolutno ništa drugo. Ako je to Sivro, Sviro da odgovara. Ako je to ovaj 
gdin dotični koji sjedi iza mene neka on odgovara. Neko mora odgovarati za zloupotrebu 
položaja. To ja tražim kao zastupnik Skupština Kantona Sarajevo i na to imam pravo. 
 
Poslanik / zastupnik Damir Čardžić replika: 
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Ja bih shvatio da je to neko drugi pričao kolega Fazlija a ne vi. Vi ste govorili kada sam ja 
donosio papire i argumente vezano konkretno za PD Butmir , za Veterinarsku stanicu vi ste 
uzeli sebi za pravo pa ste rekli da su ove nove uprave protuzakonite uzmite stenograme. Ja u 
potpunosti kolegu Zekovića podražavam i vrijeme je više da se napokon stane ovom 
politikantstvu i da one institucije koje treba da se bave zakonitošću na svaki mig naš odavde 
trebaju da reaguju i da oni donesu to zadnju. 
 
Predsjedavajuća: 
Gdine Čardžiću ja moram intervenisati. Pa ne bira ova Skupština i ova Vlada bez obzira u 
kakvom je mandatu predstavnike Sindikata. To je stvar Sindikata. Nemojte molim vas.  
 
Poslanik / zastupnik Damir Čardžić: 
Draga moja predsjedavajuća tri godine vi meni kada pričam kada intervenciju kad repliku. 
Hajte molim vas bar prešutite kada ja govorim nema smisla. Vaš kolega iz vaše političke 
partije je meni replicirao prije i uvijek kada sam iznosio podatke i dokumente. 
 
Predsjedavajuća: 
Radi se trenutno o Sindikatu. 
 
Poslanik / zastupnik Damir Čardžić: 
Ali vi ne možete izdržati. Molim vas hoćete da vas ja prijavim Etičkom vijeću. 
/govori bez uključenog mikrofona/ 
 
Poslanik / zastupnik Nedžad Fazlija odgovor na repliku: 
Ovo što je kolega Čardžić govorio o tački koja nije tačka dnevnog reda, o PD Butmir na kraju 
je potvrdio i sud da smo mi bili u pravu i sudska da tako kažem zabrana. A ovo što se tiče ove 
tačke odnosno ovog obraćanja ja još jednom podsjećam nije na nama na Skupštini da se 
miješamo na ustroj samostalnih Sindikata i treba njima prepustiti da li je sindikata na nivou 
FBIH odredio da kantoni imaju svoje podružnice  a ne da budu pravno lice sa svojim statuom 
matičnim brojem itd. To je na njima da se tako ustrojavaju da im bude jeftinije i jednostavnije 
i ne znam ni ja kako sve ne. I mene interesuje da li i u Tuzli i u Bihaću i Zenici ima ovakav 
registrovan Sindikata? Ja mislim da nema i još jednom predsjedavajuća molim vas da ovo 
prekinete nema mislim da nema elemenata za uopšte otvaranja diskusije po ovoj tačci. Mi 
smo dozvolili gdinu da se obrati obratio se, sljedeći put ćemo morati dozvoliti i onom drugom 
da i njegovu stranu čujemo i gdje nas ovo sve vodi? 
 
Predsjedavajuća: 
Hvala gdine Fazlija. Ja upravo hoću da kažem. Vrlo legalno smo mi dopustili da nam se 
predstavnik samostalnog sindikata osnovnog obrazovanja Kantona Sarajevo obrati. On je vrlo 
insistirao da se ministarstvo pravde i ministarstvo obrazovanja očituju o ovom dualizmu 
organizacije itd. I ja mislim da će naša rasprava ako je uopšte budemo vodili imati svrhe tek 
onda kada nam oficijelni ministri ili resori na koje se sindikat poziva da nam daju tumačenje. 
Upravo zbog one činjenice koju ste maloprije naveli mi imamo nekoliko nivoa organizacija i 
mogućnost svakog od Sindikata da se uknjiži ili registruje ne jednom drugom trećem ili na 
svim i da mi ne bi smo sada licitirali sasvim smo ozbiljno i pažljivo saslušali ono što nam je 
predstavnik ovog Sindikata sada rekao i ja molim da se naša resorna ministarstva o ovom 
očituju da bi se sve eventualne zabune ili nelegalnosti mogle otkloniti i da se sankcionišu oni 
koji su ako jesu dabome, to nije posao nas, nismo mi sudije.  
Ja vas lijepo molim da svu relevantnu, izvinite što intervenišem. Dostavite vi tu 
dokumentaciju ministarstvima. To ćemo i mi uraditi ako nam date. 
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Poslanik / zastupnik Esed Radeljaš: 
Hvala predsjedavajuća. Selamim i pozdravljam sve prisutne kao i građane koji nas prate na 
današnjoj sjednici. Ponovo ja koliko imam informacija a neka me isprave da je Sindikat 
udruženje građana. Prema tome to ne registruje sud to registruju ministarstva. Ulazimo u 
nešto što je nezakonito i nemamo pravo u to ulaziti. Znači ja kao poslanik / zastupnik sam na 
jednoj sjednici od poslaničkih pitanja postavio upravo pitanje da ovo što je rekao gdin Fazlija 
da trojica sjednu , dogovore registruju, Zakon im to dozvoljava ne Skupština ni Vlada 
registruju i onda se prijave tamo. I to je sasvim legalno i legitimno dok neko taj Zakon ne 
ukine ili ga ne promijeni. I ja sam na to čak se imao priliku i da se našalim jer sam rekao 
pored velikih udruženja boračkih sam rekao da ću sada registrovati udruženje podrumaša i 
prihvati ga i to imam pravo zakonito dok ne izmijeni neko Zakon. I to ću uraditi vjerujte. 
Udruženje podrumaša ću registrovati. Hvala. 
 
Poslanik / zastupnik Zaim Backović replika: 
Poštovani kolega mene kao poslanika počinje zabrinjavati koliko mi ne želimo konsultirati 
zakone. I ono što imamo u zakonima. Mi imamo Zakon koji definiše Sindikat i način 
udruživanja i način rada. Način funkcionisanja. Znači to je Zakon koji postoji u FBIH. A onda 
imamo ustavna određenja koja su rekla nadležnosti u okviru segmenata djelovanja u ovoj 
državi pa je sasvim slučajno školstvo u nadležnosti Kantona. Sasvim slučajno. Tako da kolega 
znam ja da je registrovan sindikat i u Tuzli i Zenici i u Bihaću i u Mostaru, poseban za 
osnovno obrazovanje. Znam ja . nisam ja džabe govorio, imam ja razlog zašto ovo govorim 
jer disolucija odnosno razbijanje tog malog biča koje se zove osnovno obrazovanje na jedan, 
drugi treći ili peti, a može se formirati Sindikat a to nije problem je ustvari razbijanje interesa 
tih ljudi. U cilju vlastitog interesa. To je isto gdine Radeljaš i sa boračkim udruženjima. Znači 
razbijanje u cilju vlastitog interesa. Prema tome. Hvala. 
 
Ministrica Velida  Memić: 
Ja vas sve pozdravljam i želim vam danas ugodan dan radni naravno. Što se tiče pitanja 
postavljenog na Skupštini Kantona 13.11.2013. godine mi smo dali odgovor Skupštini i taj 
odgovor je proslijeđen poslaniku koji je postavio pitanje. Ali ja moram razjasniti nekoliko 
rečenica možda će trajati ali evo da vam objasnim da je udruženje samostalni Sindikat 
osnovnog obrazovanja i odgoja Kantona Sarajevo rješenjem ministarstva pravde  i uprave 
Kantona Sarajevo 30.05.2013.godine upisano u Registar udruženja koje se vodi kod 
ministarstva pravde i uprave Kantona Sarajevo. Rješenje o upisu u Registar udruženje 
samostalnog osnovnog Sindikata obrazovanja i odgoja Kantona Sarajevo doneseno je u skladu 
sa odredbama zakona o udruženjima i fondacija Sl novine FBIH 45/02. Upis je izvršen pod 
Registarskim brojem 1787 knjiga 4 registra dana 30.05.2013 godine. Ovlašteno lice za 
zastupanje i predstavljanje udruženja je Ibrahim Dedić predsjednik kantonalnog odbora. O 
unosa naziva Kantona Sarajevo u naziv udruženja Ministarstvo za obrazovanje nauku i mlade 
Kantona Sarajevo dalo je saglasnost pod brojem 5232/13 od 18.03. 2013 godine. Udruženje je 
upisano u Registar udruženja koje će djelovati na području Kantona Sarajevo. Samostalni 
Sindikat osnovnog obrazovanja i odgoja FBIH podnio je tužbu Kantonalnom sudu u Sarajevu 
24.07.2013 godine protiv tuženog ministarstva pravde i uprave Kantona Sarajevo radi 
poništenja rješenja broj 2075/13 od 30.05.2013.godine o upisu udruženja samostalni Sindikat 
osnovnog obrazovanja i odgoja Kantona Sarajevo u Registar udruženja. Samostalni Sindikat 
osnovnog obrazovanja i odgoja FBIH kantonalni odbor SSOOO Kantona Sarajevo nije upisan 
u Registar udruženja koji se vodi kod ministarstva pravde i uprave Kantona Sarajevo te u vezi 
registracije navedenog Sindikata ovo Ministarstvo ne raspolaže podacima i nije ih dostavilo. 
Ali ću vam pročitati iz Zakona o udruženjima i fondacija kojima se uređuju uslovi i postupak 
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za osnivanje unutrašnju organizaciju registraciju i prestanak udruženja i fondacija kao i druga 
pitanja od značaja za slobodno i dobrovoljno udruživanje građana i pravnih lica FBIH. 
Članom 2 Zakona je uređeno da je udruženje svaki oblik dobrovoljnog povezivanja više 
fizičkih ili pravnih lica radi unapređenja i ostvarivanja nekog zajedničkog ili općeg interesa ili 
cilja u skladu sa ustavom ili zakonom  a čija osnovna svrha nije sticanje dobiti. Članom 11 
Zakona uređeno je da udruženja mogu osnovati najmanje tri fizička odnosno pravna lica koja 
su državljani BIH ili stranci koji su stalno nastanjeni ili borave duže od jedne godine na 
teritoriji FBIH. Udruženje se osniva donošenjem osnivačkog akta i ima svojstvo pravnog lica 
odnosno stiče svojstvo pravnog lica upisom u Registar udruženja. Registar udruženja koje 
vodi Ministarstvo pravde ako se statutom udruženja predvidi da će udruženje djelovati na 
području dva ili više Kantona, ako se statutom predvidi da će udruženje djelovati na području 
jednog Kantona, Registar udruženja vodi kantonalni organ u Kantonu Sarajevo, a to je 
Ministarstvo pravde. Članom 15 Zakona uređeno je da se udruženje može udružiti u saveze ili 
pripojiti ili razdvojiti ili transformisati samo  u drugo udruženje ili fondaciju. Savez se upisuje 
u registar i danom upisa u Registar stiče svojstvo pravnog lica. Udruženje može imati svoje 
organizacione oblike, podružnice, ogranke, klubove i slično u skladu sa statutom. A što se tiče 
kolektivnog ugovora samo još da napomenem kako se sklapaju kolektivni ugovori. Dakle 
članom 111 Zakona o radu SL. Novine FBIH broj 43/99, 32/00 i 29/03 Kolektivni ugovor 
može se zaključiti za teritoriju FBIH za područje jednog ili više Kantona određenu djelatnost, 
jednog ili više poslodavca. A član 112 kaže na strani zaposlenika kod zaključivanja 
kolektivnog ugovora može biti Sindikat ili više Sindikata. Dakle napominjem, ili više 
Sindikata. A na strani poslodavca može biti poslodavac, više poslodavaca, ili udruženje 
poslodavaca. Ako je u pregovaranju zaključivanje kolektivnog ugovora zastupljeno više 
sindikata, odnosno više poslodavaca o zaključivanju kolektivnog ugovora mogu pregovarati 
samo oni Sindikati, odnosno poslodavci koji imaju punomoć od svakog pojedinačnog 
Sindikata odnosno poslodavca u skladu sa njihovim statutom. Do formiranja udruženja 
poslodavaca na strani poslodavaca kod zaključivanja kolektivnog ugovora i člana 111 ovog 
zakona može biti Vlada FBIH odnosno Vlada Kantona. Ja mislim da sam sada pojasnila. 
Samostalni Sindikat na Kantonu Sarajevo, ovaj o kome je govorio gdin Dedić je registrovan 
30.05.2013 godine. Dakle ovo napominjem iz razloga što je prije toga prije registracije 
potpisan ovaj kolektivni ugovor o kome je govorio gdin Dedić. Nadam se da sam vam 
pojasnila. Na Kantonu Sarajevo dakle je registrovan ovaj Sindikat a što se tiče , i ni jedan 
drugi, a što se tiče na federalnom nivou, to treba tražiti od federalnog ministarstva pravde. Na 
našoj web stranici je javno transparentno objavljeno svako udruženje koje je registrovano. 
Hvala vam lijepo.  
 
Poslanik / zastupnik Enes Zeković: 
Gđo ministrice šta ste vi kao resorni ministar poduzeli protiv osobe koje se nelegalno 
nezakonito kako god hoćete predstavljao u ime sindikata pošto ste sada vi rekli da imamo 
jedan Sindikat koji je legalan a jedan koji nije legalan.  
 
Ministrica Velida Memić: 
Ja to nisam rekla.  
 
Poslanik / zastupnik Enes Zeković: 
Sada ste rekli da jedan Sindikat nije registrovan u Kantona Sarajevo.  
 
 
Ministrica Velida Memić: 
To je jedini upisani na nivou Kantona Sarajevo.  
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Predsjedavajuća: 
A da treba provjeriti šta je upisano na FBIH? 
 
Poslanik / zastupnik Eldar Čomor replika: 
Hvala predsjedavajuća. Sve vas selamim i pozdravljam. Mislim da kada nekoga nešto pitamo 
i tražimo objašnjenje trebamo prvo dobro i pažljivo da ih slušamo i da vodimo računa o 
onome što oni govore a ne da u podsvijesti imamo ono što mi hoćemo da mislim i da 
razumijemo kako mi hoćemo. Ministrica nije rekla to gdine Zekoviću. Dakle ono što je neko 
rekao jutros, maloprije, nemoj da budemo mi sudije i kadije. Imaju organi koji se time trebaju 
baviti, i mi trebamo tražiti da nadležni organ na kraju krajeva nama ovdje donese preko 
Skupštine preko službi odgovor na to ko je legalan ko je nelegalan. Onaj koji nije bio legalan 
ili koji je zloupotrijebio Zakon treba da odgovara. S druge strane od ministrice smo mogli čuti 
da na žalost svako malo ili tri čovjeka mogu registrovati po zakonu udruženje. Zato imamo 
desetine ili hiljade nevladinih organizacija i udruženja. Rekli smo i rečeno je da to ne trebaju 
biti udruženja koja ostvaruju dobit a po meni vrlo ili većina tih udruženja zapravo imaju dobit 
ili članovi tih udruženja imaju dobit zato se i registruju. Nije to samo onako bez veze. 
 
Predsjedavajuća: 
Ja vas lijepo molim nemojte da raspravljamo o onome u čemu nemamo prvo dovoljno 
podataka. Ako znamo da se svi ti oblici udruživanja mogu registrovati i na federalnom nivou 
dajte da tu dilemu razriješimo tako što ćemo evo ja predlažem ili poslati našoj direkciji u 
Sindikat li se oficijelnim uvidom u listu registrovanih Sindikata na nivou FBIH raspetljati tu 
dilemu. Ako nađemo da ne postoji pokrenuti, zamoliti ili naložiti zavisno od toga šta je naša 
ingerencija da se sankcionišu oni koji se kako neko reče lažno ili nelegalno predstavljaju. Ali 
ja ne vidim da sada ozbiljno o tome arbitriramo kada nemamo ulazne podatke. 
 
Poslanik / zastupnik Enes Zeković  odgovor na repliku: 
Zahvaljujem. U prvom izlaganju koje sam imao ja sam samo insistirao kao zastupnik 
Skupštine Kantona Sarajevo kao zakonodavna vlast tražio da se ne da budem ja sudija i 
kadija, imaju ljudi koji su plaćeni imaju institucije koje su plaćene da rade taj dio posla. Da ne 
dovodimo više u situaciju kao što imamo danas. Gdin Dedić, koga ja prvi put u životu vidim 
ili on ili neko drugi ali treba neko da nam da odgovor ko je kriv za ovo stanje po pitanju 
osnovnog obrazovanja i Sindikata u osnovnom obrazovanju. Ne pada mi na pamet da ja 
budem sudija i kadija. I samo tražim od nadležnih institucija da dobijem odgovor i ja i svi 
zastupnici i građani Kantona Sarajevo. Ništa drugo ne tražim. 
 
 
Poslanik / zastupnik Damir Čardžić replika: 
Ja ću kolegu Čomora podržati kada brani svoju stranačku kolegicu ali ne mogu podržati 
sljedeće. Pa zbog ovoga kolega Čomor ovi građani štrajkuju po cijeloj državi. Mi ne možemo 
ovdje da donesemo brzo informaciju koji je Sindikat legalan a kamo li neke druge stvari. O 
tome govorimo cijelo vrijeme. 
 
Poslanik / zastupnik Besim Mehmedić poslovnička intervencija: 
Tražim pauzu od 10 minuta a gospodu zastupnike i zastupnice vratite se Skupštini, 
predizborne kampanje ostavite danas poslije sedam. Tražim pauzu od 10 minuta da se malo 
ohladite. Ovo nije predizborna kampanja.  
 
Predsjedavajuća:  
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Deset minuta pauza.  
 
NASTAVAK NAKON PAUZE 
 
Predsjedavajuća: 
Možemo li zamoliti kolege prošlo je deset minuta da se vrate  u salu da možemo nastaviti? 
Postoji li mogućnost da naše službe pozovu kolege da možemo nastaviti? 
Smijem li ja kao za avion, posljednji poziv kolegama da nam se pridruže? Evo gledam ih ja u 
hodniku. 
 
Imamo kvorum. Nastavljamo dalje sa radom. 
 
Poslanik / zastupnik Eldar Čomor odgovor na repliku: 
Hvala predsjedavajuća. Ovo hlađenje desetominutno je dobro došlo. Ne branim nikakvu 
stranačku kolegicu već branim princip. Ako je u toku sudski proces ili odluka o tome da li 
upis u sudski registar udruženja ovog kantonalnog odbora samostalnog sindikata uredu ili 
nije. Znači imamo tužbu od strane federalnog sindikata mislim da nije naše znači zastupničko 
da se petljamo u te stvari i da ćemo odluku nadležnog organa kada to dobijemo onda ćemo 
znati kako ćemo se i mi ponašati i mislim da smo bez potrebe ovu raspravu odveli u nekom 
krivom smjeru. Moje javljanje nije bilo da to dodatno zakompliciram već samo da kažem ono 
što jeste da se princip treba poštovati. Ne nikakvi stranački interesi. Hvala lijepo. 
 
Predsjedavajuća: 
Hvala lijepo zaključujem raspravu po tački 4. Prelazimo na realizaciju tačke 5. 
 
AD – 5. 
 
PRIJEDLOG ZAKONA O IZMJENAMA I DOPUNAMA ZAKONA O VLADI 
KANTONA SARAJEVO (skraćeni postupak) 
 
Prijedlog ovog Zakona dobili ste uz poziv za sjednicu.  
Molim predstavnika Predlagača da podnese uvodne napomene.  
Ministrica Velida Memić: UVODNO IZLAGANJE 
 
Predsjedavajuća: 
Hvala ministrici Memić. Da li predstavnici radnih tijela ili neko od kolega ima pitanja? 
 
Poslanik / zastupnik Predrag Kojović: 
Zahvaljujem predsjedavajuća i pozdravljam sve prisutne. Ovaj Zakon bi se vjerovatno trebao 
ustvari izmjene ovog zakona bi se vjerovatno trebale studirati na Pravnom fakultetu kao 
primjer kako se ne trebaju donositi zakoni po nekom individualnom slučaju odnosno po 
nekom individualnom interesu. Ministri su imenovani zato što e smatra da mogu dobro da 
rade svoj posao u odrađenom resoru. I ukoliko neki ministar osjeća da ne može da radi ono za 
šta je izabran ili ne želi više da radi, on podnosi ostavku. Ono što ove izmjene zakona rade 
jeste da tretiraju ministra kao nekog službenika kome je otkazni rok 60 dana. Znači ovo sada 
dozvoljava, ove izmjene zakona dozvoljavaju da ministar podnese ostavku a da premijer 
koristeći maksimalne rokove koji su dati ovim izmjenama od 30 dana pa onda još dodatnih 30 
dana da to iznese na Skupštinu drži tog čovjeka vezanog za određeno ministarstvo znači dva 
mjeseca. U situaciji u kojoj su nama s obzirom na kompleksnost problema s kojima se 
suočavamo potrebna Vlada u punom kapacitetu sastavljena od ljudi koji žele da rade to što 



100 

rade, smatram da je ovaj prijedlog zaista potpuno kontraproduktivan i uopšte ne vidim 
njegovu svrhu i poentu. Znači e vidim svrhu šta je poenta držati ministra koji je podnio 
ostavku 60 dana na funkciji da vodi Ministarstvo koje on očigledno ne želi da vodi. Hvala. 
 
Poslanik / zastupnik Besim Mehmedić: 
Hvala gđo predsjedavajuća. Ja se nadam da je Vlada pročitala Ustav prije nego što je 
predložila ovaj Zakon. Ovo je potpuno neustavno rješenje. U članu 9 c stoji: na osnovu 
konačne ostavke iz stava 2 ovog člana Komisija za izbor i imenovanje i administrativna 
pitanja donosi rješenje o razrješenju ministra. To nema ni u banana državi. Skupština 
potvrđuje kada potvrđuje izvorno tumačenje Ustava je da razrješava. Prema tome nikakva 
izvršna komisija i bilo koji ad hok organ ili bilo šta može činiti ove radnje. Da ne bih dalje 
objašnjavao i ne ulazeći u meritum možda onoga što je ovdje nekome se činili praktično, ja 
opet kažem da je najbolje da cd premijera povuče ovaj Zakon da ga uradi onako kako Ustav 
zahtjeva. Sva dalja obrazloženja prema bilo kome ili ko ko će ovdje pokušati da objasni ja 
sam pročitao i citirao ono što je Vlada predložila. Ako mi neko kaže i dokaže da u Ustavu 
postoji ta mogućnost da komisija razriješi ministra. Ja definitivno ću onda svoju logiku baciti 
pod noge. Svoju logiku neću ničiju drugu. Prema tome ja predlažem vd premijeru da povuče 
ima vremena izmjenu ovog zakona da Vlada vrati ovo da prvo pročita dobro Ustav i onda na 
osnovu ustavnih kategorija normi koje stoje predlože izmjene ovog zakona. Hvala lijepo. 
 
Predsjedavajuća: 
Ja mislim da ministrica uvažena Memić ima potrebu da odgovori na to vašu primjedbu. 
 
Ministrica Velida Memić: 
Evo ja ću odgovoriti. Ovaj član 9 c kojim je regulisano izuzetno da ukoliko premijer ne 
prihvati ostavku ministra dužan je u roku dakle može i sutra a ne u roku od 30 dana dostaviti 
ostavku Skupštini Kantona na potvrđivanje. Ako Skupština u roku od tih 30 dana ne potvrdi 
ostavku a ministar koji je podnio ostavku ne povuče ostavku u tom roku a kasnije na sjednici 
skupštine Kantona ostavka stupa na snagu i konačna je. Ovo iz razloga što se ostavlja 
mogućnost ministru da najkasnije na sjednici Skupštine povuče ostavku i nastavi obavljati 
funkciju ministra. Vi znate da se nama prošli put pojavila situacija. Premijer nije prihvatio 
ostavku ali ovo je izuzetak od pravila zato i stoji u onom članu 9 c izuzetno ukoliko premijer 
ne prihvati ostavku pojedinog člana Vlada. I ako i Skupština ne prihvati ostavku daje se. Vi 
znate kako je prošli put, ministar nije došao pet dana i dato mu je rješenje o otkazu, dakle 
dobio je otkaz. U tom smislu ja mislim da se prošli put ministar tretirao kao državni službenik 
jer skupština nije prihvatila ostavku ministra i on pet dana nije dolazio na posao i dobio je 
otkaz. Dakle iz ovih razloga je ovaj izuzetak predviđen u zakonu. Što se tiče ustavnosti Zakon 
je u skladu sa ustavom pripremljen i mislim da je ovo nešto da se mora potvrditi konačnost 
nečije ostavke a to je da Komisija donese rješenje o razrješenju ministra na osnovu konačne 
njegove odluke o ostavci. Hvala vam. 
 
Poslanik / zastupnik Besim Mehmedić: 
Ministrice meni je zaista žao što vi objašnjavate praktično nešto što je ustavna kategorija. Ja 
nisam pravnik i ne želim zaista na bilo koji drugi način da povrijedim vaše znanje iz prava i 
zakona, ali kao građanin mene, vas i bilo koga štiti jedino Ustav. Prvo Ustav. Iz Ustava su 
izvedene sve odrednice po kojem mi živimo u ovom društvu. Ja ću vam sada citirati ono što 
stoji u Ustavu. Ministri zajedno sa premijerom čine Vladu Kantona. Vladu potvrđuje 
skupština većinom glasova. Da dalje ne čitam. Da ne bih ja sada objašnjavao pravne norme 
kao zastupnik ali sam vam pročitao ono što stoji u Ustavu Kantona Sarajevo. Zato vas opet 
vraćam na Ustav. Ja vašu praktičnu stvar, odnosno ne vašu ličnu nego kao Vlade da uradite 



101 

praktičnu stvar ne sporim ali prije praktične stvari postoji nešto što se zove Ustav. Ako 
ustavna kategorija koja je iznad odnosno za nas sviju obavezujuća kaže da Skupština 
potvrđuje većino glasova Vladu a prije toga ministre onda ja gospođo ministrice nemam dalje 
vama šta objašnjavati. To je aksiom. Nema dalje. Ja vama ne mogu objasniti aksiom ako vi ne 
shvatate aksiom. Ja i ne želim to da radim. Ali vas opet vraćam i da ne bih ja polemizirao s 
vama o stvarima koje se čine možda građanima da su sience fiction ja kažem građanima 
Kantona da prijedlog koji je Vlada Kantona predložila građanima Kantona kažem nije ustavan 
i zbog toga kažem da Vlada treba da povuče prijedlog izmjene ovog zakona i da uradi ono što 
je po Ustavu. Ja nisam rekao da vi ne radite praktične stvari. Nego da uradite Zakon onako 
kako Ustav nalaže. I dalje nemam namjeru zaista s vama polemizirati. 
 
Ministrica Velida Memić: 
Ja još jednom podvlačim da u svakom pravilu postoji izuzetak a ovaj  član koji je dodan je 
izuzetak od pravila. Dakle ovo se možda nikada više neće ponoviti ali smo prošli put imali 
priliku da razriješimo ministra koji je podnio ostavku dakle Vlada imenuje, potvrđuje i 
razrješava ovaj dužnosti Vladu i ministre. Prošli put je na Skupštini ministar obrazovanja nije 
dobio podršku za svoju ostavku. Dakle tretirali smo ga kao običnog radnika, minimizirali rad 
jednog ministra u tom smislu. I hvala vama na vašim dobrim namjerama što smatrate da treba 
raditi u skladu sa ustavom. Mi smo uradili u skladu sa Ustavom i nema potrebe više o ovome 
polemisati ovo je samo izuzetak od pravila. Možda se to više nikada ponoviti neće- ali još 
jednom podcrtavam. Da je sramotno da jedan ministar nakon pet dana nedolaska na posao 
nakon ne prihvatanja njegove ostavke dobija rješenje o otkazu. Hvala vam lijepo. 
 
Poslanik / zastupnik Esed Radeljaš replika: 
Evo zahvaljujem predsjedavajuća. Samo da mi ne kaže neko da sam izašao iz okvira dnevnog 
reda zato ću pitati nas sviju ovdje i ovo što zakonitosti tražimo. Kako je ova Skupština mogla 
izglasati prošli put Zakon o bijelom hljebu? Evo ja pitam vas sviju koji je decidno federalni i 
regulisan a kako? Znači Zakon o bijelom hljebu je nastao kada ja kao poslanik ili delegat ili vi 
kolege ne budemo više to, nemamo pravo šest raditi poslije toga.  Znači nemamo pravo 
nikakvu funkciju raditi i iz tog razloga šta ćemo biti je formiran da ima od čega ćemo živjeti 
bijeli hljeb. Ova skupština je donijela odluku da se to ukine. Znači to mora ukinuti neko da 
zastupnik poslije ima pravo odmah zaposlit se odmah se zaposliti i nema bijelog hljeba. I sada 
pitam ja tražim samo ako smo principijelni i ako tražimo ustavnost i zakonitost daj da smo 
jedinstveni na svemu. Nemoj samo na pojedinim smo skupštinama ovako a na pojedinim 
nako. 
 
Poslanik / zastupnik Besim Mehmedić: 
Meni nije žao što se javljam treći put. Kao što sam insistirao treći put na ustavnosti i na 
stvarima koje zaista jesu iznad bilo čega što mi ne smijemo preći ja još jednom pitam sviju 
vas da li u članu 9 c može da stoji po Ustavu ako je pročitan Ustav na osnovu konačne 
ostavke iz stava 2 ovog člana komisija za izbor i imenovanje i administrativna pitanja donosi 
rješenje o razrješenju ministra. Pa gdje to gospodo ima na svijetu da komisija donosi i 
razriješi ministra? To nigdje na svijetu nema. Ako se ovo pravi izuzetkom onda smo još u 
goroj poziciji. Ne postoji izuzetak u Ustavu. Ustav je za nas sviju. Prema tome možete vi sada 
objašnjavati da ovo jeste praktična stvar. Da ovo se nikada neće ponoviti. Nije pitanje hoće li 
se ikada ponoviti. Nego je pitanje da ustavnost i Ustav na koji smo se svi konačno ovdje i 
zakleli ne smijemo ničim ugroziti. Ja ne govorim ovdje o krivičnom djelu. Ja govorim o 
Ustavu. Vlada treba da vrati ovaj Zakon da sjedne dobro, pogleda šta to stoji u Ustavu da bi 
mogla da nađe praktična rješenja. A ne da ponudi rješenje u kojem komisija razriješi ministra. 
To stoji ovdje. Nije bitno šta je i uradio neko. Ja ne izvlačim iz konteksta ovo ja govorim u 
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kontekstu ustavnosti. A ne je li sam izvukao ja nešto. Ovdje stoji da komisija razrješava. Pa 
evo. 
 
 
Poslanik / zastupnik Elmedin Konaković: 
Imam ja konkretan primjer na rješenju zadnjeg ministra Damira Marjanovića koji nije došao 
na posao i piše da zbog teže povrede radne dužnosti ne dolaska na posao po Zakonu o radu 
više nije ministar stoji moj potpis. Stoji potpis predsjednika Komisije za izbor i imenovanja 
mi smo razriješili ministra. Dakle ovo što sada predlažu i ono što se dešava. Mi smo razriješili 
ministra. Samo mi se čini da zato ovdje pravimo zbrku. Razlog razrješenja i u obrazloženju 
piše zbog grubog kršenja radne obaveze ne dolaska na posao duže od pet dana Komisija za 
izbor i imenovanja ustanovila je, donijela odluku i razriješila ga. Dakle to je zadnji slučaj u 
kom je baš komisija razriješila ministra. Tako da je ovo neko soft rješenje za malo više ljudski 
pristup nisam išao daleko do toga da li je protuustavan. Ali čini mi se da ima prethodne 
radnje. Ako u roku od mjesec dana premijer dostavi a Skupština se ne očituje ako mi ne 
uradimo svoj posao da onda samo ovo čini mi se logičnije da ne piše formalno tamo da je 
zbog ne dolaska na posao pet dana nego zbog zakona koji kaže šta se dešava. Primjenjuje se 
Zakon ta nova izmjena i kaže zato što nije skupština u roku od mjesec dana razriješila. Pa mi 
ga ne možemo čuvati ovdje to je ovo što govorimo kao primjer. Ako neko hoće da ide 
nemamo načina da ga zadržimo. Ne može niko ni nas. Mi CIK-u vratimo mandat idemo kući. 
Niko nas ne problematizira niti smije. Dakle ne možemo ostaviti u situaciji nekoga od 
ministara ko je u ostavci da ga zbog administracije tjeramo da radi posao. Nije dobro ni za nas 
a nije dobro ni za njega. On može dolaziti formalno na posao a ne raditi ništa. Tako da ne 
mislim da je neka velika drama ova izmjena zakona. Možda je malo ljudskiji pristup, 
ograđujem se ako u dijelu ustava bilo gdje krši neke nadležnosti. Ali eto htio sam primjerom 
samo da pokažem na tom rješenju na žalost obrazloženja koje nije zaslužio takav ministar 
stoji moj potpis i piše da zbog kršenja radno pravnog statusa.  
 
Poslanik / zastupnik Nedžad Fazlija: 
Zahvaljujem predsjedavajuća. Neće biti replika nego ja bih se pridružio po ovoj tačci logici 
gdina Mehmedića ne u onoj prvoj. Sada je evo kada smo i mi sada vidjeli nekako nam je 
logično, mislim nije logično, onaj ko te imenuje taj te po logci stvari i razrješava i možda je 
ovaj ovdje zadnja alineja u ovom članu 2 možda nespretno formulisana. Ali sada su se desile 
neke nove okolnosti. Mi smo imali situaciju sa ne popunjavanjem mjesta ministra za 
obrazovanje, međutim u međuvremenu se desila i ostavka Vlade i evo danas ističe sedam 
dana rok pa možda bi ipak bolje bilo da se ovo pogotovo što sada nema više mjesta za 
proceduru po skraćenom postupku da se ovo povuće da se doradi da ostavi vremena možda za 
neki novi saziv Vlade i da se ove  sve praktične stvari koje se dešavaju ubace u Zakon ali 
naravno u skladu sa Ustavom, poslovnikom zakonom o Vladi i sve ono što treba da se tretira. 
I možda da se stavi kada se radi o neopozivoj ostavci onda da to ide po automatizmu da ga 
Skupština razrješava a ne da mi ne znamo u jednom u dva ili tri nastavka Skupštine mi 
raspravljamo o neopozivoj ostavci i onda dođemo u ovu situaciju kao što je sada došlo da je 
praktično ispalo da ga je komisija, prethodnog ministra razriješila. Iz tog razloga i mi se 
pridružujemo prijedlogu da se ova tačka povuče za neku narednu sjednicu i evo još jedno 
pitanje delegiram. Šta se će desiti ako prođe rok od 60 dana za imenovanje Vlade a Vlada se 
nije imenovala?  
 
Predsjedavajuća: 
Trenutno to nije na dnevnom redu. Možete to pitati u toku današnje sjednice kada bude 
vrijeme. 
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Poslanik Nedžad Fazija: 
Može ali je to još jedna stvar koju ćemo morati opet nekada u narednim izmjenama riješiti. 
Predsjedavajuća: 
Oprostite ja mislim da neke naše dileme može da riješi sekretar. Gdine Kolašinac molim vas. 
 
Sekretar Abid Kolašinac: 
Ma evo uvažene zastupnice i zastupnici ja bih htio par rečenica da kažem. Ne znam da li ćete 
izglasati da se povuče Zakon ili ne. Međutim razlog za povlačenje neće biti ovo što je gdin 
uvaženi zastupnik Mehmedić rekao da nije ustavno. Dakle to nije tačno. Ustav je regulisao 
način na koji se vrši podnošenje ostavke premijera i Vlade. Dakle činjenica je da Skupština 
imenuje odnosno potvrđuje imenovanje Vlade. Ostavku ukoliko neko od ministara podnese 
ono se prima k znanju. To je izraz volje ministra. Dakle to je njegova volja da on u buduće 
neće da obavlja tu dužnost. Jedino ovdje što u ovom članu 9 c po meni on je dobar s tim što 
ne bi trebalo da stoji rješenje o razrješenju, nego rješenje o prestanku radnog odnosa. Dakle, 
Komisija za izbor i imenovanje pošto je ministar u radnom odnosu njemu u momentu kada je 
on podnio ostavku sa onim terminom kojim je on naveo u svojoj ostavci s tim datumom mu 
prestaje radni odnos. I Komisija za izbor i imenovanje mu izdaje rješenje o prestanku radnog 
odnosa i to je kraj. Toliko i hvala. 
 
Poslanik / zastupnik Besim Mehmedić: 
Samo jednu repliku gdinu uvaženom sekretaru. Ja cijenim njegovo pravno mišljenje ali u isto 
vrijeme cijenim i svoju logiku. Vi ste rekli da ovo nije neustavno. Ne iz tih razloga pa ste u 
svojoj drugoj rečenici ispravili ono na čemu sam ja insistirao. Prema tome ovo nije po ustavu. 
Kako ćete vi tumačiti da ja dalje s vama. Vi ste u svojoj logici i objašnjenju potvrdili ono po 
čemu sam ja tražio da se povuče. Ne zbog toga što mislim da ne treba da riješimo problem 
nego što insistiram da se provjeri Ustavnost ove odluke. Hvala lijepo. 
 
Poslanik / zastupnik Mirsad Pindžo: 
Hvala predsjedavajuća. Ja ću sada malo proširiti ovu priču. Gdin sekretar Skupštine je sada 
pojasnio ogromna je razlika i ustavna je kategorija da li razrješava ili donosi odluku o 
prestanku radnog odnosa. To je ogromna razlika. Ovako kako je Vlada formulisala ovaj bi 
Zakon bio neustavan. Nema pravo Komisija razriješiti ministra. Ali mu ima pravo ono što joj 
je i nadležnost donijet rješenje o prestanku radnog odnosa. I to se moglo inicijativa Komisije 
za izbor i imenovanja je išla u sasvim drugom smjeru. Ako neko podnese ostavku ne možete 
ga natjerati da dalje radi. Ostavka je konačna. Predsjedavajuća skupštine potpisuje rješenje o 
razrješenju na bazi ostavke. A onda Komisija za izbor i imenovanja donosi rješenje o 
prestanku radnog odnosa. Međutim ja želim govoriti o političkom aspektu člana 1 ovog 
zakona. U sadašnjem rješenju je rečeno da premijer može ovlastiti sebe ili nekog od ministara 
da vodi Ministarstvo u roku od 30 dana. Hipotetički. Izmjenom ovog zakona na početku 
mandata i može četiri godine tako trajati. Nema nikakvog ograničenja da Vlada odnosno 
premijer mora predložiti izmjenu ministra. Četiri godine može biti po ovlaštenju ministra da 
neko vodi ministarstvo. Jel na to dobro rješenje politički? Evo hipotetički na početku mandata 
ministar podnese ostavku i završena priča. Premijer dao ovlaštenje. Nema nikakvog 
ograničenja do kada mora predložiti novog ministra. I može trajati do kraja mandata. Jel ja 
dobro tumačim ovo zakonsko rješenje koje nam je sada predloženo. U praksi bi bilo tako. Ja 
govorim hipotetički šta se može desiti. Hoće li se desiti ili neće ja neću da prejudiciram stvari. 
Ali omogućeno je da mi nemamo Vlade nego da imamo premijera koji je ovlastio mora imati 
sedam ministara ostali ne moraju ostali svi moraju biti razriješeni da ovlaštenje ovih šestorici i 
Vlada radi sa sedam ministara. Nemamo pokrivene resore. Ja sada govorim hipotetički da ovo 
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nije dobro rješenje jer ničim ne ograničavamo ni premijera da imenuje odnosno zatraži od 
Skupštine potvrđivanje ministara. I naravno ono što nije predmet ovoga zakona a trebalo bi 
biti jer evo sada praktično imamo to pitanje šta se dešava kada u roku od 60 dana ne imenuje 
ova Skupština Vladu? Šta se dešava? Jer ja samo govorim o praktičnoj stvari. Tamo govori 
najduže 60 dana. Šta se dešava 61 dan? Ko je Vlada Kantona Sarajevo? Ko radi? E to je 
trebalo. I zato mislim da je pametno svrsishodno da Vlada povuče ovaj prijedlog zakona i da 
ga na sljedećoj sjednici u hitnoj proceduri izmjeni i u dijelu razrješenja ministra koji je podnio 
ostavku. Da razmisli još jednom o ovoj političkoj kvalifikaciji i stanju da se može čitav 
mandat provlačiti po ovlaštenju a da se ne imenuje ministar da ipak neka ograničenja da ako 
je 30 dana malo. Jel to 60 ili 90 ili ne znam koliko ali da ipak ima neko ograničenje. I treću 
stvar šta u situaciji kada nemamo Vladu poslije 60 dana? Mislim da bi to bilo najpametnije da 
Vlada to povuče za sljedeću sjednicu po hitnoj ili skraćenoj proceduri ove stvari popravi i da 
imamo kvalitetan i ustavan Zakon. Hvala lijepo. 
 
V.d. premijera Muhamed Kozadra: 
Ma evo uz konsultaciju povučemo ovu tačku dnevnog reda. Ali ne želim da diskutujemo tu se 
otvara mnogo pitanja znači ovdje 60 30 dana smo imali premijer ili ministar da mijenja 
ministra. Na žalost najveće najkrupnije Ministarstvo imamo pola godine koje ne funkcionira i 
od potpisa plaće pa na dalje. Znači mi smo se vezali za čovjeka koji kao sekretar Vlade 
mijenja radi bez prava glasa i bez želje i zahtjeva da rješava pitanja koja jesu u nadležnosti 
ministarstva. Znači taj odnos Skupštine i Vlade evo povlačim ovu tačku koju ćemo definirati 
na pravi način. 
 
Predsjedavajuća: 
Hvala lijepo gdinu Kozadri pošto je skinuta tačka 5. Sa dnevnog reda prelazimo na realizaciju 
tačke 6. 
 
Prelazimo na realizaciju tačke 6. 
 
 
AD – 6. 
 
PRIJEDLOG ZAKONA O TAKSI PRIJEVOZU U KANTONU SARAJEVO 
 
Prijedlog ovog Zakona dobili ste uz poziv za sjednicu, a amandmane poslanika Kenana 
Ademovića, Klubova poslanika SDA, SDP i poslanika Zaima Backovića BPS – Sefer 
Halilović ste dobili naknadno. 
 
Molim predstavnika Predlagača da podnese uvodne napomene i da se izjasni o uloženim 
amandmanima.  
 
Ministar Jusuf Bubica: UVODNO IZLAGANJE 
 
Predsjedavajuća: 
Hvala najljepša. Prema našem običaju ako neko od predstavnika radnih tijela nema potrebu da 
se izjašnjava, ima pitanje gdin Kojović, izvolite.  
 
Poslanik / zastupnik Predrag Kojović: 
Zahvaljujem. Gdine ministre imam jedno pitanje koje je za mene vrlo važno pri odluci da li da 
glasam za ovaj Zakon a tiče se jednakosti pravnih i fizičkih lica koja se bave ovom 
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djelatnošću. Mislim da je veći dio zakona zaista krenuo u dobrom pravcu i bilo mi žao da 
zbog ovog problema ne budemo u situaciju ne podržimo. Pitanje je vrlo jednostavno. Pravno 
lice, recimo neka taksi kompanija koja ima puno vozila i puno vozača može biti prodana 
nekoj drugoj kompaniji. Znači ja je mogu kupiti. Ali ako sam samostalni taksi prevoznik ovaj 
Zakon mi ne dozvoljava da pretvorim svoj automobil u firmu u koju bih zaposlio recimo svoje 
dijete ili bilo koga radnika i dok god izvršavam obaveze vezano za održavanje licence imao 
bih pravo da imam tu licencu. Znači ono što mene zanima je sljedeća stvar. Samostalni 
prevoznik, vi ne dozvoljavate ovim zakonom samostalnom prevozniku da postane firma. Jer 
mora de fakto ponovo aplicirati za licencu. Ali dozvoljavate pravnom licu koji se bavi taksi 
prevozom da proda tu licencu nekom drugom bez ikakvih pravnih problema. Znači samo me 
zanima je li to tako ili nije? 
 
Ministar Jusuf Bubica: 
Hvala vam na pitanju i na dobro da kažem obrađenom materijalu. Dakle istina je. Radi se o 
evidentnom pravu pravnih lica u odnosu na koje bi bilo uskraćeno fizičkim licima i taksi 
prevoznicima. Međutim to nije ni naš prijedlog ni naša dobra volja, mi smo samo izvršavali 
naloge Konkurencijskog vijeća. Jedina mogućnost po meni ovih fizičkih lica jeste da se 
udruže i da formiraju kao pravno lice i da tako. Međutim oni ne mogu prenijeti licencu onda 
moraju ponovo zatražiti pravo na licencu. Dakle to jeste jedna mala zakonska smetnja a ja bih 
zamolio mog saradnika koji je u ovoj materiji koji je ujedno član komisije koja je pripremala 
ovaj prijedlog da vam da i dodatno pojašnjenje. 
 
Saradnik ministra Bubice: 
Ja vas pozdravljam u ime radne grupe koja je radila na izradi ovog propisa. Mi smo pokušali 
da riješimo taj problem ali prema stavovima Konkurencijskog vijeća de fakto nije omogućen 
prenos fizičkim licima taksi oznake i to znači nije bio stav ove Komisije to je bio stav 
konkurencijskog vijeća a jedina nekakva mogućnost koja de fakto sada u ovom trenu postoji 
jeste da u okviru ovog člana 24. Kojeg smo mi predložili da se usvoji amandman po kojem bi 
se de fakto i pravnim licima oduzela mogućnost da prilikom, znači tu stoji Ministarstvo daje 
saglasnost na unos prava na važeću dopunsku taksi oznaku prilikom spajanja, pripajanja, 
podjele, promjene oblika itd. Znači da bi postigli neku jednakost eventualno znači sada je 
pitanje da li eventualno ovaj član 24 prihvatiti amandman i izbrisati ovaj član 24 i onda bi bila 
situacija de fakto da niko ne može izvršiti prijenos taksi oznake. Niti pravno niti fizičko lice. 
Uporedno u sličnim propisima znači u Hrvatskoj u Zagrebu odobrenje je neprenosivo, isto 
tako je u Beogradu. Hvala. 
 
Predsjedavajuća: 
Ja se izvinjavam gdine Čomor imamo još trojicu kolega koji su se javili za pitanja. 
 
Poslanik / zastupnik Damir Čardžić: 
Ja imam jedno pitanje samo da uvedem u to pitanje. Ja sam kada sam saznao da se radi o 
ovom zakonu da ćemo ga raspravljati ovdje na Skupštini od kancelarije koju imam kod 
pozorišta do moje kuće na Dobrinji brojao legalne i nelegalne taksiste. A smatram da su 
legalni oni koji imaju tablicu TA i one ispunjenje uslove oznake. Pa sam prebrojao 25 vozila 
od kancelarije do kuće sa legalnim oznakama i 12 vozila sa starim tablicama. Ja kako sam 
upoznat i vi ste to prezentirali to su sve nelegalni taksisti koji još danas rade u Sarajevu. Čak 
sam jedno auto drastično kršenje zakona vidio, koje je potpuno žute boje Golf 3 karavan koji 
apsolutno niti piše taksi na vratima niti bilo kakve oznake ima za taksi. Ima gore nekakvu 
kako se to kaže, onu platformu gore koja dođe za oznaku taksija ni na njoj nema ništa a i stare 
tablice a radi kao taksi vozač. Mene interesuje mi krojimo ovdje situaciju vezano za ovaj 
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Zakon a osnovnu stvar nismo riješili taj rad legalni i nelegalni taksista. Pa zato pitam šta se 
ovdje po ovom zakonu i kakve su sankcije, kako se to može uopšte riješiti. Hvala. 
 
Poslanik / zastupnik Kenan Ademović: 
Hvala lijepo poštovana predsjedavajuća, ministri, kolege zastupnici, poštovani građani 
Kantona Sarajevo sve vas pozdravljam. Samo dva pitanja vezano za ovaj prijedlog zakona. 
Prvo pitanje ministre, rekli ste da je smanjen ovaj broj sa 1463 na 1100 ja misli,. Samo ako 
nam možete reći koji je broj smanjen tih da li je iz kojih da li je to Sarajevo taksi udruženje 
koliki broj ili ovih koji su pravna lica? I drugo pitanje vezano ovo što ste rekli rješenje 
Konkurencijskog vijeća s obzirom da to nije zadnja instanca, govorim o upravnom postupku, 
moguće da se pokrene uspravni spor prema Sudu BIH samo da vidim da li je ministarstvo 
uputilo tužbu za upravni spor prema sudu BIH i na taj način omoguće da dođemo do drugog 
ishoda vezano za ovo rješenje Konkurencijskog vijeća. Hvala vam lijepa. 
 
Ministar Jusuf Bubica: 
Bilo bi lakše ovako, bojim se da ćemo se zapetljati puno.  
Dakle, broj taksista je bio 1436 sada je smanjen na 1158. Od toga fizičkih lica ima 1009 a 
pravnih lica 149. Međutim od ovih 1009 fizičkih lica koja imaju taksi dozvole njih 100 nije 
izmirilo svoje obaveze prema državi i prema Kantonu uopšte a njih dodatnih 200 djelimično 
nije izmirilo. Ukoliko bi se dakle ovih 300 koji nisu izmirili svoje obaveze prema društvu 
isključili iz saobraćaja onda bi ovdje ostala cifra 709 a od ovih 149 pravnih lica koja se vode u 
evidenciji da imaju taksi oznake njih 32 nisu također izmirila obaveze prema državi i gube 
pravo na licencu. Dakle u tom slučaju bi mi imali ukupno taksista 1158. Znači 273 fizička lica 
je smanjeno i 7 pravnih lica je smanjeno. To je odgovor na jedno pitanje. 
Drugo pitanje je bilo upućeno vezano za odluku Konkurencijskog vijeća i pokretanje 
upravnog spora. Upravni spor je pokrenut i dobili smo od Vrhovnog suda potvrdu odnosno 
rješenje da je odluka Konkurencijskog vijeća ispravna i da je moramo primjenjivati. Dakle 
tužba je odbijena. 
I ima još jedno pitanje vezano za nelegalne taksiste od gdina Čardžića. Dakle to pitanje bi 
trebalo biti riješeno ovim predlogom zakona uz činjenicu da smo ovim predlogom zakona dali 
ovlaštenje učesnicima MUP-a Kantona Sarajevo da direktno kontrolišu i primjenu ovog 
zakona što bi na neki način bilo mnogo efikasnije djelovanje na terenu obzirom na sadašnju 
činjenicu da to rade samo inspektori saobraćaja Kantona Sarajevo koji su ograničenih 
mogućnosti u broju, i upravo se dešava to što bi ste vi iznijeli. To su činjenice protiv kojih se 
mi borimo međutim protiv kojih se nikada nismo izborili. Mislimo da bi usvajanjem ovog 
zakona ta materija bila mnogo kvalitetnije riješena i da bi isključili mogućnost bespravnog 
obavljanja taksi djelatnosti u Kantonu Sarajevo. 
 
Poslanik / zastupnik Mujo Hošić: 
Ja pozdravljam sve prisutne. Evo vezano za Konkurencijsko vijeće dijelom ste odgovorili 
pošto u svom izlaganju kažete Konukrencijsko vijeće nalaže Skupštini ja mogu da poštujem 
Zakon o konukrencijskom vijeću. Ademović je nešto pitao o tom sporu. Interesuje me druga 
stvar koji podataka, odakle koristite broj stanovnika koji koriste, prema kojima izračunavate 
broj vozila potreban za Kantona Sarajevo. 2004 ravno prije 10 godina studija je pravljenja i 
rečeno je 820 vozila. To u izlaganju ste rekli. 2004 kada je jednoglasno Skupština donijela 
odluku o taksi prevozu tada je bilo 820 vozila. Koji su to podaci koje koristite za 
izračunavanje broja vozila. Koliko Kantona Sarajevo ima stanovnika? Na osnovu čega 
procjenjujete broj korisnika taksi usluga?  
 
Ministar Jusuf Bubica: 
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Dakle mi smo koristili podatke Statističkog zavoda FBIH jer su nam oni jedini raspoloživi. Na 
bazi tih podataka smo izračunavanje došli do tih podataka koje sam ja iznio. Hvala. 
 
Poslanik / zastupnik Eldar Čomor: 
Samo jedno dodatno obrazloženje. Ustavni sud ili Sud BiH i kada govorimo vaš kolega iz 
radne grupe je spominjao brisanje člana kako bi smo postigli neku ravnopravnost između 
pravnih i fizičkih lica. Kažemo tamo da fizička lica ne mogu prodati licencu a pravna mogu 
prodati. Gdje je tu konkurencija? Gdje je tu neka zdrava logika? Jel to Konkurencijsko vijeće 
koje non stop nama ovdje i drugim skupštinama u drugim kantonima jednostavno nameće 
rješenja koja dodatno prave haos i u javnom prevozu i u taksi prevozu i apotekama itd. 
 
Član Radne grupe ministarstva: 
Evo ja ću odgovoriti na to pitanje. Znači stav Konkurencijskog vijeća je bio izričit. Mi smo 
imali prijedlog koji je sadržao i prava fizičkih lica na prenos i ovaj član 25 koji je opstao. Stav 
Konkurencijskog vijeća je bio takav da nije odobrio prenos za fizička lica. Ja ne bih to 
komentarisao. Oni su jednostavno u poziciji da mi moramo da provedemo ono šta su oni 
donijeli u svom rješenju a mi smo se žalili na to rješenje i odbijeni smo, odnosno tužba je 
odbijena.  
 
Poslanik / zastupnik Branislav Crnogorac: 
Pa ja imam problema malo da shvatim da fizička lica ne mogu prenijeti licencu a pravna 
mogu a ono što me posebno interesuje može li se licenca naslijediti. Otac je radio, otišao je u 
penziju, po meni bi bilo logično da sin može naslijediti tu licencu odnosno neko iz obitelji iz 
razloga što je to neki porodični biznis cijeli život i sada ako bilo kojoj drugoj branši čovjek 
ima neki obrt on naravno to može prenijeti na svoju djecu. Ali u ovom slučaju čini mi se da ne 
može. A i s druge strane licenca ova svugdje na svijetu se može i prodati prema tome ja imam 
određene podatke da se primjera radi taksi licenca u New Yorku prodaje i da ta cijena iznosi i 
do 200.000 dolara.  
 
Ministar Jusuf Bubica: 
Hvala ja ću kratko. Iskreno i Ministarstvo saobraćaja i ova komisija koja je radila na pripremi 
prijedloga je vašeg mišljenja. Mi smo svi nekako mišljenja da bi trebalo dati taksistima pravo 
da mogu prenijeti licencu po porodičnoj vertikali pa čak da je mogu prodati. Međutim zahtjevi 
Konkurencijskog vijeća su eksplicitni. Oni jednostavno to zabranjuju i  mi smo primjenjujući 
te zahtjeve Konkurencijskog vijeća dali vam ovakav prijedlog. Dakle to mogu slobodno reći 
to nije niti naša želja niti naše mišljenje nego primjena Zakona Konkurencijskog vijeća. 
 
Predsjedavajuća: 
Ministre mogu li ja napraviti jedno dodatno pitanje. Vidim da većima kolega o tome govore. 
Vi ste rekli da se Konkurencijsko vijeće ne slaže. I rekli ste da su oni to dobili i na sudu. Ali 
nismo čuli koji su argumenti s kojima oni odbijaju pravo pojedinca da taksi prevozništvo 
tretira ko privatni porodični obrt. To nije mi jasno. Vidjela sam i prema pitanjima drugim. Pa 
ako nam možete znatiželju zadovoljiti. Šta je njihovo obrazloženje? 
 
Ministar Jusuf Bubica: 
Da , oni su u obrazloženju rekli da žele da daju ravnopravnu šansu svim građanima Kantona 
Sarajevo da mogu da učestvuju i da participiraju u konkurenciji za dobivanje taksi doznake. 
Dakle, nisu želili da na ovaj način da se dozvoli monopol nosiocima taksi oznaka da to mogu 
raditi i po porodičnoj vertikali. To je njihovo obrazloženje. 
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Predsjedavajuća: 
Ja se čudim onda sudu jer monopol može imati jedna firma a ne može monopol među hiljadu 
ili više od hiljadu taksi prevoznika imati jedna osoba. Ali o tom po tom. Posebno je pitanje 
kako to Vijeće može uopšte naređivati zakonodavnom tijelu u jednoj državnoj jedinici, 
organizaciji ali neću polemisati. Ja se izvinjavam kolegama. Nemojte, mislim razumijem ja da 
to tako piše. Znamo mi to na hiljadu drugih primjera.  
 
Poslanik / zastupnik Zaim Backović: 
Hvala vam. Poštovani gdine ministre i naravno vaši saradnici. Prvo želim direktan odgovor da 
li je obaveza poštivanja postojeće zakonske regulative svih od Konkurencijskog vijeća do nas 
ovdje? Da li je to obaveza? 
 
Ministar Jusuf Bubica. 
Poštivanje zakonske regulative je svakako obaveza međutim činjenica je da je 
Konkurencijsko vijeće hijerarhijski na nivou države a federalni zakoni su ispod i 
Konkurencijsko vijeće svoje zahtjeve stavlja iznad svega ovoga. 
 
Poslanik / zastupnik Zaim Backović: 
Da li to znači da Konkurencijsko vijeće može i da ne poštuje zakone? 
 
Član radne grupe ministarstva: 
Ja bih pokušao odgovoriti na to pitanje. Znači to što vi pitate vi ste apsolutno u pravu i gđa 
predsjedavajuća je isto tako u pravu. Na žalost dio ovog problema sadržan je u Zakonu o 
konkurenciji. Mi smo u ovom postupku izdavali i Zakon o konkurenciji susjednih zemalja.  
 
Poslanik / zastupnik  Zaim Backović: 
Ne spominjem ja ovdje Zakon o konkurenciji. Ja pitam na postojeću zakonsku regulativu. Ne 
Zakon o konkurenciji. To je nešto sasvim drugo. 
 
Član radne grupe ministarstva: 
Da, u susjednim zemljama taj Zakon o konkurenciji se ne odnosi na organe uprave niti oni 
imaju ova prava koja ima ovdje Konkurencijsko vijeće. Taj Zakon o konkurenciji se odnosi na 
privredne subjekte koji učestvuju na tržištu i cijela ova situacija jeste zloupotrijebljena ali mi 
de fakto nismo imali rješenja niti kapaciteta da bi promijenili tu činjenicu. Na žalost.  
 
Poslanik / zastupnik  Zaim Backović: 
E zato mi imamo kapaciteta. Ne trebaju mi ta objašnjena mene je samo zanimalo moraju li se 
zakoni poštivati ove države. Moraju. Ništa drugo. Da li u ovoj državi vrijedi Zakon o 
privrednim društvima i da li vrijedi Zakon o samostalnoj djelatnosti jesu li oni na snazi? Pa 
molim vas. Da li su oni na snazi? Jesu. Hvala. Da li je Konvencija o ljudskim pravima kao 
prvi član Ustava države BIH validna? Da li je član 7 te konvencije pravo na rad 
neprikosnoven? Jeste. Prema tome Konkurencijsko vijeće je zbog toga i sada vas pitam da li 
ste vi predstavljali taksi djelatnost kao fizičku djelatnost ili samostalnu djelatnosti. 
Samostalna djelatnost je nešto drugo a bavljenje fizičkog lica je nešto drugo. Tu su jednako 
pravni odnosi svih poreskih obveznika. I dalje ću nastaviti kroz diskusiju. 
 
Predsjedavajuća: 
Nema replike na pitanja. Možete replike kroz pitanja. 
 
Poslanik / zastupnik Esed Radeljaš: 
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Hvala predsjedavajuća. Otišli smo daleko s ovim pitanjima a nismo prvo razriješili odnosno 
ono osnovno što ste vi maloprije ja se slažem. Mene jedno zanima ko čini to Konkurencijsko 
vijeće imena i prezimena i ko ih je imenavao? To me zanima da bih mogao dalje raditi. Hvala. 
 
 
Ministar Jusuf Bubica: 
Dakle Konkurencijsko vijeće imenuje Vijeće ministara BIH.  
 
Predsjedavajuća: 
Hvala vam lijepo, otvaram raspravu po ovom Prijedlogu zakona o taksi prijevozu. 
 
 
Poslanik / zastupnik Elmedin Konaković: 
Ja ću početi malo drugačije nego što sam planirao a nisam se htio javljati za pitanja, ministar 
Bubica je na dobar dio. Izađite Brano i Zagi napolje pa se ispričajte vas dvojica. 
Tri godine ovaj organ radi u najmanju ruku ozbiljno kao i Ministarstvo na rješavanju ovog 
problema i danas smo donijeli Zakon koji je prije godinu dana izgledao kao misaona imenica. 
Mislili su nikada neće doći. Vrlo ozbiljno veći dio Skupštine pristupa rješavanju ovog 
problema i vas ostale koje to ne zanima, molim samo da izađete da ne pravite ovdje žamor jer 
je vrlo osjetljiva i bitna problematika. 
Ja sam sebi napisao neki koncept kako ću diskutovati ali krenut ću od ovoga što je govorio 
ministar Bubica i što ima. Prvo vama hvala što mi danas imamo ovaj dokument i što o njemu 
ozbiljno raspravljamo i što ste u ovom kratkom roku stigli se referirati na sve amandmane i 
dio njih prihvatili i na tom dijelu vam ja zahvaljujem. Reći ću šta su manjkavosti ministarstva 
kroz svoju diskusiju i šta provejava iz ministarstva kao jedan negativan faktor ne vas nego 
ministarstva. Kada govorite o omjeru nema logike. Potpuno je isto jel 500, jel 700 ili 100 jel 
mi u startu ne dolazimo na ovaj dio a reći ću vam zašto. Ne dolazimo na ovaj dio kako vi to 
promatrate jer ovo što negativno provejava iz ministarstva je pokušaj da se mačem i nožem 
riješe problemi koji su nagomilani i dugo godina su tu i kažete 300 ljudi koji nemaju 
kompletnu dokumentaciju neće više koristiti mogućnost da koriste dopunsku oznaku i dobiju 
dopunsku oznaku. To je nemoguće. Nije principijelno, nije moralno i nije zakonito. Osim što 
nije zakonito, od tog dijela počinjem. Nećete vi otjerati ljude koji su dužni. Nego ćete ih 
ostaviti da rade i da plate svoj dug. To je odnos ekonomski prema ovom problemu. Neće niko 
reći imate duga tamo 20, 30 ili 40.000 ne dam vam sada oznaku ne radite više ovaj posao, 
idite kući. Ne, posao vas u ministarstvu je da nađete model da naplatimo taj novac da ti ljudi 
rade. Tako da polazni osnov nije tih 857 polazni osnov za naše normalno djelovanje kada se 
donese Zakon i vođenje procesa ka tom optimalnom broju počinje od veće brojke, ona je 1150 
najmanje a ni ona nije, 1157, a ni ona nije u odnosu na 1:500 dakle ispravna. Tako da taj dio 
amandmana je polazni osnov. I eto veći dio ljudi s terena kaže neka je odnos 1:1000. Potpuno 
je bitno jel mi u startu dajemo prava 500 ljudi ili dajemo prava 700 ljudi kada ta prava već 
konzumira 1150 ljudi. To je nama polazni osnov i od tog dijela kreće. A dalje se hronološki 
spušta kao obaveza prvo nama a boga mi i nama jer ćemo se puno još ozbiljnije uključiti u 
ovaj dio implementiranja ovog zakona. Govorili ste dijelom o tome da fizička lica ne mogu 
upošljavati i to ste nekako predstavili aha eto sada ste vi dali taj amandman e vi ćete biti krivi 
što oni neće upošljavati. Nije tako. Dakle nismo mi to za to uradili. A drugu stvar koju ste 
uradili a nije dobra amandmani koje ste dobili, imate osjećaj da su to amandmani u kojima se 
sva prava daju udruženju i mi to hoćemo. Da niko drugi nema prava upravljati ni ovim 
stajalištima ni nekim redom. Vi hoćete da to udruženje. Ni to vam nije tačno. Jer da vas 
napomenem, osim što udruženje ima svoje štandove do sada iste te štandove imaju i privredni 
subjekti, dakle pravna lica i trebaju naravno da ih imaju. I oni tamo rade raspored. Treba da 
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rade raspored. Način organizovanja u udruženje Sarajevo taksi je defakto prisutan u Kanton 
Sarajevo desetinama godina. I ne može se baš tako preko noći izbrisati. Činjenica da ste ga 
izbrisali iz prijedloga zakona i kao termin izaziva nepotrebne tenzije. Moja osnovna definicija 
problema ne leži u ne saradnji fizičkih lica i samostalnih prevoznika sa privrednim i pravnim 
subjektima ovdje. To nije tačno. Nama problem prave divlji taksisti koji uzmu taksi oznaku, 
stave ne krov, ugrade divlji taksimetar i vozaju se. I još veći problem prave oni koji odu u 
druge gradove i druge kantone i ovdje dođu rade, nose novac van našeg Kantona, nose ga 
kućama. Dakle to je jedini suštinski problem. Lako se organizuje sistem funkcionisanja ovih 
udruženja Sarajevo taksi, onih koji nisu članovi a samostalni su, i privrednih subjekta. Ja sa 
svima njima imam komunikaciju barem sedmično jednom. I oni ne mogu biti ovdje problem 
kada ovako postavite temelje i stvari kako vi baš i ne pokušavate. Baš u potpunosti postaviti. 
Druga zamjerka vama je insistiranje da se svaki, ne insistiranje, prijedlog da u onom dijelu 
koji treba biti jedini pravi korektor šta se tamo dešava, strožije i češće kontrole. Vi zagovarate 
da se to kontroliše svakih pet godina. Ministarstvo kaže. To je baš nonsens. Dakle nonsens. 
Mi očekujemo ministarstva prijedlog da kada postavimo temelje, od danas kada postavimo 
temelje. Prvo moje mišljenje da ovaj Zakon ne rješava ni pola problema. On je dobar polazni 
osnov za naredne korake. Prvi naredni korak je tužba Konkurencijskog vijeća. Ja ću predložiti 
da tužimo Konkurencijsko vijeće zbog štete koju svojim odlukama nanose organu koji se zove 
Skupština i Vlada Kantona Sarajevo. Tražit ću to na jednoj od narednih sjednica da se 
izjasnite, a obrazložit ću zašto. Drugi korak je da s ovim dokumentom koji usvojimo u što 
optimalnijoj formi zajedno delegacija iz Kantona ide u Federaciju. I usaglašava taj dio zakona 
o cestovnom prevozu koji nije dobar jer ti ljudi ne poznaju problematiku sarajevskog tržišta. 
Ne mogu je isto tretirati kao u Kaknju, Visokom i drugim dijelovima FBIH, Širokom brijegu. 
To ne može biti isto. U malim gradovima gdje ima 50 prevoznika i u Sarajevu gdje ima 1150. 
Dakle ne može biti pet godina kontrola. Mi smo je smanjili a još je treba redovnije raditi. 
Svaka tri mjeseca. Kada date pravo svima koji imaju pravo da rade i plaćaju i onima da 
vraćaju dug. A onda svako tri mjeseca dokazuju da li oni to rade. Zašto je to bitno. Zato što 
oni koji to ne rade, oslobađaju tržište i idu kući. I obaraju tezu Konkurencijskog vijeća da smo 
mi bilo šta zavarili da ne može niko ući unutra. To nije tačno. Mi predlažemo model da oni 
koji ne plaćaju idu kući. A oni koji nama plaćaju, pune budžetske kase i od kojih mi živimo 
ovdje ljuljamo ih i nedamo ih nikome. I pogotovo ne tom Konkurencijskom vijeću koje ima 
dijametralno suprotne stavove u nekim profesijama u Kantonu koje se odvijaju. Pitajte njih šta 
se dešava ili ministra zdravstva u sferi organiziranija posla u apotekama. Nek vam kažu taj 
stav. I šta su to tu zabranili. Pravila metara koliko može biti, koliko ljudi smije, koliko visina 
ovog. Znači sve su definisali i ne bude se što niko novi ne može uči na tržište. A ovdje kažu 
kome ste to zabranili da idu na tržište? Ne. Nego na tržište može uči svako ko dobije prostor 
ondje gdje nama niko ništa ne plaća, i to treba da se provjerava svaka tri mjeseca. To je trebao 
biti koncept nastupa ministarstva da bi mi bili ohrabreni da se ovdje radi ekonomski u okviru 
naravno tih istih zakona. Predlažete opet kao rješenje eto pošto nisu ravnopravni mi 
predlažemo da ne mogu ni privredni subjekti prenijeti. E super vam je prijedlog. Ne nego mi 
ćemo predložiti i usvojiti da mogu prenijeti i privredni subjekti i fizička lica. Koja 40, 
zamislite pet godina radi čovjek kao taksista, svaki dinar uredno plati državi, nije ničim 
problematičan, pri tom na njega su drastične sve kontrole, svi propisi, sve ono što mi njima 
tamo nalažemo on sve mora ispuniti. I postoji najveći broj takvih ko ji sve ispune i kada krene 
u penziju mi kažemo ti nam vrati. A ovi privredni subjekti njima kažemo vi možete 5000 
godina raspolagati s licencom sve dok plaćate. Mi smo to pitanje zvanično postavili 
Konkurencijskom vijeću. Dobili smo šturi odgovor od Konkurencijskog vijeća štetan po 
ekonomiju Kantona Sarajevo. I onaj ko vas je zastupao na sudu, dat ćete mi, to vas molim, te 
informacije kada ste imali taj proces. Kada se taj proces desio, kada su nas odbili po toj žalbi, 
jel to po pitanju ove teme ili pitanju nekih drugih sporova koji su se vodili? I dajte mi samo 
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imena ko su pravnici koji su nas zastupali na Vrhovnom sudu po toj Žalbi? Mene to zanima 
jer ni izbliza ne planiram barem još ovo malo u mandatu  stati kada je ova tema u pitanju. Ja 
sam od prvog dana zainteresovan da se ovo riješi. Znači to što ste nam pokazali u smislu 
ideja, niste baš bili kreativni. Znači niste bili kreativni i ne misli ministar naravno ne može, 
očekujem više od ljudi iz samog ministarstva, a evo i zašto. Ministarstvo je direktno krivo, 
Vlade su direktno krive, kantonalne, federalne zato što su aktima, propisima nonšalantnošću 
čak stimulativno djelovale da imamo 1000 divljih taksista u Sarajevu. Tih 1000 divljih 
taksista u Sarajevu je ambijent koji smo mi proizveli. Mi smo ga proizveli. Ovdje ste imali 
nekoliko intervencija u ove zadnje tri godine inicirane uglavnom i samo iz Skupštine Kantona 
Sarajevo. Kada smo maltretirali dva inspektora, onaj jedan nije radio, a na drugog su bili 
prigovori da svaki dan izlaze, to smo mi insistirali. Kada smo insistirali a se Vladi dozvoli 
ustvari da Vlada dozvoli Inspektoratu još šest novih da opet pojačamo kontrole to smo mi 
insistirali. Kada smo insistirali da se propust na federalnom nivou a tiče se Pravilnika o renta-
a – caru ljudi naši rupu u pravilniku, izašli na ulicu i kao renta-car radili zakonito. Pa smo 
odavde pravili pritisak iz Skupštine na vas, na njih pa se promijenio taj dio, pa su nestala 
renta-a-car za noć. Iz ove ovdje skupštine. Dakle mi smo insistirali stalno. Nismo baš imali 
nikoga iz ministarstva da insistira na tome da se smanji broj nelegalnih taksi prijevoznika koji 
je do te mjere eskalirao, ovo što je brojao kolega Čardžić. Ja sam jednu nedjelju navečer 
brojao 1:11, divljih 11, 1 regularnih. Ja sjedam i gledam samo koji su regularni. Iz svih taksi 
prevoznika. A 11 divljih a 1 regularni u nedjelju navečer na tramvajskoj kod Narodne banke. 
11:1. A to smo proizveli mi. Kada kažem mi, to je Ministarstvo, to je Skupština, to je policija, 
to je inspekcija, to je sistem koji je omogućio da u toj brašni časnoj kojom se ovi ljudi bave 
može ko hoće, šta hoće i naravno time ugrožava one koji su jedini regularni, bore se, otkidaju 
od svojih usta i svoje porodice plaćaju svoje obaveze. E onda i oni kada krenu u penziju. Eto 
vi ste svoje završili hajte vi kući. To se neće desiti. Znači tužit ćemo Konkurencijsko vijeće 
zbog načina i odnosa prema ovoj temi u Kantona Sarajevo. A ovo je bitno pitanje. Pitanje 
njihovih ovlasti jer kaže Zakon o konkurenciji tačno definiše šta su njihove ovlasti i koliko se 
mogu miješati u rad organa. Ne mogu se miješati. Mi donosimo propis i mi ga ovdje 
primjenjujemo. I ovo naše Pravobranilaštvo i svi ostali organi treba na tom fonu protiv tog 
Konkurencijskog vijeća da pokrenu sporove.  
Govorim u ime Kluba. Iskoristit ću još pet. A onda ću kasnije u drugoj diskusiji. 
Imam ja stvarno puno stvari reći. 
Država je ta koja je ljudima prodavala licence. Rekla kupujte dvije za jednu. Država ovaj 
organ ovdje je govorio prije 10 godina možete to. a sada ovaj organ kaže ne možete to. šta ako 
oni nas tuže? Šta ako oni koji su kupili tu licencu za pare tuže nas? Šta kaže Ministarstvo? Vi 
ste nam omogućili ministre, neki militarista prije vas i uglavnom ljudi koji tamo sjede i sada, 
vi ste nam rekli prije sedam godina, kupite pa dođite. Oni kupili, došli, koristili i sada kažemo 
sada ne možete. Možda 30, 50, 70.000 KM. Država. Ja bih tužio državu. E onda ćemo m i 
ponovo plaćati a onda ćemo ponovo ganjati Konkurencijsko vijeće. Neće Konkurencijsko 
vijeće donijeti ovaj Zakon, mi ćemo ga donijeti. Ovo što smo imali kao amandmane, vratit ću 
se na to a onda ću u drugom dijelu još ovo što preskočim. Niko nije rekao dajte taksi stajališta 
samo udruženju i nemojte da bude konkurencije. U amandmanu koji je napisao SDA 
modifikuje se prijedlog, nemojte dirati sistem koji funkcioniše. A svakome ko je ugrožen u 
konkurenciji omogućite pravo da pored njih stavi svoj štand. Napravite odluku ili propis koji 
vam daje ovaj Zakon za pravo, napravite u 100 metara, jel to kod BBI interesantno? U 
Radičevoj napravite taksi stajalište onom privrednom subjektu koji na to ima pravo. Koji 
polaže, traži uredno plaća. Dajte mu pet mjesta tu. S tim što vas ja informišem, ako vi to niste 
znali. Nije vam to ljudima preinteresantno. Njima je interesantnije taksi stajalište u ovim 
rubnim dijelovima iz kojih ljudi idu. Tu ima posla. Kod BBI nije nešto preatraktivno. To kada 
imate 100 vozila koja prolaze na ulici stanete zaustavite auto. U tome nije suština. Dakle to 



112 

nije tačno kako interpretirate. Niko ne daje njima za pravo a nekom drugom ne, ne. Nije 
tačno. Dakle moraju imati Žuti i Izo i Kuki i svi ostali koji imaju prava treba da imaju 
mogućnost da budu ravnopravni. Ne zagovara niko ničiju dominaciju na tržištu. Ni to ni vi ni 
Konkurencijsko vijeće nemate pravo. Ovo što govorite o oznakama je onako malo 
melodramatično. Dakle krovna oznaka koja bi trebala biti unificirana. To je pitanje tehnike i 
podgrijavate te tenzije. Dakle ono što fali vama u ovoj cijeloj priči je pragma. Pragmatičnost 
da riješite ovaj problem u okviru zakona. Vi niste pragmatični. Dakle evo ja sam siguran da bi 
skupštinska komisija ad hok formirana ovdje riješila problem sa ovim brojem 1150 licenci 
ovih ljudi i privrednih subjekta koji tamo imaju svoja prava, traže između njih da se to. Ne 
možete ni davati nekome da radi na tržištu sa jednom licencom. Date privrednom subjektu 
jednu licencu a onda od njega tražite da ima sve ono što bi ta jedna licenca trebala zaraditi 
njima. I tu niste pragmatični. Imate zahtjeva tamo kod vas na stotine. Znači morali ste i o 
tome voditi računa. Ako ste dali nekom prevozniku, da ne govorim ta imena, dvije trebali ste 
mu dati osam, i kontrolisat ga svaka tri mjeseca. Kada izgubi pravo, oduzmete mu svih 
osam,d ate drugom ko radi. Isto uradite i sa privatnim subjektima. Ustvari pojedincima koji su 
udruženi u udruženje i sa onima koji nisu udruženi u udruženje. Dakle to je koncept 
pragmatičnosti unutar ministarstva koji je morao dati efekte a ne da nije. Nego ste samo radili 
stvari pojedinci iz ministarstva koji vode ka totalnoj anarhiji da među ovim ljudima na 
ulicama Vlada sukob koji je bespotreban. Jer oni imaju prostora u Kantona Sarajevo da radi 
njih 1150 i da ih fali. Da čak donosite odluke za vrijeme Sarajevo film festivala neku ad hok 
odluku i kažete evo još 20 demobilisanih boraca ima pravo dva mjeseca raditi. I oni ne bi 
pravili ni tu problem. Dakle sve što od vas zahtijevamo je da pragmatično u okviru zakona 
radite. Do sada niste. Hvala na ovom dijelu usvojenih amandmana koji se tiču drastičnih 
kazni. I evo šta znači ta pragma po mom mišljenju. I kraj. Evidentira se na današnji broj broj 
ljudi koji imaju pravo na licencu. Na osnovu toga se izdaju dopunske oznake za Kantona 
Sarajevo. Koje se vide sa 20 metara. Da policajac vidi jer ga ima pravo zaustaviti i da ga ne 
može iz Tuzle da bude drugačiji od onog iz Tuzle koji danas nije drugačiji. TA table, taksi isti 
su. Znači to je broj dva. Da se prepoznaju taksisti sarajevski. Da ne date ovima koji odu da 
odu. Nego da plate i da rade. Da se odavde zaključkom obaveže ili zamoli ova Federalna 
poreska uprava da napravi novi reprogram jer  ne može biti reprogram, date čovjeku koji i je 
dužan obavezu da 1000 KM mjesečno vraća i nove dugove. To nije ni logično ni ekonomski 
normalno. Dakle novi reprogram svima i svaka tri mjeseca ponovo ta ista kontrola. 
Nadležnost policije je ključna krucijalna da reguliše taj ulazak taksi prevoznika iz drugih 
gradova i Kantona. Drastične kazne drugačije oznake i počinje život u Sarajevu normalno u 
sferi obavljanja taksi prevoza. Zašto je bitno. Zato što je to dio javnog prevoza Kantona 
Sarajevo. Zato što je on bitan kao i GRAS. Zato što e bitan kao usluga građanima. U okviru te 
usluge ona mora biti optimalna. Niste bili pragmatični. Ali ste nam pomogli što evo danas 
raspravljamo o ovome i izvinjavam se ako sam i ovih pet produžio. Ima još ću nešto reći. 
 
Poslanik / zastupnik Adnan Solaković: 
Hvala lijepo. Ovo što budem pročitao, ako ne bude ovako kako je SBB neće glasati za ovaj 
Zakon. Dosta je rekao kolega Konaković. Jeste diplomatski vjeruj mi. Konkretno nema šta. 
Lijepo vamo tamo ali je tako. 
Dosta ste što smo mi htjeli da diskutujemo a i Konaković isto rekao, dosta ste iznijeli što se 
tiče kazni, taksi štandova, stajališta, tu ste u pravu. Da mi se samo objasni koncesiona to vam 
je od vašeg kolege Backovića nađeno u amandmanima. Šta se podrazumijeva koncesiona? Šta 
se podrazumijeva pod štandovima? To pripada lokalnoj samoupravi, svaki štand pripada 
lokalnoj samoupravi i to se treba riješiti jedno pitanje za sva vremena. Da se štandovi vrate 
lokalnoj samoupravi a ne kantonima jer to nije njihovo vlasništvo. Ali ima zato pravo 
udruženje da ga koristi sadašnja stajališta jer su godinama ulagali u ista, koristili, održavali i 
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plaćali nadoknade za štandove. 70 godina. Od 96 do 2014 je plaćeno za štandove oko 2,5 
miliona. Prema tome to je i red da ste ga tako kvalitetno i uklopili u zakon. Taksi oznaka 
izdaje ministarstvo u obliku naljepnice a ne u obliku krovne taksi firme. Firma je vlasništvo 
prevoznika a taksi oznaka vlasništvo je Kantona Sarajevo. Član 37. Stav 7 ministar daje sebi 
za pravo da pravi i izgled i dimenziju firme. Ovdje se pobrkalo taksi oznaka i taksi reklama. 
Svjesno ili nesvjesno ali firma krovna firma se radi, koja je naručena, radi se u Rumi i košta 
138 eura. Zašto nije, da pitam gdina ministra zašto nije za 2013 2014 izdao taksi oznake, 
odnosno naljepnice a dužan je bio i uredno svima naplatio po 20 KM a cca se radi oko pola 
miliona KM. Gdje je taj novac gdine ministre? Član 40 stav 1 treba dopisati od strane 
Kantona Sarajevo. Taksi oznaka mora biti prenosiva po principu jedan za jedan za familiju. Po 
principu dva na prema jedan a tako ćemo doći do omjera 1:1000. Kada dođemo do omjera 
Kanton treba da prodaje dozvole taksi oznake fizičkom licu za 10.000 i privrednom subjektu 
za 50.000 KM. Kada ste spominjali gdine ministre da ste 300 smanjili taksista. Smanjili ste 
taksista zato što su ljudi bili u nemogućnosti da plaćaju zbog visokih nameta što im je država 
dala. To su visoke kamate. Prema tome zahtijevat ćemo da se vrate ti ljudi. Da im se vrate 
dozvole. Čak šta više ćemo zahtijevati ispred SBB-a da se ljudima koji su preselili a dosta ih 
ima u toku ovih 20 godina. Preselili, ako neko ne zna, preminuli, da se njihovoj obitelji, 
familiji, vrate ta dozvola. Konkurencijsko vijeće važi vama izgleda samo za taksi a nije vam 
važilo za Centrotrans jer nemamo mišljenje Konkurencijskog vijeća za 12 linija. Niste ubacili 
u Zakon a veoma bitno kada se stalno dotičete Hrvatske i Srbije koje idu, ova je Evropi, ova 
će ubrzo u Evropi, eto evropskog standarda, niste ubacili vozila sa posebnim namjenama, tj za 
invalide, prevoz invalida. Taksi vozila za djecu koji moraju imati opremu, to su vam sjedišta, 
zavisi koje je godište. Ako ove amandmane ne budemo sada usvojili ovo što smo , mi nećemo 
glasati za ovaj Zakon. Hvala lijepo. 
 
Poslanik / zastupnik Nedžad Fazlija: 
Ustvari nije replika ovo mi je mogućnost, replika je koristim mogućnost za repliku a tražim 
pojašnjenje od kolege Solakovića. Nije mi jasno ovo 1:1000 pa da mi pojasnite. Je li se vi 
zalažete da bude što više taksi vozila na broj stanovnika ili. Jedno vozilo na hiljadu 
stanovnika.  
 
Poslanik / zastupnik Adnan Solaković: 
Tako je. 
 
Poslanik / zastupnik Enes Zeković: 
Zahvaljujem. Pozdravljam želju resornog ministarstva koje želi da uredi ovu oblast Zakonom 
o taksi prevozu u Kanton Sarajevo. Bit ću veoma kratak. Kao što sam rekao u prethodnim 
skupštinama to želim da i danas ponovim. Jednaka prava za sve taksi prevoznike. Jednaka za 
sve taksi prevoznike. Taksi stajališta podržavam.  Otvorena stajališta s tim iznađite, pronađite, 
otvorite, kako god hoćete taksi stajališta da mogu odobreni broj taksista da stane na ta 
određena mjesta. Sarajevo taksi ima stajalište u Vogošći i oni su napravili međusobni dogovor 
pošto je malo taksi stajalište a broj taksista tri puta veći, napravili dogovor i rade u tri smjene. 
Na takav način ne može. Nije problem za otvorena taksi stajališta ali obezbjedite taksi mjesto. 
Problem svih problema dotakli smo se, divlji taksisti. Drago mi je što je resorno ministarstvo 
prepoznalo i u ovom zakonu predlaže rješavanje ne dva, tri , pet , sedam koliko je već bilo 
prijedloga onih inspektora, samo jedino rješenje jeste saobraćajna policija MUP-a Kantona 
Sarajevo. To je trajnog karaktera, to je 24 sata prisustvo na ulicama i to je jedini mogući način 
rješavanja divljih taksista. Konkurencijsko vijeće. Ja razumijem resornog ministra, razumijem 
resorno ministarstvo po odluci Konkurencijskog vijeća ali ja slobodno mogu me sada tužiti ko 
god hoće ja nikada neću dići ruku za ovakav stav, ovakvu odluku Konkurencijskog vijeća. 
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Nikada. Zamolio bih resorno ministarstvo da povede računa oko onih 300 i nešto ljudi koji su 
izgubili ili gube pravo na taksi prevoz radi ne isplaćivanja svojih obaveza u prethodnom 
periodu. Molim vas, igrom slučaja sam upoznat ima dosta ljudi pripadnika BIH koji su branili 
ovu zemlju. Koji su radi zdravstvenih razloga onemogućeni da vrše taksi prevoz. Samim tim 
onemogućeni da izvršavaju svoje obaveze. I ja nikada neću podržati za takve ljude koji nisu 
izmorili nego ću tražiti način kako tim ljudima omogućiti da izvrše svoje obaveze na neke 
normalne rate da izvrše svoje obaveze i da imaju ista prava kao i svi ostali. Imate jedan veliki 
dio ljudi koji ne izvršava svoje obaveze iz razloga zato što je možda stekao i uslove za 
penzionisanje. Ali čekajući Zakon, donošenje ovog zakona nisu u mogućnosti da obavljaju 
svoju djelatnost nisu u mogućnosti da izvršavaju sve obaveze. Sa donošenjem zakona, vjerujte 
da će jedan veoma veliki dio ljudi otići u penzije ali s tim da omogućimo da svoje licence 
prenesu na svoju djecu rođenu koja ih čekaju kod kuće koja su bez posla, koja su na birou za 
zapošljavanje koja čekaju taj posao. Samim tim se vraćam na licence. Omogućiti gospodo 
draga licence, kako fizičkom tako pravnom licu. Omogućiti fizičkom licu da ima pravo da 
zaposli dvije osobe, pošto je po zakonu osam  sati radnik može da upravlja motornim 
vozilom. Dati mu mogućnost da on zaposli još dvije osobe, da bi vozilo bilo u upotrebi 24 
sata. Hoće li to fizičko lice koristiti ili neće, to je sada njegovo lično pravo. Ali mu moramo 
dati mogućnost isto kao što imaju i pravna lica. I zamolio bih resorno ministarstvo onako 
kako je opremljeno Sarajevo taksi kako je opremio svoja vozila za izdavanje računa i sve ono 
što oni raspolažu zamolio bih da bude obaveza svih taksi prevoznika u Kantona Sarajevo 
neovisno odakle dolaze. Zakonski jeste, međutim imamo na licu mjesta nešto sasvim drugo. U 
Sarajevo taksiju imamo direktno dobijamo račun za vožnju koju imamo. A imam vozila taksi 
prevoznika koji apsolutno ne daju ništa za uslugu koju su obavili. Toliko. 
 
Poslanik / zastupnik Zaim Backović: 
Zahvaljujem se. Počet ću jednom rečenicom koja recimo uopće nije vezana sada za ovu 
raspravu koju imamo. Jutros sam u 07,25 sjeo u svoje auto i išao za Vogošću zorom. Od 
Koševskog brda do Vogošće i nazad do Vrbanje 23 vozila sam prebrojao koja nisu imala 
oznaku TA. 23. I svi su imali različite oznake na krovištu. Imali su i vaše Sarajevo taksi. 
Govorim Sarajevo taksi. Čak imam i zapisane b rojeve. Znači 23 vozila koja nisu imala TA 
table od Koševskog brda do Vogošće i od Vogošće do Vrbanje gdje radim. 23 slovom o 
brojem i svi su različiti. E zbog toga je ovaj Zakon lijepo potreban. Ovaj Zakon je u samom 
startu u preambulama napravio nekoliko krucijalnih greški. Prva greška je ne izjednačavanje 
prava. Odnosno ne poštivanje, dobro nije Zakon napravio, nego oni koji su ga pravili. Treba 
ovo svi da razumiju a ne samo da razumijete vi koji ste pravnici. Znam ja dobro šta trebam da 
kažem. Zakon o privrednim društvima i vi ga ovdje neprikosnoveno poštujete. Ali 
neprikosnoveno ništite Zakon o obrtu. Opet vam kažem nema fizičkog lica. Fizičko lice je 
neko, evo ja sam na ulici, u svom domu, na igralištu, igram lopte. Ali ako ostvarujem 
privrednu djelatnost, ako ostavarujem dobit, poreski sam obveznik i registrovan sam po 
nekom zakonu, onda ja nisam samo fizičko lice. Nego je i STR pravni subjekt. I to je STR. 
Svako vozilo je STR. I taj ko je objašnjavao Konkurencijom vijeću očito je nastupio 
formulacijom fizičko lice. Fizičko lice ne plaća dobrovoljno osiguranje nego mu je propisano. 
Fizičko lice plaća, izvinjavam se, može dobrovoljno. A taksisti je propisano. Prema tome 
gospodo ja vas molim, ako bi se krenulo od ispravke te greške, Zakon bi se tretirao onako 
kako sam dao amandmane. Jer ja sam počeo od onoga što je izjednačavanje prava i obaveza. 
Jer PDV obveznik je i privredno društvo i onaj ko ostvari prihod peo 50.000 KM STR. Ako 
oni budu ostvarivali takve prihode i oni će biti PDV obveznici. Kako ćemo ih onda 
eliminisati. To je jedno. Sljedeća stvar je da se vratimo na ono što je jako važno, a to je pravo 
prenosa. Neprikosnoveno pravo vlasništva je da onaj ko je vlasnik s tim raspolaže i može sa 
njim da upravlja. Ako je moj objekat piljara, neprikosnoveno pravo je moje da ga prodam, da 
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ga iznajmim da ga dam, da zaposlim. Odakle nekome neprikosnovenom pravu vlasnika na 
djelatnost da zabrani da svoju djelatnost proda? Ako je to po zakonu o obrtu. A ne fizičko lice 
kako se ovdje krenulo. Oni nisu fizička lica. Taksi štandovi. Vi ste naveli primjere drugih 
gradova i ja se s vama slažem ali u svom navođenju drugih primjera zaboravili ste jednu stvar 
da kažete da je sistem veze u Beogradu jedinstven. Jedan i jedini. E sada ću vam reći kako je 
tačno po opštinama. Zvezdara ima svoje. Otvorite internet. Petlovo brdo ima svoje. Da vam 
kažem. Znači nije po udruženjima. Nego opslužuje sve. A ovdje imamo nešto što je RAK kriv 
dozvoljavajući desetine frekvencija. Desetine. Zbog toga mi ne možemo eliminisati one koji 
imaju dominantno a to se odnosi i na taksi štandove. Jer kako ćemo vršiti sada mi neko mora 
odgovoriti. Ako stane u red deset vozila i dobije se najava vožnje iz ulice x , y koje će vozilo 
da krene? Prvo peto, sedmo ili deseto? Kako ćemo to regulisati. To će doći do haosa u odnosu 
između njih. Prema tome ovo riječ koju sam uveo koncesionar je jedino ispravna riječ u 
svemu ovome. Recite mi kako ćemo naplatiti koncesije ako budu otvoreni štandovi? Jel to 
unaprijed plaćaš iako nećeš da koristiš štand? Znači ko je koncesionar? Ko je nosilac prava 
koncesije na datom prostoru i ko se obavezuje da plati obavezu državi, hoće li to biti Kanton 
ili će biti lokalna samouprava. Potpuno je irelevantno. Neko mora biti. Neprikosnoveno prava 
svakog od nas, a ministrica je to maloprije pročitala pravde je pravo udruživanja. Pa se tako i 
samostalni obrtnici imaju pravo da se udruže. Imaju pravo privredna društva. I u i za njihovo 
ime zajedničke interese pročitao je ministar čak i član. Mogu da prenesu dio svojih prava i 
obaveza da u i za njihovo ime može to da radi. Ako je to tako onda se u i za njihovo ime u 
jednom dijelu prava i obaveza može pojaviti njihov zajednički zastupnik udruženje. Jer mi 
već imamo u Sarajevu jedan, dva , tri udruženje i imamo veći  broj privrednih društava. I 
dolazim do broja. Dali ste nam broj Beograda 6600 i nešto. Koliko je to po broju stanovnika. 
To je po stvarnoj veličini Beograda manje od 300. A ja ću vam sada navesti grad veličine 
Sarajeva ustvari veći ja za nekih 50.000 stanovnika. Dablin. Molim vas svi da ukucate, 
otvorite tamo je potpuno otvoreno. Open. I neka mi niko ne govori o EU. Jer pravo na rad ne 
može ti zabraniti. Plati državi obaveze, plati sve i zašto ne bi bilo bez limita ali da uredimo 
sljedeće. Kažete kaznene odredbe. Ko danas brani policiji da zaustavi kada vidi taksi a nema 
ta  oznake? To je možda ukradeno vozilo? Možda otuđeno, možda čak i krađa. Čak i poreskoj 
upravi. Kako poreska uprava kontroliše radnje više ne znam šta ne. Zašto danas ne reaguje 
kada vidi da se vozilo koje nema adekvatne oznake bavi privrednom djelatnošću i uzima 
novac. On uzima hljeb kako vama al tako i vama. I vama. Prema tome zašto policija i danas 
ne reaguje? Ova 23 koja sam ja naveo jasno je da nisu taksisti. Piše taksi i normalna 
registracija bez ikakvih oznaka na prozorima. Tu je policija morala da reaguje. Međutim oni 
prolaze pored policije niko i ne reaguje. Imam ja poslije gospođo. Imam pravo na još jednu 
diskusiju nije problem. Prema tome ovo je vrlo važan Zakon i ja vama kažem mi nemamo 
1100 i nešto mi imamo bar 2100 i nešto na ulicama Sarajeva. I da bi se to izbjeglo, zašto o 
čega se plašite da idemo u potpuno otvorenu konkurenciju? Bez limita. Recite mi kako 
limitom sprječavate nekoga ko želi da se bavi taksijem, nabavi vozilo, sve u radi, itd. i u 
konačnosti mora da čega 10 ili 20 godina da se oslobodi mjesto. Zašto ne liberalizirati? Ali to 
košta. Hoćeš da postaneš taksista, govorim o onome ko hoće, to će koštati. Propište. I još 
jednu stvar vi morate shvatiti da je to zbrinjavanje ne 1000 i nešto taksista ili sutra 2000. 
Nego bar puta još četiri. Pet , šest hiljada ljudi u ovom gradu. A uz open i izbjegavanje ovog 
rada na crno to je daleko veći broj. I mora biti jedinstvena oznaka na krovištu. Ja danas imam, 
ima li Petrovića ovdje šta su nas pitali ljudi tu stranci neki. Ko su ustvari. 300 vrsta oznaka na 
krovovima. Mora biti jedinstvena. Jedna. Ne znam taksi m grbi firma. Kome pripadaš ali 
jedinstvenog obličja da ljudi znaju da ste vi iz ovog grada a ne ko hoće i kako hoće- hvala za 
početak. 
 
Poslanik / zastupnik Amir Zukić ispravka krivog navoda: 
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Želim da poselamim i pozdravljam pošto se prvi put javljam. Mislim da je dijelom gdin 
Backović dao odgovor ali pošto sam se javio. Samostalan obrt je Ustavom definisan kao 
prenosiv i nasljediv. To je vlasništvo. Mislim da mišljenje Konkurencijsog vijeća nije u skladu 
sa temeljnim odredbama ustava. Sa temeljnim odredbama niz odredbi i ljudskim pravima i 
slobodama i da mi ovdje to nesmetano možemo usvojiti i tražiti za ovo mišljenje 
Konkurencijskog vijeća mišljenje ustavnog da bi mogli pokrenuti u skladu sa procedurama i 
odbranu. Na taj način ćemo odredbama o individualnim prevoznicima ako ga deifnišemo kao 
SRT riješiti i ovu situaciju. I mislim da je to jedan od gorčih nedostataka predloženog zakona 
koji u bitno popravlja postojeće stanje oblasti taksi prevoza u Sarajevu. Ovim sam želio da 
pomognem ministarstvu da se ono opredijeli za ovu opciju i na taj način da ovo riješimo. 
 
Poslanik / zastupnik Elmedin Konaković: 
Ja sam sve napisao da ne bih sada probijao rokove a da ne bi zaboravio nešto. Ja ću samo 
sublimirati ovo što sam ja govorio. Vi ste nama rekli 1157 ima ljudi od kojih bi ja krenuo. Evo 
ja vam dajem prijedlog. Dakle od tog broja bih ja krenuo. 1109 samostalnih i 150 privrednih 
subjekata. Privrednim subjektima omogućite da rade svoj posao u skladu sa zakonom. Oni 
imaju prednosti imaju mane. Dakle njihova prednost je što evo detektovali smo prenose mogu 
upošljavati više ljudi nameti su im veći. Dakle njihovi nameti su veći to je ok. A imaju 
pogodnosti da zaposle dvoje da rade u smjenama da prijave i plaće. I  kontrolišite privredne 
subjekte. 15o njihovih dopunskih oznaka. Dajte ljudima oznake. Vidite koliko su oni dužni 
para. Zovnite ih na sastanke dogovorite se pomozite između njih sada potpuno do kraja 
ogoljeno kažem. Napravite sastanak s tim četiri ili pet privrednih subjekata, neka između sebe 
jako treba razmijene te oznake. Neka rade. Neka nema jedan, dva auta a ne može opsluživati 
ništa od troškova tekućih i drugih. Budite pragmatični i pustite te ljude da rade. Imaju 
zakonom propisane obaveze neka ih poštuju i opet ponavljam kontrolišite ih neka od danas to 
bude podvučena linija i Zakon. Dakle mi danas podvlačimo liniju. Možemo do prekosutra 
analizirati šta smo radili i šta uglavnom nismo mi do sada uradili. Dajte im stajališta ukoliko 
imaju nove potrebe. Dajte ljudima svi ćemo se pobrinuti sa Direkcijom za ceste, sa lokalnom 
zajednicom. Imaju potrebe za nova stajališta neka vam se obrate. Dajte im stajališta. Nemojte 
ničim ugroziti njihovu konkurentnost u Kantona Sarajevo u odnosu na samostalne koji su 
udruženi u udruženje. Udruženje je dobitnik najvećih priznanja grada i Kantona Sarajevo. 
Udruženje je jedan  od simbola koji ovdje dugo traje i ne možemo preko noći izbrisati 
udruženje. Znači to ne može uraditi niko ko to ima namjeru. Izbrojte u udruženju ove sporne 
koji nisu ništa platiti. Koji su nešto platili. Zovnite njih. Napravit ćemo prijedlog prema 
poreskoj upravi da im ponovo napravimo novi reprogram duga. Da nam plaćaju jer treba da 
nam plate što su dužni. Slobodna volja njihova je da rade udruženi u udruženje. Pustite neka 
udruženje radi svoj posao koji dobro radi. Udruženje ima svoje prednosti ima svoje mane. 
Nije to mana, nije to želja da ih favorizujemo nego im onemogućavamo. Bilo bi banalno da 
smo rekli oni su nisko akumulativni a mogu oni uposliti trojicu neka rade 24 sata. Nismo i oni 
se ne bune za to. oni kažu imamo jedno vozilo jedan čovjek radi. Čuli ste gdina Zekovića. To 
vam je tako. Oni se tako sami organizuju za rad u smjenama na štandovima, ne u Vogošći 
nego na mnogim štandovima i time vam pokazuju stepen organizovanja tih ljudi udruženih u 
udruženje. Nemojte to narušavati. Nemojte narušavati njihovo elementarno pravo da neko 
tamo odlučuje o tom rasporedu. Znate li da u Trnovu ima prevoznika kojima oni između sebe 
skupe daju pare da gore neko sjedi i stoji. Da neko gore ima taksi. Znate li koliko bi taj gore 
zaradio da je do nas ili do nekog zakona koji mi kreiramo. Nula nečega. Nemojte to 
zanemarivati. To je drugi dio priče. Oni su udruženi imaju manje namete. Nemaju uposlenih i 
organizuju se sami za rad na štandovima po smjenama. To su vam dva subjekta koja ovdje 
funkcionišu. Nedamo nikom više da narušava taj princip sve dok oni rade odgovorno ozbiljno, 
plaćaju svoje obaveze, plaćaju svoje namete. Kada prestanu otvara se mogućnost odmah 
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raspisujte konkurse, javne pozive, dodjeljujte dopunske oznake nekome ko ne poštuje pravila 
koja smo mi ovdje usvojili. Nemam ja više ništa. Hvala.  
 
Predsjedavajuća: 
Hvala najljepša. Ja nemam prijavljenih više za diskusiju. I de facto imam obavezu da 
diskusiju. Ja samo hoću da vam svima kažem. Proceduralno rasprava koja se vodi po 
prijedlogu zakona ne dijeli se na raspravu o zakonu pa poslije raspravu o amandmani,a. Nego 
je rasprava vezana za de fakto obrazlaganje vašeg viđenja iskazanog kroz amandmane. Dakle 
ja zaključujem raspravu. Ovo nisam rekla kolegama koji su ovdje. Nego je Backović rekao da 
će govoriti kada bude došao red na amandmane. Na žalost ja neću biti u prilici. Imate 
poslovničku intervenciju? Izvolite. 
 
Poslanik / zastupnik Elmedin Konaković: 
Tražim pauzu u ime Kluba SDA od pola sata i neka to bude pauza za ručak jer ne bih da neko 
od kolega koji su ovdje ne bude prisutan kada se budemo izjašnjavali o amandmanima da se 
grupišemo i da svi budu tu. Jer je prebitno. Neka bude slobodna volja kako će se ko izraziti ali 
da ne padne eventualno neki od amandmana bitnih za suštinu ovog zakona zato što je neko na 
ručku dole u prizemlju. Pa vas molim da to shvatite i da se odmah po povratku izjasnimo o 
amandmanima i o zakonu. 
 
Predsjedavajuća: 
Hvala vam na pomoći. Hvala vam gdine Konakoviću ja sam upravo zbog toga što nismo svi 
ovdje htjela da dam pauzu ali evo dobro. 
 
Poslanik / zastupnik Enes Zeković  
Ja bih ovu poslovničku intervenciju ministru. Da li postoji mogućnost evo čuli ste sve 
sugestije na ovaj predloženi Zakon. Zakon nam treba jučer ne danas. Imate ove četiri stvari. Ja 
bih zamolio resornog ministra da sa svojim saradnicima vidi da li postoji mogućnost da ovo 
izmijenimo nakon pauze i da donesemo ovaj Zakon. Ako ikakve mogućnosti postoji ja bih 
zamolio ministra. 
 
Predsjedavajuća; 
Ako ja imam pravo da dam pauzu. Sada je 13,45. Možemo li u pola tri. Ali ja ću početi u pola 
tri pa vas lijepo molim da imamo kvorum. 
 
 

NASTAVAK NAKON PAUZE 
 
Predsjedavajuća: 
Ja bih molila za malo pažnje. Prije nego što pređemo na izjašnjavanje po amandmanima, 
ministar Bubica je htio da iznese i stav Vlade, molim vas. Gdine Bubica imate riječ. 
 
Ministar Jusuf Bubica: 
Pa, evo, ja ne znam da li bi bilo potrebe da se referišem po pitanju diskusija koje su uvaženi 
zastupnici imali vezano za ovaj Zakon. Ja sam pripremio neke odgovore, ukoliko vam ne 
oduzimam vrijeme. Što se tiče amandmana evo Vlada je predložila amandmane takve kakvi 
jesu. Mi bi, ja bih volio da čujem diskusije uvaženih zastupnika pa ukoliko bude velikih 
neslaganja u tim diskusijama i odstupanja od ovoga što je Vlada predložila, onda ćemo mi kao 
Vlada zatražiti da se Zakon povuče do sljedeće sjednice kako bi mi ponovo razmotrili ove 
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amandmane i eventualno predložili nešto što bi bio u duhu ovih diskusija i vaših mišljenja 
vezano za predložene amandmane. Hvala. 
 
Predsjedavajuća: 
Hvala puno ministre. Moram pokušati svima nama na glas prevesti to što ste rekli da vidim 
jesam li dobro shvatila. Mi smo raspravu zaključili. Pred nama je izjašnjavanje o 
amandmanima. Za neke amandmane se Vlada opredijelila da ih prihvati za one koje je odbila 
o njima se proceduralno moramo izjašnjavati. Problem amandmana SBB –a je suštinske 
prilike ne sadržajno nego proceduralno jer u materijalima koje su nam dostavili ja imam samo 
amandman 1 pa onda citiranih 40 ili 50 članova, ja ne smijem sebi dati za pravo da ja član 3. 
Pretvaram u amandman 3 niti to bilo ko od nas ima pravo. Ja ne znam kako ste vi uspjeli da to 
tumačite kao amandmane. Ali to je pitanje Vlade. Mi smo imali već do sada u procedurama da 
ako nismo napravljeni amandmani proceduralno onako kako treba to ne razmatramo, ali to je 
potpuno druga priča. Ne znam šta ste mislili ministre pod ovim kada ste rekli: „Ako se kroz 
diskusiju „. Mi više nemamo diskusiju. Mi sada imamo samo da li je, dakle suština procedure 
je takva ako je amandman koji je podnio poslanik / zastupnik ili klub u ime svoje grupe 
poslanika Vlada prihvatila o njemu se ne izjašnjavamo. I ona postaje sastavni dio zakona. Od 
Vlade smo dobili tumačenje i ono je vrlo korisno da svi znaju tamo gdje Vlada djelimično 
prihvatila pa preformulisala po neki amandman bilo koga, pojedinaca ili  kluba Vlada je 
stanovišta da je to kao njihov amandman i on je već sastavni dio zakona i o tome se nećemo 
izjašnjavati. A izjašnjavat ćemo se samo ako klubovi ili pojedinci ne odustaju od svojih 
amandmana a Vlada ih nije prihvatila. I sada je moje pitanje, pošto ste vi rekli da bi ste 
povukli ili ne bi ste povukli hoćemo li mi krenuti sa izjašnjavanjem ili će se Vlada opredijeliti 
da već sada ostavi ovo izjašnjavanje da bi na osnovu naših diskusija ili tako dalje nešto 
doradila ja moram zbog stava ovdje nas koji vodimo Skupštinu imati precizno izjašnjenje. 
Dakle idemo u izjašnjavanje. Pošto su mene iz Vlade upozorili da bi možda i sada je ministar. 
Ja ću vas samo predsjednika Kluba pitati ostajete li ili ne ostajete pri svom amandmanu. 
Dobro. Idemo na izjašnjavanje. Hvala vam lijepo. 
Pred nama su prvo Amandmani Kluba poslanika SDA 
 
AMANDMANI KLUBA POSLANIKA SDA 
Amandman 1 
Kako je preciziran od kluba poslanika Vlada je preformulisala, djelimično usvojila i 
preformulisala. Vaš termin je Taksi prevoznik- fizičko lice se briše, zato što je Vlada 
predložila da se u svim članovima gdje se pojavljuje taksi prevoznik- fizičko lice briše, i stav 
Vlade je da je ovo sastavni dio prijedloga. Moje je pitanje suštinsko je da li se predlagač 
amandmana 1 slaže s ovim. Odnosno odustaje od svog amandmana. 
 
Poslanik / zastupnik Elmedin Konaković: 
Nama je to bila želja da se u cijelom zakonu samostalni taksi prevoznik koristi kao termin i 
zadovoljava naš zahtjev.  
 
Predsjedavajuća: 
Hvala vam najljepša. Dakle obrazložene djelimičnog prihvatanja predstavlja sada ustvari 
vladin amandman i o njemu se ne izjašnjavamo. 
Prelazimo na izjašnjenje amandmana 2. 
 
Amandman 2 
U stavovima Vlade Amandman 2. Se ne prihvata,. Molim gdina Konakovića da kaže odustaje 
li ili ćemo glasati o njemu. 
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Poslanik / zastupnik Elmedin Konaković: 
Ne odustaje jer je vrlo bitan termin „udruženje taksi vozača“ o kom smo raspravljali pet sati 
ovdje. 
 
Predsjedavajuća: 
MOLIM POSLANIKE DA PRISTUPE IZJAŠNJAVANJU O OVOM AMANDMANU. 
 
18 ZA I 8 SUZDRŽANIH. 
 
KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA PRIHVATILA  AMANDMAN. 
 
 
Amandman 3 
O njemu se ne izjašnjavamo jer ga je Vlada prihvatila.  
Gdine Konakoviću ostajemo li kod Amandmana 4 jer Vlada nije prihvatila. 
 
Poslanik / zastupnik Elmedin Konaković: 
Ostajemo kod amandmana 4 on dodatno objašnjava i doprinosi transparentnosti i 
regulativnosti cijelog procesa. 
 
 
Amandman 4 
MOLIM POSLANIKE DA PRISTUPE IZJAŠNJAVANJU O OVOM AMANDMANU. 
 
18 ZA, suzdržanih 8, nema protiv. 
 
KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA PRIHVATILA AMANDMAN. 
 
Amandman 5. Vlada nije usvojila ostajete li pri amandmanu. 
 
Poslanik / zastupnik Elmedin Konaković: 
Amandman 5 je suština i bit ovoga otvorenih taksi stajališta i prijedloga ravnopravnih taksi 
stajališta koje mi zagovaramo, tako da ostajem kod amandmana da ne budu otvorena taksi 
stajališta. 
 
Predsjedavajuća: 
MOLIM POSLANIKE DA PRISTUPE IZJAŠNJAVANJU O OVOM AMANDMANU. 
 
18 ZA, 7 suzdržanih, ništa protiv 1 nije glasao. 
 
KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA PRIHVATILA  AMANDMAN. 
 
 
Amandman 6 
Vlada također nije prihvatila.  
 
Poslanik / zastupnik Elmedin Konaković: 
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Isto ste čuli kroz diskusiju. Iznajmljivanje taksi vozila s vozačem na jedan dan. To je problem 
koji smo jedva riješili ovim izmjenama pravilnika. Izdavanje renta-a-cara i ponovo bi trebao 
biti konfuzan u ovom dijelu zakona. Ne odustajemo naravno i tražimo da se izjasne po ovom 
amandmanu. 
 
Predsjedavajuća: 
MOLIM POSLANIKE DA PRISTUPE IZJAŠNJAVANJU O OVOM AMANDMANU. 
 
Nema protiv, nema suzdržano, 26 ZA. 
 
KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA PRIHVATILA AMANDMAN. 
 
Amandman 7 
Se ne prihvata što se tiče Vlade. Preformulacija je člana 12. Stav 2. Gdine Konakoviću. 
 
Poslanik / zastupnik Elmedin Konaković. 
On je samo dodatno objašnjenje i dakle baš odgovor na ono da niko nikog ne ugrožava, nego 
da i privredni subjekti u skladu sa postojećim planom i programom na tim svojim taksi 
stajalištima vrše raspored. Tako da ne odustajem, logično. 
 
Predsjedavajuća: 
 
MOLIM POSLANIKE DA PRISTUPE IZJAŠNJAVANJU O OVOM AMANDMANU. 
 
8 suzdržanih, 18 ZA. 
 
KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA PRIHVATILA AMANDMAN. 
 
 
Amandman 8 
Odnosi se na član 13. Stav 2. Vlada ga nije prihvatila. Gdine Konakoviću izjašnjavamo li se? 
 
Poslanik / zastupnik Elmedin Konaković: 
Također je dio problematike i samo još jedan dio reguliše. U saradnji s registrovanim 
udruženjima i privrednim subjektima koji imaju odobrenja za rad u skladu sa ovim zakonom. 
 
MOLIM POSLANIKE DA PRISTUPE IZJAŠNJAVANJU O OVOM AMANDMANU. 
 
18 ZA, 8 suzdržano. 
 
KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA PRIHVATILA AMANDMAN. 
 
Amandman 9 
Vlada nije prihvatila. 
 
Poslanik Elmedin Konaković: 
Isto. Ja mogu pročitati obrazloženje dio, samo da vidite da je dio iste materije. Kao što smo 
naveli  u jednom od gore navedenih obrazloženja principe fer tržišta treba poštovati 
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ispoštovati eventualne zahtjeve za nova stajališta, niko ne miješati i otvarati stajališta. Znači 
još jedan od članova po istoj ovoj temi je amandman 9. 
 
MOLIM POSLANIKE DA PRISTUPE IZJAŠNJAVANJU O OVOM AMANDMANU. 
 
19 ZA, 9 suzdržanih. 
 
KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA PRIHVATILA AMANDMAN. 
 
AMANDMANI 10 
Također je Vlada preoblikovala u svoj amandman. Nemamo potrebe da to komentarišemo. 
 
Poslanik Elmedin Konaković: 
Ništa, prihvatamo obrazloženje jer je suština ista da se pojača kvartalno a ne unaprijed za 
godinu dana. 
 
Predsjedavajuća: 
Evo ja ću pročitati kolegama da znaju šta je sastavni dio. To se odnosi u članu 14. Naknade za 
korištenje taksi stajališta. Stav 1 se preformuliše tako da glasi: „Za korištenje taksi stajališta, 
taksi prevoznik za svako taksi vozilo plaća naknadu kvartalno. To je sada vladin amandman i 
sastavni dio zakona. Dakle to je ok. 
 
AMANDMAN 11 
 
Je također Vlada preformulisala u svoje. Odnosi se na član 15, stav 3. Koji su kolege svojim 
amandmanom trebale da promijene. Prijedlog SDA je glasio:“ Cjenovnik taksi usluga mora 
biti ovjeren i istaknut na vidnom mjestu u vozilu“. 
A ovdje piše u članu 15 stav 3, :“ Iza riječi Ministarstvo dodaju se i istaknut na vidnom mjestu 
u vozilu“. Dakle to je sada postao sastavni dio teksta o tome se ne izjašnjavamo. 
 
AMANDMAN 12. 
 
Odnosi se na član 15 stav 5 koji vi predlažete da se briše. Vlada ga ne prihvata, ostajemo li 
pri?  
 
Poslanik / zastupnik Elmedin Konaković: 
Ostajemo u ovom dijelu se reguliše cijena taksi prijevoza ne taksi stajališta. Ovo je regulisano 
u drugim dijelovima. 
 
Predsjedavajuća: 
MOLIM POSLANIKE DA PRISTUPE IZJAŠNJAVANJU O OVOM AMANDMANU. 
 
19 ZA, 9 suzdržanih. 
 
KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA PRIHVATILA (NIJE PRIHVATILA) 
AMANDMAN. 
 
 
AMANDMAN 13. 
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Odnosi se na član 17. Vlada ga ne prihvata. 
 
Poslanik / zastupnik Elmedin Konaković: 
On je još dodatno pojašnjenje u dijelu potvrda. Ovdje ima još samo potvrda izdata od strane 
udruženja kojem pripadaju ili odgovarajući dokaz virman ako je u pitanju pravni subjekat. 
Dakle insistiranje na kontinuiranoj kontroli svih propisa i primjeni istih. Moguće je da se on 
ponavlja u nekim dijelovima zakona. Mi nismo našli. Eto tražimo da se izjasnimo. 
 
Predsjedavajuća: 
MOLIM POSLANIKE DA PRISTUPE IZJAŠNJAVANJU O OVOM AMANDMANU. 
 
19 ZA, 9 suzdržanih. 
 
KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA PRIHVATILA AMANDMAN. 
 
Amandman 14  
Vlada nije prihvatila. Glasamo li za amandman gdine Konakoviću. 
 
Poslanik / zastupnik Elmedin Konaković: 
To je ovaj dio koji mi različito posmatramo. Dakle različiti su termini dopunska taksi oznaka i 
svjetleća oznaka na krovu. Ono što predlaže Ministarstvo i to je većina diskusija nije se baš 
složila s ovim prijedlogom a iziskuje ove dodatne troškove u vidu izrade odmah sad po 
usvajanju ovog zakona dodatnih identičnih na krovu. One trebaju biti identične u dijelu 
dopunskih oznaka a ne krovnih. Hvala. 
 
MOLIM POSLANIKE DA PRISTUPE IZJAŠNJAVANJU O OVOM AMANDMANU. 
 
22 ZA, 6 suzdržanih. 
 
KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA PRIHVATILA AMANDMAN. 
 
AMANDMAN 15. 
 
Vlada nije usvojila to je brisati iza riječi zakonom, riječ uz naknadu. 
 
Poslanik / zastupnik Elmedin Konaković: 
Odustajemo od ovog amandmana. Ova obrazloženja nek nešto plate ovi što im se sve usvaja 
neka nešto i plate. Ovo ima troškove izrade tako da odustajemo od ovog amandmana. 
 
Predsjedavajuća: 
Ok. Ne izjašnjavamo se o amandmanu jer je predlagač odustao. 
 
AMANDMAN 16. 
Vlada nije prihvatila. Dopunske taksi oznake na to se odnosi. Vi tražite da se stav 2 tačka c. 
Briše. 
 
Poslanik / zastupnik Elmedin Konaković: 
Tako je. Unos prava na dopunski taksi oznaku nije moguć u skladu sa svim pozitivnim 
propisima koji regulišu oblast taksi prevoza. Da ne čitam dalje. Ostajemo kod amandmana. 
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Predsjedavajuća: 
 
MOLIM POSLANIKE DA PRISTUPE IZJAŠNJAVANJU O OVOM AMANDMANU. 
 
19 ZA, 9 suzdržanih. 
 
KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA PRIHVATILA AMANDMAN. 
 
AMANDMAN 17. 
Odnosi se na član 20. Vlada ga nije usvojila.  
 
Poslanik / zastupnik Elmedin Konaković: 
To je neka sredina. U odnosu na vladin prijedlog i zahtjeve. Mi mislimo a je omjer 1:700 koji 
je zatečeni dovoljan polazni osnov, a onda ja sam obrazložio zašto je potpuno identično ili 
500 ili 1000 jer ni jedan ne odgovara stanju na terenu. Tako da je logično da krene negdje sa 
sredine, 1:700 je zatečeno stanje. Izjašnjavamo. 
 
MOLIM POSLANIKE DA PRISTUPE IZJAŠNJAVANJU O OVOM AMANDMANU. 
 
23 ZA, 6 suzdržanih. 
 
KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA PRIHVATILA AMANDMAN. 
 
Amandman 18 
Nije Vlada prihvatila. To je član 20 stav 2 da se brišu riječi „na dan 01.09. tekuće godine“ 
 
Poslanik / zastupnik Elmedin Konaković: 
Da samo to bude na dan 01.09. u skladu sa svim ostalim propisima koji se donose kalendarski 
za godinu nema nekog smisla, nek se utvrđuje na početku ili na kraju godine. To je tehničko 
pitanje i logično je da za nas bar 01.09. ne predstavlja ništa bitno. Na početku godine kao što 
smo predložili molim da se izjasnite. 
 
MOLIM POSLANIKE DA PRISTUPE IZJAŠNJAVANJU O OVOM AMANDMANU. 
 
23 ZA, 6 suzdržanih. 
 
KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA PRIHVATILA AMANDMAN. 
 
AMANDMAN 19. 
 
Član 20. Stav 3. Gdine Konakoviću Vlada nije prihvatila. 
 
Poslanik / zastupnik Elmedin Konaković: 
Ovo je ovo što tražimo da Skupština ima aktivniji uticaj ustvari barem informisanje aktivnije 
da se uključi u dio procesa izdavanja i bude informisana. Dakle onemogućiti ćče se 
zloupotreba brojem slobodnih dopunskih oznaka i kompletan proces napraviti 
transparentnijim. Slažem se ja da Vlada redovno to na web stranicama svojim objavljujem. 
Ali bit će potpuno drugačije kada svaki zastupnik bude imao tu informaciju. Uočio 
nepravilnost, intervenisao odmah po dobijanju informacija. Tražim da se izjasnimo. 
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Predsjedavajuća: 
MOLIM POSLANIKE DA PRISTUPE IZJAŠNJAVANJU O OVOM AMANDMANU. 
 
23 ZA, 6 suzdržano. 
 
KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA PRIHVATILA AMANDMAN. 
 
 
AMANDMAN 20. 
 
Odnosi se na član 21. Vlada nije prihvatila ovaj amandman. Gdine Konakoviću. 
 
Poslanik / zastupnik Elmedin Konaković: 
Samo tražimo smanjenje ovog vremena. Dakle 90 dana je do sada bio rok, nema logike. Sve 
što je čisto i što treba da se završi u roku od 15 dana je logično da se završi a predugo je 3 
mjeseca da neko čeka na izdavanje akta koji je po procedurama već skoro pa završen. 15 
ostajemo kod amandmana. 
 
Predsjedavajuća: 
 
MOLIM POSLANIKE DA PRISTUPE IZJAŠNJAVANJU O OVOM AMANDMANU. 
 
22 ZA, 6 suzdržanih. 
 
KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA PRIHVATILA AMANDMAN. 
 
 
AMANDMAN 21. 
 
Na prenošenje dopunskih taksi oznaka član 24. Vlada nije prihvatila.  
 
Poslanik / zastupnik Elmedin Konaković: 
Ostajemo pri amandmanu uz još jednu napomenu da smo iz diskusija izdefinisali sve 
manjkavosti i utvrdili da stav Konkurencijskog vijeća u ovom slučaju nije ni izbliza u skladu 
sa potrebama Kantona Sarajevo i jedan je od suštinskih dijelova ovog zakona. I molim vas da 
se o ovom amandmanu izjasnimo. 
U prečišćenom tekstu u amandmanu jedan u kom se kaže da se fizičko lice briše iz daljeg 
teksta u svim članovima je odgovor ako ima neka tehnička pogreška. 
 
 
Predsjedavajuća: 
 
MOLIM POSLANIKE DA PRISTUPE IZJAŠNJAVANJU O OVOM AMANDMANU. 
 
24 ZA, 4 suzdržana. I to je 28 prisutnih. Protiv nema niko. 
 
KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA PRIHVATILA AMANDMAN. 
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AMANDMAN 22. 
Gdje se Član 28. stav 3, tačka b.) – briše. Vlada to nije prihvatila. 
 
Poslanik / zastupnik Elmedin Konaković: 
Možda nije prihvatila zbog našeg obrazloženja. Loše smo ga napisali. Ali ostajemo naravno 
pri amandmanu član 28. stav 3 tačka b. Brisati ne zato da ne dozvoljava apliciranju udruženju 
nego članovima udruženja ili onima koji bi trebali biti članovi udruženja. Zato terminološki 
nije bio dobar ali svakako je suštinski bitan. Ostajemo kod ovog amandmana. 
 
Predsjedavajuća: 
 
MOLIM POSLANIKE DA PRISTUPE IZJAŠNJAVANJU O OVOM AMANDMANU. 
 
24 ZA, 4 suzdržana.  
 
KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA PRIHVATILA AMANDMAN. 
 
AMANDMAN 23. 
 
Odnosi se na član 29. Izbor taksi prevoznika. Vlada to nije prihvatila. 
 
Poslanik / zastupnik Elmedin Konaković: 
Sada je to jedini amandman u kom nismo dobili neko novo ponuđeno rješenje a možda 
dijelom imaju pravo. Mi ovdje insistiramo na transparentnosti i uključenosti Skupština 
Kantona Sarajevo u procesu. I ovdje smo predložili da budu po jedan predstavnik iz reda 
udruženja i privrednih subjekata. Dakle oni se biraju svaki put u svakoj komisiji. Odgovor 
Vlade je da može biti u sukobu interesa. Dakle odgovor je dobar ali nemamo neki dobar 
prijedlog. Tako da mi ostajemo kod ovog jer nam niko nije ponudio bolje rješenje. Izjasnite 
se. U komisiji koja bi trebala raditi mi samo sugerišemo i članove skupštine, što do sada nije 
bio slučaj a da ne bi nikoga diskriminirali defakto stanja da bude i predstavnik udruženja i 
privredni subjekata koga oni mogu izabrati i predložiti na njima neki svojstven način a da 
bude transparentno to do kraja.   
 
Predsjedavajuća: 
Gdine Konakoviću imaju pitanja za pojašnjenje. 
 
Poslanik / zastupnik Besim Mehmedić: 
Slažem se da je u redu da imamo transparentnost iz reda skupštinskih klupa ali kako mislite iz 
reda poslanika Skupštine. Na koji način da se oni odrede. Pitam samo način izbora. Je li po 
onome kako to Poslovnik Skupštine određuje je li to to? 
 
Poslanik / zastupnik Elmedin Konaković: 
Jedan od modela. Najpraktičniji dakle da Poslovnikom definisan rad radnih tijela i izbor 
članova radnih tijela kroz komisiju za izbor i imenovanja. Ukoliko Ministarstvo bude nosilac 
može i ministarstvo predložiti a Skupština se složiti. Dva ili tri modela koja možemo razraditi 
a ne mogu biti baš dio ovog zakona. Kako god se dogovorimo meni je svejedno. Bez naknade 
naravno. 
 
Predsjedavajuća: 
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To je već regulisano. Svakako zastupnici ne mogu imati nikakvu naknadu za rad u bilo kakvoj 
komisiji. A za druge ne znam. Nismo nadležni. 
 
Dakle 
MOLIM POSLANIKE DA PRISTUPE IZJAŠNJAVANJU O OVOM AMANDMANU. 
 
22 ZA 
 
KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA PRIHVATILA AMANDMAN. 
 
 
AMANDMAN 24. 
Posebni uslovi za taksi vozilo član 37. Vlada nije prihvatila. 
 
Poslanik / zastupnik Elmedin Konaković: 
Tiče se izgleda vozila. Dijelom smo jednim amandmanom to već uređivali kada smo 
razdvojili dopunsku oznaku i krovnu oznaku. Dakle ovdje samo sugerišemo ono što se već 
dešava samo da bude uniformisano. Na zadnjem vjetrobranskom staklu posjeduje zalijepljenu 
naljepnicu udruženja ili privrednog subjekta kom pripada. Oni već imaju oznake samo što je 
ovo uniformisanje ne baš svi isto jer su različiti i ovdje predlažemo da to bude zadnje 
vjetrobransko staklo. Ostajemo pri amandmanu.  
 
Predsjedavajuća: 
 
MOLIM POSLANIKE DA PRISTUPE IZJAŠNJAVANJU O OVOM AMANDMANU. 
 
22 ZA, 6 suzdržanih. 
 
KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA PRIHVATILA (AMANDMAN. 
AMANDMAN 25. 
Odnosi se na 37 član posebne uslove za taksi vozila. Vlada ima veliko obrazloženje ali ne 
prihvata.  
 
Poslanik / zastupnik Elmedin Konaković: 
Da obavezno ostajemo kod amandmana. 
 
Predsjedavajuća: 
 
MOLIM POSLANIKE DA PRISTUPE IZJAŠNJAVANJU O OVOM AMANDMANU. 
 
22 ZA, 6 suzdržano. 
 
KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA PRIHVATILA AMANDMAN 
 
 
AMANDMAN 26. 
Vlada prihvata. O njemu se ne izjašnjavamo. Sastavni je dio. 
 
AMANDMAN 27. 
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Odnosi se na član 41. Nadzor i kontrola nad provođenjem Zakona. Vlada nije prihvatila. 
Ostajete li pri svom amandmanu. 
 
Poslanik / zastupnik Elmedin Konaković: 
Ostajemo. Jer ovo što smo definisali dakle prava privrednih subjekata i prava udruženja. Ono 
što oni već rade a definisali smo da to nisu ta otvorena stajališta. Tako da oni raspolažu 
rasporedom i logično je da oni uređuju sve što je ovim članom predviđeno. Organizaciju rada 
u smjenama, raspored. 
 
Predsjedavajuća: 
MOLIM POSLANIKE DA PRISTUPE IZJAŠNJAVANJU O OVOM AMANDMANU. 
 
18 ZA i 10 suzdržano. 
 
KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA PRIHVATILA AMANDMAN. 
 
AMANDMAN 28. 
Imamo na ovaj amandman intervenciju u smislu Vladine formulacije djelimično prevedeno na 
pravni jezik znači vladin amandman. Gdine Konakoviću. 
 
Poslanik / zastupnik Elmedin Konaković: 
Slažem se zadovoljava. 
 
Predsjedavajuća: 
Dakle ne glasamo o Amandmanu 28. SDA nego imamo vladin Amandman koji je 
preformulisan kao sastavni dio. 
 
Poslanik / zastupnik Elmedin Konaković: 
Oprostite samo Amandman 8 se u cjelini odnosi na krivične, na iznose i tako da prihvatamo 
sve što je Vlada u ovom amandmanu sugerisala. Neke dijelove nije prihvatila uz kvalitetno 
obrazloženje. I evo pošto je ovo zadnji samo da kažem. Moguće je da u nekom od ovih 
interpretacija i naših i vladinih bude neka pogreška što se u pročišćenom tekstu može ponovo 
izkomunicirati ili ako Vlada sugeriše da smo negdje jezički pogriješili možemo to na sljedećoj 
sjednici popraviti.  
 
Predsjedavajuća: 
Dakle i član 51 je također preformulisala Vlada o njemu se ne izjašnjavamo.  
Član 52 odnosi se ne izmjene. Čekajte čekajte napravila sam ja sebi. Vlada nije prihvatila 
Amandman 29 o ovo se sve ostalo odnosi na. Recite mi kolega Konakoviću šta ćemo. 
Amandman 29 se odnosi na član 62 postojeći raspored korištenja taksi stajališnih mjesta. 
 
Poslanik / zastupnik Elmedin Konaković: 
To je u svim amandmanima koje smo gore predložili već riješeno tako da je logično da se mi 
izjasnimo i o ovom ali je logičan da ostane ovaj člana zakona o derogira sve prihvaćene 
amandmane jer smo mi poredali na koji način će se dodjeljivati taksi stajališta. Planom na 
početku godine kako se plaćaju i izjasnite se molim vas zbog tehnički i za ovaj amandman 29. 
 
AMANDMAN 29. 
 
MOLIM POSLANIKE DA PRISTUPE IZJAŠNJAVANJU O OVOM AMANDMANU. 
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18 ZA, suzdržano ne znam ja slušam šta službe govore.  
 
KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA I OVAJ AMANDMAN USVOJEN. 
 
 
Prelazimo na izjašnjavanje po amandmanima Kluba poslanika SDP-a 
 
AMANDMAN I 
 
Koji se odnosi na Član 4. Tačka 3 c) Vlada je prihvatila. Prema tome sastavni je dio Zakona i 
o njemu se ne izjašnjavamo. 
 
 
AMANDMAN II 
Koji je Vlada preformulisala. Pitam gdina Fazliju slažete li se da je ovo što je preformulacija 
Vlade koja postaje sada Vladin amandman adekvatno onome što je Klub SDP-a predložio. 
Član 29. Tačka 5 se briše predlaže novi tekst. Ovdje ide prigovor Federalnom ministarstvu 
prometa i komunikacija a Vlada kaže riječ ministru se zamjenjuje riječju Vlada Kantona. 
 
Poslanik / zastupnik Nedžad Fazlija: 
Klub SDP-a ostaje pri svom prijedlogu i molio bih da se skupština o njemu izjasni da 
drugostepeni organ bude Federalno Ministarstvo a ne Vlada. Dobro ako vi tako kažete ali 
onome ko se žali mislim da njemu neće biti drugostepeni. 
 
Predsjedavajuća: 
Ne, ne, jel odustajemo od ovog amandmana s obzirom, prihvatate vladinu varijantu. Vladinu 
ne moramo ni prihvatati ovo je već sastavni dio teksta ali ja samo pitam. Dakle ne 
izjašnjavamo se o Amandmanu II. 
AMANDMAN III  
Također se odnosi na istu proceduru. Dakle isto se ne izjašnjavamo.  
 
AMANDMAN IV 
Da bi smo spriječili konkurenciju svejedno Vlada je preforumilasa odnosi se na isto vezano na 
prvostepeno i drugo stepeno. 
 
Ma oprostite. Amandman III prihvatanjem Amandmana II tačka 6 je nepotrebno stav 
predlagača djelimično. U članu 29 stav 6 riječ ministar zamjenjuje se riječima Vlada kantona i 
poslije toga dodaje ministarstvo. Ja, znam znam. 
 
Ovaj se amandman ne prihvata po Vladi a mi ostajemo pri tome da se o njemu izjašnjavamo. 
Jel tako? 
 
Poslanik / zastupnik Nedžad Fazlija: 
Mi ostajemo jer se na ovaj način ako bi ostala ova formulacija da taksi prevoznik pravno i 
fizičko lice uključujući privredno društvo. Preduzeće preduzetnike i njihova udruženja 
odnosno privredni subjekt ukoliko jedan privredni subjekt ima tržišni udio veći od 40% u 
tačci 2 i 3 privredna subjekta imaju tržišni udio veći od 60%, tačka 3. Četiri ili pet privrednih 
subjekata zajedno imaju tržišni udio od 80% mi smatramo da se na ovaj način sprječava 
konkurencija i tražimo da se Skupština o ovome izjasni. 
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Predsjedavajuća: 
Ok to znamo. Mi samo hoćemo da se tačka 3 člana 28 briše amandmanom IV.  
 
MOLIM POSLANIKE DA PRISTUPE IZJAŠNJAVANJU O OVOM AMANDMANU. 
 
7 ZA suzdržano 21 

 
KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA NIJE PRIHVATILA AMANDMAN. 
 
 
PRELAZIMO NA AMANDMANE ZASTUPNIKA ZAIMA BACKOVIĆA 
 
AMANDMAN I 
Odnosi se na član 2 značenje pojmova. Stav predlagača da se amandman djelimično prihvata. 
38. Jeste to su slični amandmani. Ovo je Vlada pretvorila u svoj amandman dakle gdine 
Backoviću o Amandmanu 1 se ne izjašnjavamo. Dobro. 
Jer je on usvojen u vladinom obliku. 
 
AMANDMAN II 
Ne izjašnjavamo se jer je Vlada prihvatila.  
 
 
AMANDMAN III 
Djelimično se prihvata i ima sada preformulaciju koja postaje zakonski prijedlog. Recite 
kolega Backoviću jel se izjašnjavamo o tome ili ne? 
Dobili ste malo ranije ali dozvoljavam da niste stigli pročitati. 
Nemojte da se izjašnjavamo jer ovo je ok. Dakle odustao jer je to već Vlada ugradila u svoj 
amandman. 
 
AMANDMAN IV 
 
Molim vas kolega Backoviću prije nego se uključite ja moram reći zbog zapisnika pošto 
Vlada nije prihvatila vi ćete se sada očitovati. Izvolite gdine Backoviću.  
 
 
Poslanik / zastupnik Zaim Backović: 
 
Dodaje se novi stav 2.) koji glasi:„Taksi prijevoz obavljaju taksi prijevoznici korištenjem 
taksi stajališta putem rasporeda po principu koji definiše korisnik, koncesionar. Lokalna 
samouprava-Općine. Mi smo zaboravili Zakon o koncesijama i pravo na zemljište koje je 
lokalne samouprave. I ja sam to uveo ovim članom jer to je pravo svake lokalne zajednice a 
ne ministarstva. Čak i po zakonu o cestovnom saobraćaju odnosno o javnom gradskom 
prevozu lokalna samouprava je nadležna da odredi trase, prostore linije kuda prevozi trebaju 
itd.  I resorno ministarstvo. Znači svi su u zajedničkom radu. Ja samo kažem ovdje se uvodi 
taj pojam jer mora. 
 
Predsjedavajuća: 
Nemojte dalje jasna nam je namjera.  
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MOLIM POSLANIKE DA PRISTUPE IZJAŠNJAVANJU O OVOM AMANDMANU. 
 
Suzdržano 19 nije prošao ovaj Amandman. 
 
KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA NIJE PRIHVATILA AMANDMAN. 
 
 
AMANDMAN V 
Član 12 taksi stajališta Vlada nije prihvatila.  
 
Poslanik / zastupnik Zaim Backović: 
Čitavo vrijeme ja pokušavam da vam kažem da se riječ koncesionar potpuno izbjegla. Kome 
se daje, evo udruženje dobija zemljište za taksi štand. To je koncesija. I zato se kaže 
koncesionar. Pročitajte zakon o koncesijama. Jer ga on uzima na određeni vremenski period. 
Odustajem 
 
Predsjedavajuća: 
Amandman V povlači predlagač ne izjašnjavamo se. 
 
AMANDMAN VI 
Odnosi se na lokacije koliko ja vidim prošao. Vlada to nije prihvatila.  
 
Poslanik / zastupnik Zaim Backović: 
Uzeo sve moje. Zašto ste stavili njegove prve? Pa ne mislim po kom pravu ste stavili njegove 
prve. 
 
Predsjedavajuća 
Suštinsko pitanje jesmo li zainteresovani za Zakon ili za promociju? Suština je da prođe neko 
poboljšanje. Ovo je po hronologiji prijave. Hajmo molim vas šta je s Amandmanom 6 gdine 
Backoviću. 
 
Poslanik / zastupnik Zaim Backović: 
Povlači se. 
 
Predsjedavajuća: 
Amandman 7 Vlada nije prihvatila on je već usvojen kroz amandmane. Odustajete. Dobro. 
 
Amandman 8  
uvjerenja o ispunjavanju uslova za obavljanje taksi prevoza izdat od strane koncesionara.  
 
Poslanik / zastupnik Zaim Backović: 
Ovo nije stvarno. Oni su uzeli samo meni tekst promijenili i sve im je usvojeno. Povlačim. U 
redu je. 
 
Amandman 9. 
Opšte odredbe o dopunskoj taksi oznaci. Ja koliko znam to se dobro korigovalo Vlada nije 
prihvatila. Povlači se.  
 
Amandman 10. 
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Povlači se. 
 
Amandman 11. 
 
Poslanik / zastupnik Zaim Backović: 
Ja sam ovdje dao i alternativu. Amandman 11 i odustajem od prvog dijela tj stava 1. A ne 
odustajem od „Svi oni koji ispunjavaju uslove u skladu sa ovim zakonom, u cijelosti, a u 
skladu sa zakonom o radu, ustavom BiH, čl 1., i uredno su registrirani, prijavljeni i 
ispunjavaju svoje obaveze mogu se baviti ovom djelatnošću. 
Od toga ne odustajem. Onda ide dalje. Piše tačno sve. Ovo je Zakon o radu i Ustav. 
Predsjedavajuća: 
Molim vas dakle stave 1 brišem. Alternativu ostavljam i sve ovo dalje. Ja vas pitam da ljudi 
znaju o čemu će glasati.  
 
 
MOLIM POSLANIKE DA PRISTUPE IZJAŠNJAVANJU O OVOM AMANDMANU. 
 
10 ZA, SUZDRŽANIH 15  
 
KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA NIJE PRIHVATILA AMANDMAN. 
 
 
AMANDMAN XII 
Povlači se. 
AMANDMAN XIII 
Povlači se. 
 
AMANDMAN XIV 
Povlači se. 
 
AMANDMAN XV 
Povlačim. 
 
AMANDMAN XVI 
Povlačim. 
 
AMANDMAN XVII 
 
Poslanik / zastupnik Zaim Backović: 
Ovdje ne odustajem. Ja vas molim da me poslušate jer ne mogu da razumijem da amandman 
nije prihvatilo ministarstvo. To je gdje piše DODATI iza nove tačke f.) tačku g.) koja glasi: 
„važeću dokumentaciju o radio uređaju koja se nalazi u autu“ jer po našim zakonima 
samo ukoliko si registrirano lice imaš pravo da koristiš radio uređaje koji emituju frekvencije 
u eter. Prema tome svaki od njih mora za svoj radio uređaj da ima adekvatnu. 
 
Predsjedavajuća: 
Čekajte ali vi imate na član 38 amandmanom 17. Tri intervencije. 
 
Poslanik Zaim Backović: 
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Pa dobro ovakvim usvajanjem cjeloviti je. Jer ovdje ugovor. Ja ne odustajem jer ovo je i 
zakonska obaveza. Policija bi trebala svakome kome nađe radio uređaj da isključi iz 
saobraćaja. 
 
Predsjedavajuća: 
 
MOLIM POSLANIKE DA PRISTUPE IZJAŠNJAVANJU O OVOM AMANDMANU. 
 
25 nas je trenutno prisutno u Sali i svi smo glasali ZA. Pardon 24, Suada je krivo rekla, 
suzdržan je gdin Mašović. 
 
KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA PRIHVATILA  AMANDMAN. 
 
AMANDMAN XVIII 
Odnosi se na član 41.  Povlači se. 
 
AMANDMAN XIX  
Kaznene odredbe. Povlači se. 
 
Poslanik / zastupnik Zaim Backović: 
Povlačim sve ove kaznene. Povlačim 22, 23, 24, 25. 
 
Predsjedavajuća: 
Proceduralno evo ja znam da je to bila brzina drugi uslovi ali na žalost zbog proceduralnih 
razloga SBB povlači svoje amandmane. I meni je sada preostalo do toga. Nemamo mi više 
amandmana. Sada ako ima još kolega vani pozovite ih da. 
Došli smo do toga da se izjasnimo o cjelokupnom zakonu u koji su sada ugrađeni svi 
amandmani o kojima smo se izjašnjavali. 
 
MOLIM POSLANIKE DA PRISTUPE IZJAŠNJAVANJU O  PRIJEDLOGU  ZAKONA 
O TAKSI PRIJEVOZU U KANTONU SARAJEVO. 
 
21 ZA, 7 suzdržanih.  
  
KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA SA 21 GLASOM DONIJELA  ZAKON O TAKSI 
PRIJEVOZU U KANTONU SARAJEVU. 
 
 
Prelazimo na tačku 8. 
 
AD -8. 
 
NACRT ZAKONA O IZMJENAMA I DOPUNAMA ZAKONA O SUDSKIM 
TAKSAMA 
 
Materijal za ovu tačku ste dobili. Predstavnik predlagača pretpostavljam da je ministrica 
Memić. Izvolite. 
 
Ministrica Velida Memić: UVODNO IZALAGANJE 
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Predsjedavajuća: 
Pred nama je Nacrt zakona o izmjenama i dopunama Zakona o sudskim taksama. Čuli ste 
obrazloženje ministrice Memić. Ima li neko od kolega potrebu da nešto pita? Prvo pitanja pa 
onda diskusija.  
 
Poslanik / zastupnik Esed Radeljaš: 
Hvala predsjedavajuća, ja nisam čuo od ministrice a do sada smo imali praksu šta se dešava sa 
traženjem preko zapošljavanja i bilo čega potvrde o nekažnjavanju ili potvrde o krivičnim 
djelima pa traže taksu od građana a onda to Zakon državni koji je je li u Kantonu primijenjen 
kod nekih jeste kod nekih nije pa kada gledate šta raspišu ministri onda pročitate da se ponovo 
traži da donese potvrdu o nekažnjavanju itd. a to je dodatno to građani koji to traži plaća od 
15 do ne znam 50 ili 40 KM. Hvala. 
 
Predsjedavajuća: 
Ja mislim da će ministrica odgovoriti ali ja koliko znam ne može se i zabrana je da se traži od 
pojedinaca zato su dužne one subjekti koji raspisuju konkurs da traže od nadležnih organa 
pojedinac više ne bi trebao po pozitivnim zakonskim propisima imati pravo da donosi lično. 
Ali evo. Ja se izvinjavam ministrice mislim da ćete vi tu bolje arbitrirati odgovoriti na pitanje 
kolegi Radeljašu. 
 
Ministrica Velida Memić: 
Ja samo da odgovorim da je to administrativna taksa nije sudska taksa to što ste vi sada pitali. 
A ovo su sudske takse u sudskim postupcima.  
 
Predsjedavajuća: 
Dakle Zakon se odnosi na sudske takse. Ima li još neko šta? Evo otvaram raspravu.  
 
Poslanik / zastupnik Segmedina Srna: 
Zahvaljujem uvažena predsjedavajuća. Evo pozdravljam prvi put danas sve prisutne, pa 
nekako dvojila sam da li da se uopće javim ali naprosto imam potrebu dati podršku jedinoj 
dami u Vladi makar i u ostavci naprosto žalim da kao Skupština nismo mogli biti toliko 
pristojni da svi dok se obraća ministrica ostanemo tu i čujemo šta nam ima reći u vezi sa 
nacrtom zakona koji nam predlaže. Ja mislim da je jako važno reći barem dvije rečenice zašto 
je važno da danas usvojimo ovaj nacrt. Dakle ponovit ću ono ministrica je to iscrpno rekla ali 
možda su se neki u međuvremenu vratili pa da napomenem. Dakle važan je sa aspekta 
ustanovljenja registra sudskih taksi što je potpuno opravdano po zahtjevu ministarstva 
finansija kako bi imalo u svakom trenutku pregled dosuđenih a ovih neplaćenih sudskih taksi. 
Ja sam zapravo bila na jednoj od komisija iznenađena tim jednim podatkom da danas gotovo 
da ne postoji nikakva evidencija s obzirom da sudski postupak završava pravosnažnom 
sudskom presudom i oni ga arhiviraju bez obzira da li je sudska taksa plaćena ili nije i ta se 
evidencija u suštini i ne vodi. Evo čuli smo da je od 2010 od kako je Zakon o poreskoj upravi 
izmijenjen to više ne radi poreska uprava i ovo je jedan način da se pobrinemo za nešto što 
jeste u interesu Kantona Sarajevo. I mislim da je važno da ide u nacrt i nadam se da ćemo ga 
danas podržati. Hvala ministrici. Barem u ime Skupštine hvala. 
 
Predsjedavajuća:_ 
Hvala ima li još neko potrebu da govori. Ako ne ja zaključujem raspravu. Zamolit ću našu 
službu da vrate kolege koji imaju namjeru da se izjašnjavaju o ovom nacrtu. Ali dok se oni 
vrate ja predlažem da po Nacrtu zakona o izmjenama i dopunama Zakona o sudskim taksama 
donese sljedeće Zaključke: 
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1. Utvrđuje se Nacrt zakona o izmjenama i dopunama Zakona o sudskim;  
2. Javna rasprava održaće se u kantonalnim organima, jedinicama lokalne samouprave, 

naučnim i stručnim ustanova i trajaće  15  dana. 
3. Primjedbe, prijedlozi, sugestije zastupnika i mišljenja radnih tijela Skupštine 

dostavljaju se Vladi Kantona Sarajevo koja organizuje i provodi javnu raspravu. 
4. Vlada Kantona Sarajevo dužna je da nakon provedene javne rasprave podnese 

Skupštini Izvještaj o rezultatima javne rasprave koji sadrži primjedbe, prijedloge i 
mišljenja, kao i da da obrazloženje razloga zbog kojih pojedine primjedbe, prijedlozi i 
mišljenja nisu prihvaćeni u pripremi Prijedloga zakona o izmjenama i dopunama 
Zakona o sudskim taksama. 

 

Molim poslanike da  pristupe izjašnjavanju o predloženim zaključcima. 
 
24 ZA, nema suzdržanih, nema protiv. 
 
KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA DONIJELA OVE ZAKLJUČKE. 
 
 
Prelazimo na realizaciju tačke 8. Ja vas lijepo molim, svako pričanje međusobno koliko god 
se vama činilo tiho stvara užasan žamor, jako nam je teško da pratimo kako se radi. 
 
 
 

AD  - 8. 
 
PRIJEDLOG ODLUKE O DAVANJU SAGLASNOSTI NA PROGRAM RADA JU 
„SLUŽBA ZA ZAPOŠLJAVANJE  KANTONA SARAJEVO“ - SARAJEVO ZA 2014. 
GODINU. 
 
Prijedloge odluka ste dobili u dopunskom materijalu. 
 
Molim uvaženog ministra da u svojstvu Predlagača da podnese uvodne napomene.  
 
Ministar Muamer Bandić: UVODNO IZLAGANJE 
 
Predsjedavajuća: 
Ministre Bandiću hvala najljepša. Kolege izvolite, ima li nekih dodatnih pitanja za ministra ili 
rasprava? 
 
Poslanik / zastupnik Zaim Backović: 
Poštovani gdine ministre Bandiću. Izvinjavam se, ministre u ostavci je li tako? Ministre u 
ostavci sa punom odgovornošću. Šalim se ja malo naravno. Dvije stvari. Naravno ja sam 
pročitao i bezdilemno ću podržati s tim što u ukupnoj raspodjeli sredstava, a kada je u pitanju 
nezaposlena populacija posebno oni koji nam nadolaze, svakodnevno nadolaze, mislim da bi 
trebalo i da li je to planirano, bliža neposrednija, disrektnija saradnja sa Federalnim zavodom 
za zapošljavanje. Ima tu velikog rada. Jer imamo u Sarajevu ogromana priliv onih koji su i sa 
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drugih prostora i dolaze na ove prostore. Uče studiraju i onda odavde neće više da se vraćaju. 
Jako je to bitno. 
 
Predsjedavajuća: 
Ima li još pitanja pa da ministar odgovori. 
 
Poslanik / zastupnik Eldar Ćomor: 
Hvala uvažena predsjedavajuća. Ako ovo što budem pitao ne bude u skladu sa tačkom 
dnevnog reda slobodno me prekinite. Mi smo čini mi se bezbroj puta na Skupština Kantona 
Sarajevo razgovarali o ovoj službi i čini mi se da smo čak i neke zaključke donosili vezano za 
razdvajanje zdravstvenog osiguranja iz Službe za zapošljavanje kako bi imali tačnije 
informacije o broju nezaposlenih osoba na ovoj službi kako bi se mjere za povećan broj 
zaposlenih ljudi ili za zapošljavanje mogle donijeti na kvalitetan način. Ne znam dokle je to 
došlo i volio bih ovdje da li ministar ili direktor službe da da odgovor po ovom pitanju.  
 
Predsjedavajuća: 
Gdine Čomor hoćete li da vam na to pitanje odgovori ministar. Evo vidim da je i direktor tu, 
može i on ako hoćete. Ministre vi birajte. Nemam ja više prijavljenih kolega za pitanje pa vas 
lijepo molim izvolite. 
 
Ministar Bandić: 
Evo ja bih prepustio da direktor pojasni sve ovo detaljnije sve ovo što su oba zastupnika 
pitala.  
 
Direktor Igor Kamočaj: 
Zahvaljujem uvažene zastupnice, zastupnici, članovi Vlade, dame i gospodo, dragi građani i 
građanke koristim priliku da vas pozdravim i zahvaljujem na konkretnim pitanjima. Dakle, 
kada je u pitanju suradnja sa Federalnim zavodom za zapošljavanje postoji tijesna suradnja i 
zahvaljujući i menadžmentu trenutnog Federalnog zavoda mi imamo jednu kontinuiranu 
aktivnost i suradnju svih deset Kantona. Zajedno radimo na strategiji nove reforme Službe za 
zapošljavanje koje će prije svega pružati usluge korisnicima u skladu sa međunarodnim 
standardima i ono što jeste trenutno potreba na tržištu rada u BiH. Skoro ste bili svjedoci 
putem medija smo i najavili da upravo politike i programe koje osmisli federalni zavod i 
Vlada se plasiraju i preko kantonalnih službi odnosno županijskih službi za zapošljavanje. 
Sada je u najavi paleta njihovih programa i ono što mi radimo jeste da pratimo njihove 
programe i da nemamo dupla ponavljanja. Jel na tačci 9 kada usvojite finansijski plan i kada 
se donese program mjera zapošljavanja to će biti isto jedna od tema. Dakle postoji tijesna 
suradnja. Zdravstveno osiguranje. Pa u više navrata sam čak i na radnim tijelima raznih 
komisija Skupštine Kantona govorio da je neophodno da se uradi reforma ovog sektora. I ne 
postoji čarobni štapić koji može preko noći izvršiti reformu onoga što je doneseno prije deset 
ili 12 godina. Vi znate da mi radimo u skladu sa federalnim zakonom o posredovanju u 
zapošljavanju, da smo mi bili jedni od prvih Kantona koji je prije desetak donijeli vlastiti 
Zakon o posredovanju u zapošljavanju i neke stvari su već prevaziđene. Prevaziđene su 
upravo i u dijelu redefiniranja modela zdravstvenog osiguranja nezaposlenih osoba. Danas 
služba za zapošljavanje snosi troškove za preko 55.000 naših građana i građanki koji su na 
evidenciji nezaposlenih. Dakle plaća zdravstveno osiguranje. I pošto postoji posebna odluka 
Skupštine za još 25.000 članova porodičnog domaćinstva. To vam je negdje cca na nivou 
godine blizu 80.000 građana i građanki. Njima je plaćeno zdravstveno osiguranje zahvaljujući 
sredstvima zavoda. Bila je odluka tada politike i Skupštine jer su to bila sigurna sredstva koja 
su mogla to pokriti. Da treba razgovarati o modelu reforme, treba. Mogli ste biti svjedoci u 
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posljednje vrijeme da je upravo CCI pokrenuo jednu opsežnu kampanju reformi sektora. 
Ovdje se samo ne radi o modelu zdravstvenog osiguranja koje treba doživjeti reformu, tu se 
radi i o načinu i vođenju evidencije na biroima za zapošljavanje pasivnih, aktivnih tražioca 
posla, na ona lica koja zloupotrebljavaju korištenje prava, poseban nadzor ne samo na 
poslodavcima nego i na onima koji su na evidenciji. Zatim uvećati izdvajanje mjera aktivne 
politike zapošljavanja i prilagoditi polako službe prema onome što se zove međunarodni 
standardi. Prema doktrini rada koja je donešena prije par godina. Svjedoci ste evo da smo mi 
od prošle godine krenuli polako u tu reformu. Ogledni biro Novo Sarajevo jedan od prilika 
gdje se vi kao Skupština Vlada ministarstvo i na kraju naša služba može pohvaliti. Ali ovo su 
procesi koje treba otvoriti. I hvala vam na ovim pitanjima. Mi ćemo snažno zagovarati jer se 
to parcijalno ne može riješiti. Dakle ne možemo model zdravstvenog osiguranja koji je nužan 
i neophodan i moraju ljudi imati zdravstveno osiguranje riješiti parcijalno na Kanton Sarajevo 
nego u cijelosti na nivou FBIH. Ali danas nam je situacija takva. Za samo materijalno 
socijalna izdvajanja naš budžet pa blizu 80% sredstava budžeta odu u te tzv. pasivne mjere. 
Dakle novčane naknade, zdravstveno osiguranje, programi stećaka i likvidacije, i tek nešto 
manje kada imate sretnu i uspješnu godinu ostane vam do 5% sredstava za ono što se zove 
program mjera u poticaju u zapošljavanju. I zato mi otvaramo razgovor i dijaloge sa 
partnerima prije svega međunarodnim koji ne samo da mogu pružiti tehničku pomoć nego i 
finansijsku u podršci smanjenja stope nezaposlenosti. Prilika je bila prije par dana sjajna jedna 
aktivnost gdje smo tek u povoju sa USAID gold pa zatim sa GOPOM Švajcarskom razvojnom 
agencijom, UNV volonterima itd. Međutim o ovome i o potrebi reforme naše službe svakako 
ćemo govoriti kada bude na dnevnom redu izvještaj o radu jer će to biti šansa da u presjeku 
ovih aktivnosti u protekloj godini identifikujemo i detektujemo ono što su bili stvarni i realni 
problemi. U normativnom smislu, u aktima, zakonima, odluka i zaključcima, kako našeg 
doma Vlade Skupštine i organa višeg reda, tako i drugih institucija koje su direktno ili 
indirektno vezane. Hvala vam. 
 
Poslanik / zastupnik Mujo Hošić: 
Ja bih volio da direktor Kamočaj rekao ono što misli. Dosadašnji način funkcionisanja Službe 
za zapošljavanje ni na jednom ni na drugom nivou nije polučio rezultate da ne kažem da je 
katastrofa da su potrošene stotine miliona KM i rezultati su objektivno nula. I jedna i druga 
služba su uglavnom služile deset i više godina za kupovanje socijalnog mira preko leđa 
zaposlenih. Neću da govorim o osnivanju ovih službi. Vaš izvor sredstava odnosno službi za 
zapošljavanje jeste preko radničke klase. Vi znate nekada je bilo dva posto, pa 1,5% svako ko 
je uposlen i bilo je izdvajanje osiguranja od Zakon osiguranje od nezaposlenosti. Ma ja se 
sjećam i prije 10 godina Skupština Kantona Sarajevo je jednoglasno izvještaj ove službe nije 
prihvatila i predala nadležnom tužilaštvu. Situacija je bila ovakva. Tada je bilo zdravstveno 
osiguranje preko Službe prijavljeni 20 KM. Tog momenta služba za zapošljavanje je dugovala 
ZZO 13 miliona KM koje su oročene u Bobar banci. Prošlo je desetak godina ja nikada nisam 
čuo šta se desilo u Tužiteljstvu sa tim izvještajem. Umjesto da država kaže gdje su milioni 
koji su bili namijenjeni za zdravstvenu zaštitu na jednoj od sljedećih Skupština Kantona bila 
je izmjena pa nije više 20 maraka bilo plaćanje po prijavljenom u Službi za zapošljavanje 
nego 6 KM po članu i 3 KM po osiguraniku i 3 KM po članu. I onda bi vi mogli vidjeti koliko 
je to bilo smanjenje novca a poklanjanje ovoga. Pa onda jedna parlamentarna većina 2006 
poslušajte me 2006 na nivou FBiH u septembru donosi Zakon u oktobru su izbori i kaže 
pomoć svim demobilisanim borcima onih nesretnih 150 KM. I gdje u tom zakonu govorim 
zakon usvajanja septembar 2006 a izbori su u oktobru. I onda pošto je to na federalnom nivou 
kaže gro sredstava će biti isplaćivan iz Službi za zapošljavanje Kantona. Bilo bi vrlo 
interesantno da neko iz ste službe završen je, to je Zakon koji je trajao tri četiri godine, 
demobilisane borce ste gurnuli, odnosno smo gurnuli tajkunima četiri godine da rade džabe a 
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potrošili smo desetine miliona maraka da nikoga objektivno nismo zaposlili. Ja bih volio 
jednom neko da napravi pregled koliko je desetina miliona maraka na taj način potrošeno. 
Drugo što se godinama provlači kroz ove službe da pojedincima koji apliciraju prema ovim 
službama fizičkim ili pravnim licima se odobrava tzv. zapošljavanje. A da nemaju tih koji 
uzimaju značajna sredstva od službi za zapošljavanje da nemaju više nikakvih obaveza da te 
ljude za koje su dobili sredstva, nakon isteka određenog vremena uopšte zadrže kao 
uposlenike. Kada bi neko htio da hronologiju svega toga prati vidjeli bi ste da će se vrlo često 
pojavljivati isti pojedinci ili ista pravna lica koja su dobijala značajna sredstva preko ovih 
službi za zapošljavanje. Reforma je neophodna. Mi smo dovedeni u situaciju evo kao ovi 
poslanici u Skupštini ja najradije ne bih ovaj prijedlog sada podržao ali kao pojedinac neću 
dobiti ništa pošto je ovo toliko ustaljeno iz godine u godinu a da se niko ne usuđuje 
objektivno da kaže ovdje se mora uraditi to. pa nemojte više ako ja izdvajam i svako ko je 
uposlen izdvaja značajna sredstva a sada sam vam objasnio kako se potroše desetine miliona 
maraka zato što je neko u FBIH donio zakon da bi kupio izbore a onda vas prisile vi koji ste 
izdvajali značajna sredstva koja su mogla služiti kada vam propadne firma za dokup staža koji 
vam je trebao za penziju ili 24 mjeseca određena naknada zato što ste ostali bez posla, onda 
kaže sada vi donesite novi Zakon i za 50% smanjite prava ljudima onima koji su uplaćivali 
sredstva a mi ćemo i dalje nastavaljati kupovati socijalni mir. Znači kompletna reforma ali 
istinski radikalna reforma Službi za zapošljavanje na nivou Kantona i FBIH je neophodna. 
 
Poslanik / zastupnik Elmedin Konaković: 
Neću dugo pričati. Interesantne su ove informacije ja ih nisam znao. 2006 jel neko bio 
pametan ko je bio taj direktor iz koje političke partije, jel imalo efekta i ko je pobijedio, 
interesantno je. A eto možete to i provjeriti. I ko je ovdje bio eventualno od kolega zastupnika 
ali ode nam ta priča sa prave suštine. Ja sam imao priliku kao član jedne komsije za evaluaciju 
jednog od projekata malo se upoznati sa onim šta radi ova institucija i ne slažem se zbog toga 
s kolegom Hošićem da je sve tako crno da je potrebna ta vrst reforme naravno čuli smo i od 
ljudi koji su tamo profesionalno i mi to znamo. Nije baš tako da se ko god tamo dođe i traži, 
dobije zaposlene bez obaveze da se oni tamo ostave, nije baš tako. Nemojte banalizirati to ne 
stoji. Dakle postoje stroga pravila i regulative koje kontrolišu od prijema pripravnika, liste 
bodovanje za one koji uzmu pripravnike a ne ostave ih, pa onda onih koji 80% pripravnika ne 
ostave na poslu više ne mogu aplicirati na naredne i niz takvih propisa koji su čini mi se ipak 
na fonu što vodi ka nekom zdravijem sistemu zapošljavanja. Ono što ja hoću samo da 
sugerišem direktoru zato da ne čekamo taj period između ovog prijedloga ii usvajanja ovih 
akata do izvještaja kako bi smo detektovali neke probleme, a čini mi se da su isključivo 
administrativne prirode. Ono što vi imate kao problem u smislu administracije, 
funkcionisanja, nekih komisija, prebacivanja odgovornosti s jedne na drugu, na treću pa ste 
morali prenijeti značajna sredstva u ovoj godini, ne utrošena u ovoj godini nije vaš problem 
nego je naš problem. Dakle sugerišem vam da tu budete hrabriji i da bude odgovorni i da nam 
to delegirate sutra kao jednu od tema za rad ove Skupštine i Vlade jer su to ozbiljne i brze 
mjere koje treba da pomognu vama da taj novac koristite kvalitetnije i da efekti budu bolji. Da 
se ne dešavaju te trostepene, četverostepene neke komisije i prenosi nadležnosti s jedne na 
drugu, na treću vraćanje i da evo na nekoliko projekata čini smo prenosili sredstva iz jedne u 
drugu godinu a tiče se isključivo administrativnih propisa za šta je nadležna Skupština 
Kantona Sarajevo i Vlada Kantona Sarajevo. Do usvajanja izvještaja o radu ja ću biti sretan 
ako to bude sastavni dio tog izvještaja da smo prepoznali te anomalije, vi ih nama delegirali a 
mi vama pomogli da se to više ne dešava. To je moja sugestija i glasat ćemo za ovaj prijedlog 
koji smo dobili. Hvala.  
 
Poslanik / zastupnik Segmedina Srna: 
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Zavahljujem još jednom predsjedavajuća. Pa evo upravo meni se čini da su te procedure koje 
je Vlada osmislila, ova Skupština potvrdila, izgleda pomalo usložnile situaciju. Pa imamo 
primjer da se još uvijek realiziraju programi zapošljavanja iz 2012, 2013 godine. Dakle 
programi koji su 2013 rebalansirani. U septembru je donesen ovaj program 3,2 miliona 
Program 800+, zapošljavanje, plus program mjera plus 120.000 za program prekvalifikacije. 
Onda smo tek krajem novembra ovdje na Skupštini donijeli odluku. Prošao je znači decembar 
i tek je u januaru objavljen javni poziv. Ja zapravo nisam siguran jel urađena neka prava 
analiza poslodavaca koji ispunjavaju ili ne ispunjavaju propisane uvjete iz javnog poziva. 
Dakle imate UO, NO, imate komisiju za donošenje tih programa mjera pa se opet sve to vraća 
na UO, pa na komisiju Vlade i Vlada je na kraju ta koja donosi konačnu odluku. Ja 
pretpostavljam da za svako radno tijelo, da za svaki sastanak tog radnog tijela treba barem 10 
do 15 dana da prođe i ja bih zamolila da čuje šta je to, evo direktora pitam, šta je to što vi 
direktore procjenjujete i što bi na neki način olakšalo cijeli ovaj proces rada i možda jedno 
pitanje kolika je autonomija samog direktora s obzirom na postojanje tako velikog broja 
komsija koje imenuje Vlada a služba plaća. Meni se čini nekako u ovom trenutku da neko 
sada da 10 miliona maraka za aktivne politike zapošljavanja da mi to ne bi bili u mogućnosti 
realizirati ni za dvije godine. Eto toliko. Zahvaljujem. 
 
Poslanik / zastupnik Enes Zeković: 
Zahvaljujem. Ne vidim direktora. A tu je. Ja bih kroz svoju diskusiju postavio određeni broj 
pitanja. A moja diskusija se svodi na ovo. Ne znam trenutno Zavod za zapošljavanje Kantona 
Sarajevo tj Zavod pri zapošljavanju jer on služi kao nešto kako dođi do određenih firmi da bi 
se dobio posao. Koliko je doprinio koliko ima stvarni efekat zapošljavanja? Nama je poznato 
da mi imamo 164 budžetska korisnika ako se ne varam. Volio bih da čujem koliki je efekat 
zapošljavanja kod budžetskih korisnika? Još kada izbijemo ovaj pripravnički staž e to bi baš 
bilo interesantno da čujemo i da čuju građani Kantona Sarajevo. Ja ću podržati ovaj program 
ali način na koji zavod za zapošljavanje Kantona Sarajevo radi je katastrofalan. Prvo 
trezorsko poslovanje da li treba uopšte NO? I vas volio bih da mi vi kao direktor odgovorite 
na pitanje jeste li vi uistinu osim što ste na papiru direktor ustanove, uistinu rukovodilac koji 
rukovodi sektorom Zavoda za zapošljavanje? Koliko vi imate uticaj , vi i vaša uprava, koliko 
imate uticaj na ono što se dešava i na ono što mi donosimo ovdje kao programske mjere? A da 
ne govorim o ovim komisijama koliko ih ima, koliko su plaćene, da li su potrebne, koje one 
ingerencije imaju u donošenju odluka i svemu ostalom. Podržavam zato što nam nikada nije 
potrebniji Zavod za zapošljavanje, nikada nisu potrebnija sredstva za stvaranje nove 
vrijednosti tj radnih mjesta, ali ovako i na ovakav način apsolutno ne.  
 
Poslanik / zastupnik Besim Mehmedić: 
Hvala gđo predsjedavajuća. Ovdje se predlaže davanje saglasnosti na program rada i 
finansijski plan. Možda ću izaći iz okvira ovog prvog u odnosu na drugu tačku ali je i jedna i 
druga potrebna za uporedni podatak. Za mene je zoran primjer kako se planira zapošljavanje 
nezaposlenih u Kantona Sarajevo ako vidite na strani Ostali poslovi iz oblasti finansija prava i 
nabavke, pa u okviru ovih 10 minuta koji su mi dozvoljeni ja ču ih nabrojati.  
Pod tačkom 3. Obračun isplata plaća, naknada zaposlenicima, naknada UO i NO, i komisija a 
ispod 3 i 4 tačka stoji Izrada mjesečnih, kvartalnih statističkih pregleda prema utvrđenom 
obračun evidencija i isplata sredstava korisnicima po programima. Ako ništa drugo na 
simboličnoj ravni i dobre politike i zavoda i Vlade i Skupštine bi trebalo da valjda na kraju 
bude obračun plata. A zašto to govorim u dijelu u kojem se predviđaju rashodi u vremenu u 
kojem se čitava država ili Kanton ili FBIH digla predviđa se ovim da se u naknadi troškova 
zaposlenih koji iznose 959.00 po zakonu isplate jubilarne nagrade. Gospodo draga, meni dalje 
ne treba nikakvo objašnjenje. Niti je ovo urađeno sa onim što treba da se radi, niti je shvaćen 
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socijalni momenat u kojem se mi nalazimo. Ako su prethodnici, a jesu, vjerovatno sam ja i ja 
jedan od onih koji je imao pred sobom ovakve stvari, nisu na to upozorili. Onda gdje je zaista 
svijest i politika i UO, i ko iz UO, i menadžmenta ove firme da stavi u ovakav izvještaj i 
planira da se isplaćuju jubilarne nagrade. Pri tome, ako su dobri podaci, namjerno kažem, ako 
su dobri podaci, ovdje je predviđeno da 134 radi po novoj sistematizaciji, odnosno 124. Sada 
ih je trenutno 114 kako ovdje stoji. Po nekim mojim informacija njih je mnogo više. Ima ih po 
20-tak koji rade na određeno vrijeme. Državu, odnosno građane kantona jedno radno mjesto, 
ako sam dobro izračunao košta 33.408 KM. To kao podatak da je ovo Zavod za zapošljavanje 
niti može niti jeste argument da bilo ko u ovoj skupštini usvoji ovo. Zašto? Ako se predviđa 
između ostalog za putne troškove, a ovo je KS, 35.000 pa gospodo draga gdje to i kako to da 
neko ko je zaposlen, ima ih 114, 35.000 putnih troškova. Predviđa se nabavka sitnog 
materijala 90.000. namjerno sam dao uporedni podatak 33.000 u prosjeku košta jedan 
zaposlenik koji radi u Zavodu. Ako je tako, ovih 90.000 umanjeno bi sigurno omogućilo da se 
dvoje nezaposlenih zaposli, samo da je bilo realno predviđanje. Između ostalog ovdje se traži 
izdaci za tekuće održavanje 108.000. ugovorene i druge posebne usluge, 693.000. to su te 
komisije. Ljudi koji rade u toku radnog vremena i u vladama i budžetima, i na budžetima i u 
institucijama u toku radnog vremena to rade. I zato su ove cifre tolike. Gdje je njihova 
efikasnost? Između ostalog predviđa se da se nabave automobili u vrijednosti 90.000. možda 
će to  izgledati da jeste malicioznost ili namještaj od 90.000. da je ovo institucija koja radi 
hajd da kažem JKP nekako bi mi bilo jasno. Ali gospodo, u vašem prijedlogu za finansiranje 
vi tražite skoro 200.000 da nabavite namještaj i automobile. Pa zar se niste malo dosjetili da ti 
nezaposleni dolaze u vaše biroe pješke ili tramvajem? Zašto vi malo ne bi išli pješke? Ili zašto 
svi ne bi išli pješke? Ovo je vrijeme predizbornih priča, tako neko može shvatiti, ali između 
ostalog upozorenje koje svaki dan zvoni crveno, ljudi malo se opasuljite. Nađite nekog 
socijalnog aspekta da vidite da nije u redu da u Zavodu za zapošljavanje od svega onoga što 
treba da zapošljavate skoro 10% ide na to da se omogući onima koji su zaposleni. A oni koji 
treba da se zaposle onda se to objašnjava da im se moraju krečiti prostorije i da ih ima previše 
pa se mora napraviti revitalizacija nekih prostora. Pa zar neko nije mogao da se sjeti sa 
opštinom da se dogovori da to što jeste i općinski i lokalni problem ne bude ovoliko ulaganje. 
Ako bi se pošlo ovako od kraja razmišljati o ovom zavodu onda ovo što kaže kolega Hošić bi 
imalo smisla. Ali pošto u dokumentu koji nam predlažete, ima zorno nečega što nije politika 
zapošljavanja, nego omogućavanja za 130 birokratskih radnika uz dužno poštovanje nisu svi, 
vjerovatno ima tamo neko ko radi, onda ja smatram jako odgovornim menadžment koji je to i 
predložio, ako je i UO to predložio, ako je ministarstvo dalo, počinje od toga, menadžment je 
morao upozoriti na ove stvari i UO i ministarstvo. Ne možete u vremenu kada izađe 500.000 
da kaže da su nezaposleni tražiti za sebe da kupite tri automobila. Ne možete ne smijete to 
raditi. Vozite se malo i biciklom. Neće vam ništa trebati. Ništa vam neće to smetati. A još pri 
tome date jedno maliciozno objašnjenje koje kaže to je za poštu i za telefon. Izvinjavam se. 
Prema tome ovdje ne zabrinjava ono što je rekao kolega Hošić to što je nemoguće sada u ova 
dva tri mjeseca do izbora uraditi bilo kakvu reformu. Zabrinjava ono što ej došlo u ovom 
vremenu i danas ovakav prijedlog sa svim greškama koje u zadnjih pet šest godina dolaze u 
ove skupštinske klupe. I zato je moj lični stav u odnosu na ovo što je predloženo da ovo nije 
pitanje kazne, nego gospodo draga, izbacite sami iz ovih svojih finansijskih prijedloga da ovo 
radite sami izbacite. Ne treba vam nikakvo drugo upozorenje. Hvala. 
 
Predsjedavajuća: 
Vi ste rekli, ja nisam htjela da vas upozorim, mi smo na tačci 8. Ja vam ovu diskusiju pamtim 
kada budemo došli na tačku 9.  
 
Poslanik/zastupnik  Predrag Kojović: 
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Ja sam samo htio par rečenica, kolega Haverić će nešto reći od našem stavu prema ovom 
planu. Ja mislim da je ovo ako bi usvojili ovakav plan rada, još jedna propuštena šansa da 
počnemo napokon da radimo ono što su stvari problemi s kojima se mi suočavamo. U kojoj 
tačci nastaje, ako imate iz godine u godinu situaciju u kojoj raste broj nezaposlenih, nakon 
koliko godina se neko upita možda je vrijeme da promijenimo politiku zapošljavanja? Ja ne 
vjerujem da je politika zapošljavanja, mislim nisam nigdje to vidio u ekonomskoj teoriji, 
nikada nisam čuo za to, u kojoj država plaća privatnom poslodavcu da nekoga drži godinu 
dana na poslu. To nije da vam kažem, po meni program zapošljavanja. To je način da se 
preljeva budžetski novac u privatne ruke. Ja vam sada mogu iznijeti ovdje deset primjera ljudi 
koji su kao firma ABC besplatnu radnu snagu od države na 11 mjeseci i 29 dana da bi se 
ABCD firma koja je registrovana nakon toga ponovo prijavila na taj program i ponovo imala 
besplatnu radnu snagu. Zapošljavanje se pokreće isključivo time što sjednete sa poslodavcima 
malih i srednjih preduzeća i kažete gospodo šta mi iz vlasti možemo uraditi da vama ide bolje 
posao, da vi zapošljavate više ljudi. To je jedan aspekt ovog problema. Drugi aspekt ovog 
problema je sljedeći što mi imamo jedan jako skup biro za zapošljavanje a ustvari nemamo 
podatke koliko je ljudi stvarno nezaposleno. Zato što smo sve stvari kao što je zdravstveno 
osiguranje i druga socijalna davanja vezali tamo. Tako da je to jedna kako bih rekao jedna 
šalter, to je jedan šalter budžeta Kantona Sarajevo. Sve analize svih relevantnih međunarodnih 
i domaćih agencija koje se bave analizom socijalnog sistema godinama ukazuju na sljedeću 
stvar. 80% socijalne pomoći u ovoj zemlji ide onima kojima uopšte ne treba. Kada bi se 
ukinuli socijalni fondovi u ovoj zemlji siromaštvo bi se povećalo samo za 1%. A naš budžet 
ako pogledate u ogromnom dijelu se sastoji upravo iz toga. Ali s druge strane kada razmišljate 
o Birou za zapošljavanje onda razmišljate da je to recimo neko mjesto gdje bi neko ko je 
doživio neku ličnu tragediju iz nekog razloga se našao u nekoj nepovoljnoj životnoj situaciju 
koja je nastala za njega tu mogao dobiti pomoć u smislu da mu kažu, pazi ne znam, ti si sada 
postao invalid ili jednostavno si ostao bez posla ili to što su radio kao radno mjesto više ne 
postoji. I ova institucija će umjesto da narednih 70 godina ti isplaćuje neku pomoć koja će te 
držati kao siromaha, recimo 266 KM koliko je naknada za 100% invalida sa asistencijom 
drugog lica itd. Umjesto da biro za zapošljavanje uzme tu osobu koja nema školu i da kaže mi 
ćemo sada uložiti 7000 KM u tebe pa ćemo od tebe napraviti nekoga ko zna da lakira nokte, 
uvezuje knjige znači dat ćemo ti neku sposobnost koja će te vratiti i napraviti od tebe ponovo 
poreskog obveznika. Ne, oni tu osobu ostavljaju u takvom stanju i drže. Socijalna pomoć nije 
trajno stanje i ne treba da bude tretirana kao trajno stanje ili kao pravo neko. To je momenat u 
kojem se čovjek nađe u životu kada mu treba određena pomoć države da ga finansijski podrži 
u tom periodu ali još važnije da mu omogući da se vrati na tržište rada i da počne sam da živi. 
17 miliona će se izdvojiti ove godine na federalnom nivou za ovaj program zapošljavanja i to 
ćemo plus kada saberete po kantonima dobit ćete strahovitu cifru. Kada bi se s tom cifrom 
otišlo i pričalo sa ljudima u realnoj ekonomiji dobili bi ste puno veći broj stvarnih poslova 
koji će trajati duže od 11 mjeseci i 29 dana. I zaista ja sam očekivao od direktora koji je došao 
i sigurno tamo naslijedio jednu tešku komplikovanu kafkijansku, birokratsku administraciju i 
procedure da nam se nakon jednog perioda koji je ja mislim već prošao pojavi ovdje upravo 
sa ovim između ostalog sa ovim što je govorio kolega Konaković. I to je ono što očekujem od 
svih ministara a nisam još nikada dobio za ove tri godine. Da oni dođu pred skupštinu i kažu, 
ljudi da bi moj resor bolje radio, da bi bolje išli morate uraditi to i to.  A ne da se ponašaju kao 
državni službenici koji samo pišu čekove i potpisuju ono i prosljeđuju stvari. To mogu uraditi 
najobičniji državni službenici. Prema tome ja sam samo htio par riječi o ovome a sada će 
kolega trik možda o konkretnijim stvarima koje su u ovom izvještaju neprihvatljive jer su 
potpuno u suprotnosti sa svime o čemu smo pričali na recimo prethodne dvije sjednice 
Skupština Kantona Sarajevo. Hvala. 
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Poslanik/zastupnik  Tarik Haverić: 
Ja se izvinjavam ne znam kako ovo da formuliram. Nismo se bili podijelili, kolega Kojović 
treba da objasni zašto ćemo mi biti suzdržani oko tačke 8. A ja treba da objasnim zašto ćemo 
biti protiv u tačci 9. Ja sam shvatio da su to dvije različite tačke ali kolega Mehmedić je 
ispričao sve i zato sam se ja javio. Ja ću se suzdržati i sačekat ćemo tačku 9 pa ću ja onda 
intervenirati. 
 
Predsjedavajuća: 
Hvala vam lijepo. Nemam ja više prijavljenih. Ja mislim da bi mogli da čujemo i odgovore na 
neka od pitanja postavljenih u diskusiji i od gdina direktora.  
 
Direktor Igor Kamočaj: 
Hvala. Da ne budem ja maliciozan. Ja sam slušao sve u Sali ako možemo samo a se pratimo. 
Ono što je najveći problem trenutno, pritvorite malo prozor, ne samo sektora Službe za 
zapošljavanje, jeste, što imamo diskontinuitet upravljačke i rukovodeće strukture. To je slučaj 
sa Službom za zapošljavanje i ja sam svoj drugi mandat počeo 09. Maja kada sam se vratio. I 
mislim da vi koji ste donosioci odluka prilikom iščitavanja materijala, a do kraja ih treba 
čitati, oni koji rade trebaju da rade, a drugi da ovi ukoliko dobro ne rade da ih koriguju u 
dijelu u kojem imaju određena saznanja kada je oblast zapošljavanja u pitanju. Jasno je da 
smo mi napravili presjek za ovih šest mjeseci šta je to što ne štima. I mi ćemo, dakle 
procedura je takva, prema našem ministarstvu, ministarstvo prema vladi, i Vlada prema 
skupštini izaći. Prije svega rekao sam da jedan paket dokumenata mora biti prilikom 
usvajanja. To je budžet službe, program rada, program mjera poticaja zapošljavanja da u 
fiskalnoj godini pratite kako se to realizuje. Danas je to nemoguće zato što je zakonom tako 
rečeno. Treba mijenjati izmijene i dopune člana zakona. Član 1 ili postojećeg zakona član 7 
alineja 2, 3. Kako već ide. Sve akte i propise koji tretiraju oblast zapošljavanja direktno ili 
indirektno smo zahvaljujući našim naporima uradili jednu analizu i to ćemo dostaviti. Pošto 
se, ovo ću sada kao dobronamjernu preporuku, što je dobro, dostavit ćemo već sutra 
ministarstvu na dalja postupanja. Programi mjera aktivnih politika zapošljavanja ne donosi 
služba. Ja bih bio najsretniji , mi koji imamo najviša saznanja trenutno o kretanju tržišta rada 
da izađemo i kažemo ove godine samo ide program pripreme za rad ili program pripravnika 
koji je pokazao najbolje iskustvo. Gdje 40% lica ostane u radnom odnosu. A nemamo 
zakonsku mogućnost niti obavezu da obavežemo bilo kog poslodavca da oglasi radno mjesto. 
Nego sada radimo na prekvalifikaciji, dokvalifikaciji obrazovanju agenata koji će raditi na 
istraživanju novih radnih mjesta i gdje ćemo dobijati planove. USIAD gold upravo govori o 
realnom sektoru. Znači niko ne sjedi tamo. I taj dio ćemo ispoštovati što prije u skladu sa 
zahtjevima i trenutnim društvenim političkim prilikama. Ja vam moram reći da su svi 
dokumenti, a na ovome ću završiti, javim ću se samo po tačci 9 samo ako bude pitanja. 
Doneseni su u septembru mjesecu kada su bile sasvim druge društveno političke okolnosti u 
BIH. Ovdje su programi koji su preneseni zahvaljujući vašim odlukama. Domaćinsko 
poslovanje za prošlu godinu je rebalansiralo 3,2 miliona KM koje smo planirali u novu mjeru 
800+. Sjećate li se? 120.000 KM za program prekvalifikacije. Danas kada se usvoji budžet 
sutra će zahvaljujući programu od 1,2 miliona preko Federalnog zavoda za zapošljavanje 
blizu 2000 osoba se podići sa biroa. Da može bolje, može. Da je loše šta da vam kažem? 
Zakon koji je nametnuo visoki predstavnik 98 godine mora nužno da doživi reformu. U kući 
pravite reforme nakon ne deset godina, nego godinu dana pa mijenjate određene stvari. Da 
samo konkretno kažem. Dakle mi jesmo pripremili set preporuka koje ćemo uputiti našem 
ministarstvu za izmjene prije svega izmjena i dopuna zakona o posredovanju u zapošljavanju i 
našeg kantonalnog zakona koji će omogućiti lakšu proceduru realizacije ovih obaveza. Pa ja 
sam svijetao primjer koliko je kada nešto želite radite a kada se politika umiješa realno da 
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imamo efekta ako nema kontinuiteta. Dakle, šta da vam kažem. Mislim da je krajnje vrijeme 
da se uozbiljimo. Danas je na listi nezaposlenih odnosno na našoj evidenciji 72 550 lica. VSS 
i VŠS 12%,  SSS 29%, KV i VKV 27% i NK 30,6%. Žena 43 000 a mladih po našim 
kategorijama do 35 godina starosti. I ovo ne da je alarmantno nego ja mislim da je ovo i 12 i 
15 da se uozbiljimo i politiku skrenemo u dijelu stvaranja uvjeta da se može bolje raditi. 
Zakon o posredovanju u zapošljavanju kaže jasno osnovna misija službe posredovanje u 
zapošljavanju između poslodavca odnosno nezaposlene osobe i poznatog poslodavca. To 
jednostavno danas u okolnostima nije moguće jer smo mi više karitativna ustanova koja 80% 
budžeta troši na plaćanje zdravstvenog, novčanu likvidacija, stečaj i dokup staža. I to su 
činjenice. Pošto je bilo pitanja oko planiranja budžeta kada bude tačka 9 jasno ću odgovoriti i 
ne bih se više javljao. 
 
Dopredsjedavajući Kemal Ademović: 
Da li je moguće kroz programe zapošljavanja, evo spominjete sada taj 800+. Da li je moguće 
ispoštovati da ono nezaposleno lice koje se najduži staž čekanja na birou ima da ima prioritet 
u zapošljavanju? Jer vi kažete vi posredujete u zapošljavanju što znači niste odgovorni u tom 
dijelu koga će zaposliti poslodavac. Dakle, da li je moguće uvesti kriterij da onaj, čuli smo u 
medijima tamo izjave deset godina sam na birou ne mogu da se zaposlim itd., da li zaista ima 
lica koja su deset ili petnaest godina na birou na listi čekanja i da li je moguće da ona imaju 
prioritet u zapošljavanju, tj da budu prvo rangirani u tim našim programima zapošljavanja? 
 
Ministar Muamer Bandić: 
Evo ja mogu dati odgovor na to pitanje. Javni poziv nije bio za fizička lica već za pravna lica. 
Dakle poslodavac se prijavi na ovaj javni poziv a koga će poslodavci primiti tamo oni trebaju 
da propišu svoje kriterije. Ovo je bio isključivo javni poziv za poslodavce i u tom javnom 
pozivu su bili propisani kriteriji koji poslodavci imaju prednost. A dakle do poslodavaca je 
koga će oni zaposliti da l i sa biroa ili nekog drugog. Hvala. 
 
Direktor Igor Kamočaj: 
S tim što smo išli sa tom preporukom o kojoj vi govorite.  
 
Dopredsjedavajući: 
Zato sam ja postavio pitanje, da li je moguće da obzirom da se radi o budžetskom novcu, mi 
ga usmjeravamo, da li je moguće da se ispoštuje ovaj kriterij da se uslovi da se stvori neki 
format obaveznosti da onaj ko ima najduži staž čekanja podrazumijeva se da je ta 
kvalifikaciona struktura. Ako je srednja, visoka, mašinski inžinjer itd. Šta se traži, da li je 
moguće da onaj koji najduže čeka na birou da dobije zaista taj posao? Ne u javnom sektoru, u 
bilo kom. Kako ne može ako mi sredstva dajemo. Zato sam ja postavio da li je moguće. Ja 
znam da se raspisivano za pravna lica. Onda treba promijeniti programe. Treba nešto raditi ali 
zadovoljiti ovu pravdu da oni koji po deset godina, po deceniju čekaju na birou i takvih u 
jednoj kući ima po dvoje troje da dobiju mogućnost da se zaposle.  
 
Ministar Muamer Bandić: 
Pa naravno evo ja ću odgovoriti. Dopredsjedavajući je u pravu. To može biti naša preporuka 
čak mogli bi mi to staviti kao uvjet do kojeg bi mi došli prilikom sljedeće programske mjere 
monitoringom mi bi mogli da elimišemo takve poslodavce ukoliko ne bi postupili po našoj 
preporuci. Što je slučaj pripravnika. Mi u slučaju onih poslodavaca koji ne zadrže pripravnike 
gube mogućnost na sljedećem javnom pozivu da apliciraju. Mislim mogu aplicirati ali su im 
znatno umanjene šanse da prođu na tom programu. Isto to će se desiti i u programskoj 
aktivnosti 800+. Hvala. 



143 

 
Poslanik/zastupnik  Esed Radeljaš: 
Nije pitanje. Ja bih se složio u potpunosti sa dopredsjedavajućim. I na način da Zavod nije na 
budžetu kantona. Zavod za zapošljavanje ima svoj budžet i svoja sredstva. Zar nije logika 
onaj ko ti daje pare da njima upravlja. Neka raspiše poslodavac ali će zavod dirigovati koga 
uzeti s biroa ljude. Znači neka se jave poslodavci i traže toliko KV, SSS, VSS itd. I koliko po 
broju ali će zavod odrediti ko će s biroa taj kriterij. Jer oni daju pare i valjda je logika onaj ko 
daje pare da on upravlja. A ne daje zavod pare a ja ću određivati ko će raditi. Hvala. 
 
Poslanik/zastupnik  Damir Čardžić: 
Ja sam kratko htio reći jednu sugestiju da bi mi strateški da malo, ja podržavam ovo što 
direktor Kamočaj kaže u redu je možemo mi to da tretiramo na različite načine ali sredstva 
koja se daju preko biroa za zapošljavanje treba usmjeriti u realni sektor, ugasiti zavod za 
zapošljavanje i otvoriti berzu rada. To nam je strateški moramo da radimo da razmišljamo. Ne 
možemo, tavori se 20 godina o istim stvarima se priča. Ako ćemo biti prema sebi pošteni, 
prema generacijama, moramo da pravimo korjenite promjene a mislim da su to te stvari koje 
treba u narednom periodu da radimo. Hvala. 
 
Poslanik/zastupnik  Kenan Ademović: 
Hvala lijepo. Samo ne znam da li je pitanje za direktora ili za ministra ali evo. Ovo što je 
dopredsjedavajući spomenuo vezano za ovu mogućnost da oni koji su najduže na birou da 
dobiju posao ili da oni budu u prioritetu. Samo je to pitanje da li to znači da poslodavac ne 
može birati između ponuđenih koji se prijave za taj posao da on sam bira one za koje smatra 
da su najbolji za taj posao? I da li je to kršenje istih pravila vezano za zakon o radu da 
poslodavac bira najbolje od onih koji se prijave. Hvala vam. 
 
 
Poslanik/zastupnik Zaim Backović: 
Plašim se da ne ulazimo u jednu zamku organizacionog tipa i uzimanja ingerencija, odnosno 
da skupština želi uzeti ingerencije koje nema. I koje ne može imati. Naime Zavod za 
zapošljavanje je karika u liniji zapošljavanja između poslodavca ispunjavanja zahtijeva 
poslodavaca prema potencijalnoj radnoj snazi i radne snage koja treba da zadovolji uslove 
koje postavlja poslodavac. Zavod za zapošljavanje, u tome je veliki vaš problem ne utičete na 
produkciju radne snage, na školstvo. Vi nemate s tim ništa. I mi vam produkujemo bruku 
onoga što ne možete vi da zaposlite. To je ustvari problem koji nije ovdje a sa druge strane oni 
nisu budžetski. Njih oni koji rade finansiraju, poslodavci, javna preduzeća njih ne finansira 
budžet. Po zakonu. Apsolutno ali ne izdvajamo iz budžeta. Javna su sredstva Zavod za javno 
zdravstvo s moje plate toliko posto svaki mjesec. Penzioni fond toliko. Za zapošljavanje 
toliko. Sve su to javna sredstva. Ali je njihovo usmjerenje zakonom drugačije definisano. Ali 
ne samo kod nas nego u čitavom svijetu. Mi moramo tako početi razmišljati. Mi imamo 
problem produkcije ljudi, ljudi koji ne mogu dobiti posao. Ako je tačan podatak. Evo pitanje 
govorim ne provjereno dobio sam ga kao informaciju. Da je preko 1200 politologa u FBIH na 
birou. Recite mi gdje će se zaposliti. 1200 politologa. Takav podatak sam dobio, to je čitava 
FBIH ja ne govorim samo Kanton Sarajevo?  
 
Dopredsjedavajući Kemal Ademović: 
Ne slažem se sa ovim što govori zastupnik Backović. Dakle, kada privredni subjekta aplicira 
kroz neki program prema Službi za zapošljavanje da zaposli određeni broj nezaposlenih lica 
sa biroa i recimo da je u pitanju Općina Centar da je privredni subjekat na Općini Centar, 
onda ga možemo obavezati da on sa službe za zapošljavanje ako traži mašinskog inženjera 
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uzme prvog na listi čekanja koji najduže čeka. Prvog na listi čekanja koji najduže čeka 
mašinskog inženjera. Ne kažem ja da uzme politologa pa da ga ti na taj način diskriminišeš i 
on kaže taj mi ne treba. On traži, tačno se izražava i kaže treba mi mašinski inžinjer. E prvi 
koji najduže čeka tamo, najduži staž čekanja ima na birou njega ćeš uzeti. To je to.  
 
Poslanik/zastupnik Zaim Backović: 
Pravo poslodavca je izbor kvaliteta. Mi dajemo ako je prvi sa deset godina u rangu s 
kvalitetom sa ostalim kako da ne. Međutim mi. On uvijek ima pravo da izabere kvalitet. 
 
Predsjedavajuća: 
Svi bi morali imati pravo da izaberu kvalitet ali da poštuju.  
 
Poslanik Dževad Hodžić: 
Zahvaljujem gđo predsjedavajuća. Ja se prvi put javljam pa vas sve pozdravljam. Ja bih volio 
da budući da se slažem u osnovu sa ovim o čemu govori kolega Ademović ali s obzirom da je 
tema u javnosti vrlo osjetljiva i sam gdin Ademović je naveo da se govori o tome kako neki 
ljudi deset godina čekaju na birou pa se žale na to. Vjerovatno ako je tako sasvim sigurno 
opravdano su nezadovoljni. Ali zbog toga bih ja volio da se meni ali i svima nama pojasni, o 
čemu precizno govorimo. Ako se iz javnih sredstva Zavoda za zapošljavanje finansira 
pripravnički radni staž u bilo kojim firmama tada po mom mišljenju se može uvjetovati da se 
prime oni na odrađivanje pripravničkog radnog staža koji su prvi na rang listi čekanja. 
Također mislim ako se preko biroa za zapošljavanje odnosno Zavoda za zapošljavanje treba 
neko za stalno zaposliti također u javnom sektoru da i tada ima logike i rezona da se zaposli 
prvi, naravno slažem se sa potrebnim, tu isto mislimo adekvatnim kvalifikacijama, to se 
podrazumijeva, da bude prvi sa rang liste. Ali ostaje treće polje. Kada se u privatnom sektoru 
neko stalno zapošljava pa i makar preko biroa za zapošljavanje, ja koliko razumijem stvari ne 
vidim mogućnost da mu se za stalno zapošljavanje uvjetuje ko je na rang listi jer on u 
privatnom sektoru zapošljavanja prema uzusima prema pretpostavkama i kriterijima koje je 
on za sebe postavio. Samo da to razgraničimo. Ja ne znam da li govorimo o finansiranju iz 
Zavoda za javno zapošljavanje na pripravnički staž, ili u javni sektor za stalno zapošljavanje 
ili svugdje. Ja mislim da u privatnom sektoru se teško može zahtijevati poštovanje rang liste. 
 
Predsjedavajuća: 
Volje bih da ste pitali da li je Zavod za zapošljavanje što se tiče privatnog sektora samo izvor 
njegovog odabira ili i izvor sredstava. Maloprije je kolega Kojović govorio o onim 11 mjeseci 
i 29 dana poticaja javnim sredstvima preko Zavoda za zapošljavanje i privatnih firmi. E ako 
su to javna sredstva e onda bi trebao da vrijedi odabir onih sa kvalifikacijama koje trebaju za 
tog poslodavca po kriterijima zavoda. A ako je samo sa liste ću ja izabrati one koje ću ja 
finansirati onda to mora biti volja poslodavca. Ali da poslodavac bira samo zato što je 
privatnik na drugačiji način i mimo kriterija. A za pare javne, društvene zavoda nije logično. E 
pa to. Onda smo se razumjeli. Oprostite ja se prvi put uključujem. 
 
Dopredsjedavajući Kemal Ademović: 
Govorimo o projektima koje sufinansiramo naravno, koje zavod sufinasira. Naravno to se 
podrazumijeva.  
 
Poslanik / zastupnik Mirsad Pindžo: 
Ja sam mislio govoriti o finansijskom planu službe za zapošljavanje ali ova priča me je malo 
ponukala da i na ovom dijelu kada je u pitanju program rada. Razdvojiti to dvoje je 
nemoguće. Ovo što je danas Služba za zapošljavanje Kantona Sarajevo i inače službe za 
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zapošljavanje njih treba ukinuti. Ono što danas rade one ne trebaju postojati. Pogledajte 
finansijski plan pa ćete vidjeti koliko je prihoda i svake godine se smanjuju,. 38, 36, pa 
naredne planira se 29. I pogledajte za šta se troše ta sredstva, za zdravstveno zbrinjavanje, za 
PIO, što apsolutno nema veze sa službom za zapošljavanje. Ni po definiciji ni po zakonu. Jer 
je to služba koja posreduje između poslodavaca i nezaposlenih osoba da im pomogne da našu 
posao a ne da plaća penziono i zdravstveno osiguranje za nezaposlene. I sada se vraćamo na 
onu priču o čemu mi govorimo šta bi trebalo da se radi ovdje. Finansijskim planom i zakonom 
trebalo bi da zapošljavaju ljude. A ne u službi za zapošljavanje kako je ovim finansijskim 
planom predviđeno nego kod poslodavaca. I za aktivne mjere politike zapošljavanja u 2014 
dva miliona od 36 miliona plan za 2014, od toga je 2 miliona u 2014 i 150.00 za aktivne mjere 
zapošljavanja. 6 miliona prenesenih iz prethodne godine sve ostalo su ove druge stvari, plate, 
naknade, troškovi i ono što ne bi trebalo uopšte služba da finansira zdravstveno osiguranje i 
ostale stvari. Apsolutno je potrebna reforma ovog sektora ali mi ovdje niti možemo danas a 
niti smo nadležni da je donesemo prema tome gubimo vrijeme ali je potrebna. Ali nije 
potrebna u predizborno vrijeme što kolega Hošić kaže kada donesemo Zakon pred izbore da 
bi se dodvorili određenoj populaciji  da potrošimo i ovo malo para. A kada govorimo o 
mjerama zapošljavanja ja se ne slažem s direktorom kaže ne donose oni. Nije tačno, oni 
predlažu. Nama kada dođe prođe filtera od menadžmenta, komisija , UO, ministarstva, Vlade 
i nama ovdje dođe na odobrenje. Završena priča. Kriterije pod kojima neko zapošljava, mi 
sada vraćamo na ono što služba ima pravo da propiše a Vlada i Skupština da daju saglasnost. 
Kako onda možete propisati da ćete zaposliti u ovom programu 800+ljude koji imaju 6 
mjeseci radnog staža, što niste kazali tri mjeseca ili godinu dana. Znači ima pravo svi 
poslodavci nema veze jesu li oni javni ili privatni koji hoće da koriste javna sredstva moraju 
onda poštovati kriterije koje je propisao onaj ko daje ta sredstva. Moraju poštovati te kriterije 
i naravno da će ih ispoštovati. Ali zašto onda mi ne kažemo da bi neko primio osobu u radi 
odnos od poslodavaca država će mu plaćati godinu dana ali je poslodavac dužan da drži tu 
osobu još sljedeću godinu dana na svom teretu. Pa izvolite gospodo poslodavci ko hoće neka 
uposli, jel i to jedan od kriterija? Ne mi ćemo 12 mjeseci a poslije d12 mjeseci hajd kući. Šta 
smo uradili? Ništa. Pomogli iste ljude kojima je isto neko o tome govorio pomogli im da ima 
jeftinu radu snagu odnosno besplatnu radnu snagu. Naravno i ti programi imaju svog efekta 
jer nije sve ne možemo generalizovati nisu svi poslodavci isti. Ista je ova priča možemo li mi 
propisati da onaj ko ima najduže staža na birou? Naravno da možemo ko hoće da koristi javna 
sredstva mora se ponašati u  skladu sa kriterijumom propisanim. Ne možemo sada naknadno 
za one koje smo već koji je već oglašen. U sljedećem programu mjera zapošljavanja kaže se 
svi poslodavci su obavezni uzeti sa evidencije službe za zapošljavanje najduže na birou. 
Naravno iz struke koja mu treba. I nema hoće li il neće. Naravno da je pravo poslodavca da 
bira najbolje. Ali ako hoćeš da koristiš moje pare onda moraš iskoristiti i moje kriterije i moje 
uslove.  Prema tome to je vrlo jasno. Ne vidim potrebu da bi dalje raspravljali o tim temama. 
Ovdje je plan službe propisuje se iz godine u godinu. Radit ćemo programe radit ćemo 
podsticajne mjere. Šta dobivamo i ako ga podržimo i ako ne- ništa. Da završimo priču. Druga 
je stvar finansijski plan i ono s čim se ja ne slažem. I ono malo para što imamo ne vodimo 
računa da ih kvalitetno upotrijebimo. Zašto će nam služba za zapošljavanje ako će ta ista 
služba angažovati privatne poslodavce da organizuju sajam zapošljavanja? A 130 uposlenih u 
toj službi. Jesu li nesposobni ili čemu onda služe ti zaposleni, šta oni rade? Evo jedan primjer 
samo. Da ne ulazim sada u detalje pošto je sljedeća tačka da me krivo ne shvatite i ne optužite 
da izlazim iz teme. Javit ću se pod ovom 9 tačkom hvala lijepo. 
 
Poslanik / zastupnik Edina Papo replika: 
Pa ne žurim na repliku ali evo mene zapanjuje ova čitava rasprava treba li nam zavod, ne 
treba nam zavod, koliko troši, kakve novce. Molim vas prije svega želim da repliciram gdinu 
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Mirsadu. Ja nikada ne bih ukinula zavod ni ovakav kakav jeste. Time bi dobili ukidanjem 
zavoda na desetine hiljada novih ljudi nezadovoljnih koji danas čekaju deset godina i više na 
radno mjesto. Drugo je pitanje zar je moguće da neko čeka i deset i više godina na zavodu. 
Mnogo razvijenije zemlje mnogo bogatije zemlje nude vam posao, jednom, dvaput treći put i 
niste zadovoljni vi silazite sa zavoda za zapošljavanje. Neke druge firme, neke druge 
institucije se brinu o vama. Ovo je strašno. Dakle mi finansiramo ljude i troše se novci koliko 
god da su oni mali ali ti ljudi su osigurani imaju barem nekakav način da odu kod zubara i da 
se liječe. I ovakvim zavodom kakvog imamo. Hvala lijepo. 
 
Poslanik / zastupnik Mirsad Pindžo odgovor na repliku: 
Ma mi smo se onda potpuno pogrešno razumjeli. Ja nisam predlagao ukidanje službe za 
zapošljavanje i ovakve kakva je. Ja samo govorim ono što trenutno radi, način na koji ne 
voljom službe, nego za šta se koriste ta sredstva koja poslodavci izdvajaju ne treba nam. Jer u 
ZZO može se uplaćivati pa da imaju nezaposleni zdravstveno osiguranje ja o tome govorim. 
Što ne znači da je treba ukinuti. Ja govorim  o tome da je potrebna korjenita promjena u 
sistemu zapošljavanja jer ovo što sada imamo i novce koje sada imamo i za šta ih izdvajamo 
nije to ono što mi hoćemo zato svaki dan imamo sve više nezaposlenih.  
 
Ministar Muamer Bandić: 
Hvala predsjedavajuća. Dakle, sve programske aktivnosti JU Službe za zapošljavanje Kantona 
Sarajevo su usmjerene prema kategorijama nezaposlenih osoba koje se nalaze na evidenciji za 
nezaposlene, dakle prema kategorijama da li socijalnim ili nekim drugim. Da bi neka osoba 
mogla imati mogućnost da bude zaposlena mora da bude na evidenciji na nezaposlene. 
Diskrecioni postupak poslodavca je da li će on to da ispoštuje ili neće do kojeg će tim koji 
bude vršio monitoring doći dobiti ta saznanja tek nakon završenog tog postupka i jedino što 
služba može odnosno što Vlada može da uradi jeste datog poslodavca sljedeći put eliminište 
na način da ne bude mogao da dobije u tom postupku. Što se tiče komentara zastupnika 
trebaju zastupnici da odvoje ključne stvari. Dakle ovdje se radi o zakonskim obavezama. I te 
obaveze se ne mogu mijenjati i one naravno ovise o broju onih lica koja se nalaze na 
evidenciji za nezaposlene. Sav ostali novac koji ostaje upotrebljava se u programske 
aktivnosti. Stvar je opredjeljenja Vlade ili službe koje će te programske aktivnosti da budu. 
Ovo što je rekao dopredsjedavajući Ademović naravno da Vlada može da zauzme stav da mi 
uvedemo kriterij koji god želimo. Imali smo mi kriterij prilikom programa zapošljavanja 300. 
Dakle to jedan od kriterija je bio da se prednost imaju oni kandidati koji su na birou duže od 3 
godine. Međutim ta programska aktivnost da kažem dugo vremena provodila jer nije bilo 
mogućnosti da se na najbolji način realizuje. Poslodavci se služe svim sredstvima, nisu oni 
baš tako naivni da kažem, služe se svim sredstvima kako bi oni osigurali sebi najpovoljnijeg 
kandidata. Što se tiče drugih nekih programskih aktivnosti mi možemo da navedemo da je 
programska aktivnost zapošljavanja pripravnika jedna odlična aktivnost koju provodi služba 
za zapošljavanje. Da je u 2012 godini 40% poslodavaca ostavilo pripravnike odnosno 
zaposlilo te pripravnike. Da to nije samo radna snaga za poslodavce već je to osnovni 
preduslov kako bi jedna osoba mogla da  bude zaposlena da položi taj pripravnički staž. 
Hvala. 
 
Predsjedavajuća: 
Hvala ministru uz izvinjenje kolegi Crnogorcu. Ja sam zaista previdjela imam zapisano da ste 
se prijavili. Izvolite. 
 
Poslanik / zastupnik Branislav Crnogorac: 
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.. kritika u smislu da budžet smisli na prošlogodišnji budžet. Pa svi su budžeti budžeti. 
Kontinuiteta naš budžet jako liči na prošlogodišnji budžet. I mi jako puno volimo gledati u 
retrovizor i tamo se pozivamo u neku 2006 itd. A ne vidimo da je ovaj zavod uistinu počeo 
raditi na način na koji se treba radit. Prošle godine smo imali tu uštedu od 3 miliona. Ove 
godine smo krenuli sa više projekata i s obzirom da je javni poziv već objavljen mi u ovom 
trenutku ne može sada diktirati neke uvjete tog javnog poziva ali možemo ovo o čemu je 
govorio uvaženi kolega Ademović možemo to za sljedeći javni poziv vjerovatno sugerirati 
zavodu da i to uvrsti. Onda ovdje sam također čuo da poslodavac praktički ništa ne plaća a mi 
znamo da Zavod plaća 40% a poslodavac 60% onome uposlenom konkretno ako se radi o 
pripravnicima. Tako ja mislim da je tako posebno ovaj zadnji javni poziv. Evo ja mislim javni 
poziv za pripravnike da 40% plaća zavod i to federalni zavod a da 60% plaća poslodavac. 
Hvala. 
 
Poslanik / zastupnik Damir Čardžić: 
Ja sam se gđo predsjedavajuća kada je moja kolegica Edina Papo govorila ja sam se javio, 
pokazivao vama imam ispravak krivog navoda i onda me niste uopće tretirali da se javljam. 
 
Predsjedavajuća: 
Izvinite kolega nisam vidjela. Nema sekretara.  Zaista. 
 
Poslanik / zastupnik Damir Čardžić: 
Htio sam samo da kažem jednu sugestiju kolegici Edini da je u svim državama Europe ovo što 
ste vi rekli rade službe za socijalni rad i daju socijalnu pomoć. U slučaju da vam našu dva tri 
puta posao onda vam ukidaju tu socijalnu pomoć, ne postoji ovakva institucija kao što su 
zavodi za zapošljavanje kao što ej to kod nas ovdje u BIH. Jer ovo je u biti ustanova koja 
pravi socijalni mir ovim socijalnim kategorijama ili opet da budem malo grublji da je 
mašinerija za izbore. To je ono što sam ja govorio da je prioritet da mi moramo u državi 
napravimo korjenite promjene. Jedna je već berza rada. Znam ja da nekim velikim političkim 
partijama to nije po volji zato što to se godinama tako radi. Meni je jako žao. Hvala. 
 
Poslanik / zastupnik Edina Papo odgovor na repliku: 
Gdine Damire, vi mene niste razumjeli ja upravo govorim o tome da naš zavod bi već jednom 
trebao da prestane da bude karitativna ustanova. Hvala lijepa. 
 
Poslanik / zastupnik Mujo Hošić: 
Evo pošto je druga diskusija ja ču probati da budem stvarno kratak. Služba za zapošljavanje 
osnovana u skladu sa zakonom o osiguranju od nezaposlenosti. Vi koji ste pravnici 
pretpostavljam da ste bar nekada pročitali taj Zakon. I tamo je bukvalno precizirano sve. Šta 
je nadležnost službe za zapošljavanje i jedan član više ne znam koji broj kaže i samo izvan 
ovoga ukoliko bude viška sredstava mogu se koristiti u poticaju zapošljavanja. Tačka. Poticaj 
ovdje se sada govori slušao sam nekoliko vas, pa ljudi moji svi znamo da svi pripravnici 
uopšte više nije bitno koji je profil on ne može biti konkurentan na tržištu ako nije završio 
staž. Pa srednja škola 6 mjeseci, viša 9, fakultet 12 mjeseci. To nije bacanje sredstava ako ih 
imamo dovoljno. Znači obavljanje pripravničkog staža plaćanje iz ovih sredstava kažem 
ukoliko su prethodno ispoštovane svi članovi zakona to nije bacanje sredstava. To jeste jedna 
mjera koja omogućava ljudima da budu konkurentni na tržištu. Ja u principu ne repliciram 
nikome ali jedna mala replika. Kolega Crnogorac ja se vraćam na 2006. Ja se mogu vratiti i na 
86. Ako će vam to pomoći, vama , meni ili nama koji sjedimo ovdje da počnemo malo 
drugačije razmišljati i da više ne podržavamo stvari koje ne doprinose ni jedan korak naprijed 
da idemo. Prema tome uopšte nije bitno zašto se ja vraćam u 2006.  
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Predsjedavajuća: 
Ako nemamo više diskusija ja zaključujem raspravu. Ako ima kolega u hodniku zamolila bih 
službe da ih pozovu ako žele da nam se priključe a ja bih podsjetila radi se o tačci 9. 
Suglasnost na Program rada JU Služba za zapošljavanje Kantona Sarajevo za 2014 godinu. 
 
Poziva kolege da pristupe izjašnjavanju. Ko je za? 
 
Dakle, imamo 21 ZA, 3 suzdržana. Znači 24 nas je trenutno. Nije niko bio protiv.  
 
Konstatujem da je Skupština donijela odluku o davanju saglasnosti na Program rada. 
 
Prelazimo na realizaciju tačke 9. Mislim da će rasprava o njoj trajati kraće jer su nekolicina 
kolega unutar rasprave u tačci 8 već o tome govorili. Ali ima onih koji su se najavili da će 
govoriti i o tome. Imam potrebu da zamolim prije svega zbog toga što nam je na dnevnom 
redu saglasnost na Finansijski plan prihoda i izdataka JU Služba za zapošljavanje.  
 
 
AD – 9. 
 
PRIJEDLOG ODLUKE O DAVANJU SAGLASNOSTI NA FINANSIJSKI PLAN 
PRIHODA I  IZDATAKA JU „SLUŽBA ZA ZAPOŠLJAVANJE KANTONA 
SARAJEVO“ - SARAJEVO ZA 2014. GODINU 
 
 
Prijedloge odluka ste dobili u dopunskom materijalu. 
Da zamolim uvaženog ministra da ako misli da treba da nam kaže uvodne napomene, gdine 
Bandiću izvolite. 
 
Ministar Muamer Bandić: 
Hvala. Ja bih vam se zahvalio zato što ste usvojili Program. A ukoliko vam je potreban kratak 
finansijski plan prihoda i izdataka, ja ću vam prezentovati. 
 
Predsjedavajuća: 
Ne, ako vi imate nešto tome dodati što mislite da je bitno ono što je Plan mi imamo pred 
sobom. 
 
Ministar Muamer Bandić: 
Ma sve je bitno ne moram ništa posebno dodavati. 
 
Predsjedavajuća: 
Evo hvala vam ministre na dobroj volji. Ja imam prijavljenog i gdina Haverića i gdina Pindžu. 
Pindžu ne vidim tu.  
 
Poslanim Tarik Haverić: 
Hvala lijepa. Moje izlaganje će biti vrlo kratko. Najvećim dijelom sam namjeravao da kažem 
u ovoj tačci ono što je kolega Mehmedić rekao povodom tačke 8. Postoje neke stavke u ovom 
planu rashoda koje naročito u sadašnjoj situaciji naprosto djeluju kao da nisu u fazi sa 
realnošću. Ja razumijem da za sve postoji opravdanje ali nikada niko ni za ovim stolom, ni za 
ovom tribinom, ni u drugim zakonodavnim skupštinama, nije tražio novac za nešto za što je 
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rekao da nije opravdano. Pa ipak pokazalo se da se situacija pogoršavala rapidno ne 
uvažavajući valjda ta racionalna objašnjenja. One stvari koje su za nas ovdje neprihvatljive, 
jeste, u momentu kada svi konstatuju bujanje u vladinom tzv. Sektoru u državnoj upravi i 
ukazuju na potrebu da se to smanji, ovdje nemamo plan smanjenja zaposlenih u ustanovi o 
kojoj govorimo već u iduće dvije godine plan povećanja od 20. Drugo, prostorije, opremanje, 
oprema, vozila, sve to mi možemo reći da su to simbolička kresanja ali bi ona pokazala dobru 
volju. Pokazala bi da se promijenila naša politička kultura i način razmišljanja. Ovdje mi to ne 
vidimo, ne mislimo da treba kupovati dva vozila, kancelarijski namještaj i opremu za 90.000 
dok još uvijek traje nekakav socijalni bunt koji blokira raskrsnicu itd. i mi ne znamo kako se 
sve to može razvijati. Sigurno je da se ovi koji su tu ovdje na ulici možda mogu zamoriti, da 
može to ispuhati, ali bilo bi jako pogrešno i kratkovidno smatrati da su nestali razlozi 
njihovog nezadovoljstva da to ne može buknuti na neki drugi način. Mi moramo početi davati 
primjere drugačijeg ponašanja. Ja sam očekivao da će i što smo rekli konačno i za Nacrt 
budžeta, mislim nije nikakva tajna, ne tiče se to samo ove ustanove, ali ovdje sada možemo da 
ukažemo na neke konkretne stavke. To su dakle razlozi zbog kojih mi ovaj plan ne možemo 
podržati. A budući da sam govorio negdje dva minuta ja ću ako mi dopustite, ako ne smatrate 
da je to velika obaveza, nakon što smo usvojili u tačci 8 plan, iznijeti u sljedeća 2 minuta 
jedno zapažanje koje će možda povezati jednu moju reakciju od prošlog zasjedanja Skupštine 
sa ovim što se govorilo pod tačkom 8 jer vidim da postoji temeljno nerazumijevanje problema 
i temeljna neslaganja. Ako se sjećate ja sam problematizirao jednim drugim povodom u 
dijalogu sa ministrom Kozadrom pitanje pripravnika, pokušao sam da izložim jedan koncept 
koji je ostao potpuno neshvaćen. I želio bih sada u skladu sa ovim što je govorio kolega Hošić 
da ga još jedanput potvrdim. Pomoć onima koji ulaze na tržište rada i kojima treba ona stavka 
da nisu bez radnog iskustva, može biti pripravnički staž. To znači da država treba da finansira 
taj staž u potpunosti, ne da bi zaposlila ljude, nego da navede poslodavce da ih uzima čak i 
kad ih ne trebaju. Dakle ne besplatna radna snaga nego potpuno nepotrebna radna snaga i 
svjesno ulazimo u to da bi što više ljudi zadobilo radno iskustvo, kulturu preduzeća, 
ophođenja da bi se upoznalo sa atmosferom rada u bilo kojem preduzeću a to vrijedi isto tako 
i za organe uprave koji mogu uzimati po pet šest pripravnika samo da im omogući sa jednim 
onim uslovom gdje sam ja ostao neshvaćen da jedino se tu ne mogu zaposliti jer bi to onda 
bilo primanje na mala vrata. Dakle meni je sasvim logično da država finansira sticanje radnog 
staža za desetine mladih ljudi koji nemaju iskustva i da navodi poslodavce da ih primaju iako 
im ne trebaju. A sada dolazim na ovo što je gdin Ademović govorio i na ovaj njegov koncept i 
vidio sam da je djelimično naišao na nerazumijevanje kolege Hodžića. Kolega Ademoviću 
najveći poslodavac u kantonu je država. Zašto da mi govorimo šta će uraditi privatni 
poslodavac ako mu mi nudimo novac da primi nekoga ko mu treba. Hoćemo li mi to 
uslovljavati ili ne. Pokušajte da to primijenite na najvećeg poslodavca, državu i budžetne 
korisnike jer mislite da možete ustanove koje mi svi plaćamo, koje možete natjerati da 
primaju one koji su deset godina na berzi po tom kriteriju. U čemu je razlika? Vi nekome 
kažete hoćeš pare od mene primi ovoga koji najduže čeka. Pa uradimo to u svojim 
institucijama jer svakako uzimamo te pare, ne damo ih nego mi živimo na taj način i vidjet 
ćete na kakve ćete teškoće naići. I to je za mene dokaz kojim se sporednim putem ide da se 
rješavaju mali problemi umjesto da zadiremo tamo da rješavamo veliki problem gdje možemo 
šta sprječava nas da kažemo sve državne institucije koje zapošljavaju treba da usvoje ovaj 
kriterij. Međutim mi znamo da se primaju djeca visokih službenika stranačkih itd. i to je uzrok 
te nepravde. Ne možemo je početi rješavati preko leđa malog poslodavca koji bira, kako smo 
rekli, kvalitet, kome je stalo da primi najboljeg jer na taj način će možda uspjeti on na tržištu 
da opstane. Što sada dolazi do ovog koncepta koji i je izlagao kolega Kojović, ja tu 
završavam. Kolege drage ako je neko 10 godina na birou postoji možda odgovor: 

a) Možda je loš i nije za taj posao 
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b) Možda za njegovim poslom nema potrebe 
A kolega Kojović je pokušao da objasni to obrazlažući taj koncept zapošljavanja kako ga 
vidimo kada si godinu ili dvije na birou i niko te ne zapošljava daj da ti pomognemo da se 
prekvalifikuješ za nešto za čim ima potražnje itd. i tako vidimo funkciju te službe. Ja znam da 
se ovo ticalo već debate koja je bila diskutirana ali osjećao sam potrebu to da kažem, ovo što 
očekujem od privatnih poslodavaca za naše pare učinimo sami jer i mi trošimo te pare. 
 
Poslanik / zastupnik Zaim Backović replika: 
Naravno nije replika u smislu svega što je rekao gdin Haverić samo čisto zbog javnost 
moramo tačno informisati. Na osnovu zakona donesen je pravilnik o zapošljavanju 
pripravnika i on vrijedi za čitavu FBIH na federalnom nivou u kojem su precizno definisani 
kriteriji zapošljavanja, pravilnika u institucijama. Pripravnika izvinjavam se. Pripravnika u 
institucije države da tako kažem od opštine do federalnog nivoa. Staž, struka, čak i to koliko 
je godina neko na birou i koliko bodova po tom osnovu stiče i koliko ima prednosti na u 
odnosu na druge. Znači to je napravljeno to postoji da mi ne bi tu sada izmišljali. Znači taj 
pravilnik je važeći i on je danas na snazi. To se tiče državnih institucija na nivou FBIH. Čak 
od MZ se spominje do nivoa Federalne Vlade. 
 
Poslanik / zastupnik Faruk Efendić replika;: 
Zahvaljujem predsjedavajuća. Kolega prethodni kolega je uzeo moju diskusiju repliku a ja ću 
precizirati da je to u pitanju Zakon o državnoj službi FBIH. Dakle organi uprave primaju 
pripravnike ustvari to je radni odnos na određeno vrijeme dakle nema tu nikakve službe za 
zapošljavanje niti ona vrši prijem u organu uprave. To je netačno i prijem pripravnika u 
organe uprave je zakonska kategorija. Hvala. 
 
Predsjedavajuća: 
Ima još prije ovih replika ministar Bandić je htio da nešto kaže, mislim da nam može pomoći 
izvolite ministre. 
 
Ministar Muamer Bandić: 
Nemam predsjedavajuća. Zastupnik Backović i Efendić su precizno odgovorili kroz repliku 
ovo što sam ja htio da kažem uvaženom zastupniku Haveriću. Hvala. 
 
 
Dopredsjedavajući Kemal Ademović: 
Naravno ja sam bliži za to da usvojimo ovaj Finansijski izvještaj jer prethodno usvajanje 
odluke Program rada ne znači ništa ako nismo i prateći dokument koji je izvršenje te odluke 
ali ću da ne bih trošio previše vremena predložit ću samo predlagaču da prihvati eventualno 
jednu korekciju jer predlagač kako znamo do zaključenja rasprave ima mogućnost da napravi 
određenu korekciju. Ja predlažem da se sa ovih pozicija da ne čitam ove brojeve, nabavka 
opreme i namještaja 90.000 i nabavka automobila 90.000 kao i 20% sa pozicije ugovorene i 
druge usluge da se ravnomjerno preraspodjeli na stavke Ostale transferi PIO/MIO , isplata 
doprinosa za PIO, dokup staža i ostali transferi PIO/MIO, program socijalnog zbrinjavanja 
zaposlenih stečaj likvidacija, prestruktuiranje itd. i odmah imam u vidu onu priči koju sam 
govorio na onim skupštinama itd. da se pokrene proces penzionisanja onih preko 100 radnika 
GRASa koji ispunjavaju uslove za penzionisanje da im se izvrši dokup staža plaćanje itd. 
Ustvari doprinosa, ne dokup staža nego plaćanje doprinosa. Eto hvala. 
 
Predsjedavajuća: 
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Ja vas lijepo molim hajte onda ovako sada je još krajnja šansa da svi oni koji hoće da od 
zastupnika govore da se prijave. Već treći put ministar traži riječ ja zaustavljam jer se neko 
javi. Imamo mi pravo ali vi znate pozitivne prakse u različitim zakonodavnim tijelima, prijave 
se u startu svi koji misle govoriti i onda se zna sa koliko se govornika i vremena raspolaže, 
izvinite gdine Mehmediću što ste čekali izvolite. 
 
Poslanik / zastupnik Besim Mehmedić: 
Hvala gđo predsjedavajuća. Nisam htio da se javljam ali kako vidim da otprilike 
konzenzualno se prilazi pristupu ovo što je kolega Ademović rekao onda bih i ja predložio 
upravo na način gdje je efikasno da se to preraspodjeli pa u dijelu gdje stoje putni troškovi da 
se umanji za 10.000. to predlažem menadžmentu. Također predlažem da se u dijelu gdje stoje 
naknade i troškovi izbriše jubilarna nagrada jer to menadžment ne mora uraditi ako stoji 
negdje u zakonu to ne mora da može to uraditi. Jer na ovaj način se stvara obaveza ako se 
usvoji ovako onda će se podijeliti jubilarne nagrade. Prema tome, predlažem to također da se 
izbaci i u dijelu gdje se govori o samo malo izvinjavam se, Nabavka automobila. Izvinjavam 
se molim vas, pošto je ovo nešto što nismo do sada imali ja nisam razumio gdina Ademovića, 
jel on rekao nabavka automobila da se preraspodijeli kompletna svota? Slažem se s tim i 
ovdje gdje ste rekli za adaptaciju i rekonstrukciju. Jel to? namještaj. Ako me je menadžment 
razumio ja predlažem također da prihvati ove izmjene kako bi bilo efikasnije u smislu onoga 
što sam maloprije govorio.  I zavisit će od toga kako ću glasati. 
 
Ministar Muamer Bandić: 
Hvala gđo predsjedavajuća. Što se tiče prijedloga zastupnika Ademovića, dakle mi smo 
jednom već vratili da kažem na ponovnu doradu Službi za zapošljavanje finansijski plan iz 
tog razloga što smo bili u periodu iščekivanja da nam GRAS ili neka druga firma koja ima 
potrebu za korištenjem sredstava, dakle za dokup staža dostavi zakonom propisane uslove, 
okolnost da oni to nisu uradili mi smo ovaj Finansijski plan dostavili dakle bez te mjere koja 
je bila predviđena. Okolnost da nema niko od firmi da je predložio to, ne možemo hipotetički 
predviđati sredstva za neke stvari. Dakle oni su imali dovoljno roka da dostavi kako bi se 
finansijski plan službe za zapošljavanje prilagodio u skladu sa dostavljenim zahtjevom ili 
Grasa ili bilo koje druge firme koja ispunjava zakonom propisane uslove za dokup staža. 
Hvala. 
 
Predsjedavajuća: 
Evo u polemici smo. Evo ima možda nam može i direktor nešto pojasniti pa da onda.  
 
Dopredsjedavajući: 
Da se referiram samo na GRAS. Istina je oni nisu bili usvojili pravilnik o novoj sistematizaciji 
tako da nisu mogli onda u skladu s tim ni tražiti ali mislim da je sada taj pravilnik pri kraju i 
možda da sada ima prostor da oni dostave taj zahtjev za ove ljude koji ispunjavaju uslov za 
penziju. 
 
Predsjedavajuća: 
Evo čekajte samo momenat. Ja imam ako se smijem uključiti, valjda mi dajete to pravo. Evo 
ministar Bandić prije nego što odgovori. Ja koliko sam shvatila ministra s obzirom da se i u 
Zavodu kao i kod nas kada se planira budžet, ne možete planirati budžetsku stavku ako ona 
nije predviđena zakonom institucijom i precizirana nego unaprijed. Ja sam shvatila ministre, 
pa molim da mi to pojasnite ako tog zahtjeva nema, onda se ta stavka ne može sada planirati 
jer ja hoću da dodam kao pitanje. Ako tog sada nema, a očekujemo da će biti za mjesec ili za 
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dva, da li ovdje postoji tekuća rezerva pa da mi kažemo stavite to sve na neku partiju da čeka 
ili preraspodjela. E to nam molim vas pojasnite. Ministre izvolite, oprostite što sam se uplela.  
 
Ministar Muamer Bandić: 
Hvala ovdje se ne radi samo o GRASu. Dakle ne bi mogli da stavimo stvari po prioritetima. 
Dakle mi ne znamo ko bi mogao da aplicira možda GRAS možda ZOI, ne znam sada 
hipotetički da govorimo. Hipotetički ne planiramo sredstva. Okolnost da se tu radi o velikim 
sredstvima ta sredstva bi skoro pa preuzela sve ove, sav ovaj novac koji je predviđen za 
programske mjere. Ona bi obustavila programske mjere za narednu godinu 2014 godinu. 
Okolnost da će doći do rebalansa budžeta Službe za zapošljavanje Kantona Sarajevo u tom 
periodu bi se mogao planirati dio sredstva koji bi bio potreban za firmu koja aplicira na 
vrijeme. Samo još da vam kažem da to nije tako jednostavna procedura da neka firma aplicira. 
Tamo su tačno taksativni navedeni uslovi i kriteriji koje je potrebno da ispunjava neka od 
firmi. Okolnost da do sada nije bilo sličnih postupaka, mislim u većem nekom obimu, iz tih 
razloga što su kriteriji jako strogi. Hvala. 
 
Predsjedavajuća: 
Hvala lijepo. Ja bih voljela da čujemo i direktora pa onda da u tom smislu naša dalja. Da u 
svakom slučaju će direktor zadnji jer imaju prednost zastupnici. Gdine Backoviću izvolite. 
 
Poslanik / zastupnik Zaim Backović: 
 Mi pričamo o nečemu što je ukinuto. Znači jubilarne nagrade su zakonom o platama u 
organima vlasti ukinute. Stoji. Postoji. Sekretar Vijeća ministara jubilarne nagrade su, očito vi 
to ne znate, zakonom a mi smo dužni da ga provedemo i ja vam čitam sada, znači ukinute. E i 
još nešto molim vas ako mogu da završim. Mi zaboravljamo da imamo drugu kategoriju koja 
se uvijek podvodi pod jubilarne nagrade. To su otpremnine. Mi zaboravljamo da ljudi odlaze u 
penziju i ostvaruju po zakonu pravo na otpremnine. Da li je to tu ja ne znam. Ja samo pitam je 
li to tu uračunato. Hvala. 
 
Poslanik / zastupnik Besim Mehmedić replika: 
Gdine Zaime Backoviću ja vjerujem da vi dobijate informacije ali nisu vam dobre i tačne 
informacije. Ali bez obzira na to ovdje stoji danas smo imali nekoliko puta i raspravljali o 
Ustavu i zakonu. Ako nešto stoji onda postoji mogućnost da se isplati. Naknada troškova 
zaposlenih, ovako stoji kao što vi kažete: TO, otpremnina za odlazak u penziju, pa pročitajte 
gdine Zaime prvo dokument pa onda SMS. Hvala. 
 
Poslanik / zastupnik Mujo Hošić: 
Nije ni prva ni druga diskusija ali ja hoću da mi ministar Bandić ili direktor Kamočaj objasne 
jednu stvar, čujem prijedloge i to je vrlo interesantno onako za one koji su ugroženi ćuti šta se 
sve predlaže. Ja sam spomenuo Zakon o osiguranju od nezaposlenosti. On nije slučajno 
usvojen da neko ko participira godišnje toliko i toliko i sticajem okolnosti firma se raspada. 
Njegovi radnici imaju pravo po tom zakonu pravo na dokup staža. A ne radnici čije firme 
propadaju deset godina zbog menadžmenta koji je takav. Hoće li mi neko od pravnika 
objasniti kako mislite i koji su to kriteriji ako 100.000 ljudi koji su ostali bez posla u Sarajevu 
ima, da će aplicirati da im Služba za zapošljavanje, znači godinama nisu doprinosili uplati 
doprinosa za nezaposlenost, ko su ti kojima ćete vi reći e sada ćemo im mi dokupiti staž i na 
osnovu kog zakona?  
 
Poslanik / zastupnik Elmedin Konaković: 
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Kada će direktor već govoriti ja nisam po ovoj tačci i evo već se nešto konsultujem ovdje i 
čitamo neke od akata. Mene zanima nismo dobili taj odgovor a također je bitan i mogli bi ga 
tretirati. Zbog čega ovaj broj zaposlenih predviđeno sistematizacijom radnih mjesta za 
naredne godine se povećava za deset. Deset u 14, 15, 16 za još deset? Jel to potreba, jesu li to 
ljudi koji su u nekim novim radnim mjestima samo nam to malo pojasnite. 
 
 
Poslanik / zastupnik Mira Jurić: 
Evo sve pozdravljam. Onako ponukana ovim silnim diskusijama i dokupima staža za ove koji 
imaju pravo na penzije, ustvari fali im godina dvije a šta sa onim koji su već stekli pravo na 
penziju a nije im se uplaćivao radni staž i sve. Valjda su oni sada preći da prvo njima se isplati 
da idu u penziju pa tek ovima dokupljivati. Eto toliko. Jel ima još neko od kolege? Izvolite 
ministre.  
 
 
Ministar Muamer Bandić: 
Hvala predsjedavajuća. Evo ja ću govoriti uvaženom zastupniku Hošiću. U službi za 
zapošljavanje tu apliciraju pravna lica dakle ne apliciraju pojedinci. Pravna lica moraju da 
ispune jedan od uslova koji je propisan. Jedan od uslova znam da je restrukturiranje firme. 
Evo sada ću da vam kažem jer firma mora da ispuni taj uslov da bi mogla da aplicira a Služba 
za zapošljavanje u skladu sa zakonom koji je na federalnom nivou mora da izdvoji određeni 
dio sredstava za svaku godinu u skladu sa brojem aplikacija koje firme predaju. Dakle što se 
tiče vašeg pitanja to je odgovor. Što se tiče samog jubilarnih nagrada, dakle jubilarne nagrade 
su propisane zakonom. Na ovaj način ukoliko ukinete jubilarne nagrade stvarate mogućnost 
da zaposlenici kroz tužbene zahtjeve ostvaruju svoje pravo što će prouzrokovati znatno veće 
troškove. Tako da što se tiče samih jubilarnih nagrada ja u tom dijelu ne bih mijenjao ovaj 
finansijski plan Službe za zapošljavanje. Hvala. 
Što se tiče broja zaposlenika tu dinamiku i obim broja zaposlenika utvrđuje i obim poslova 
koji utvrđuje direktor. Dakle ne možemo mi sada direktor donosi svoj pravilnik o unutrašnjoj 
sistematizaciji na osnovu obima posla koji jedino u tom momentu zna direktor i UO. Okolnost 
da oni to predlažu na bazi svojih analiza do kojih su oni došli u prethodnoj godini oni 
predlažu broj zaposlenika. A ako uzmete koliki je broj samo nezaposlenih osoba na birou 
preko 70.000 mislim da ovo što oni traže je prihvatljivo. 
 
Poslanik / zastupnik Besim Mehmedić replika: 
Ministru ako je moguće. Gdine ministre što se tiče onoga što ste vi citirali Zakon u odnosu na 
zastupnika vi ste u pravu. U odnosu na zastupnika Zaima Backovića koji je citirao nešto što 
nije istinito. E gledajte nešto, vi kažete da u zakonu stoji jubilarne nagrade. I tačno i neko će 
se žaliti. I recite mi molim vas koliko ima, vi kao ministar, ako ne znate neka odgovori 
menadžment koliko ima ljudi zaposlenih na određeno vrijeme u toku zadnjih 10 godina? Kako 
je moguće da neko 10 godina radi na određeno vrijeme? Kako je moguće ako već citirate 
Zakon, a mi govorimo ovdje o momentu koji je veoma bitan, bitan je da imamo osjećaj ne 
zbog toga što tamo stoji neko na ulici, nego što mi moramo imati odnos prema onome što se 
zove ova institucija Zavod za zapošljavanje nezaposlenih. Pa zar može vaše objašnjenje koje 
je zakonito koje vi kažete da postoji Zakon o jubilarnim možete li mi sada objasniti vi i služba 
kako se desilo da u zadnjih, ne deset, nego u zadnjih tri godine ima deset zaposlenih ljudi koji 
rade na određeno vrijeme stalno im se produžava ugovor. Gdje je tu bio Zakon?  
 
Poslanik / zastupnik Enes Zeković: 
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Zahvaljujem ponovit ću pitanje koje je gdin Mehmedić rekao kako je moguće da u Zavodu za 
zapošljavanje radi jedan određeni broj ljudi preko tri godine i da se ti ljudi sada naglavačke 
izbacuju a da će se primiti sasvim neki novi? Prvo pitanje. Drugo pitanje jel moguće Dino 
Konaković kolega jesmo li spavali išli u GRAS i razgovarali i donijeli jedno u setu pitanja da 
ćemo riješiti problem GRASa kroz otkup onog staža i svih onih doprinosa ljudi koji su stekli 
davnih dana penziju međutim nije im plaćeno ništa i da će preko Zavoda za zapošljavanje se 
ta sredstva izdvojiti i da riješimo prvenstveno te ljude s jedne strane a s druge strane da 
smanjimo gubitak u GRASu. Sada nema. Ja bih zamolio radi uposlenika GRASa ja bih 
zamolio sada da damo riječ ako je ikako moguće direktoru da javno ovdje kaže , pred TVSA 
kaže da li je to uradio. 
 
Predsjedavajuća: 
Molim vas neka da izjavu. Ali ne mogu ja dati riječ nikome pa ni predstavniku Sindikata ni 
direktoru Grasa po tačci koja nije na dnevnom redu. Mi govorimo o Službi za zapošljavanje, 
sve sugestije koje idu u jednom , drugom trećem pravcu da popravimo, da korigujemo i evo 
već dva sata o tome razgovaramo su dobro došle i vrlo sam za to zainteresirana ali 
poslovnički ne mogu jer ne govorimo o GRASu, žao mi je. 
 
 
Ministar Muamer Bandić: 
Evo predsjedavajuća ja ću odgovoriti zastupniku Mehmediću pošto je pitanje postavljeno 
direktno meni. Dakle stvar je opredjeljenja da li će Skupština da prihvati prijedlog da se 
jubilarne nagrade ne budu predviđene u Finansijskom planu. Ono što je stvar koju ja želim da 
naglasim jeste sljedeća. Dakle ja sam obavezan da upozorim šta je po zakonu. Šta je sada 
stvar Skupštine odnosno njenog opredjeljenja da li će da postupi po zakonu ili neće. Što se 
tiče jubilarnih nagrada jer služba za zapošljavanje postupa u skladu sa Zakonom o radu, 
federalnim zakonom koji je u hijerarhiji pravnih zakona iznad ovih zakona i odluka koje 
Skupština donese. Što se tiče zaposlenika koji rade već duži niz godina kako je naveo 
zastupnik Mehmedić na određeno vrijeme i da im se prekidaju ugovori. Dakle to ide u prilog 
onome što sam ja rekao da obim poslova utvrđuje direktor a da direktor do sada nije imao 
mogućnost da te zaposlenike primi na neodređeno vrijeme. Naravno da tamo postoji institut u 
zakonu o radu koji kaže da vi možete u prekidu od 15 dana da primate zaposlenika. Samo je 
bitan taj rok od 15 dana da ne bude spojen. Naravno da tu može da dođe do zloupotrebe ali 
sada sam vam rekao to ide u prilog onoj tvrdnji koju ja govorim. Da je direktor taj koji 
utvrđuje obim poslova. Okolnost da ima veliki broj zaposlenika na određeno vrijeme jasno 
potvrđuje ovu moju tvrdnju. Hvala. 
 
 
Direktor Igor Kamočaj: 
Mislim da će mnogima biti jasnije možda sam trebao odmah poslije ministra. Pokušat ću 
redom kako sam notirao pitanje diskusije komentare na naš finansijski plan prihoda i rashoda. 
Želim reći da je dokument pripremljen u septembru mjesecu pod sasvim drugim političko 
društvenim okolnostima koje se dešavaju danas, jučer prekjučer. I svi politiziramo na osnovu 
toga. Dakle javnost ovo gleda. 
Idem redom. A prepoznat će se možda u pitanjima. Ovo je dokument Vlade, dobri prijedlozi 
su dobre preporuke za prekompoziciju sredstava i to je prihvatljivo za menadžment i mi tu 
nećemo biti oštećeni ali ću vam iznijeti do koje mjere. Dakle, naknade troškova zaposlenih. U 
Službi za zapošljavanje po sistematizaciji je trenutno 127 radnih mjesta. Ni jedno više radno 
mjesto nije bilo u proteklih godinu, dvije i više dana. Taj broj se kreće između 105, 110, 115 
zavisi bolovanje, trudničko itd. Povećani su troškovi iz razloga zbog broja godina minulog 



155 

rada. Znate ono 5% puta jedna godina radnog staža. Kadar u službi se kreće između 52 i 50 
godina starosti. Za dvije do tri godine imat ćemo iskazanu potrebu veoma za mlađim kadrom. 
Nadovezat ću se na pitanje što se planira u narednoj godini povećanje. Doktrina rada koja je 
donesena međunarodni standardi nas obavezuju da broj izvršilaca se mora povećati u biroima. 
Mi smo raspoređeni na deset lokacija. Trenutno jedan izvršilac u birou duži između 1800 do 
2200 nezaposlenih osoba. Kada je period godišnjih odmora, bolovanja ili trudničko jedan 
izvršilac preuzima pola drugog posla, do 2500 do 2700. A znate šta kažu novi standardi 
međunarodni koje smo uveli u funkcionisanje oglednog biroa Novog Sarajeva a to ćemo u 
izvještaju prikazati. Savjetodavni rad povećavamo. Individualni rad. Rad u grupama, rad sa 
teško upošljivim kategorijama, dio prekvalifikacije koji možemo podnijeti. Da nas je manje 
od 4 minute koliko može izvršilac u birou da posveti se nezaposlenoj osobi. Sav ovaj 
savjetodavni dio koji ej zakonom nas obavezao stavlja se u drugi plan. Zato novi standard i 
nove prakse treba uvesti. Da vam kažem realno, finansijski to može podnijeti i to treba biti 
sukcesivno. U dijelu troškova možete vidjeti da se troškovi ne povećavaju putni troškovi 
posljednjih godina. Ovo je na bazi projekcija koje su izvršene 2011, 10, 12, 13 itd. Jer u dijelu 
obuka mi ne možemo predvidjeti da li neka od kuća agencija već firmi koje rade 
prekvalifikaciju obuke našeg kadra jer je to specifično, koji dio troškova će snositi ali vam 
moram reći da se jako domaćinski odnosimo prema tome. Da blizu 30% sredstava je utrošeno. 
Taj dio možemo uvijek govoriti i rebalansirati posebno aktivne mjere politika zapošljavanja 
što smo iskazali a i vi ste to podržali ranijih godina. Dalje, novčane naknade nezaposlenim 
osobama. Dakle to je ovdje gdje imate tekući transfer pojedincima. Povećali smo sredstva za 
novčane naknade zato što očekujemo veći broj lica na birou za zapošljavanje. Pa mi kao 
služba anticipiramo trenutno u procese u društvu. Moguće procese stečaja, likvidacije, 
povećanog broja nezaposlenih osoba koje će se pojaviti koji će ostvariti svoje pravo i onih 
koji ostanu bez posla. Kapitalni izdaci. Kapitalni izdaci su manji za 100.000 KM nego u 
prošloj godini. Vi znate da smo i taj dio sredstava zajedno s vama rebalansirali i u dijelu 
nabavke opreme i namještaja. Dvije godine se nije ništa nije nabavljalo, prošlu godinu i 
pretprošlu program 300+ i 800+ je dobrim dijelom s ovog koda finansiran. Možemo prihvatiti 
ali ostavite mali dio nemojte da se desi vidjet ćete prije dvije godine je gorio biro Ilidža, sreća 
da smo imali obezbijeđena sredstva. Zato imamo ovdje povećanja onim ugovorenim 
uslugama protivpožarnog kako se to kaže onih dojava itd. U prošloj godini smo nabavili 
protivpožarne kase. Ogromni su personalni dosjei i radne knjižice koje moraju biti zaštićene. 
Zbog ovoga što se desilo i prilika koje se dešavaju mi moramo osigurati taj dio. Predložite vi 
koliko treba da ostane u ovom dijelu ja neću u to ulaziti. Nabavka automobila. Moram vam 
reći kada smo uradili jednu analizu. Mi imamo tri vozila. To je Škoda pasat tzv. transporter 
kombi. Trenutno vam je stanje da su transporter, kombi i škoda u garaži jer ne rade. Samo radi 
jedno vozilo koje se koristi za dispečerske poslove od menadžmenta do prevoza na 11 lokacija 
od Trnova do Vogošće. 45.000 KM je posljednjih godina bila opravka. Tada smo planirali do 
30.000 KM servisiranje. Sa ovim što smo predložili smanjujemo broj voznog parka sa tri na 
dva i smanjujemo troškove održavanja. Predlažem takva je situacija neka se sve sada 
rebalansira ali govorim vam o trenutačnoj situaciji kako stoji. I moram vam reći da mi imamo 
sporazum sa Švajcarskom razvojnom agencijom uvođenje novih standarda i proces rada kroz 
ogledni biro Novo Sarajevo što ćemo dalje implementirati u Biro Centar i Biro Hadžići jer oni 
najboljim fizičkim dijelom uz male rekonstrukcije mogu to brzo prihvatiti je neophodno da se 
rade određene korekcije. Ako Skupština kaže da odustajemo odustajemo. Ali obaveze smo 
određene napravili koje ne iziskuju velika finansijska sredstva kada se govori u dijelu ne 
senzibilnosti prema sredstvima i trošenju našeg budžeta. I da vam kažem najsretniji sam 
zajedno s vama kada napravimo presjek troškova u toku godine i sve rebalansiramo ono što se 
zovu aktivne politike zapošljavanje. Jubilarne naknade. Dakle mi ne radimo po Zakonu o 
radu, odnosno po zakonu o državnim službenicima nego po Zakonu o radu. Evo ga. Dakle 
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pravnici mogu drugačije protumačiti odluka je Skupštine je koju na kraju krajeva kada 
Skupština donese odluku, Vlada odnosno institucija ove Vlade treba ispoštovati. I ja mislim 
da sam dobrim dijelom odgovorio hronološki kako su pitanja bila postavljena. A sada bih 
volio pošto jeste ovo dokument Vlade da se s obzirom da je za menadžment prihvatljivo ovo 
sve ove korekcije i preporuke, na vama je kakvu ćete odluku donijeti, samo prethodno evo 
ministar je tu ukoliko i on može dati odgovor. 
 
Predsjedavajuća:d 
Dakle da ja prvo ponovim sebe radi jer sam već umorna. Vi nemate ništa protiv ako imate 
saglasnost Vlade koja to treba da prihvati ili ne, da sve sugestije koje smo ovdje sada izrekli 
bez obzira jesu li zbog trenutne situacije ili se smatraju neadekvatnim ili nelogičnim napravite 
po ovako kako su poslanici predlagali. Dobro.  
 
Poslanik / zastupnik Besim Mehmedić: 
Hvala gdine direktore. Vi ste u stvari rekli pravu istinu. Vi ste dobro napisali a ministar nije 
dobro rekao. Jubilarne nagrade su propisane Kolektivnim ugovorom i pravilnikom o radu u 
skladu sa mogućnostima a ne sa zakonom. Znači nisu u skladu sa zakonom nego pravilnikom 
o radu i Kolektivnim ugovorom. Prema tome hvala vam na dobrom izjašnjenju. I po onome 
što ja sada hoću da kažem vi ste u pravu i možete slobodno ove jubilarne nagrade izbrisati jer 
na kraju krajeva nema dovoljno mogućnosti da to isplatimo. 
 
Poslanik / zastupnik Mira Jurić: 
Hvala predsjedavajuća. Ja nisam dobila odgovor šta sa ovim.  
 
Predsjedavajuća: 
Aha dobro, dobro. Evo sjetili smo se. Oni što čekaju da im se uplati da mogu otići u penziju a 
imaju puni staž i godine. Da, da. 
 
Direktor Igor Kamočaj: 
Oprostite zastupnice. Dakle Zakon je tu eksplicitan. Po zakonu ukoliko se te osobe nalaze na 
evidenciji nezaposlenih do 3 godine moguće je dokup staža.  
 
Predsjedavajuća: 
Ja moram precizirati. Gđa Jurić nije mislila na one sa vaše evidencije nego one što su u 
GRASu. To mora dostaviti GRAS spisak njima. 
 
Direktor Igor Kamočaj: 
Ukoliko je dakle firma ili subjekt ispunio obaveze iz programa stečaja likvidacije itd. i 
restruktuiranja i tada je moguće ali prije svega se radi o licima koja se nalaze na našoj 
evidenciji. 
 
Poslanik / zastupnik Elmedin Konaković: 
Ja ovo što ću reći odnosi se na Vladu. Pošto je ovo dokument Vlade i sugestija Vladi. Prvo mi 
je drago što Skupština radi u ovom ambijentu u ovakvim okolnostima s ovom koncentracijom 
i s ovim odnosom da ono što je evidentirano kao najveći problem ovdje mi demonstriramo. 
Imamo mi u svakoj od JU ili svakom preduzeću i kulturi i socijali u zdravstvu prijeku potrebu 
da uposlimo još dosta ljudi. Ova situacija nije situacija u kojoj se tako možemo ponašati. 
Dakle mi smo i ličnim primjerom i svim ostalim primjerima počeli jedan proces koji mora 
trajati. U sistemu svih JU , preduzeća komisija Kantona Sarajevo. Dakle toga morate biti 
svjesni i vi ji mi i opet se obraćam Vladi. Dakle, tako da u ovom trenutku ja ne podržavam, 
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bez obzira. Imao sam jedan interesantan sastanak jučer ohrabrila me je jedna gospođa jučer 
koja dolazi iz Sindikata jedne firme JKP koja kaže nama ove godine 13 ljudi ide u penziju. 
Imali smo sastanak Sindikata i procijenili smo da mi možemo pokriti te njihove poslove 
kvalitetno i nećemo primati nove ljude. Radi troškova. Jeste Sarajevogas kolege govore. I ja 
hoću to da kažem. Dakle to je odnos u ovoj situaciji prema svom poslu. I to je za mene pravi 
primjer. Dakle oni kažu imamo 13 ide nećemo ni jednog primiti jer mi znamo da to ugrožava 
našu firmu. To je ono što ja neke Sindikate stalno upozoravam da treba biti njihov odnos u 
normalnim a kamo li ovakvim okolnostima. Moja sugestija da u reviziji ovog dokumenta ne 
stavljate a a ko se popravi situacija u dijelu ušteda u dijelu nečega što mi treba da nađemo kao 
prostor onda ćemo svi negdje otkočiti taj okidač. Ovaj drugi dio odnosi se također na ovo što 
se tiče GRASa. Bez obzira što teoretski oni nisu pripremili još uvijek potpuno se slažem s 
kolegom Zekovićem, naših dnevnih aktivnosti moramo neke stvari i pretpostaviti. Hipotetički 
su i drugi dijelovi ovog dokumenta nisu oni baš svi egzaktni. I ovdje se negdje pretpostavlja 
da ćemo negdje renovirati, negdje kupiti dokupiti nešto. Nije ni jedan od njih pokazatelj koji 
kaže tačno ovoliko u marku tada. Nije. Tako da ovo što je riječ o GRASu i kontinuirairani 
gorući, najveći problem je nešto o čemu mi moramo imati neke pretpostavke da bi se moglo 
dešavati. Pa na tom od nekih kodova opet njima bez obzira što ima i drugih preduzeća jer smo 
to definisali zaključcima skupštine koji su obavezujući, potvrdili ih ponovo u potpisanom aktu 
i očekujemo da se to desi evo barem u narednih mjesec dana. Što znači da će se u ovoj 
kalendarskoj godini desiti. Ovu sugestiju kolege Ademovića ja podržavam i vodite o tome 
malo računa. Zanima me sada formalno pravo sekretaru. Da li mi ovdje imamo pravo 
modifikacije ili uz ove preporuke koji je način da Vlada zajedno sa službom revidira na 
osnovu preporuka Skupštine o kojima se možemo i izjasniti ovaj akt materijal ili da ga mi 
sada usvojimo uslovljeno pa da oni naprave taj rebalans uz ove preporuke. Samo mi još to 
objasnite. Hvala. 
 
Sekretar Abid Kolašinac: 
Obzirom da nije ovo Zakon, ovo je neki akt koji nije praktično Zakon i on se tretira ustvari 
kao Zakon, može Vlada do zaključenja rasprave amandmanski djelovati na ovaj akt. Dakle on 
može na osnovu vaših sugestija amandmanski djelovati. Ili da povuče akt pa da. Može se 
amandmanski do zaključenja rasprave Vlada djelovati i korigovati Finansijski plan. 
 
 
Poslanik / zastupnik Elmedin Konaković: 
Evo ja ću sugerisati ministru ako se  s tim slaže da mi ovu tačku ne završavamo i ne 
zaključujemo raspravu. Da radimo još jednu tačku, jer sve ostale više neće imati smisla koja 
je bitna a tiče se GRASa i ove hipoteke i da time prekinemo rad sjednice danas. Tako da ćemo 
u narednih nekoliko dana vjerovatno imati nastavak uz sugestiju kolege Besima da bude prvo 
ona prekinuta a u nastavku ove da ne zaključujemo nego da pređemo na narednu tačku a 
Vlada sa amandmanima dođe da ne čekamo baš mjesec i da služba ne čeka. To je nekoliko 
dana formalno. Jer ne mislim da sada Vlada može održati sjednicu napraviti nove na osnovu 
svih ovih sugestija. Neka uzmu stenogram ovdje ima posla. Četiri ili pet konkretnih prijedloga 
mjera koje treba amandmanski da uvrste i da donesu nama i da to do kraja sedmice vjerovatno 
će biti sjednica ili naredne početkom da se održi. Hvala. 
 
Predsjedavajući: 
Čuli ste prijedlog gdine Bandiću. Izvolite. Možda Bandić misli da mogu to odmah uraditi 
večeras. 
 
Ministar Muamer Bandić: 
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Ne mislim ja da mi to možemo odmah uraditi pošto se tu radi o većem iznosu novca. Dakle 
nije to mali iznos novca kada bi Vlada mogla da donese odluku i da se opredijeli. Dakle 
Skupština može da uloži neki amandman ali ono što ja želim da naglasim jeste da se taj dio 
novca uzima sa mjera aktivne politike zapošljavanja. Dakle sve ove mjere koje su prethodno u 
planu usvojene na bazi uzimanja sredstava sa te pozicije ne bi mogle biti adekvatno 
realizovane. Dakle to je ono ključno želim da naglasim. Što se tiče zastupnika Mehmedića, 
želim samo da kažem da on nije u pravu. Dakle Zakonom o radu federalnim i Kolektivnim 
ugovorom opštim je propisano da će zaposlenik primjenjivati pravo koje je za njega 
povoljnije bez obzira u koje se to aktu to nalazi. Dakle to je propisano Zakonom o radu. Dakle 
to je ključno pravo nekog od zaposlenika na osnovu kojeg bi on mogao da kroz sudski 
postupak vodi spor i da traži jubilarnu nagradu. Hvala. 
 
Predsjedavajuća: 
Ono što mene interesuje odnosno sve nas. Prihvatate li našu sugestiju odnosno formulisanu 
kroz posljednju diskusiju gdina Konakovića da se o ovoj tačci ne izjašnjavamo dok nam za 
nekoliko dana kada bude nastavak ne ponudite revidirani finansijski plan da bi on mogao 
pratiti usvojeni program rada da ne bude kolizije i da se Vlada o tome, ako je to uopšte 
izvodivo, direktor je rekao. Pa ja pitam ministra prihvata li prijedlog. Ne pitam ja kolege. 
 
Ministar Muamer Bandić: 
Dakle da vam kažem sada ukoliko mi prihvatimo taj prijedlog neće ostati ništa novca na 
aktivnim mjerama za zapošljavanje jer je tamo predviđeno da se uzima određeni procenat 
novca u od ukupnog budžeta Službe za zapošljavanje. A taj procenat bi bio čak pet miliona. A 
oni nemaju sada na aktivnoj mjeri za zapošljavanje pet miliona. Dakle praktično bi im uzeli 
sav novac i onda ove programske aktivnosti koje su u planu ne bi mogle da se realizuju.  
 
Predsjedavajuća: 
Mi se očito ne razumijemo. Mi nismo tražili da se ovaj Finansijski plan umanji nego da se 
napravi preraspodjela. Ma ne GRAS nije GRAS u pitanju nego je Zavod za zapošljavanje koji 
neće moći ići na ove projekte koje smo usvojili maloprije. Zato mislim da se nismo razumjeli. 
 
Ministar Muamer Bandić: 
Možemo, možemo u tom smislu prihvatiti da se izjasnimo naknadno. Možemo. 
 
Predsjedavajuća: 
Evo vidim nakon dogovora. Da li su kolege saglasne nećemo danas glasati, dobit ćemo 
revidirani Finansijski . ni zaključiti ja ne zaključujem raspravu o ovome. Kada nam Vlada 
ponudi na osnovu naših sugestija amandmane ili revidirani finansijski plan onda ćemo to 
staviti na raspravu. Onda smo u nastavku našeg rada za nekoliko dana počet ćemo prvo sa 
materijalom i amandmanima kako god hoćete. Ovu tačku nismo završili- ali zbog hitnosti ja 
vas molim samo još za malo pažnje. 
 
Prelazimo na tačku 10. 
 
 
AD – 10. 
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PRIJEDLOG ODLUKE O DAVANJU SAGLASNOSTI NA ZASNIVANJE ZALOŽNOG 
PRAVA NA POKRETNIM STVARIMA, PO ZAKLJUČENOM SPORAZUMU 
IZMEĐU KJKP ”GRAS” D.O.O. SARAJEVO I UPRAVE ZA INDIREKTNO 
OPOREZIVANJE BIH. 
 
Prijedloge odluka ste dobili u dopunskom materijalu. 
 
Predlagača molim da samo javnosti radi kaže zašto je ovo hitno i bitno. 
 
Predlagač je Vlada. Hoće li neko u ime Vlade ovo obrazložiti? 
 
Ministar Jusuf Bubica: UVODNO IZLAGANJE 
 
Predsjedavajuća: 
Hvala vam lijepo ministre, ja imam već nekoliko kolega prijavljenih. Ja ne znam jesu li 
pitanja ili su diskusije, ali u svakom slučaju gdin Kojović i gdin Fazlija su se odmah javili i 
pretpostavljam da je to pitanje. I diskusija. 
 
Poslanik / zastupnik Nedžad Fazlija: 
Zahvaljujem predsjedavajuća. Pa imam nekako nameće se logično pitanje za ministra. Vidimo 
da je ukupna imovina koja se odnosno ovih voznih jedinica 16 miliona a dužna je 6.850.000. 
znači to je cca otprilike nešto manje od 10 miliona pa me interesuje zašto se nije založilo 
manji broj jedinica, otprilike 6 ili 7 miliona a ne svih 10 miliona i onda će eventualno ako se 
to ne bude vratilo, ide, ako sam dobro shvatio cijela ova kompozicija autobusa i tramvaja ide 
na aukciju. 
 
Predsjedavajuća: 
Ima li još pitanja?  
 
Poslanik / zastupnik Esed Radeljaš: 
Hvala predsjedavajuća. Ja bih samo da upitam da li iko ovom GRASu želi pomoći, na ovakav 
način kako traže nikada izaći neće. Duguju 6 miliona i traže hipoteke nekakve, a ZZO duguju 
60 miliona i ne traži ništa. I udovoljava ljudima na 60.000 mjesečno, umjesto 400 hiljada. Pa 
ja ne znam ko će im pomoći, neka im je Bog na pomoći. Uzet će im sve i na kraju će se 
rasprodati sve što ima i ostat će i bez penzija i plata i svega što ima. Hvala. 
 
Poslanik / zastupnik Dževad Hodžić: 
Zahvaljujem. Ja imam pitanje za ministra, ukoliko mi ne odobrimo danas ovu odluku o 
zalogu, šta će se onda dogoditi? 
 
Ministar Jusuf Bubica: 
Dakle ovdje se radi o založnom pravu na pokretnu imovinu. Založno pravo na pokretnu 
imovinu vazda se uzima sa koeficijentom dva i više a zavisno od toga šta onaj koji daje 
založno pravo traži. U ovom slučaju Uprava za indirektno oporezivanje je tražila ovaj iznos i 
mi u ovom trenutku ni mi ni GRAS nismo sigurni da li će Uprava za indirektno oporezivanje 
prihvatiti i ovaj prijedlog. Ovo je tek udovoljavanje prvog uslova a onda poslije ovoga, 
ukoliko se vi s ovim složite i ovaj prijedlog GRASa ide u Upravu i Uprava će predložiti 
ugovor kojim bi mi trebali biti upoznati njegovim sadržajem. Šta će u tom ugovoru pisati, mi 
u ovom  trenutku ne znamo i zbog toga se  i Kantonalno pravobranilaštvo na neki način 
ogradilo činjenicom da ne znamo šta će pisati u budućem sporazumu između GRASa i 
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Uprave za indirektno oporezivanje. Što se tiče pitanja šta će biti ako ne bude, šta će biti ako 
mi ne izglasamo ovo, desit će se blokada računa preduzeću GRAS i to odmah. I zbog toga je 
gdin Konaković s pravom rekao da je ova tačka vrlo važna, da je pitanje da je pitanje ove 
odluke pitanje  preduzeća GRAS biti ili ne biti, bar u ovom trenutku i mislim da mi bez obzira 
na sav rizik koji ova odluka nosi sa sobom da trebamo podržati prijedlog i podržati ovaj zalog 
da bi GRAS nastavio da radi i pruža usluge, bar ove minimalne koje pruža u ovom kapacitetu.  
 
Predsjedavajuća: 
Nije moje da podsjećam, neka kolege koje su uzeće učešća pitaju ministra naknadno. 
 
Poslanik / zastupnik Zaim Backović: 
Najstvarnije gdine poslaniče. Obzirom na ukupnu situaciju u kojoj je GRAS i on je u vrlo 
teškoj situaciji, niko od nas nije svi smo mi čitali papire, svi smo mi to vidjeli, i svi znamo da 
su oni, ono narodski rečeno, helač. Ali taj helač se sve više povećava, da li ćemo mi kao 
njihovi vlasnici poduzeti bilo šta jer oni od 07.02. trpe na najfrekventnijem dijelu gdje se 
prodavalo najviše karata, Kampus – Baš čaršija – Kampus višesatne zastoje i nemaju 
transporta. Prihod je to koji će ovog mjeseca bitno, bitno umanjen. I tako redom svaki dan 
njihovog, znači mi imamo tu situaciju koje moramo biti svjesni. Neko mora za to nešto se 
mora uraditi. Znači moramo to znati. Hvala.  
 
Poslanik / zastupnik Predrag Kojović: 
Po ko zna koji put od Tematske sjednice o GRASu imam potrebu da ponovim GRAS je 
kompanija koja se 40 do 50% eventualno ispunjava svoju ulogu javnog prevoznika. GRAS je 
kompanija koja se ne može više spasiti, ovo je ne znam koji put da na sjednici Skupština 
Kantona Sarajevo smo dovedeni pod ultimatum da ukoliko ne izglasamo neku garanciju ili 
kredit za GRAS da će biti zatvoren, da neće moći raditi, da će biti blokirani računi. To je crna 
rupa finansijska u koju možete ubacivati stotine miliona, on se ovakav ne može oporaviti. 
Jedini izlaz da GRAS je da uđe u stečajni postupak i da stečajni upravnik odredi postoje li 
zdravi dio firme koji se može spasiti. Potpuno jasno, ja se nadam iz ovoga što sam rekao da 
mi ćemo uvijek glasati za sve ono što će što prije dovesti GRAS u situaciju da ide u stečajni 
postupak kako bi smo spasili dio firme i dio radnih mjesta. Ali osim što je ovo važno pitanje 
za GRAS, ovo je važno pitanje i za sviju nas ovdje. Jer ovdje se sada će se vidjeti na glasanju 
o ovom pitanju da li je ovo Skupština koja namjerava da zadrži jedan kontinuitet u donošenju 
loših odluka koje su štetne po interese građana Kantona Sarajevo i dugoročne interese kantona 
ili je ovo Skupština koja je u skladu sa nedavnim događanjima, atmosferi u kojoj radimo i 
živimo ovih dana, spremna da krene sa zdravim odlukama kako bi ovaj Kanton izašao iz 
ekonomske dubioze u kojoj se nalazi. Hvala. 
 
Poslanik / zastupnik Adnan Solaković: 
Hvala lijepo. Oprostite stvarno nije radio mikrofon valjda baterije istrošene. Opet se vračamo 
na isto a to je da se s ovom hipotekom koja se daje definitivno GRAS a prisiljeni smo svi da 
moramo da prihvatimo da se ne bi ugasio da se GRAS definitivno gasi. Založili ste gdine 
ministre Bubice i ispred Vlade i Vlada, založili ste njihove najbitnije radne jedinice, pitam vas 
što niste založili dva hotela na Jahorini i zemljište na Brusu? Jeste li to ostavili nekim 
političkim liderima da se goru mogu sankati, skijati?  Dalje, ovo ko je doveo do ovog duga, ne 
plaćanje obaveza svih nas građana, a pogotovo firmi treba definitivno da se pokrene i da se 
procesuira i da se upre prostom ko je taj krivac koji je doveo do ovoga da se ovaj PDV ujedno 
i ne plaća. Ja mislim da je krajne vrijeme da se više tome stane u kraj. GRAS je naša firma da 
odgovorim kolegi Kojoviću. On će i ostati naš. I on se može izvaditi na način sljedeći, opet 
govorim i tvrdim s papirom i argumentovano. Zašto se nije diglo 10 miliona. Od tih 10 
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miliona zašto se nije kod banaka drugih zašto se nije dalo ovih 7 miliona da se vrati dug a 
ostalo da se kupe kvalitetne radne jedinice da bi ljudi mogli obavljati svoj posao. Niste 
svjesno. Zato ste založili sada njihove radne jedinice a znate da nećemo moći vratiti ovo. A 
najveći dužnik, razlog zašto se neće moći vratiti, je upravo Kanton Sarajevo koji je dužnik toj 
firmi. Ovo je jako nepošteno prema radnicima i prema našoj firmi koju svjesno, a dovodite 
nas ovdje u Skupštini da moramo da glasamo da ne bi propala skroz. Hvala lijepo. 
 
Dopredsjedavajući Kemal Ademović: 
Hvala zastupniku Solakoviću. Ja imam repliku na njegovo izlaganje pa ću onda dati riječ 
dalje. Dakle, zastupniče Solakoviću, ako ste pogledali ovaj materijal koji je dostavljen vidjet 
ćete da su ova vozila oslobođena jednog založnog prava koje je bilo kod Raifaisen banke. 
Dakle a vi za vi toga što je ova Skupština i ova Vlada preuzela otplatu kredita od 20 miliona. I 
otplatila jedan dobar dio i zato se sada ovo može osloboditi. Dakle tako da treba pregledati 
ovaj materijal i vidjeti šta je u materijalu. I s druge strane menadžment GRASa je predložio to 
što je predložio. Dakle upravljačke dole strukture su predložile ovo što su predložile.  
 
Poslanik / zastupnik Zaim Backović replika: 
U ukupnom izlaganju moramo ipak biti jako pažljivi kada usmjeravamo svoju diskusiju 
prema nekome ili nečemu. Činjenično stanje je teška situacija i ukoliko se ovdje budemo sada 
bavilo ovim koje se može slobodno nazvati poluistinama, a poluistina je jako blizu 
dezinformaciji koja onda stvara potpuno suprotne efekte. Činjenica je da ovaj Kantona 
otplaćuje ne samo taj kredit gdine Ademoviću nego još. Da je ulagao još i tako redom. Ali to 
nije tema ovoga ovdje. Tema je ovo što je govorio gdin Kojović. Tema je ovo što mi govorimo 
kako u ovom trenutku pomoći. Tema je itd. Niti ovdje ministar daje niti prijedloge onih koji 
su korisnici i obveznici. Znači GRAS je obveznik, njihov je prijedlog. Oni od nas traže ovo 
što je predloženo. Mi smo ti koji ćemo podržati ili ne.  A to naša, vaša, imamo mi jako puno 
firmi i ni hoteli gore. Mogli bi pitati zašto hotel Jahorinu ne damo u zalog? On je vlasništvo 
GRASa. Jel se ikada vratio u vlasništvo GRASa. Ja sam im nabrojao imovinu tamo ko ju oni 
nikada nisu ni pokrenuli da je vrate. Znači ne znam što. To ja ne znam. Ja sam privatizirao 
hotel Jahorinu. Ama nije ni privatiziran eno gore stoji na Jahorini. 
 
Poslanik / zastupnik Adnan Solaković replika: 
Gdine dopredsjedavajući. Ovaj reprogram je klasično prikrivanje krivaca ko je dotjerao do 
ovoga. Klasično. Dalje tvrdim da GRAS se može izvaditi. Gdine Backoviću, gdine Kojoviću 
sa 10 miliona da se vrati dug i ostalo i da se kupe radne jedinice, GRAS se može izvuči. I 
GRAS jednostavno ne mogu da shvatim da neki poslanici ovdje idu čisto tako da demorališu i 
radnike a pokušavaju i ovdje neke pojedine. Hvala vam lijepo. 
 
Poslanik / zastupnik Enes Zeković: 
Zahvaljujem. Možemo i trebamo rješavati sudbinu GRASa i svih onih naših kolektiva koji se 
našu u situaciju o kojoj treba da raspravljamo i u 6 ujutro. Zato smo ovdje. Mi smo dovedeni 
u takvu situaciju da jednostavno moramo podržati ovaj prijedlog da bi bili na usluzi 
građanima Kantona Sarajevo. I to je činjenica de fakto de jure da moramo podržati ono što 
imamo. Ali uz ovu podršku trebalo bi tražiti od nekoga odgovornost ko je taj koji je dozvolio 
da dođe do ovog duga 6,8 miliona. Ako mi stalno budemo ovako odobravali a ne budemo 
tražili krivce nećemo doći ni dokle. Ko je taj i protiv koga su podnesene krivične prijave koje 
6,8 miliona ostaje u dubiozi? To je jedna stvar. Druga stvar mi smo dužni kao zastupnici u 
Skupština Kantona Sarajevo prema građanima koji su nas birali da barem čuvamo ono što je 
imovina građana Kantona Sarajevo. A GRAS je imovina građana Kantona Sarajevo. Mi smo 
imali tačku prije ove. 90 ljudi imenom i prezimenom, 90 ljudi u GRASu čeka kada će mu se 
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platiti staž i ono što treba da mu se plati da bi otišao u penziju. 90 ljudi je steklo sve moguće 
uslove za penziju. Ili bolje rečeno 180.000 maraka mjesečno ili bolje rečeno 2 miliona 
godišnje bi s tim potezom oslobodili GRAS. Ima li želje za tim? Donijela je Skupština 
Kantona, donijeli smo svi zajedno niz zaključaka koji se mogu 80%zaključaka koji se mogu 
za 24 sata realizovati. Ni jedan se ne realizuju. Na takav način GRASu spasa nema. Na takav 
način nema. I ne bude li se pored ove odluke koja će sigurno biti donešena trebala bi da bude 
donešena u interesu GRASa, u interesu građana a ne GRASa. Prvo građana Kantona Sarajevo, 
mi se moramo pozabaviti s onim našim odlukama koje donosimo ovdje da li se one sprovode 
ili ne sprovode.  
 
Poslanik / zastupnik Mirsad Pindžo replika: 
Ma ja sam se prijavio za diskusiju ali ja predlažem prvo vama gđo predsjedavajuća da vratite 
kolege na temu. Ako govorimo o GRASu i problemima u GRASu govorili na ne znam koliko 
hitnih sjednica, donosili toliko zaključaka, nigdje nas to neće odvesti, da danas ponovo 
pričamo o tome. Mi imamo vrlo jednostavno ovdje danas prijedlog odluke koji je predložila 
Vlada. Imam ja sada jednu dilemu. Obzirom da ova odluka nije kompletna, ministar je 
pročitao a mi nismo dobili na stolove mišljenje Pravobranilaštva i mi možemo danas, 
razjasnili smo tu dilemu oko toga zalažemo autobuse. Pa već su bili založeni. Dobili smo to u 
materijalu. Mi donijeli tu odluku. Da se ne vraćamo na nešto što znamo. Danas imamo 
hoćemo li odobriti GRASu da ide u dogovor sa Upravo za indirektno oporezivanje da nam na 
narednom sjednici dostavi sporazum kakav treba ili ćemo dozvoliti da se GRASu blokira 
račun i da imamo još jedan problem na vratu koji nam ne treba. To je suština priče, nemojte da 
pričamo ko je doveo GRAS u ovo stanje. Hoćemo li riješiti to? pa naravno da nećemo. Što ne 
znači da oslobađa se odgovornosti ili da prejudiciramo bilo što,  procese koji bi trebali ili će 
se dešavati u narednom periodu kada je u pitanju i odgovornost onih koji su doveli u ovo 
stanje. Da zaključim. Molim vas da se vratimo na temu. Dajte da razgovaramo hoćemo li 
donijeti ovu odluku ili ćemo pustiti svjesno račun blokiran pa  ćemo onda rješavati na drugi 
način.  
 
Predsjedavajuća: 
Ja sam prije nego što sam bilo kome dala riječ kada sam se vratila sada zamolila da se vratimo 
na prijedlog odluke o saglasnosti. Gdin Pindžo je imao repliku, ja imam prijavljene za 
diskusiju. 
 
Sekretar Abid Kolašinac: 
Uvaženi zastupnik Pindžo je ustvrdio da nije dobio mišljenje Pravobranioca. U dopunskom 
materijalu zastupnici su dobili mišljenje pravobranioca. Moguće je da vi niste dobili dopunski 
materijal. Evo svi su dobili. 
 
Poslanik / zastupnik Besim Mehmedić replika: 
Replika je svima onima koji sada diskutuju o tome šta je bilo – šta će biti. Šta je moja replika. 
Ovdje stoji u Prijedlogu Vlade sporazum za ono što se zove rješavanje obaveze prema Upravi 
za indirektno oporezivanje BIH. Znači ovo je PDV koji je primaran u ovoj državi i on se mora 
platiti. Hoćemo li mi sada uz dužno uvaženje onoga što neko diskutuje ovdje da su ovo neke 
odluke koje su ovakve i onakve. Ja kao građanin BIH zahtijevam da se prema državi BIH 
izvrše obaveze. O tome ko je kriv i što nije to uradio to ćemo na nekim narednim sjednicama. 
Znači moja replika je da pogledate dobro kome ovo plaćamo? Plaćamo državi BIH. Hvala 
lijepo.  
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Poslanik / zastupnik Mirsad Pindžo odgovor sekretaru: 
Ja sam rekao da nisam dobio i nevažno je jesam li ja dobio. Znači ostale kolege su dobile. 
Istina ja sam dobio dopunski materijal dvije zahtjevane koverte. Jedna je bila prazna. A u 
drugim su bili materijali. U tim materijalima nije bilo mišljenje pravobranioca. 
 
Predsjedavajuća: 
Morate nas razumjeti radimo na tri različite lokacije. Jedni pakuju drugi. To je. Uglavnom 
znate o čemu se radi. 
 
Poslanik / zastupnik Elmedin Konaković: 
Nije ništa tako revolucionarno niti je dramatično niti je odraz opredjeljenja da li su reforme li 
nisu reforme ovaj dokument zato što nakon malo ozbiljnijih diskusija ljudi koji su malo više 
čitali materijal to je ovo što kaže kolega Besim Mehmedić ono što je bilo pod zalogom je 
dijelom razvrgnuto i oslobođeno tog zaloga i stavlja se pod drugi zalog i obezbjeđuje 
funkcionalnost još neko vrijeme. Neko vrijeme. Kraće il duže. Pet dana, mjesec, tri pet ne 
znam do konačnog epiloga rješavanja GRASa. Početka rješavanja problema ili stečaja. Stečaj 
programirani ili neprogramirani potpuno je svejedno. Dakle neko je dobro opazio šta bi bilo s 
ovim što je sada založeno da mi ovo ne prihvatimo došli bi baš pod to. iz Uprave za 
indirektno oporezivanje i baš bi to uzeli i iz toga se naplatili bez odluke Skupštine. Sada je 
samo pitanje o tom tehničkom dešavanju naše uloge i svijesti. Ja sam naravno za da se državi 
BIH plati PDV , da se ne blokira račun GRASa i da još malo onog prostora u kom se mora 
pokušati potražiti to rješenje za GRAS a ja sam ga, neću se ponavljati, zbog poštovanja prema 
ovoj tačci, govorio i govorit ću ga ponovo kada bude ta tačka dnevnog reda. Dakle mi ćemo 
podržati ovo stavljanje pod hipoteku u cilju daljeg funkcionisanja GRASa. 
 
Poslanik / zastupnik Branislav Crnogorac: 
Pa vrlo kratko kada se ulazi u neki projekat uvijek se razmišlja od kraja u glavi. Šta znači od 
kraja u glavi? Pa ima li svjetla na kraju tunela? Ako je ovo neko svjetlo na kraju tunela za 
GRAS, GRAS je jedan od simbola grada i svakako treba podržati i dati im i i ovu šansu ali e 
mogu da propustim priliku a da kažem i da pitam šta radi Tužilaštvo? I kada ćemo i konačno 
vidjeti ko je u stvari uništio ovo javno preduzeće? Dakle ja insistiram i ponovo kažem da 
tražimo od Tužilaštva ali ne 2022 nego za desetak dana da nam jasno dostavi imena ko je 
uništio ovo preduzeće. Hvala. 
 
Poslanik / zastupnik Esed Radeljaš: 
Ponovo da pitam i slažem se da se porezi, odnosno svi dugovi državi izmire. Dug je i poreskoj 
upravi isto kao i državi. Šta  će se desiti sada poslije ovoga ako se obrati poreska uprava na 60 
miliona i zatraži. Šta ćemo njoj dati pod hipoteku? A obratit će se jer ovdje izgleda ide onaj ko 
brže mladoj njegova će biti. Znači ko prije ugrabi da razjagmi tako će biti. Sada ovo nas prati 
poreska uprava i ona će sutra doći i kazati dajte i meni moje, i zatražit će to još malo što je 
ostalo. Hoćemo li moći to izdržati.? Pa ja samo pitam ima li razumijevanja i taj PDV i to da se 
dogovori bez hipoteka, bez nečega. Ima li načina da se dogovori o plaćanju kako, a ne samo 
da se daje pod hipoteku? Hvala. 
 
Predsjedavajuća: 
To je reč vidite li vi da založno pravo prebacujemo iz prethodne hipoteke ali nije moje da ja to 
objašnjavam.  
 
 
Poslanik / zastupnik Mujo Hošić: 



164 

Da nije cinično neću to. koliko smo mi ozbiljni ova Skupština, govori da je to jedino javno 
preduzeće koje u Kanton Sarajevo bukvalno najveći gubitaš i godinu dana kako funkcionište 
ova parlamentarna većina i ova Skupština to je jedina firma koja nema direktora. Vd ima. 
Nema direktora. To je koliko smo mi spremni da rješavamo probleme tamo. Ja bih volio samo 
zbog stenograma jer neću neke stvari da kažem sada, da mi predstavnik Sindikata iz GRASa i 
vd direktora iz GRASa izađu, zbog stenograma i kažu prihvataju li pošto smo već ono što se 
zove kuća, nekretnine dali pod hipoteku, da li prihvataju da i sredstva za rad dajemo pod 
založno pravo? Ja bih volio samo da mi izađe predstavnik Sindikata i vd direktora  ovdje zbog 
stenograma da kažu bez obzira na upozorenje koje imamo iz Pravobranilaštva da prihvataju. 
Znači da i sredstva za rad idu u založno pravo. 
 
Predsjedavajuća: 
Ja vas molim gdine Hošiću u materijalu ste dobili zahtjev GRASovg menadžmenta da ovo 
Vlada razmotri i uputi uz saglasnost nama na raspravu. Nemojte da pitamo menadžment i 
Sindikat ono što je bjelodano jasno u rukama svakog poslanika postoji sa memorandumom 
zahtjev hitno GRASovog menadžmenta da se ovo uradi. Nemojte da pravimo cirkus za radi 
javnosti. Evo ja nemam ništa protiv. 
 
Poslanik / zastupnik Elmedin Konaković: 
Ja imam malu repliku u smislu dopune ovog vašeg pitanja pa nek nam oni pismeno odgovore 
pošto se ne mogu ovdje obraćati nismo im dali pravo. Ali volio bih da me čuju pošto me ne 
slušaju sada. Dakle dopuna tog pitanja da li su Sindikati spremni ili se slažu da se ovo stavi 
pod hipoteku kako se ne bi blokirali računi GRASa i kako bi mogli dobijati naredne plate? I 
oni kažu nismo spremni. I ja odmah nisam za ovo. Ali odmah. Znači to je ono što se zove stav. 
Odmah ini kažu neka nam blokiraju račune sutra i ja kažem super, ja sam protiv. To nek nam 
pismeno odgovore. Nek se na to očituju. Hvala. 
 
Predsjedavajuća: 
Ne možemo vam dati da se obratite niste tražili. Nemamo Kolegij inače ćemo morati zamoliti 
Skupštinu da se o tome izjasni. 
 
 
Poslanik / zastupnik Mira Jurić: 
Pa slažem se sa kolegom Konakovićem jedino da nam dostave ta dodatna objašnjenja a ja sam 
apriori za ovo da se ovo podrži da ne bi došlo do blokade računa GRASa jer oni moraju 
funkcionisati i raditi a i tražim od menadžmenta i od tužilaštva da se iznađe krivac do čega je 
sve ovo došlo. Ko za šest mjeseci nije platio ni feninga PDV-a. To je 2 miliona i nešto. Da ne 
nabrajam sve ostalo znači i plus evo i maloprije smo prethodnu tačku imali sada trenutno ima 
60 u GRASu koji su stekli uslove za penziju. Pa hajmo napraviti nekakvu normalnu 
sistematizaciju, dokupiti nekima koji su za penziju i ovima koji su stekli pravo i odmah će 
GRAS smanjiti sa svojim troškovima. Znači apriori da se ovo prihvati da ne bi došlo do 
blokade GRASa. To nam je sada prvi onako da kažemo da im pomognemo a u buduće da 
vidimo ko je taj ko uništava GRAS i ko ga je do sada uništavao ne plaćajući obaveze prema 
državi i prema firmi. Hvala lijepo. 
 
Predsjedavajuća: 
Ja nemam više prijavljenih za raspravu. Ako bilo ko od kolega insistira na tome da nam se u 
po minut obrate odgovarajući na ove naše dileme i pitanja, predstavnici GRASa onda ću vas 
pozvati da se izjasnimo. Gdine Pindžo izvolite. 
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Poslanik / zastupnik Mirsad Pindžo: 
Ma ja ne mislim da ćemo mi išta dobiti bilo kakvu novu informaciju da nam se bilo ko drugi 
obraća. Ja predlažem gđo predsjedavajuća da vi stavite na izjašnjavanje prijedlog odluke i 
drugi prijedlog zaključka da se obavezuje Vlada naravno tu podrazumijeva i Ministarstvo i 
menadžment GRASa da nam za sljedeću sedmicu dostave sporazum sa Upravom za 
indirektno oporezivanje da znamo o kakvom je sporazumu riječ. Na koliko je period i kolike 
su rate i ostalo. Ako mi hoćemo da rješavamo pitanje GRASa, ne samo GRASa nego 
kompletne komunalne privrede imamo prvo 

a) Budžet u martu 
b) Drugo što smo davno tražili a ni ova Vlada nije uradila,. Ovo pitanje problema 

funkcionisanja KP neće se moći riješiti bez zakona o konsolidaciji komunalne privrede 
mi možemo samo gasiti vatru. I ja predlažem da je i danas ugasimo a da u narednom 
periodu rješavamo ova pitanja sistemski a ne ad hok svaku sjednicu po jedan mali 
požaričić da gasimo. Hvala. 

 
 
Predsjedavajuća: 
Možemo li vas zamoliti da se izjasnimo o PRIJEDLOGU  ODLUKE O DAVANJU 
SAGLASNOSTI NA ZASNIVANJE ZALOŽNOG PRAVA NA POKRETNIM 
STVARIMA, PO ZAKLJUČENOM SPORAZUMU IZMEĐU KJKP ”GRAS” D.O.O. 
SARAJEVO I UPRAVE ZA INDIREKTNO OPOREZIVANJE BIH. S ovom opaskom 
da svakako povratnu informaciju o prirodi ugovora odnosno kopiju te dokumentacije 
proslijede nam nakon realizacije sporazuma ako izglasamo ovo.  
 
25 ZA niko suzdržan  2 protiv. 
 
KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA DONIJELA ODLUKU DAVANJU 
SAGLASNOSTI NA ZASNIVANJE ZALOŽNOG PRAVA NA POKRETNIM 
STVARIMA, PO ZAKLJUČENOM SPORAZUMU IZMEĐU KJKP ”GRAS” D.O.O. 
SARAJEVO I UPRAVE ZA INDIREKTNO OPOREZIVANJE BIH. 
Molimo vas i to ćemo mi poslati kao zaključak skupštine svakako na traženje. 
 
Predsjedavajuća: 
Ja nisam rekla da ćemo ali vas još sada molim za još sekundu pažnje, sada prekidamo sa 
radom. Nastavit ćemo za neki dan čim nam bude slobodna ova sala ponovo. Dobit ćete 
blagovremenu informaciju. Hvala vam lijepo. 
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Predsjedavajuća: 
Otvaram Drugi nastavak 33. Radne sjednice Skupštine Kantona Sarajevo. 
Da vam kažem da nas je trenutno 26. Da možemo raditi punovažno.  I da vas podsjeti da smo 
odradili devet tačaka dnevnog reda 04. Marta a da nam preostaju: 
Tačka 9, tačka 11 jer 10 jesmo, tačka 12,13, 14, 15, 16, 17 i 18 su poslanička pitanja. 
I ja se nadam da ćemo ih danas završiti tim prije što je tačka 9 s kojom ćemo startati nešto što 
smo kompletno završili u raspravi. Odnosi se na Prijedlog Odluke o davanju saglasnosti na 
Finansijski plan prihoda i izdataka JU Služba za zapošljavanje sa Zaključkom koji smo 
ustanovili da se na određenim pozicijama, moram li sada reći ko je predlagao, šta je predlagao 
jer smo zadužili Vladu i i mi smo dobili od Vlade amandman 1, amandman 2, amandman3, 
amandman 4 i amandman 5 koji su potpuno ispoštovali sve zahtjeve svrsishodne. Samo vas 
molim da ostanete da glasamo da ovu tačku skinemo s dnevnog reda jer nam je ostala zadaća 
da kada Vlada usaglasi sve ove distribucije u prijedlogu Finansijskog plana, podsjetit ću vas, 
od službenih vozila, od sredstava za putne troškove, od planiranih, ugovorenih i drugih 
usluga, od nabavke namještaja i nabavke automobila sve je uslišeno i Vlada prebacila na 
druge namjene, tačno po zapisniku, onako kako su kolege u toku rasprave govorile. Ovo je 
sada sastavni dio novog prijedlog Finansijskog plana JU Služba za zapošljavanje Kantona 
Sarajevo. Svi ste ih dobili. Jeste li uspjeli vidjeti? Jeste li vidjeli da su uslišeni, da je Vlada 
usaglasila sve i prihvatila sve sugestije?  
 
Pa vas onda lijepo molim da se sada izjasnimo ko je ZA davanje saglasnosti na 
Finansijski plan prihoda i izdataka ovako korigovan, kako smo tražili? 
 
1 SUZDRŽAN, 25 ZA. 
 
KONSTATUJEM DA SMO APSOLVIRALI TAČKU 9. 
 
Prije nego što pređemo na tačku 11 ja vas lijepo molim pola sata pauze. Hajte 45 minuta 
molim vas. 
 
 

NASTAVAK NAKON PAUZE 
 
Predsjedavajuća: 
Evo ja bih zamolila koleginice i kolege da sjednu, krenut ćemo za minut. 
Molim vas, koleginice i  kolege molim za vašu pažnju. Nastavljamo, uključeni smo u 
program. 
 
Prelazimo na realizaciju tačke 11. 
 
AD – 11. 
 
PRIJEDLOG ODLUKE O USLOVIMA I NAČINU RJEŠAVANJA STAMBENOG 
PITANJA MLADIH PUTEM ZAKUPA UZ OBAVEZU KUPOPRODAJE STANA 
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Prijedloge odluka ste dobili uz poziv za sjednicu. 
 
Molim uvaženog ministra Lukića da u ime Predlagača podnese uvodne napomene.  
 
Ministar Čedomir Lukić: UVODNO IZLAGANJE 
 
Predsjedavajuća: 
Hvala najljepša ministru. Kolege izvolite. Imate prostor za pitanja.  
 
Poslanik / zastupnik Tarik Haverić: 
Samo jedno dodatno pojašnjenje. Aproksimativna cijena stana ove kvadrature koju ste iznijeli 
rekli ste kada ste kalkulirali kolika će biti cijena otkupa rekli ste 80.000 KM. To ste rekli. 
Jeste li mislili na cijenu novog stana ili koliko će taj stan koštati za 10 godina nakon 
amortizacije. To nije ista kalkulacija u tom slučaju. 
 
Dobro ja sam samo htjela da pitam hoćete li gdine ministre odgovarati odmah ili ćete? Onda 
si zapišite pitanja. 
 
Poslanik / zastupnik Izudin Bajrović: 
Hvala lijepo. Gdine ministre zahvaljujem vam se na ovom izlaganju. Svaki korak u 
olakšavanju pogotovo mladim ljudima da riješe tako jedno egzistencijalno pitanje je vrlo 
značajan. Ali moram reći da sam više očekivao od ovog prijedloga. Od ove odluke. Ali evo da 
pokušamo bar jednu nejasnoću da mi objasnite. Nakon 10 godina, evo uzet ću vaš primjer, 
rekli smo ostalo je 28 hiljada od sredstava amortizacije znači fali još nekih 52.000 ako ja 
dobro računam. Dakle, šta ako, mala je vjerovatnoća ja ne mogu uštediti za 10 godina 50.000 
i vjerovatno najveći broj ljudi ne može to uraditi. Šta u tom slučaju recimo ako je mladi bračni 
par sa djecom i ne mogu uštedjeti toliko novca, ne mogu dići kredit. Onda nema nikakve 
sigurnosti da on opet nakon 10 godina gubi to što je ulagao? Molim objašnjenje. Hvala. 
 
Poslanik / zastupnik Zaim Backović: 
Poslanik / zastupnik je počeo govoriti bez uključenog mikrofona 
Ovako ili cijena koju će dogovoriti ko garantuje cijene zakupodavca? Onoga ko je uložio u 
izgradnju stana. Ko garantuje i na koji način ćemo mi reći šta je to tržišna cijena obzirom da 
je lokacija od Sarajeva tržišno podijeljena na preko 40 zona ocjena. Ko i kako? Drugo, 
računica kaže na stan od 50 kvadrata ta mjesečna zakupnina bi bila 400 KM ako sam ja dobro 
shvatio. 250 - 150. Današnja cijena kvadrata takvog stana je na tržištu u trećoj zoni, mi 
nećemo moći dobiti drugu, jer ovo strani investitori, to vam je ovo na Marin Dvoru gdje je 
5000 kvadrat. Tako da su to smiješne stvari. Je ispod 1300 maraka. Ako je cijena ispod 1300 
KM ako bi čovjek ova sredstva odmah odvajao kreditno on ga isplaćuje za 15 godina, ovako 
za 20 godina ga isplaćuje. 10 godina je u zakupu i onda deset narednih godina otplaćuje 
kredit. Prosta računica ja sam tu izračunao odmah ovdje koliko je to para. Zašto onda ne bi 
Kantona bio garant u lizingu i onda ljudi direktno odmah plaćaju kredit umjesto da daju 
zakupninu i 150 KM depozita. Jer sa 400 KM to je tri mjeseca kvadrat. Vi dajete nekome pare 
u ruke da nastavi dalje da širi svoje vlasništvo da gradi. I onda iz tih nekih budućih zakupa u 
biti. Interesuje me ko je ove računice pravio, hoću da čujem? I treća stvar na koji način ko i 
kako će odrediti kvalitet odnosno ono kako je taj stan i šta ti mladi ljudi zakupljuju jer je 
poznato kojeg kvaliteta i kako su koji stanovi i njihove cijene i lokaliteti i njihove cijene.  
 
Poslanik / zastupnik Branislav Crnogorac: 
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Ja sam htio samo kratko da pitam s obzirom da sam u budžetu vidio da je u nacrtu budžeta za 
ovaj projekat predviđeno 100.000 KM. Znači li to da se radi o 100 stambenih jedina. Ako je to 
tako ja mislim da bi mi trebali taj broj stambenih jedinica povećati i naravno participaciju 
Kantona ako bi mogli po jednom stanu odnosno po jednom aplikantu.  
 
 
Dopredsjedavajući Naser Nabil: 
Hvala. Uvaženi ministre ja ne sumnjam u vaše namjere zaista. I pitanje rješavanja krova za 
mlade je vrlo aktuelna stvar. S tim ne razumijem šta znači amortizovana cijena stana. Evo 
uzmite za primjer ja sam kupio stan kada je cijena bila visoka 99/2000 stari stan koji je 
izgrađen 76 godine sa izrazito visokom cijenom koja je prešla 2200 KM. Ko će garantirati 
ovim mladina sutra da će oni zaista stan za 10 godina ako tržišna cijena bude kvadrata 4500 
KM da će oni to moći otplatiti evo govorim kao što je kolega Backović rekao za 1200 ili 1300 
KM. To je vrlo škakljiva stvar. Hoće li tržište određivati tada cijenu kvadrata kada dođe do 
završetka zakupa od 10 godina ili ćete vi ugovorom notarskim već unaprijed odrediti da će ta 
cijena. To je sada pitanje sa pravnog aspekta. 
 
Ministar Čedomir Lukić: 
Zahvaljujem se. Ja ću pokušati da odgovorim na postavljena pitanja. Uvaženi zastupnik 
Haverić je postavio pitanje vezano za cijenu koju sam iznio u primjeru naravno. Ova cijena 
koja je navedena u primjeru je cijena koja je da kažem aktuelna neka prosječna vrijednost 
kvadrata novog stana naravno. Mislim da ću i dijelom odgovoriti na neka pitanja koja su 
postavili ostali zastupnici. Rekao sam i u odluci piše da će nakon prijavljivanja investitora sa 
raspoloživim stanovima koje oni daju za ovakav projekat će se utvrditi mjesečno izdvajanje i 
kupoprodajna cijena amotrizovanog stana. Znači polovnog stana starog 10 godina kako bi svi 
aplikanti koji se budu u drugom krugu javnog poziva prijavljivali, imali tačan i precizan 
podatak koliko mjesečno moraju da izdvajaju, koji dio od tih mjesečnih izdvajanja je dio koji 
se odnosi na otkup stana i koja je kupoprodajna cijena očekuju nakon 10 godina korištenja tog 
istog stana. Postavljeno je pitanje od strane uvaženog zastupnika Backovića ko garantuje ove 
cijene. Naravno ja moram da vam kažem da u razgovorima koje smo u pripremili vodili sa 
stranim investitorima koji nisu ovdje na Marin dvoru, ja sam rekao to u obrazloženju. Gradili 
su na lokalitetu Pionirske doline. Firma SAREA ja imam ovdje zvaničnu pisanu ponudu 
ovjerenu od strane tog investitora a to je austrijski investitor a mislim da je to strani investitor 
nije domaći tako da se ne radi o nikakvoj manipulaciji sa ovim terminom strani investitor. 
Također je postavljeno pitanje ko garantuje cijene zakupodavca. Garantuje Vlada. U 
razgovoru koji smo vodili sa ovim investitorom on je tražio kada sam rekao da imamo 
namjeru da damo poticaj u visini od 10.000 rekao da ne traži nikakva sredstva od nas kao 
Vlade i Skupštine da uđe u ovakav projekat. Traži samo garanciju da onaj ko uđe u stan, znači 
budući korisnik će stvarno i otkupiti stan. Naravno moj komentar je ja moram da kažem je bio 
da ne mislim a je pisana garanciju koju možemo napraviti kao Vlada i kao Skupština dovoljno 
dobra da b i krajnji rezultat bio također dobar jer ukoliko bude pisana garancija a neko od 
korisnika odustane od kupoprodaje mi ćemo imati onda problem i vodit ćemo sudski spor sa 
investitorom. Nama to ne treba. Nismo za to da pravimo sudske sporove. Iz tog razloga smo 
htjeli da ovim sredstvima kojima bi dali podršku i sredstvima koje prikuplja korisnik u onom 
dijelu koji se zove kako sam rekao sredstva za otkup stana daje mu garanciju da će taj 
korisniki biti kupac. U trenutku kada on eventualno, a samo on može odustati od kupoprodaje, 
tako je odlukom definisano, ne može investitor. Tamo stoji da će se sačinit notarski ugovor 
koji će obavezati investitora i sa fiksnom cijenom i sa potencijalnim kupcem, tim korisnikom 
ako on odustane propašće mu taj dio sredstava koje je prikupljao za otkup stana. I to je 
najbolja garancija i obaveza svakom korisniku da taj svoj dio sredstava i sačuva. I da iznađe 
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način kako da na kraju i otkupi stan. Znate. Prema tome imali smo u vidu i eventualne 
mogućnosti iako mislimo da to takvih situacija će rijetko dolaziti da će neko i odustati iz 
različitih razloga da kažem. Od te kupoprodaje ali će u tom slučaju izgubiti kako sam rekao u 
ovom primjeru 18.000 KM svojih koje je do tada skupio ili eventualno neki manji iznos 
ukoliko odustane nakon 5 godina, nakon 7 godina, taj dio sredstava će gubiti. To je garancija 
investitoru da će on biti stvarni kupac a cijena i kupoprodaje i mjesečnog iznosa je fiksna. Vi 
znate da projekta koji vodimo već duži niz godina i nastavit ćemo da ga realizujemo imamo 
fiksnu cijenu za objekte koji se grade iz tog perioda i iz koji h se prodaju stanovi. Ta cijena je 
1600 KM sa PDV-om. Naravno da i tada nismo znali kakva će biti kretanja na tržištu. U 
trenutku kada je on krenuo kretanja na tržištu su bila vrlo negativna. Rasle su cijene 
nekretnina. Desilo se ono što se desilo pa je prouzrokovalo pad neočekivani pad cijena 
nekretnina ali još uvijek nisu pale na nivo koje mi imamo a to je visina od 1600 KM. Ovi 
stanovi od 1300 KM ja za njih još nisam čuo. Najniža cijena je našeg investitora koji gradi u 
centru Ilijaša a cijena mu je 1480 KM sa PDV-om. To je najniža cijena u Kantonu. Zato nisu 
prodati. I nadam se da će taj investitor shvatiti da je ovo i za njega prilika. Upravo u Vogošći 
kao i naš fond koji gradi u Vogošći. Pa naš Fond je prodao dio stanova naravno ne u obimu 
koji bi mi željeli a ovaj investitor nije prodao ni 1% svojih stanova. Ono što je postavljeno 
pitanje od uvaženog zastupnika Backovića po pitanju kvaliteta stana naravno da je 
ministarstvo osposobljeno i da ćemo koristiti eventualno eksperte iz ove oblasti da bi smo 
utvrđivali kako sam rekao i u odluci to stoji ove cijene koje se odnose na mjesečno izdvajanje 
i kupoprodajnu cijenu u smislu utvrđivanja položajne pogodnosti, jer nije isto objekat koji je u 
Skender pašinoj i objekat koji je u Ilijašu. Ne može imati istu cijenu. Također opremljenost 
stana i ono što utiče na ove  cijene i na osnovu te analize da kažem ili izvršenog uvida i 
kontrole Vlada će davati saglasnost na sporazume koje bi Ministarstvo pravilo sa 
investitorom. Što znači da neće biti ni Ministarstvo ni ministar taj koji će odlučivati o tome da 
li je to ispravna ili neispravna cijena. A znate na kraju da postoje institucije koje daju 
mišljenja na ono što Vlada usvaja u smislu sporazuma. Kada su u pitanju sredstva koja su u 
budžetu planirana što ej uvaženi zastupnik Crnogorac spomenuo naravno mi nismo htjeli u 
dijelu budžeta koji je u ovom trenutku u izradi i u tanju u kakvom se nalazimo da tu tražimo 
milionske iznose. Sveli smo ovo stvarno na minimalan dio potrebnih sredstava pogotovo 
uzimajući u vidu da za sve jednu stambenu jedinicu koja bude uključena u ovaj aranžman 
godišnje izdvajamo 1000 KM što je tačno da 100.000 KM koje su sada u nacrtu budžeta se 
može preračunati da se odnosi na 100 stanova. Ukoliko bude interesovanje investitora veće 
ministarstvo ima i druge pozicije koje ima namjeru eventualno umanjiti i preraspodjelom 
uvećati u ovu poziciju na veće iznose od 100.000. ali to u ovom trenutku kada nemao precizan 
podatak hoće li nam se prijaviti investitori za 1000 stanova nema smisla da planiramo 
milionski iznos a ne prijave se ti investitori. Mislim da je ovo racionalniji pristup kada je 
budžet u pitanju. Ali se zahvaljujem zastupniku smatrajući također da će ovo biti interesantan 
projekat za koji kažem imamo hiljade poziva. Evo u ovom prostoru ima desetak 
zainteresovanih. Samo u ovom prostoru u kojem se sada nalazimo. A da ne kažem koliko 
poziva imamo izvana telefonskih mailova gdje i kako možemo ostvariti ovakav aranžman. 
Prema tome neka to sačeka ove javne pozive pa ćemo onda lako dogovarati koliko sredstava 
maksimalno možemo za ovo izdvojiti. Za ovu cijenu koju je uvaženi dopredsjedavajući Nabil 
rekao ja također ponavljam cijena se odnosi na amortizovanu vrijednost stana i njen garant je i 
dalje Vlada i Skupština kroz ove odluke koje će donijeti i kroz sporazume koje ćemo praviti. 
Evo nadam se da sam odgovorio.  
 
Poslanik / zastupnik Zaim Backović: 
Ja sam pitao jel to znači 10 godina izdvajanja i narednih deset godina otplate tog stana? Kada 
ulazite u kreditni odnosno to platite ili narednih 15 ne znam koliko će ko moći da plaća. Ja 
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sam to pitao. Ako je to tako onda je to apsolutno neracionalno jer već unaprijed zauzimanje 
takvog stana pod kreditnim uslovima manje će plaćati od 400 KM na 15 godina ukoliko mu 
mi onda garantujemo umjesto što dajemo sa investitorom da on uzima ovaj novac i gradi sa 
ovim novcem nove stambene jedinice. To je jedno. Drugo položajno nema toga ko će u ovoj 
fazi reći fiksno je danas 1000 ovdje. Ne postoji zato što se širenjem ovog grada zone 
mijenjaju. Najjeftiniji kvadrat stana je bio kod Skenderije pa je došao na Grbavicu, pa s 
Grbavice na Čengić Vilu, pa sa.  
 
Predsjedavajuća: 
Gdine Backoviću pitajte precizno.  
 
Poslanik / zastupnik Zaim Backović: 
Gospođo ovo su dalekosežne odluke i ovo je nešto što ja znam i ovo je nešto s čim se ja 
bavim i ovo je nešto što ja dobro poznajem. Iako mi dozvolite da ljudi razumiju da objasnim o 
čemu se radi. Hvala.  
 
Predsjedavajuća: 
Ovo su pitanja. Molim vas da me niko ne shvati krivo pitanja su pitanja a kroz diskusiju 
molim vas to razradite. Evo ne znam ako ministar ima potrebu da odgovori. 
 
Ministar Čedomir Lukić: 
Iskreno da kažem ja nemam potrebu ali imam obavezu da dam odgovor. Naravno ne samo 
radi uvaženog zastupnika već i zbog javnosti koja je kako sam rekao vrlo zainteresovana za 
pokretanje ovakvog projekta. Ne bih se složio sa konstatacijom da je ovo neracionalno jer sam 
i u uvodnom obrazloženju rekao da će Vlada kroz sporazum koji će praviti sa investitorom a 
što će biti obaveza korisnika utvrđivati minimalni iznos izdvajanja sredstava za kupoprodaju. 
Na primjeru sam rekao ukoliko je to ukupni iznos 400, otprilike 150 KM će biti za otkup. Ali 
će svaki korisnik moći imati pravo da tih 150 KM uveća i na 300. Što znači da za 10 godina 
on neće skupiti 18.000 kako sam ja to u ovom primjeru iznio već će skupiti dvostruko više. 
Što znači 36.000. ako bude u mogućnost da taj iznos i dalje uveća. Doći će eventualno do 
situacije u kojoj će u deset godina otplatiti stan pa neće morati dizati nikakav kredit. Bez 
ikakvog kreditnog zaduženja će to završiti. Ali to je nešto što je njegova volja i njegova 
mogućnost to ne možemo mi propisati. Mi smo propisali o no što će biti minimum. Jer ne 
možemo propisati da minimum bude 0 KM u toku deset godina. Naravno drugi dio koji je 
kako sam rekao sredstva za korištenje stana to je ono što podrazumijeva zakup klasični zakup 
koji će u odnosu na tržišnu vrijednost koja se može utvrditi koliko zakup stana na takvoj 
lokaciji danas košta. Kada se uzme samo pod zakup ta vrijednost će biti umanjena za 
orijentaciono nekih 20% pa prema tome ukoliko je ona 300 na tržištu u ovom slučaju će ona 
biti 250. Možda i 240 ja sada rekao sam da je to samo primjer da bi jasnije bilo ono šta smo 
naumili da radimo. Prema tome taj dio sredstava će biti nešto što bi trebao da bude interes 
investitora koji svoju nekretninu koja im danas stoji prazna predstavlja zamrznuti kapital jer 
su uložili novac u to. vraća im dio sredstava koja su samo njihova ne korisnika, a imaju ih na 
korištenja tuđeg vlasništva. Evo to je ono što sam htio da pojasnim u smislu ne prihvatanja 
ove konstatacije da je ovo neracionalno. Jer danas kada za ovakav stan dignete kredit, vraćate 
još jedan kroz kamate. Na ovaj način će se taj dio ukoliko neko nakon deset godina bude 
primoran da diže dio kredita vraćati daleko manji dio nego što je to još jedan stan. Otprilike je 
to pojašnjenje. 
 
Poslanik / zastupnik Esed Radeljaš: 
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Hvala predsjedavajuća. Ja ču malo gdine ministre drugačije pitati, zašto se ne pokuša u gradu 
da ta omladina negdje dobije zgradu ili stan kako ja pratim sve je to Vogošća, Ilijaš, i tamo 
negdje dalje. A pitaju se načelnici općina odnosno daju lokacije. Zašto se ne uslovi tom 
načelniku da kaže da se u centru na Marin Dvoru ili negdje da jedna takva zgrada po cijeni toj 
o kojoj mi pričamo jer čitavo stanovi vezano za Ministarstvo za boračko i vaše se odnosi do 
Ilijaša. Ja ni jednog nisam vidio da je neko u gradu dobio. Eto toliko. 
 
 
Poslanik / zastupnik Predrag Kojović: 
Zahvaljujem predsjedavajuća, ja stvarno mislim drago mi je da napokon razgovaramo o 
jednom ovakvom projektu. I vi ćete shvatiti da postoji određena doza skepse s obzirom na 
kako bih rekao građevinske skandale koje smo evo imali prilike vidjet. Moje je pitanje 
sljedeće: da li mislite da bi bilo dobro i da li postoji mogućnost da se pošto se na neki način 
radi o nekom pilot projektu da Skupština bude snažnije uključena u donošenje ovih odluka o 
kategoriji lica, o uslovima itd. da imamo informaciju mi u Skupštini kao poslanici o tome ko 
su ljudi koji se prijavljuju, kako ide taj program, da li se pokazuju neki negativni, neočekivani 
ne planirane situacije, efekti itd. Mislim vidim ovdje čini mi se da nakon ove odluke koji mi 
treba da donesemo na neki način preuzima ovaj pilot projekat dalje. Ali ja bih volio zaista da 
vas pitam da li postoji mogućnost da ipak ova Skupština zadrži neku vrstu uticaja s obzriom 
da se radi o pilot projektu? Hvala. 
 
 
Ministar Čedomir Lukić: 
Zahvaljujem se. Evo ja ću pokušati odgovoriti na ova dva postavljena pitanja. Kada je u 
pitanju ovo što je rekao uvaženi zastupnik Radeljaš i pitanja lokacija na kojima se grade ovi 
stanovi ja moram da kažem da naše iskustvo iz prethodnih sedam godina u kojim se realizuje 
projekat izgradnje novih stanova gdje skupština i Vlada pred investiraju i na taj način 
pokušavaju obezbjediti lokacije za pokretanje izgradnje ovakvih objekata. Nemamo odziv 
lokalne zajednice. Ni jedna od gradskih općina osim Novog Grada na lokalitetu Dobrinje V i 
to je nešto što je naslijeđeno iz ranijeg perioda ne daje ni jednu lokaciju. A oni su ti koji su 
nadležni za zemljište. Ministarstvo i Vlada nemaju nikakav uticaj na to da obavežu načelnike 
niti općine da daju lokacije. Ja sam lično pošto se ovim poslom bavim od pravog radnog dana, 
bavim se urbanizmom sugerisao načelnicima određene lokacije ni jedan nije bio zainteresovan 
da se javi. Pa čak ni neke uslovno rečeno periferne općine- to su ova dva aktuelna lokaliteta 
Dobrinje V u Novom Gradu i Rosulja u Općini Vogošća. I na kraju smo uspjeli da pokrenemo 
u jednom malom obimu izgradnju na lokalitetu Centra iLijaša. I nigdje drugo. A mi ne 
raspolažemo nikakvim zemljištem. Da bi smo mi obezbijedili to ovaj projekat i ovako 
postavljen daje mogućnost da se investitor iz Skender Pašine, investitor sa Sedrenika ukoliko 
ima raspoložive neprodate stambene jedinice isto tako prijavi. Da li će se oni prijaviti ja to ne 
mogu unaprijed reći niti ih mogu obavezati. Da li će investitor objekta tzv Dvor isto tako se 
prijaviti ja to ne znam niti mogu ga prisiliti da to uradi. Ovo je sve ono što podrazumijeva 
tržišnu ekonomiju. Znači odluku investitora hoće ili neće. Možda ima investitora koji će prije 
reći neka stoji moj stan prazan, neiskorišten ali neću u ovaj projekat. Prema tome lokacije nisu 
u našoj ingerenciju. 
Kada je u pitanju ovo što je uvaženi zastupnik Kojović rekao ja moram da kažem da mi nismo 
isključili skupštinu. Zašto? I kroz ponovo prethodni projekat koji će biti vrlo sličan po 
procedurama ovom projektu podrazumijeva stalno učešće Skupštine u onome što ste postavili 
kao želju utvrđivanje kategorije lica. Ja sam rekao ovdje sam načelno iznio i tako stoji u 
nazivu ove odluke. Da je projekat namijenjen mladima. Kategorija mladih će se definisati 
odlukom o kategoriji lica kao i u prethodnom projektu. Na koji Skupština daje saglasnost. 
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Hoćete li vi dati ili nećete saglasnost to je sada na samoj Skupštini. A ja vjerujem da hoćete uz 
naravno adekvatno obrazloženje iz ministarstva i Vlade. Također u daljnjoj realizaciji jer ovo 
je projekat ja se nadam će biti dugoročan kao i ovaj prethodni. Svake godine i godišnje i ove 
godine ćemo u okviru prethodnog projekta a tako će biti i kod ovog ponovo donositi odluku o 
kategoriji lica. Jer je pitanje da li će ovaj projekat ostati na nivou samo mladih. Ili ćemo u 
drugim sugrađanima i drugim kategorijama da kažem davati ovakvu mogućnost ali naravno 
kada izvršimo analizu jednog da kažem ciklusa. I u tom dijelu će ponovo Skupština davati 
saglasnost. Donosit će Vlada jer je to operativnije, Vlada se češće sastaje Vlada može to da 
kažem u skraćenom vremenskom periodu donositi ali će Skupština davati saglasnost. I u 
toliko će ona biti involvirana maksimalno da ne kažem u punom kapacitetu da učestvuje u 
realizaciji projekta.  
 
Predsjedavajuća: 
Hvala lijepo. Evo prelazimo na diskusije.  
 
Poslanik Eldar Čomor: 
Hvala predsjedavajuća. Pa evo kroz ova pitanja i kvalitetne odgovore od strane ministra 
vezano za ovu odluku. Čini se da se nema ništa posebno reći osim da se rad ministarstva i 
prije svega ministra po ovom pitanju i nekim ranijim odlukama treba pohvaliti i treba 
podržati. I ovo je puno bolji oblik pomaganja mladim ljudima nego što je to bilo u ranijem 
periodu kroz ona kreditna zaduženja, pa smo imali mlade ljude koji su jednostavno odustajali 
od takvih projekata jer nisu bili u mogućnosti da uzimaju kredite jer nisu bili kreditno 
sposobni. Međutim u periodu od ovih 10 godina nadam se da će većina mladih ljudi sastati u 
one ljude koji će svojim radom biti u mogućnosti da otkupe ove stanove. Govorimo o interesu 
investitora čini m i se da je puno veći interes mladih ljudi. Mene kao zastupnika, a vjerujem i 
kolege i kolegice, dosta mladih ljudi kada su čuli za ovu odluku pitalo kada će to biti, kako će 
biti itd. Ali s obzirom da mi imamo problem inače ovdje u skupštini u smislu komunikacije sa 
građanima ili onim kategorijama lica na koje se naše odluke i zakoni odnose, mislim da 
saradnja sa medijima sa javnošću treba biti puno veća. Mislim da jedna tačka dnevnog reda i 
rasprava i pitanja i diskusije danas ovdje koje imamo nisu dovoljne da mladi ljudi shvate bit 
ove odluke i smatram da mi kao Skupština odnosno Vlada trebamo učiniti sve da se mladim 
ljudima odnosno onima kojih se ova odluka tiče, objasni, pojasni zapravo šta je rezultat svega 
ovoga što mi ovdje danas vjerujem ako bog da da ćemo ovo podržati i da će ovaj projekat 
zaživjeti da će biti u narednom periodu ovaj iznos u smislu podsticaja da će biti moguće njega 
povećati i da će u budžetu u narednom periodu kada se završi ovaj prvi ciklus, da vidimo kako 
će sve ovo da izgleda , da će ovih 100.000 biti povećano na neku puno veću cifru, iznos kako 
bi što veći broj mladih ljudi imao koristi od ovakvih odluka. I nadam se da će ako bog da u 
budućnosti ovakvih stvari a pogotovo kada su u pitanju mladi ljudi biti puno više a vidim 
kada je neko spomenuo, ministar da ima interesanata u ovoj prostoriji, mislio je na hodnik 
tamo. Dosta mladih ljudi se raspitivalo za ovu odluku. Mislio je čini se na njih. Toliko i hvala. 
 
Poslanik / zastupnik  Enes Zeković: 
Zvahvaljujem. Podrška mene kao zastupnika u Skupština Kantona Sarajevo za ovakvu 
inicijativu tj ovakvu ideju. Ono što imam bojazan a volio bih da ministar učini sve da ovaj 
projekat bude transparentan, javan. Da izbjegnem bilo kakvu manipulaciju o dodjeli ovakvih 
stanova jer već se priča da će to biti politički stanovi. Ja bih vas zamolio da se to ne desi. Ja 
bih preporučio vama ili onome ko bude resorni ministar da budemo mi kao Vlada, tj 
Skupština Kantona Sarajevo više zainteresovaniji za traženje domaćih investitora nego 
stranih. I sve bih učinio u aplikacijama za učešće da dajemo prioritet našim domaćim firmama 
nego što su to strane firme. To ću podržati kao zastupnik. Također bih podržao sve ono što od 
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strane Skupštine i Vlade Kantona Sarajevo kako bi ta cijena bila što jeftinija. Šta je to osim 
nekakvih garancija Skupština Kantona Sarajevo, šta je to što može Kanton uraditi da bi ta 
cijena bila što pristupačnija mladim? Ono na što nemamo uticaj na kupovinu zemljišta. 
Apsolutno se slažem. Ali na šta imamo to je infrastruktura. I u Austriji koju ste spomenuli i 
bilo ko jim drugim zemljama, infrastruktura je sastavni dio i to ne ulazi i cijenu nigdje. Nigdje 
na ovom dunjaluku osim u Bosni. Možda bi trebalo učiniti napor da vidimo o kojim se 
sredstvima radi i da učešće Kantona ove Skupštine bude u smislu da onaj koji kupuje, mladi 
da kupuje sa plaćenom infrastrukturom koja je izuzetno puno nosi na cijeni stana. Podržao bih 
sve one koji su rekli da bude više garancija Skupština Kantona Sarajevo nego Vlada. I ono što 
na kraju želim da kažem da podijelim isto mišljenje sa vam i sa mnogim ljudima koji sjede. 
Lokalne zajednice ili opštine, opčine kako god hoćete, puno se naslanjaju na Kanton Sarajevo. 
Opravdano. Međutim, kad Kanton Sarajevo traži zauzvrat uslug od općina toga nema. Mi 
imamo naše fondove za izgradnju stanova. Reče maloprije gdin Backović 40 zona ne znam 
koliko ih ima. Ali ako postoji 40 mi  ćemo sigurno dobiti kao Skupština Kantona Sarajevo 
40.-tu. 39-tu nema teoretske šanse da dobijemo. E taj odnos treba zaustaviti. Tu treba uraditi 
ispred Skupština Kantona Sarajevo da se ne može lokalna zajednica odnositi prema Kantonu 
ovako kako se odnosi. Tu treba možda malo rigorozniji jer oni imaju dosta sredstava koja 
dobijaju od Skupštine Kantona. Tj. od Vlade Kantona Sarajevo. Činjenica je i ja sam jedan od 
sagovornika da učinimo sve da što bolje lokacije dobijemo na što atraktivnijim mjestima . na 
kraju krajeva, koji je ovo projekat? Ovo je projekat za mlade. To će pokazati naš odnos 
Skupštine i Vlade Kantona Sarajevo gdje želimo te mlade da vidimo. To trebamo strašno 
povesti računa oko izbora lokaliteta, lokacija izgradnje tih stanova. Zahvaljujem. 
 
Poslanik / zastupnik Branislav Crnogorac: 
Ja bih rekao da je ovo prilika da evo na kraju mandata uistinu uradimo nešto za mlade. Ja sam 
imao priliku da i ranije za neke svoje reprezentativce brinem brigu i da pokušam da pod 
povoljnim uvjetima kakvi su oni ranije bili riješim stambeno pitanje nekih mojih 
reprezentativaca i mogu vam reći da otprilike slične kvadrature stan ovaj primjer koji je 
uvaženi ministar iznio, nekih 50 ili 60 kvadrata bi otprilike uz te nepovoljne kredite iznosio 
nekih 180.000. a mi danas i ovdje na stolu imamo ponudu koja, ista kvadratura bi iznosila sa 
kreditom na 52.000 nekih 90.000. pa pogledajte kolika je to razlika u odnosu na ono što nam 
je ranije nuđeno kao povoljniji uvjeti rješavanja stambenog pitanja mladih. Prema tome u 
svakom slučaju apsolutno podržati. Dakle ovdje ima nebrojeno prednosti. Ne samo da je ovo 
u pola jeftinije, je li tako u odnosu na prethodne ponude, dakle mladima ne trebaju inicijalna 
sredstva. Dakle oni ulaze u stan nakon aplikacije i nakon što Ministarstvo stambenog 
zbrinjavanja prihvati njihovu aplikaciju kao što je  ministar objasnio, ide se na ugovor kod 
notara itd. Apsolutno povoljno i mislim da će komisija za mlade, s obzirom da sam 
potpredsjednik zauzeti određeni stav kada je ovo u pitanju. Dakle podržati i ovo što ćemo 
zasigurno tražiti a to je da se u budžetu za ovu odluku predvide znatno veća sredstva a što se 
tiče investitora to je vidite u isto vrijeme i veoma povoljno za investitore. Znači bit će 
investitora a samim tim bit će i veći broj stanova. Dakle, mi ćemo u narednom periodu, ja sam 
se dogovorio sa predsjednikom komisije za mlade da ćemo podhitno sazvati sastanak i 
amandmanski djelovati na nacrt budžeta gdje ćemo tražiti kada je u pitanju ova stavka da se 
izdvoje znatnija sredstva. I još jednom kažem da je ovo uistinu velika prilika da evo na kraju 
našeg skupštinskog mandata zastupničkog mandata uistinu pomognemo mladima i ja ću se 
zasigurno do kraja za to zalagati. Hvala. 
 
Poslanik / zastupnik Segmedina Srna: 
Zahvaljujem predsjedavajuća za riječ i pozdravljam sve prisutne kolegice i kolege. Pa evo 
kako je to rekao ministar, to je nešto što manje više svi znamo da se danas stambeno pitanje 
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može riješiti na dva načina. Tj. Kupoprodaja stana ili podstanarstvo. Kupoprodaju očekivati 
od mladih ljudi danas je jako teško i upravo za to smatram ovu odluku punim pogotkom u 
vremenu u kojem živimo, vremenu recesije i potezom kojim će se napraviti nekoliko dobrih 
stvari, rekla bih. Ono što mene zanima još su kriteriji za kupovinu stana pod ovim uvjetima. 
dakle ne mislim tu na opće kriterije, već kriterije koji se tiču rang liste, rangiranja prijavljenih 
aplikanata. Hoću da kažem da nema svrhe ako ćemo kao Skupština donositi odluku a onda da 
na neki način budemo izopčeni iz toga da znamo kako vi će kriteriji biti uvjet za to. da ne 
možemo na njih direktno kao zastupnici djelovati. Mi vjerujemo svakako u Ministarstvo da će 
to najpoštenije uraditi. Ne zamjerite mi ministre Lukić i nemojte ovo shvatiti lično. Puno puta 
ljudi su vjerovali pa su na kraju ostali iznevjereni. Želim da kažem kako je ova odluka ovako 
transparentna danas za koju svi imamo kako bih rekla riječi hvale dolazi u trenutku kada je to 
mjera kojom se rješava i nagomilani stambeni fond koji je izgrađen. Pomaže i revolving 
sredstvima da se nastavi dalje graditi da se ne zastaje da se ipak nešto rješava na ovaj način 
kroz ovu kreditnu liniju. Dakle bilo bi dobro da ovakvu odluku do kraja prate i transparentni 
uvjeti odnosno kriteriji. Tako da se svakako nadam i nadam se da će nam to ministar potvrditi 
da će i ti kriteriji nekada u skorijoj budućnosti doći na ovu Skupštinu pa da se o njima 
izjasnimo. Još bih se referirala na ono što je Brane rekao na početku svog izlaganja. Ja se 
nadam da će ovom odlukom i ostali sportisti a ne samo njegovi džudo reprezentativci naći 
prostora da riješe svoje stambeno pitanje. Hvala. Toliko. 
 
Poslanik / zastupnik Izudin Bajrović: 
Hvala lijepo gđo predsjedavajuća. Da kažem prvo da ja imam stvarno 35 kvadrata i ne mislim 
ga na ovaj način proširivati, tako da nisam među ovim direktno zainteresovanim za ovaj 
program ali imam potrebu da prokomonetarišem ovu akciju da je tako nazovem. Ovo je drugi 
put da gdin ministar pokreće program za pomoć mladim ljudima da riješe taj veliki životni 
problem. Prvi put je bila kupovina stanova pod povoljnijim uslovima. Kada sam ja izrazio 
skepsu prije svega zbog visine cijene sadašnje kvadrata, ne znam kako je prošao taj program. 
Ja ne znam kako se okončao i ja mislim da nismo nikada dobili neki izvještaj koliko je on 
uspješno odnosno neuspješno realiziran, ko je dobio stanove pod tim uslovima. Koje su to 
kategorije ljudi. Da li su baš bili mladi, da li su bili oni kojima je namijenjeno ili neki koji su 
se umetnuli da tako kažem. Svaku vrstu ali dobro je dakle da se bavimo tim problemom. Ako 
već drugi put, možda ćemo iz petog ili šestog naći neki najbolji način. Ja i ovaj put izražavam 
zaista skepsu. Rekao sam kada sam postavljao pitanje sada ponavljam, više sam očekivao od 
ovog programa. Ne mogu da se otmem utisku da mi to malo opet lični na ono živjeti kao 
podstanar a pomalo sa strane ostavljati pa koliko se uštedi. Ja sam nekako radiji da onaj dio 
koji vi kažete koji se odvaja za zakup i koji se ne računa u cijenu amortizacije a koji je 20% 
umanjen na neku zamišljenju tržišnu vrijednost, nekako meni bi bilo ljepše da je on 20% 
uvećan pa da onda i on ide u amortizaciju i da čitav taj iznos na kraju bude dio otkupa stana. 
Pa ako nije 300 nego je 400 maraka, ali na kraju svih tih 400 maraka ulazi u cijenu 
amortizacije. Kažem možda je to malo utopistički ali možda je to bila neka moja željena ideja. 
Ovako opet se bojim da je opet prostor za zloupotrebu, odnosno za način rješavanja životnog 
prostora ljudima koji zaista nemaju stvarno izražen taj prostor nego da im je više onako kao 
mogućnost nadogradnje već postojećeg. Ja ću podržati ovaj vaš program, apsolutno, ne 
govorim da neću, ne govorim ove primjedbe zato što sam protiv nego zato što jesam za i zato 
što mislim da može još više da se unaprijedi ova vrsta pomoći države u odnosu na ljude koji 
zaslužuju. Jer sada kada mi izračunamo ko može uopšte da aplicira znači morat ćemo doći do 
toga. Ovo nisu socijalni stanovi, naravno radi se o stanovima za mlade. Dakle, koje uslove 
moraju  ti ljudi da ispune. Očito moraju biti zaposleni, na stalno, da računaju na to da će moći 
dići kredit itd. I ovo je već je evo i Solaković dodaje i slučaj smrti, kako se to rješava, onoga 
ko je obezbjeđivao? Dakle, ima puno pitanja još otvorenih koja bi se trebala rješavati. I ono 
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što bih volio ako za onu kupovinu pod povoljnijim uslovima ne znamo šta se desilo. Volio bih 
i ja da se pridružujem sa ovim kolegama koji su već govorili na tom fonu da nekako budemo 
ako je moguće u toku realizacije ovog programa kako stvari teku. Ne kao supervizor nego 
jednostavno da znamo da li stvarno smo postigli ono što smo tim željeli. Hvala vam. 
 
Poslanik / zastupnik Zaim Backović: 
Hvala gđo predsjedavajuća. Naravno za svaku pohvalu je svaka intencija koja vodi ka 
rješavanju stambenih problema mladih ljudi jer je evidentno da mi imamo taj problem jako 
izražen. Posebno kada su u pitanju formiranja porodica. I sada ide ovo ali. Znači bezdilemno 
ja ću podržati svaki napor da se mladima obezbjedi životni prostor samo ću uvijek tražiti 
mogućnost da oni upravo kao mladi ljudi dobiju bolje uslove. Nekoliko dilema koje su ispred 
mene ovdje su sljedeće: ukoliko se uzme period od deset godina zakup, primjer ste naveli stan 
od 50 kvadrata sa 400 KM mjesečno direktnog troška, od čega je 250 KM zakupnina a 150 
KM nazovimo to tako štednja, odnosno također sredstva koja se daju investitoru i on sa njima 
raspolaže. Ko će, to mi mora neko objasniti, kojim zakonom kojim propisom i kojim 
ugovorom fiksirati cijenu ukoliko znamo da je inflatorna stopa tolika i tolika godišnja. I za 
deset godina će biti iks. Zakone koje mi imamo kažu gdine ministre da ukoliko je došlo do 
poremećaja cijena iznad pet posto po automatizmu investitor ostvaruje pravo na razliku u 
cijeni. Po automatizmu odmah. Prema tome nema tog notara koji će to ovjeriti za deset 
godina. Niti to može ovjeriti. Jer tako nešto ne postoji. Posebno što se u tržišnim uslovima 
ako išta ova država bude išla naprijed taj poremećaj cijena biti drastičan. I zone u kojima su ti 
stanovi će se mijenjati. Ono što je danas zona B vrlo brzo će biti zona A. A ono što je zona c 
bit će zona B i tako redom. Jer grad se propulzivno širi. On mora da se širi mora da diše. 
Druga stvar je nešto što bih volio da uzmete u razmatranje i pogledate primjer susjedinih 
država i njihov način finansiranja stanova za mlade. Primjer je RH koja direktno izdvaja 
sredstva, odnosno direktno investira te stanove daje i daje na kreditnoj bazi za mlade. Imate 
evo sada je upravo takva dodjela u Zagrebu. Sada trenutno. Ali taj kvadrat stana je drastično 
jeftiniji zato što učestvuju država i grad i nemojmo zaboraviti da i mi na taj način možemo jer 
opštine su dio države. Ako su zemljišta opštinska onda je to dio državnog, rente, doprinosi to 
bi najbolje mogao da objasni gdin Mehmedić. Rekao sam to bi najbolje mogao da objasni 
gdje se mogu uštede, ja mogu sada da govorim šta sve treba da se plati, što direktno utiče na 
cijenu stana. Direktno. I kroz direktnu gradnju i kreditiranje cijena bi ispala jeftinija nego ovo 
što je prezentirano ovdje od 400 KM zakupnine na mjesečnom nivou za stan od 50 kvadrata. 
Sljedeća dilema koja je to je što, da to su mladi ljudi. Mi moramo voditi o svemu računa, 
nemojmo zaboraviti. Da statistika kaže da je na 1000 sklopljenih 400 razvedenih brakova. Na 
koji način ćemo riješiti dalju sukcesivnu nasljednu imovinu ukoliko se ovdje radi o zakupu i 
sredstvima koja se deponuju kod investitora za buduću kupnju. Imamo i sljedeću situaciju u 
kojoj naša zakonska regulativa ili porodično pravo priznaje vanbračnu zajednicu. Na koji 
način ćemo to regulisati. Mi svi govorimo ali niko neće da vidi da mi te zakone imamo, da to 
postoji, da je to tu. I zadnja stvar je koja banka će prihvatiti da se kapital zamrzne odnosno da 
je fiksan. Toga u svijetu nemate a navest ćemo primjer kilogram šećera je u Sarajevu koštao 
2000-te godine 0,75. Koliko danas košta? Litar ulja je koštao 1,25, koliko danas košta? Tako 
će se kretati i cijene svega ostalog. A najveća odstupanja nastupaju upravo na tržištu 
nekretnina i kada je kriza ali i kada počinje rast. Tu su najveće i najdrastičnije se odražava na 
cijenama nekretnina i zamolio bih vas da ovo dobro dobro razmislite, ja ću vas podržati 
međutim realnost projekta je nešto što je upitno. Hvala. 
 
Poslanik / zastupnik Damir Čardžić: 
Ja se zahvaljujem. Ja ću svakako ovaj projekat podržati zdušno i smatram da je ovo jedna 
veoma respektabilan i reprezentativan projekat. Ja znam po sebi da sam bio veoma sretan 
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kada sam sebi svoje stambeno pitanje riješio. Doduše pokušavao sam u dva navrata. 91 igrom 
od slučaja od rata propalo i 99 i znam da je to sigurno za mlade ljude ne samo uslov za 
egzistenciju nego i uslov za formiranje porodice i svega u narednom periodu. Govoreći o 
finansijskoj situaciji u državi mi vidimo kako to ide i ne znamo uopšte, ne možemo 
predvidjeti šta će se u narednom periodu dešavati. Ja ću reći da sam ja ušao u taj projekat 
relaksiran zato što sam imao dobro radno mjesto, to je u to vrijeme bilo dobro plaćeno a 
sistem je dobro funkcionisao. Mi sada nemamo garancije niti neko od tih mladih koji će ući u 
te projekte da ima takvu neku poziciju da ima neka takva primanja i da ima obezbijeđen posao 
u narednom periodu pa bi se stoga podržao diskusiju kolege Backovića jer ovdje je on dirnuo 
baš neke stvari što kažu ljudi u sridu. Ja bih možda sugerisao samo dvije stvari vezano za ovo. 
Jedna je ja kako sam razumio ministra rečeno je da se prave zgrade naselja za mlade i da se po 
tom principu funkcionišete. Primjera radi, zgrade se na prave pa unutar tih zgrada ima stanova 
po 50 kvadrata. Ne znam jeste li tretirali ministre da ne treba investitor da prave zgrade nego 
sav višak stambenog prostora u obliku stanova ili stambenih jedinica da se ponudi nekom 
tržištu i da se po tom principu uzme. To sam ja mislio kao jednu sugestiju da dadnem. I druga 
moja sugestija koja bi bila veoma bitna. Shodno nečemu mentalitetu naroda koji ja poznajem 
ovdje, znate ne dešava se manipulacija da neko preko nekakvih veza dođe na veću bližu neku 
tačku za dodjelu toga stana nego se dešavaju kada se već dobiju primjera radi takvi neki 
stanovi pa da se prostor vezano za manipulaciju kako se ti stanovi ne bi preprodavali uz 
proviziju, jer to su sigurno stanovi koji su manje cijene u odnosu na neke koji su na tržištu. I 
zamislite sada neko kada dobije poziciju sada uđe u taj stan koji je platio primjera radi 1200, 
1300, ili 1600 KM ili ne znam kolika će biti cijena u to vrijeme kada se to bude radilo, a takva 
pozicija stana 2000 ili 2500 maraka. Jednostavno neko kako smo mi mentaliteta opet 
razmišljaju o tome  e sada ću ja dobro hajrovati na tome pa ću ja nekome prepustiti uzeti 
razliku novca ili još jedna drastičnija varijanta da neko dobije privilegiju tako da dobije takav, 
pazite to nije privilegija po redu da neko dobije nego da neko namjesti da uzme takav stan i 
onda ga daje u podnajam. Znači da renta iz ničega napravi sebi posao a to bi ostalo plaćali 
neki ljudi koji bi stanovali u tom stanu. Mislim da se to nekako pravno treba uokviriti pa to 
ministre uz dobru vašu ideju, imate punu moju podršku samo da se na ta dva aspekta obrati 
pažnja kako bi se moguća varijanta neke manipulacije u periodu kada se dobije taj stan ne bi 
sprovodile. Hvala lijepo. 
 
Poslanik / zastupnik Besim Mehmedić: 
Hvala gdine dopredsjedavajući. Nisam se mislio javljati po ovoj tačci, vjerovatno je dosta 
toga rečeno. A evo uvaženi kolega Zaim Backović me je pozvao i ja smatram to prozivanje 
pozitivnim. Ne mora uvijek reakcija biti negativna. Slušajući ove diskusije na neki način ću 
replicirati onima koji govore o temi odnosno da budem tako grub, miješaju se kruške i jabuke. 
Mislim da je ministar na početku rekao ovo je tržišna ekonomija i tu nema dalje priče. Stanovi 
su na tržištu, oni se uzimaju, daju se onima koji to hoće, u ovom slučaju to su mladi ljudi pod 
uslovima koji mogu biti bolji, mogu biti gori. Mislim da su neke sugestije, ministar ih 
zapisuje dobre. Jedna od sugestija koje ne prihvatam, vlasništvo je vlasništvo. Ako kažete 
nekome da ne može dati to pod najam onda šta mu dajete. Ako daj bože ja govorim samo, 
repliciram na neki način. Vi mu dajete stan u vlasništvo. On može da radi s tim šta hoće. Hoće 
li ga on dati nekome pod najam ili neće to je druga priča. Kao svojevremeno kada se gradila 
Bjelašnica gore pa su neki rekli eto mi ćemo napraviti apartmane pa ćemo donijeti Zakon po 
kojem neko mora izdavati stanove. Odnosno te apartmane. Je li moguće nekome donijeti 
Zakon da on izdaje apartmane. Eno Bjelašnica nikad niko gore nije mogao po zakonu 
obavezan je da, obavezan da može davati. Prema tome ovdje govorimo o vlasništvu. Što se 
tiče ovoga što je postavljeno od strane gdina Zaima Backovića. Ja ne mogu sebe i ne smatram 
ekspertom ali nešto od toga znam. Znam proceduralne stvari. Naime svojevremeno kada je 
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Paddy Ashdown uveo Zakon o zemljištu, on je imao svoje prednosti, ali tada sam upozoravao 
i dan danas upozoravam, to je donijeli katastrofu gradu Sarajevu. Zato što opštinski načelnici 
svih njih devet, su jedva dočekali da tu i taj politički potez upravo urade za onoga zbog čega 
mi sada imamo problem koji je ovdje rečen oko građevinskog zemljišta. Taj Zakon je dobar. 
On kaže da renta mora da se vrati u zemlju. Govorim kako govore ovi stručnjaci. Što će reći 
da ni jedna opština kada naplati rentu na toj lokaciji ne može upotrijebiti pare za servisiranje 
političkih izbora, kupovine olovaka, kupovine crvenog krsta, nego to mora vratiti u cijevi i 
ono što se zove priprema zemljišta za gradnju takvih objekata. Time, još pridodajem nešto a 
imat ćemo kasnije neku priču. To je bespravna gradnja. Bespravna gradnja je jedan sigurno od 
generatora koji upravo prave ovu priču time što općina koja je ovdje, odnosno govorim 
kompletna općina za ovih posljednjih 20 godina a to je bilo iskustvo od prije agresije na BIH, 
su raspolagali tim zemljištem i oni su odgovorni za to zemljište. Kako? Ni jedan bespravni 
objekat u gradu Sarajevu nije nikada srušen na vrijeme. Zato su isključivo krivi načelnici. A 
sada povezujem temu koju je pitao gdin Zaim Backović. To se zove infrastruktura. Da bi vi 
jedno naselje opremili tim zemljištem morate mu dovesti struju, morate mu dovesti vodu ali 
im je najveći problem kanalizacija. Koja je najskuplja. Drugo, svi ti investitori jer nisu ničim 
privilegovani time što plate rentu od 52 KM ja mislim u prosjeku, ništa od toga ne dobiju. 
Zašto? Zato što opština sama određuje šta će raditi na tom dijelu svom. I za onu lokaciju za 
koju su oni platili rentu na toj lokaciji čekaju po deset godina da im se dovede zemlja, da im 
se dovede asfalt i kanalizacija. Prema tome očekivati u ovome da investitore kako je neki od 
kolega rekao da natjeramo da dođu u korelaciju sa opštinom da oni smanje troškove 
infrastrukture nećemo dok ne donesemo reformske zakone koji postoje veća koji bi samo 
trebali da kažu od danas primjenjujte te zakone. Što će reći nema bespravne gradnje, nema 
političke priče o tome da prolongiramo kada su izborne godine da nekoga ne rušimo i onda 
ćemo doći konačno do toga da rješavamo problem. I još jedno, ovdje jeste jedna mana koja se 
zove da će te lokacije koja pretpostavljam biti atraktivne za izvođače radova odnosno onih 
koji će ponuditi te stanove, ali na kraju krajeva ovaj grad se širi i u pravu je onaj koji je rekao 
jednog dana će lokacije B će biti A. To se vidi. Sarajevo će se proširiti i daj Bože da ti ljudi 
koji kupe pod tim uslovima te stanove povećaju svoje vrijednosti ali da im ovi koji nam sišu 
krv, banke, ipak, se ne upetljaju u to. i u tom podržavam gdina Zaima Backovića koji je rekao 
da je to jedna od ozbiljnih stvari. Ali kada je već rekao onda neka predloži način na koji to 
pravno možemo zaštiti. Vi ste u pravu recesija ovog svijeta prije 7 godina nije mogla nikoga 
zaštiti pa ni amerikance. Prema tome te su stvari koje su vezane za planetarna pitanja i ne 
mislim da neko može ovdje u BIH to tako zaštiti. Hvala lijepo.  
 
Poslanik / zastupnik Branislav Crnogorac: 
Dakle ja bih samo ponovio još jednom da je ovo uistinu jedna prilika da se mladima pomogne 
i tim prije me ćudi da Ekonomsko socijalno vijeće nije dalo saglasnost na ovu odluku, pa evo 
ako ministar može eksplicitno da objasni to da li je to tačno ili nije. Ali ja idem dalje u smislu 
da neko je to već rekao, ja samo to podcrtavam, naglašavam. I ja bih to da mi pretočimo ako 
je moguće u zaključak da kompletan proces vezano za ovu odluku da prati Skupština. U 
smislu da ovdje na skupštini mi potvrdimo kriterije koji će se napraviti za one aplikante a 
također da na određen način ovdje nama na Skupštinu dođe i poziv investitorima da vidimo i 
sam tender. Drugim riječima da donesemo zaključak da kompletan proces što se tiče ove 
odluke Skupština prati. Neko od uvaženih kolega je to rekao. Čini mi se Kojović, evo ja 
također još jednom to naglašavam. Insistiram. Ili Zeković, ja se izvinjavam. Ja insistiram 
upravo na tome da kompletan proces prati Skupština kada su u pitanju kriteriji poziv 
investitorima itd. Hvala. 
 
Ministar Čedomir Lukić: 
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Zahvaljujem se. Evo ja ću pokušati na ove diskusije da dam eventualno neka pojašnjenja. I 
moram da kažem da prije svega očigledno da dio zastupnika nije pratilo dosadašnji rad ovog 
ministarstva kroz projekat koji se često, i ja sam ga spominjao a u ovim diskusijama je 
spomenut, a radi se o kupoprodaji pod povoljnijim uslovima. Kada to kažem, mislim prije 
svega na pitanje lokacije. Ovaj projekat ne tretira pitanje lokacija. Ako ste pratili obrazloženje 
koje sam uvodno dao, a i kasnije u odgovorima sam to pokušao dopuniti da kažem, rekao sam 
da se on odnosi na već izgrađene stambene jedinice u ovom Kantonu. Prema tome nije upitno 
koju ćemo lokaciju dobiti da tražimo povoljnije lokacije. Kako sam rekao tržišna ekonomija 
ne podrazumijeva da bilo koga možemo obavezati da mora uči sa svojim stambenim 
jedinicama u ovaj projekat. Da li će ući investitor iz Skender pašine ili će uči investitor sa 
teritorije grada Hadžića ili sa teritorije grada Ilijaša to je njihova volja. Hoće li neće da uđu u 
ovakav projekat. Prema tome generalno veliki broj diskusija se odnosio na to. uvaženi 
zastupnik Backović je također veliki dio svoje diskusije usmjerio ka tome. Raspolaganje 
zemljištem nije u nadležnosti vas ni Vlade. Vi ne možete ni jednu općinu obavezati da vam da 
besplatno zemljište. Ne možete. To je njena dobra volja hoće ili neće da učestvuje u takvom 
projektu sa dijelom svog učešća koje se zove zemljište. Prema tome i ovo što smo u 
prethodnom projektu gradili nije građeno na besplatnom zemljištu. Niti su cijene tih stanova 
umanjenje za vrijeme zemljišta koje je općina poklonila i da ne kažem donirala. Ne. Sve 
općine su naplatite kako rentu tako i uređenje. Prema tome nema potrebe da diskutujemo o 
tome što nije u vašoj i nadležnosti Vlade. A rekao sam vam da sam prethodno razgovarao 
kada smo iznalazili lokacije za izgradnju, a ovaj projekta ne podrazumijeva izgradnju naselja 
kako je neka u svojoj diskusiju rekao, mislim da uvaženi zastupnik Čardžić. Gradimo naselja 
za mlade, ne gradimo naselja za mlade. Ona su izgrađena. U gradu imate bezbroj objekata 
kolektivnog stanovanja koji sada stoje prazni jer nemaju kupaca za te stambene jedinice. Mi 
ovim projektom dajemo mogućnost tim investitorima koji su već izgradili stambene jedinice 
samo u njih treba neko da useli, da investitoru obezbijedimo nekakav prihod, moram tako 
reći, izvinjavam  se na terminu, bilo kakav prihod, da obezbjedi ono što podrazumijeva 
plaćanje komunalnih usluga našim preduzećima. A ne ti stanovi danas stoje prazni, niti troše 
vode, niti plaćaju odvoz smeća, niti bilo šta drugo jer nemaju korisnika. Ovaj projekat se 
odnosi na to a ne na izgradnju novih objekata iznalaženje lokacija ovdje u Ferhadiji ili bilo 
gdje drugo. Radi se o gotovim objektima koje imamo već u Kantonu a nisu stavljeni u 
funkciju. Stavljanjem njih u funkciju i ti investitori će imati mogućnost da dalje nastave sa 
svojim aktivnostima. A ne da čekaju kada će izvršiti taj povrat da bi nastavili sa gradnjom 
eventualno novih objekata. Naravno, zahvaljujem se svim zastupnicima. I u bukvalnom 
smislu svim onim koji su diskutovali jer su dali podršku ovom projektu. Ja sam i u uvodnom 
izlaganju rekao da se zahvaljujem da vašom podrškom ćete dati mogućnost kako sam rekao 
ovdje mladim da apliciraju i rješavaju svoja stambena pitanja na ovaj način. Kada su u pitanju 
kriteriji ja sam rekao u uvodnom izlaganju, četiri ključna kriterija ili ako hoćete tri: 
državljanstvo sa trogodišnjim boravkom u zadnje tri godine na Kantona Sarajevo, neriješeno 
stambeno pitanje i starosna dob. To su svi kriteriji. Nema drugih. Kriteriji koje ćete vi 
prihvatiti kroz odluku o kategoriji lica koji će se odnositi na formiranje listi su nešto što će 
samo davati aplikantima koji ostvare pravo ko prvi a ko drugi ide ka investitoru i sklapa 
aranžman. Ništa drugo. Svi će oni imati pravo, naravno projekat je potpuno transparentan. I 
potpuno javan. Ja sam rekao dva javna poziva i do sada smo imali objavljivanje svih rang 
listi, tako ćete i sada imati objavljivanje svih investitora koji su se prijavili sa strukturom 
stanova s kojom su se prijavili, svih aplikanata koji su ostvarili to pravo i naravno kroz 
godišnje donošenje odluke o kategoriji lica i u prethodnom projektu a i u ovom projektu imat 
ćete izvještaj. I do sada ste ga imali. Prema tome mislim da će ova Skupština  biti maksimalno 
uključena u realizaciju ovoga projekta. Da će imati sve potrebne informacije koje su joj 
interesantne za realizaciju ovog projekta. Neko je postavio pitanje koje se ne odnosi na ovu 
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tačku dnevnog reda pa je ja neću obrazlagati a postavljeno je pitanje šta je bilo, od uvaženog 
zastupnika Bajrovića, sa prethodnim projektom. On ima svoj izvještaj kroz ovo što sam već 
rekao kod donošenja ovih odluka svake godine, tako da ćete i ove godine imati moram da 
kažem da su ti rezultati generalno pozitivni. Evo da ne oduzimam više vremena mislim da 
mnogi sa nestrpljenjem očekuju vaše izjašnjavanje. I ponovo se zahvaljujem na podršci koju 
ćete dati ovoj odluci. 
 
Predsjedavajuća: 
Hvala vam puno ministre Lukiću. Evo u dogovoru sa dopredsjedavajućim Ademovićem, ja 
bih htjela da vas zamolim da javnosti radi a posebno radi mlade populacije za koju je nekoliko 
kolega u svojim diskusijama naglasilo potrebu da ovaj projekat bude još više promovisan da 
bi im bio približen, da bi se bolje upoznali s njim, dakle najkraće šta su to prave pogodnosti 
koje ovakvu odluku približavaju mladim? Koje su to pogodnosti ovog načina rješavanja 
stambenog pitanja mladih u odnosu na sve dosadašnje koje smo imali? 
 
Ministar Čedomir Lukić: 
Zahvaljujem se. Ja moram da kažem ukoliko bih se upustio sada u pojašnjavanje svih tih 
prednosti potrošili još mnogo vremena. Naravno ja sam rekao u dosadašnjim odgovorima, u 
uvodnom obrazloženju da ovaj projekta podrazumijeva ulazak korisnika kategorije mladih u 
ovakve aranžmane bez ikakvog učešća. Znači sa 0 KM. Prva finansijska obaveza slijedi prvi 
mjesec u iznosu koji sam rekao, naravno u ovisnosti o veličini stana, kvalitetu itd. Druga 
pogodnost, vrlo bitna, je ta da će u okviru ovih deset godina zakupa, eventualno uz svoje 
maksimalno da kažem angažovanje eventualno obezbjediti otkup tog stana i bez kreditnog 
zaduženja. A ako već budu išli u kreditno zaduženje, onda to neće biti kreditno zaduženje za 
cjelovitu vrijednost stana već samo zaostatak od dijela koji će otkupljivati. I samim tim na taj 
iznos će biti i kamate daleko manje. To sam u jednom od odgovara i rekao. Kamate na 
današnjih 100.000 koliko vrijedi prosječan stan su dodatnih 100.000  a u ovom slučaju će to 
biti samo na dio. 
 
Predsjedavajuća: 
Ja se izvinjavam ministru. Zaista nije bila namjera da vas na bilo kakav način ponovo. Ja 
imam prijavu iako smo sve zaključili, gdina Crnogorca. Raspravu smo zaključili. Pitanja smo 
zaključili. Drugu raspravu smo imali. Samo nam definišite po kojem osnovu se sada javljate. 
 
Ministar Čedomir Lukić: 
Ja se javljam po osnovu toga što sam postavio pitanje a uvaženi ministar ipak nije odgovorio. 
Naravno Klub SDP-a apsolutno za i apsolutno podržava i da ovaj zaključak danas i ovdje 
formiramo u smislu da ova skupština kompletan proces nadgleda prati i da joj se dostave i 
kriteriji, bez obzira što je u najkraćim crtama kriterije elaborirao uvaženi ministar, ali mislim 
da ih trebamo imati. Ako su tu to je. Da, Ekonomsko socijalno vijeće. 
 
Predsjedavajuća: 
Pa imamo to. ministar je na samom početku odgovorio na moje pitanje. Ja pitala po tome. 
 
Poslanik / zastupnik Branislav Crnogorac: 
A ja pitam da ministar elaborira zašto je negativan taj odgovor. Nije negativan? Ja se onda 
izvinjavam jer imamo pogrešnu informaciju da je negativan odgovor. Odlično. Onda idemo 
svakako u realizaciju projekta. 
 
Predsjedavajuća: 
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Možemo li reći da je ova rasprava zaključena? 
 
I MOGU LI VAS POZVATI DA PRISTUPE IZJAŠNJAVANJU O  PRIJEDLOGU  
ODLUKE O USLOVIMA I NAČINU RJEŠAVANJA STAMBENOG PITANJA 
MLADIH PUTEM ZAKUPA UZ OBAVEZU KUPOPRODAJE STANA. 
 
Prema izvještaju službe, 27 ZA.  Niko suzdržan, niko protiv. 
 
KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA JEDNOGLASNO DONIJELA ODLUKU O 
USLOVIMA I NAČINU RJEŠAVANJA STAMBENOG PITANJA MLADIH PUTEM 
ZAKUPA UZ OBAVEZU KUPOPRODAJE STANA. 
 
Dakle raspravu o ovoj tačci počeli smo u 14,35. Sada je 16,07. A svi smo bili za. Pitam koliko 
će trajati rasprava o nečemu o čemu nećemo biti tako jedinstveni. 
 
Ministar Čedomir Lukić: 
Izvinjavam vam se samo jedna rečenica. Da vam se u ime svih onih koji budu na ovaj način 
riješili svoje stambeno pitanje, zahvalim na ovoj podršci i naravno u nastavku realizacije ovog 
projekta. 
 
Predsjedavajuća: 
Prelazimo na realizaciju tačke 12. 
 
 
 
AD – 12. 
 
PRIJEDLOG ODLUKE KOJOM SE VRŠI PROMJENA OSNIVAČA I 
USKLAĐIVANJE DJELATNOSTI SA KLASIFIKACIJOM DJELATNOSTI BOSNE I 
HERCEGOVINE U PRIVREDNOM DRUŠTVU HOTEL "MARŠAL" BJELAŠNICA 
D.O.O. SARAJEVO 
 
Prijedlog odluke ste dobili uz poziv za sjednicu. 
 
Molim predstavnika Predlagača da podnese uvodne napomene.  
 
Ministar Emir Hrenovica: UVODNO IZLAGANJE 
 
Predsjedavajuća: 
Najljepša hvala ministre. Imaju li predstavnici radnih tijela s obzirom na neke sugestije koje je 
imala Zakonodavno pravna komisija? Gdine Čomor u ime komisije, izvolite. 
 
Poslanik / zastupnik Eldar Čomor: 
Samo u ime Komisije za privredu, ekonomsko-finansijsku politiku da kažem da je Komisija 
podržala ove statusne promjene. S tim da mislim da je potrebno ovdje odgovoriti kolegama 
zastupnicima od strane ministarstva da li postoji upravljačka struktura u ovom hotelu? I 
donošenjem ove odluke šta mi zapravo činimo? Da li ovo preduzeće ili kako god da ga 
nazovemo dovodimo u red ili ponovo pravimo neke dodatne komplikacije? Lično smatram da 
se dovodi u red. Međutim sada govorim kao zastupnik, ne kao član predsjedavajućeg 
komisije, kada govorim ove dvije faze. Da li ćemo ministre poslije te druge faze kada budemo 
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utvrđivali vlasničku strukturu u ovom hotelu u Maršalu doći do spoznaje ili cifre da je FBIH 
većinski ulagač u ovo privredno društvo i time ponovo u ovom mandatu treće preduzeće koje 
će postati vlasništvo FBIH. Hidrogradnja je na halalosum bila, isto tako Unis pretis, i bojim se 
da bi poslije ove druge faze ovaj hotel Maršal bio predmetom ponovo nekakvih odluka 
Skupština Kantona Sarajevo gdje bi mi bili primorani da nekome nešta ponovo prepuštamo 
neke procente dionica. Naravno ja ću kao zastupnik podržati ovu odluku u smislu da se 
upravljačka struktura odredi u ovome privrednom subjektu a dalje vidjet ćemo šta i kako, 
 
Predsjedavajuća: 
Hvala lijepo. S obzirom da postoji mišljenje Zakonodavno pravne komisije koje je vrlo 
konstruktivno i koje je na fonu ovog što rješavanja dileme koju je sada pred nas postavio gdin 
Čomor, ima li neko, ako neće niko ispred komisije evo sekretar se nudi da nam obrazloži stav 
ZPK, koji je Vlada prihvatila. Ili ćete pročitati svi ono što vam piše u materijalima.  
Dakle zakonodavno pravna komisija Skupština Kantona Sarajevo je stava da je Prijedlog 
odluke kojim se vrši promjena osnivača i usklađivanje djelatnosti sa klasifikacijom djelatnosti 
BIH u PD Hotel Maršal u skladu sa Ustavom i pravnim sistemom ali komisija sugeriše 
predlagaču da nakon usvajanja odluke napravi plan restrukutiranja društva, njegovog dalje 
djelovanja i rješavanje suvlasničkih odnosa sa FBIH u odnosu na strukturalna ulaganja. I 
Vlada se obavezala da to prihvati. Dobro ok. Zato smo vas pozvali gdine Backoviću u ime 
komisije. Evo. Ima li još neko u ime komisija? Ima. 
 
Poslanik / zastupnik Zaim Backović: 
Ovdje naravno kao poslanika a ne kao član ZPK. Prvo, gdine ministre rekli ste da je firma 
registrovana kao društvo ograničene odgovornosti. Ko je registrovan kao pravni subjekt 
vlasnik? Znači u sudu se moralo upisati ko je vlasnik. Taj podatak nismo moglida dobijemo ni 
na ZPK. Drugo pitanje, obzirom da je registrovano kao društvo ograničene odgovornosti a 
poznato vam je da je to društvo zajediničkog ulaganja da li su registrovani prilikom ove 
registracije jer i u okviru društva ograničene odgovornosti može da se registruje udio u 
vlasništvu. Znači suvlasnici, onaj 30% ovaj 20%, onaj 25%. Ne dioničarsko nego dijelovi 
vlasništva, udio u vlasništvu. Da li je to registrovano. Ovo je jako važno ovo nije igra uopšte. 
Ja vam kažem mi ćemo imati tek Hidrogradnju na vrat. I tek ćemo Pretis one ljude imati na 
vrat a isto smo dali saglasnosti. Tek. Pitanje je da li ćemo dati ovako ili ćemo dati kroz papire. 
Zbog toga ovo ja pitam. Ja znam zašto ovo pitam. Da li je prilikom registracije društva kao 
društvo ograničene odgovornosti da li su priloženi ugovori o zajedničkom ulaganju? To znači 
firma koja je učestvovala svojim kapitalom u obnovi i rekonstrukciji je firma od federalnog 
značaja. Energopetrol Sarajevo. Oni su imali nesporne ugovore o obnovi i rekonstrukciji 
hotela Maršal. Da li je to danas priloženo prilikom registracije. Obzirom da nam je ovdje 
rečeno da u okviru društva Famos holding to prebačeno u pasivni podbilans. Da li je u 
pasivnom podbilansu navedeno ko je nominalni vlasnik hotela Maršal. Ili društva sa 
ograničene odgovornosti? Da bi smo mi donijeli ovdje odluku ovo se mora znati. A ne mi 
ćemo to naknadno vještačiti, raditi itd. I u konačnosti završiti na sudovima. Već rečeno da je 
upisan. Gdine ministre prvo nam recite je li izvršena sudska registracija ovog društva? 
 
Poslanik / zastupnik Mirsad Pindžo: 
Meni nije jasno, nisam iz odgovora ministra i uvodnog izlaganja shvatio šta je Ministarstvo 
privrede i sve prethodne Vlade od 2008 godine čekalo da završi ovaj posao u skladu sa 
zakonom? Šest godina. Ko je upravljao preduzećem u ovih prethodnih šest godina? Ko je 
imenovao upravljačke rukovodne strukture i kome su one polagale račune? To je suštinsko 
pitanje. Naravno i ovo kolega Backović što je govorio ali to su prethodna pitanja. Ova odluka 
koja je danas pred nama ne tretira ovo pitanje o čemu je Backović govorio osim da će se to 
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naknadno utvrditi vještačenjem. I naravno da će se onda to morati odluka donijeti. Ali je 
suštinsko pitanje kada je hotel Maršal isključen iz privatizacije iz bilansa početnog Famos 
holdinga. Tada je Skupština Kantona Sarajevo kao vlasnik Famos holdinga morala ovo 
uraditi. To je šest godina. Zato je moje pitanje ko je u ovih šest godina imenovao upravljačke 
strukture? Jesu li one postojale? Kome su račune polagale i za čiji račun su radile? Hvala 
lijepo. 
 
Poslanik / zastupnik Sabahudin Hadžić: 
Hvala predsjedavajuća. Ja imam nekoliko pitanja koja ću uputiti ministru. A jedno od njih je 
ima li hotel u svojim poslovnim knjigama evidentirane nepokretne imovine, zemljište i 
objekte? Ima li hotel upotrebnu dozvolu? Da li imate informaciju koliko mjeseci kasne plaće 
uposlenim? Koliki je gubitak hotele? I ima li hotel upravljačku strukturu koja je izabrana u 
skladu sa propisima? 
 
Poslanik / zastupnik Damir Čardžić: 
Imam i ja samo jedno pitanje. Ja sam htio ovo što je koelga Hodžić rekao nešto iz toga. Ali 
kako uvesti komisiju za reviziju da se ispita poslovanje u zadnjih sedam ne šest godina, od 
kada je status te firme promijenjen? 
 
Ministar Emir Hrenovica: 
Ja ću pokušati ponovo. Pokušao sam da budem kratak, ne što sam ja gripozan nego što je i 
ovo preumoran dan za vas, već je blizu pet sati. Recimo izvještaj se nalazi u finansijskom 
poslovanju u materijalu. Tu je može vas sa nekim stvarima upoznati predstavnik sindikata. 
Istina je da njima nešto plate kasne. Mi smo uspjeli sasvim regularno 30.06. što nije baš slučaj 
sa ostalim JP, iako ovo nije još ni naše preduzeće nije ni javno toliko uradili smo i revizorski 
računovodstveni kontrolni izvještaj a ima i zadnji izvještaj i to vlasničke strukture sa 
mišljenjem ovlaštenog revizora. I u tom kontekstu ja vam i nisam pročitao. Famos holding dd 
je 34,21, Energoinvest – Energopetrol 65,79% vlasničke strukture. Tako da će konačno učešće 
utvrditi nakon završetka. Ali ulaganja je imao i hotel is vi ostali i budite sigurni da to će se. 
Znači da su tu dva vlasnika, suvlasništvo. Nije vlasništvo FBIH kao što je to već nekom 
odlukom prenesen Pretis je tražen ali prenesno više firmi u vlasništvo FBIH. Ali ja shvatam 
da je naša Federacija ali u ovom slučaju mislim da ćemo imati i te kako veći postotak prema 
onom ulaganju. Evo ja bih zamolio da ovdje i gdin iz sindikata kaže upravljačka struktura 
četiri, pet godina NO nije postojao. Direktor vi ga će poznajete i međutim to će se riješiti 
odmah sutra prekosutra ćim se uradi. Sve ovo što smo uradili uradili smo konsolidaciju i sa 
našim Pravnobranilaštvom i sa notarom i sa onim, ne upuštajući se u motive da li je Famos za 
jednu marku prodat a ovo slučano ostalo jer se i za ovo pojavio interes u više navrata. Inače 
da se nije pojavio interes od Famosa ne bi se javljao ni prethodni direktor ZOI-a. Kao Famos 
sa ulagačkom, pa pročitajte imate u materijalima. Sto puta se ponavlja Famos a ja ga nisam 
htio obrazlagati šta Famos. Famos sa 2000 KM.  Famos holding dd. Nije udio prodat. Prodat 
je onaj što je mogao otići za marku, dvije, tri pet. Maršal je ostao. 1999. To sam pročitao. Ja 
mogu ako je nedoumica ponovo pročitati još jednom. Ali baš sam to čitao. Znači dva udjela 
koje ćemo dogovoriti nakon sudske rasprave. Upravljačka struktura nedostaje. Direktor radi i 
hotel Maršal je u funkciji. Znači 100% Famosov. To sam obrazložio. Finansije su dostupne u 
materijalu. Čak i novi izvještaj govori da oni imaju oko 100.000 gubitka. Naime nešto malo 
gubitak a to vam može obrazložiti, ima plače. Mislim da plaće radnika dosežu 30.000. to je 
skoro dvije plate naših ovdje direktora javnih preduzeća. Ukupna vrijednost. Ima nade, ja 
govorim za ovo i mi smo se evo pripremali nešto i igrali se. Pripremali i nove prospekte u 
saradnji ti ljudi su jako vrijedni i mislim da će biti. A vezano za sav ostali segment koliko će 
udio biti evo može, mislim da se i obratio. Hotel Maršal je imao i te kako ulaganja. Federacija 
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je davno digla ruke od njega. Devet, osam godina se nije ništa radilo i sada čekali. To je 
možda pitanje ključno. Prošlo Vlada i Vlada. Trebalo se onog momenta vratiti iz tog 
podbilansnog stanja, ali uostalom takvih firmi ima. Ali bolje ikada nego nikada. 
 
Predsjedavajuća: 
Hvala vam lijepo ministre. Ako nema više prijavljenih za pitanja ja imam prijavljenih za 
diskusije.  
 
Poslanik / zastupnik Mujo Hošić: 
Hvala predsjedavajuća. Evo čuo sam nekoliko pitanja i ne mogu da shvatim da ljudi ne znaju 
o čemu se radi. Problem hotela Famos je od 84. Ne od 98. Naš dragi drug Tito rekao nije 
uknjiženo nigdje ne postoji nigdje, zemlja je Općina Trnovo a ovo čak nije ni upotrebna 
dozvola data. Dakle sve ono što vidite postoji građevina čiji smo mi vlasnici samo nismo 
uknjižili. Zašto je neko 97 ili 98 ko, s kim potpisivao ugovor o ulaganjima procjena od oka. U 
tom slučaju Energopetrol pretpostavljam da je to trebalo biti privatno vlasništvo međutim 
hvala bogu da se nije desilo. Oni koji su bili u to vrijeme u Skupštini znaju kako je tada išla 
privatizacija Energopetrola. Radnici koji i u mnogim drugim firmama lako manipulisati s 
njima. Ovdje su mene blokirali i one koji su bili u Domu naroda. Ovi koji sada kažu da su 
prevareni u Energopetrolu. Evo vidite ovih dana će biti otvorena jedna afera Energopetrol. 
Kada smo mislili da pomažemo radnicima te 2005 ili 06 ne znam koja je bila, Skupština 
Kanton se odrekla cca negdje 2 miliona svojih ulaganja u Terminale u Blažuju. Kada smo 
misli da pomažemo firmi da se privatizira. Hvala bogu da je neko bio pametan ili slučajno da 
je hotel Famos otišao u pasivni podbilansu da nije vlasništvo Energopetrola. Tako ti procenti 
od 34,5 ili od 66 su onako od oka procijeniti oni će se vjerovatno mijenjati. Evo sada sam vam 
rekao da smo se mi kao Skupština Kantona odrekli svoja dva miliona u korist Energopetrola u 
Terminalima Blažuj. Ja hoću da postavim jedno drugo pitanje. Od Olimpijske planine gdje 
smo bili vlasnici, mi grad Sarajevo prijeratni Grad Sarajevo, šta imamo sada, stubove tamo za 
ski liftove i hotel Famos. Ostalo je sve privatno pod čudnim okolnostima napravilo jedno selo 
za spavanje. Ono što smo 84 za Dobrinju govorili da imamo olimpijsko selo, gore je 
napravljeno selo za spavanje i od toga Kantona Sarajevo nema ništa. I tvrdim vam ovog 
momenta ukoliko postoji volje to je jedini hotel koji možemo sačuvati da je naše vlasništvo. 
Ne negirajući da će se pojaviti oni koji su mislili da mogu ispod žita uzeti tu vrijednost. Ali da 
bi uopće počeli rješavati problem tog hotela mi danas trebamo donijeti ovu odluku. Ili i dalje 
posmatrati kako to propada, kako je to ničiji čardak ni na nebu ni na zemlji, dok se ne pojavi 
ponovo neko ko će izvući odnekud da je izložio 180 miliona u taj hotel i da treba da ga 
dokapitalizuje samo za 100.000 KM. Ja ne mogu da vjerujem da Kanton Sarajevo koji je pet 
mjeseci godišnje najzagađeniji u Evropi i 20 do 30 km od centra Sarajeva udaljeno od 
olimpijskih planina više tamo nema vlasništva. Ako je to cilj nekome onda je bar pošteno da 
danas kaže to. ako ima, meni je žao što je Backović otišao, ja mogu i pretpostaviti šta ga 
mući. Ali ću se ja do zadnjeg momenta zalagati i boriti da je to naše, Kantona Sarajevo i da je 
tih 26 radnika koji rade gore i godišnje prime tri plaće naši radnici. Hvala. 
 
Poslanik / zastupnik Damir Čardžić: 
Hvala. Po nekom starom dobrom običaju kada raspravljamo o nekim firmama mi iznesemo 
svi neko svoje mišljenje, ovdje pokušamo da budemo dobri, možda malo i patetični u cijeloj 
situaciji i onda na kraju kroz određeni vremenski period zaboli nas glava kada počnemo 
pričati o toj firmi. Imamo nebrojeno primjera u Kanton Sarajevo, evo spomenuli ste vi neke 
ovdje da ja ne bih vraćao unatrag to. ja se  sa kolegom Hošićem samo ne bih u jednoj stvari 
složio, to kada kaže on je otprilike tu negdje pogodio u sredinu, ali kaže iz Titinog vakta nema 
upotrebnu dozvolu. Pa 90% objekata nema upotrebnu dozvolu ali je funkcionisalo i kasnije se 
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rješavalo kroz koje kakve procedure. I kada je namjera neka dobra onda se to pozitivno završi. 
Kada nekome nije, ova mafijaška privatizacija, nekakva kriminalna, onda ljudi to naprave, 
otmu od države i nastave dalje da rade. Tako da smatram da ta papirologija vezano da bi taj 
objekat dobro radio nema veze. Ali statusno pitanje za tu firmu, to je najbitnije. Mi ovdje 
cijelo vrijeme pokušavamo da jedni drugima ubijedimo jedni druge da ubijedimo kako nešto 
valja ili nije dobro. I pozivamo se na nekakvu paprilogiju ili nekakve ovdje, kao što je 
ministar rekao, ovlašteni revizor je dao ovaj bilans stanja uspjeha, stnje o poslovanju, opis 
svega tamo kako bi mi sada trebali da uzmemo od ovlaštenog revizora taj izvještaj i da 
kažemo: eh, ovo su neki revizori napisali i to je dobro. Ja vas, vraćam se zbog toga sam dobio 
prijavu Ertičkom vijeću kada sam rekao da je za Veterinarsku stanicu Kantona Sarajevo isto 
ovlašteni revizor uprave koja je tu bila, da je lažiran izvještaj. Izvještaj je prikazivao 100 KM 
a stvarno stanje je 572.000 KM zaduženja. Tako da smatram da izvještaj ovih revizora koji su 
dali dole da nije stvarno stanje. Ja pozivam. Maloprije sam samo jednu rečenicu ja nisam htio 
da se  upuštam u biti strukom. Ako je struka direktno u pitanju ja neću da se bavim. Ali ovo je 
fakt. Ovdje nama neko stalno podnosi nekakve izvještaje, račune koji nisu stvarni. Prema 
tome, da bi ovakvu neku odluku donijeli kao što danas imamo na stolu, ja smatram da bi trbali 
po ovome principu. Vi se možete složiti sa mnom, a i ne morate. Ja bih kao prvo uradio, 
oformio jednu neovisnu komisiju da ispita poslovanje u zadnjih šest ili sedam godina, 
aktuelno stanje. A ne da se baziramo na izvještaju njihovog revizora kojeg su oni doveli gore. 
I vidjet ćete da če nam onda tek situacija biti kao u ogledalu. Ni približna onoj koja je nama 
rečena. Isto smatram , ovdje je kolega Hošić u pravu kada kaže imamo planinu ljepoticu gore. 
Trebamo ulagati u taj turizam. Trebamo razvijati te turističke potencijale. Jer znate šta je nama 
u Sarajevu ovdje. Mi ne možemo od metalurgije živjeti. Moramo se baviti nekakvim stvarima 
koje će sutra puniti ovaj budžet ovdje. Pa ako bude ovih Kantona i ovi zastupnici koji će sutra 
sjediti ovdje i radnici koji imaju iz budžeta te plate. Ali moramo stvarati novu vrijednost. Mi 
trebamo sačuvati. Po meni je logika da moramo taj Maršal sačuvati i ne samo Maršal nego i 
sve to što ima gore da je vlasništvo Kantona da ga sačuvamo i da napravimo da je 
prosperitetno da zarađuje sebi novac. E u tome se slažem sa kolegom Hošićem. Ali vas 
pozivam opet jer smo puno za ove tri godine puta upali u zamku. A ja sam svjedok toga kada 
su nam podneseni izvještaji koje kakvi, mi smo misleći da smo u pravu i da imamo pravnu 
formaciju dizali ruku. Ja ne vjerujem u ovo i ja za ovo neću ruku dići, samo iz toga razloga, 
kada mi neko donese papire, neovisnih revizora, ne ovih koji rade to odozgo kada budem 
vidio situaciju u cijelom preduzeću ja ću dići ruku. A svakako apelujem na sve one čimbenike 
koji se pitaju u cijeloj ovoj priči da pokušamo da taj Maršal ako ikakva mogućnost postoji da 
ga sačuvamo. Da ljudi rade gore i da to bude jedno prosperitetno preduzeće. Hvala. 
 
Poslanik / zastupnik Zaim Backović replika: 
Poštovani kolega Hošiću ja bih volio znati šta to mene žulja u vezi Maršala. Bilo bi to jako 
interesantno. Mene jako žulja sticajem okolnosti što sam bio član komisije za nenamjensko 
trošenje sredstava i što sam svaki papir o ulaganju u Hotel Maršal imao u svojim rukama i 
podnio izvještaj. I kada sam ga podnio komisija je ukinuta zato što smo naveli imenom i 
prezimenom ko je vršio, kako i na koji način malverzacije. Ukinuti. To me jako zanima. Jako 
me zanima kako se ne spominju privatni investitori čiji ugovori postoje. Jako me zanima kako 
vlastitim sredstvima ako je društvo i ulagalo je sredstva,a  društvo je zajedničkog ulaganja. To 
bi značilo da ja sada kažem ovo su moja ulaganja a ja koristim ovu zgradu i od nje uzimam 
rentu i tu rentu reinvestiram u ovo i kažem to je moje. I tako redom. Ja sam apsolutno za 
očuvanje. Naprotiv sam za podizanje nivoa tog hotela ali sam za čist odnos. Ne želim da mi 
kao Kanton sutra upadnemo u probleme jer ovdje, ukoliko je onako u ugovoru da je 
dominantno vlasništvo, odnosno vlasništvo u odlučivanju nekoga drugog a mi ga registrujemo 
kao svoju firmu, možemo imati pravne posljedice. Ja sam ovdje za čist račun i ništa drugo. 
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Znači zalažem se apsolutno ali mi nije jasno da se tek neko sada javi a nema upravljačku 
strukturu šest, osam, deset godina. Nema nadzora šest, osam deset godina. Nema ništa. To je 
nešto što je jako čudno. Eto. Toliko. 
 
Poslanik / zastupnik Mujo Hošić odgovor na repliku: 
Čestitam druže Backoviću. Sami ste odgovorili sebi. Da ste gledali papire koji su da te bog 
sačuva. Odlično. Meni je drago da nije završeno tako ali zato i jeste i vaša komisija ukinuta 
zato što ste predlagali prave stvari. Ova odluka danas koju treba da usvojimo je samo početak 
rješavanja problema. Ne možemo mi ovo uknjižiti da je naše. Ovo je samo prvi korak u 
pokušaju rješavanja problema. Tačka. A što se tiče odgovora vama. Znači vi ste sve sami sebi 
odgovorili.  
 
Poslanik / zastupnik Mirad Pindžo: 
Hvala gđo predsjedavajuća. Pošto sam ja malo stariji nisam znao da je Tito 84 iz zemlje 
naređivao kako reče kolega Hošić. Da je naređivao kako će se raditi i knjižiti. Samo još jedna 
mala konstatacija ili ne znam kako nazvati. Kada se podnose politički motivirane političke 
prijave onda naravno mediji to poćnu eksploatirati i objavljivati na prvim stranicama, pa i 
privatizacija Famos holdinga je vezana za hotel Maršal za kolegu Mehmedića. Vidite kako 
istina izađe na vidjelo kada imate zle namjere. I hvala bogu da je tako da istina izađe na 
vidjelo da hotel Maršal nije ipak privatizovan nego je izdvojen iz početnog bilansa prije 
privatizacije. Ja sam pitao ministra i nisam dobio odgovor 70% uposlenika ministarstva 
privrede i danas radi, oni koji su radili i prethodnih sedam osam godina. I vrlo sam jasno pitao 
šta se do sada čekalo. Zašto nije bilo usklađeno sa zakonom? Ko je imenovao upravljačke i 
rukovodne strukture? Kome su polagali račune i za čiji interes su radili? Ja imam osjećaj da se 
tamo nema više šta uzeti i sada se došlo na jasle Kantona. Imam osjećaj, možda se varam. I 
bez obzira iako je i to razlog ja podržavam ovu odluku da konačno ako ništa drugo prvo ono 
što danas imamo kao imovinu Kantona pa bez obzira u kom procentu jer ovo što ovdje piše u 
materijalima iščitao sam ja to ovo nema veze s vezom. I ovo kolega Backović što je govorio 
pokazuje da to nije tačno. Čiji su ovo procenti uopšte nije bitno. Naša današnja odluka treba a 
uvede u sistem još jedno javno preduzeće i javno dobro i da krene u proceduru da se konačno 
istjera na čistac i utvrdi na koji način, ko kako i koliko je gore ulagao, na koji način, ko kako, 
je vodio taj objekta do sada? I za čiji račun i u kakvom je danas stanju i hotel ali i poslovanje. 
I ovo je samo početak. Zato bih ja predložio jedan zaključak danas u ovu odluku. Naravno, ja 
ću je podržati i rekao sam kao prvo korak da konačno to uredimo. A zaključak bi se odnosio 
da se zaduži Vlada Kantona Sarajevo da pripremi cjelovitu informaciju vezano za ove stvari o 
kojima smo govorili. Na pitanja koja smo postavili a nismo dobili odgovore. I vezano za 
ulaganja, pa i od te komisije o kojoj je kolega Backović govori koja je raspuštana jer joj se 
nije sviđalo nekome to što je ustanovio, da se odatle krene ali na ova pitanja koaj smo 
postavljali šta je to bilo prethodnih sedam godina i šta se to tamo dešavalo i zašto neko nije 
radio posao u skladu sa zakonom? Nikako mi nije jasno kako je moguće poslovati na tržištu 
sedam osam godina a da nemate legitimaciju, nemate ništa. To mi apsolutno nije jasno. I ja 
zato predlažem da usvojimo ovu odluku uz zaključak da se obaveže Vlada Kantona Sarajevo 
da nam dostavi precizne informacije i odgovore na ova pitanja. Hvala lijepo. 
 
Poslanik / zastupnik Esad Radeljaš: 
Hvala predsjedavajuća. Ja mogu da shvatim da nešto ne damo da ide iz Kantona u FBIH, ali 
ne mogu shvatiti da nešto hoćemo nama pa da i to raspravljamo. Ovo kako kaže kolega 
Čardžić da nema nikakvih papira, pa da ima ne bi nas ni zapalo. Ne bi nam dao onaj čiji je. 
Znači upravo je suština u tome. Ovo treba što kolega Pindžo vratiti kod nas i krenuti ili Hošić 
i papire i sve ostalo što treba. Vi znate kako se vršilo ulaganje. Uloži 20.000 prikaže 120.000. 
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ali zato postoje stručnjaci, postoje sudski vještaci raznoraznih struka pa se izvede pa kaže 
uloženo je toliko a nije koliko je on uradio. I tako ćemo doći do papira i dovesti ono što 
želimo. Znači ja apsolutno ovo podržavam. Mislim da bi trebale kolege svi da ovo podržimo 
da konačno nešto dobije ovaj Kanton i ad samo tako. Niko drugi ne može ni završiti papire 
dok Kanton ako danas izglasamo tom odlukom. Eto hvala vam. 
 
Poslanik / zastupnik Besim Mehmedić: 
Hvala gđo predsjedavajuća. Prvo smatram da je ova diskusija dobra i da je ovo koliko god je 
temporalno zakašnjelo,bolje ikada nego nikada. Ali ono što bih volio da priređivačima ovog 
prijedloga jer oni će najvjerovatnije ostati i poslije izbora, pretpostavljam i ovo što je moj 
kolega Pindžo predložio zaključak svim vladama budućim je dobro pripremiti da nam se ne 
desi jedna stvar koju ću ja nekako metaforički narodno reći. Ja ovo razumijem sada mi 
dajemo jedan dukat da uđemo u ovo. Nemojte da nam se desi da 100 dukata tražimo da 
izađemo. Eto, hvala. 
 
Poslanik / zastupnik Elmedin Konaković: 
Ja također mislim da je ova rasprava baš usmjerena u tom pravcu i treba da, danas ne možda 
raščistimo ali treba da barem da kažemo radi stenograma i radi daljeg postupanja, ovo što 
kolege uglavnom čini mi se rade. U jednom dijelu ovdje piše da je Vlada FBIH već u dva 
dopisa ustvari svojom odlukom prenijela; Zaljučak Vlade FBIH o prenosu dijela vlasništva u 
hotelu Maršal. Da mi stičemo pravo raspolaganja po zakonu o privatizaciji tako da eto i ja to 
smatram prije svega naravno boljim činom od onog kada prenosimo mi i rješavamo se nekih 
preduzeća svoj udio dajući vrijednost evo ovu Unis pretisa koja još uvijek nije definisana. 
Pratim ustvari šta se gore dešava i da li smo tu kako je kolega Backović upozoravao dakle 
vrijednost od 30 i nešto miliona prenijeli nekom drugom na upravljanje. Ovo mi čini ipak 
malo ambicioznije i kvalitetnije malo bolji pristup ali ovo također smatram vrlo bitnim. Čuli 
smo od ministra Hrenovice jednu ne tako bezazlenu stvar a tek poslije ovoga treba da se 
pristupi vještačenju da se utvrđuje koliko je ko investirao da bi se na osnovu toga dalje 
određivala sudbina ili vlasnički udio u tom dijelu kapitala ili u funkiconisanju samog hotela. 
Zato i jeste bitno ovo što kolega Pinđo traži. Ko je taj ko je upravljao i investirao u čije ime i 
čime to može dokazivati. Kao što je bitno jedno drugo pitanje, da li je onda bilo profita u tom 
preduzeću, na koji način se taj profit dijelio ili je stalno bilo u minusu što će vjerovatno biti 
činjenica u slučaju pokazatelja kako ćemo onda sve to tretirati. Zbog toga je vrlo bitno da 
Skupština Kantona Sarajevo šalje jednu vrlo ozbiljnu poruku da naravno mi jesmo za 
funkcionisanje jer čini mi se da je to jedan o najpotentnijih hotela recimo na prostoru Kantona 
Sarajevo ukoliko se njime gazduje onako kako bi trebalo, ukoliko se on prije svega adaptira 
na način koji to Bjelašnica zahtijeva u puno ozbiljnijem pristupu turizmu od onog koji gore 
imamo. Tako da su ove prethodna pitanja vrlo bitna. Dakle trebaju nam odgovori na sva ova 
pitanja i zamolit ću uposlene u ministarstvu privrede i resornog ministra da ovo shvate vrlo 
ozbiljno i da nas u što kraćem roku informišu o ovome što smo mi danas govorili i pitali. 
Ukoliko to ne mogu uraditi sada. A i mičemo naravno podržati ovu odluku da se u sistem 
funkcionisanja kantona vrati hotel Maršal na upravljanje, a onda dalje odredi funkcija i 
sudbina delegirajući NO i birajući direktore. Jer ovdje piše da je u vd mandatu ne znam koliko 
godina obnaša kao vd tu funkciju. Hvala.  
 
Poslanik / zastupnik Nedžad Fazlija: 
Zahvaljujem predsjedavajuća. Ja moram priznati da smo mi naše mišljenje kreirali na bazi 
komisije, odnosno predstavnika predlagača gdina Nurije koji nam je, Komisije za privredu 
finansijsku i ekonomsku politiku Kantona Sarajevo podnio izlaganje za ovu tačku i shvatili 
smo da je revizorska kuća i notar da su dali svoje mišljenje da je ovo jedini put, da je ovaj put 
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jedini put, odnosno put od dvije faze kako će se izaći iz ovog problema jer je evidentno da 
imamo probleme kojis u ovom trenutku nepremostivi. Također piše ovdje da vrhovni sud nije 
dao odnosno nije htio upisati dva osnivača ostavljajući mogućnost da se kasnije kada se upiše 
jedan a to je u ovoj prvoj fazi Kantona Sarajevo da se onda oni koji su dalje ulagali u taj hotel 
dalje dogovore oko vlasništva i procenta koliko evo , po nekim papirima imamo negdje 64% 
ili 66% FBIH 67 a 33% Kantona Sarajevo. Iz tog razloga da sada dalje ne čitam svi smo 
dobili ove materijale mislim da je vrlo korektno objašnjeno. Mi moramo ovu prvu fazu da 
tako kažem završiti kako bi imali te upravljačke strukture koje evo do sada nisu bile i da bi 
onda te upravljačke strukture nastavile dalje rješavati ovaj problem i tu ako treba da se 
izdogovaraju koliko ko ima kojeg procenta to će biti nadam se,, neće biti dugotrajan proces 
nego da će se brzo završiti i da na kraju krajeva nek se Kanton i FBIH dogovore hoće li jedni 
drugima pokloniti hoće li se dogovoriti da bude pola pola ili već kako god ali već ova prva 
faza, bar kako smo mi shvatili mora se završiti. I ono što mi imamo primjedbu odnosno 
sugestiju na ovu odluku da gore u preambuli trebalo bi da stoji prije ovog Skupština Kantona 
Sarajevo na sjednici toj i toj, znači prije toga da se pozivamo i na zaključke Vlade FBIH jer su 
nam ovdje dostavljeni, broj taj i taj 2013 2012 godine održan 22.02.2012 i u članu 4. Pošto je 
ovo bila odluka predložena, a nastale su neke nove okolnosti, u međuvremenu, ovlašćuje se 
Sad Zeljković premijer Vlade Kantona Sarajevo da u skladu itd. Nastavi dalje proces. Mislim 
da se ovo treba promijeniti i da mi treba u ovom članu 4 da ovlastimo nekog drugog, npr 
Vladu a ne možemo gdina Zeljkovića jer je u međuvremenu podnio ostavku. Eto to su te dvije 
sugestije da tako kažem da se pozovemo na zaključke Vlade koji su sastavni dio svih ovih 
materijala na koje se pozivamo i  koji će se tretirati prilikom daljnjih procesa i ova druga i 
Klub SDP-a će glasati da se konačno riješi ovaj problem ovog hotela. Hvala. 
 
Poslanik / zastupnik Eldar Čomor: 
Hvala. Pa evo kao što su kolege rekle diskusija po ovom pitanju je imala svoju svrhu i mislim 
da smo evo na samom kraju došli do onih odgovara koji su nama potrebni da bi donijeli 
kvalitetnu odluku i svjesnost da ne glasanje ili glasanje protiv ove odluke neće ništa riješiti 
samo će dodatno zakomplicirati stvari što se tiče tih ljudi gore a i imovine Kantona Sarajevo i 
naravno da će b iti najbolje da se ovakva odluka podrži i u narednim fazama da se ovaj 
problem riješi. Kada sam spominjao Hidrogradnju i Pretis i prepuštanje udjela našega u 
strukturi tih preduzeća FBIH ništa zauzvrat od strane FBiH nismo dobili pa niti garanciju da 
ta preduzeća neće biti u nekim fazama tamo, odnosno neće se ništa pozitivno postići tim 
preduzećima nakon prepuštanja vlasničke strukture od Kantona Sarajevo i FBIH. I svjedoci 
smo i u Hidrogradnji i u Pretisu da se ništa pozitivno ne dešava. Ja ću podržati odluku ali čega 
se ja bojim da će FBiH nakon što mi otkočimo ovaj proces imenujemo upravljačku strukturu, 
nakon izvjesnog vremena doći i reći e dobro sada je to naše, de vi nama prepišite osim ovih 
naših 65 % dajte nam i vaših 30 i nešto posto. Ja se pitam hoće li FBiH ikada Kantona 
Sarajevo dati nešto bez bilo kakve obaveze Kantona Sarajevo prema njima? S druge strane 
kolega Pindžo je spomenuo 2008 godinu. Po meni kritičnu godinu. Famos – problemi u 
Famosu 2008 godina. Pretis 2008. Godina. Hidrogradnja 2008 godina. Isto Ministarstvo 
privrede i isti ministar koji je 8 godina vedrio i oblačio u ministarstvu privrede, nije 
naplaćivao koncesije, davao koncesije kako je htio, produžavao ugovore o koncesijama kako 
je htio s pet na trideset godina, itd. I na žalost tog čovjeka danas nema ovdje a mi se cvarimo 
na ovim svjetlima i na ovom vremenu i patimo se zbog nečega što niko od nas ovdje prisutnih 
nije niti znao niti ima bilo kakve odgovornosti po ovom pitanju a neko uživa tamo. I mi danas 
ovdje moramo ove probleme, hvala bogu došlo je vrijeme da se ovakvi problemi rješavaju, 
moramo ih rješavati, zato smo tu, ali moramo voditi o realnosti, da su neki ljudi bili tu vedrili 
oblačili, njih više nema, nikakve odgovornosti po njihovom radu nije bilo, nadam se da će 
doći vrijeme da svako odgovara za svoje. Nek dobro bude dobro a da zlo bude zlo. Kod nas je 
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sve naopako, kod nas se zlo smatra dobrim a dobre stvari se smatraju zlim. Na žalost tako 
nekome odgovara. Ja čekam dan kada će ono što je dobro biti dobro a ono što je zlo biti zlo. 
Hvala puno.  
 
Poslanik / zastupnik Zaim Backović replika: 
Prije nego što kažem duboko se izvinjavam što vrlo često izlazim pijem neke tablete, Muho 
Hošić zna koje mi, znaš kakve su vrste tableta. Zbog pritiska moram vrlo često da izađem 
vani. Tako. Ne ne ja se ne stidim toga. 
I sada bih rekao ovako, sve ste vi u pravu poštovani gospodine, evo ja sada kažem ovdje 
gospodi glasat ću za ali znam da efekta nema. U podbilansu privatizacije Energopetrola taj 
podbnilans je prenesen u vlasništvo Terminala BIH. Terminali BIH su vaši dominantno 
formalno vlasnici i to je na sudu. Već je na sudu. Znači mi moramo kada ovdje dobijamo 
informaciju kao poslanici imati kompletne informacije. Znači Terminali na jednoj strani 
vlasnici, oni traže svoje vlasništvo, federalna Vlada zbog sukoba jer žele da smijene direktora 
i upravu Terminala i ne pitaju daju odluku i kažu prenosimo mi to tamo a u bilansu Terminala 
je ova imovina. Eto toliko. 
 
Poslanik / zastupnik Mirsad Pindžo replika: 
Pošto je kolega Čomor pomenuo mene u kontekstu i nastavio diskusiju da se to dešavalo 2008 
godine, ja ne znam što je mene u tom kontekstu pomenuto i ne interesuje me uopšte. Moj 
zaključak koji sam predložio ovoj Skupštini da donesemo uz usvajanje ove odluke da 
utvrdimo odgovornost svih onih koji su doveli do ovoga stanja i nisu poduzeli ništa da ovo 
stanje uvedu u zakonski okvir pa i ti koji su radili 2007, 08, i sve one koji su radili do 
današnjeg dana.  
 
Poslanik / zastupnik Eldar Čomor odgovor na repliku: 
Kolega Pindžo nikakva negativna konotacija vašeg spominjanja. Vi ste spomenuli 2008 
godinu i pitali se zašto 2008 godine do dana današnjeg niko nije ništa uradio. Tako je tako je. 
A spomenuli ste s pravom a isto tako sam ja spomenuo i ostale predmete koji se otprilike 
dešavali 2007 – 2008 godina i govorim o tom periodu hvala. 
 
Poslanik / zastupnik Mirsad Pindžo: 
Ja sam odlično shvatio kolegu Čomora jer je proširio dalje priču da je taj ministar 2008 
odgovoran bio i za koncesije i za ovo i za ono i za Hidrogradnju i ja sam zato reagovao, ne 
zanima me ime tog ministra, zanima me istina i zanimaju me činjenice a na bazi činjenica 
koje će Vlada dostaviti proisteći i zaključci i prijedlozi pa i odgovornost. Hvala lijepo. 
 
Predsjedavajuća: 
Ja lijepo molim. Zaista smo umorni bar neki od nas koji moraju biti stalno ovdje. Ja vas lijepo 
molim za malo mira i pažnje. Užasno utiče na koncentraciju. 
 
Dopredsjedavajući Naser Nabil: 
Hvala gđo predsjedavajuća. Moram priznati da je to slika i prilika naše gorke svakodnevnice. 
Do dobivanja ovog materijala vjerujte mi i ja , a vjerujem da je i većina građana ovog 
Kantona odavno misli da je hotel Maršal je već privatna svojina. Šokiran sam ti podatkom da 
je hotel zapravo ničije vlasništvo. Ja znam da se to zvao hotel Famos i do poslije rata pa onda 
famozni naziv hotel Maršal itd ali u svakom slučaju to je borba za imovinu Kantona Sarajevo. 
I ova odluka iako je ministar nije u uvodnom izlaganju nije baš na najbolji način iznio sve te 
činjenice koje idu u korist našeg Kantona. Ali prva rečenica u ovoj odluci da Kanton Sarajevo 
preuzima sva prava i obaveze udjela od 2000 KM pa na dalje osnivačke strukture, mislim da 
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je to početak načina rješavanja vlasništva nad hotelom. Sigurno i ministarstva za energiju i 
rudarstvo i energetike na nivou FBIH svojim zaključkom koji je bio u februaru 2012 godine 
da to treba prenijeti na vlasništvo Kantona Sarajevo i današnja rasprava u vezi s tim apsolutno 
podržavam ali mi je jako žao da mi nemamo uvida u poslovanje. Šta je se to desilo na nečijem 
vlasništvu od 99 godine do dana danas. Nema NO, nema direktora, piše da hitno treba 
imenovati NO, hitno izabrati direktora. Ima 26 uposlenih. Biser na Bjelašnici što je ministar 
rekao. Jedna od mogućih perspektiva zimskog pa ako hoćete ljetnog i planinskog turizma 
našeg Kantona i nemamo apsolutno uvida u svemu ovome. Ja se slažem sa kolegom Pindžom 
i sa ostalim koji su diskutirali da ipak ova skupština i mi zastupnici bi trebali imati 
sveobuhvatan uvid u svim poslovanjima što se dešavalo tokom prethodnog perioda. I na kraju 
krajeva, sutra kao osnivači ili suvlasnici mi trebamo da preuzmemo obavezu bilo da je to 
pozitivno ili negativno. Ja ne znam je li iko u ovoj Sali zna koliko će Kanton sa ovom 
odlukom preuzeti na sebe da plati sutra, da su to milionski iznosi , po stotine hiljada maraka 
iznosi itd. Ali bez obzira na sve ovo treba da se vrati u imovinu Kantona Sarajevo i naravno, 
ja ću to podržati. Težak će to biti put ali za prvi korak pozdravljam ovakvu odluku. 
 
Poslanik / zastupnik Besim Mehmedić replika: 
Ja se izvinjavam unaprijed svima ako će to shvatiti da ja pokušavam biti maliciozan. Ali gdin 
Nabil je rekao famozni Maršal. Ja sam dijete ove BIH, meni Maršal ne smeta, pogotovo ne 
kao primjer famozni. Gdine Nabil imate priliku da mi replicirate ja znam šta građani BIH 
misle kada sam ovo rekao. 
 
Poslanik / zastupnik Elmedin Konaković: 
Ja imam potrebu zaista evo nek to bude moja druga diskusija bit će kraća od tri minute. Glasat 
ćemo za ovaj akt i kažem da nemamo o tome dilemu, osim što se sada to što je kolega 
Backović govorio još nekima od nas su sugerisali da se formalno na sudu rješava status 
Maršala jer  Terminali polažu prava na upravljanje. Tako da zaista naše Ministarstvo privede 
zna da ukoliko na taj način nismo kvalitetno informisani mislim da ćemo onda zaista tražiti 
dodatna objašnjenja od našeg ministarstva privrede. Hvala. 
 
Predsjedavajuća: 
Ako ćete nam pojašnjavati nemojte molim vas. Nisam htjela nikoga povrijediti zaista.  
 
Dopredsjedavajući Naser Nabil: 
Riječ Maršal ponos tvari znači i svako može tumačiti u skladu sa svojim percepcijama i 
načinom razmišljanja. Ja znam da je to bio olimpijski hotel u sklopu Famosa i zvao se hotel 
Famos i toliko s moje strane, ništa više. 
 
Ministar Emir Hrenovica: 
Hvala vam. Ovo je baš bila diskusija na nivou i sada dođem u iskušenje ovih godinu dana. Jer 
mi ove godine stvari pokrećemo sasvim lagano jer smo se i mi bojali ali sve smo pravno 
pokrili sa četiri pravnika i tu je revizija tako da mogu odmah istovremeno dva tri diskutanta 
da im objasnim. To je neovisna revizija koja nam ovo sugeriše jer smo čak ovo u članu 5 
promjenu osnivača, uključujemo Federaciju, jer mi to moramo, jer ako mi ne uključimo oni su 
ostali propast. Oni naime danas nemaju ni oca ni majku. Oni mole bar da imaju oca, pa vidjet 
će koliko imaju majku. To je činjenično zadnjih 10 mjeseci. Naime Famos je pravio 
konfuziju. On je vladao. Imao je NO koji je samo gore sjedio i vjerovatno. Ali se uspjelo 
sačuvati koliko toliko. Što nije bilo razvoja svi smo krivi, i vi ovdje i ja svi smo krivi što 
nismo dali glas prije. Međutim sva ova pitanja su na mjestu. I ja sam ostao stvarno dužan, 
preobiman je materijal. Naime, ja imam tu četiri ovako fascikle. Prvo kada je u pitanju 
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Terminalu, terminali imaju onoliko uloga koliko je imao Energopetrol ali postoji neki mali 
Terminali Hadžići koja je nevažna firma, koja nema veze sa tim Terminalima, a vidite ovamo 
oni su već na Federaciji za njih se grabe ko želi, pet premijera bivših hoće da budu direktori 
Terminala. To je njima zanimljivo. Ovo da je bilo zanimljivo davno ne bilo. Naime i ja sam i 
u razgovoru mi smo i sudski gledali kada su se pojavljivali Terminali u Zagrebu. Od tužioca 
dobili podbilans da nema Maršala. I to nam je bilo drago. Da je Maršal ušao u ovo on bi bio 
već Terminali negdje na moru ili bi već negdje, možda bi.. sve smo mi potkrijepili žao bi nam 
bilo da ode i da imate jednu garažu gore na Bjelašnici, bilo bi vam žao jer ipak ona je jedan 
segment. Mi smo evo govorili, nema tu gdina Backovića, on sluša, o Famosu. On je pravio 
konfuziju. Manje više i ja sam prije tri četiri godine znao imaju NO, koliko su oni radili ja 
znam da su radnici radili. Hotel je uvijek bio otvoren. To je drago bilo i meni a vjerovatno i 
vama. Famos je upravljao nismo mu mogli ni priči. Čekali smo pogodan trenutak i onda smo 
prvo otišli notaru. Notar je zakonski. Znači ove komisije i nama je drago komisije, ali 
komisija bi uzela 3000, 4000 maraka a sa tim parama bi oni mogli renovirati onaj dole disko 
klub a ne bi ništa bilo zakonski dovedeno. Zakonski je dovedena revizija. Zakonski je 
dobiveno mišljenje notara. I sada ide na notara i ponovo uz sugestiju, ja vama nisam 
vjerovatno sam pročitao u onom prvom momentu od Famosa 99. Famos holding je znači 
Kanton 34,21%, Energoinvest Energopetrol 65. Ali su ulaganja najviše bila od Famos 
holdinga odnosno od Maršala, najveća. To će se sve konačno učešće regulisati aneksom 
ugovora. Po ovom članu 5 znači da se uključi. Sve u svemu rekli smo dovoljno da je 
revizorska kuća najodgovornije lice pred licem pravde, po zakonu provjerili a vjerovatno će 
ponovo revizija biti nakon vašeg glasanja. Ja vam već unaprijed zahvaljujemo da pokušamo 
sačuvati ovo što imamo. 
 
Ministar Zlatko Petrović: 
Ja se izvinjavam. Prvo pozdravljam sve prisutne i izvinjavam se što sam tražio riječ. Izuzetno 
volim i Maršal i Bjelašnicu i Igman. Znači ovo što govorim čisto pomoć, koristim neko 
pravno iskustvo. Znači u konkretnom slučaju se radi o statusnoj promjeni odnosno upisu 
novog osnivača. Za osnivački ulog oko 2000 KM. Aposlutno predmet današnje odluke nije 
imovina odnosno nekretnina o kojoj mi stalno pričamo. To je ne trebamo miješati ni petljati. 
Ovo je početni uslov da uprava, u smisl preuzimanja prava i obaveza, poduzima aktivnosti 
vezano za zaštitu imovine upisa te imovine kao vlasništvo da li Kantona odnosno te firme 
odnosno da se nađu modaliteti moguće isplate nekakvih dugovanja prema nekim koji je 
investirao u Famos. Znači prvi korak statusna promjena, treba je verificirati i dalje da se krene  
sa ekipom koja treba to da uradi. Hvala. 
 
Dopredsjedavajući Kemal Ademović: 
Repliku imam. Ministar Hrenovica je rekao svi smo krivi. E pa jeste da se mi posipamo 
pepelom ovih dana zbog toga što demonstranti govore na ulicama, pljačka privatizacija svi 
smo krivi. E nismo svi krivi. Krivi su oni koji su radili pa nisu dobro radili. I krivi su oni koji 
su bili dužni da rade a nisu radili. Dakle i nemojte više niko da koristi u ime svih nas, svi smo 
mi krivi. E nismo. Moramo se diferencirati ko je za šta kriv. Dakle, sasvim je jasno i ovo je 
ministar Petrović sjajno objasnio. Sasvim je jasno da je hotel Maršal u kakvom je formalno 
pravnom statusu to je sada nebitno, pao na koljena da radnici ne primaju plaću, da ne može 
dalje, trebaju mu jasle da bi sutra ti radnici mogli doći da traže od Kantona plaću, isplatu ovog 
onog itd. Kada su u pitanju radnici da se podovuće crta pa da možda Kanton nešto pomaže, 
ukoliko to može, a Ministarstvo privrede je to moralo ucrtati u svoj budžet za 2014 godinu ja 
nemam ništa protiv, i spreman sam to podržati da krene ova procedura. Ali sasvim je izvjesno 
da niko ne vidi kraj te formalno pravne procedure kako će ona završiti niti se zna kaže se 
neovisna revizija. Čija neovisna revizija? Šta je utvrdila? Čija e to neovisna revizija? Danas 
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možete poručiti kako god hoćete reviziju bilo čega. Dakle onakvu kakva vama odgovara. 
Dakle neovisna revizija. Mislim da ministarstvo privrede nije dobro pripremilo ovu tačku. Da 
se zapetljalo da nam je trebalo reći: mi treba da uđemo u ovaj postupak. Dobro ućemo. To će 
nas koštati ovoliko. Toliko su plate radnika, akumulirani gubitak. Toliko ima troškova 
materijalnih nepokrivenih jer njima sutra treba neko da im uplati 50 ili 100.00 da bi se mogla 
uplatiti plata da bi se neki troškovi da se to pokrene. Privredni subjekat je izgubio tržišnu 
utakmicu jer se gore izgradilo napravilo, privrednih subjekta privatnih koji igraju tržišnu 
utakmicu i on je izgubio utakmicu. Dakle došao je u fazu devastacije sada kada ga treba 
ulagati renovirati itd. Šta će to biti kantonovo u konačnici to niko ni od njih ne zna, a ne zan 
niko ni od nas. Ako se gleda sa aspekta koristi za Kanton ja vidim gubitak. Ako se gleda sa 
aspekta spašavanja tih broja zaposlenih da ima radna mjesta da se nešto tu pokuša, ja vidim da 
to treba uraditi, izglasati to pa neka ide kada imaju Grasovi nek ima i nekakav Maršal. 
 
Predsjedavajuća: 
Hvala lijepa. Pošto smo mi zaključili raspravu. Ako nećete nešto specijalno doprinijeti da nas 
prosvijetlite nemojte molim vas. Nemam ja pravo da vam zabranim ali imam ljudsko pravo da 
vas molim. Hajte dvije rečenice možda će nam biti jasnije. 
 
Poslanik / zastupnik Mujo Hošič: 
90% diskusije Keme Ademovića ja ću podržati ali čak ni pomoći ne možete nekome ako nije 
vaš. Ne može ni jedno ministarstvo predvidjeti nekakva sredstva nekome ko nije ni na nebu ni 
na zemlji. To je taj dio. Drugo, ja znam da ministar Petrović fantastično može objasniti sve 
pravno. Meni je žao što se ovaj Kanton odriče onoga što je njegovo ili se bar do sada. Vi se 
sjećate prije jedno sedam osam mjeseci kada smo molili da svi ministri, ova Skupština je 
molila vide šta je ostalo od imovine Kantona ukupno u Kanton Sarajevo. To što je bilo 
pasivnog podbilansa. Ja mislim da je Petrović za dva mjeseca našao u ovom gradu vrijednosti 
najmanje 10 miliona. I to je naša imovina. Samo što očito ovdje nema, neću reći domaćinskog 
odnosa, nego svi smo sada to je nekakav procjena šta stoji iza toga dug je put. Ali možemo li 
odricati onoga što je naše?  
Predsjedavajuća: 
Mogu li ja vas, odnosno nas da pozovem ako smo svi tu da pristupimo izjašnjenju. Aha. A 
pardon. Ja molim ministra, logično je da će se nešto promijeniti što je vezano za potpisnika to 
mi je logično. 
 
Ministar Emir Hrenovica. 
Došlo je do te promjene onaj ko je upisan. Ja imam konkretan prijedlog predsjednica 
skupštine je upisana da ona bude supotpisnik. Preambula po zakonu mislim da ne može. Mi se 
još možemo konsultovati. 
 
Ministar Zlatko Petrović: 
Nema potrebe za promjenu preambule zato što je pravni osnov ove čitave radnje Zakon o 
privatizaciji. Znači isknjižena je imovina koja automatski postaje faktički kantonalno 
vlasništvo i to je pravni osnov za čitavu proceduru koja se ovdje provodi.  Jedino pitanje 
ovlaštenja za potpisnika to je u samom teksu. Znači da ovlašteni predstavnik Vlade Kantona 
Sarajevo to uradi. To Vlada može da donese odluku. Ovlašćuje se Vlada Kantona. 
 
Predsjedavajuća: 
Ne treba se uopće navoditi ime nego samo napisati neko ko je ovlašten. Dajte molim vas samo 
jednu stvar ministre Petroviću da objasnimo. Statusna promjena osnivača nam daje šansu 
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kasnije da pravimo procentualno odnose učešća svih nivoa vlasnika. Tako sam shvatila. 
Nemojte mi ponavljati.  
 
Ministar Zlatko Petrović; 
Znači radi se o preuzimanju osnivačkog uloga od 2000 KM. Čime se preuzimaju prava i 
obaveze PD, a ne nekretnina. To je osnovna stvar.  
 
Predsjedavajuća: 
Onda ja moram pitati gdina Fazliju zašto onda tu stavljamo i FBIH kada mi preuzimamo 
obaveze iz te 2000? 
 
Ministar Petrović: 
Tako je. Sve drugo vezano za samu nekretninu apsolutno je i lakše i normalnije kada ser adi 
kada imamo svoju firmu i prava i obaveze da možemo generirati sve procese uknjižbe, 
legalizacije, verifikacije itd. 
 
Poslanik / zastupnik Elmedin Konaković: 
Što vi nama više objašnjavati ja sam sve dalje od ideje da uopšte ovo podržim. Ima li i u 
jednom dijelu ovog materijala evidentiranih obaveza ovog pravnog subjekta? Može li mi bilo 
ko od vas odgovoriti i kakve su trenutno obaveze ovog evidentiranog subjekta? Ima li 
založnih prava, hipoteka? Imate li te informacije u ministarstvu privrede? Mislim i na obaveze 
tekuće, obaveza prema uposlenim, doprinosi, banke krediti? Ima li i jedna informacija jer nije 
tako banalno. Taj osnivački ulog je mali preuzimanje i upis u kompletan osnivački ulog od 
2000 KM znači kompletno preuzimanje prava i obaveza. Nešto baš ne vjerujem da ima prava 
posebnih. Da ima gore ugovorenih aranžmana da to sada pršti gore od posla, to ne vjerujem. A 
sumnjam da ima dosta obaveza. Ima li neko od vas ko nam može reći kolike su to obaveze 
prema uposlenim kolike su obaveze prema bankama, založna prava? Imate li sada u ovom 
trenutku? 
 
Predsjedavajuća: 
Ko ima odgovor na pitanje koje je postavio gdin Konaković nek se odmah sam uključi.  
 
Poslanik / zastupnik Mirsad Pindžo: 
Nemojte da nam više iz ministarstva odgovaraju. Sve što nam budu više odgovarali budite 
sigurni da će ova odluka pasti a to ne bi dobro bilo. Ova skupština je dužna da zaštiti javni 
interes i imovinu Kantona koja je i u hotelu Maršal. Ovo što je gdin Petrović objasnio, 
osnivačka prava po zakonu možete osnovati firmu kao društvo sa ograničenom odgovornošću, 
sa 2000 KM najmanje. Ali vam to daje prave na svu imovinu i preuzimate sva prava i 
obaveze. Jel vi mislite da bi mi danas razgovarali o ovome da je bilo ikakve mogućnosti da se 
hotel Maršal uknjiži na nekoga drugog. Pa ne bi nas niko ni pitao. Ali isto tako i u buduće 
niko neće moći upisati bilo kakvo vlasništvo u firmi hotel Maršal bez Skupština Kantona 
Sarajevo ili pravosnažne presude suda. Prema tome dajte da završimo ovu priču da glasamo 
za odluku bez uvođenja ovoga u preambuli Vlade FBIH i zaključka jer to nema veze jedno s 
drugim. Zašto bi mi uvodili nešto hipotetički. Drugo da ovlastimo ministra finansija 
Muhameda Kozadru da potpiše ugovor u ime Kantona. I treće da donesemo zaključak da 
Vlada nas, ali do zadnjeg papira od odluka do računa, od uloga ulaganja i sve onda, e onda će 
ova Skupština odlučiti jer ovo što je kolega Ademović rekao, vi možete naručiti reviziju 
kakvu god hoćete i da vam napišu šta god hoćete. Dajte nam prvo punu informaciju detaljnu 
pa ćemo onda ovdje raspraviti i donijeti zaključke kuda da idemo. I na koji način da idemo i 
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da utvrdimo stvarno stanje u hotelu Maršal. Ali da napravimo danas prvi korak donošenjem  
ove odluke. Hvala. 
 
 
 
 
Poslanik / zastupnik Elmedin Konaković: 
Ja povlačim svoja pitanja sva. Ja ću to poslije problematizirati evo podržavam ovo što govori 
kolega Pindžo. 
 
Poslanik / zastupnik Damir Čardžić: 
Ja razumijem kolegu Ademovića kada kaže možete naručiti revizorski izvještaj. Halo, ba, 
revizorski izvještaj ima krivično pravnu odgovornost, poslije, taj koji potpiše. Stani te bolan 
ne igrajte se. Vi pravite Zakon ovdje, pa nije ovo ulica. Znači neko ko uradi revizorski 
izvještaj. 
 
Predsjedavajuća: 
Nemojte molim vas. Niste nam objasnili pokrećete diskusiju. Molim vas samo.  
 
Poslanik / zastupnik Mirsad Pindžo replika: 
Ja želim vrlo jasno da budem precizan, kada sam rekao da možete naručiti revizorski izvještaj. 
Nije isto kao što će revizori uraditi, sve fakture koje je neko napisao da je izveo radove po 
nekim cijenama za koje on misli da su dobre revizor će to sve staviti i kazati ovo je odnos. 
Nije to isto u odnosu na ono što je procjena sudskog vještaka da li je to vrijedilo toliko. Zato 
sam rekao nemojte nam nikakvih revizija, dajte nam punu informaciju a onda ćemo zaključiti 
šta i kuda da idemo dalje.  
 
Predsjedavajuća: 
Ministre žao mi je. Kažu da nam ne treba dalja obavještenja.  
 
Poslanik / zastupnik Elmedin Konaković: 
Ne možete dati ministru riječ a ne dati zastupniku. Zaključite raspravu i da glasamo.  
Predsjedavajuća: 
Zaključila sam ja raspravu i pozvala na glasanje kada je gdin Fazlija tražio pojašnjenje vezano 
za obrazloženje. U svakom slučaju. Pozivam kolege da pristupe izjašnjenju o Prijedlogu 
odluke kojom se vrši promjena osnivača. 
 
Pet minuta pauza ali molim vas pet minuta. 
 
Predsjedavajuća. 
Drage kolege ja se nadam da će nas kolega Fazlija ako ima potrebu obrazložiti pauzu a vas 
molim da zauzmete svoja mjesta da pokušamo bar ovu tačku završiti danas. 
 
Poslanik / zastupnik Nedžad Fazlija: 
Zahvaljujem predsjedavajuća. Evo izvršili smo još dodatne konsultacije sa ministrom 
Petrovićem i on nas nije ubijedio da ovo nije nezakonito što mi tražimo nego eto nema 
potrebe. Klub SDP je imao najbolju namjeru da u preambuli stavimo te zaključke pošto iz tih 
zaključaka proizlaze razne obaveze u tim koracima koje slijede za Vladu FBIH, za opštinu 
Trnovo za Vladu FBIH, za Vladu Kantona, za upravu hotela itd. Ali nećemo dalje insistirati, 
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Klub SDP-a uvijek hoće da bude dio rješenja i mi ćemo podržati bez ovog odbacivanja ovih 
zaključaka u preambuli. 
 
Predsjedavajuća: 
Hvala vam lijepo. Onda nemao dilemu više ni jednu. Kolega Backoviću dajte molim vas. 
Jeste šala ali malo je prekasno za šale. 
Pozivam vas da se pristupu izjašnjavanju o Prijedlogu odluke kojom se vrši promjena 
osnivača i usklađivanje djelatnosti sa klasifikacijom djelatnosti BIH u PD Hotel Maršal 
Bjelašnica d.o.o Sarajevo. 
 
Od 27 prisutnih 27 glasalo Za. Nemam potrebu da pitam ko je suzdržan i ko je protiv.  
 
konstatujem da smo jednoglasno usvojili odluku koja je bila pod tačkom 12. 
 
I opet mi dozvolite u 16,10 smo počeli raspravu, u 17, 40 smo zaključili jednoglasno da je ovo 
potrebno. Ako ćemo nastaviti na ovaj način da razgovaramo ja ću odmah prekinuti sjednicu. 
Pred nama ima vrlo jednostavnih i vrlo komplikovanih prijedloga zavisno od toga kako tome 
pristupamo. Pa vas molim da se opredijelite hoćemo li raditi ili ćemo.  
 
Poslovnička pitanja danas sigurno nećemo pa zato vas molim da se opredijelimo hoćemo li 
ovo uraditi za pola sata, što je pred nama do. Sada je 17,45. Ja neću počinjati tačku 13 ako će 
rasprava o njoj trajati sat.  
 
Mogu li ja zamoliti predsjednike klubova da se izjasne hoćete li da prestanemo da radimo 
danas id a nastavimo da radimo sa puno većim kapacitetom koncentracije?  
 
Ne ne ja sam naglasila da smo sat i pol raspravljali po tačci 11 pa svi glasali ZA, pa onda sat i 
po po tačci 12 pa svi glasali Za. Dolazimo na Kantonalnu veterinarsku stanicu za koju vidim 
nema spremnosti da se ona obavi konstruktivno bez obzira kakav je ishod u glasanju. Ima 
stvari o kojima ćemo evo ja pitam sada. 
 
Poslanik / zastupnik Elmedin Konaković: 
Ja ne mogu garantovati da nećemo o nekoj od tačaka za koju se ukaže potreba i dva sata i tri 
sata. Ni jedna od ovih tačaka nije izgleda tako da ćemo raspravljati duže od 15 minuta a ostali 
smo po sat i po na svakoj. Ima ozbiljnih materijala u kojima neću da budem limitiran zato što 
negdje žurim da ne mogu reći sve što mislim i da ne mogu replicirati kojima mislim. A 
činjenica da mi već imamo stav Kolegija u kojem kažemo da kad god nam ostane četiri ili pet 
ozbiljnih tačaka da radimo do 17 ili 18 sati i da se tu sjednica prekida. Tako da je ovdje baš 
potpuno po mom mišljenju jasna situacija. Imaju dvije ili tri preozbiljne tačke o kojima će se 
raspravljati par sati. Siguran sam i imamo pitanja i inicijative. Ja imam spremne dvije 
inicijative i pitanje prebitne i neću ni tu tačku da marginaliziram. Ja mislim da treba da 
prekinemo sjednicu. 
 
Predsjedavajuća: 
Mi ćemo svakako jedan dio morati nastaviti. Hvala vam svima na podršci. Mislim da večeras 
nemamo punu koncentraciju i nema smisla da bilo koga limitiramo u nastupima. Prekidam 
sjednicu uz vašu saglasnost.  
 
Poslanik / zastupnik Besim Mehmedić: 
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Ako ste pitali predsjednike klubova onda pitajte i ostale. Nije valjda da su samo. Vi ste ovim 
jačim dali. 
 
Predsjedavajuća: 
Ne ne. Gdine Mehmediću vidjet ćete u tonskom zapisu je li to znači. Pa niste ni došli do. 
(Tonski zapis isključen) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

S T E N O G R A M 
 

TREĆEG NASTAVKA 33. RADNE SJEDNICE 
 

SKUPŠTINE KANTONA SARAJEVO 
 

ODRŽANOG 17.03.2014 GODINE 
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Predsjedavajuća: 
Otvaram Treći nastavak 33. Radne sjednice Skupštine Kantona Sarajevo. 

Pozdravljam uvažene kolege i kolegice poslanike, članove Vlade i uvažene goste, kao i 
predstavnike medija koji prate rad današnje sjednice. 

U ime Skupštine Kantona Sarajevo pozdravljam i cijenjene gledaoce Televizije Kantona 
Sarajevo, a svima nama želim da budemo ekspeditivni i da završimo ovu 33. Radnu sjednicu. 

Prema evidenciji Službe, sjednici prisustvuju 24 poslanika, što je dovoljan broj za punovažan 
rad i odlučivanje. 

Izostanak sa ove sjednice opravdali su poslanici: Edina Papo, Ivan Brigić, Sabahudin Hodžić, 
Kenan Ademović, Naser Nabil i gdin Elmedin Konaković. Neki od kolega su najavili 
kašnjenje, ali će nam se najvjerovatnije pridružiti za jedan sat. 

 
Podsjećamo vas da smo na prethodnim zasjedanjima koja su održana 24.02., 04.03., 11.03. 
2014. godine obradili dvanaest tačaka dnevnog reda, te nam preostaju sljedeće tačke: 

13. Prijedlog odluke o izmjenama i dopunama Odluke o usklađivanju statusa Javnog 
preduzeća “Kantonalna veterinarska stanica Sarajevo” sa Zakonom o javnim 
preduzećima u Federaciji Bosne i Hercegovine; 

14. Prijedlog odluke o davanju saglasnosti Fondu "IKRE" na Pravilnik o kriterijima za 
dodjelu sredstava za školovanje djece boraca i djece poginulih boraca; 

15. Prijedlog odluke o davanju saglasnosti na srednjoročni Plan i program održavanja 
zaštite, rekonstrukcije i izgradnje javnih puteva na području Kantona Sarajevo za 
period od 4 (četiri) godine 

16. Izvještaj o stanju u oblasti socijalne zaštite, zaštite civilnih žrtava rata i zaštite 
porodice sa djecom u 2013. godini; 

17. Izvještaj o realizaciji Ugovora za rekonstrukciju postrojenja za prečišćavanje otpadnih 
voda na Butilama u Sarajevu i način realizacije kreditnih sredstava Svjetske banke. 

18. Poslanička pitanja, inicijative i odgovori. 
 

 
 

 
Prelazimo na realizaciju tačke 13. 
 
Poslovnička intervencija gdin Branimir Crnogorac. 
 
Poslanik / zastupnik Branimir Crnogorac: 
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Pa mi smo na prošloj sjednici razmatrali odluku Ministarstva stambenih pitanja vezano za 
rješavanje stambenih pitanja mladih pod povoljnijim uvjetima. I ja sam problematizirao 
pitanje da li imamo mišljenje Ekonomskog socijalnog vijeća Kantona Sarajevo. Vi ste rekli da 
imamo i da je ono pozitivno. Moja informacija, evo ja imam i to njihovo mišljenje, da je 
ustvari Ekonomsko socijalno vijeće tražilo odgovore na određena pitanja da bi se moglo 
opredijeliti, odnosno da bi moglo dati svoje mišljenje na ovu odluku. Prema tome, vi u 
trenutku kada ste rekli da mi imamo mišljenje Ekonomskog socijalnog vijeća nismo ga imali. 
I to uistinu može biti problem i mene sada interesuje da li smo mi na prošloj sjednici na 
određen način obmanuti u smislu da smo dobili dezinformaciju da postoji mišljenje. Ustvari, 
Ekonomsko socijalno vijeće je tražilo da im se prethodno odgovori na niz pitanja kako bi oni 
mogli dati svoje mišljenje. Ovo govorim iz razloga što zasigurno naša diskusija i naša odluka 
bi moguće bila drugačija da smo mi imali to mišljenje. Ustvari mi smo raspravljali tu tačku 
dnevnog reda sa ubjeđenjem da je stiglo pozitivno mišljenje Ekonomskog socijalnog vijeća a 
evo koliko sam ja sada upoznat mi nismo imali pozitivno mišljenje. Nego smo tek imali upit 
upućen prema ministarstvu stambenog pitanja  da im se prethodno odgovori na njihov broj 
pitanja kako bi oni mogli opredijeliti i dati mišljenje po ovom predmetu. Hvala. 
 
Predsjedavajuća: 
Hvala vam kolega na intervenciji. Dakle mi imamo mišljenje. A ja nisam, to ćete provjeriti, 
rekla da li je ono pozitivno ili nije. Nego sam poslije uvodnog izlaganja uvaženog ministar 
Čedomira Lukića pred svima vama se izvinula što ja prva pitam i pitala ministra da li su 
odgovori i šta znači ovo mišljenje o Prijedlogu odluke o uslovima i načinu rješavanja 
stambenih pitanja mladih. I gdin Lukić je dobrih 10 minuta odgovarao i elaborirao prvo na taj 
moj upit a onda su svi ostali poslanici pitali. I konačno samo još jedna informacija. Mišljenje 
Ekonomsko socijalnog vijeća je uvijek dobro došlo ali nije obavezujuće za naše opredjeljenje. 
I ja vas lijepo molim da ne raspravljamo o stvarima koje smo apsolvirali ili da se ako imate 
poslovničke intervencije pozovete na član poslovnika na osnovu kojeg intervenišete. 
 
Poslanik / zastupnik Faruk Efendić: 
Zahvaljujem predsjedavajuća. Pa ne znam da li je replika ali mislim da ingerencija ministra i 
obrazlaganje mišljenja Ekonomskog socijalnog vijeća od strane ministra nije relevantno. 
Dakle treba biti predsjednik Ekonomskog socijalnog vijeća prisutan i da on obrazlaže svoje 
mišljenje a ne ministar. I mislimo da smo mi trebali ovo imati kao sastavni dio materijala 
unutar ove odluke, kako bi svaki zastupnik imao ovo u materijalima i pročitao shodno ovoj 
odluci koju smo mi prošli put usvojili. I ne slažem se s tim da je mogao ministar u ime 
predsjednika Ekonomskog socijalnog vijeća obrazlagati njegovo mišljenje. Hvala lijepo. 
 
Predsjedavajuća: 
Ma niste me dobro čuli. Ja se izvinjavam i zaista oprostite kolege što vodimo sada ovakav 
dijalog. Nisam ja rekao da je ministar obrazlagao , ministar je rekao šta je Vlada odgovorila 
na upit koji su pod tačkom jedan, pod tačkom dva i pod tačkom tri dostavili ovi iz 
Ekonomskog socijalnog vijeća u vidu mišljenja u kojem traže da se to objasni. I ja vas lijepo 
molim nemojte o tome da raspravljamo dalje. Skupštinsku odluku smo donijeli. Molila bih 
vas da pažljivo pročitate stenogram ove sjednice pa ćete vidjeti šta je ministar govorio, šta 
sam ja ministra pitala. A što se tiče ovoga jeste li dobili ili niste ja to ne znam. Moja zadaća 
nije da podijelim to poslanicima. To rade službe ako misle da to treba. A službe to nisu dobile. 
Evo sada smo dobili informaciju. Došlo je na ruke premijera, na ruke predsjedavajuće i na 
ruke ministra. 
 
Poslanik / zastupnik Branimir Crnogorac: 
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Evo ja ću još jednom reći da budem u potpunosti eksplicitan. Dakle, vi ste rekli da imamo 
mišljenje a mi nemamo mišljenje Ekonomskog socijalnog vijeća, mi nismo imali mišljenje jer 
evo ovdje piše da će Ekonomsko socijalno vijeća dati mišljenje ali tek kada dobiju punu 
informaciju od ministarstva stambenih pitanja. Prema tome vi niste imali mišljenje. Evo o 
tome se radi. A nama je rečeno da imate mišljenje a niste ga ni imali i na određen način mi 
smio dezinformirani i vi za vi toga smo vjerovatno donijeli odluku koju ne bi donijeli da smo 
imali to mišljenje. E hvala. 
 
Predsjedavajuća: 
Oprostite kolega Crnogorac moram intervenisati. Ja pred sobom imam papir od Ekonomsko 
socijalnog vijeća na kojem piše Mišljenje o prijedlogu. I nemojte, neću više polemisati s vama 
ne dozvoljavam. Gdin Čomor ima poslovničku intervenciju. 
 
Poslanik / zastupnik Eldar Čomor poslovnička intervencija: 
Uvažena predsjedavajuća ja bih vas zamolio ili na kraju krajeva tražio od vas da vratite 
sjednicu sa tačno utvrđenim dnevnim redom. A kolege imaju pravo na nekim od narednih 
tačaka, zadnju tačku da ove stvari pitaju i da dobiju odgovor. Nastavite sa sjednicom. 
 
Predsjedavajuća: 
Hvala vam lijepa. Ja mislim da s sve kolege slažu. Ovo je stvar koju je Skupština dovoljnom 
većinom glasova apsolvirala i sve ostalo molim vas provjerite preko stenograma. Niko nikoga 
nije dezavuisao. Ja odbijam tu insinuaciju da sam ja govorila o pozitivnom ili o negativnom, 
ja sam prozvala ministra da to obrazloži. I sada nam dozvolite da počnemo sa radom. 
 
Dakle prelazimo na realizaciju tačke 13.  
 
AD – 13. 
 
 
PRIJEDLOG ODLUKE O  IZMJENAMA I DOPUNAMA ODLUKE O 
USKLAĐIVANJU STATUSA JAVNOG PREDUZEĆA “KANTONALNA 
VETERINARSKA STANICA SARAJEVO” SA ZAKONOM O JAVNIM 
PREDUZEĆIMA U FEDERACIJI BOSNE I HERCEGOVINE 
 
Prijedlog odluke dobili ste još uz poziv za sjednicu. 
 
Molim predstavnika Predlagača da podnese uvodne napomene.  
 
Ministar Emir Hrenovica: UVODNO IZLAGANJE 
 
Predsjedavajuća: 
Zahvaljujem ministru Hrenovici. Da li predstavnici radnih tijela ili neko od kolega ima 
pitanja? Izvolite. 
 
Poslanik / zastupnik Faruk Efendić: 
Zahvaljujem predsjedavajuća. Kod ove odluke vjerovatno je ovo tehnička greška ali evo 
molim ministra samo da mi ovo razjasni. Dakle, tiče se ovih djelatnosti koje se brišu. Dakle 
pod šifrom 46 – 74 i 46 -75. Dakle trgovina na malo kozmetičkim i toaletnim proizvodima u 
specijaliziranim prodavnicama. To je dakle djelatnost koja je briše. A onda se opet dodaje na 
drugoj strani pod drugom šifrom. Dakle ostaje ova djelatnost Trgovina na malo kozmetičkim i 



200 

drugim proizvodima u specijaliziranim prodavnicama. Pa jel to sada neka tehnička greška il je 
samo šifra promijenjena? Dakle briše se  a onda u drugom dijelu ujedno ostaje kao djelatnost. 
Pa ne znam da li je greška, a ostalo je OK.  
 
Poslanik / zastupnik Damir Čardžić u ime Komisije za poljoprivredu: 
Hvala predsjedavajuća. Pošto se javljam prvi put da vas sve prisutne pozdravim. Mi nismo 
mogli održati komisiju za poljoprivredu, vodoprivredu i šumarstvo zato što nismo imali 
kvoruma ali ja mogu samo u svoje ime kao predsjednik komisije da kažem mišljenje da je ovo 
jedna dobra stvar i da se nadležnosti koje predstavljaju izvorne prihode veterinarske stanice 
vraćaju se ponovo u posjed veterinarske stanice a to je primjera radi neke ovlasti koje su 
preuzeli na sebe veterinarske inspekcije u prethodnom periodu. Sada da ne govorimo čijim 
odlukama i na koji način. Ovo svakako treba podržati da bi se Veterinarskoj stanici vratili 
izvorni prihodi. 
 
Poslanik / zastupnik Eldar Čomor: 
Hvala predsjedavajuća. Komisija za privredu, ekonomsku finansijsku politiku je dala 
pozitivno mišljenje na ovu odluku s tim da ej naše pitanje glasilo Šta je sa kontrolom 
klaonica? Nama je bilo poznato da se ovo što je ministar pomenuo po Zakonu o veterinarstvu 
na nivou BIH to vrši inspekcija a na nivou FBiH to se radi unutar veterinarskih stanica ili ovih 
veterinarskih klinika. Pa ja sada postavljam pitanje pošto mi svakako ovu odluku o izmjenama 
i dopunama odluke usklađujemo sa zakonom o javnim preduzećima ne u BIH već u FBIH 
postavljam pitanje zašto tu odluku ne bi uskladili odnosno kontrolu klaonica stavili kao jednu 
djelatnost u okviru Veterinarske stanice ili veterinarskih klinika što bi dodatno bio doprinos 
radu Veterinarske stanice i kao što znamo u nacrtu je nekih 650.000 dato Veterinarskoj stanici 
i 177.500 namjenskih sredstava za unapređenje zdravstvenog stanja životinja. Smatrali smo na 
komisiji da bi se upisom ovih stvari prihodi Veterinarske stanice povećali i da ovih problema 
koje imamo u veterinarskoj stanici sa isplatom plaće ne bi bilo kada bi se ovo provelo u djelo. 
I samo još na kraju pitanje makar u ovom prvom dijelu možete li na otprilike vi ili vaši 
službenici u okviru ministarstva odgovoriti koji bi bio efekat upisa ovih novih djelatnosti je li 
prema Veterinarskoj stanici? Da li bi poslovanje bilo poboljšano i izbjeglo se nenamjensko 
trošenje sredstava jer znamo da namjenska sredstva ne možemo davati za plaće, a 
Veterinarska stanica nema dovoljno prostora bez upisa ovih novih djelatnosti da zaradi 
sredstva kako bi imali redovne plaće i na kraju krajeva kvalitetno radili svoj posao. Hvala. 
 
Predsjedavajuća: 
Hvala lijepo. Ima li još neko od kolega pitanje? Onda bih zamolila lijepo da gdin ministar 
Hrenovica prokomentariše upit gdina Efendića i Čomora pošto vidim da je gdin Čardžić u ime 
komisije dao samo pozitivan stav. 
 
Ministar Emir Hrenovica: 
Uvaženom poslaniku Efendiću. Kada se tiče govora odnosno pitanja poslanika Čomora, 
uvaženi poslanik Čardić je već dao pozitivno mišljenje hvala na tome. Ali i ovo pitanje nije na 
odmet. Ovo pitanje je stav poslovne politike. Naime, u Službenom listu Kantona Sarajevo 
upisano je, to je 11/06 upisana je djelatnost da obavlja propisane veterinarsko zdravstvene 
preglede svih životinja namijenjenih za klanje i sve ostalo. A zašto se nije do tada bavila 
Veterinarska stanica to je trebali bi pitati bivše menadžmente a i sadašnje koji se trude da se 
uključe u ovo i to je djelatnost svih veterinarskih stanica čak i privatnih kao i ovih klinika. 
Znači ona je upisana to je samo stvari poslovne politike. I mislim da bi ovom izmjenom stavili 
stvari na svoje mjesto da se oni konačno i opravdaju ona sredstva koja se zdvajaju iz budžeta 
kao što je bilo nelogično, i sada mi je nelogično, da se nisu puno bavili ni problemima pasa 



201 

koji su sada izrasli u jedan puno veći problem. Morali su u svakom segmentu biti uključeni 
oni sa ostalim veterinarskim stanicama a ne čekati nekog stranca da on tu donira neke stvari 
da se pokrene. Jer je trebalo samo se prilagođavati se zakonu koji je postojeći. Zakon i za ovo 
je već davno donošen i oni trebaju da se ponašaju tako i da se bore za svaki segment napretka. 
I ovo će se samo usklađivanje. Tako da sve one anomalije vezano za upis različitih djelatnosti 
su prebrisane. Sada im ostaje osnovna djelatnosti što je djelatnost i ove Veterinarske stanice i 
djelatnosti privatnih stanica i koje isto imaju tu jednu tržišnu borbu kao i klinika. 
 
Predsjedavajuća: 
Hvala lijepo. Ja imam kod sebe zapisano drugo potpitanje gdina Čomora efekat upisa novih 
djelatnosti, ako mislite da ste s vašom zadnjom rečenicom i na to odgovorili.  
 
Ministar Emir Hrenovica: 
Pa ne možemo baš u potpunosti odgovoriti sada vam kažem. Djelatnost su imali i ja vjerujem 
da će sada kada čuju na Skupštini da imaju tu djelatnost da će se više boriti i menadžment i 
njihova poslovna politika da se izmijeni u tom segmentu da ima, trebalo bi da bude efekta. 
 
Predsjedavajuća: 
Hvala lijepo. Mi smo zaključili pitanja. Da li je gdine Čardžiću diskusija ili je pitanje?  
 
Poslanik / zastupnik Damir Čardžić: 
Hvala mnogo. Ja sam igrom slučaja bio uključen vezano za rad Veterinarske stanice Kantona 
Sarajevo i menadžment Veterinarske stanice je došao do spoznaje da su prinadležnosti i 
izvorni prihodi kojima su se oni trebali da bave oduzeti njima i prebačeni su primjera radi 
Veterinarskoj inspekciji Kantona Sarajevo jednim dijelom. I zamisliste Veterinarska stanica je 
trebala primjera radi da kaže ovo je meso dobro, pušta se u prodaju. A da isto to meso po 
pultovima po pijacama provjerava i daje saglasnost što bi po nekoj logici stvari bilo i sukob 
interesa. Druga stvar koja je veoma bitna, sredstva koja se dobivaju iz Budžeta Kantona 
Sarajevo za funkcionisanje Veterinarske stanice podrazumijevaju sve ono što je u prilici 
suzbijanje epidemija, osjemenjavanje životinja i tako nečega, a ne da se bave, nisu to sredstva 
koja su bila namijenjena da se dijele plate i prinadležnosti uz plate. Oni su trebali iz svojih 
izvornih prihoda da se finansiraju i to nisu mogli. Zato je sada proširenje djelatnosti jedan od  
prijedloga mjera za stabilizaciju te firme kako ne bi došlo do otpuštanja radnika ili neke druge 
metode da se vrše. Menadžment koji je to uradio otprilike prije pet, šest mjeseci mi smo 
većina dobili te papaire ali ja ne znam zašto to ispred ministarstva privrede nije došlo u 
proceduru ovdje nama zastupnicima ako treba ja te materijale imam i ja ih mogu na sljedećoj 
sjednici donijeti. A mi smo svi kao Skupština Kantona Sarajevo za sve firme u vlasništvu 
Kantona Sarajevo tražili da se naprave programi za stabilizaciju firmi i da vidimo ako slabije 
posluju ili stečaj ili nečega zavisno od prilika kakve su u firmama da popravimo poslovanje 
tih firmi. Mislim da je ovo bio jedan dobar način da i menadžment to uradio ali da nismo do 
današnjeg dana ništa sproveli ud jelo. I pozdravljam ovo što su odlučili napokon sada da se 
usaglase sa federalnim nivoom i da se proširenje djelatnosti Veterinarske će obezbijediti 
dodatna sredstva za funkcionisanje i samoodrživost firme. Hvala. 
 
Predsjedavajuća: 
Hvala vam lijepo. Ima li još prijave za diskusiju? Ako nema, ja zaključujem raspravu. 
 
MOLIM POSLANIKE DA PRISTUPE IZJAŠNJAVANJU O  PRIJEDLOGU  ODLUKE 
O IZMJENAMA I DOPUNAMA ODLUKE O USKLAĐIVANJU STATUSA JAVNOG 
PREDUZEĆA “KANTONALNA VETERINARSKA STANICA SARAJEVO” SA 
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ZAKONOM O JAVNIM PREDUZEĆIMA U FEDERACIJI BOSNE I 
HERCEGOVINE. 
 
 
21 ZA, 2 suzdržana, a nekolicina nisu učestvovali u glasanju. 
 
KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA DONIJELA ODLUKU O IZMJENAMA I 
DOPUNAMA ODLUKE O USKLAĐIVANJU STATUSA JAVNOG PREDUZEĆA 
“KANTONALNA VETERINARSKA STANICA SARAJEVO” SA ZAKONOM O 
JAVNIM PREDUZEĆIMA U FEDERACIJI BOSNE I HERCEGOVINE. 
 
 
 
Prelazimo na realizaciju 14. Tačke dnevnog reda. 
 
 
AD – 14. 
 
PRIJEDLOG ODLUKE O DAVANJU SAGLASNOSTI FONDU "IKRE" NA 
PRAVILNIK O KRITERIJIMA ZA DODJELU SREDSTAVA ZA ŠKOLOVANJE 
DJECE BORACA I DJECE POGINULIH BORACA 
 
Prijedlog odluke ste dobili uz poziv za sjednicu. 
 
Molim predstavnika Predlagača da podnese uvodne napomene.  
 
Ministar Faid Hećo: UVODNO IZLAGANJE. 
 
Predsjedavajuća: 
Najljepša hvala ministru Heći.  
 
Da li predstavnici radnih tijela ili neko od kolega ima pitanje? 
 
Poslanik / zastupnik Esed Radeljaš: 
Hvala predsjedavajuća. Selamim i pozdravljam sve prisutne kao i građane koji nas prate na 
današnjoj sjednici. Ja imam pitanje za ministra da mi samo kaže kakav je status djece 
demobilisanih boraca? Uz veliko uvažavanje sviju ali svi imaju neka primanja po bilo kom 
osnovu a demobilisani borci koji ne rade nigdje nemaju nikakva primanja pa me zanima 
kakav je tu status za tu djecu? Hvala. 
 
Poslanik / zastupnik Nedžad Fazlija: 
Zahvaljujem predsjedavajuća. Pozdravljam sve prisutne kao i gledaoce koji nas trenutno 
prate. Mene interesuje odnosno da mi ministar pojasni u praksi šta znači u članu 6 prvi stav 
Zahtjev za dodjelu stipendija zaprimaju se tokom cijele kalendarske godine i unose se u bazu 
podataka korisnika prava, a po raspisanom javnom oglasu za podnošenje zahtjeva itd. Da li to 
znači da ovaj javni oglasa traje tokom cijele godine i kako pošto prvi put se susrećem da nešto 
može trajati odnosno da se prima tokom cijele godine. Pa mi samo iz praktičnih razloga da 
ministar objasni kako ovo zvuči i kako funkcioniše u praksi tokom cijele godine nije mi 
stvarno jasno. 
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Poslanik / zastupnik Mira Jurić: 
Hvala predsjedavajuća. Pozdravljam sve prisutne kao i gledaoce Kantona Sarajevo. Mene 
interesuje ako može direktorica ili ministar da mi odgovore. Ovaj pravilnik je u redu ali ja 
mislim da se po ovom pravilniku baš ne radi kako treba. Jer ako uzmemo dijete borca još koji 
je i umro i majka i dijete žive od penzije od 300 KM. dobila je odbijenicu za stipendiju a 
mnogo imućniji da kažemo i čak gdje i obadvoje roditelja rade su dobili te stipendije. Tako da 
ja mislim da ja treba malo pooštriti ili uvesti neku komisiju kao kontrolu dodjele ovih 
stipendija. Eto samo toliko je li ima neko ko vodi računa ko dobije stipendiju a ko ne dobije? 
 
Predsjedavajuća: 
Ako nema više niko, ima kolega koji su se prijavljivali za diskusiju, možda je to. ministre ja 
vas lijepo molim, vi ili koga vi zadužite. 
 
Ministar Faid Hećo: 
Hvala lijepo. Ja se zahvaljujem uvaženim zastupnicima na postavljenim pitanjima. Tu je sa 
nama danas direktorica Fonda Ikre, gđa Enisa Rustempašić koja će odgovoriti na sva pitanja. 
 
Direktorica Enisa Rustempašić: 
Hvala lijepa. Dozvolite prije svega da vas pozdravim. Prvo pitanje je bilo od uvaženog 
poslanika Radeljaša o statusu demobilisanih boraca. Ovdje smo i naglasili u ovom pravilniku 
da prednost pri dodjeli stipendije imaju djeca nezaposlenih demobilisanih boraca.  Dakle 
mislim da je to odgovor na vaše pitanje. Zaista ima  jako puno nezaposlenih demobilisanih 
boraca i htjeli smo im na neki način dati prednost. Drugo pitanje je uvaženog poslanika 
Fazlije. Javni oglas za ove stipendije pošto se radi isključivo o stipendijama koje dodjeljuje 
Fond IKRE iz svojih budžetskih sredstava, i to je nekih 200 stipendija. Dakle ne raspisujemo 
konkurs za te stipendije nego pokušavamo nakon javnog oglasa koje raspiše Ministarstvo za 
boračka pitanja da ljudima koji neprestano svakodnevno dolaze u Fond Ikre i traže neku 
pomoć možemo izaći u susret na ovaj način. Dakle UO prikupljamo molbe i sada imamo jako 
puno molbi i onda kada imamo sredstva UO donese listu  o prioritetima kome zaista ova 
stipendija treba. Ujedno da odgovorim i gši na pitanje o kriterijima za dodjelu stipendija. Vi 
ste govorili o kriterijima Ministarstva za boračka pitanja i potpuno ste u pravu. I naša 
inicijativa je krenula prema ministarstvu da se bodovna lista promijeni jer ona zaista što sam 
ja i ilustrovala ministru primjerom dovodi do toga da neka djeca koja zaista zaslužuju 
stipendiju ne dobiju a neka djeca dobiju koja recimo po mom mišljenju isto ne bi trebala da 
dobiju stipendiju. Radi se o tome da se broj bodova kod roditelja koji su bili borci recimo i 
otac i majka sabiraju i u tom slučaju vjerujte mi dijete može imati i prosjek i 2,8 ili 2,6 ono će 
dobiti stipendiju jer je broj bodova za učešće u Armiji jako veliki. Tako da mi vrlo često djeca 
koja čiji roditelji nisu zaposleni ne dobiju stipendiju. Mi smo imali jedan kriterij čiji roditelji 
koji imaju troje ili više djece dobiju automatski jednu stipendiju. I to smo predložili da se 
izmijeni da bi se recimo da bi dobili stipendiju zaista oni koji ne rade. Tako dakle ovdje se ne  
radi o tim stipendijama ali će se i ti kriteriji mijenjati jer su se zaista pokazali, mada smo mi 
njih u toku ovih godina vjerujte mi dva tri puta mijenjali, vjerovatno se neki poslanici i sjećaju 
i ministri, ali nikada ne može napraviti bodovnu listu takvu da zadovolji sve. Nikada. Uvijek 
će tu biti nepravde jer je to skoro nemoguće. Zato pošto mi dijelimo oko 200 stipendija mi 
smatramo da ove stipendije koje su više skoro kao neke jednokratne pomoći iako se mjesečno 
dijele budu dijeljene na ovaj način kako je predviđeno ovim pravilnikom. Eto to je. 
 
Predsjedavajuća: 
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Hvala vam lijepo. Evo otvaram raspravu. Prvi se prijavio gdin Backović. Izvlite. 
 
Poslanik Zaim Backović: 
Zahvaljujem gđo predsjedavajuća. Poštovane kolege poštovani ministri gledateljstvo. Prije 
nego što bih uopće počeo razmatrati ovu tačku dnevnog reda htio bih reći da zbog sistema 
koji smo napravili mi u biti ui ne znamo koliko se ljudi, koliko djece i na kojim nivoima i ko 
ih sve stipendira. Ova država je napravila takav sistem. Od općinskog preko kantonalnog 
preko federalnog preko ne znam više kojih humanitarnih institucija pa čak i stranačkih i 
ličnih. Tako da mi ne poznajemo i ne znamo sistem ukupnog stipendiranja djece. Mislim da bi 
na tu temu u ovom Kantonu trebalo početi razgovarati jer imamo ogromno preferiranje jednog 
broja povlaštenih upravo zbog toga što postoje različiti nivoi, a sada malo oko nečega što se 
zove Fond. Sticajem okolnosti imao sam priliku da gledam dokumentaciju gledam ukupan 
broj stipendiranih po imenu i prezimenu. I onda moram da kažem da se ja nalazim u čudu i 
zamolit ću poštovanu gđu direktoricu Fonda da ne govori o 200 stipendija nego da govori o 
nekom drugom broju jer je godišnje neki drugi broj. Jer kada se kaže sredstvima onda su i 
sredstva koja se doniraju sredstva Fonda jer se doniraju fondu. Onaj ko ih da , dao ih je Fondu 
a Fond je institucija koja je naša. Prema tome nisu to neka otuđena i imaginarna sredstva nego 
to su sredstva koja su data u Fond da bi se stipendirala djeca. Možda su namjenski , ja o tome 
ne govorim, možda je neko rekao ja ću donirati za to i to dijete, izvolite stipendirajte ga. To ne 
govorim. Ali su ukupna sredstva sredstva koja su sa svih izvora a ne samo izvora iz 
ministarstva. To je ekonomska kategorija i od toga se ne može pobjeći. To je samo tako. I mi 
bi morali da imamo i pregled toga koliko ukupno sredstava uđe u Fond. A ne samo toliko. 
 
Predsjedavajuća: 
Gdine Backoviću neću vam oduzimati riječ samo vas podsjećam nije na dnevnom redu, nije ni 
izmjena ovo je Prijedlog odluke o saglasnosti na pravilnik o kriterijima. Pa se fokusirajte na 
pravilnik molim vas. 
 
Poslanik / zastupnik Zaim Backović: 
Poštovana gospođo ovo o čemu govorim direktno je vezano za kriterije jer donirana sredstva 
mi nemamo predstavljena kroz ovo što se zove kriterije. Imamo 200 kojih je rekla gospođa, 
ako treba ja ću onaj CD koji imam sa imenima i prezimenima umnožiti za sve poslanike pa 
ćete onda po svakoj godini vidjeti ko je dobivao stipendiju, koliko, odakle itd. Ja ovo ne 
govorim na pamet. Ja sam to danima i danima iščitavao. A da bi smo mi u ukupnom, jer 
kriteriju su sve,. Ako donator kaže ja dajem samo onima izvinjavam se sada, ja spadam u 
religiozne ljude, to je moja privatna stvar, ako kaže ja dajem samo onima koji idu u tu i tu 
vjerski objekat, onda mi takav donator, to je segregacija moje djece. Ako je donator koji kaže 
samo iz te i te ulice, onda je opet nešto nije u redu. Ja znam o čemu ovdje govorim. Prema 
tome ja ne govorim ovdje na pamet i ja bih molio kada se ovakav pravilnik usvaja onda kaže 
ne 200 ne ono što daje Ministarstvo, nego ukupna sredstva i koliko je to. i da li se ti svi 
kriteriji primjenjuju jednako na sve? O tome ja govorim. Hvala. 
 
Predsjedavajuća: 
Ima li još kolega prijavljenih za raspravu. Ako nema ja bih zamolila uvaženog ministra ili 
direktoricu za završnu riječ prije nego što.  
 
Direktorica Enisa Rustempašić: 
Hvala lijepo. Ovim pravilnikom predviđena je naravno  i podjela sredstava iz donacije. Na 
našu veliku žalost te donacije se jako smanjuju tako da recimo u prošloj godini smo mi imali 
64 stipendije i to su već stipendije koje su krenule ranijih godina a dodjeljuju se po istim 
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kriterijima i naglasili smo osim ako donator ne traži drugačije. Izvinite ali ja zaista donatoru 
ne mogu naređivati niti niko od nas kome on želi dodijeliti te stipendije iako nikada nije bilo 
takvih nekakvih krajnjih zahtjeva od strane donatora. Oni se uglavnom odlučuju da li su to 
djeca šehida ili poginulih boraca, da li su to djeca nezaposlenih radnika. Dakle svako ima 
svoje kriterije. Mi ako nećemo poštovati to možemo znači samo odbiti to što nam svakako ne 
ide u prilog. Eto ja mislim da sam. 
 
 
Poslanik / zastupnik Zaim Backović: 
Naravno da imam komentar jer poznate su mi donacije iz Turske koje sam ja gledao. Poznati 
su mi odlasci na ljetovanje u Antaliju koje sam ja gledao, donatori. Mene zanima po kojim 
kriterijima se biraju ta djeca. Ko su ti koji mogu da odaberu i kažu to su ova djeca? Kako oni 
to znaju iz Turske iz Kuvajta iz Katara, ko su ta djeca ovdje, a donacije su od tamo unaprijed 
po imenu i prezimenu? To me živo zanima kako je moguće? 
 
Direktor Enisa Rustempašić: 
Naravno djeca se biraju po istim ovom kriteriju iz naše baze podataka prema onim, onako 
kako dođu prema prioritetnoj listi. Ja ne znam stvarno nikada nisam rekla da je neki donator 
osim možda neki specifičnih stipendija imenovao neko dijete, mada je bilo i toga, ali 
stipendije se dodjeljuju po ovom kriteriju kao i ove naše stipendije prema prioritetnoj listi a to 
odobrava UO.  
 
Poslanik / zastupnik Mujo Hošić: 
Evo ja pozdravljam sve prisutne. Djelimično razumijem kolegu Backovića ali nije naš 
problem ovi kriterije koje ću ja podržati. Naš problem svih koji se bavimo politikom zadnjih 
20 godina zašto nam i nakon 20 godina poslije rata broj učenika i studenata kojima je 
potrebna stipendija raste. Onog momenta kada budemo zaposlili roditelje ovaj broj će se 
znatno smanjiti. Prema tome toliko je desetine stotine miliona u ovoj državi otišlo tamo gdje 
ne treba, čak i ako postoji propusta u ovim stipendijama to ne zavrjeđuje komentar. To su 
jedina sredstva koja su ispravno utrošena. Prema tome i ovakav pravilnik kakav je ja ću 
apsolutno podržati. 
 
Predsjedavajuća: 
Hvala lijepo. Evo ja još jedanput zaključujem diskusiju.  
 
MOLIM POSLANIKE DA PRISTUPE IZJAŠNJAVANJU O  PRIJEDLOGU  ODLUKE 
O DAVANJU SAGLASNOSTI FONDU "IKRE" NA PRAVILNIK O KRITERIJIMA 
ZA DODJELU SREDSTAVA ZA ŠKOLOVANJE DJECE BORACA I DJECE 
POGINULIH BORACA. 
 
22 ZA, 22 su nas trenutno prisutna. Aha 23. Znaci sa 23 glasa ZA, ništa suzdržanih i 
ništa protiv, 
 
KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA DONIJELA ODLUKU O DAVANJU 
SAGLASNOSTI FONDU "IKRE" NA PRAVILNIK O KRITERIJIMA ZA DODJELU 
SREDSTAVA ZA ŠKOLOVANJE DJECE BORACA I DJECE POGINULIH BORACA. 
 
Prelazimo na realizaciju tačke 15. 
 
AD  -  15. 
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PRIJEDLOG ODLUKE O DAVANJU SAGLASNOSTI NA SREDNJOROČNI PLAN I 
PROGRAM ODRŽAVANJA ZAŠTITE, REKONSTRUKCIJE I IZGRADNJE JAVNIH 
PUTEVA NA PODRUČJU KANTONA SARAJEVO ZA PERIOD OD 4 (ČETIRI) 
GODINE 
 
Prijedlog odluke ste dobili uz poziv za sjednicu. 
 
Molim predstavnika Predlagača da podnese uvodne napomene.  
 
Ministar Jusuf Bubica: UVODNO IZLAGANJE 
 
Predsjedavajuća: 
Hvala lijepo ministru Bubici gdin Zolj izvolite, imate riječ. 
 
Direktor Direkcije za puteve Kanton Sarajevo Adem Zolj: 
Hvala lijepo. Dame i gospodo ja vas sve pozdravljam kao i gledatelje KTV. Da kažem odmah 
da sa aspekta održavanja i upravljanja cestama i zaštitom tih cesta na području Kantona 
Sarajevo mi imamo u našoj nadležnosti 383 km cesta. Od toga je 18 km magistralnih cesta 
koje smo na osnovu ugovora a opet na osnovu zakona o cestama preuzeli od Federalne 
direkcije odnosno od JP Ceste FBIH. Zatim imamo naših regionalnih puteva 78 km i kažem 
lokalnih puteva koje smo također na osnovu Zakona o cestama preuzeli od općina. Na 
području Kantona Sarajevo svih 9 općina. To smo definisali ugovorom i odmah da kažem da 
kategorizaciju magistralnih cesta, zatim autocesta i brzih cesta vrši Federalna Vlada. Znači 
ove naše regionalne ceste kojima mi upravlja proglašava i kategoriše ih Federalna Vlada na 
prijedlog naravno Kantona. Mi pokušavamo da optimalan broj tih regionalnih cesta uvrstimo 
ali sve zavisi opet po nekim kriterijima koje će te regionalne ceste biti kategorisane. Lokalne 
ceste, kategorizaciju lokalnih cesta vrši kantonalna valda opet na prijedlog opština. Za sada je 
završena procedura za pet van gradskih opština. Vlada je usvojila kategorizaciju lokalnih 
cesta dok za ove četiri dok za ove četiri gradske opštine je u završnoj fazi i to očekujemo da 
se izvrši i kategorizacija lokalnih cesta na području četiri gradske opštine. I u nadležnosti još 
imamo ono što je veoma bitno, to su neki pružni prelazi i mislim prema svim izvještajima 
Željeznica FBIH da je Kanton Sarajevo jedini pomaže u toj realizaciji održavanja tih pružnih 
prelaza tako da za svaku inicijativu od strane Željeznica FBIH Direkcija za puteve učestvuje u 
finansiranju i omogućavanju tj opremanju bolje tih pružnih prelaza. Ono što je još veoma 
bitno je da naveden samo sa aspekta naše nadležnosti sve je definisano Zakonom  o cestama, 
tako i redovno i vanredno održavanje cesta. Međutim to se definiše ovim jednogodišnjim 
programima koje usvaja Vlada Kantona. Ovaj srednjoročni plan i program kao i sve strategije 
na području Kantona Sarajevo koje su rađene 2003 – 2015 zatim sve studije o saobraćaju koje 
su se radile na području Kantona zasnivaju se na ovom longitudinalnom položaju Kantona 
Sarajevo odnosno grada Sarajeva. Naravno, ova glavna gradska longitudinala od Baščaršije 
do Ilidže ona je prije rata možda i zadovoljavala as kapacitetom prema broju registrovanih 
vozila. Očito se pokazalo poslije rata da broj registrovanih vozila na području Kantona 
Sarajevo je znatno povećan a sve moguće poboljšanje možete uraditi na dva osnova možete 
poboljšati. Prvo to je povećanje kapaciteta saobraćajnica. Logično je zbog ovog 
longitudinalnog položaja možete uz ovu glavnu gradsku longitudinalu uraditi sjeverno i južno 
povećavati kapacitet postojećih saobraćajnica odnosno planiranih saobraćajnica. A to su prije 
svega sjeverna i južna longitudinala koje idu paralelno sa ovom glavnom gradskom 
longitudinalom. Osim ove dvije longitudinale tu je i glavni gradski autoput koji je još trasiram 
negdje  i planiran negdje 60 godina prošlog stoljeća. Znači neke dionice tog gradskog 
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autoputa će biti izgrađene dijelom sarajevske zaobilaznice. To je ovaj LOT 2. Znači gradski 
autoput evo ga ovdje možete vidjeti sjevernom stranom ovaj zeleni od petlje Butila pa ide do 
Kliničkog centra do Građevinskog fakulteta pa onda tom planskom dokumentacijom 
predviđeno je tunelska veza do Darive. Znači ovaj LOT 2 on završava ovdje. Ustvari 2005 
godine Vlada FBIH je odredila šta je to Sarajevska obilaznica. Možda i za nas u Sarajevu nije 
povoljno što je izabran naziv ovo Sarajevska obilaznica zato što 2/3 ove tzv Sarajevske 
obilaznice predstavlja ustvari auto put na koridoru 5C. Pa se obično na parlamentima u FBIH 
govori uvijek imate vi Sarajevsku obilaznicu. A to je državni projekat, federalni projekat. Zato 
nam uskraćuju novac. Ovaj kaže imate sarajevsku obilaznicu. Mnogi drugi koji nemaju 
obilaznice dobijaju mnogo više novca ali nama se kaže imate Sarajevsku obilaznicu. Međutim 
i tu je za tu sarajevsku obilaznicu pokušali su barem do sada da nam je skrate. Ona je 2005 
godine definisana tačno šta čini sarajevsku obilaznicu, koji lotovi međutim imamo sada u 
zadnje vrijeme iako ona kasni dosta sa izgradnjom još 2000 godine gdin Besim Mehmedić 
zna da je prvo novac prvi euri su dobijeni za tu sarajevsku zaobilaznicu, ali evo još njena 
realizacija traje. Ja se nadam tek naredne godine ja mislim da će biti završena. Ono što je 
nepovoljno bilo prema pregovorima koje smo ministar i ja i premijeri bivši vodili sa 
federalnim institucijama što se polako odriče jednog LOT a 2 C koji je veoma bitan za Kanton 
Sarajevo . to je od petlje u Briješću i kružnog toka. Sarajevskom obilaznicom predviđena je 
veza sa Ulicom Safeta Zajke. To je prema Buljakovom postupku. Međutim oni još nisu ni 
projektovali tu dionicu i zato smo mi to uradili. Direkcija i Ministarstvo je uradila projektu 
dokumentaciju za tu LOT 2C i bit će dostavljen JP Ceste FBIH da u sklopu ovog sada tendera 
koji imaju, jer im je poništen. Ustvari raskinuli u ugovore sa bivšim izvođačima tako da taj 
tender novi uključi taj LOT 2C. On prije svega je bitan zato što se može preusmjeriti dosta 
saobraćaja koji će doći ondje kod tzv. lokalitet Drvosječe. Tu će biti predviđen kružni tok a 
iznad gore je predviđen vijadukt koji se prema sadašnjem stanju tu prekida. Znači to bi bio još 
jedan spomenik saobraćajne infrastrukture na području Kantona Sarajevo koji bi ostao onako 
kao jedna loša strana. Imamo ih dosta od stubova na Ciglanama, imamo na Ophođi jedan ja ga 
zovem nebeski most, ne možete doći njenu nikako. To bi bio još jedan saobraćajni projekat 
koji bi ostao za neke sramota ove generacije sada za neke buduće generacije. Znači svu snagu 
smo usmjerili ka tome da se završi taj LOT 2 C. Ova sarajevska obilaznica je završava pred 
Stupskom petljom. Znači mi smo  Kanton Sarajevo je bio primoran jer su oni odbili da 
kompletiraju Stupsku petlju i zato smo mi krenuli sa realizacijom Stupske petlje odnosno 
kompletiranju Stupske petlje jer zamislite saobraćaj koji dolazi iz pravca Rajlovca, Lješeva ili 
Zenice pred Stupsku petlju sa četiri trake i o nda na postojeću Stupsku petlju da se to mora 
odvijati. To bi bila katastrofa i zato je Kanton Sarajevo krenuo u ovu realizaciju i ako bog da u 
ovoj godini ćemo završiti ovu Stupsku petlju. Znači ovo govorim da su projekti i ta 
Sarajevska zaobilaznica nametnuli su nama prioritetne projekte na području SK na polju 
saobraćajne infrastrukture. Sljedeći projekat i u svim studijama i u svim pokazateljima i 
strategijama obično se osim ovih koje sam vam napomenuo longitudinala navode se i 
transverzalni pravci. Znači potrebno je graditi ove transferzale na podrčju Kantona Sarajevo. 
Pod sve studije i strategije su pokazale da su prioritetne transverzala na području Kantona 
Sarajevo 1. 6. I 12. Transverzala. Znači 12. Stupska petlja,. Ona je u toku realizacije. A kredit 
kod EBRD-a koji je potpisan i jedan okvirni sa ovom bakom je uključio i prvu transferzalu. 1. 
Transverzalnu ona ide od Zagrebačke ulice preko mosta na rijeci Miljacki između Muzeja 
pored Željezničke stanice ide do groblja Bare pa od groblja imamo gore tunel Kobilja glava 
pa izlazi se na Hotonju i onda se ide sjevernom stranom od magistralnog puta do Vogošćanske 
petje. To je nama veoma bitna saobraćajnica. Mi smo je podijelili na nekoliko poddionica i 
naravno zavisi od kreditnih sredstava i obezbjeđenog novca i njena realizacija. Osim ove 
saobraćajnice 1. Transverzala mi smo ovdje naveli i gradski autoput. Znači logična bi bila 
veza izgradnja ovog dijela LOTa 2c. Ako se dođe do ulice Safeta Zajke znači mi 
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omogućavamo saobraćaj ulicom Safeta Zajke, Drinskom i dolazimo do Pofalića i dole idemo 
prema tramvajskoj stanici. Znači logično bi bilo nastaviti. Direkcija je uradila projektnu 
dokumentaciju i dijela ovo gradskog autoputa od Građevinskog fakulteta prema tunel Ciglane 
i do Fabrike duhana do ulice Humske. Znači da imamo jednu saobraćajnica ovom sjevernom 
stranom. To bi bili projekti gradski autoput, prva transverzala koji se moraju finansirati iz 
kreditnih sredstava jer iz budžeta Kantona Sarajevo se ne mogu i finansirati ovakvi projekti. 
Ono što se može, ovdje smo naveli neke projekte koji se mogu finansirati dijelom iz budžeta 
ili dijelom od priloga Direkcije za puteve, kao što smo ovdje naveli, 9. Transverzalu to je na 
području opštine Novi Grad imamo ovaj problem od 6. Transverzalne od Buča potoka pa do 
12. Do Stupske petlje nema transverzalne veze. Gore je ogromno naselje i nemaju ni jedne 
transverzalne veze, znači Željeznička pruga dijeli cijelo to naselje vamo sa južnim dijelovima 
opštine i sa samom zgradom Opštine Novi Grad. Zato je ta 9. Transverzala veoma bitna i u 
ovoj godini kreću rješavanja imovinsko pravnih odnosa od strane Opštine Novi Grad i od 
strane Zavoda za izgradnju rješavanje imovinsko pravnih odnosa da bi se možda naredne 
godine krenula izgradnja 9. transverzale. Ovdje u ovom planu imate i pr ocjene i troškove 
imovinsko pravnih odnosa i troškove izgradnje. E sada ovaj plan i program je tako logički 
sve. Znači gradite ovu 9. Transverzalu dolazite do ulice Džemala Bijedića pa prema Mojmilu 
pa ispred SOS Kinderdolfa znači spajate se na ulicu Ante Babića. E odatle sada počinje i ova 
1. Transverzala koja je ovdje navedena. Ona je još prije rata 90% imovinsko pravni odnosi su 
riješeni i tu je Opština Novi Grad preuzela na sebe da ona realizira te imovinsko pravne 
odnose. Onda bi smo imali jednu brzu vezu do aerodroma. Znači do magistralnog puta koji 
prolazi ispred aerodroma Sarajevo. Imali bi smo jednu dobru vezu sjevera i juga na podrčju 
Kantona Sarajevo. Osim ovdje u toku je realizacija južne longitudinale. Projektna 
dokumentacija je završena do 6. Znači do samog Suda BIH. Realizacija ugovorena sa 
EBRDo-om od nulte transverzale od Mosta Suade i Olge pa do 4. transverzale do Hrasna to je 
definisano sa EBRDom finansiranje i realizacija ove južne longitudinale. Znači do 4. 
Transverzale. Kao što vam je poznato već ranije je izgrađena sjeverna longitudinala ona je 
izgrašena do 3. Transverzale. Zamislite sada od 3. Do 4. Da se opet uradi dio transverzale  
kroz ulicu Marka Marulića onda bi smo imali i sa sjeverne i sa južne strane jedne dobre 
saobraćajanice sa četiri saobraćajne trake. Ali možete i sada vidjeti i stubove i konstantne 
mreže na ulici Azize Šaćirbegović tzv naše četvrte transferzale. Znači od prije rata je 
predviđena izgradnja trolejbuske mreže što bi dobro značilo povezivanja da od Dobrinje 
možete doći preko ove treće transferzala i sjeverne longitudinale do Željezničke stanice. Znači 
i to je jedan prioritet ovdje predviđen. Zatim imamo još jednu saobraćajnicu koja je na prvi 
pogled možda bi se neko upitao zašto ona. To je saobraćajnica iza Bosanke koja povezuje 
postojeću ulicu prema groblju Vlakovo. I tu nam nedostaje 400 metara da bi smo izbjegli ove 
to su nekada samo vanredne situacije i gužve u saobraćaju naročito poslije velikih dženaza i 
sahrana i onda je veliki priliv saobraćaja i uključenje na zapadni prilaz a ovom izgradnjom od 
500 metara bi se omogućilo da se ne mora ići na saobraćajnicu zapadni prilaz nego da se 
lokalnim putem koji prolazi kroz naseljeni dio naselja Blažuj ispred Akve i prolazi paralaleno 
sa nekadašnjim Dijamantom da se tom ulicom može odvijati saobraćaj iz pravca groblja 
Vlakovo. Međutim ono što je druga komponenta što je bitna ova saobraćajnica je da je da se 
ovaj javni gradski prevoz ovi autobusi kroz Blažuj koji prolaze da se oni prebace na ovu 
lokalnu saobraćajnicu. Jer ovi autobusu usporavaju nam saobraćaj i veoma su veliki rizik. 
Kažem ti su neki primarni pravci koji su ovdje saobraćajnice koje su navedene u ovom planu i 
programu. Ovaj srednjoročni plan on je rađen na osnovu SWAT analize i naravno ima 
prednosti i ima mana tako se i radi SWAT analiza. Ja ću navesti ovdje samo ove naše prijetnje 
za realizaciju ovog projekta. A to su prije svega nedovoljno investiranje u komunalnu 
infrastrukturu. Problem nas koji realiziramo saobraćajnu infrastrukturu jeste ta komunalna 
infrastruktura. Jeste odnos prije svega to moram reći odnosi KP i JP federalnih kada se vrši 
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izgradnja ove saobraćajne infrastrukture i ja mislim da je sada Stupska petlja jedno od 
najkomplikovanijih gradilišta u BIH. Baš zbog toga jer imate sve moguće instalacije imate 
sve moguće objekte koji su izgrađeni od nelegalnih privremenih objekata do naravno legalnih 
objekata. I to sve treba rješavati. To iziskuje vrijeme i živce moram vam priznati da se sve to 
realizira u uz ovaj naš sistem kakav jeste od opštine Kantona, Federacije svih ovih institucija,s 
sve to treba usaglasiti i naravno vlasnike ovih objekata. Razgovarati i dogovarati jer naša 
odluka o legalizaciji objekata im je omogućila da iako ih opština odbije za legalizaciju 
objekta, žale se drugostepenom ogranu ministarstvu prostornog uređenja i ono ih odbije oni i 
dalje imaju mogućnost pokretanja upravnog spora i znači status ko na terenu. Dok se ne riješi 
upravni spor ide na sud a to su vam godine čekanja taj objekat stoji na terenu. To su svi ti 
problemi koji se dešavaju. Pojava klizišta je naravno isto jedan od tih problema. Jer evo svaki 
ovaj naš objekat prati neko klizište. Znači u sklopu ove izgradnje infrastrukture mi moramo 
izvršiti i sanaciju tog klizišta. Imamo i na južnoj i na svim ovim ostalim projektima smo imali 
klizište. Naravno ja se nadam i jedna čekam da ova odluka o legalizaciji i ta legalizacija koju 
provode opštine da se to jednom završi više da imamo status riješen status svih objekta na 
trasama saobraćajnica. Naravno meni nikada neće biti jasno zašto su opštine dodjeljivale 
privremene objekte na samoj trasi saobraćajnice. Na samom kolovozu. Evo na rampi dole na 
Stupskoj petlji oni Dalas i svi ostali. Na samoj su rampi. Znači to su planirane saobraćajnice 
decenijama već. Znalo se da će se tu graditi saobraćajnica ali su se opet objekti dodjeljivali na 
samim trasama tih saobraćajnica. Sada naravno na sve finansijske tokove utiče i neka 
globalna politika. Jer mi zbog toga što država naša nema status pregovarača sa EU nama su 
onemogućeni pregovori sa od ovih fondova da bi smo dobili nešto novca za realizaciju ovih 
projekata. Mi smo prinuđeni čak evo za neke projekte sa Crnom Gorom zajedno Crna Gora 
aplicira projekte za Kanton Sarajevo. Eto kažemo i sa njihovim nekakvim institucijama 
pregovaramo da bi neki projekti bili kandidovani kod EU. Naravno da jedan odnos koji se 
ovdje govorio i prije prema Kanton Sarajevo u odnosu na Federalnu Vladu i sve kažem utiče 
dosta na realizaciju ovih projekata ali mi opet ne želimo želimo okrivljivati samo FBIH za 
ovo- želimo im pomoći. Jedan vid ovoga je da projektujemo dokumentaciju pa da im je 
kandidujemo kao što ćemo ministar i ja najvjerovatnije za desetak dana otići gore i kod 
federalnog ministra i predložiti im zamoliti da završe neke projekte koji su veoma bitni za 
Kanton Sarajevo a bogme i za sarajevsku obilaznicu. Mi smo isprojektovali i kružni tok na 
Šipu i to smo im dostavili da finansiraju jer Šip više nije ono što je nekada bio. Kažem sve su 
to projekti koje mi uradimo i tek se onda može razgovarati ovako kada je iscrtano ovo to je 
daleko do realizacije projekta. Međutim kada imate urađenu projektnu dokumentaciju onda je 
veoma lako razgovarati i nači investitora i da se krene u realizaciju projekata. Ovo znači naš 
plan predstavlja samo jedne smjernice. Zavisi od ove skupštine i Vlade Kantona koji od ovih 
projekata će se realizirati. Naravno mi ćemo realizirati uz pomoć Zavoda za izgradnju i 
pomoć opština ove projekte koji se mogu finansirati od prihoda direkcije i neku malu pomoć 
iz budžeta ili opština. Naveo sam ove neke projekte koji se mogu realizirati. Hvala lijepo. 
 
Predsjedavajuća: 
Hvala lijepo gdine Zolj. Evo radna tijela ili pitanja kolege? 
 
Poslanik / zastupnik Mujo Hošić: 
Evo pažljivo sam slušao direktora o prostorno planskom ne planiranju kao problemu izgradnje 
svih saobraćajnica i dovoljno rekao. T zavrjeđuje diskusiju. Nego konkretno pitanje ko vrši 
kontrolu izgradnje puteva od ovih lokalnih do magistralnih, ko izdaje upotrebnu dozvolu 
odnosno ko vrši tehnički prijem i da li se u zadnjih 10 godina desilo na bilo kom putu da nije 
izdata upotrebna dozvola zbog nekvalitetnog urađenog puta? 
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Poslanik / zastupnik  Amir Zukić: 
Želim da poselamim i pozdravim sve one koji učestvuju u današanjem radu sjednice i prate 
njen tok i da postavim jedno jasno pitanje. Radove na dionici puta, evo danas ste je spomenuli 
od Vrbanje mosta do skretanja uz ulicu za Vraca, u ulici Zagrebačkoj su vrhunac nerada. 
Radovi su počeli jesenas i ja ću ih namjerno godišnjim dobima a ne danima obilježiti. Jesen 
zima, proljeće. Zima  je bila idealna za izvođenje radova.- mi imamo priliku vidjeti da se 
kamionom jedan prebaci s jednog dijela ulice na drugi i da to tako stoji danima. Ne vidim, evo 
i lijepo je vrijeme došlo i zima je bila jako pogodna za radove da će nekog biti bitnijeg i 
kvalitetnijeg pomijeranja. Mislim da se ti svi ukupni radovi mogli završiti za mjesec dana i da 
smo do sada mogli imati saobraćajnicu. Kada će se okončati ti radovi? I u buduće sugestija 
nemojmo otpočinjati radove gdje je saobraćaj ako nije sve pripremljeno, odrađeno. Sada ćete 
vi meni objašnjavati problemima infrastrukture. Neće Elektroprivreda, hoće VIK, neće 
Telecom. Kada to završite onda po gradu počnite ulice kopati. Nemojte započeti ako nije sve 
pripremljeno da se u vrlo kratkom roku uradi. Od pozitivnog projekta stvorili ste 
nezadovoljstvo kod naroda.  
 
Poslanik / zastupnik Besim Mehmedić: 
Pozdravljam sviju. Ja sam htio postaviti nekoliko pitanja ustvari zajedno sa onim što sam htio 
diskutovati. Pa ću diskusiju poslije. Postvljam pitanje u vezi sa XII transverzalnom. Troškovi 
imovinsko pravnih odnosa ovdje stoje 9,2 miliona. Da li je to tačno da li su se uvećali? Poslije 
vaše diskusije koje kažete da ima problema. I jedno je pitanje još vezano je za XI 
transverzalu. S obzirom da u ovim izvještajima iznosite aproksimativne podatke cijene 
troškova izvođenja ne govorim samo o eksproprijaciji jer je ona mnogo čudnija, kažete da 
premjer radova sa projektantskim predračunom radova iznosi 8.115.182 KM. s tim da nisu 
obuhavaćeni radovi  koji su potrebni za izvesti. Da li ste ovo dobili tenderskom 
dokumentacijom ili je ovo kako vi kažete predmjer radova  i projektantski proračun? Onda mi 
je malo čudno ako izvođači radova čuju za ovo šta su projektantski predračuni oni će se 
strateški odrediti za rade više. Prema tome čudno je postavljati ovako projektantski predračun 
jer ja mislim da bi to trebala da bude poslovna tajna. Jednostavno zato što je ovo budžetski 
novac i uz to kako je i na kojem osnovu je Zavod za izgradnju s opštinom na čijoj se ova 
loakcija nalazi postigao dogovor a da za to koliko ja iz ovoga vidim za rješavanje imovinskih 
poslova pravnih poslova ne zna Vlada a ne zna ni skuptšina. Zavod nema pravo da ono što je 
u njegovom potrfoliu za rješavanje imovinsko pravnih odnosa donosi odluku sam na to.  i 
jedno pitanje u SWAT analizi volio bih da mi pojasnite u onom dijelu u kojem prijetnje. Nije 
mi jasno zašto stoji nedovoljno definasana vanjska politika BIH. Šta to može da utiče. Ja 
znam da vanjska politika BIH u posljednje tri godine baš nije nešto naročito uspjela u bilo 
čemu ali mi nije jasno zašto ovo sada stavljate u ovom kontekstu pogotovo kada ste dobro 
rekli da je jedan od razloga veliki sprječavanje bespravne izgradnje. Pa ću onda kasnije javiti 
se za diskusiju. Hvala. 
 
Poslanik / zastupnik Adnan Solaković: 
Hvala lijepo. Želim da pozdravim sve prisutne i gledatelje. Želim da se zahvalim na 
podrobnom elaboriranju odnosno brifiranju direktora cesta. Molim da mi se dostavi saglasnost 
općinskih vijeća kao i Gradskog vijeća kako bi se ispoštovao član 24 Zakona. Iz materijala 
koji nam je dostavljen ne može se vidjeti da su prethodne saglasnosti vijeća dobivene. Do tada 
tražim da se odgodi izjašnjavanje po ovoj tačci dnevnog reda. Bez obzira na to što je 
nadležnost za održavanje lokalnih cesta prešao na Grad tj općinu, smatram da kada su u 
pitanju i regionalni putovi.  
 
Predsjedavajuća: 
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Gdine Solakoviću diskusije još nisu na redu a vi ste dobili šansu da pitate. Ne znam šta pitate. 
 
Poslanik / zastupnik Adnan Solaković: 
Pitam gdje su ove saglasnosti od Grada i općina gdje nemamo saglasnost lokalne samouprave. 
Da li ste vi direktore shvatili šta sam rekao. Da nemamo suglasnost grada i lokalnih 
samouprava. Vi ste napomenuli usmeno ali ovdje u materijalu nema. 
 
 
Predsjedavajuća: 
Izvinite ja nisam htjela da vas prekinem samo da vas usmjerim.  
 
Poslanik / zastupnik Nedžad Fazlija: 
Zahvaljujem predsjedavajuća. Ja ću isto kao i kolega Zukić pitati vezano za južnu 
longitudinalu. Izabrao sam jedino nju iz ovih mojih pitanja zato što je ona po meni najlakša za 
uraditi i pomalo sam iznenađen kaad sam vidio tablu prošle godine da će rok izvođenja radova 
biti 12 mjeseci za nešto što je dužina od 800 metara gdje se ne treba ništa nanovo graditi nego 
se samo treba rekonstruisati i proširiti. Ne prihvatam nikakva obrazloženja kao što smo vidjeli 
u medijima da se probijanje rokova itd zaustavljanje radova pravda nekakvim instalacijama. 
Mislim prvo da je rok od 12 mjeseci bio predug. To građani ne mogu jednostavno da podnesu 
za nešto što je opet ponavljam 800 metara dok druge Vlade i druge firme odnosno izvođači u 
ovoj dužini prave mostove za ovo vrijeme probijaju tunele, nove kilometre autoputeva i 
drugim puteva. Ili evo ako hoćete da karikiram pomjeraju brda.  A ovdje mi 800 metara ne 
možemo da rekonstruištemo pa evo izgleda neće biti ni za 12 mjeseci. Zašto ovo govorim? 
Zato što svaki dan prolazim ovom trasom i vidim pored jednog mašine za izvođenje radova 
vidim nekoliko ljudi na cijeloj trasi od Suade i Olge mosta do raskrsnice na Vracama. Zašto se 
uzeo izvođač koji nema dovoljno ljudstva i nema dovoljno mehanizacije. Mislim da je ovo 
izuzetno važna dionica i da su trebali ljudi da prije kao što je koelga Zukić rekao da se sve 
uradi kako treba i da se sve isplanira i da se u što kraćem vremenu ova da tako kažem 
izuzetno važna saobraćajnica zaustavi a ne da se ovoliko čeka i evo još se ne nazire kraj kada 
će biti ovi radovi gotovi. 
 
Poslanik / zastupnik Esed Radeljaš: 
Hvala predsjedavajuća. Ja imam tri pitanja ali bit ću kratak.- prvo je čuli smo od minsitra da je 
dobit 40% FBIH, 35 Kanton i 25 opštine. Mene zanima koliko učestvuju opštine procentualno 
u tome. Koliko izdvajaju svojim budžetom. To je prvo pitanje. Drugo je zašto baš ovaj 
srednjoročni plan na 4 godine? Što nije na 12 na 16 na 8? Zašto baš 4 godine. I treće vezano 
za ovu odgovornost koju je direktor rekao za izdavanje privremenih dozvola. Ima li  
odgovornosti za te koji to rade počev od načelnika i još se svjesno kaže šta će posaditi od 
voća da je orah najskuplji pa kada dođe poznato je da kada ide izuzimanje da ko nema 
dozvole nema ništa.  A onda kada je ima pa posadio još 100 ili 200 oraha onda to. Zar to nije 
direktno šteta na budžet one općine koja je? Zar to nije odgovornost onoga ko to radi? Eto 
toliko. 
 
Poslanik / zastupnik Mira Jurić: 
Hvala uvažena predsjedavajuća. Evo kolega Radeljaš mi je maltene oduzeo cijelo pitanje jer 
sam htjela isto postaviti pitanje je li neko kažnjen za izdavanje dozvola na skratit ću radi toga 
što je kolega postavio pitanje. Je li neko kaženjen zbog izdavanja dozvola na dionicama koje 
već ima par godina se zna da će tuda prolaziti autoputevi ili ceste ili bilo šta a i dalje se grade 
objekti na tim dionicama. 
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Predsjedavajuća: 
Hvala lijepo. Ja nemam više prijavljenih pa ću zamoliti ili direktora ili ministra da 
komentarišu ili odgovore na postavljena pitanja prije nego što otvorim raspravu. 
 
Direktor Adem Zolj: 
Hvala lijepa. Ovako ja ću krenuti redom zapisao sam ova pitanja. Prvi gdin Hošić. Što se tiče 
kontrole izvođenja radova za svaki projekat koji se realizuje sa građevinskom dozvolom 
naravno određen je nadzor. Za ovaj projekat EBRD-a to je bio međunarodni tender za izbor 
nadzora radova. Izabran je nadzor eto sticajem okolnosti domaće firme. Nakon ovih izvedenih 
radova naravno bit će tehnički prijem i bit će izdavanje upotrebne dozvole. Tu naravno treba 
razlikovati Zakon o cestama je definisano šta je rekonstrukcija šta je sanacija. I za ove m i 
rehabilitacija znači šta podrazumijeva i zato ne treba tehnički prijem nego se vrši neka interna 
komisija se formira izvrši se prijem. Mi za te radove imamo zavod za izgradnju koji nam vrši 
nadzor radova za sve ceste koje saniramo i rekonstruišemo Zavod za izgradnju vrši nadzor 
radova.  
E sada gdin Zukić je opet napomenuo vezano za južnu longitudinalu i još je bilo tih pitanja od 
gidna Fazlije. Da vam kažem, jedna strategija izgradnje ovakvih puteva ili rekonstrukcije 
proširivanje kapaciteta. U Zakonu o cestama je definisano da je južna longitudinala proširenje 
kapaciteta postojeće saobraćajnice. Naravno kada kažete 900 metara to je dva mjeseca 
eventualno radova. Uklonite asfalt postavite novi. Međutim ono što mi s pravom govorimo na 
ovih 900  metara se mijenja kompletna infrastruktura. Mijenja se vodovodna cijev. Mijenja se 
kanalizaciona cijev, fekalna kišnica, sve se mijenja i to je sve opteretilo ovaj projekat. Znači 
stav Vlade Kantona je bio tamo gdje se radi ovakva saobraćajnica jer VIK je kantonalno 
preduzeće. Ovaj projekat naš je opterećen i tim radovima. Naravno i ovi naši radovi bi bili 
daleko jeftiniji. Tamo imate kontaktu mrežu trolejbusku mrežu. Pomijeranje stubova svih 
tamo se vrši. Pa nove instalacije. Imate gasovod. Sve moguće instalacije se tamo nalaze. Sve 
to treba pojedine instalacije infrastruktura može u isti dio može sa određenom instalacijama 
druge ne mogu. Mi smo sticajem okolnosti iskoristili ovaj dio koji se sada trenutno radi da 
smo 90% instalacija koje su opteretile ovu dionicu uradili sada. Znači to je ono što vi vidite 
ujutro. Prođete i vidite kamion kopa popodne nešto zatrpao i tako. E ono što je zatrpao dole to 
se ne vidi. A sve je završeno i sve je izmijenjeno. Naravno imate probleme da GRAS nema 
onih zateznica za one nove kontaktne mreže. Treba mjesec dana čekati da se to dobije i tako, 
nema. On na rezervi nema. Znači sutra da padne da se bude oštetilo nešto ništa od toga nema 
jer oni u rezervi dole u skladištu nemaju. Mi moramo čekati njih. Naš izvođač poručuje ide 
svojim automobilima da bi to dostavili. Kao što nam je problem bio dole na Stupskoj petlji 
dole sjećate se kada je oštećena sedamstotka cijev. Veliki dio grada je ostao bez vode i onda je 
naš izvođač zamoljen od strane VIK da ne nastavlja radove dalje da ne buši one šipove 
temelje jer u slučaju da opet odšteti se cijev oni ne bi imali spojnice da zamijene. I znači naš 
izvođač radova mjesec dana je stajao dole na lokalitetu nije mogao raditi. Jer VIK nemaju 
spojnica u slučaju kvara nema ko otkloniti kvar. E to su te stvari koje javnost građani svi ne 
razumiju. Ne razumiju da mi moramo čekat evo ispituje se sada položena je nova vodovodna 
cijev da moramo to ispitivanje laboratorijsko čekati deset ili petnaest dana. Tri puta se to 
ispituje. Stoji se ne smijete zatrpavati tu vododovnu cijev dok se ne ispita bakteriološki dok ne 
bude povoljno. Sve to čeka naš izvođač ne može raditi mora čekati da se to završi. Ja vam 
kažem s obzirom na to da smo završili ovaj dio do kraja mjeseca maja će biti završena južna 
longitudinala. Znači ona će biti i prije roka nego što je najavljena. Do kraja ovog mjeseca 
izvođač nam je dostavio da će ovaj dio koji je već se radi da će biti asfaltiran prvim slojem. 
Onda se kontaktna mreža prebacuje na ovaj asfalitrani dio a radi se ovaj dio koji još nije asfalt 
podignut i onda će se izvršiti radovi na toj dionici gdje onda neće biti instalacija jer su 
završene i prebačene su vamo na ovoj strani. To je što se tiče ove južne longitudinale. Gdin 
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Besim Mehmedić kaže troškovi imovinsko pravni na XII transferzali. Oni su čak i smanjeni 
neće biti ni toliko zato što na moju inicijativu je pokrenuta još jedna komisija koja je 
sastavljena od tri vještaka građevinske struke i ona će biti čak i nešto jeftinija. Mislim da će za 
cijelih 500.000 KM biti uštede zato što su ipak prihvatili vlasnici tih objekata dole prihvatili 
ovu povoljniju za nas ponudu. Zaprijetili smo da nećemo ni vršiti radove na ovom dijelu ne 
moramo uklanjati objekat jer saobraćajno mi možemo riješiti. To je rampa koja rješava 
problem saobraćaja koji dolazi iz Rajlovca iz pravca Zenice i ide se za Mostar. Znači mi 
imamo alternativu Hivzi Bjelavca. Zanči i da nismo hteli da pod jednu ucjenu prihvatimo 
ucjenu od strane ovih vlasnika tih objekata i tako da su prihvatili jeftinije ponude. Govorimo o 
građevinskoj vrijednosti. Jer u skladu sa odlukom o legalizaciji u skladu sa politikom 
Evropske banke njima se isplaćuje građevinska vrijednost. Ovo ste govorili XI a mislim da ste 
mislili na IX transverzalu ovo 8 miliona gdje je predviđeno tačno. To je ste istina je to mi smo 
ovdje naveli ovaj srednjoročni plan. To je projektantska procjena premjera i predračuna. Oni 
imaju jedinične cijene i zato je tako ova precizna cijena urađena i mi smo je ovdje naveli. Ne 
znači baš na protiv mislim da će izvođači krenuti sigurno nuditi nižu cijenu od ove onaj koju 
mi procjenujujemo. Zašto je Zavod potpisao sporazum? Vi znate da u skladu sa zakonom o 
građenju i to podjeli prihoda od uređenja zemljišta koji se dijeli između opština i zara mislim 
da je štetan taj Zakon koji je donijet jer je bolje bilo kada je sve to išlo preko Zavoda pa je 
zavod vršio uređenje infrastrukture i tada smo mogli mi opteretiti preko Zavoda neke 
investitore da urade nešto od opšte saobraćajne infrastrukture. Ja često napomenem da je 
Bosmal jedini zadnji investitor koji je nešto uradio. Uradio je most na Miljacki opterećen je 
taj investitor je morao to uraditi. Ovi sadašnji investitori teško da išta radi da ih neko optereti 
da nešto urade. I zato kažem taj odnos između Zavoda i opštine to je njihov sporazum, ja 
stvarno ne znam na osnovu čega su oni. Imaju nekakav novac koji je opština trebala da 
prebaci Zavodu ali im je takvo ocijenila ili dogovor da taj novac koji treba da prebace da ide 
na realizaciju IX transverzale. Eto znači njihov je bio zahtjev da to ne bude neki drugi 
projekat nego da ode na IX transverzalu. Sljedeće pitanje, u ovoj prijetnji ovdje ja ne moram 
vam navoditi dva najčuvenija prezimena u državi BIH. Vi znate da zbog toga što nije 
realizirana ta presuda da su i mnoge pomoći fondova uskraćene. 40 miliona e niste realizirali 
to. zato kažem i ta visoka politika ima veze sa ovim fondovima. Jer evo kažem neću 
spominjati ta imena ali vjerujte mi da je odnos Evropske banke, komisija i zbog toga nema 
novca. Uskraćeno je BIH. Ali zato je to navedeno. Gdin Solaković je pitao o saglasnosti 
općinskih vijeća. To se misli na kategorizaciju cesta lokalnih cesta. Znači ja sam vam rekao, 
za pet van-gradskih opština, opštine su dostavile prijedlog Kantonu Sarajevo, Vladi potpisom 
načelnika opštine da oni predlažu te lokalne ceste na području na svojoj opštini da to budu 
kategorisane kao lokalne ceste. Znači općina niko im drugi ne može nametnuti to nego im 
općina predlaže. Isto će to biti i sa ove četiri gradske opštine. Znači tražit će se. Znači taj 
dopis mora potpisati načelnik opštine odnosno gradonačelnik. Moraju oni uputiti zahtjev. 
Naše Ministarstvo će biti samo to protokolarnu jednu aktivnosti imati da predloži na Vladi. 
Znači prijedlog lokalnih cesta na području opštine odnosno grada daju oni. Niko im drugi 
neće nametnuti ni jednu ulicu. To će biti njihov zahtjev. Neće to biti zahtjev ni Direkcije ni 
ministarstva. Koje su to lokalne ceste na području njihovih opština, to trebaju suvojiti ili 
načelnik ili općinska vijeća i kada oni to onda ćemo mi. Mi smo im ovdje bili samo tehnička 
pomoć. Vjerujte ima ovdje presuda Ustavnog suda vezano za tu kategorizaciju lokalnih cesta. 
Niko ništa od općina nije uradio ni jedan korak nije urdio da izvrši kategorizaciju lokalnih 
cesta na području svoje opštine, mi smo to uradili. Tehničku podršku im dali. Znači mi vam 
ne određujemo koje su lokalne ceste, vi predložite mi ćemo ih samo uputiti prema Vladi. 
Znači niko se njima tu ne petlja. E sada odnos četiri gradske opštine i grada Sarajeva. U 
zakonu o cestama kaže se lokalne ceste održavaju općine ili grad. Znači tu  mora biti jedan 
odnos između općina i grada. Koliko ja znam jedino je Općina Centar bila spremna da svoje 
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lokalne ceste samim tim i prihode preda Gradu i da Grad održava ceste. Ostale općine to neće. 
Barem do sada je bilo izjašnjenje. Znači mi ćemo u toj odluci o kategorizaciji lokalnih cesta 
navesti općina ili grad. Ako se oni dogovore da općina preda gradu onda će grad održavati i 
upravljati tim cestama. Ako ne, općine će upravljati svojim lokalnim cestama. To je što se tiče 
te kategorizacije. Mislim da sam gdinu Fazliji odgovorio vezano za ovu južnu longitudinalu. 
Gdin Radeljaš, koliko općine i zdvajaju. Prihod za naknade za puteve su idu nesretna je 
okolnost što idu za Upravu za indirektno oporezivanje. Znači na jedinstveni račun. Ta 
naknada za puteve ona se izdvaja iz maloprodajne cijene goriva. Znači tu ide 15 feninga je 
određeno još neke davne godine kada je gorivo bilo 1,5 KM određeno je 15 feninga. Sada je 
gorivo i samo znate koliko a tih 15 feninga je ostalo. E sada, nesretna okolnost je ta još, to je 
namjenski novac on ide na jedinstveni račun i onda od tih prihoda 3,9%,. A vi znate kako se 
dijeli gore. Država prvo uzme novca da otplati sve kredite pa Federacija uzme pa tako tih 15 
feninga što bi trebalo za puteve da se dijeli ne ostane 7 ili 8 feninga i ode za puteve. I onda se 
dijeli po ovom procentu 40% JP Ceste Federacije i 35% kantonalnim direkcijama i 25% ide 
općinama. To je isti odnos kao i kod registracije vozila. Znači isti je taj odnos što se tiče tih 
prihoda. Zašto je četiri godine. Četiri godine je plan zato što je to i Zakonom o cestama 
određeno srednjoročni plan i program se propisano je da se radi za četiri godine. Odgovornost 
načelnika. Ja sam naveo da to jeste. Ja ne znam stvarno zašto. Evo ministar i ja smo 
prisustvovali sastanku sa direktorom EBRD-a. I kada smo se protivili tim naknadama i svemu 
ostalom čovjek je rekao, tu je ministar, to u mojoj državi se ne smije dogoditi. Onaj ko to 
gradi i tako radi on plati kaznu a ne da mu se još i plaća. I kaže s obzirom na institucije kakve 
su vaše opštine i kantoni ne može biti jedan nelegalan objekat ili privremeni objekat 30 
godina. Vi morate nešto nadoknaditi tom objektu. To nam je rekao i to je njihova politika. Evo 
znate i Autoceste gore isto finansiraju građevinske vrijednosti. Znači evo i mi smo ovdje kao 
Skupština donijeli odluku o legalizaciji objekata. Produžila čak onaj rok do 31.12.2012. znači 
mogli su podnijeti zahtjev za legalizaciju objekta. Po meni je to još uvijek jedno nesređeno 
stanje na terenu. Sporo ide ta legalizacija, sporo se rješava status tih objekata. Sada da li je 
neko kažnjen zbog ovoga koliko ja znam nije. Jedino kažem da ne znam da je neko kažnjen 
zbog ovih privremenih objekata. Mogu vam ispričati samo jednu zajedničku aktivnost koju 
smo gdin Besim Mehmedić i ja imali prije nekoliko godina da izgradimo most na I 
transferzali i tada nam je rečeno da je problem 11 stabala. Međutim kao što je to kod nas 
uvijek, nisu stvari kako izgledaju na prvi pogled. Ako pređete na drugu obalu onda ćete vidjeti 
tamo nekoliko privremenih objekata. A nama se nije dozvolilo da gradimo most na Miljacki i 
najveće gužve i jesu na toj I transferzali jer će ići sada nešto saobraćaj vamo na most Suade i 
Olge a nešto na Pofalićima. I to jesu. Taj most na I transferzali bi omogućio veliki broj 
saobraćaja i smanjenje sigurno gužve na području Kantona Sarajevo. Eto toliko. Mislim da 
sam odgovorio na sva pitanja. Ja se zahvaljujem. 
 
Predsjedavajuća: 
Hvala vam lijepo. Evo vidim da kolege imaju neke komentare ili dodatna pitanja. Onda 
imamo redoslijed diskusija, onda otvaram raspravu. 
 
Poslanik / zastupnik Zaim Backović: 
Zahvaljujem se gđo predsjedavajuća. Čitajući materijal koji ste priložili lično sam u velikim 
nedoumicama, počinjem da sumnjam u našu racionalnost kada su u pitanju srednjoročni, 
dugoročni, kratkoročni planovi. I u biti izrada planova (nerazumljivo) ka tome da se ne mogu 
realizirati. Nadam se da je tu ministar Petrović jer sam njenu postavljao ovo pitanje a on je 
meni vrlo korektno i odgovorio. Temeljna konvencija o ljudskim pravima garantuje pravo na 
vlasništvo. Prema tome donijeli mi ili ne donijeli Zakon o legalizaciji onome kome niste  
spriječili nego dozvolili da završi ne možete mu ga više uzeti to je njegovo vlasništvo. 
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Pročitajte stav Brisela koji je došao u našu državu. Oni koji dozvoljavaju da se danas gradi a 
svojim instrumentima koje imaju ne spriječe u početnoj fazi nego dozvole da se završi da 
dobije struju, vodu, plin on mu ga je samim tim legalizirao. I vi ste dužni sve to da platite. Ne 
govorim vi, nego mi. Prema tome tu se radi o nečemu sasvim drugom. A onda je sljedeći 
element, evo opet je tu Petrović koji mi je opet vrlo korektno odgovorio na moje poslaničko 
pitanje kako je to moguće da se zaštitni pojas u gradskoj sredini planira 12 metara. Naveo sam 
jedan vrlo zoran primjer. To je primjer ceste koja bi trebala ići od tunela na  Koševskom brdu 
preko Velešića, Pofalići pored Fabrike duhana i završavati u Rajlovcu. Na tom koridoru je 
napravljeno na stotine objekata, stambene zgrade koje su daleko bliže nego što je taj zaštiti 
pojas od 12 metara. Da li ćete ih rušiti sada ili ćete učiniti da to postane Titova? Hoćemo li taj 
isti princip primijeniti na Titovu ulicu, na Ferhadiju, ne znam na obalu pa u biti porušiti grad u 
zaštitnom pojasu od 12 metara. Ako je po Zakonu o autocestama FBIH. Taj ko je donio takav 
zabio je nož u leđa gradnji bilo kakvoj gradnji. Ali onda imate lokalnu samoupravu koja je u 
jednom dijelu izdavala dozvole a u drugom dijelu neće ni da legalizira. Pa se slobodno može 
govoriti da li se tu radi o manipulaciji s ljudima, o reketu uili mitu. Jer ako jedan načelnik izda 
građevinsku dozvolu a drugi neće da legalizira ono što je napravljeno prije 20 godina onda 
vas pitam o čemu se radi. Je li to jednakopravnost građana u ovoj državi. Ja sam apsolutno 
protiv gradnje koja je van zakona. Ali sam apsolutno protiv toga da se prava građana ne 
izjednačavaju da su svi jednaki. A onda dolazimo na lokalnu samoupravu. Pa ipak je lokalna 
samouprava ta koja daje određenje. I lokalna samouprava bi morala da bude ta koja se prva 
pita šta je to, na koji način i najjednostavnije rješenje da bi se istina Sarajevo je specifično jer 
Sarajevo je podijeljeno. Kompaktan grad izdijeljen na opštine i to je krvotok za svaku opštinu. 
Ali međusobnom saradnjom lokalne samouprave morala bi da se traže najbolja rješenja. 
Ovdje se govorili o održavanju. Moram to da spomenem. Vrlo čudno. U jednoj kompaktnoj 
sredini vi imate tri vlasnika. Govorim pod navodnim znacima. Ceste Federacije, direkciju 
Kantona i lokalnu zajednicu. I sada ću da vas pitam. U  sto metara imate sljedeće. S 
Koševskog brda lokalna samouprava. Centralno država. Poprečna pored Druge gimnazije vi. 
Kako ćemo to održavati? Znači spušta se lokalna, ide na Federalnu, skreće u kantonalnu 
direkciju. Kako se to održava? Zar to nije nonsens? Da u jednoj sredini koja je kompaktna na 
taj način se određuje ko i kako će ali ovakvih primjera ću vam ja dati sada 50. Imate sada 
sljedeću Sokolje lokalna, spuštat će se na federalnu a federalna se uliva u kantonalnu. To je 
ova prema Briješču. Kako to održavati. I tako redom. Mi moramo naći način da u homogenoj 
sredini se sredstva izdvajaju prema jednom i da jedan upravlja održavanjem cesta na 
homogenoj sredini. To se mora objasniti i FBIH. Jednostavno mora. Ja razumijem da je to put 
koji pravi prsten oko Sarajeva pa je federalni ali put koji prolazi kroz sred Sarajeva kroz sred 
srca grada valjda onda treba i taj grad ta lokalna samouprava o tome da donosi odluke. U 
planiranju puteva za ovo što ste vi dali, ono što sam ja vidio, ja za ovo znam od kako sam 
počeo da radim. Ništa se ne mijenja. Znači učestvovao kada su se instalacije radile na 
tunelima. Učestovao, projektovao ih. U skloništu i u tunelima. Pa dobro ja govorim meni 
poznato. Tunel prema Vogošći davno studija projekti, ja ne znam gdje se to nalazi. To bi 
trebalo vidjeti sa Zavodom negdje mora biti. Davno. Spajanje Vogošće i Ilijaša prema Zenici 
davno. I trase se sada mijenjaju očito kako ko napravi dobru kuću, kako ko napravi naselje 
tako se trasa šeta. Jer neću da spominjem imena. Dozvoli mi gdine ministre, molim? Puno 
pamtim. Sada se glavna saobraćajnica koja bi trebala da poveže Sarajevo i Vogošću spustila 
na 20 metara ispod kuća koje smo nazvali rezidencijalnim naseljem na Poljinama. Tražit ću 
drugu diskusiju gospođo. Ovo je toliko ozbiljno za život ovog grada da. Evo ovim ću završiti 
pa ću nastaviti. Hvala vam. 
 
Poslanik / zastupnik Enes Zeković: 
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Zahvaljujem. Pokušat ću da o prethodnih diskutanata da zaobiđem sve ono što su oni rekli do 
sada. Uglavnom na osnovu svih ovih diskusija imamo definitivno jedan problem. Mi imamo 
višak nivoa vlasti. Ovdje izgleda što komplikovanije to bolje. I ovdje ne možemo ništa da 
završimo pa smo jednu ulicu podijelili da bi svaki nivo vlasti učestvovao podijeli po nekoliko 
metara da neko nešto održava da ko biva neko nešto radi. A ustvari onda imamo problem da 
niko ništa ne radi. Ja ću zamoliti uvaženog direktora  i bazirat ću se samo na jedan dio puta 
koji je definitivno sporan. Ja bih zamolio samo da me direktor prati. Prijedlog rješavanja 
komunikacije, sada halilite mi ad li se to tretira kao autoput da li se tretira kao neki drugi vid 
transverzale, itd. Tu me nemojte uzimati za riječ ali kako sam ja shvatio zove se LOT 2 ili 
LOT 2 C. Bio je prijedlog ovdje, moj prijedlog u Skupština Kantona Sarajevo koji se našao 
vrlo brzo na savjetima mjesnih zajednica tih lokalnih sredina i dobio je određenu podršku. 
Dobio je ustvari onu podršku koju je trebao da dobije. Međutim ja toga ne vidim ovdje. A to 
je da onaj ponuđeni prijedlog od Rajlovca do Velešića, da onaj prijedlog koji nema apsolutno 
nikakvog smisla i ova država BIH definitivno nema teoretske šanse da bi mogla da realizuje 
onaj ponuđeni prijedlog pravljenja komunikacije po nebesima. Nego da se izmijeni, ja ovdje 
ne vidim da je išta apsolutno izmijenjeno. A to je ukidanje Željezničke stanice, Željeznička 
stanica se prebacuje na područje tamo iza onog Drvosječe gdje je infrastruktura izgrađena i ta 
kompletna komunikacija, taj dio se ostavlja na raspolaganju uređenja, urbanističkog 
sređivanja Grada Sarajeva, tj Kantona Sarajevo. To je jedino moguće ispravno riješenje , 
najjeftinije rješenje koje postoji za ogroman broj problema ljudi koji žive sa lijeve strane 
pruge. Stotine hiljada građana Kantona Sarajevo je osuđeno da zavisi od dva prolaza, neću da 
koristim ružnu riječi ako padne kiša bože dragi hoće li mi dijete ili hoću li ja stiči na posao. 
Pruga i željeznička stanica je planirana ondje kada tamo nije bilo nikoga. Sada je preko 
100.000 ljudi tamo. Nemamo pravo da osuđujemo te ljude da budu građani desetog reda, ne 
drugog. Ne vidim apsolutno ništa da je po tom pitanju urađeno da se taj problem. Ja znam da 
Kantona Sarajevo nije u mogućnosti bez nivoa Federacije, uključivanja nivoa FBiH da se taj 
problem riješi. Ali jednostavno ne mogu ni podržati način da to nije naša nadležnost pa hajde 
da se bavimo samo ono što je naše a u stvari i te kako naše, jer problemi koji se tiču tih 
građana naših stanovnika i građana Kantona Sarajevo i na kraju krajeva jedine mogućnosti 
uspostave saobraćaja u Kanton Sarajevo i te kako naš problem. Vi znate ili ovdje pojedini 
znaju da gradski saobraćaj i problemi gradskog saobraćaja na prostoru Vogošće je bio riješen 
uvođenjem tramvajskog saobraćaja prije agresije na BIH. Poslije agresije nemamo 
trolejbuskog saobraćaja. Znate li zašto? Zato što su pojedinci izdali određene urbanističke i 
građevinske dozvole i jednostavno sada više nema teoretske šanse da smije iko potpisati da se 
uvede trolejbuski saobraćaj. Bože dragi radi pojedinaca po 30, 50 ili 100.000 građana ispašta 
ono što imamo. Ja bih vas zamolio za dio rješavanja problema LOT ili LOT 2C da zaustavimo 
na neki način da probamo tražiti kompromis tj rješenje sa Federacijom oko ove željezničke 
pruge koji će se apsolutno Željeznice ja sam našao za shodno i otišao sam u Željeznice FBIH, 
koji objeručke podržavaju. Svi podržavaju ali jednostavno ovdje toga nema. Ja bih vas 
zamolio da taj dio koji se tiče LOT 2 da zaustavimo i da probamo napokon riješiti u interesu 
kako građana tako i vlasti u Kantonu Sarajevo.  Hvala puno. 
 
Poslanik / zastupnik Besim Mehmedić: 
Hvala gšo predsjedavajuća. Pa s obzirom da je ovdje nekoliko rečeno stvari koje definitivno 
prije nego što sam htio da diskutiram oko srednjoročnog plana sada sam stvarno za njega, ali 
iz jednog razloga zašto ću to reći. Prije svega mislim da je priređivač bez obzira što mu Zakon 
to kaže da on treba da uradi to za četiri godine trebao to inovirati i napraviti jer ovo bi trebao 
da bude dugoročni plan. Zato vam predlažem konkretno da bi ovaj srednjoročni plan imao 
zaista svoju osnovu. Ovdje spomenuti gradski brzi put definitivno u ovom trenutku s obzirom 
argumentiram da niste mi iznijeli troškovnik ove gradnje bi trebalo izbaciti. Time nećemo 
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ništa izgubiti a nećemo ni dobiti. Ja predlažem da ako je to moguće da ova Skupština izglasa 
ovo. Time nećete izgubiti ništa. Ima projektna dokumentacija je završena. A ovo govorim 
zbog toga što sam sabrao sve finansijske vrijednosti ovoga što ste vi predložili i otprilike ima 
negdje oko 500 miliona KM za realizaciju ovih projekata. Tome mogu dodati da to može biti 
plus sigurno 200 miliona. Po sadašnjoj gradnji kako danas gradimo i u buduće, ne kudim, 
jednostavno ova planska dokumentacija nema svoje utemeljenje da bi se moglo za četiri 
godine realizirati nekih 600 miliona. Zato vam predlažem redukciju onoga što u ovom 
trenutku može se staviti u dugoročne programe a da se ima tenzija na ovome što ste i vi 
govorili na realizaciju projekata koji bi na neki način izmjenom ovakvog profiliranja prioriteta 
pomogli da pobjegnete od projekata koji su stvarno dugoročni. Primjera radi probijanje tunela 
kod Arhitektonskog fakulteta je sigurno neka futura, ali time ne kažem da to neće biti jednog 
dana. Ali u ovom trenutku bi trebalo reducirati. I još nešto. To su dva konkretna prijedloga. 
Ovaj srednjoročni plan ako hoćemo da ga imamo kao srednjoročni da napravite redukciju i vi 
sada kroz ovu redukciju eventualno kažete šta je prioritetnije za Ministarstvo i Direkciju da 
iam realniji odnos za četiri godine. Ako nećete onda slobodno promijenite ovo sa 2014 na 
2038 godinu i to bi eventualno bilo neko moguće rješenje. Drugo, potaknut diskusijom gdina 
Zekovića mislim da je to zaista nešto što me iznenađuje. Da Sarajlija koji živi u Kanton 
Sarajevo kaže da se Željeznička stanica izmjesti. Gdine Zekoviću Željeznička stanica je 
simbol ovog grada. To što su ljudi oko željezničke pruge se naselili zbog toga što su bili 
prisiljeni zbog toga što im se svidio grad ili zbog toga što su zloupotrijebili bilo šta drugo, to 
je njihovo pravo. Ali zbog toga što 100.000 ljudi živi pored pruge, a tu nikada ništa nije bilo, 
upravo je jedan od odgovora koji ja dajem ovdje. Kada se traži od lokalne zajednice kada traži 
pomoć od Kantona, države i Federacije, zaboravlja jednu činjenicu, isključivi krivac u Kanton 
Sarajevo za bespravnu gradnju je svaki načelnik kji je bio prije rata i poslije rata. Po zakonu i 
dan danas ima odredba koja kaže kažnjava se sa godinu dana zatvora onaj koji je dozvolio 
bespravnu gradnju. Općinske inspekcije koliko ja pamtim u zadnjih 40-tak godina izašle su 
jednom da sruše kuću Mehi Puziću i jednom čini mi se da je to bilo oko Pionirske doline. To 
su dvije, drugi se mogu. Imaju sigurno, ja se izvinjavam koliko se ja sjećam gdine 
Ademoviću. Koliko se ja sjećam. Ja ne mogu nemam slonovsku pamet. Apriori protivim se i 
diskusiji oko toga da se Željeznička stanica izmjesti. A drugo trendovi evropskih velikih 
gradova za što mi imamo još mogućnosti da može 200 godina su bili da se željezničkim 
prugama uvodi saobraćaj u centar grada. Prema tome na kraju da zaključim, predlažem 
Direkciji i priređivaču ovog materijala da reducira materijal koliko je god moguće pa i 
usmenom smislu ako je moguće i da ga kao takvog prihvatimo jer je potpuno po mom smislu 
nerealno govoriti 2014-2018. Argumentiram ciframa realizacije 600 miliona. Ili jedno i drugo 
ili promijenite ekstenzirajte termin od 2014 do 2038 i onda je to možda moguće ili smanjite 
na ono što bi čini mi se vama pomoglo u tome da imate i realizaciju kvalitetniju i bolju. 
Hvala. 
 
Poslanik / zastupnik Enes Zeković replika: 
Zahvaljujem. Puno mi imamo možda i bitnih simbola u ovom gradu i ovoj državi nego što je 
zgrada Željezničke stanice u Sarajevu. O simbolima mislim da ja jednostavno ne želim ovdje 
da komentarišem. A i oko tog simbola, ako je u interesu građana ja sam uvijek za to da se taj 
simbol premjesti na neku drugu lokaciju. Pitanje je Željezničke stanice i ovo o čemu ja 
govorim dobro bi bilo da postavite pitanje Željeznicama FBIH s jedne strane a s druge strane 
ovih 100.000 građana koji imaju evidentno svakodnevno problem. I onda da zauzmemo stav 
šta je to bitnije za građane Kantona Sarajevo. I na kraju krajeva vi bi trebali da znate ta 
željeznička pruga koliko je do sada života odnijela. E sada je pitanje da li je koliko je bitno 
koliko vrijedi jedan ljudski život za razliku od te pruge. 
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Poslanik / zastupnik Besim Mehmedić odgovor na repliku: 
Gdine Zekoviću, ja zaista ni na jednu repliku ne želim da odgovaram populističkim 
predizbornim , oktobarskim izborima. Moje dostojanstvo kao zastupnika mi to ne dozvoljava, 
ja sam ovdje diskutovao o tehničkim i planskim dokumentima a ne o predizbornim 
obećanjima. Hvala. 
 
 
 
 
Poslanik / zastupnik Enes Zeković odgovor na repliku: 
Ja kolega Mehmediću zaista nemam namjeru da govorim populistički i zaista nemam namjeru 
da govorim za vrijeme oktobra mjeseca 2014 godine jer zaista sam ja ovo govorio 2012 
godine. I zaista nema apsolutno razloga za ovakvo vaše mišljenje. 
 
Poslanik / zastupnik Adnan Solaković: 
Gdinu direktoru gdinu Zolju koji je upravo maloprije rekao da saglasnosti četiri gradske 
opštine nije to dobiveno. Nisu dobivene. Ovdje se problem dešava što se krši član 24 zakona. 
Jer iz materijala koji nam je dostavljen ne može se vidjeti da su prethodne saglasnosti vijeća 
dobivene, opštinskih vijeća i gradskog vijeća. Prema tome tražimo da se odgodi izjašnjavenje 
po ovoj tačci dnevnog reda dok nam se to ne dostavi a imate rok do sljedeće Skupštine da to 
pribavite a dotle SBB neće dati podršku ovome. Bez obzira na to što je nadležnost za 
održavanje lokalnih cesta prešao na grad tj općinu smatram da kada su u pitanju regionalni 
putovi, premijer treba dati svoje mišljenje i gradonačelnik tj načelnik jer su on i najupućeniji 
na stanje puteva na svojoj teritoriji. Hvala lijepo. 
 
Poslanik / zastupnik Eldar Čomor: 
Hvala uvažena predsjedavajuća. Kada u pitanju ovaj materijal moramo govoriti o velikom 
broju propisa koji moraju biti ispoštovani kako bi se ovi planovi na početku isplanirali i na 
kraju doveli do kraja. Ono što je bio sam plan i tema rada ove institucije o kojoj danas 
govorimo i njenom prijedlogu koji se danas ovdje našao na skupštini. Ja bih se složio sa 
konstatacijom kolege Besima Mehmedića o isticanju vrijednosti nekih radova čini mi se da 
smo nedavno imali sjednicu Skupštine Kantona Sarajevo kada smo i  zaključkom Skupštine u 
pitanju su bile Sarajevo šume tražili da se one cijene pojedinih stalnih sredstava traktora itd 
brišu, pa smatram da bi isto tako bilo dobro da se ovdje ove stvari izbrišu jer dodatno 
stvaramo konfuziju i na kraju krajeva određene sumnje u smislu troškova izrade ovih 
projekata. Ne govorim o samoj instituciji ali govorim o mogućim zloupotrebama od strane 
onih koji budu zainteresovani za realizaciju projekata. Ovo što je ja sam razumio kolegu 
Zolja, direktora Zolja vezano za ove dozvole ili saglasnosti općina da je u pitanju samo da se 
općina ili grad, kada je u pitanju Grad Sarajevo izjasne da će u materijalu pisati općina ili grad 
kako bi se našlo neko srednje rješenje da se ne ugrozi niti interes općine niti interes grada 
odnosno da se ostavi prostor za dogovor između ove četiri gradske općine i same gradske 
uprave. Kada govorimo o namjenskim sredstvima, ako direktor može nekim svojim 
komentarom mi govorimo o 15 feninga koji su zapravo namjenska sredstva od strane jednog 
litra goriva kada kupimo i platimo. 15 feninga su zapravo namjenska sredstva koja idu na 
zajednički račun a ono kako ste vi sada objasnili zapravo od strane države ako ne znam da li 
sam u pravu ali mogu da sumnjam nenamjensko trošenje sredstava. Zapravo ta sredstva bi se 
u biti trebala vratiti na ono odakle su i potekla. Odakle su i došla. Kada govorimo o izgradnji 
puteva i brzini izgradnje samih puteva pa smo spominjali dole ovu saobraćajnicu u dužini od 
nekih 800 ili 900 metara i objašnjenja direktora Zolja vezano za postavljanje instalacija vode, 
struje, telefona, kanalizacije itd, smatram da ono što sam primijetio da pojedini načelnici 
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sarajevskih općina u Kantona Sarajevo poštuju ove i ovakve stavove i da u toku puta 
postavljaju sve one sisteme koji trebaju biti u trupu puta kako ne bi za godinu dvije dana 
ponovo došao neka firma govorim o javnim komunalnim firmama pa ponovo taj asfaltirani 
dio puta ili put neće ga ponovo uništavati. Bolje je i sačekati vremenski malo da to i duže 
potraje ali da nakon toga da ne bude ovih problema o kojima govorimo danas i koje smo 
danas spominjali. Zimsko održavanje puteva. Doista pitanje nadležnosti u održavanju ovih 
puteva je veliko pitanje jer imamo niz primjera gdje imate ne znam pola puta je kantonalna 
nadležnost a druga polovina puta je jedan manji kraći dio je općinski pa kada padne snijeg, 
onaj općinski digne kašiku pa ide do podignute kašike do svoje lokacije, pa nastavlja čistiti ili 
dolazi kantonalna firma koja održava puteve zimi, čisti samo do te tačke dokle je to pa onda 
ljudi stoje, gledaju, smiju se i na kraju krajeva govori se apsurdnosti propisa koji su doneseni. 
Ali propisi kakvi takvi moraju postojati. Ključno pitanje zapravo jeste pitanje nadležnosti i 
zakona. Mislim da osim par kolega ovdje u ovoj Skupštini kojima možemo dati za pravo da 
doista poznaju ove propise mislim da se mi ostali zastupnici trebamo zapravo pitati šta treba 
kolegi Zolju i drugim institucijama da mi koje zakonske propise donesemo koje nadležnosti 
da odredimo kako bi ovi problemi bili manji a rješenja što kvalitetnija. Izvinite grlo me malo 
boli. 
 
Poslanik / zastupnik Esed Radeljaš: 
Zahvaljujem. Ja ću malo predizborno da pričam sada znači da ne bi pričao ovako, znači 
predizborno. Gdine direktore prvo ću povezati od kolege Amira i kolege Fazlije priču a evo 
očevici smo da je februar mart lijepo dan i lijepo vrijeme. Para što je došlo i što će doći je 
došlo. Znači čisto se ostavljaju radovi za predizbornu kampanju i to nije samo prvi put. Ovo je 
kako ja znam i pamtim da počinju u najvećem jeku sezone odnosno ljetne sezone, to je sedmi, 
osmi, deveti i deseti mjesec. Ja ovo diskutujem namjerno da tražim od vas da se radovi sada 
vode i rade i da se ovo što ima, a ima, i što je planirano radi. Ne da se ostavlja pred izbore 
kada će čitav grad zablokirati a očevici ćemo da vidimo i kada se neće moći kretati ovim 
gradom. Tako da moramo malo i realno iskreno pričati. Znači neki radovi se, ne da ne mogu 
nego se ostavljaju namjerno da bi neko poentirao na izborima 2014 godine. Hvala vam. 
 
Predsjedavajuća: 
Dakle ja nemam više prijavljenih kolega za prvu diskusiju. Gdin Backović čeka za svoje tri 
minute druge diskusije. Izvolite.  
 
Poslanik / zastupnik Zaim Backović: 
Ja bih vas kao čelnog čovjeka direkcije zamolio da inicirate hitne izmjene u planovima jer i 
sami znate da neće doći do realizacije mnogih zacrtanih ciljeva i da su nemogući. Zavod za 
planiranje razvoja Kantona i zavod za izgradnju Kantona i danas ljudima po planovima koji 
su usvojeni prije više od 30 godina ne dozvoljavaju rekonstrukcije vlastitih objekata a to je 
vama je poznato spajanje prema Palama, tunel kroz Bjelave, tunel kroz Kovače, izlazak na 
Darivu i nešto što je nemoguće. Nešto što nikada neće biti. Nikada dok je svijeta i vijeka. Da 
to što prije učinite jer su ljudi spriječeni da mogu raditi na sanaciji i rekonstrukciji i obnovi 
vlastitih objekata. Druga stvar koju je neophodno napraviti da se donese kantonalni propis 
koji će regulisati udaljenost objekata od puta. Od ceste a ne da stoji kao što stoji u onome što 
smo usvajali već na ovoj Skupštini 12 metara. Grbavicu bi trebali porušiti ovi što sada rade 
kada bi se primijenio taj propis. Znači i mi radimo protiv propisa ne radimo po propisu. Treća 
stvar je strateško planiranje koje će jednom u ovom gradu ja ga ne mogu više zvati kantonom 
morati da funkcioniše kao što funkcioniše u svim gradovima na svijetu pa se čak vrši 
premještanje čitavih naselja. Mi ćemo morati početi na taj način razmišljati. Gdin Zeković je 
nešto što sam ja u okviru poslaničke inicijative 2011 godine dao u pismenoj formi sada rekao. 
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Željeznički saobraćaj se bitno smanjio. Frekvencija se bitno smanjila. Stvarna dobit ili stvarna 
realizacija je na gabaritnom saobraćaju transportu roba. Željeznička stanica je jedan od 
najakustičnijih prostora na prostoru država bivše Jugoslavije. Umjesto ulaganja u gradnju 
nove koncertne dvorane na Marin Dvoru da se Željeznička stanica ja sam takvu inicijativu 
podnio a da se planira gradnja ili izmještanje Željezničke stanice na drugi prostor a da se 
tračnice iskoriste za izgradnju unutarnjeg puta u okviru grada Sarajeva. Hvala. 
 
 
 
Poslanik / zastupnik Damir Čardžić replika: 
Evo ja ću kolegi Backoviću samo replicirati ustvari upozorit ću ga samo. On je cijelo vrijeme 
rekao mi nešto saznali smo i sve je nešto nije u skladu sa zakonom i radilo se što nije us kladu 
sa zakonom i sada se i dalje radi. Ja mu samo repliciram što nije rekao dajte da pozovemo te 
odgovorne da odgovaraju što nisu radili u skladu sa zakonom. E samo to još fali. Hvala vam 
puno. A podržavam sve za koncertnu dvoranu izvanredna. 
 
Poslanik / zastupnik Besim Mehmedić replika: 
Replika obojici mojih kolega i gdinu Backoviću i gdinu Čardžiću. Ja vas obojicu razumijem 
da imate možda malo boljeg sluha nego ja ali vjerujte ja ga imam toliko dovoljno da se nadam 
da mi nije slon stao na moj razum. Predložiti takav jedan prijedlog definitivno je nešto što 
neću sada kako sam reagirao kako sam prema gdinu Zekoviću jer sam rekao da neću tako 
reagirati više, što nema nikakvih razumnih tehničkih i bilo kakvih drugih obrazloženja. Ja sam 
potpuno svjestan kao i vi nadam se da je kultura i obrazovanje osnov jednog društva. Ali 
primarno za svako društvo koje se ikada razvilo u posljednjih 200 godina je željeznica i njena 
infrastruktura. Ako pratite trendove evropskoga saobraćajnog planiranja sve zemlje EU 
prioritet daju na željeznice. To je ono što oni kažu da je budućnost u prijevozu robe i ljudi. 
Prema tome vama dvojici repliciram možda želja da se ima koncertna dvorana je u redu ali da 
željezničku stanicu pretvorite u koncertnu dvoranu je nonsens. Hvala.  
 
Poslanik / zastupnik Zaim Backović odgovor na repliku: 
Poštovani kolega Mehmediću ja nisam rekao da se gasi željeznički saobračaj nego da se izvrši 
izmještanje na prostor koji je u biti centar Sarajeva za tu vrstu saobraćaja. Rajlovac. Da se 
željeznička sadašnja izmjesti a da se postojeća kroz centar grada iskoristi i ništa drugo. 
Naprotiv ja sam za razvijanje željezničkog saobraćaja ali tako koje neće ići u srce, jer to se ne 
radi o mjesnom saobraćaju. Mi željezničkom nemamo i nećemo dugo imati pokriveno kao 
mjesni saobraćaj. Hvala. 
 
 
Dopredsjedavajući Kemal Ademović poslovnička intervencija: 
Uvažene kolege ja vas molim da prekinute ovo repliciranje iz sljedećeg razloga. Dakle na 
dnevnom redu imamo četverogodišnji plan i program koji je nazvan ovdje srednjoročnim. Po 
tom planu i programu vjerovatno u skladu sa finansijskim sredstvima nismo u stanju izmjestiti 
neke sitne objekte koje ste vi već pominjali a kamo li da izmjestimo neku Željezničku stanicu 
itd. Dakle ono što vi govorite to je neki futurizam. Možda ćemo za 20 godina graditi 
podzemne željeznice itd. ili metroe kao što čitav svijet gradi ali ostavite sada za ovaj 
četverogodišnji plan ostavite tu neću ja nazvati predizborna ostavite jer to nije ni predviđeno 
ovim planom i programom niti može biti predviđeno izmještanje tako jednog ogromnog 
objekta skupocjenog. Hvala. 
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Predsjedavajuća: 
Koliko sam shvatila gdin Čardžić je odustao od svoje replike. Hvala gdine Ademoviću. Evo ja 
sada molim ili ministra ili gdina Zolja da vrlo kratko daju zaključne riječi da bih mogla 
pozvati poslanike da glasaju o prijedlogu. 
 
Direktor Zolj: 
Hvala lijepo. Evo samo da kažem bilo je ovdje stvarno finih diskusija obrazloženja očito je 
malo vremena neke još detalje da se objasne. Ali npr ovdje gdin Backović govori o zaštitnom 
ovom pojasu. Zaštitni pojas znači samo da mora imati odobrenje od upravitelja cesta a ne 
znači to da se ne može graditi u zaštitnom pojasu. Zaštitni pojas u zavisnosti od kategorizacije 
ceste,za magistralne 20 metara. U tih 20 m može se graditi ali mora imati odobrenje od 
upravitelja ceste. Jer mi kada izdamo odobrenje u slučaju kada se izgradi ta saobraćajnica ako 
smo mu izdali odobrenje onda ga uslovimo kada kod eksproprijacije ne bude tražio da mu se 
ekspropriše taj objekat. Znači mi ga na taj način možeš ostati kada mi izgradimo tu 
saobraćajnicu nema imovinsko pravnih odnosa. Dalje nadležnost jeste mi pokušavamo 
objediniti zašto smo mi preuzeli i dio magistralnih cesta i dio lokalnih cesta baš da je jedna 
kompaktna cjelina da ne bude više nadležnih na određenim cestama. Zato smo preuzeli a sve 
se to definiše ugovorom između opštine direkcije, između federalne direkcije kantonalne 
direkcije ili opština. Što se tiče LOTA 2 C da napomenem LOT 2C ovdje predstavlja samo 
jedan dio tog tzv. gradskog autoputa. Znači da ne bi smo ostali ovako ovo je slikovit prikaz da 
ne bi ostalo ovako prekinuto ovdje da se ovo nastavi do prvog spoja sa ulicom Sefeta Zajke. 
Zamislite ovdje vijadukt visine 50 metara da ostane u zraku to. mi znači samo tražimo da do 
prvog spoja to se uradi i spoji na ulicu safeta Zajke a dalje ovi prijedlozi ukidanje pruge i sve 
ostalo ovo rješenje ništa ne remeti. Sutra se izmijeni prostorni plan, demokratija je, svi 
zahtjevi se razmatraju, imamo Ministarstvo prostornog, zavod , opštine, grad šta god se usvoji 
prostorni plan će biti tema i ove skupštine i sve ostalo. Nek usvoji ova Skupština izmjenu 
prostornog plana da ide umjesto željezničke pruge. Znači mi radimo ono prema važećoj 
planskoj dokumentaciji. Sada je tako. I sada projektujemo prema tom. Ovaj dalje ovdje šta je 
slažem se da ovdje dugoročni planovi ovo je dugoročni plan. Ovi projekti su svi u strategiji 
razvoja Kantona Sarajevo 2003 – 2015. Naredne godine će se opet raditi nova strategija očito 
za jedan duži vremenski period. Mi ove projekte ovdje koje smo naveli eventualno može, ne u 
potpunosti da se realiziraju nego dionica jedna da se može realizirati. A dionice I transverzale 
već je obezbjeđeno 20 miliona eura govori se o pregovorima sa EBRD-om. Znači jednu 
dionicu gdje Vlada, Skupština usvoje koju dionicu da radimo. Ali ta dionica da ima funkciju 
da smo poboljšali saobraćaj. Sve što se izgradi mora imati funkciju i mroa se odvijati 
saobraćaj i smanjiti se gužve. Očito je ne vidim gdina Solakovića. Nesporazum je skroz. Ova 
kategorizacija cesta ona nikako nije lokalnih cesta. Ona još nije završena to su aktivnosti koje 
slijede to općinska vijeća i grad će usvojiti mi ćemo samo to prihvatiti. Mi tu ništa ne 
odlučujemo mi koje će ulice biti lokalne ceste. Niko im se neće miješati u to. znači oni kada 
usvoje mi ćemo se pridržavati toga. To sa ovim planom i programom nema veze. Ovdje 
lokalne ceste što su navedene to je na osnovu dosadašnje kategorizacije iz 2005 godine. Kada 
bude nova kategorizacija mi ćemo definisati ugovor sa opštinama koje lokalne ceste ćemo mi 
preuzeti. Ali tu proceduru niko im neće ometati. Općine predlažu lokalne ceste dostavljaju 
Vladi Kantona koja bez ikakve primjedbe usvaja to. tako da nema tu da će neko nametati 
lokane ceste koje će održavati opštine, niko im to neće. Nego one što budu izrazile to će ići. 
Dalje, što se tiče namjenskih trošenja sredstava gdin Čomor. 15 feninga. Jeste. Ja sam čak 
pisao i OHR-u da je to namjenski novac ne može on leći na jedinstveni račun. Koliko god da 
je. Ja vam moram priznati da u Evropi se kod nas u odnosu na bruto društveni proizvod 
najmanje izdvaja za puteve. Znači i Albanija više u odnosu na svoj standard izdvaja za puteve. 
Priej rata je bilo 23%. Sada se od naknade za puteve izdvaja od maloprodajne cijene goriva 
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izdvaja za naknadu za puteve. Evo sada proračunajte koliko je to. to je ispod 10% se izdvaja 
za puteve. Znači i onda još otežavajuća okolnost što to ide na jedinstveni račun pa i to što je 
namjenski onda ne dobijemo ne vrati se to nama. Kažem naravno ja sam pisao OHRu da se to 
izdvoji iz jedinstvenog računa da je to namjenski novac. Ostale nekakve nadležnost što se tiče 
zimskog održavanja mi ovom organizacijom pokušavamo da jednu cjelinu dobije jedan 
upravitelj cesta. Ono što je Direkciji cesta nadležnost jeste primarni pravci na području 
Kantona Sarajevo moraju biti stalno u funkciji i mi ih održavamo. To je prilazi kliničkom 
centru, značajnim institucijama BIH i oni su prvi prioritet i oni moraju. Ovo sve što se brdsko-
planinskom dijelu Kantona Sarajevo to je nadležnost opština ali mi smo preuzeli na nas da 
osnovna funkcija mora biti u gradu odnosno u Kantonu Sarajevo. Da kažem gdin Radeljaš 
kaže predizborno. Evo južna longitudinala, sjeverna longitudinala još ja mislim još od 
vremena Besima Mehmedića kada je on bio premijer ti pregovori su krenuli. Znači nema 
ovdje što se ovih projekata tiče oni se nastavljaju iz jedne godine u drugu. Tako da se radi o 
projektima kapitalnog značaja za Kanton Sarajevo koji se rade evo kažem više Vlada realizira 
taj projekat. I ono što je još jedna bitna činjenica zašto sam spominjao Sarajevsku obilaznicu. 
Kada bude završeno od Vogošćanske petlje pa do petlje u Vlakovu neće biti naplatnih rampi. 
Znači moći će se za ovaj naš lokalni saobraćaj odvijati ovaj naš motorni saobraćaj preko auto-
puta. Zato brža veza će moći biti iz Briješća preko Butila moći će se stići do Vogošćanske 
petlje. Znači neće biti naknade i neće se plaćati. I to će nam dosta omogočuti na ovome dijelu 
ovaj brži protok saobraćaja i bolju vezu sa Vogošćom. Ovdje se spominje kažem Željeznička 
stanica i ovaj koridor gradskog autoputa. Međutim ja kao i saobraćajac složio bih se sa 
Besimom Mehmedićem jedan projekat koji kod nas nije zaživio lako šinska željeznica znači 
da vozila se prilagode željezničkoj pruzi i da vi možete u Ilijašu u Podlugovima ući u jedno 
vozilo i izaći na Baš čaršiji. Znači da se spoji željeznička pruga sa t tramvajskom jer se to 
može. I to je kažem budućnost za bolje odvijanje saobraćaja. Znači sve su to projektu sve su 
to odluke koje će neko donijeti u budućnosti. Ali kažem mi ovaj naš plan smo uradili prema 
sadašnjoj planskoj dokumentaciji i moram priznati kada mi uradimo glavni projekat na 
osnovu planske dokumentacije tek se onda mogu uočiti neki promašaji planske 
dokumentacije. Da je možda taj koridor koji je predviđen bio suviše šriok da se može izvesti 
saobraćajnica sa manje zauzimanja prostora i time se onda legalizuju mogu se legalizovati. 
Zato mi sada imamo vrijednosti realizacije saobraćajne infrastrukture preko 500.000 KM mi 
imamo urađene projektne dokumentacije. Znači to je naše i time smo omogućili i sigurno 
bolje donošenje odluka kod usvajanja regulacionih planova. Jer kada imate glavni projekta 
saobraćajnice lakše je usvojiti i izvršiti regulacioni plan. Hvala lijepo. 
 
Predsjedavajuća: 
Nije mi preostalo ništa drugo nego da vas zamolim da pristupite izjašnjavanju o O  
PRIJEDLOGU  ODLUKE O DAVANJU SAGLASNOSTI NA SREDNJOROČNI PLAN 
I PROGRAM ODRŽAVANJA ZAŠTITE, REKONSTRUKCIJE I IZGRADNJE 
JAVNIH PUTEVA NA PODRUČJU KANTONA SARAJEVO ZA PERIOD OD 4 
(ČETIRI) GODINE. 
 
22 ZA, 1 suzdržan. Nema protiv. 
 
KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA DONIJELA ODLUKU O DAVANJU 
SAGLASNOSTI NA SREDNJOROČNI PLAN I PROGRAM ODRŽAVANJA 
ZAŠTITE, REKONSTRUKCIJE I IZGRADNJE JAVNIH PUTEVA NA PODRUČJU 
KANTONA SARAJEVO ZA PERIOD OD 4 (ČETIRI) GODINE. 
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Ja imam sada jedno pitanje ako nema puno prijavljenih za realizaciju naredne tačke dnevnog 
reda onda ćemo prije pauze završiti i nju. Ako mislite da vam oduzimam vrijeme ovom 
pričom onda ćemo prekinuti sada i nastavljamo za sat. Onda vas lijepo molim nastavak 
najkasnije u 14,00. U dnevnom redu je Izvještaj. U svakom slučaju pauza od sat vremena i 
onda nastavljamo. 
 
 
NASTAVAK NAKON PAUZE  
 
Predsjedavajuća: 
Uvažene kolegice i kolege, nastavljamo sa radom. Pred nama je realizacija tačke 16. koja 
glasi: 
 
AD – 16. 
 
IZVJEŠTAJ O  STANJU U OBLASTI SOCIJALNE ZAŠTITE, ZAŠTITE CIVILNIH 
ŽRTAVA RATA I ZAŠTITE PORODICE SA DJECOM U 2013. GODINI 
 
Ovaj Izvještaj ste dobili u dopunskom materijalu. 
Molim predstavnika Predlagača da podnese uvodne napomene. 
 
Ministar Muamer Bandić: UVODNO IZLAGANJE 
 
Predsjedavajuća: 
Najljepša hvala ministru Bandiću. Evo predstavnici radnih tijela svoje stavove ili kolege 
pitanja prema ministru izvolite. 
 
Poslanik/zastupnik Zaim Backović: 
Poštovani gospodine ministre obzirom da ste iznijeli i cifarski šta to znači, odnosno efekti 
vašeg rada, a bio sam slobodan da s vama u više navrata razgovaram, sada vas pitam: Da li se 
slažete i ostajete na svom stanovištu da se formira ured za javne nabavke obzirom na uočene 
disharmonije u odnosu na nabavke istih stvari u različitim ministarstvima. Hvala. 
 
 
Poslanik/zastupnik Damir Čardžić: 
Hvala. Ministre imam pitanje, ja nisam dobro razumio, ako je 500.000 KM uštede, ako sam 
vas razumio, da nam pojasnite to malo, u odnosu na prethodnog ministra prije vašeg mandata, 
samo na hljebu. Ja ne mogu to, ja sam se frapirao. Znači ministar koji je obnašao dužnost prije 
vas je 500.000 KM više plaćao to isto.  
Ja se izvinjavam nije mi jasno bilo. 
 
Ministar Muamer Bandić: 
Što se tiče pitanja uvaženog Zaim Backovića dakle, pitanje javnih nabavki je propisano 
državnim zakonom. Dakle, moje opredjeljenje bi bilo, ja bih prihvatio prijedlog gdina Zaim 
Backovića međutim to nije provodivo. Dakle mi ne možemo po zakonu o javnim nabavkama 
izvršiti centralizaciju svih javnih nabavki na jednom mjestu. Ja smatram da je to bio dobar 
postupak ukoliko naravno to Zakon omogućio. Ja sam s gdinom Backovićem u više navrata 
razgovarao o tome i mi smo dobro proučili tu materiju i nismo bili u stanju da pronađemo 
rješenje. A što se tiče pitanja gdina Čardžića, dakle ministrica prije mene je napravila uštedu 
od 500.000 KM, nije ona napravila trošak. Dakle ona je u tom slučaju napravila uštedu jer se 
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do tada, dakle do njene odluke nabavljalo brašno za spravljanje hljeba. I ona je dakle 
izmijenila odluku, nije se više nabavljalo brašno za spravljanje hljeba, već se hljeb kupovao 
direktno odnosno na javni poziv, na taj način je ona uštedila 500.000 KM. 
 
Predsjedavajuća: 
Hvala vam lijepo ministre ja vam se izvinjavam, naknadno imamo odluku nekih poslanika za 
pitanje. 
 
Poslanik/zastupnik Predrag Kojović: 
Zahvaljujem predsjedavajuća samo sam htio da pošto sam razgovarao sa vama da potvrdim je 
li ono što ste vi u izvještaju htjeli da kažete dvije stvari koje mene zanimaju. Prva stvar da je 
socijalni sistem neefikasan i socijalno nepravedan jer u stvari daje novac ljudima koji ne bi 
trebali da ga dobivaju kao socijalnu pomoć. I druga stvar koju ste rekli da u nacrtu budžeta o 
kojem se upravo vodi javna rasprava i koji će doći na prijedlog, ustvari nedostaje novac za 
isplatu onihi prava koja su zagarantovana određenim federalnim zakonima, što će 
najvjerovatnije rezultirati u tužbama protiv Kantona Sarajevo. Jesam li vas pravilno shvatio 
ove dvije stvari? 
 
Poslanik/zastupnik Branislav Crnogorac: 
Ja samo vrlo kratko. Ja sam htio da pitam uvaženog ministra da li je on upoznat sa činjenicom 
da na mnogim šalterima na kantonu i općinama stoji prednost imaju RVI. Zar ne bi trebalo da 
stoji: prednost imaju RVI, civilne žrtve rata, i općenito invalidi? Hvala. 
 
Predsjedavajuća: 
Ima li još neko pitanja? Ako nema, zatvaram rubriku pitanja i dajem ministru Bandiću šansu 
da proba pojasniti još ovo što su pitale dvoje kolega i onda ćemo otvoriti raspravu. 
 
Ministar Muamer Bandić: 
Hvala. Evo ja ću odmah uvaženom zastupniku Crnogorcu odgovoriti na to pitanje. To je dakle 
pitanje u nadležnosti opštine nije u pitanju, to pitanje mi ne možemo da riješimo. To je 
isključiva nadležnost opštine. Što se tiče odgovora na pitanje zastupnika Kojovića ja vam 
mogu sada da kažem da federalni propis nije dobro uredio oblast socijalne politike. Federalni 
propis je uređivao određene aspraktne kategorije i ostavio je tu mogućnost tako uređene 
apstraktne kategorije ostavljena mogućnost kantonima. Okolnost da to nije bilo dobro uređeno 
federalnim zakonom, kantoni nisu bili dosljedni u rješavanju prava. Sve je u isključivoj 
dispoziciji voditelja postupka. Voditelj postupka odlučuje da li neko ima pravo ili nema. 
Mislim takav je propis da on sam sebi može da da za pravo da li određena osoba ima pravo ili 
ne. Naravno ovdje se ne radi o svim pravima ali o određenim pravima koje sam ja nabrojao u 
ovom svom izvještaju za koje mi izdvajamo velike količine novce. Što se tiče dakle same te 
pozicije od 8 miliona vi ste u pravu, dakle sve te kategorije su utužive. Dakle i pored tako 
neuređene oblasti propisi postoje i po njima se mora postupati. Tačno je da tu fali tih 8 
miliona. To bi bilo praktično za 2 posljednja mjeseca. Dakle za mjesec i pol. Vidjeli ste ovako 
da mi prosječno mjesečno platimo imamo 5.809.000 KM. Dakle za mjesec i pol mi praktično 
ne bi bili u stanju da isplatimo sve naše korisnike. Ali međutim ovo što želim da vam kažem 
da smo mi preciziranjem određenih oblasti za koje smo mi mogli da uradimo kantonalnim 
zakonom kao što sam vam sada rekao za javne kuhinje to nije bio kantonalni propis to je bila 
uredba po hijerahiji niži pravni akt od propisa pa smo mogli da određenim izmjenama rješenja 
koje je kantonalni cenatar izdvajao već smo napravili neku uštedu od 700.000 KM. Na 
određenim nabavkama smo također napravili da kažemo dobre uštede koje će nam omogućiti 
da na tim pozicijama ne trošimo novac kao što je to do sada bilo. Ako bi imali mogućnost da 
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određene kantonalne zakone izmijenimo u narednom periodu mi ćemo predložiti izmjene 
kantonalnog zakona. Te izmjene bi nam omogućile možda nekih još dodatno po našim nekim 
procjenama, okolnost da su već tri mjeseca prošla, dodatne uštede od 3 do 4 miliona. 
Međutim ono što mi mislimo da bi bilo najpotrebnije to je ovaj informacioni sistem. Dakle na 
taj način mi ćemo imati egzaktne podatke da li neka osoba ostvaruje i koliko ostvaruje prava. 
Dakle u ovom slučaju određena osoba može da ostvaruje pravo u više opština. A mi u to 
nemamo mogućnost da je preduprijedimo. Jer nemamo uvida. Dakle smatramo da će ovaj 
informacioni sistem znatno uticati na poboljšanje socijalne politike u Kantonu Sarajevo i 
ukoliko naravno dođe do usvajanja izmjena zakona kantonalnog o socijalnoj zaštiti smatramo 
da će doći do još većih ušteda međutim ponovo ne bi dakle bilo dovoljne količine novca, ove 
koje su planirane. Međutim to ne bi bilo da kažemo toliko strašno ukoliko provedemo sve ove 
aktivnosti. Evo u ovom zaključku koji sam ja dostavio Vladi su navedene aktivnosti 
ministarstva koje mi planiramo u narednom periodu kako bi prevazišli ovu situaciju. 
Smatramo ukoliko se ispoštuju te mjere koje ministarstvo treba da preduzme da kažemo da bi 
možda i mogli godinu da prevaziđemo bez  nekih većih problema. Mislim. Da li ste 
zadovoljni odgovorom? Hvala. 
 
Predsjedavajuća: 
Najljepša hvala ministru. Evo otvaram raspravu. 
 
Poslanik/zastupnik Mujo Hošić: 
 Ja sam pažljivo slušao izlaganje minsitra i on je samo dio problema Kantona Sarajevo koji će 
u narednim godinama doći do izražaja. Potpisujem sve ono što je on pročitao. I to nije 
problem ministra Bandića nego 15 godina politike u Kantonu Sarajevo. Ja neke stvari 
ponavljam kao papagaj. Postoje federalni propisi, ali mi smo u Sarajevu kada je bilo novca 
misleći da neće nikada nestati donosili raznorazne uredbe i zakone. Kanton Sarajevo jedini 
ima dopunska prava boraca 28 prava. Ovih dana ste svi svjedoci harange protiv ljekara. Ja 
ponavljam godinama 100.000 stanovnika u Kanton Sarajevo postoje koji koriste zdravstvenu 
zaštitu a inače ne postije nigdje. Ovih dana pratili ste zahtjeve Plenuma. Pa tamo je toliko bilo 
želja, pa to je čak prevazišlo ono što se radilo zadnjih 10 godina u Kanton Sarajevo. Izrada 
socijalne karte ja ću se vratiti jedno 12 ili 13  godina nazad, neka mi Crnogorac ne replicira 
što se vraćam uvijek nazad. Ministrica socijale je bila Besim Borić i tada je potrošeno između 
milion i dva da se napravi socijalna karta Kantona Sarajevo. Fantastičan projekat bio, 
dočekana na nož, nikada taj projekat nije završen i zato se počelo dešavati ovo što ministar 
navodi da imamo ljude koji voze mercedesa najnovijeg a koriste prava iz socijalne zaštite. I 
nemojte mi reći da svi vi koji živite u Kanton Sarajevo ne znate nekoliko takvih a u principu 
kada se uvedu u pravo takvi ljudi onda na kraju nestane novca za one istinske koji su ugroženi 
u Kanton Sarajevo. Da ne dužim, ponavljam 15 godina pogrešne politike Kanton Sarajevo 
plaća od sada i u narednih nekoliko godina. U svim segmentima jer je bilo važno od Sarajeva 
napraviti Eldorado za one koji ne rade. Mi smo završili čišćenje, nemojte optuživati nikoga za 
ono što nije u ratu završeno za etničkim čišćenjem svjesno ili nesvjesno povlasticama samo u 
Kantonu Sarajevo ja sam evo, završit ću s tim, molio osnovna prava iz socijale, boračka prava 
da se dignu na nivo Kanton Sarajevo. Da nema niko potrebe kada se uvede u to pravo zbog 
dodatnog prava u Kanton Sarajevo da napušta svoj dom u Orašju, Goraždu. Nije bilo sluha. 
Stalno smo davali samo benefite u Kantonu Sarajevo. I ovo je zadnja rečenica. I dalje tvrdim, 
100.000 ljudi u Kanton Sarajevo koristi uslovno rečeno benefite zdravstvene zaštite, 
kompletne infrastrukture i socijalne zaštite koji statistički nisu priznati. Hvala. 
 
Poslanik/zastupnik Segmedina Bajramović: 
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Zahvaljujem uvažena predsjedavajuća i pozdravljam sve prisutne. Pa evo ja bih rekla da ono 
što je praksa posljednjih 10 godina je da troškovi života rastu, potrošačka korpa pa i životni 
standard građana  a iznosi socijalnih davanja ostaju isti kao i cenzusi za njihovo ostvarivanje. 
Podsjećanja i usporedbe radi u trenutku kada je donesen Zakon o socijalnoj zaštiti stalna 
novčana pomoć plus dodatak za režije od 170 KM bilo je veće od najniže penzije. Sada je 
najniža penzija 326 KM a stalna novčana pomoć ostala je ista. Isti je slučaj i sa 
subvencioniranjem grijanja, kuhinje itd. Utvrđen je cenzus 70 KM po članu domaćinstva prije 
10 godina. Što znači da onaj koji ima zagarantovanu platu ili najnižu penziju po ovom 
cenzusu nema pravo na novčanu pomoć. I još jedan plastičan primjer prije nego se konkretno 
osvrnem na ovaj izvještaj, dakle još jedan primjer pristupa korisnicima. Mislim tu na 
korisnike stara lica i osobe sa invaliditetom smještene u ustanove socijalne zaštite i 
Gerontološki centar ili centar za socijalno zbrinjavanja osoba sa invaliditetom i ustanove Drin 
i Bakovići. Plaća se 480 do 1200 KM mjesečno a onome ko živi sam u kući nema nikakvih 
primanja nesposoban je za rad dajemo da živi 120 KM mjesečno stalne novčane pomoći plus 
50 KM za režije. Tako nam je znači uređena socijalna zaštita i mislim da je važno imati na 
umu da su ograničena ova sredstva za jednokratne i izuzetne novčane pomoći. Svakako 
zbrinjavanja i ovo što smo čuli od ministra Bandića da je budžet ministarstva umanjen za 8 
miliona KM za 2014 godinu. Dakle čovjek koji je radno sposoban, ne radi, nema nikakvih 
primanja, nema imovine , može ostvariti pravo na jednokratnu novčanu pomoć tri puta 
godišnje ili izuzetnu jedamputa godišnje. Jednokratna iznosi 120 a izuzetna 240. e taj čovjek 
ta porodica treba od tog iznosa živjeti godinu dana. Godišnje za jednokratne na nivou Kantona 
se planira toliko novca da se u prosjeku koliko mi je poznato pozitivno može riješiti samo oko 
3000 zahtjeva a za izuzetne 300 zahtjeva. E sda kada je u pitanju ovaj izvještaj koji imamo 
danas pred nama, ja bih se osvrnula na ovaj prvi dio. Gdje stoji da je smanjenje broja 
korisnika evidentirano u kategoriji djece bez roditeljskog staranja za 9%, lica izloženih nasilju 
u porodici 4%. Ovo  mi se čini onako zanimljivim podatkom da je u ovim kategorijama 
smanjen broj korisnika i možda bi neko mogao da obrazloži ovo. Kada je u pitanju zaštita 
civilnih žrtava rata osposobljavanje za rad i prioritetno zapošljavanje podsjeća nas i ovaj 
izvještaj da civilne žrtve rata imaju prioritetno pravo na ospospobljavanje za rad, 
profesionalnu rehabilitaciju, dokvalifikaciju, prekvalifikaciju i pravo na prioritetno 
zapošljavanje pod uvjetima i na način predviđen aktivnom politikom zapošljavanja koja se 
provodi u skladu sa propisima o posredovanju itd. Hoću da kažem da se ovdje govorim samo 
o pravu a nigdje nema podataka. Ovo bi mogao možda biti ministre i važan aspekt nekog 
budućeg mogućeg djelovanja jer akcenat treba dati na osposobljavanje za rad kako bi smo 
ljude osposobljavali da rade i zarađuju a ne da samo čekaju socijalnu pomoć. Kada su u 
pitanju naknade umjesto plaće ženi majci u radnom odnosu ja bih još jedanput podrctala i ovo 
što je ministar rekao da mi se čini da niko ne problematizira zapravo pitanje doprinosa za 
ostatak ženine plate za vrijeme porodiljskog odsustva. Jer je ovo čista diskriminacija i 
neriješen problem generalno. Naravno svjesni smo svi da treba stalno naglašavati potrebu 
rješavanja ovoga problema na nivou FBIH. I uskoro, završavam kod zbrinog pregleda broja 
korisnika i realiziranih sredstava za primjenu federalnog i kantonalnog zakona u 2013 godini, 
broj korisnika je smanjen u oblasti zaštite porodice sa djecom za 1% i  u oblasti zaštite 
civilnih žrtava rata za 2%, dok je broj korisnika prava iz oblasti socijalne zaštite povećan za 
3% u odnosu na prethodnu godinu. Podaci upozorovaju da se smanjuje broj rađanja djece a 
povećava siromaštvo. Pri tome su dakle umanjena sredstva u budžetu za socijalnu zaštitu, što 
je nedopustivo, pogotovo što postoji mogućnost tužbi od strane korisnika a onda to može 
kolati budžet višestruko na šta je upozoreno u ovom izvještaju na šta ste upozorili, 
napomenuviši da se ovdje radi o egzistencijalnim pravima socijalno najugroženijih građana 
Kantona Sarajevo a pri tom se radi o pravima koja su utuživa. I kada su u pitanju ovi zaključci 
i mjere koje predlažete možda ću se vratiti na neki način na ono što je spomenuo i kolega 
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Hošić. Koliko godina ćemo donostiti ovaj zaključak i nikako da ga realiziramo? Naravno da je 
u pitanju dobra namjera ali ja sam se također željela prisjetiti kako su prolazili oni prethodnih 
godina koji su pokušali napraviti socijalnu kartu kao jeidnu moguću pravu mjeru za konkretno 
suštinsko planiranje i bavljenje socijalnom politikom. Toliko, zahvaljujem. 
 
Dopredsjedavajući Kemal Ademović: 
Skupština u ovom sazivu donijela je prvo odluku a onda je izmijenila Zakon koji se odnosi na 
zdravstvenu zaštitu izbjegličke populacije koja dolazi iz RS-a. Dakle mi smo donijeli taj 
propis, trebali smo da donijeti, neka smo ga donijeli i to tako treba da ostane. Ne ulazeći u 
elaboraciju šta je prije toga bilo, izborni Zakon i ostalo mi na ovaj način nismo podstakli 
etničko čišćenje, naprotiv mi smo omogućili tim kategorijama da se prijave u svoje matične 
općine u RS-u a da zadrže ovdje mogućnost zdravstvene zaštite. I na to ne treba gledati kao 
trošak koji bi možda eventualno trebalo štediti u budžetu nego naprotiv. Dalje, 28 prava koje 
primjenjuje Kanton Sarajevo a koji se odnose na boračku populaciju jesu, treba i neka ih. 
Socijalna zaštita nije prostor na kojem treba rezati na način da treba umanjivati smanjivati itd. 
Nego naprotiv pristalica sam činjenice da treba vršiti revizije da treba to da bude što 
pravednija raspodjela zakonska itd. Ali da se u budućnosti trebamo boriti da se dio koji ide na 
socijalnu zaštitu da ga treba povećavati i da ove iznose po pojedinim stavkama također treba 
raditi na tome da se povećavaju. Neki od vas također su spomenuli zaštitu porodilja itd. Dakle 
ako se ne varam budžet ministarstva socijalne zaštite je negdje oko 10%$ budžeta Kantona 
Sarajevo i to nije preveliko opterećenje za ovaj Kanton i to nije prostor na kome treba štediti. 
Naravno imponuju mi i pohvaljujem uštede koje je iznio ministar i na način kako su one 
napravljene. Dakle, uštede gdje je neko kupovao meso za 12 KM a kada je prvi i put 
zaljuljano taj isti dobavljač je smanji na 9 KM, sa tendencijom kroz javni poziv da se to još 
smanji. Dakle taj prostor  koji postoje 3 KM dakle bio je neopravdan,. Ili isto tako još 
eklatantniji primjer kada je u pitanju nabavka tog drveta gdje je razlika između 70 i 104 gdje 
je drastično veća razlika. Dakle ne treba uštediti na socijalnim kategorijama na način da treba 
zakinuti neku socijalnu kategoriju naprotiv treba uštediti na ovakav način u procedurama 
nabavke da se izbiju mogućnosti monopolizacije, manipulacije i sve ostaloga. A kada su u 
pitanju socijalne kategorije onda se u budućnosti treba truditi da se ti iznosi povećavaju. I 
svakako na kraju moram da kažem da ovaj iznos koji nedostaje u budžetu da je problem i da 
bi morali svi uložiti napore da kroz prijedlog budžeta da se to popravi ukoliko već nije 
popravljeno a znam da danas ministar finansija ili vd. premijera da radi usaglašavanje budžeta 
i da je ministar Bandić trebao danas kod njega biti da se vidi je li to riješeno? Ja mislim da će 
to biti riješeno. Dakle ova socijalna kategorija ne treba biti zakinuta kao što neko reče da ne 
citiram ručak ili topli obrok iz novembra ne može se prenositi u decembar. Dakle on je danas i 
nema ga više.  
 
Poslanik/zastupnik Mujo Hošić replika: 
Mala replika gdinu Ademoviću. Mujo Hošić nema ništa protiv zdravstvene zaštite onih koji su 
se vratili u RS ali onda nema niko pravo izaći javno i reći u Kanton Sarajevo živi 400.000 
stanovnika koji koriste zdravstvenu zaštitu. To nije 400 nego 500.000. I Mujo Hošić je glasao 
za tu odluku da pomognemo tim ljudima, ali 100.000 nepriznatih ljudi nosi mnogo toga i 
finansijski i organizacijski. Evo govorimo samo o zdravstvu. Znači nemam ja ništa protiv ali 
nemojte da onda niko kaže da u Kanton Sarajevo živi 400.000 stanovnika. 
 
Poslanik/zastupnik Zaim Backović replika: 
Gdinu Hošiću ili netačan navod možda je to jednostavnije. Mujo ja se s tobom kada bi tako 
stvari posmatrao slažem ali smo imali problem stanovništva koje se vrača i nema apsolutno 
nikakva prava. Znači nikakva. Nije moglo dijete da se vakcinište. Nije moglo ništa. I nije 
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samo Kanton Sarajevo nego identično je postupio TK, Kanton Sarajevo, HNK, USK. To je 
bila neophodnosti zbog zaštite ljudi dok se tamo ne riješe problemi. Prema tome to je nešto 
što je ne da smo mi činili etnička nego smo činili pomoć da ljudi lakše žive. I to ja smatram da 
je krajnje korektno i da je to jedan mali dio koji bi realno trebali za tu populaciju koja je bez 
svoje volje na silu ubijana, silovana, protjerana i onda trebala da ostane bez ičega. Hvala. 
 
Poslanik/zastupnik Mujo Hošić replika: 
Meni stvarno nije jasno gospodine Backoviću šta ste vi meni replicirali? Je li ja govorim 
kineski? I ja hoću da pomognemo tim ljudima ali hoću svi oni koji izađu istupe u javnost da 
kažu u Kanton Sarajevo ima 100.000 ljudi koji koriste zdravstvo školstvo infrastukturu zato 
što su ugroženi tamo gdje su ugroženi i govorim kada kažemo nije više 400.000 nego 500.00 
ljudi koji koriste te usluge, onda će mu se drugačije odnositi prema tim kategorijama. I ja sam 
za to ali hajmo onda kada istupamo u javnost reći Kanton Sarajevo ima 500.000 stanovnika a 
ne 400.000 stanovnika. Hvala. 
 
Predsjedavajuća: 
Ove replike su trenutno okončane.  
 
Poslanik/zastupnik Damir Čardžić: 
Hvala ja ću biti kratak. Pa oko 12% građana u Kanton Sarajevo prima tu neki vid socijalne 
pomoći kako sam ja pročitao iz ovih dokumenata otprilike kako sam ja pročitao iz ovih 
dokumenata otprilike negdje oko 114 ili 115 KM u prosjeku kada bi se to podijelilo na ove 
koji primaju pomoć. Ja se slažem i s kolegom Hošićem. To je nama neko hajd da kažem neka 
nužna namjera bila da se ljudi koji nisu imali prava tamo gdje su otišli i onda da ih ostavim. 
Normalno ne bi bilo u najmanju ruku moralno tim ljudima oduzeti ta prava od te socijalne, 
zdravstvene i tih drugih nekih pomoći. Međutim evo još malo da se ispravim ministru 
Bandiću ja sam samo drugačije rekao u prethodnom mandatu mislio sam u mandatnom 
periodu da je to ispravljeno, nisam mislio na ministra konkretno ali ušteda treba pohvaliti tu 
osobu koja je obnašala dužnost ministra pa je sačuvala 500.000 KM na godišnjem nivou 
vezano sa nekom dobrom procjenom da u mjesto brašna uzme se taj hljeb i to svakako mi 
ovdje moramo da kažemo da je takve poteze treba cijeniti kao pozitivne. Ja mislim da je ovdje 
osnovni princip koji treba kao u svim segmentima koji se rade ovdje u Kanton Sarajevo sve bi 
trebalo nekako dovesti u red i po zakonu i ti zakoni da se provode. Smatram da je dobra 
varijante ovo što ste vi ministre govorili vezano za informatiziranje cijelog sistema jer bi se 
time zloupotreba mogla ukinuti i svela bi se sa na najmanju moguću mjeru jer kažete da ne 
znate po kojim osnovama i kojim nivoima mogu više da se dobijaju te nekakve socijalne 
pomoći. Vi znate ne samo u socijali kod vas nego u drugim ministarstvima nekakve privilegije 
koje se dobivaju ima tačno po zakonu ko gdje šta dobiva. A mi sada da ne pravdamo naš 
narod znate da mnogo ljudi, da ne kažem narod generalno, mnogo ljudi je sklono 
manipulacijama pa pokušava ono što se kaže hljeba kraj pogače a tu su enormna sredstva koja 
se troše i odoše ono što se kaže u zrak. Eto ja pohvaljujem ako se tu može šta pomoći vezano 
za tu informatiku isto bih ja pošto je veoma specifičan segment kod vas ja bih to da mi svi 
damo doprinos da podržimo tu inicijativu kako bi se iznašla sredstva i to sve dovelo u red i da 
mi imamo pravo stanje situacije. A vidite šta nam je još važnija ta situacija da mi raspolažemo 
svim tim informacijama ne samo zbog ljudi koji u Kanton Sarajevo bivstvuju ovdje i dobivaju 
tih 12% građana taj neki oblik socijalne pomoći nego zbog tih ljudi koji ne žive više u Kanton 
Sarajevo a imaju tu privilegiju da primaju tamo. Dešavaju se neke stvari da i ti ljudi koji su 
otišli tamo primaju, a ima primjera takvih da primaju sredstva sa socijale u Kanton Sarajevo a 
tamo su neki nivou prava ostvarili koji bi im ukinula neka prava ovdje. Pa bi se to moglo 
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ovdje u nekom narednom periodu rješavati kroz takav neki vid informatiziranja 
informacionog sistema. 
 
Poslanik/zastupnik Esed Radeljaš: 
Ja smatram da se malo hajmo reći radi pošteno od građana da bi daleko bila bolja situacija i 
ne bi bilo ovoliko socijalno ugroženih. Ja ću dati primjer da svaka općina, svaki ministar, 
svaki Kanton, sva Federacija nema koji nivo nema ovih programa raznoraznih i nema na koji 
se nivo ne prijave raznorazni ljudi. Nije raznorazni nego sve jedni maltene sve isti. I zato ono 
govoreno je ranije ne može doći pravi da dođe do sredstava kojih dolaze. Evo ja ću vam reći 
primjer vi se sjećate da je bilo dovedeno da biro daje po 150 Km za one koji ne rade. Tada je 
bilo predviđeno negdje oko 20 000 baratalo se. Za vrlo kratko vrijeme ta se cifra popela se na 
80.000. zašto* zato što su oni  kod privatnika što su radili došli i kaže odjavi me. I da se 
ponovo prijavi na biro da bi i tamo primio pare i vamo. Znači apsolutno samo da  i naravno 
onaj kome treba ne može da dođe do toga. Prvo se treba promijeniti savjest kod građana kod 
nas sviju da bi bilo ovo što jeste. Dalje, ovo što je gđa Segmedina govorila koji to Zakon daje 
ili kako mogu biti različiti zakoni za žene na porodiljskom poslodavcu, da jedan daje 200 KM 
m jedan daje 400 KM, jedan daje nikako. Zar ne postoji Zakon da kaže da je to precizno da 
ako daju onda daju svi 20, 50, 70. nego ja sam imao intervencija da zove kaže ima li šta kako i 
koliko hoćeš. Meni to nije jasno i opšte. Znači dato poslodavcu meni kao firmi nekoj,  ili 
direktoru da ja određujem ima li to ili nema. To je apsurd. Pa ako je Zakon treba ga 
promijeniti. Ja pričam šta treba da se uradi. Tako da evo još pogledajte ova udruženja nema 
kojeg udruženja ko ne formira. To je ono što smo pričali, tri čovjeka sjednu  i naprave. A on se 
samo formira da preda tamo da ima pravo na pare. Da uzima pare. I šta je najveći problem? 
Najveći problem što neće niko da objavi to šta je i kako je i do općina do Kantona da izbaci i 
kaže ko je to sve dobio i onda bi drugačije malo bilo, onda bi se pitali da objavi da je taj i taj. 
Pa bi što je rako maloprije gospodin Hošić kako je taj dobio a vozi mercedesa od 100.000? i 
to kriju ne izbacuju na žalost. Tako da teško bez savjesti da se promijeni. 
 
Dopredsjedavajući Kemal Ademović replika: 
Replika zastupniku Radeljašu. Građani su savjesniji i pošteniji od nas. I nije do njih. To o 
čemu vi govorite može se smatrati korupcijom i to su pojedinačni slučajevi dakle. I opet je do 
institucija. Dakle institucije su te koje vode postupke i treba da prepoznaju gdje ima korupcije 
lažnog prijavljivanja, lažnih potvrda itd. To nije na građanima. Pojedinci koji se tako ponašaju 
su dio korumpiranog društva a ne građani i ja bih vas zamolio da ne koristite to da ne utičete 
na savjest građana. Građani su bolji do nas. Hvala. 
 
Poslanik/zastupnik Esed Radeljaš odovor na repliku: 
Gospodine Kemale dopredsjedavajući, i ja sam građanin. Ako se ja prijavim ministru za 
socijalna pitanja da uzmem paket koji je on raspisao ili bon za hranu, čija je to savjest je li 
institucije ili moja koji zloupotrebljavam i to radim? Ja sam na to mislio, a takvih je više nego 
onih koji to koriste koji traže. To vam tvrdim glavom. 
 
Dopredsjedavajući Kemal Ademović odgovor na repliku: 
E institucija mora da ustanovi da si ti taj koji vozi mercedes i da te ne spada paket i da ti ga ne 
da. A ne građanina. Njegovo je pravo da se prijavi.  
 
Poslanik/zastupnik Damir  Čardžić: 
Kako moj uvaženi kolega Kemo Ademović na prošloj sjednici reče nismo mi svi isti mi smo 
drugačiji. Pa kolega Ademoviću ako vi smatrate da je narod bolji od vas ja bar smatram da 
sam ja kao narod ne gori od njih. A drugo mi kao institucije to ste u pravu što nismo izglasali 
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da se izvadi socijalna karta pa da imamo za svakog čovjeka da se ukuca matični broj da se 
vidi šta ima kakvu privilegiju ima. A ne mi pravo ovdje sve komplikacije nekakve u svemu što 
smo dohvatili evo ovdje pravimo komplikacije da ne može ni za glavu ni za rep da uhvati. 
Hvala.  
 
Dopredsjedavajući Kemal Ademović odgovor na repliku: 
Dakle o socijalnoj karti na prethodnom nastavu a i danas čuli smo dosta toga šta 
podrazumijeva izradu socijalne karte kakav je to projekat itd. i kako ga je zbog zaštite ličnih 
podataka zbog novih zakona kako ga je teško uraditi i da je bio jedan pokušaj da nije urađen 
taj socijalni program i dakle ta socijalna karta. Što ne znači da ga u budućnosti ne treba naći 
modalitet i uraditi ali to je sada sve šta bi kada bi u polju onoga šta bi kada bi. Dakle, ja sam 
prošli put rekao da nismo svi isti i sada ponavljam tačno je da nismo svi isti ali nema niko 
pravo da kaže građani i da generalizirala. Može da kaže taj i taj pojedinci itd a niko ne može 
da generalizira i da kaže građani. A i ja kada sam se referirao prošli put da nismo svi isti 
nisam mislio na sve građane nego na pojedinačno da nismo svi isti. I nismo svi isti hvala 
bogu.  
 
Poslanik/zastupnik Eldar Čomor: 
Pokušat ću da skratim mislim da bi razumjeli zapravo o čemu govorimo o čemu pričamo s 
čim se zapravo suočavamo s kakvim slučajevima neću reći problemima možda ako ništa 
moramo se zamislit kakva bi uloga nas ili kako bi se mi ponašali u situaciju da smo jedna od 
ovih kategorija o kojima danas raspravljamo. Ima je li izreka tamo se kaže budimo od onih 
koji daju a ne oni koji primaju i mislim da mi kao zastupnici u ovoj Skupština Kantona 
Sarajevo prije svega moramo iznaći sve moguće načine naravno u skladu sa zakonom 
procedurama i propisima kako da građanima Kantona Sarajevo koji koriste ova prava 
pomognemo da ostvare svoja prava. Mislim da inače više puta vi kao zastupnici u ovoj 
Skupštini ste ponavljali više puta rečenicu da određeni zakoni na višim nivoima federalni , 
državni itd nama doista vežu ruke da određene stvari promijenimo. To građani ne znaju. 
Pretpostavljam da i vi to znate. Da građani apsolutno ne znaju možda nisu niti u obavezi da 
znaju koje su nadležnosti određenih nivoa vlasti u ovoj zemlji. Znači građani uopšte ne znaju 
Zakon o javnim nabavkama na kojem je nivou. Ovo što je kolega Backović govorio o Uredu 
za javne nabavke je dobra ideja i dobra stvar da se iz jednog mjesta vrši javna nabavka i time 
bi i kontrola tih javnih nabavki bila veća i bila bolja. U školstvu imamo svaki direktor je 
upravo ured za javnu nabavku za svoju školu. Ali kada bi imali centraliziran sistem javnih 
nabavki sa dobrom kontrolom mislim da bi ove stvari koje ministar Bandić pokušava da uradi 
i koje evo u proteklom periodu vidimo i rezultate njegovog rada da imamo pozitivnih pomaka, 
ovakve stvari trebamo kao zastupnici i podržati i u drugim resorima ne samo u ovome resoru. 
Reforma socijalne zaštite je zapravo jedna od ključnih pitanja koje moramo riješiti ali da 
budemo svjesni da mnogi propisi opet kažem ne tiču se nas već FBIH koja donese određene 
propise i samo kaže kantonima provedite ovaj propis pa imamo mnoge kantone koji apsolutno 
nisu u mogućnosti sa finansijska da provedu takve zakone. Evo navodili ste primjere na 
početku ali mislim da bi bilo puno poštenije da onaj koji donese određeni propis da obezbijedi 
sredstva i način kako da se taj propis provede do kraja. Ne na teritoriji jednog Kantona već da 
bude to govorimo svi o pravdi poštenju da bude na teritoriji cijele FBIH kao što ste rekli da u 
HNK nema dječjeg doplatka, ovdje na drugom kraju imamo nešta sasvim drugo i tako dalje. A 
sve u skladu sa federalnim zakonima. Uštede koje ste vi spominjali gospodine ministre su za 
svaku pohvalu ali ovdje trebamo naglasti i to građani znaju. Uštede nisu na teret ili na štetu 
korisnika. Svi korisnici i dalje koji su do sada koristili ovo pravo i dalje imaju ovo pravo ništa 
im nije uskraćeno ali određenim aktivnostima došlo je do ušteda. Znači sve iam svoju svrhu 
svi imaju svoje pravo ali vidite da ima prostora i da se uštedi a da štete u odnosu na korisnika 
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nema i sa ovim treba nastaviti u raznim institucijama i u okviru ovog ministarsttva a boga mi 
u okviru drugih ministarstava. Ove ostale aktivnosti koje ste spominjali mislim da treba 
podržati i kada sam bio član nekada komisije za rad i socijalnu politiku kolega Peđa Kojović 
je često puta ministrima govorio na način dajte da vidimo da se nešta mijenja da nije sve isto. 
Svake godine sve isto nekako se sistem začahurio nema nikakvih promjena. Mislim da ono štp 
je kolega Peđa Kojović tražio da ministar Bandić u okviru svojih nadležnosti sigurno je 
pokrenuo određene aktivnosti ka poboljšanju socijalne zaštite građana Kantona Sarajevo. I 
sve čestitke i Klub SDA će prihvatiti ovaj izvještaj. Hvala puno. 
 
 
Poslanik/zastupnik Besim Mehmedić: 
Hvala gđo predsjedavajuća. Nije prijava za diskusiju nego mi je nešto upalo u oko zaista što 
ne bih volio da stoji u zaključku da se u dijelu pod tri stoji sve u svrhu boljeg ciljanja 
socijalnih naknada prema građanima Kantona Sarajevo. Mislim da treba naći bolji neki izraz 
jer ciljane prema građanima nije baš ni u kom kontekstu dobro pa ja predlažem da se bar 
izmijeni ovaj dio ovdje. Nisam zaista maliciozan ovim što kažem ali nije u redu da stoji da 
ciljamo građane ako im već nije najbolja socijalna zaštita.  
 
Poslanik/zastupnik Eldar Čomor: 
Usmjeravanje socijalnih naknada.  
 
Predsjedavajuća: 
Dakle ja nemam više prijavljenih i ako nemate ništa protiv ja zaključujem raspravu i traži 
ministar Bandić na kraju rasprave da ima šansu da se još jedanput obrati.  
 
Ministar Muamer Bandić: 
Hvala. Evo ja ću pokušati da sublimiram sve ove prijedloga zastupnika. Evo odmah ću početi 
od prijedloga zastupnika Mehmedića. Što se tiče ovog termina ciljanje mi smo to preuzeli iz 
federalnog. Federalni prijedlog je postojao ovakav pa smo mi to preuzeli od FBIH a evo 
slažem se evo da možemo promijeniti da to bude usmjeravanje. Nema nikakvih problema. 
Dakle što se tiče nekih drugih diskusija mogu da se osvrnem na diskusiju zastupnika Muje 
Hošića i nekih drugih koji su pominjali socijalnu kartu. Znate socijalna karta i ja sam tražio da 
mi neko da definiciju tog instituta te socijalne karte. Ona se jednom provodila znate i nije baš 
bilo moguće provesti na način na koji je bilo predviđeno. Socijalna karta je bila zamišljena 
kao jedna apstrakcija znate ne možemo mi napraviti socijalnu kartu na nivou Kantona kada mi 
na nivou FBIH nemamo opšte i posebne propise za ovaj Zakon. Dakle prije svega da sam ja 
na federalnom nivou bi odvojio po oblastima. Oblast socijalne zaštite, zaštite civilnih žrtava 
rata i zaštite porodice sa djecom. Jer u pojedinim ovim zakonima sam status vam omogućava 
ostvarivanje tog prava što bi bilo u oblasti socijalne zaštite nedopustivo. Dakle to je što se tiče 
samog federalnog propisa. Okolnost da vama federalni propis ne uredi precizno opšte uslove a 
posebne vam nikako ne uredi u dispoziciji je sada Kantona kako će oni i na koji način shvatiti 
apstraktno uređene federalne propise. I zato dolazi do neravnomjernog tumačenja federalnog 
zakona. Dakle ja često govorim u Ministarstvu svojim državnim službenicima da mi ne treba 
posebno da tumačimo Zakon, mi treba da ih primjenjujemo. Ukoliko dođe do nečega sud će 
tumačiti zakone. Dakle sve se nalazi u dispoziciji da kažemo ne sve ali evo veći dio voditelja 
postupa,. Dakle svi ovi rezultati koji proizlaze da smo mi uradili kao Ministarstvo sve je to 
bilo u dispoziciji nekolicine ljudi koji su na malo savjesniji način shvatili samo obavljanje te 
svoje dužnosti. Dakle preuzimanjem ingerencija recimo Direkcije za robne rezerve ili bilo 
kojeg drugog voditelja postupka mi smo da kažemo napravili te uštede. Vrlo je zanimljivo 
kada ja sam to sa zastupnikom Ademovićem nekoliko puta govorili vi kada hoćete da uradite 
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nešto što nije u skladu sa zakonom nevjerovatno kako brzo nađete nekog saveznika. Međutim  
kada hoćete da uradite nešto po zakonu to je za ne povjerovati uvijek vam nešto smeta, neko 
vas spotiče znate. Kod nas je postalo sasvim normalno da se ne postupa u skladu sa zakonom. 
To je sasvim normalno. Ako vi želite da postupite u skladu sa zakonom vi imate napade sa 
svih strana. Prijeti vam se krivičnim prijavama, ne znam već čime sve ne. A što se tiče 
određenih komentara zastupnice Segmedine Srne vidite mi za porodilje izdvajamo 21 milion. 
Neki kantoni uopšte nemaju toliki budžet. Što se tiče uplate od strane poslodavaca to je 
isključivo u njihovoj nadležnosti. Nije u našoj nadležnosti. Mi na taj način ne možemo da 
djelujemo. To bi trebali sindikati da se bore za svoje članstvo kako bi oni dobili u punom 
iznosu uplaćivanje poreza i doprinosa u tom periodu. Vidite dakle ključno je promijeniti 
federalni propis ove federalne propise. Mi imamo zastupnike koji su i u FBIH mislim da oni 
trebaju da utiču da se izmijeni federalni Zakon. Federalni Zakon jako loše uređuje pojedine 
oblasti. Dakle ne može se ostaviti u dispoziciju ni jednom voditelju postupka da on odlučuje 
da li će nekom građaninu dati ili mu neće dati to pravo. Dakle on to mora da primijeni. Dakle 
čim su tu ostavljene da kažemo velike ovlasti voditeljima postupka on može da riješi na jedan 
na drugi ili na treći način. Mi nikada nećemo imati jednako postupanje. To prouzrokuje loše 
tumačenje zakona. Pazite, mi imamo jednu uredbu koja je omogućila topli obrok, 
najugroženijim kategorijama. U 2004 je bio broj korisnika nekih 2000 ili 3000. u ovoj godini 
u 2013 taj broj je iznosio 6300 korisnika. Ja ne mislim da nema još onih osoba koje trebaju da 
ostvare ta pravo. Međutim kada smo mi uzeli jedan zaključak odnosno jedno rješenje koje 
kantonalni centar za socijalni rad i daje i kada smo vidjeli da oni sada na tom zaključku u 
dispozitivu tog zaključka stoji samo jedno ime i kaže se još 18 njegovih korisnika. Dakle tih 
18 korisnika može da bude na drugom, na trećem, na petom rješenju. Kada smo uradili 
reviziju tih korisnika je 1300 manje. Dakle ovo što kaže uvaženi zastupnik Čomor to nije 
urađeno na štetu korisnika. Mi samo tražimo ukoliko postavimo neka pravila ponašanja 
bezbroj sam puta čuo ovdje od zastupnika Konakovića, Ademovića i drugih vi imate 
Poslovnik i vi ćete raditi po Poslovniku. I mi to samo tražimo. Mi kažemo da propisi nisu 
dobri ali oni su kakvi takvi i moraju se poštivati i po njima se mora postupati. Dakle ukoliko 
postoji potreba da ih izmijenimo, a evidentno je da postoji potreba i mi treba da ih 
izmijenimo. Mislim da sam dovoljno pojasnio. 
 
Poslanik/zastupnik Segmedina Bajramović: 
Da imam potrebu. Zahvaljujem i ministru Bandiću na pojašnjenjima. Naravno ja sam to 
naglasila kada su u pitanju porodiljske naknade upravo iz razloga i naglasila sam potrebu 
generalnog rješavanja tog problema i donošenja i Zakona o radu ali pošto vrlo često ovdje se 
spominju u zastupnici u Federalnom domu naroda ja moram ministra informirati da sam ja 
upravo kroz komunikaciju sa uposlenicom kantonalnog ministarstva gđom Azrom 
Mulaomerović koja je i danas ovdje s nama pokretala u dva ili tri navrata inicijativu i pitanje 
šta je sa izmjenama ovih zakona o zaštiti porodice s djecom o socijalnoj zaštiti, minimumu 
socijalne sigurnosti itd. Dobila sam jedan odgovor koji je onako prilično bio uopšten i zapravo 
mi je nezvanično ministar vaš kolega s federalnog nivoa rekao da ti zakoni , njihova provedba 
bi koštala 280 miliona. Nije baš da se nismo bavili federalnim nivoom i apsolutno smo svjesni 
ovoga. Eto samo sam htjela naglasiti tu diskriminaciju koja je prisutna. Zahvaljujem. 
 
Poslanik/zastupnik Mujo Hošić: 
Gospodine ministre ja sam rekao bjanko potpisujem ono što ste predložili. Ali ja 15 godina 
prisustvujem raznoraznim parlamentima gdje donosimo odluku. Ova olovka košta marku. 
Kada hoćemo da se dodvorimo nekome donosimo odluku i kažemo Kemi Ademoviću je ova 
olovka džabe. Možda možemo donijeti mi kao vlast takvu odluku da je njemu džabe zato što 
je borac, RVI nije bitno. Ali da ne kažemo ko će platiti tu marku to je problem. Kada govorim 
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onih 100.000 ljudi evo da pojasnim za sva vremena. 100.000 ljudi koji su nepriznati. Na tih 
100.000 u Kanton Sarajevo automatski fali 60 ljekara porodične medicine, 120 sestara i onda 
nije potrošnja lijekova onakva kako se kaže u javnosti. O tome ja govorim. Ne da uskraćujem 
pravo tim ljudima nego svaku odluku koju mi donesemo mora biti pokrivena i sredstvima 
koja je prate. Hvala.  
 
Ministar Muamer Bandić: 
Da odgovorim samo zastupniku Hošiću. Dakle ne znam koliko ste upoznati ali mi imamo 
dakle u obavezi da plaćamo našim raseljenim osobama i socijalno i zdravstveno. Dakle što se 
tiče onih korisnika koji koriste pravo po osnovu ovog zakona koji je zastupnik Ademović 
govorio te osobe se nisu nikada odjavile i nismo mi umanjili znate broj korisnika socijalne 
zaštite oni koji su odselili i prijavili kao prebivalište u RS oni su i dalje ostali ovdje tako da se 
nije taj broj umanjio. Dakle on je ostao isti tako da to nama uopšte nije uticalo na broj 
korisnika iz oblasti socijalne zaštite. 
 
Dopredsjedavajući Kemal Ademović replika: 
Dakle zakačili smo se za ovih kako zastupnik Hošić kaže 100.000 i neka im izdvajamo i za 
socijalnu zaštitu. Ali vi ste se dohvatili zdravstvene zaštite. Kao što znamo budžet Kantona 
Sarajevo za zdravstvenu zaštitu je 350 miliona. Dakle toliko novca nema tri četiri Kantona 
nema sve skupa u svim budžetima koje imaju. Dakle on kao takav možda je nedostatan za 
zdravstvenu zaštitu u Kanton Sarajevo ali u njemu sasvim sigurno ima prostora i za ove 
kategorije i one ne trebaju da dožive da su nama teret. One nisu teret Kanton Sarajevo na 
takav način.  A uštede se mogu napraviti na drugi način i na drugim mjestima. Ne mora 
esencijalna lista u Kanton Sarajevo biti duža za 50, 60 ili 100 lijekova u odnosu na TK, ne 
mora. Treba pregledati tu listu pa vidjeti ima li prostora na toj listi. A uvijek ima prostora a 
neću da kroz ove naše diskusije oni koji koriste zdravstvenu zaštitu sa izbjeglice su , kako vi 
kažete nepriznati su da se osjećaju tako nepriznato. Ne. Oni nisu teret oni su naši i oni nama 
neće predstavljati teret ni u budućnosti.  
 
Poslanik/zastupnik Eldar Čomor: 
Čini se da ovdje treba samo razjasniti dvije stvari. Odnosno ljude koje mi pomažemo one 
ljude koji su prijavljeni u RS i ostvaruju prava na socijalnu i zdravstvenu zaštitu u Kanton 
Sarajevo. I ljude koji su fiktivno prijavljeni u Kanton Sarajevo i koriste prava iz socijalne i 
zdravstvene zaštite, ljudi ne znam u Ilijašu, iz Breze, Olova itd. Samo je kolega Hošić 
upotrijebio da li možda namjerno jednu riječ nešto etničko čišćenje pa potpomaganje tome pa 
su možda kolege pogrešno razumjele da se odnosi zapravo na ljude kojima priznajemo pravo 
iz socijalne zdravstvene zaštite Kantona a prijavljeni su u RS-u. Čini mi se da je tu zabuna 
između kolega zastupnika.  
 
Poslanik/zastupnik Mujo Hošić: 
Stvarno neću više. Odgovor na repliku Kemi Ademoviću. Ja apsolutno nisam rekao da su ti 
ljudi teret bilo kome. Ja svaki dan radim sa tim ljudima. Možda u ovoj Sali ja najviše hoću da 
im pomognem. I Čomor je apsolutno u pravo zašto nije priznat kadar. To više nije moj 
problem. Drugo ovo što će se neko uhvatiti što ja kažem da smo završili to čišćenje. Pa ja sam 
pitao koja je razlika između majke šehida i poginulog borca u Goraždu, Sarajevu i Orašju? 
Ako samo onima u Sarajevu dajemo benefite onda će se svi prijavljivati zbog tih benefita. A 
kada kažem da tim svim kategorijama damo prava na nivou FBIH onda će majka koja je 
izgubila dva sina u Goraždu ima kuću uz lijehu luka i to pravo koje je joj je dato na nivou 
FBIH lako preživjeti. Ako joj damo samo pravo na nivou Kanton Sarajevo ona će napustiti 
Goražde i doći u Sarajevo. O tome se radi. 
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Poslanik/zastupnik Besim Mehmedić replika: 
Replika je gdinu Čomoru. On kaže da mi pomažemo. I reoliciram svima. Ne pomažemo mi 
nikome. Pare koje mi imamo i raspolažemo su poreskih obveznika i građana Kantona 
Sarajevo . Mi raspoređujemo te pare. To je ogromna i velika razlika. Mi ne pomažemo mi 
raspolažemo parama kojima je određeno po zakonu šta im se daje. I još nešto, uvijek je bilo i 
uvijek će biti, pravde i dobrog odnosa  prema bolesnim i slabim je najmanje bilo. Očigledno 
je da je ona izmišljena samo za bogate. Hvala.  
 
 
Poslanik/zastupnik Eldar Čomor odgovor na repliku: 
Pa ne znam iz čega je kolega Mehmedić shvatio zapravo govorimo o istom. Evo ja ću iz ovog 
mi izaći pa vi pomažite ovdje.  
 
Predsjedavajuća: 
Zaključujem raspravu nema više replika.  
I molim poslanike dok službe provjere ima li još neko u hodniku ko bi želio da učestvuje u 
radu Skupštine a ja vas molim DA PRISTUPE IZJAŠNJAVANJU O IZVJEŠTAJU O 
STANJU U OBLASTI SOCIJALNE ZAŠTITE, ZAŠTITE CIVILNIH ŽRTAVA RATA I 
ZAŠTITE PORODICE SA DJECOM U 2013. GODINI 
 
23 glasalo ZA prema izvještaju službe. Niko protiv niko suzdržan. 
 
KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA USVOJILA IZVJEŠTAJ O STANJU U 
OBLASTI SOCIJALNE ZAŠTITE, ZAŠTITE CIVILNIH ŽRTAVA RATA I ZAŠTITE 
PORODICE SA DJECOM U 2013. GODINI 
Prelazimo na realizaciju tačke 17. 
 
 
AD – 17. 
 
IZVJEŠTAJ O REALIZACIJI UGOVORA ZA REKONSTRUKCIJU POSTROJENJA 
ZA PREČIŠĆAVANJE OTPADNIH VODA NA BUTILAMA U SARAJEVU I NAČIN 
REALIZACIJE KREDITNIH SREDSTAVA SVJETSKE BANKE. 
 
Ovaj Izvještaj ste dobili u dopunskom materijalu. 
Molim predstavnika Predlagača da podnese uvodne napomene. 
 
Ministar Zlatko Petrović: UVODNO IZLAGANJE 
 
Predsjedavajuća: 
Sugerišu mi kolege možda ne bi bilo loše poslije prvog kruga priče. Hvala vama. Prvo po 
ustaljenoj proceduri imamo prostore za pitanja pa onda za rasprave. Ja moram samo reći da se 
i predlagač ove tačke gospodin Mehmedić prvi prijavio za riječ. A hoćete li vi postavljati 
pitanja to ne znam.  
 
Poslanik/zastupnik Mirsad Pindžo: 
Hvala uvažena predsjedavajuća. Pošto se prvi put javljam pozdravljam sve prisutne kao i one 
koji današnju sjednicu prate putem malih ekrana. Ovo nepotrebno iščitavanje kompletnog 
izvještaja koji smo već dobili ali evo hajde nema veze. Ja i pored toga nisam dobio odgovore 
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na pitanja koja ću sada postaviti direktno. Prvo pitanje je koji organ, znači ime i prezime 
organa koji je odobrio ovu javnu nabavku, znači odobrio i izabrao izvođača i dao ovlaštenje 
potpisnicima za potpis ugovora. Ko je znači ovlastio, ko je donio odluku da ovlasti x,y 
čovjeka da potpiše ugovor? To je prvo pitanje. Drugo pitanje iz ovog izvještaja da ne bih 
pogriješio jer ne želim da uđem u zamku, ovdje se pojavljuje prezime isto, šef Pita tog tima za 
implementaciju i predsjednik komisije za odabir, nose isto prezime. Pitanje je jesu li u kakvoj 
vezi da ne bi kažem u diskusiji dalje pogriješio? I treće pitanje je li moguće, jesam li ja dobro 
pročitao ovaj izvještaj ili dobro čuo je li moguće da predstavnici Svjetske banke nisu 
prisustvovali potpisivanju ugovora? To su pitanja. 
 
Poslanik/zastupnik Enes Zeković: 
Zahvaljujem. Ja ću biti kratak. Zamolio bih ministra samo da nam odgovori, o kojoj 
konsultantskoj kući se radi i ima li domaćih uposlenika? 
 
Poslanik/zastupnik Faruk Efendić: 
Zahvaljujem dopredsjedavajući. Ja imam dva pitanja. Prvo pitanje da li se u toku evaluacije 
tražena pojašnjenja eliminisanim ponuđačima i ako nisu zašto nisu, dakle kada je to praksa 
predviđena tenderskom dokumentacijom? Drugo pitanje kako se uopšte smjela evaluirati 
Unioninvestova ponuda pošto je evidentno da postoji školski primjer sukoba interesa. Dakle 
naš kolega Zaim Backović je suvlasnik te kompanije i ja ne znam kako uopšte se moglo 
evaluirati ova ponuda i ova firma? Gospodin Zaim Backović je jedan od suvlasnika 
kompanije pa tražim od resornog ministra. 
 
Poslanik/zastupnik Nedžad Fazlija: 
Zahvaljujem dopredsjedavajući. Evo ovo je izvještaj o jednom vrlo važnom projektu, 
potpisano sve koliko vidimo a pošto se radi o izvještaju mene interesuje u slučaju negativnog 
izjašnjenja povodom ove tačke od Skupštine, šta će se desiti ukoliko ovaj izvještaj ne dobije 
pozitivnu ocjenu. Pošto se radi o izvještaju a ne radi se o informaciji a o tome smo već na 
Kolegiju raspravljali, ni tada nisam dobio decidan odgovor, pa me sada interesuje da prije 
svega zastupnici znaju kakva će sudbina biti ovoga projekta ako eventualno ovo danas ne 
prođe. 
 
Dopredsjedavajući Kemal Ademović: 
Obzirom da nema više pitanja, molim predstavnika Predlagača, ministra Petrovića da 
odgovori na postavljena pitanja. 
 
Ministar Zlatko Petrović: 
Mnoga od ovih pitanja su bila sadržana i u dodatnom tekstu, naročito pitanje gdina Efendića. 
Što se tiče pitanja ja ću pokušati da u sklopu mene kao člana savjeta i ministra a ne stručnjaka 
za samu proceduru ocjene i evaluacije, za to nisam stručan, imaju stručni ljudi, zbog toga sma 
insistirao da se ovo sve pročita i saopšti javnosti, pitanje je koji je organ odobrio ovu javnu 
nabavku. Mislim da je apsolutno decidno  u čitavom izvještaju i ovoj informaciji navedeno da 
se na bazi donijete odluke od strane Vlade Kantona Sarajevo iz 02-05-164111-30/10 od 
16.06.2010. godine potpisana od strane tadašnjeg premijera i današnjeg uvaženog zastupnika 
Besima Mehmedića, tačno propisuje odabir procedure i ovlaštuje premijer da potpiše potrebne 
dokumente kao i odluke Skupština Kantona Sarajevo a o zaduženju Kantona Sarajevo za 
kredit Međunarodne banke za obnovu i razvoj, IBRD za projekat otpadnih voda. Samim tim i 
preuzetim međunarodnim obavezama države , FBIH , Kantona i Svjetske banke su određene 
procedure koje sam detaljno elaborirao. Procedure Svjetske banke gdje domaće 
zakonodavstvo osim u onim razrezima o kojima smo govorili gdje se primjenjuje domaće 
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zakonodavstvo odnosno Zakon o javnim nabavkama podrazumijeva isključivo saglasnost 
odnosno aktivnu ulogu Svjetske banke kroz formiranje ova dva tima. Pitanje ovdje u samom 
uvodnom tekstu svog izlaganja sam dao osvrt na pravni osnov formiranja savjeta i savjet jeste 
jedna spona između kompletnog projekta bez operativnog djelovanja nego samo kao 
koordinacija. I Vlade Kantona Sarajevo i Skupštine Kantona Sarajevo i u tom smislu je dat i 
ovaj izvještaj. Znači po ovom pitanju nakon donošenja odluke o zaduženju Kantona Sarajevo 
za kredit Međunarodne banke za obnovu i razvoj IBRD nema više novog postupka kojim se 
ovlašćuje bilo ko da potpiše dokument odnosno ovaj konkretni ugovor o izvođenju radova jer 
je dobijena apsolutna saglasnost na proceduru od strane Svjetske banke. Šef Pita za 
konsultantske usluge ja ću iskoristiti i prisustvo gdina Drnde kada prođem ovo sve pa da i on 
iskoristi i iz svoje nadležnosti da adekvatne odgovore. Predstavnici Svjestke banke nisu bili 
na potpisivanju ugovora iskreno da vam kažem nisam bio ni ja. Mislim da bude jasno, bio je 
premijer. Znači bio sam zbog drugih obaveza koji sam taj dan imao apsolutno obaveze na 
Sudu BIH. Zeković koja je ovo konsultantska kuća? To je Đoint venčer Švajcarske i domaće 
kuće Una konsalting iz Bihaća i Švajcarske Holinger. Da li ima domaćih uposlenika? Ne 
vjerovatno nego ima Una konsalting. Ali jednu stvar moram da kažem opet iz aspekta onog 
što sam upoznat da nema apsolutno u ovim pravilima mogućnosti preferiranja domaće 
kompanije. Znači radi se sve po pravilima svjetske banke. Gospodin Efendić da li evaluirano, 
ja bih zamolio gdina Drndu da objasni sukob interesa Zaim Backovića i kako se na bazi tog 
sukoba mogla ova ponuda evaluirati. To je u ovom odgovoru pripremio. Aktor je, to je 
postupak bio i predkvalifikacije i kvalifikacije. Ta činjenica aposlutno nije uzimana u obzir 
niti je prezentirana kao bilo kakav direktni sukob interesa, ni u prekvalifikaciji ni u 
kvalifikaciji. Možda i gospodin Backović može svoje da. A jedan od elemenata prigovara 
aktora jeste i ovaj sukob interesa. Pripremljen je dokument i poslat je na odobrenje Svjetskog 
banci u smislu da kažem odbijanja elemenata tog prigovora. Vidjet ćemo šta će Svjestka 
banka dati. Ali kažem imajući u vidu da je Svjetska banka dala saglasnost na proceduru. Da 
postoji samo jedna jedina mogućnost da Svjetska banka da dodatna pojašnjenja putem 
ovlaštene osobe Svjetske banke a da se to nije dogodilo domaće preduzeće nema nikakve 
moguće negativne konsekvence za nekakvo da ga tako nazovemo nepovoljno rješavanje 
statusa ovog kompletnog projekta. Gospodin Fazlija negativan izvještaj. E to sam rekao 
imajući u vidu da je i sredstva Svjetske banke a također i sredstva IPA fonda gdje EU daje 
5,35% provizije Svjestkoj banci da vodi kompletan postupak, on se ovdi u potpunosti u 
sklopu i u skladu sa ingerencijama i pravilima Svjetske banke. Znači ova dva pravila koja sam 
već rekao. Toliko. 
Evo ja bih još gdina Drndu zamolio još dodatno. 
 
Savjetnik direktorice preduzeća Nermin Drnda: 
Pozdravljam prisutne, zaone koji me ne znaju ja sam Nermin Drnda, trenutno u funkciji 
savjetnika direktorice preduzeća u ovom postupku šef tima za implementaciju projekta. Ono 
što gospodin Pindžo potencira ovdje je na ličnom. A ja ću gdinu Pindži reći da je Lejla Drnda 
uposlenik VIK-a bila predsjednik Komisije za evaluaciju od tehničkog dijela ponude koji je 
samo jedan dio tehničkog dijela ponude za odabir konsultanta uz drugi dio komisije koji se 
sastojao od finansijskog dijela ponude gdje ona nije član. A pošto znate da se kompletna 
komunikacija i dokumentacija obavlja na engleskom jeziku morali smo izabrati ljude koji 
vladaju tim jezikom i angažovati ih na zadacima za provođenje ovih postupaka. Ja moram reći 
da u našem preduzeću ima jako malo ljudi koji su se mogli uključiti u ove postupke a iz 
razloga da ne angažujemo strane ljude i da ih plaćamo za izvođenje određenih postupaka bili 
smo prisiljeni da angažujemo naše ljude. To je inače. Ona je moja supruga ali radi u VIK-u od 
92 godine a ja radim u VIK-u od 98 godine. Ako mislite tu na neki sukob interesa tu nemate 
ni jednog osnova da to potencirate. Druga stvar što se tiče ovog organa koji odobrava potpis 
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ugovora pošto se država obavezala na poštivanje pravila, zajmodavca odnosno Svjetske banke 
ovdje je određen samo potpisnik ugovora ispred onoga koji koristi kredit. Ministar Petrović 
vam je rekao ko je ovlašteni potpisnik određenog ugovora po pravilima Svjestke banke. Ono 
što Svjetska banka daje saglasnost apsolutno na sve aktivnosti i na sve dokumente koji su 
rezultat određenih procedura. Gdine Efendiću vi ste pitali da li je traženo bilo kakvo 
pojašnjenje od ovih ponuđača koji su dali svoju ponudu. Ja vam moram reći da nama nije bilo 
potrebno nikakvo pojašnjenje iz jendog prostog razloga što su ovo renomirane firme koje su 
trebale da daju ponudu na takvom nivou da apsolutno nama nikakvo pojašnjenje nije bilo 
potrebno tražiti od tih ponuđača iz razloga što se iz dostavljene ponude moglo zaključiti 
nedvosmisleno sve ono što je traženo da li je u suglasnosti sa tenderskim dokumentom i 
zahtjevom poslodavca ili nije u sukladnosti s tim. Gospodine Fazlije ja vam apsolutno ne 
mogu dati odgovor na vaše ovo zadnje pitanje šta ako se ova informacija ne usvoji ili se 
usvoji. Po dokumentima koji su potpisani između banke, države, FBIH, Kantona i VIK-a 
definisano je samo način prosljeđivanja informacija i utvrđivanja procedure utvrđivanja 
napredovanja u realizaciji projekta. Hvala lijepa. 
 
Poslanik/zastupnik Mirsad Pindžo: 
Hvala lijepo, ja sam postavio tri pitanja dobio sam odgovor na dva uz jedno predavanje. Meni 
ne treba predavanje šta je ko je zbog čega je da li zbog uštede a komisije su stvarno radile 
džaba. To je vjerujem. Ja sam samo pitao i dobio sam odgovor da je to supruga šefa Pita. 
Predsjednik Komisije za izbor konsultanta. Kasnije sam ću reći zašto sam to pitao jer neću da 
pogriješim prema ljudima da ne bude tu sada ličnog. Dobio sam odgovor i na da nisu 
predstavnici Svjetske banke i to je veoma zanimljivo i to ću u diskusiji ali nisam dobio 
odgovor na ključno pitanje. Nije tačno ministre Petroviću da je sporazumom koji je odobren u 
Skupština Kantona Sarajevo o zajmu sa Svjetskom bankom ovlašten premijer da potpisuje da 
potpisuje sve. Ovlašten premijer da potpiše ugovor o zajmu. I ništa više. Sjetite se prošle 
godine odobravanja budžeta Kantona Sarajevo i u njemu stavke 10 miliona iz kredita. Pa je 
onda Ministarstvo finansija provelo proceduru javne nabavke pa donijelo pred ovu skupštinu 
da pita hoćemo li to odobriti ili nećemo i nije odobreno. Ja pitam ko je koji organ, imenom i 
prezimenom, ne trebaju mi nikakva pojašnjenja. Samo mi recite koji organ je odobrio izbor 
najpovoljnijeg ponuđača i koji organ je dao ovlaštenje ugovornom organu odnosno ljudima za 
potpis ugovora. Zar je teško to izgovoriti Vlada Kantona, skupština Kantona, NO preduzeća 
ili ne znam već koji organ. Ja molim precizan odgovor. U ovoj na 42 strane je isto tako dobro 
ovo drilovano isto kao de je Mesi ovo pisao ali tog odgovora koji je ključni u ovom svemu 
nema. Ja tražim vrlo precizan odgovor bez ikakvog obrazloženja. Samo mi recite ime organa. 
Ko je donio odluku da je taj ponuđač najpovoljniji i ko je donio odluku da ovlasti ove koji su 
potpisali ugovor da ga potpišu i ništa više. Hvala. 
 
Nermin Drnda: 
Evo dogovor za potpis ugovora. Svjetska banka je u svom e-mailu koji je proslijedila PMT-u 
od 09.12.2013 godine ako hoćete da vam pročitam na engleskom ili da vam prevedem ja 
mogu i jedno i drugo. 
 
Poslanik/zastupnik Besim Mehmedić poslovnička intervencija: 
Izvještaja ovog izvještaja ja ga upozoravam da odgovara konkretno i da ne pita da li na 
engleskom ili na bosanskom jeziku. Što se mene tiče možete i na njemačkom i na engleskom 
ali nemojte nas provocirati malicioznim načinom. Odgovorite konkretno ko je dao saglasnost 
na potpis ugovora i ništa više. 
 
Ministar Zlatko Petrović: 
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Mislim da u materijalu se nije to pitanje apsolutno zaobilazilo. Znači svjetska banka kroz 
davanje no objeciton koji je dat. 
 
Poslanik/zastupnik Zaim Backović: 
Od 2002 godine u mom imovinskom kartonu u svakom je prijavljen moj dionički kapital u 
Union investu koji iznosi cca 5%. To je dionički kapital u ortačkom ugovoru između mene, 
moga alarahmetile oca, moje majke, moje žene, jer niko nije radio u drugim firmama i 
zajednički smo učestvovali u upisu tog dioničkog kapitala. To vlasništvo od 5% je toliko da u 
ukupnom odnosu od 66% nemam pravo upravljanja. Nisam ovlašteno lice od prvog dana 
uposlenja do danas. Nisam u NO, UO. Ja sam tamo uposlenik. A dionički kapital je vlasništvo 
osam ljudi tih 5% koje sam priložio CIK-u, te nema sukoba interesa. Jer nisam u upravljačkim 
strukturama a i nemam pravo upravljanja. Tako da bi to trebalo jer CIK to posjeduje. Hvala 
vam. Samo još da završim. I nigdje više niko od porodice nema upisan dioničarski kapital jer 
su radili u takvim firmama koje nisu imale šansu da se nešto. Znači moji certifikati, moj radni 
staž, očev radni staž, majkin radni staž, bratov radni staž i njegovi certifikati vojnički, 
suprugin radni staž, snahin radni staž. Pa samo da vam kažem jer ste rekli da sam u sukobi 
interesa nisam. 
 
 
 
Poslanik/zastupnik Nedžad Fazlija: 
Zahvaljujem predsjedavajuća. Ja od predlagača nisam dobio odgovor na pitanje šta će se 
desiti ako ovaj izvještaj ne dobije pozitivnu ocjenu. Mene interesuje a vjerovatno i ostale 
zastupnike hoće li se išta desiti, neće se ništa desiti, ponovit će se procedura, neće se ponoviti. 
A ne možemo, ja ne znam šta će se desiti. Takav odgovor ja ne mogu da prihvatim i tražim da 
nam neko kaže šta će se desiti ako ovaj izvještaj ne dobije pozitivnu ocjenu. 
 
Poslanik/zastupnik Faruk Efendić: 
Zahvaljujem predsjedavajuća. Ja također nisam zadovoljan odgovorom ni na jedno pitanje. 
Kolega iz VIK-a iz Komisije ja sam zapisao taj odgovor odnosno njegovu rečenicu kaže nama 
nije bilo važno, odnosno nije nam bilo potrebno da tražimo pojašnjenje. Znači nije važno što 
vama to nije bilo potrebno to je ono što je praksa i što je predviđena tenderska dokumentacija 
zahtijevala. Dakle vi ste to trebali sprovesti, druga stvar oko sukoba interesa ovo nisam bez 
razloga postavio. Ovdje nisu samo implementirana sredstva Svjetske banke, dakle EBRD-a 
već i dijelom sredstava našeg organa. Dakle u grantu Kantona Sarajevo. Dakle mi 
kontrolišemo ta sredstva mi ih puštamo mi ih implementiramo i zbog toga hoću da znam 
postoji li ovdje direktni sukob interesa jer imamo zastupnika koji je suvlasnik u toj firmi. 
Dakle to je ključna odrednica cijele priče. 
 
Poslanik/zastupnik Zaim Backović: 
Ja sam dioničar nisam suvlasnik. Dionički kapital je nešt što na berzi svaki dan možete kupiti 
svako, svaki pojedinac u ovoj državi. Prema tome to je. Znači ja sam, pa morate jer mene 
prozivate ovdje pred javnošću. Znači ja sam u ukupnom kapitalu rekao sam cca zastupnik 8 
ljudi 5%. 230.000 KM toliko zastupam. Eto toliko. 
 
Dopredsjedavajući Kemal Ademović: 
Ja imam dva kratka pitanja koja neću pojašnjavati samo ću pročitati. Iako sam čuo ovo 
iscrpno izlaganje još uvijek u potpunosti mi nije jasno ko se zadužio i ko će vračati sredstva 
kredita?  
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Ministar Zlatko Petrović: 
Evo ja ću znači pokušati da odgovorim prvo na direktno pitanje gdina Fazlije. Znači u odluci 
Skupština Kantona Sarajevo se predviđa u tačci 7. da će Ministarstvo finansija i Ministarstvo 
prostornog uređenja i zaštite okoliša Kantona Sarajevo i korisnik kredita VIK svako u svojoj 
nadležnosti polugodišnje izvještavati Vladu i Skupština Kantona Sarajevo o realizaciji ovih 
aktivnosti što je rađeno kroz godišnje izvještaje. I evo ovaj konkretan izvještaj. Pitanje gdina 
Fazlije da li će imati ikakve reperkusije ono koliko ja mogu da tumačim i pitanje obaveze 
izvještavanja ne znači stavljanje van snage bilo kakve odluke koja je urađena opet ponavljam 
u sklopu postupaka i procedura Svjestke banke. Znači to je moje tumačenje i moj odgovor. 
Gdina Ademović je ko se zadužio i ko će kredit vraćati? Ako ste mogli, ja moram ipak da 
objasnim , zadužio logički Kanton Sarajevo za sredstva Svjestke banke s tim da smo dobili 13 
miliona grand sredstava, znači besplatnih sredstava koje moramo potrošiti do 31.12. o.g. 
otplatu kredita će u potpunosti na bazi uslova kredita znači libor 1,5 odnosno 0,5 ukupna 
kamata koja tu postoji bit će plaćena od kraja 2015 godine nakon isteka grejs perioda i bez 
ikakvih mogućih kaznenih poena vezanih za ne povučena sredstva. Znači Kanton Sarajevo u 
obimu kredita koji je dat. Inače prema mišljenju konsultanta također je to u izvještaju dato da 
je konzultant za kompletnu realizaciju projektno predvidio 44 miliona eura potrebnih 
sredstava. A da je , ili 86 miliona KM, a da se ovaj kompletan posao završava za 50 miliona 
uz uključivanje 13 miliona granta kompletnog granta kao besplatnih sredstava. Znači daleko 
manje nego što je projektant predvidio da bi se trebalo utrošiti u otplatu ovog kredita. Ne 
znam da li sam uspio da odgovorim. 
 
Predsjedavajuća:  
Je li nemamo više uzajamnih pitanja mogu li otvoriti diskusiju? Prvi se za diskusiju javio 
gospodin Mehmedić. Izvolite. 
 
Poslanik/zastupnik Besim Mehmedić: 
Hvala gđo predsjedavajuća. Pozdravljam sviju još jednom. Prije svega ovaj izvještaj moram 
napomenuti da sam ne morao napisati ovaj izvještaj nego zbog kratkoće vremena, sam morao 
ga jednostavno napisati da bih imao vrijeme koje mi je dozvoljeno po Poslovniku. Ovaj 
izvještaj koji se nalazi pred nama ne bi bio predmetom rasprave Skupštine da Klub 
samostalnih zastupnika nije zahtijevao da se predoči zastupnicima i javnosti. A zašto je 
traženo da se ovaj izvještaj razmatra u Skupštini argumentovat ću u sljedećim razmatranjima. 
Na strani 7 izvještaja se kaže da je sporazum zaključen dana 9.07. 2010 godine a na strani 11 
se navodi dijelovi tog sporazuma. Dio koji govori o PMT timu za upravljanje projektom jasno 
kaže da je ovaj tim jedini ovlašten za evaluaciju tenderskih dokumenata. Nedvosmisleno je da 
je ključna uloga odabira konsultacija i izvođača radova treba da vodi tim za upravljanje 
projektom PMT a da mu kao konkretna tehnička i operativna finansijska pomoć u domenu 
djelovanja VIK-a asisitra tim za implementaciju projekta. Nepoštivanje ovog sporazuma 
počinje upravo od formiranja PIT-a kojeg je imenovao svojm rješenjem 11.10.2010 godine 
tadašnji direktor VIK-a te je očigledno da su ovim rješenjem suštinski izmijenjene definicije, 
nadležnosti PMT-a i PIT-a kako su utvrđene u sporazumu o zajmu. Samoinicijativno bez 
ovlaštenja organa preduzeća direktor nije smio imenovati PIT na ovaj način te se postavlja 
pitanje uz čiju saglasnost jel tadašnjeg ministra ili tadašnje Vlade? Sve ovo navodim zbog 
toga što je proceduru za izbor konsultanta i njegovu evaluaciju vodio PIT koji je predložio za 
konsultanta Holinger Una konsalting a na osnovu tog prijedloga je potpisan ugovor 
03.04.2012.godine između VIK-a i ovog konsultanta. Pogledajte razliku između početka 
sporazuma i momenta skoro godinu dana treba im da dođu do ovog. Prema ovom ugovoru 
kosultantu je povjerena izrada idejnog projekta. Provođenje tendera za izvođača i ugovaranje. 
Funkcija projekt menadžera za ugovor o radovima rekonstrukcije. Stručni nadzor nad 



240 

izvođenjem radova. Nabavkom i montažom opreme te izdavanje potvrda za isplate učinka 
izvođača. Ovako široka ovlaštenja i koncentracija istih u jednom subjektu nisu poznata u 
profesionalnoj i na zakonom zasnovanoj praksi realizacije investiocionih projekata a da nije 
obezbijeđen ni jedan instrument za kontrolu rada a pogotovo kontrolu odluka koje donosi 
konsultant. Niti postoji bilo koja garancija da će konsultant štiti interes investitora odnosno 
Kantona. Dodajem ovome, ovakvo ovlaštenje nema ni OHR. Bogami ovo je opravdana 
sumnja u izbor izvođača radova kada na strani 24 izvještaja stoji: konsaltnig Holinger Una i 
Komisija za evaluacija ponuda je odlučila da nakon detaljne evalucije i postkvalifikacione 
predloži dodjelu ugovora ponuđaču Union investu (nerazumljivo). Napominjem opet da u 
sporazumu zaključenog 09.07.2010. godine jedini ovlašten za evaluaciju ponuda je PMT. 
Svjedočim jer sam ga ja potpisao. Navodeći odredbe člana 45 sporazuma o implementaciji 
projekta potpisanog 09.07.2010 godine kojeg sam također potpisao Kanton će osigurati i 
obezbjediti da i PMT i PIT osiguraju da se projekat izvršava u skladu sa odredbama smjernica 
za borbu protiv korupcije. Pa pitam kako je bilo moguće ovo osigurati kada za konsultanta 
izaberete nekoga ko ima neograničene ovlasti? Dodatna konfuzija u realizaciji ovog projekta 
je formiranje savjeta za provođenje odluke o zaduženju Kantona Sarajevo za kredit EBRD-a 
za projekat otpadnih voda u Sarajevu. Čitam kako stoji. Za protekle tri godine obje Vlade su 
se opredijelili da putem savjeta prate i donose odluke ali je to savjet to zloupotrijebio, preuzeo 
ulogu odlučujućeg faktora i autoritet za upravljanje realizacijom projekta i donošenje odluka a 
da u savjet nije nikad bio predstavnik PMT-a dok je ključnu ulogu imao šef PIT-a uz 
premijere i ministre u vladama Kantona Sarajevo. Na strani 39 izvještaja stoji da je zadatak 
savjeta da izvještava Vladu Kantona o toku aktivnosti na realizaciji projekta i priprema 
izvještaje za Vladu i Skupština Kantona Sarajevo. Ovo navodim zbog toga što ova Skupština 
za protekle tri godine nije dobila ni informaciju a pogotovo ni izvještaj o realizaciji preko 50 
miliona KM finansijskog projekta. Ovo je jedan od argumenata zašto je Klub zastupnika traži 
da se izvještaj prezentira Skupštini. U ovom izvještaju nigdje nije navedeno da su Vlade 
razmatrale izvještaje savjeta nego se navode samo zaključci o imenovanju članova savjeta. 
Ovo je naprosto se nije smjelo desiti pa postavljam pitanje koje bi postavio svaki građanin 
Kantona. Ko je dao saglasnost na potpis ugovora sa izvođačem radova u iznosu od 50 miliona 
KM? Odgovor se može samo naslutiti na 42 strani ovog izvještaja pa ga citiram, početkom 
2014 godine članovi savjeta su kontinuirano bili informisani o svim poduzetim radnjama na 
pripremi i potpisivanju ugovora koji je zvanično potpisan 15. janura 2014 godine na Butilima 
i pružili su mu potpunu podršku timu za implementaciju projekta u nastavku rada. Savjet daje 
saglasnost na ugovor vrijedan 50 miliona KM a da o tome ne obavijesti ni Vladu ni skupštinu 
Kantona iako je rješenjem o fomrianju savjeta dobio obavezu da donosi izvještaj i na Vladu i 
na skupštinu Kantona. Ja pred sobom i našao sam zapisnik sa 6. sjednice savjeta od 
24.12.2013 godine. Na prijedlog ministra Petrovića donesen je zaključak: savjet jednoglasno 
daje saglanost za potpis ugovora sa izvođačem UNION invest. Iz medija se moglo saznati da 
su potpisnici ugovora u ime Kantona Sarajevo premijer Kantona Zeljković, šef tima Drnda i 
direktorica VIK-a. Sve ovo sam naveo što sam naveo je doprinijelo da je Kanton Sarajevo 
dobio zaduženje po osnovu ugovora za projekat prečišćivača na Butilima vrijednosti 50 
miliona KM. Deset miliona više nego što je možda i trebalo. Kažem možda a da se niko od 
učesnika ovih odabira ne upita zašto 10 miliona više. Možda je ovo razlog što Skupština 
Kantona Sarajevo saznaje za ugovor tek nakon insistiranja samostalnih zastupnika na 
izvještaju kako je proveden postupak dodjele ugovora. To što su premijeri i pojedini ministri 
kao članovi savjeta imali saznanja o ugovoru ne ukazuje na transparentan način informisanja 
Vlade i Skupština Kantona Sarajevo kao nosilaca izvršne i zakonodavne vlasti Kantona 
Sarajevo a ni građana Kantona kao poreskih obveznika koji će vračati kreditno zaduženje. E 
sada se pozivam na ono što svi znamo a to je Ustav. Povodom odluke Vlade Kantona na 
formiranju savjeta navodim odredbe člana 34 Ustava. Dio: Stručna tiejla se ne mogu 
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obrazovati kao paralelni organi pojedinim kantonalnim ministarstvima, niti za oblast koji su u 
domenu izvršnih nadležnosti pojedinih ministarstava i Vlade. Ovim je jasno da savjet niti je 
mogao biti oformljen da donosi odluku o saglasnosti na ugovor niti je smio preuzeti te ovlasti 
kada je Vlada jedino ovlaštena u domenu izvršnih nadležnosti, pogotovo što je sporazum o 
zajmu u visini 23.6 miliona eura. I u članu 29 Ustava Kantona u kome se određuje za šta je 
premijer nadležan u alineji E se kaže: zaključivanje ugovora i drugih akata kojim se 
preuzimaju prava i obaveze za Kanton s tim da se za ugovore veće vrijednosti i ugovore iz 
oblasti međunarodne saradnje mora pribaviti saglansot Skupštine. Ako 50 miliona nije veća 
vrijednost onda sam ja pogriješio. Prema ovoj odredbi Ustava premijer je morao pribaviti 
saglasnost ove Skupštine za potpisivanje ugovora u vrijednosti 50 miliona KM. 
Nepoštivanjem ustava upitne su sve dalje aktivnosti na realizaciji ugovora za izvođenje 
radova na Butilima. Stoga tražim da Skupština zaključkom obaveže vd premijera da odmah za 
narednu sjednicu pripremi predmetni ugovor na saglasnost Skupštini. Isključivu eventualnu 
namjernu ili grešku iz neznanja za implementaciju ovog projekta u smislu odabira konsultanta 
izvođača radova imaju tzv domaći autoriteti jer osoblje banke po procedurama banke mora 
ovako postupati pa citiram: radeći na poslovnima nabavke sa zajmoprimcem, osoblje banke 
mora ostati striktno neutralno. Oni ne mogu dati bilo koju preporuku koja bi se bazirala na 
njihovoj želji za učešćem i izborom konkretnog ponuđača i konsultanta niti smiju učestovati u 
bilo kojoj aktivnosti vezanoj za nabavku koju provodi zajmoprimac. Ima još detalja ali njima 
je strogo zabranjeno učestvovati u tenderskim procedurama. Tako, da svako ko se poziva na to 
da je banka dala saglasnost na ugovor to čini da bi prikrio namjerne ili ne namjerne propuste i 
jednostavno ne govori činjenice. I ovo nisam pripremio ali ću se pozvati na riječi gdina 
dopredsjedavajućeg ove Skupštine, koji je u maločašnoj diskusiji rekao i mislim da na osnovu 
njegovim riječi trebamo da diskutujemo. Institucije su te koje provode borbu protiv korupcije. 
Za ovo što sam sada ovdje pročitao i izvještaj koji je ovdje dostavljen sumnjam u mogućnost 
da je tokom evaluacije i bilo kojih procesa kojim su odabirali konsultanta i izvođača bilo i 
koruptivnih elemenata i tražim od izvršnih organa koji su zaduženi za ovo da provedu 
procedure da bi eventualno ovu sumnju otklonili. 
 
Poslanik/zastupnik Mirsad Pindžo: 
Ma ja sam čekao ne bi li se neko od kolega pošto ću ja ovo malo drugačije neću čitati ovo što 
je kolega Mehmedić citirao. Ni jedan  ni drugi ni treći dokument. Ja ću to malo narodskim 
rječnikom u izbornoj godini potpisujete ugovor od 50 miliona maraka a sakrijete od medija. 
Taj dan je medijima i to samo na TVSA objavljeno da se potpisuje ugovor. Predstavnik koji 
vam je dao, organizacija institucija koja vam je dala kredit ne prisustvuje potpisivanju 
ugovora. Nama ministar Petrović kaže da je u sedam misija svjetske banke samo pohvale PIT-
u. Zadnja misija je prema mojim informacijama naravno ne moraju biti tačne, nisu uopšte 
važne, kada govorimo o tome, onda moramo govoriti jezikom činjenica, predstavnika 
Svjestke banke je doslovno rekla šefu PIT-a da je ona bila tu da im nikada ovo ne bi dala da 
ovo urade. Mogu li ja nastaviti? Pa ima ovih kojih se direktno tiče očito se malo. Znate koliko 
se mi na Skupštini Kantona znamo raspravljati i ostaviti vremena kada hoćemo da usvojimo 
amandman za 100.000, 200.000 ili 500.000. pričali smo danas i imali izvještaj o stanju u 
oblasti socijalne zaštite i ovom jadu i bijedi od 104 KM ili 107 a kako se odnosimo prema 50 
miliona koje će građani ovog Kantona vratiti. Građani Kantona Sarajevo će vratiti ovaj kredit. 
Ja neću ulaziti u ovaj dio kada su u pitanju ponude ali je simptomatično da su tri ponude koje 
su enormno niže odbačene u startu da en bi došlo do cijene. Ja ću time tu završiti jer ne znam 
o prečištaću ništa i ne želim da uđem u zamku da pričam o nečemu o čemu ne znam. Vratit ću 
se na procedure, kolega Efendić i Fazlić su govorili o tome i pitali a nisu dobili odgovore i iz 
ovog izvještaja stoje prepiske pa ni do dan danas pojedinim izvođačima nije odgovoreno, to 
ovdje stoji u izvještaju koji mi danas čitamo. A znate kako je ovo sve po mojem viđenju, 
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slušajući uvodno izlaganje, čitajući ovaj izvještaj koji je bio pred nama a vidio sam i neke 
druge dokumente koji naravno nisu nam ovdje na raspolaganju. Znate kako vam to izgleda iz 
legalnih organa iz sistema izdvojte u nelegalne i onda možete raditi šta god hoćete. Doslovno 
se to ovdje desilo. Doslovno. Direktor preduzeća VIK prema sporazumu kao korisnik kredita 
implementator tehnički imenuje komisiju za evaluaciju ponuda za konsultanta. Pa zar nije 
logično da bi ta komisija trebala podnijeti izvještaj direktoru a direktor svu onu ko je njega 
izabrao. Jer to je sistem. Tako kaže i Zakon o javnim nabavkama. Za sve iznose preko 50.000 
a ne 50 miliona. Direktor razrješava tu komisiju  i imenuje drugu zato što nije zadovoljan 
podnesenim izvještajem. I vrlo zanimljivo u tu drugu komisiju imenuje upravo suprugu, ja 
sam zato pitao  je li to tačno, šefa tima za implementaciju. Je li to slučajno je li džaba radila 
tamo neću ulaziti u stručne reference ni jednoga ni drugoga. Neću ni u moralne. Ali priznat 
ćete malo je, jel baš toliko inženjera u VIK-u ima da baš moraju biti supružnici na čelu jednog 
ili na čelu drugog organa. Idemo dalje. I taj izvještaj koji je urađen pod rukovođenjem 
supruge je prihvaćen i odabran konsultant. Vrijeme će pokazati kakva je veza supružnika sa 
upravo ljudima koji rade u konsultantu. I to će vrlo brzo dobiti odgovore. A ja vam kažem da 
ih ima. I onda naravno kada birate izvođača radova ponovo direktor preduzeća formira 
komisiju i u ovom izvještaju stoji da je održano dvije sjednice. Jedna da se dogovore kako će 
raditi i na drugoj da im je konsultant pripremio evaluaciju ponuda koju su oni prihvatili. Za 
šta su onda primili pare? Šta je bio njihov zadatak? Šta su oni radili? Oni su uradili ono što im 
je konsultant dao. Komisija rekla ok mi prihvatamo to i prosljeđujemo dalje. Kome je dalje 
otišao taj izvještaj? Nikome od nadležnih pa ni onome ko je formirao tu komisiju. Direktoru, 
upravi preduzeća. I naravno odluke donose organi koji nisu ovlašteni. U jednom dokumentu a 
kolega Mehmedić ga je citirao pominje se da je savjet za implementaciju donio odluku. 
Formiranjem tog savjeta to stoji u ovom izvještaju on je formiran i doslovno ovdje neću 
citirati sve odredbe šta je njegov zadatak ali doslovno prati, koordinira, predlaže izvještaja. 
Znači nidje ne stoji odlučuje. Ne može ni odlučivati jer je to onda paralelizam. Ali je odlučio. 
Odlučio i da premijer potpiše taj ugovor i da premijer bez Vlade da saglasnost direktorici 
VIK.a da potpiše ugovor u ime Kantona bez Vlade opet. To se gospodo u našem pravnom 
sisitemu zove zloupotreba položaja i ovlaštenja kako ja to vidim. A naravno da će nadležni 
organi dati kvalifikaciju i demantovati ili potvrditi ove sumnje i završiti ovaj posao na način 
da će informisati i javnost i građane koji će vračati ovaj kredit je li provedeno sve u skladu sa 
zakonom, ja iščitavam iz dokumenata i govorim ovako. Neću da optužujem nikoga ne zanima 
me ništa. Ali odnos prema javnom novcu, prema novcu poreskih obveznika ovakav ne može 
biti, ne mogu se organi zaobilaziti da bi nekakvi para-organi donosili odluke. A to se ovdje 
desilo. To se gospodo ovdje desilo. Znate li zašto je ministar Petrović na sjednici Skupštine. 
Čini mi se da je bio decembar mjesec i naravno mediji nas danima prozivali zašto je 
zamijenjena uprava preduzeća VIK. Pa upravo zbog ovoga. Ja tada to nisam znao jer nisam ni 
znao da se provodi taj postupak jer nisam ni znao dokle je to došlo. Znam samo da je odobren 
kredit i ništa dalje. Na kraju se ispostavilo. Zamjenom uprave preduzeća, NO i Skupštine nisu 
to više ljudi koji rade na daljinski nego su ljudi koji su se drznuli da pitaju dokle je u koje je 
doba i dajte nam izvještaj. NO preduzeća tražio to, uprava tražila i naravno nije dobila. A 
paralelni organi odlučivali. E zato je trebalo nekoga optužiti da bi se sakrili stvarni razlozi, po 
onoj narodnoj e držte lopova. E neće moći tako gospodo. Zato na kraju da ne dužim. 
Predlažem dva zaključka, mogu prokomentarisati ovo pitanje Fazlije prije zaključaka. Ova 
Skupština je odobrila kredit. Ova Skupština može uraditi s njim šta god hoće pa i raskinuti 
ugovor. Znači ova Skupština je ta jedina koja u ime građana to može uraditi i niko drugi. Ali 
ja ne predlažem da to uradimo. Ja predlažem da organi preduzeća VIK kompletnu 
dokumentaciju dostave kantonalnom Tužilaštvu na ocjenu je li sve provedeno u skladu sa 
zakonom pa neka oni kažu ili nek nagrađuju ili nek procesuiraju ne bih ja dalje išao u tu priču. 
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I drugi zaključak, da se zaduže organi preduzeća VIK-a organi su i rukovodni i upravljački i 
uprava preduzeća i NO i Skupština preduzeća i Vlada Kantona Sarajevo koja je cijelom 
procesu zaobiđena jer ni ona nije znala šta se dešava, jer ni ona nije informisana. Prvi  put je 
ovaj izvještaj njima došao kada smo ga zatražili da se raspravlja na skupštini. Znači i ona je 
zaobiđena i da ti organi dostave na ovoj skupštini i potpisani ugovor da ova Skupština ima na 
uvidu taj ugovor sa ocjenom tih organa o mogućim rizicima da nam se ne desi tramvajska 
pruga. Potpišemo pet a platimo 6,5. da nam ne bude ovdje potpisali 50 a platimo 60 ili 65. 
zašto ovo govorim? Ja nemam informacija naravno kakav je ugovor potpisan i ne želim u to 
ni ulaziti dok ne dobijemo informacije. Ali ovdje u ovom izvještaju stoji da će se uraditi 
glavni izvedbeni projekta za 60 dana što podrazumijeva i pribaviti odobrenje jer kaže nakon 
60 dana počinu radovi. Znači moraju se okončati sve procedure pred državnim organima. 
Prvo uraditi projekat i pribaviti odobrenja od urbanističke do odobrenja za građenje. To oni 
koji se i primakao malo građevinskoj firmi ili građenju ili državnom organu zna da to nije 
moguće. E da vidimo šta u ugovoru stoji koja su prava izvođača radova i  ima li kakvih prava 
ako ne trpi svojom štetom? Jer ako to VIK ne uradi onda izvođač ima pravo vjerovatno. Ali 
evo da ne prejudiciram. Znači predlažem dva zaključka ako ste me dobro shvatili. Jedan je da 
organi preduzeća, ne savjet, ne oni koji su učestvovali u ovome nego organi preduzeća koji su 
zaobiđeni i Vlada Kanton Sarajevo dostave Tužilaštvu na ocjenu sa svom dokumentacijom i 
drugi, da ti isti organi dostave Skupština Kantona Sarajevo hitno da bi onda skupština morala 
znati šta uraditi sa tim ugovorom sa procjenom i ocjenom potpisanog ugovora i rizicima po 
Kanton Sarajevo u svim elementima potpisanog ugovora. Hvala lijepa.  
 
Poslanik/zastupnik Hadžem Hajdarević replika: 
Poštovani zastupnici i svi prisutni, poštujući sve ovo što je zastupnik Pindžo govorio i jako 
me je impresionirao svim ovim što je pričao jedino bih rekao da ne spominje dogodila nam se 
pruga. Nije nam se dogodila nikakva pruga, dogodila se neka sumnja od strane nekih 
zastupnika. Klub SDPa je tražio da se sve dobro istraži i u svakom slučaju dogodit će se jedno 
veliko razočaranje svih onih koji misle da je tu bilo nešto što nije valjalo. Zato ne bih volio da 
se miješa i kađe da se dogodilo. Ništa se nije dogodilo možda će se dogoditi.  
 
Poslanik/zastupnik Mirsad Pindžo odgovor na repliku: 
Ja kada sam pomenuo prugu nisam govorio da se desilo nešto nezakonito nego sam rekao da 
potpišete jedan ugovor a onda platite puno više. A ovaj je ugovor sličan ugovor, ključ u ruke. 
Da nam se ne desi da platimo nešto 10 ili 15 miliona više a šta ne bi morali da u startu znamo 
koji su to rizici i da vidimo šta da ova Skupština poduzme da nam se to ne desi. Nisam 
govorio ni jednom rječju bilo to zakonito ili nezakonito. Neka to cijene organi koji to cijene. 
Hvala. 
 
Predsjedavajuća: 
Momenat ja imam jednu proceduralnu molbu na gdina Pindžu. Ja jesam gospodine Pindžo 
zapisala šta ste vi rekli ali moja bi zadaća trebala da bude, napišite mi rukom to što su vaši 
prijedlozi dva zaključka pa ćemo ih iščitati pažljivo kada se kolege poslanici budu pozvali da 
se o tom zaključcima izjasne. Molim vas lijepo. 
 
Poslanik/zastupnik Besim Mehmedić poslovnička intervencija: 
Ne znam jeste li vi registrirali ja sam bio decidan. Zbog ustavne odredbe premijer mora 
donijeti ovaj ugovor i tražim da ova Skupština se iskaže po tom zaključku. Ako niste zapisali. 
 
Predsjedavajuća: 
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Ja sam zapisala da vi predlažete zaključak ali nemojte da ja interpretiram zaključak. Nego i za 
vas onda vrijedi da nam pripremite tekst zaključka koji ćemo pročitati. 
 
Poslanik/zastupnik Eldar Čomor: 
Upravo ono što ste vi tražili od kolege Pindže i Besima Mehmedića napismeno ova tri 
zaključka koja su oni ponudili na izjašnjenje Skupštini. Ja ću samo kratko puno je pitanja 
malo odgovora  a negdje je čini mi se kratko pitanje a puno se odgovara. S tim  vezi volio bih 
da se ovi zaključci o kojima su kolege govorile da se napiše kako bi s emi izjasnili o njima i 
uputili ove njihove zaključke na provođenje onim organima koji su nadležni nad provođenjem 
zakonitosti i nadgledanjem itd.  
 
 
Predsjedavajuća: 
Ima li još kolega prijavljenih za diskusiju. Onda vas ja molim samo za tri četiri minute, 
nemam više prijavljenih. U prilici sam da zaključim diskusiju. Ali ćemo sačekati prije 
izjašnjenja. Aha ima gospodin Mehmedić drugu. Ja sam mislila da ćete vi prvo napisati 
zaključak a onda iskoristiti svoja tri minuta ali samo izvolite. 
 
Poslanik/zastupnik Besim Mehmedić: 
Hvala gđo predsjedavajuća. Ja sam se javio po poslovničkom one tri minute. Ovo što smo 
iznijeli kao klub zastupnika i pojedinačno. Ovdje se ne radi ni o kakvoj optužbi ni u moje ime 
ni u ime kluba zastupnika. I zato sam spomenuo ono što je rekao dopredsjedavajući. Ukoliko 
ova Skupština ne prihvati ova tri zaključka sebi stavlja na odgovornost da eventualne sumnje 
oko toga da smo dobili zaduženje od 50 miliona a mogli smo ga dobiti 10 miliona jeftinije za 
nas postaju opterećujuće. I zbog svega ovoga i ne zbog tih 10 miliona ja mislim da je krajnje 
vrijeme da svi oni koji dobiju zadatak da rade svoj posao, da rade po ustavu i po zakonu za 
ove tri godine ni jedna od ovih Vlada nije to uradila. Bar u ovom dijelu kako se to očekivalo. 
Zato vrijedi provjeriti radnje i ono što na kraju hoću da kažem jer će se vjerovatno opet 
pojaviti da je Svjetska banka dala saglasnost. Svjetska banka sa odabirom izvođača nema 
koliko niko od nas ovdje koji sjedi za ove tri godine. Hvala. 
 
Predsjedavajuća: 
Ja zaključujem raspravu i molim sada kolege koji su predavali zaključke da nam ih dostave 
pet minuta dok se ovo napiše jednostavno da se ovo malo. Ali nemojte da se razilazimo ili da 
to traje duže molim vas. 
 
NASTAVAK NAKON PAUZE 
 
Predsjedavajuća: 
Poštovane kolege evo hvala vam što nismo previše produžili ovu pauzu. Ja sam od predlagača 
zaključaka dobila tekst. Samo sada jedno pitanje. Ministar Petrović ima potrebu samo sa 
jednim dvo-trominutnim obraćanjem da zaključimo diskusiju a onda ćemo dati na glasanje. 
Takva je procedura predviđena i Poslovnikom. Nadam se da ne zamjerate. Uveženi ministre 
izvolite.  
 
Ministar Zlatko Petrović: 
E hvala što ste mi dali riječ. Veoma je teško poštovati i pravila i procedure Skupštine, 
mogućnost uključivanja izvršne vlasti, evo mene ko ministra i kažem predstavnika savjeta 
odnosno Vlade Kantona Sarajevo u smislu izvještavanja o ovom kompletnoj proceduri. 
Ponavljam da je napravljena maksimalno moguće informacija na 42 strane koja je u sebi 
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uključila sve one bitne elemente da bi se znalo kako je čitav proces funkcionisao. Apsolutno 
se slažem da je ovo sa finansijskog aspekta velik kredit Svjetske banke, druga stvar veliki je 
grant i ovo sve što su uvaženi poslanici Mehmedić i Pindžo pričali ja se generalno slažem, ja 
sam za to da se ovaj kompletan materijal dostavi nadležnim organima prije svega na uvid 
Tužilaštvu a po potrebi FMUP ili Sipi itd. Mislim da je to u interesu svih nas da niko ne može 
da donosi bilo kakve zaključke a da to nije dokumentovano odnosno da se ne verifikuje da je 
napravljena neka greška da li je ona namjerna ili nenamjerna to je faktičko pitanje. Dakle 
slažem se s time. Ja ću zamoliti sve koji su u ovom kompletnom ako se izglasa takav 
zaključak sistemu da se pripremi sva dokumentacija i da se putem Vlade Kantona Sarajevo 
ista dostavi Tužilaštvu. Ja u segmentu u koji sam bio uključen ovaj čitav projekat ja mogu reći 
sa aspekta rada savjeta da savjet nije nikome naređivao. Da se u sastavu savjeta nalazi 
premijer, ministar finansija , ministar privrede, ministar prostornog uređenja i zaštite okoliša, 
direktorica VIK-a, PIK tim i sekretar. To je navedeno u samom izvještaju. Na bazi svega toga 
bili su, sa aspekta postupanja Vlade ključna ministarstva upoznata sa svim procesima i 
procedurama u smislu nadležnosti savjeta, znači da koordinira aktivnosti a ne da donosi bilo 
kakve vrste odluka. Znači mislim da je nama u interesu da ovaj čitav proces, pored procedura 
koje su započele ili su u fazi realizacije bude sagledan i sa drugog aspekta. Sa aspekta i struke 
u krivičnom pravnom smislu, policijskom smislu , bilo kakvom drugom smislu jer to je svima 
nama u interesu. Eto toliko. Hvala. 
 
Predsjedavajuća: 
Najljepša hvala ministru. Prije nego što budemo ovaj Izvještaj o realizaciji ugovora primali na 
znanje ja vas informišem prema ovim predloženim zaključcima o sadržaju zaključaka za koje 
ću moliti da se izjasnimo. Pa vas molim znate da nismo u prilici u ovom momentu i ovim 
uslovima u kojima radimo da to kolege naprave u pisanoj formi i da svi imate pred sobom, pa 
vas lijepo molim o malo pažnje da znate o čemu ćete se opredjeljivati. Čitam prvo dva 
zaključka gdina Pindže. 
 

1. Zadužuju se organi preduzeća VIK Sarajevo (uprava, NO, Skupština) i Vlada Kantona 
Sarajevo da kompletnu dokumentaciju vezano za implementaciju kredita Svjetske 
banke za rekonstrukciju kanalizacione mreže u Kantona Sarajevo dostavi Tužilaštvu 
Kantona Sarajevo na ocjenu zakonitosti, utroška sredstava, i provođenja javnih 
nabavki. 

2. zadužuju se organi preduzeća VIK-a (uprava, NO, Skupština) i Vlada Kantona 
Sarajevo da hitno Skupštini Kantona Sarajevo dostave ugovor o izvođenju radova na 
rekonstrukciji prečištača Butila sa ocjenom istog i procjenom rizika po Kanton 
Sarajevo.  

 
I treći na kojem s pravom insistira predlagač gospodin Mehmedić, 
 

3. Obavezuje se vd premijera da za narednu sjednicu pripremi predmetni ugovor na 
saglasnost Skupštini jer bez saglasnosti Skupštine nema verifikacije. Odnosno na 
verifikaciju. 

 
Bili ste maloprije u prlici da čujete ustavnu odredbu u kojoj se ugovori ovakve vrste 
verificiraju odlukom Skupštine. Dakle hoćemo li izjašnjavati za zaključak jedan po jedan. Po 
jedan.  
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1. Dakle molim kolege da u prvom zaključku koji se odnosi na dostavljanje cjelokupnog 
materijala o kojem smo danas razgovarali Tužilaštvu kako bi ono procijenilo zakonitost 
postupka, utroške i provođenje javnih nabavki se opredijelite, ko je za ovakav zaključak? 
 
22 Za, mislim da nas je trenutno 22 prisutno ali ja ću ipak pitati. Nema suzdržanih i protiv. 
Dakle, jednoglasno 22 prisutna usvajaju prvi zaključak. 
 
2. Drugi zaključak se odnosi na dostavljanje Skupštini Kantona ugovor o izvođenju radova na 
rekonstrukciji sa ocjenom ugovora i procjenom rizika po Kanton Sarajevo.  
 
Opet imamo jednoglasno izjašnjenje od 22. 
 
1. Molimo da se cjelokupni ugovor koji je potpisan od strane Vlade dostavi Skupštini na 
verifikaciju. Ko je za? 
Čekajte polako, ako mi donesemo ovakav zaključak vlada će donijeti nama to na uvid onda 
kada prođe ova procedura. Ali je važno da je ovaj ugovor u pogonu a mi nismo o tome 
razgovarali. 
 
Dopredsjedavajući Kemal Ademović: 
To jedno s drugim ne mora biti povezano. Jedno su procedure skupštine iako je u proceduri 
skupštinskoj da se ona izjasni o nečemu da da saglasnost itd to ne mora čekati nikakvu 
provjeru jel postoji inkriminacija itd. Dakle ugovor može teći a neko može završiti u zatvoru i 
platiti odštetu. Dakle jedno je ono što radi skupština a sasvim je drugo ovo što treba izvršiti 
provjeru. To ne treba čekati. 
 
Predsjedavajuća: 
Zato je treći zaključak pred kolegama. Hajte molim vas samo oni koji su glasali za neka 
ostanu sa rukama u zraku da bi službe mogle izbrojati tačno ko je za. 
 
19 ZA, 2 suzdržana,. 
 
U svakom slučaju sva tri zaključka su usvojena. Što se tiče samog ovog izvještaja meni se čini 
da se rasprava i naše odlučivanje zaustavlja na ovom nivou jer ćemo se mi izjašnjavati o 
ovom izvještaju tek nakon svih relizacija ovih naših zaključaka. 
 
Prvo sada je 17,15. u 18,15 prekidamo ovaj vladin sat. Molite kolege da poštuju tri minuta. 
 
AD – 18. 
 
POSLANIČKA PITANJA, INICIJATIVE I ODGOVORI 
 
 
Poslanik/zastupnik Mujo Hošić: 
Hvala idemo po 30 sekundi.  
Inicijativa za ministra zdravstva i direktora ZZO Kantona Sarajevo da u najkraćem mogućem 
roku organizuju jedan sastanak sa ljekarima porodične medicine u domu zdravlja zbog 
nevjerovatno teških riječi koje su se ovih dana čule u raznoraznim medijima. Ne prihvatam 
natpise i kvalifikacije kako ste imali priliku da kažete prljavi ljekari. Znači tražim direktora 
ZZO i ministra zdravstva da podhitno organizuju sastanak sa ljekarima porodične medicine na 
nivou Doma zdravlja. Hvala 
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Poslanik/zastupnik Tarik Haverić; 
Hvala lijepa. Budući da je opština Stari Grad već pustila u funkciju opštinski operativni centar 
Civilne zašite i izvršila nabavku opreme a da je u toku provođenje nabavke provođenje 
Opštine Novo Sarajevo bez ikakvih garancija da će dvije opreme biti kompatibilne podnosim 
inicijativu da Kantonalni operativni centar Civilne zaštite prema zakonu o nadležnostima 
Kantona Sarajevo u oblasti zaštite i spašavanja preuzme koordinaciju barem u četiri gradske 
opštine kako ne bi smo imali četiri različita tehnološko organizaciona opštinska sistema već 
jedan jedinstven gradski ako je moguće kantonalni. Kvalitetno pripremljen elaborat od 
nezavisne ali akreditovane institucije znatno bi umanjio troškove opština a Kanton i grad 
Sarajevo bi dobili sistem obavještavanja i javljanja i uzbunjivanja kojim bi se zadovoljili 
standardi EU. Hvala. 
 
 
Poslanik/zastupnik Adnan Solaković: 
Hvala lijepo. Predlažem da Skupština preduzeća i NO preduzeća KJP PD Butmir doo 
Sarajevo i KJP Veterinarska stanica doo Sarajevo da nalože direktorima i upravama preduzeća 
raspisivanje javnog poziva za odabir najpovoljnijih ponuđača za izbor neovisnih revizorskih 
kuća koje bi izvršile reviziju cjelokupnog poslovanja za period posljednjih pet godina. 
Obrazloženje: na osnovu raznih manipulacija o kojima se u zadnje vrijeme govori i raznim 
nepravilnostima u navedenim preduzećima potrebno je izvršiti reviziju istih kako bi se 
utvrdile eventualne nepravilnosti u radu i poslovanju. Obzirom na oprečne informacije koje se 
plasiraju u medijima te na osnovu ne usvajanja izvještaja o poslovanju 2012 godine postoji 
osnovana sumnja za malverzaciju u poslovanju istih. Na osnovu revizorskih izvještaja dobit 
će se stvarna slika stanja na osnovu kojeg je moguće formirati istinit sud te imati uvida u 
tačan presjek stanja imovine u vlasništvu Kantona Sarajevo.  
Inicijativa pokrećem inicijativu da se nepovoljni ugovor koji Kanton Sarajevo ima sa 
građevinskom firmom GPA Sarajevo o zakupu objekata u Otesu riješi tako da se nađe 
mogućnost kupovine tih zgrada kako bi ovaj nepovoljan ugovor prešao u ugovor od interesa 
za Kantona. Obrazloženje: ugovor koji ima Kantona Sarajevo odnosno Ministarstvo za rad 
socijalnu politiku, raseljena lica i izbjeglice sa GPA Sarajevo a koji je vezan za zakup objekata 
tj zgrada sa socijalno stanovanje u Otesu je veoma nepovoljan zato što nakon isteka ugovora o 
zakupu koji je 30 godina se vraća u posjed GPA Sarajevo. A tokom svih godina se izdvajaju 
velika materijalna sredstva od 600.000 do 1 milion KM. Ovo je čisti rashod ako se uzme u 
obzir da te stanove koriste socijalne kategorije. Koje za najam tih stanova daju minimalna 
sredstva ili su u potpunosti oslobođena od plaćanja najma. Stanje tih zgrada danas je 
katastrofalno tako da raskidanje ovog ugovora bi bila još veća šteta za Kanton Sarajevo jer bi 
morali uložiti velika sredstva da bi te objekte doveli u stanje kako je bilo prilikom 
preuzimanja tih objekata.  
Pitanje za ministra. Tražim da mi Ministarstvo za rad socijalnu politiku i raseljena lica i 
izbjeglice i ministarstvo stambenih poslova dostavi spisak ili podatak kolika su dugovanja 
zakupaca u zgradama u Otesu kao i izvještaj o stanju objekata.  
Hvala na razumijevanju. 
 
Poslanik/zastupnik Enes Zeković: 
Zahvaljujem. Bit ću kratak. 
Prvo zastupnička inicijativa jeste da se hitno izvrši reorganizacija PP Zavoda. Ovo je već 
drugi put zastupnička inicijativa. Kao što znamo imamo pet uposlenih. Dva tehnička 
sekretara, kafe kuharica, vozač i osoba koja je zadužena za kopir aparat. Mislim da je krajnje 
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vrijeme da se u toj ustanovi stane u kraj i da se ta ustanova uvede u red i da služi onome što 
treba da služi jer ona je prijeko potrebna kantonu. Prosvjetno pedagoški zavod.  
I druga zastupnička inicijativa je ne ulazeći u politička prepucavanja imamo sada na sceni 
ovih 20 dana muzička škola na Ilidži. Uopšte me ne interesuje ko je u pravu koji direktor je u 
pravu koji nije. Radnici nisu dužni da ispaštaju ono što se dešava dole. Molim Vladu i na 
kraju krajeva insistiram prema Vladi i resornom Ministarstvu da se taj problem podhitno riješi 
da se plate daju radnicima. A onda na sudovima neka se rješava ko je u pravu ko nije. 
 
Poslanik/zastupnik Esed Radeljaš: 
Zahvaljujem. Ja imam jednu inicijativu a ona glasi. Podnosim inicijativu Skupština Kantona 
Sarajevo da razmotri mogućnost nagrađivanja policajca MUP-a Kantona Sarajevo koji je 
02.03.2014 godine žrtvovao svoj život spasavajući građene i uposlenike DP Marketa u 
Alipašinoj ulici od pljačke koja se dogodila tog dana i to sve dok nije bio na službenoj 
dužnosti. Također predlažem da Vlada Kantona Sarajevo i ministar MUP-a Kantona Sarajevo 
u skladu sa zakonima i svojim ovlaštenjima nagrade pomenutog službenika MUP-a Kantona 
kako bi mu se odalo priznanje za ovaj hrabar čin. Ja tražim da se zastupnici izjasne o ovoj 
iniciajtivi ako je moguće pošto će finansijski hoće li Vlada ili ministar. A u prilogu ću i 
dostaviti i detaljan opis ako treba da svi poslanici dobiju. 
 
Predsjedavajuća:  
Ja se izvinjavam što odmah upadam,  mogu li vam sugerisati. Pošto je raspisan javni poziv 
vezan za proglašavanje počasnog građanina ima tu i posthumna plaketa samo proslijedite i 
komisiji kantonalne Skupštine. Pa nije poginuo ali je stradao.  
 
Poslanik/zastupnik Esed Radeljaš: 
Ja sam rekao nije bio na dužnosti a ugrozio svoj život braneći.  
 
 
Poslanik/zastupnik Damir Čardžić: 
Hvala predsjedavajuća. Ja bih vas molio samo malo zbog delikatne situacije koja se dešava 
sada u gradu ja moram da pokrenem jednu i nemira građana radi istinitosti. Imamo trenutnu 
situaciju da imamo Vladu koja je trenutno u ostavci. Ja imam indicije da neko kroz ovu 
situaciju ovaj vakum hoće da zloupotrijebi kako bi iz samo sebi poznatih razloga priuštio 
nekakvo zadovoljstvo iole nekakav interes tj da Vlada radi u punom kapacitetu. Ministar 
Hrenovica formirao je komisiju koja sutra treba da ispita poslovanje Veterinarske stanice i 
provjere dokumentaciju i poslovanje. To namjerno radi i meni liči na svjesno rušenje 
menadžmenta firme za rad nekih interesa. Kao primjer navodim slučaj BAKS energotehnike. 
Kada ministar Hrenovica instruira sindikalistu da li je direktor Pašalić u sukobu interesa pa 
onda ministar odgovori sindikatu pismeno da jeste bez ikakvih argumenata i protuzakonito što 
se kasnije dokaže pravnom mjerom a onda sindikat i traži ostavku direktora i blokira cijelu 
firmu,. Onda isti ministar mene uzme u provm licu jednine govori da je svjedok kako sam ja 
potpisivao 7.000 tona nekakvih ugovora vezano za čumur kako bi mene kompromitovao i 
kako bi proizveo nezadovoljstvo radnika u toj Baks energotehnici. Smatram ka o zastupnik i 
imam namjeru da zaštitim interes građana Kantona Sarajevo da je insinuacija poput ove koja 
se desila Baksu na sceni sada u Veterinarskoj stanici pa ovim putem pokrećem inicijativu da 
se kompletna Vlada i vršilac dužnosti premijera trenutno koji obnaša funkciju zaustave ovaj 
nered i u zakonskim okvirima ako je bilo šta potrebno ovo dotjeraju do kraja. Ja sam kao 
zastupnik u Skupštini Kantona zbog ovakvih djelovanja pokrenuo krivične prijave i krivičnu 
prijavu zbog zloupotrebe položaja i tužbu privatnu za klevetu. Hvala. 
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Poslanik/zastupnik Mira Jurić: 
Hvala predsjedavajuća. Ja ovim putem ću iskoristiti priliku da u ime građana Kantona 
Sarajevo i u svoje lično ime izrazim zahvalnost i sve pohvale za Hitnu medicinsku pomoć 
Kantona Sarajevo čiji su uposlenici i pored demonstraciji i obustava saobraćaja uspjeli doći na 
sve adrese odakle su pozvani koristeći alternativne prilaze samo da bi stigli na vrijeme i 
spasili živote naših sugrađana kojima je pomoć bila potrebna. Hvala im još jednom na 
požrtvovanosti, trudu i radu. I evo upravo prilika možda da se nagrade nekom od nagrada. Pa 
može neki drugi put pošto danas nismo. 
 
Poslanik/zastupnik Faruk Efendić: 
Zahvaljujem predsjedavajuća. Pokrećem sljedeće inicijative. Da se u skladu sa nadležnostima 
i ingerencijama Vlade Kantona Sarajevo i resornog ministarstva obrazovanja Kantona 
Sarajevo postupi i da ovlaštenje Pravobranilaštvu Kantona Sarajevo da se urgentno izuzmu 
pečati od neovlaštenog lica dakle privremenom mjerom i na taj način deblokira i omogući 
normalno funkcionisanje javne ustanove OMŠ na Ilidži u skladu sa zakonskim propisima. 
Neradom, nepoštivanjem zakonskim propisa i odluka i to od institucija vlasti prije svega 
Vlade Kantona Sarajevo , resornog ministarstva obrazovanja, MUP-a Kantona Sarajevo te 
Tužilaštva Kantona Sarajevo gore navedena JU OMŠ Ilidža dovedena je u katastrofalnu 
situaciju kao i njeno funkcionisanje uopće u ovom narednom periodu. Dakle kolege su dale 
određena obrazloženja kroz ovu inicijativu i ja ću samo reći da su roditelji učenika ove škole 
pa i zaposlenici i sami učenici spremni izaći i u skladu sa zakonskim propisima zatražiti svoja 
prava odnosno poštivanje zakona i na druge načine. Također o ovoj inicijativi ću tražiti da se 
zastupnici izjasne o istoj.  
Sljedeća je povodom medijskog istupa u optužbi ljekara porodične odnosno obiteljske 
medicine od strane direktora ZZO Kantona Sarajevo zahtijevam da resorno ministarstvo 
zdravstva Kantona Sarajevo formira zajedničku komisiju sa predstavnicima ministarstva JU 
Dom zdravlja Kantona Sarajevo i ZZO koja će napraviti detaljnu analizu po navodima i 
optužbama direktora zavoda. Ukoliko ova komisija ustanovi nepravilnosti neka se provedu 
sve zakonske sankcije za navedene ljekare i ustanovu a ako se ipak dokaže da su sve ove 
optužbe neistinite i tendenciozne zahtijevam  da se na isti način kako je javnost i upoznata sa 
ovim slučajem direktor javno putem pres konferencije izvine navedenim ljekarima i ustanovi 
za nanesenu moralnu i profesionalnu nenadoknadivu štetu. Također i o ovoj inicijativi ću 
tražiti da se zastupnici izjasne.  
Pitanje pokrećem u ime građana sa područja Općine Ilijaš tačnije MZ Ljubinja, Dragoradi, 
Gajevi i Srednje. A to je ugradnja i postavljanje osvjetljenja magistralnog puta u Opštini Ilijaš, 
MZ Ljubina u dužini cca 3 km zbog velikog broja zabilježenih krađa na domaćinstvima koja 
egzistiraju na ovoj MZ, kao i zbog učenika koji pohađaju osnovnu školu u drugoj smjeni. 
Poboljšanje prevoza uvođenjem linije poslije 22 sata na dionici Sarajevo gronji terotorij 
općine Ilijaš te postavljanje nadstrešnica na autobuske stanice za navedene MZ. Hvala lijepo. 
 
 
Predsjedavajuća: 
Hvala lijepo. Gospodin Fazlija izvolite. Momenat, nema poslovničkih intervencija na 
pitanjima i odgovorima. Ne treba nama ništa ne odlučujemo. Pitanja i odgovori i inicijative 
imaju svoju proceduru ne moramo imati kvorum. 
 
Poslanik/zastupnik Nedžad Fazlija: 
Prvo pitanje, da li je Vlada Kantona Sarajevo a na osnovu zaključka ove Skupštine od 
24.02.2014.godine razriješila sve imenovane zvaničnike u upravljačkim strukturama JU i da li 
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su svi zastupnici i izabrani zvaničnici koji se nalaze u upravljačkim strukturama JU podnijeli 
ostavke? 
Zastupnička inicijativa. Klub SDP-a traži od Komisije za izbor i imenovanje da povuče 
odluku o smanjenju plaća profesionalnim zastupnicima za 20% i da donese novu odluku o 
ukidanju naknada paušala profesionalnim zastupnicima u visini od 552 KM. Sredstva trebaju 
biti usmjerena na programe socijalno ugroženog stanovništva. Na ovaj način će se uštediti 
više novaca i svi zastupnici će biti u ravnopravnom položaju. 
Zastupnička inicijativa. Pokrećem inicijativu da JU Dom zdravlja Novi Grad u buduće nosi 
ime po Igoru Pavloviću borcu ARBIH. Obrazloženje: Igor Pavlović je 24.12.1993 godine dao 
svoj život za odbranu BIH. Za ispoljenu hrabrost i doprinos u odbrani BIH od agresije 
posthumno je odlikovan i najvišim ratnim priznanjem Zlatni ljiljan, a Predsjedništvo BIH 
odlikovalo ga je ordenom Zlatnog grba sa mačevima. Nadam se da će Komisija za 
obilježavanje čuvanje i njegovanje historijskih događaja i ličnosti najozbiljnije razmotriti ovu 
inicijativu i da će na 20 godišnjicu od pogibije Igora Pavlovića KJU Dom zdravlja Novi Grad 
nositi ime Zlatnog ljiljana Igora Pavlovića. 
Zastupničko pitanje: da li je Vlada Kantona Sarajevo pokrenula proceduru konačnog 
rješavanja statusa Zavoda za saobraćaj ako nije pokrećem sljedeću zastupničku inicijativu: da 
Vlada Kantona Sarajevo pokrene proceduru za donošenje odluke o formiranju JP Zavod za 
saobraćaj pri Ministarstvu za saobraćaj Kantona Sarajevo ili nekom drugom Ministarstvu za 
koga smatra da mu po osnovu djelatnosti ili načinu finansiranja trebalo pripasti ili ukoliko to 
nije moguće da se onda da saglasnost na prenos osnivača prava na Vladu FBIH koja je 
iskazala interes za uspostavu ovakvog JP. Obrazloženje neću čitati, da ostavim kolegama. Ja 
sam se uklopio u roku od 2 minute. Hvala. 
 
Poslanik/zastupnik Segmedina Srna: 
Zahvaljujem još jednom. Ja imam jedan komentar na dostavljeni odgovor i jedno pitanje. 
Mislim da odgovor na moje pitanje o provedbi člana 25. Zakona o dopunskim pravima boraca 
nije trebalo dati Ministarstvo za obrazovanje nauke i mladih jer to nije njihov resor ali u 
svakom slučaju treba pohvaliti njihov trud da se dobiju potrebne informacije od svih fakulteta 
koliko ima djece koja bi se trebala besplatno školovati na teret budžeta Kantona Sarajevo i 
iskazana je precizna cifra u odgovoru, kako bi Vlada imala precizne informacije koliko je 
takve djece i koja su to potrebna sredstva za njihovo školovanje. Hoću da kažem da 
Ministarstvo za boračka pitanja treba da sprovede navedeni član zakona uz eventualnu 
suradnju sa ministarstvom obrazovanja nauke i mladih i kompletnom vladom i skupštinom. 
Ne smije se dozvoliti fakultetima da krše navedeni Zakon jer nekoliko fakulteta uslovljava 
djecu na način da ako im Vlada ne uplati sredstva za njihovo besplatno školovanje neće im 
dozvoliti ovjeru semestra i polaganje ispita što je uistinu apsurdno. I moje pitanje: s obzirom 
na činjenicu da je Kenan Crnkić odmah po zvaničnom preuzimanju funkcije direktora ZZO 
Kantona Sarajevo najavio oštru i do sada ne viđenu borbu protiv korupcije u zdravstvu i da je 
ukazivanjem na ovaj problem nagovijestio i moguću krizu u finansiranju zdravstvenog 
sektora, što znači da bi zbog svega mogle doći u pitanje isplate plaća zdravstvenim radnicima 
kao i ispunjavanje najelemntarnijih prava svih osiguranika na svim nivoima zdravstvene 
zaštite, moje pitanje je: kako će sistem ministarstva zdravstva odgovoriti na ovu situaciju? 
Kako zaustaviti ove negativne trendove jer na kraju 2013 godine neupitno Zavod ima manjak 
od 28 miliona, a gubitak identificiran kroz nekoliko segmenata, jedan od najvažnijih je 
povećanje troškova plaća po osnovu povećanog broja uposlenih, što znači da smo bili u pravu 
kada smo ovdje ministra Lokmića pitali koji su to ljudi koje je direktor zaposlio i sa čijom 
saglasnošću? Koja je to sistematizacija i koji je to organ utvrdio da u Zavodu treba da radi 16 
diplomiranih pravnika  a o broju diplomiranih ekonomista izvinjavam se što nemam tačan 
podatak ali vjerovatno manji nego je ovaj broj od 16 pravnika ili ću se potruditi da vam kažem 
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koliki je i taj broj. Dalje, 7,5 miliona probijena je lista lijekova po čijem je to zahtjevu 
urađeno? Ne može više biti izgovor i krivica u ljekarima da su propisivali previše recepata, 
pošto. Ne treba na doktore prebacivati krivicu kada se i doktorima daje recepata kao na 
infuziju. Dakle neko je to morao znati. Zašto je 2012 uzet kredit da bi se pokrila dugovanja 
prema vanjskim subjektima i završavam. Dakle još jednom podcrtavam kako će Ministarstvo 
zdravstva ogovoriti na ovo što se zove neupitno moguća kriza zdravstvenog sektora, dakle 
plaće uposlenika, i već evidentna nestašica lijekova? Zahvaljujem. 
 
Poslanik/zastupnik Branislav Crnogorac: 
Ja ću isto na ovom fonu moje uvažene kolegice Segmedine. Dakle ZZO 350 miliona a 
nemamo citostatike. Dakle u posljednje vrijeme sam imao priliku da slušam da 15 vrsta ovih 
citostatika nedostaje. Ko je zakazao ko je trebao raspisati tender itd? Posebno me čudi 
konstatacija i preporuka onih koji su oboljeli od malignih oboljenja preporuka da sami kupe 
lijek pa će im se to refundirati. Zamislite to. Poznato je zdrav siromah uistinu je sretniji od 
bogatog kralja, međutim ako imamo slučaj da je siromah bolestan. Šta ćemo onda? Kako će 
taj siromah kupiti jedan lijek koji košta nekoliko tisuća KM? Prema tome tražim odgovor na 
ovo pitanje. Također želio bih da mi evo konkretno ministar zdravstva odgovori na pitanja u 
posljednje vrijeme imam dosta primjedbi vrhunskih sportista koji imaju problema i koji 
trebaju da se operiraju konkretno koljeno, križni ligamenti su pukli itd. Tamo navodno ponovo 
nema materijala da bi oni bili operirani. Ali gledajte slučaja. Ti ljekari hirurzi koji rade na 
Ortopediji, dakle ovi ljekari koji nisu u stanju navodno zbog toga što nemaju dostatno 
materijala, a da operiraju vrhunske sportiste oni te iste sportiste pozivaju u svoje privatne 
klinike da ih tamo operiraju jer tamo imaju sve što je potrebno. Prema tome građani zdvajaju 
sredstva 350 miliona a mi nemamo materijale ali zato oni u svojim privatnim klinikama to 
imaju. Dakle ne radi se, ja govorim i imam primjera vrhunskih sportista dakle onih koji su 
dostojno i dostojanstveno reprezentovali BIH i kada im trea pomoć ljekarska evo vidite šta se 
dešava. Po godinu dana oni ne mogu da se operiraju i to je uistinu problem.  
 
Poslanik/zastupnik Hadžem Hajdarević: 
Ja imam jedno zastupničko pitanje i jednu inicijativu. Zastupničko pitanje je sljedeće: na 
osnovu zastupničkog pitanja i dobijenog odgovora vezano za naknade za rad u komisijama i 
ministarstvima u Vladi Kantona Sarajevo a u cilju značajnih ušteda u budžetu tražim do vlad 
eksa da ukine plaćanje članovima ovih komisija. U revizorskom izvještaju utvrđeno je da su 
izdaci za rad u komisijama iskazani u iznosu od 1.143.000 itd KM u odnosu na prethodnu 
godinu više za 466.000 itd KM. Najveći izdaci su kod ministarstva obrazovanja zatim 
ministarstva prostornog uređenja i zaštite okoliša i ministarstva finansija itd. Prema 
informacijama sa kojim raspolažemo i Vlada FBIH također ukinula naknade za rad u 
komisijama. Posebno je zabrinjavajuća činjenica a to je i revizor utvrdio da su u komisijama 
angažovani i državni službenici za koje nema dokaza da su poslove obavljali izvan radnog 
vremena. I inicijativa se tiče za smjenu Rektora UNSA Muharema Avdispahića a na osnovu 
izvještaja kantonalnog prosvjetnog inspektora za visoko obrazovanje Kenana Vehabovića. 
Naime, nalazom kantonalnog inspektora Kenana Vehabovića utvrđeno je da su uslovi za izbor 
nastavnika navedenim zakonom bili decidno definirani tkao je utvrđeno da je za navedenog 
profesora bilo potrebno ispuniti sljedeće uslove: naučni stepen doktora nauka, više objavljenih 
knjiga i drugih naučnih radova, citiranih u naučnoj literaturi, rezultati vlastitih istraživanja u 
primjeni priznati u naučno istraživačkoj javnosti, doprinos razvoju i afirmaciji naučne i 
stručne oblasti kojom se bavi i doprinos u podizanju nastavno naučno istraživačkog kadra. 
Inspektor je utvrdio da Muhamer Avdispahić sadašnji rektor nije ispunjavao tražene uslove  te 
njegov izbor u zvanje redovonog profeosra nije bio zakonit i s obzirom da je glavni uslov za 
izbor rektora UNSA zvanje redovnog profesora koje Avdispahić nije stekao na zakonit način i 
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koje mu u svemu tome treba oduzeti u tome smislu pokrećemo inicijativu za smjenu Rektora 
UNSA Muharema Avdispahića. Ovdje imate jedno šire obrazloženje i mišljenje kantonalnog 
prosvjetnog inspektora Kenana Vehabovića. 
 
Poslanik/zastupnik Zaim Backović: 
Poslanička pitanje Ministarstvu prostornog uređenja, Ministarstvu za obrazovanje 
ministarstvu zdravstva. Obzirom na natalitetnu stopu mortaliteta stopu i prirodni eksterni 
priliv stanovništva da li ova ministarstva rade na izradi strategije izgradnje obdaništa, 
osnovnih škola i srednjih škola na Kantonu Sarajevo. Obrazloženje: teritorijalni raspored 
srednjih škola je danas takav da ne zadovoljava potrebe ovog Kantona. 
Drugo, Ministarstvu obrazovanja i privrede, da li resorna ministarstva rade i imaju li godišnji 
plan upisa mladih u srednje škole i fakultete koji su finansirani iz budžeta shodno planu 
potreba za realnom radnom snagom i shodno projektovano potrebnim strukturama u privredi i 
nadogradnji. Danas školujemo apsolutno nepotrebna zanima, zanimanja koja sutra nemaju 
nikakvog posla. 
Ministarstvu obrazovanja i čitavoj Vladi.  
1.spisak svih redovno uposlenih na UNSA po fakultetima sa pozicijom na kojoj su i za udate 
djevojačko prezime 
Nakon osam puta što sam postavio isto pitanje zahtijevam da mi se dostave imena svih 
direktora, zamjenika direktora, izvršnih direktora,  i ovlaštenih lica u svim JP i JKP, JU , 
direkcijama, svim firmama, fondovima i ustanovama, koje su u ingerenciji ministarstava, koje 
su strukture, i koja je njihova diploma kojom su dokazali stručnost. Kao i kopije njihovih 
biografija. To se odnosi i na pomoćnike ministara, sekretara i rukovodioca sektora. Ukoliko 
mi se oov ne dostavi u roku do sedam dana pripremio sam krivične prijave za čitavu Vladu. 
Jer imam dokaz o falisifikovanju diploma. 
Poslovnička intervencija: nalaže se Vladi Kantona da u hitnoj proceduri usvoji izmjene i 
dopune unutrašnje organizacije i sistematizacije ministarstava i da se mandati što nisam znao 
da je tako što je prosto nevjerovatno mandati direktora direkcija i fondova ograniče na 
mandatni izborni period. A ne da se tretiraju kao državni službenici sa vječitim mandatom. 
 
Poslanik/zastupnik Eldar Čomor: 
Pitanje upućujem MUP-u i Ministarstvu kulture i sporta s cilje pomoći u iznalaženju efikasnih 
rješenja u tematici koja slijedi postavljam sljedeće pitanje: 
Koliko novca se prihoduje putem obezbjeđivanja sportskih manifestacija i sportskih događaja 
u kantonu Sarajevo od strane MUP-a Kantona Sarajevo? Obrazloženje: razumijevajući stanje 
u kojem se nalazi sport u Kanton Sarajevo i koji nije na zavidnom nivou, zajedničkim 
naporima možda iznađemo rješenja za sufinansiranje sigurnosnog obezbjeđenja sportskih 
događaja u Kanton Sarajevo od strane ministarstva kulture i sporta. Hvala. 
Ja sam prije dva mjeseca pokrenuo inicijativu i tražio izjašnjenje Skupštine vezano za 
uvođenje 24 satne dežure hitne pomoći u općinama Ilijaš, Vogošća i Hadžići. Kolege su to 
dobile na izjašnjenje pošto po članu 213 stav 2 i 3 Vlada se do sada nije izjasnila o ovoj 
inicijativi imam pravo da tražim da se Skupština izjasni, međutim zbog broja zastupnika koji 
se danas nalaze u Sali ja ću odustati od izjašnjavanja danas i zamolit ću vas ako bog da na 
narednoj sjednici da se izjasnimo o ovoj inicijativi. Hvala puno. 
 
Poslanik/zastupnik Dževad Hodžić: 
Zahvaljujem. Za Ministarstvo prostornog uređenja zaštite i okoliša odnosno ministra gdina 
Zlatka Petrovića zastupničko pitanje i inicijativa. Pitanje se odnosi na stanje u Vatrogasnoj 
brigadi Kantona Sarajevo. Poznato nam je naime da je u proteklih nekoliko godina određeni 
broj zaposlenih u ovoj brigadi otišao u penziju. Zanima nas podatak koliko je novo uposlenih 
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ljudi posljednjih godina, kako je stanje i kakva je opremljenost vatrogasne brigade Kantona 
Sarajevo i inicijativa koja se sastoji u tome da tražimo da se pitanje stanja u vatrogasnoj 
brigadi Kantona Sarajevo uvrsti kao redovna tačka dnevnog reda na narednoj Skupštini 
Kantona Sarajevo. Zahvaljujem. 
 
Predsjedavajuća: 
Momenat. Prije nego što završimo sjednicu dužnost mi je da vam kažem da je 
dopredsjedavajući Ademović svoja pitanja i inicijative priložio na početku ove tačke dnevnog 
reda u pismenoj formi. A sada, iako je gospodin Čomor djelimično odgovorio na ovo pitanje, 
postoje inicijative o kojima se možemo izjašnjavati i bez mišljenja Vlade i postoje inicijative 
o kojima se ne možemo bez mišljenja Vlade sem ako nam Vlada odbije u roku od 30 dana da 
se izjasni. Ja moram reći da se to odnosi i na inicijativu o nezavisnoj reviziji, onda neka 
predlagač te inicijative obezbjedi sredstva ili sačeka da Vlada kaže ima li sredstava da to plati. 
To se odnosi na inicijativu gdina Efendića o rasvjeti. Moramo pitati nekoga ko plaća uvođenje 
rasvjete ima li sredstava za rasvjetu? U svakom slučaju danas više nemamo kvorum da bi smo 
se izjašnjavali pa vas molim da prisutne članove Vlade na promptno odgovore na pitanja da bi 
smo do naredne sjednice mogli između ostalog i da se izjašnjavamo o inim inicijativama koje 
dobiju saglasnost Vlade. Hvala vam lijepo. Za one koji su članove Kolegija imate poziv za 
sutra da bi smo mogli odrediti termin naredne sjednice vezane za razmatranje prijedloga 
budžeta. Hvala vam lijepa. 
 Zaključujem sjednicu. 
 
 

 


